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Cumhuriyet Halk Partisi, Türkiye Cumhuriyeti’nin ilk partisi ve devrimci bir 

partidir. Kurulduğu günden itibaren ekonomik, siyasi, sosyal ve kültürel anlamda birçok 

adım attı. Yeni kurulan devletin toplumsal yapısı bu süreçte Cumhuriyet Halk Partisi ile tam 

bir bağ kuramadı. Çok partili hayata geçiş denemelerinin başarısız olması, 1929 ekonomik 

buhranı, dünyadaki siyasi gelişmeler, köy ile kent arasındaki farkın kapanmaması, 

devrimlerin hala daha toplum tarafından tam olarak benimsenmemesi Cumhuriyet Halk 

Partisi’nin yeni adımlar atmasına neden oldu. Bu adımlardan biri de Halkevlerinin 

açılmasıdır. Cumhuriyet Halk Partisi 19 Şubat 1932 tarihinde 9 şubeden oluşan Halkevleri 

açarak halk ile olan bağını tekrar güçlendirmeyi ve halkın sosyal ve kültürel gelişimini 

sağlamayı amaçlıyordu. Dil-Edebiyat ve Tarih Şubesi, Güzel Sanatlar Şubesi, Temsil 

Şubesi, Spor Şubesi, Sosyal Yardım Şubesi, Halk Dershaneleri ve Kurslar Şubesi, 

Kütüphane ve Neşriyat Şubesi, Köycülük Şubesi, Müze ve Sergi Şubesi olmak üzere 9 

şubeden oluşan halkevlerine halk hangi ilgi ve yeteneği varsa katılacaktı. Her ilde, ilçede, 

kasabada, köyde açılacak olan bu kültür kurumunda bazı hususlar ön plana çıkıyordu. Bu 

hususlar bina, eleman ve para sorunuydu. Öncelikle bu kültür kurumunun açılması için en 

önemli nokta faaliyetlerin gerçekleşeceği bina durumudur. Bu eksiği gidermek için Türk 

Ocaklarından kalma binalar kullanılmıştır. Halkevleri bazı bölgelerde parti ile aynı binayı 

kullanmış ya da belediyenin tahsis ettiği yerlerde faaliyetlerini sürdürme olanağı bulmuştur. 

Bu kültür kurumu en ücra yerlere kadar ulaştırılmak isteniyordu. Fakat özellikle köylerde, 

kasabalarda ve hatta bazı il ve ilçelerde dahi halkevlerinin teşkilatlanması için eğitimli, 

kültürlü insan sayısının varlığına ihtiyaç duyulması faaliyetleri halka öğretecek olan eleman 

sorununu ve bu kurumun ısınma, aydınlatma, su temel ekonomik giderleri ve şubelerin 

çalışabilmesi için yapılacak olan masraflar para sorununu ortaya çıkarıyordu. Bunların 

dışında bazı yerlerde halkevleri teşkilatı oluşturmanın zorlukları bulunuyordu. Bu yüzden bu 

yerlerde de halkodası kurulma düşüncesi ortaya çıkıyordu. Cumhuriyet Halk Partisi, bu 
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kültür kurumunun çalışmalarını daha yakından takip etmek, halkevinin amaçlarını 

gerçekleştirme yolunda kat ettiği mesafeleri görmek için teftiş etme gereğine ihtiyaç 

duymuş ve tüm illeri teftiş bölgelerine ayırarak milletvekillerini kendi seçim bölgeleri dışına 

göndererek ve il yönetim kurulları aracılığıyla Halkevlerini denetlemiş ve çalışmaları 

hakkında bilgiler almıştır. 

Aydın, İzmir ve Denizli illerinde Halkevleri faaliyetleri, Aydın, İzmir ve Denizli 

Halkevinin kurulmasıyla 19 Şubat 1932’de, Balıkesir, Muğla ve Manisa illerinde ise 24 

Şubat 1933’te Balıkesir, Muğla ve Manisa Halkevlerinin kurulmasıyla başlamıştır. Bu 

Halkevleri içinden Balıkesir Halkevi 7, Muğla Halkevi 8 ve diğer halkevleri 9 şubesinin 

tamamını açmış, her alanda yıllar boyunca istikrarlı bir şekilde faaliyetlerini yürütmüş ve 

kendi Halkevi neşriyatlarını ve dergilerini çıkarmış tam teşekküllü Halkevleridir. Batı 

Anadolu Bölgesinde kültürel kalkınma atılımları Halkevlerinin ilk yıllarında bu illerde 

başlamıştır. Aynı zamanda bu illerin kazalarında, nahiyelerinde ve köylerinde kısa sürede 

Halkevi ve Halkodası örgütlenmesi gerçekleştirilmiş, illerin tüm idari bölgelerine bu 

faaliyetler yayılmıştır.  

CHP müfettişlik raporları, söz konusu Halkevlerinin eksiklerinin ve ihtiyaçlarının 

neler olduğunu tespit edip bu noksanlıkları gidermekte önemli birer dokümandır. Bu 

dokümanlara Başbakanlık Cumhuriyet Arşivi, CHP Fonunda ulaşılmıştır. Teftiş 

raporlarında Halkevlerinin faaliyetlerinin neler olduğunu, hangi şubelerinin teşkil edildiği, 

Halkevi binasının faaliyetleri yürütebilmek açısından elverişli olup olmadığı, mali 

durumunun faaliyetler açısından yeterli olup olmadığı bütüncül bir anlayışla ortaya 

konmuştur. Esasında bu Halkevleriyle ilgili CHP’nin her sene çıkardığı Halkevi faaliyet 

raporlarından bilgi sahibi olabiliriz. Ancak bu raporları incelediğimizde genel olarak 

Halkevlerinin faaliyetlerindeki başarılarından ve istatistiki verilerden bahsedilmiştir. 

Halkevlerinin eksiklikleri ve gereklilikleri hususunda herhangi bir bilgi verilmemiştir. Bu 

yönüyle teftiş raporları, Batı Anadolu’da faaliyetlerini yoğun olarak yürüten bu illerdeki 

Halkevi faaliyetlerinin neler olduğunu, eksikliklerinin ne olduğunu, nasıl bir maddi imkana 

sahip olduğunu ve binalarının yeterli olup olmadığını, şubelerinin teşkil edilip edilmediğini, 

faaliyetlerinde ne tür zorluklar yaşadığını ortaya koymak açısından bizlere farklı bir bakış 

açısı sunmaktadır.  
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The Republican People's Party (CHP) is the first party of the Republic of Turkey and 

a revolutionary party. Since the day it was founded, it has taken many steps in economic, 

political, social and cultural terms. The social structure of the newly founded state could not 

establish a full bond with the Republican People's Party in this process. The failure of 

attempts to transition to a multi-party system, the economic depression of 1929, the political 

developments in the world, the gap between the village and the city not being closed, and 

the fact that the revolutions were still not fully embraced by the society caused the 

Republican People's Party to take new steps. One of these steps is the opening of People’s 

Houses called People's House The Republican People's Party opened People's Houses 

consisting of 9 branches on February 19, 1932, aiming to strengthen its bond with the 

people again and to ensure the social and cultural development of the people. People would 

attend to the courses lectured in these branches, namely Language-Literature and History 

Branch, Fine Arts Branch, Representation Branch, Sports Branch, Social Aid Branch, Public 

Courses and Courses Branch, Library and Publications Branch, Ruralism Branch, Museum 

and Exhibition Branch according to their interests and abilities. In this cultural institution to 

be opened in every province, district, town and village, some issues came to the fore. These 

issues were the problem of building, personnel and money. First of all, the most important 

point for the opening of this cultural institution were the buildings in which the activities 

would be held. The buildings from the old Turkish Hearths were used to solve this problem. 

People's Houses had to use the same buildings with the Party itself in some districts or held 

the activities in the halls given from the municipality.  The Party wanted this cultural 

institution to reach the remotest corners. However, especially in villages, towns and even in 

some provinces and districts, the need for the existence of educated, cultured people for the 

organization of People’s Houses revealed the problem of personnel who would teach the 

activities to the public, and also the problem of money of which was about the basic 
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economic expenses of this institution for heating, lighting, water and the expenses to be 

made for the branches to work. Apart from these, there were difficulties in establishing 

People’s Houses in some places. For this reason, the idea of establishing a People's Room in 

these places emerged. The Republican People's Party needed to inspect the work of this 

cultural institution more closely, to see the progress it has made in achieving the goals of the 

community center has received. The Party supervised the People's Houses by the help of 

governing board and by sending the deputies out of the cities, where they hadn`t been 

elected. The activities of People’s Houses in Aydın, İzmir and Denizli provinces started 

with the establishment of Aydın, İzmir and Denizli People’s Houses on February 19, 1932, 

and in the provinces of Balıkesir, Muğla and Manisa on February 24, 1933, with the 

establishment of Balıkesir, Muğla and Manisa People’s Houses. These People’s Houses 

were full-fledged People’s Houses that had opened all 9 branches in the Western Anatolia 

region, had carried out their activities consistently over the years, and had published their 

own Public House publications and magazines. Apart from Izmir Community Center, 

cultural development initiatives in this region started in these provinces in the first years of 

People’s Houses. At the same time, People’s Houses and People's Rooms were organized in 

the townships, sub-districts and villages of these provinces in a short time, and these 

activities spread to all administrative regions of the provinces. 

CHP inspectorate reports are important documents in identifying the deficiencies and 

needs of the mentioned People’s Houses and eliminating these deficiencies. These 

documents were accessed in the Prime Ministry Republic Archive, CHP Fund. In the 

inspection reports, it has been revealed with a holistic understanding of what the activities of 

the People’s Houses are, which branches are formed, whether the Community Center 

building is suitable for carrying out activities, whether its financial situation is sufficient in 

terms of activities. In fact, we can get information about these People’s Houses from the 

annual reports of the CHP's People’s Houses. However, when we examine these reports, the 

success of People’s Houses in their activities and statistical data are generally mentioned. 

No information was given about the deficiencies and requirements of the People’s Houses. 

In this respect, the inspection reports are intended to reveal what the Community Center 

activities are, what their deficiencies are, what kind of financial means they have, whether 

their buildings are sufficient, whether their branches are established, and what kind of 

difficulties they experience in these four provinces in Western Anatolia, where the activities 

of People’s Houses are intense. It offers us a different perspective. 
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ÖNSÖZ 

Cumhuriyetin ilanından sonra Cumhuriyet Halk Fırkası Cumhuriyet etrafında 

birleşen ve bir bütün halinde hareket eden kitleler yaratmak istemişti. Bu yönde Türk 

Ocakları Cumhuriyetin ilk yıllarında yoğun faaliyetler gösterdi fakat Cumhuriyet Halk 

Fırkası Türk Ocaklarından yeterince verim alamadı. Bunun nedeni ise Türk Ocaklarının 

yeterince kitleselleşememesi Türk devrimlerini yeterince toplumsal alanda temsil 

edememesi ve Cumhuriyet Halk Fırkası ile yeterince bir bütün halinde hareket 

edememesidir. 19 Şubat 1932'de kurulan Halkevlerinin temel amacı Atatürk ilkelerinin 

halka tanıtılması, Cumhuriyet rejimi etrafında kaynaşan bir millet yaratmak ve kültürel 

anlamda kalkınmış bireyler yetiştirmektir. Halkevleri 9 şubede faaliyet gösterdi. Bunlar Dil 

Tarih ve Edebiyat, Temsil, Spor, Güzel Sanatlar, Köycülük, Halk Dershanesi ve Kurslar, 

Sosyal Yardım ve Kütüphanecilik ve Neşriyat Şubeleriydi. Halkevleri 1932'de 14 yerde 

kurularak faaliyetlerine başlıyordu. Kısa süre zarfında da tüm Türkiye genelinde kurularak 

yaygın kültürel faaliyetler yürüttüler. Halkevlerinin faaliyetlerini düzgünce yürütülebilmesi, 

Halkevlerinde yaşanan sıkıntıların çözülmesi, eksiklerinin giderilmesine bağlıydı. CHP 

Genel Sekreterliği Halkevlerinde yaşanan sorunlarla yakından ilgileniyordu. Bunu da kendi 

milletvekillerinden oluşturduğu parti müfettişleri vasıtasıyla sağlıyordu. CHP Parti 

Müfettişleri ziyarette bulundukları bölgede varsa Halkevlerini de gezerek çalışmalar 

hakkında da görüş ve önerilerini raporlarına ekliyorlardı. Böylelikle Halkevlerinin 

faaliyetleri, eksiklikleri ve ihtiyaçları müfettişlik raporlarına yansıyordu. Aydın Halkevi, 

Denizli Halkevi ve İzmir Halkevi 19 Şubat 1932'de kurulan 14 Halkevinin içerisinde yer 

alıyordu. Balıkesir, Muğla ve Manisa Halkevleri ise 24 Şubat 1933'te faaliyetlerine 

başlamıştı. Öte yandan bu kentlerin sınırları içerisinde birçok kaza Halkevleri ve 

Halkodaları kuruldu. Bu araştırmanın amacı CHP Parti Müfettişlik raporlarına dayanarak, 

Batı Anadolu Halkevleri içerisinde en yoğun faaliyet gösteren Halkevlerinin çalışmalarına 

ilişkin tespitleri ortaya koymaktır. 

Bu çalışmamda desteklerini esirgemeyen, akademik çalışmam boyunca zorlandığım 

alanlarda yardımcı olan ve yol gösteren tez danışmanım Dr. Öğr. Üyesi Müslime GÜNEŞ’e, 

çalışmam süresince sabır ve anlayış gösteren Eşim Gizem Polat’a, manevi destekleri için 

Annem ve Babama ve motivasyon kaynağım olan Kızım Deniz’e teşekkür ederim. 
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GİRİŞ 

Araştırma Modeli 

Bu araştırma, nitel bir çalışmadır. Gözlem, dokümanların analizi gibi nitel veri 

toplama metotlarıyla çalışılan bir süreç içerisinde verilerin somut, gerçekçi ve bütüncül bir 

şekilde ortaya konulmasına nitel araştırma denmektedir. 1 Nitel veri analizinde, gözlem, 

doküman analizi gibi veri toplama teknikleriyle toplanan somut veriler tematik ve kategorik 

bir sınıflandırma halinde yazıya aktarılmaktadır. Nitel veri analizine göre temel amaç somut 

verileri sentez sürecinden geçirerek yeni bilgileri açıklamaktır. 2 Araştırmamızda veri 

toplama yöntemi olarak doküman analizi- doküman incelemesi kullanılmıştır. Doküman 

incelemesi, yazılı belgelerin içeriğini sistematik olarak analiz etmek amacıyla kullanılan bir 

nitel araştırma yöntemidir. Araştırma, CHP Parti Müfettişlik Raporlarında, inceleme eserler 

ve kitaplardaki veriler incelenmiştir. Yüksek Öğretim Kurumu’nun Ulusal Tez Merkezi veri 

tabanında ulaşılmıştır. Araştırmada, dokuman analizi ile elde edilen veriler içerik analizi ile 

çözümlenmiştir. 

Evren ve Örneklem 

Araştırmanın evrenini, (1932-1951) yıllarında faaliyet gösteren Batı Anadolu 

Halkevlerine ilişkin CHP Parti Müfettişlik Raporları oluşturmaktadır. Araştırmada Batı 

Anadolu’da faaliyet gösteren halkevlerinden hangilerine ilişkin parti müfettişlik raporu 

olduğu tespit edilmiştir. Araştırmanın örneklemini, Batı Anadolu’da en fazla etkinlikleri 

belirlenen ve faaliyet gösteren Aydın, Denizli, Manisa, Muğla, İzmir, Balıkesir Halkevleri 

oluşturmaktadır. 

Veri Toplama ve Analizi 

Bu araştırmada veri toplama aracı olarak doküman incelemesi tekniği kullanılmıştır. 

Doküman incelemesi, dokümanların toplanması, gözden geçirilmesi, irdelenmesi ve analiz 

etme olarak tanımlanan bilimsel bir araştırma modelidir. Bu modelde yazı, görsel, ses kaydı, 

rapor gibi arşiv belgeleri esas alınmaktadır. Bizim çalışmamızda CHP Parti Müfettişlik 

Raporları analiz edilmiştir. Bu raporların incelemesi ile elde edilen veriler içerik analizi ile 

                                                            
1 Nurşen Aydın, “Nitel Araştırma Yöntemleri: Etnoloji”. Uluslararası Beşeri ve Sosyal Bilimler İnceleme 

Dergisi, C:2, S:2, 2018, s.61-62. 
2Murat Özdemir, “Nitel Veri Analizi: Sosyal Bilimlerde Yöntembilim Sorunsalı Üzerine Bir Çalışma”. 

Eskişehir Osmangazi Üniversitesi Sosyal Bilimler Dergisi, C:11 S:1, 2010 s.328. 



2 

çözümlenmiştir.  İçerik analizi diğer araştırma modellerine göre daha somut ve gerçekçi 

veriler sunarak bizlere bilgi akışı sağlamaktadır.3  

  

                                                            
3 Ayşegül Çilingir “İletişim Alanında İçerik Analizi Yöntemi Kullanılarak Yapılan Yüksek Lisans ve Doktora 

Tezleri Üzerine Bir İnceleme”. Erciyes İletişim Dergisi, C:5, S:1, , s.149. 
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1. BÖLÜM 

1. HALKEVLERİ VE FAALİYETLERİ 

1.1. Halkevlerinin Kuruluşu Amaçları ve Faaliyeleri 

Kuva-yi Milliye Hareketinin başarılı olması ve düşman kuvvetlerinin Anadolu 

topraklarından atılmasından sonra Mustafa Kemal Paşa ve arkadaşları tarafından yeni 

kurulacak olan devletin temel taşları oluşturulmaya başlanmıştır. 1 Kasım 1922’de 4 

saltanatın kaldırılmasıyla başlayan bu süreç Ankara’nın başkent olmasıyla devam etmiştir.5  

29 Ekim 1923’te cumhuriyetin ilanıyla da “Türkiye Cumhuriyeti Devleti” resmen 

kurulmuştur. Mustafa Kemal Paşa yeni kurulan ülkenin muasır medeniyetler seviyesinde 

olabilmesi için kısa sürede büyük atılımlar gerçekleştirmiştir. Mustafa Kemal Paşa’nın attığı 

adımlarda en büyük rehberi akılcılık ve bilim olmuştur. Bu yönüyle Mustafa Kemal Paşa, 

çağ dışı kalmış anlayışlarla hareket etmekten uzak, gerçekçi ve modern bir anlayışla hareket 

eden bir liderdir6.  

Cumhuriyet kurulduktan sonra ilk iş halifeliğin kaldırılmasıdır. Halifeliğin 

kaldırılması hususunda Mustafa Kemal Paşa’nın silah arkadaşları bile direnç gösterse de7 

modernleşme ve laiklik yolunda büyük bir adım olan halifeliğin kaldırılması 1924 yılında 

gerçekleşti 8 . Tevhid-i Tedrisat Kanununun yayınlanması, medreselerin kapatılması ile 

eğitimde çok başlılık kaldırılmış, eğitimde laiklik ve bilimsel gerçekleri esas alan bir 

anlayışla hareket edilmeye başlanmış ve Milli Eğitim anlayışı ortaya çıkmıştır. 9 , 1925 

tarihinde Şapka Kanunu yayınlanmıştır. Bu kanunla vatandaşların giyim kuşamının modern 

yaşama uygun hale getirilmesi amaçlanmıştır10. 

1926’da Medeni Kanun yayınlanmıştır. Medeni Kanun’la birlikte aile ve toplumsal 

ilişkilerde çağ dışı anlayış terk edilmiş, çağa uygun bir anlayışla hareket edilmiştir. 11  

1928’de Latin harflerine geçilmiştir. Yeni harflerin vatandaşa öğretilebilmesi için 1929’da 

                                                            
4 Şerafettin Turan, Türk Devrim Tarihi III, Bilgi Yayınevi, İstanbul 1995, s. 49 
5Turan, a.g.e., s. 21. 
6 Ali Güler, Suat Akgül, Atatürk ve Türk İnkılapı, Toplumsal Dönüşüm Yayınları, İstanbul,2000, s.200-201. 
7 Feroz Ahmad, Modern Türkiyenin Oluşumu, Sarmal Yayınevi, İstanbul ,1995, s.85. 
8 Turan, a.g.e., s. 55-57. 
9 Halil Özcan, Atatürk Dönemi Milli Eğitim Politikası ve Atatürkçü Düşüncenin Eğitimle Etkileşimi 

(1920-1938), Ankara Üniversitesi Türk İnkılap Tarihi Enstitüsü Atatürk İlkeleri ve İnkılap Tarihi Ana Bilim 

Dalı, Basılmamış Yüksek Lisans Tezi, Ankara ,2003, s.137-139. 
10 Turan, a.g.e., s. 187 
11 Niyazi Berkes, Türkiye’de Çağdaşlaşma, Yapı Kredi Yayınları, İstanbul ,2012, s.530, 531. 
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Millet Mektepleri açılmıştır. Millet Mektepleri sonrası ülkede okuma yazma seferberliği 

başlamıştır. Her yerde kurulan Millet Mektepleri vatandaşlara Türkçe okuma yazma 

öğretmek için yoğun mesai harcamıştır.12  

Atatürk Devrimleri Türk Tarihi ve Türk dili üzerine de eğilmiştir. Atatürk 

döneminde Türk Tarih Tezi ortaya atılmıştır ve bu tezle birlikte Türk tarihinin bütün 

hatlarıyla öğrenilmesi planlanmıştır ve yaygın tarih eğitimi anlayışı belirlenmiştir.13  

1931 yılında da Türk Tarih Tetkik Cemiyeti (Türk Tarih Kurumu) kurulmuştur. Bu 

kurum Türk tarihini bütün hatlarıyla ortaya çıkarmak için yoğun çaba sarf etmiştir. 

Eskiçağdan, Genel Türk Tarihine, Orta çağa, Osmanlı tarihine kadar Türk tarihinin bütün 

safhası yoğun bir şekilde bu kurum tarafından incelenmeye başlanmıştır14  

1932 yılında Türk Dil Tetkik Cemiyeti kurulmuştur. Türk Dil Tetkik Cemiyeti 

Türkçenin prangalarından kurtulması ve sade bir dil olması için çalışmalar yapmıştır.15 

Cumhuriyetin ilk yıllarında Mustafa Kemal Paşa ve arkadaşları, yapılan bu 

devrimlerin vatandaşa aktarılabilmesi için Türk Ocaklarıyla beraber hareket etmişlerdir.16 

Türk Ocakları II. Meşrutiyet döneminde kurulan bir sivil toplum kuruluşudur ve temel 

amacı Türk milletinin siyasi, ekonomik ve toplumsal alanda kalkınabilmesini sağlamaktır. 

İşgal yıllarında emperyalist kuvvetlerce dağıtılan ve üyeleri Milli Mücadelede Mustafa 

Kemal Paşayla hareket eden Türk Ocakları Mustafa Kemal Paşa tarafından cumhuriyetin 

ilanından hemen sonra 1923 yılında Ankara’da yeniden kurulmuştur.17 Ancak Türk Ocakları 

devrimleri savunmak ve yaymak açısından başarılı olamamıştır. 1930 yılında çok partili 

hayat denemeleri neticesinde Serbest Cumhuriyet Fırkası Türk siyasi hayatında CHP 

muhalifi bir parti olarak ortaya çıkmıştır. Ancak bu denemeler başarılı olamamıştır çok 

partili yaşam denemelerinden geriye dönülmüştür. 18 Aynı zamanda çok partili yaşam 

denemeleri içerisinde muhalefet partisi olan Serbest Cumhuriyet Fırkasıyla ilişkileri 

                                                            
12 Bernard Lewis, Modern Türkiye’nin Doğuşu, Türk Tarih Kurumu Basımevi, Ankara, 1993, s.277. 
13 Bekir Sıtkı Baykal “Atatürk Devrimlerinde Tarihin Rolü”, Atatürk Önderliğinde Kültür Devrimi, 

Kalkınma İçin Bölgesel İş birliği (Rcd) Semineri Tebliğleri (9-11 Kasım 1967), Ankara, 1972, S.97 
14 Yusuf Halaçoğlu, “Türk Tarih Kurumu”, Türkiye Diyanet Vakfı İslam Ansiklopedisi, C:41 İstanbul 2012, 

s.547-549. 
15 Şerafettin Yamaner, Atatürk Öncesi ve Sonrası Kültürel Değişim, Toplumsal Dönüşüm Yayınları, 

İstanbul, 1999, s.206. 
16 Yusuf Sarınay, Türk Milliyetçiliğinin Tarihi Gelişimi ve Türk Ocakları (1912-1931), Ötüken Yayınları, 

İstanbul, 1994, s. 302. 
17 Kenan Akyüz, “Türk Ocakları”, Belleten, Cilt:1, Sayı: 196, Ankara, 1986, s.201-206. 
18 Bernard Lewis, Demokrasinin Türkiye Serüveni, Yapı Kredi Yayınları, İstanbul, 2007, s. 9. 
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nedeniyle gözden düşmeye başlamıştır.19 Bu yüzden Atatürk ve arkadaşları tarafından yeni 

bir örgütlenmeye gitme düşüncesi var olmuştur.20  

Türk Ocakları milliyetçi ideolojisi ağır basan bir kurumdu Mustafa Kemal Paşanın 

ilke ve devrimlerinde milliyetçilik de vardı. Ancak yeni bir kurum açılmalıydı ve bu kurum 

da milliyetçilikle birlikte Atatürk ilke ve devrimlerini bütünüyle kucaklamalıydı, bu kurum 

daha kapsamlı olmalıydı, milliyetçilikle birlikte halkçı ideolojiye de yer vererek halka 

inmeliydi 21 .  Yeni kurulacak örgütlenme modeli halkçılık ilkesine dayanması üzerinde 

durulmuştur. Yeni devletin yaşam şekli bu kurumlarda temsil edilmesi gerektiğine vurgu 

yapılmıştır.22 

Halkevlerinin kuruluş çalışmalarını bir heyet yürütmüştür. Bu heyette Reşit Tarhan, 

Hasan Cemil Çambel, Ziya Cevher Etili, Münir Hayri Egeli, Cevdet Nasuhi, İsmaih Hüsrev 

Tökin, İshak Refet, Hamit Zübeyir Koşay, Behçet Kemal Çağlar, Sadi Irmak ve Vildan Aşir 

Savaşır bulunmaktadır. Heyeti de Milli Eğitim Bakanı Dr. Reşit Galip oluşturmuştur. Bu 

Atatürkçü aydınlar toplantılar yaparak Halkevlerinin amaçlarını tanımlamıştır23. 

19 Şubat 1932’de Adana, Afyon, Ankara, Aydın Bursa, Çanakkale, Denizli, 

Diyarbakır, Eskişehir, İstanbul, İzmir, Konya, Samsun ve Van Halkevleri kurularak 

Halkevleri Türkiye genelinde resmen faaliyetlerine başlamıştır24. Halkevlerinin gütmekte 

olduğu gaye Atatürk Devrimlerini yaymak ve yaşatmak, ulusal bilinci tesis etmek, kültürlü 

ve iyi yetişmiş bireyler yetiştirmektir.25  

1 Mart 1932’de Cumhuriyet Halk Partisi tarafından bir genelge ile duyurulmuştur. 

Bu genelgede parti örgütlerinin üzerine düşen görevler belirtilmiştir. Bu görevler her parti 

örgütü için bir Halkevi açmak, vatandaşların ilgisini buralara çekmek, şubeler ve şube 

komiteleri oluşturmak tüm vatandaşların ilgi ve yetenekleri doğrultusunda görevler almasını 

sağlamak, her kesimden vatandaşın Halkevi çatısı altında toplanmasını sağlamaktır.26 

Atatürk ilkeleri Halkevlerinin temelini teşkil etmektedir. Cumhuriyetçilik, 

                                                            
19 Çetin Yetkin, Türkiyede Tek Parti Yönetimi, Altın Kitaplar Matbaası, Yayınyeri bilgisi yok, 1983, s.55. 
20 Anıl Çeçen, Atatürk’ün Kültür Kurumu Halkevleri, Gündoğan Yayınları, Ankara, 1990, s.108. 
21 Yavuz Özdemir -Elif Aktaş, “Halkevleri (1932’den 1951’e)” A.Ü. Türkiyat Araştırmaları Enstitüsü 

Dergisi [TAED] 45, Erzurum, 2011, S. 238-239. 
22 Zeki Arıkan, “Halkevlerinin Kuruluşu ve Tarihsel İşlevi “Atatürk Yolu Dergisi, C:6-S:8, 1999, s.267-268. 
23 Sefa Şimşek, Bir İdeolojik Seferberlik Deneyimi Halkevleri (1932-1951), Boğaziçi Üniversitesi Yayınevi, 

İstanbul, 2002, s. 60. 
24 Şimşek, a.g.e., s.60. 
25 Çeçen, a.g.e., s.121-123. 
26 Nurcan Toksoy, Bir Kültürel Kalkınma Modeli Olarak Halkevleri, Orion Yayınevi, Ankara, 2007, s.31. 
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milliyetçilik, halkçılık, laiklik devletçilik ve inkılapçılık Halkevlerinin rehberi olmuştur. Bu 

ilkeleri rehber edinen Halkevleri, Osmanlı’dan kalan izlerin silinmesi ve modern 

cumhuriyetin değerlerinin benimsenmesi için faaliyet yürüten önemli bir kültür ve eğitim 

kurumudur.27  

Halkevlerinin hedefledikleri gayeler doğrultusunda çalışmalarını 

gerçekleştirebilmeleri için ihtiyaç duydukları mali kaynak bulundukları muhitin parti 

teşkilatı ve devlet bütçesinden sağlanmıştır. Halkevleri her yıl mali planlama yapmış bunu il 

parti teşkilatının onayıyla hayata geçirmişlerdir 28 

Halkevlerinden başka aynı faaliyetlerin kırsal alanlarda sürdürülebilmesi için bir de 

Halkodaları vardır. Halkodaları CHP tarafından Halkevi kuruluş şartlarını taşıyamayan 

kasabalarda ve köylerde kültürel etkinlikler yürütmesi için kurulmuştur. Bu Halkodalarında 

da tıpkı Halkevleri gibi okuma odaları bulunur. Halkevleri gibi temsil ve piyes faaliyetleri 

gösterir. Milli bayramlarda etkinlikler düzenlenir. Tıpkı Halkevleri gibi spor etkinlikleri icra 

edilir.29 

1932 yılında Halkevleri Teşkilatnamesinde tanımlandığına göre Halkevleri kuruluş 

hedefleri doğrultusunda faaliyetlerini yürütebilmek amacıyla dokuz şube altında çalışma 

göstermiştir. Söz konusu şubeler, Dil, Tarih ve Edebiyat Şubesi, Güzel Sanatlar Şubesi, 

Temsil Şubesi, Spor Şubesi, Sosyal Yardım Şubesi, Halk Dershaneleri ve Kurslar Şubesi, 

Kütüphane ve Neşriyat Şubesi, Köycüler Şubesi, Müze ve Sergi Şubesiydi.30 

1.2. Dil Tarih ve Edebiyat Şubesi 

Ulusların bağımsızlığının dil tarih ve edebiyatının bağımsızlığı ile doğrudan ilişkili 

olduğu görüşünden hareketle kurulan şubeler ulusal dilin, tarihin ve edebiyatın 

geliştirilmesi, korunması ve yaşatılması için çalışmalar yürütmekle görevlidir. Türk dilinin 

bütün özellikleriyle varlığının korunması, Türk tarihinin tüm hatlarıyla vatandaşa 

aktarılması ve bu yönde konferanslar verilmesi şube amaçları içerisinde tanımlanmıştır.31 

Şubeler bu amaçlarını gerçekleştirmek için sıklıkla konferanslar ve törenler 

düzenlemiştir. Türk Dil Kurumu’nun hedeflerine de oldukça riayet edilen şubelerde yabancı 

                                                            
27 Şimşek, a.g.e., s.66, 67. 
28 Özdemir- Aktaş, a.g.m.  s.254. 
29 CHP Halkevleri ve Halkodaları 1932-1942, s. 19. 
30 CHF Halkevleri Talimatnamesi, Hakimiyeti Milliye Matbaası, 1932, s.6. 
31 Toksoy, a.g.e., s. 50-51. 
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kökenli sözcükler yerine halk arasında geçmişten beri kullanılan sözcüklerin kullanılması 

konusunda çalışmalar yapılmış, Türk dilinin bağımsızlığı ve saflığının korunmasına özen 

gösterilmiştir. Bu konuda Halkevleri bulundukları yerlerdeki vatandaşların kendi aralarında 

konuştukları sözcükleri toparladıkları ve bu sözcükleri yapılarına göre tahlil ettikleri bir 

“Tarama Dergisi” oluşturmuşlardır. Bu dergi Türk Dil Kurumu’na gönderilmiş ve basılarak 

Halkevlerine dağıtılmıştır.32 

Halk arasında kullanılan deyişlerin, atasözlerinin, halk masallarının araştırılıp 

derlenmesi de şubenin faaliyet alanı içerisindedir. Bunlarla birlikte şubeye biçilen 

görevlerden birisi de edebiyat alanında yeteneğe sahip gençlerin yeteneklerini 

geliştirebilmelerini sağlamak için imkanlar sunmaktır.33 

Bu şubelerin bir diğer amacı da dergiler çıkarmak ve bu dergiler için yazılar 

yazmaktır. Dergilerde yazılacak yazıların özellikle milli bilinç, tarih bilinci, memleket 

sevgisi, Millî Mücadele ve Türk tarihindeki kahramanlıklar, iyi ahlaka sahip olmak gibi 

temalar üzerine olmasına dikkat edilmiştir.34 

Halkevlerinin genel yayın aracı “Ülkü” dergisidir. Bu dergi haricinde Halkevleri 

tarafından 58 dergi yayınında bulunulmuştur. Dergilerin yayın felsefesi cumhuriyet 

sevgisini, milli ruhu ve Atatürk devrimlerini okuyuculara aşılamak olarak hedeflenmiştir. 

Halkevleri dergilerinde pek çok farklı mesleğe sahip kişiler yayınlarda bulunmuştur. Genel 

yayın aracı olan Ülkü, diğer dergilerin içeriklerini denetiminde bulunmuştur. Ülkü 

dergisinin içerik açısından kontrolü görevini ise parti yönetimi ve Halkevi yöneticileri 

üstlenmiştir. Yayın organlarının oldukça kısıtlı olduğu bu dönemde Halkevi dergileri 

herhangi bir kar amacı gütmeden milletin basına ve medyaya olan ihtiyacını karşılamıştır.35 

 Bu şubelerin dil kolunun öne çıkan bir görevi de bulundukları yerlerdeki 

vatandaşlara Türkçe öğretiminin yapılması, bu konuda kurslar şubesi ile iş birliği yapmaktır. 

Aynı zamanda şiveli konuşan vatandaşların diksiyonunun geliştirilmesi amacıyla diksiyonu 

düzgün üyeler tarafından sık sık konferanslar verilerek vatandaşların bu düzenli dil alıplarını 

                                                            
32 Toksoy, a.g.e., s. 226-229. 
33 CHF Halkevleri Talimatnamesi, s.10.  
34 Toksoy, a.g.e., s. 227. 
35 Nurettin Güz, “Kültür Ocakları Olarak Halkevleri ve Halkevleri Dergileri”, Tüm Yönleriyle Medya ve 

İletişim, (Der. M. Işık, A. Erdem), Eğitim Kitabevi Yayını, Konya, 2008, s.82-84. 
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fark etmesi sağlanmıştır.36 

1.3. Güzel Sanatlar Şubesi 

Halkın kültürel gelişiminin sağlanmasında sanatın önemli bir payı olduğu fikrinden 

yola çıkılarak açılan şubelerde müzik, resim, heykel, mimarlık gibi sanat dallarının halka 

tanıtılması, öğretilmesi ve sanatsal zevklerinin geliştirilmesi amacıyla çalışmalar 

yürütülmüştür. Sanata dair yeteneği olan kişilerin fark edilmesi ve bu yeteneklerini 

geliştirebilecek ortam ve imkanların sağlanması da şubelerin sorumluluklarından birisidir.  

Yurdun dört bir yanından en ücra köşelerde dahi bulunan vatandaşlara sanatsal bilgi ve 

zevki aşılamak, sanat faaliyetlerinin belirli bir kesimin ilgi alanı olmaktan çıkarıp tüm 

yurttaşların sanatsal farkındalığa sahip olmasını sağlamak şubenin en önemli amacıdır. Bu 

doğrultuda müzik alanında bando ve korolar kurulmuş, halk türküleri derlenmiş, resim 

alanında sergiler düzenlenmiş bu yollarla sanat ile millet buluşturulmuştur.37 

Güzel sanatlar şubelerinin çalışmalarında müzik kolları oldukça aktif görev almıştır. 

Müzik sanatının vatandaşa aktarılmasındaki temel felsefe milli müzik kültürünün batıya ait 

metotlarla harmanlanmasıdır. Vatandaşların müzik çalışmalarına dahil edildiği bir alan koro 

çalışmalarıdır. Koro çalışmalarına pek çok farklı mesleğe sahip farklı kesimlerden 

vatandaşlar katılmıştır. Korolarda milli şarkıların yanında halk şarkılarına da yer verilmiştir. 

Korolar bu şarkıları konserler düzenleyerek seslendirmişlerdir. Koro şarkıları kayıt altına 

alınıp radyoda yayınlanarak da daha fazla kesime müzik zevki aşılanmaya çalışılmıştır.38 

Pek çok Halkevinde bando ve orkestralar kurulmuş özel günlerde marşlar çalınmış, sık sık 

halka konserler verilmiştir. 39 Ayrıca halk arasında söylenen türküleri ve halk danslarını 

belirlemek de şubenin görevlerindendir.40 

Resim alanında da faaliyet gösteren şubeler, resim yeteneği olan gençleri teşvik 

etmek amacıyla resim kursları düzenlemiş, ortaya çıkardıkları eserler ile sergiler açmış, aynı 

zamanda ünlü ressamlar ile de resim sergileri düzenlemiş böylelikle yurttaşların görsel 

zevklerini uyandırmayı sağlamışlardır.41 

                                                            
36 Toksoy, a.g.e., s. 228-229. 
37 Toksoy, a.g.e., s .51-52 
38 Sancar Tunalı, Halkevlerinde Yürütülen Müzik ve Piyano Çalışmalarının İncelenmesi, Trakya 

Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü, Basılmamış Sanatta Yeterlilik Tezi, Edirne, 2014, s. 45-47. 
39 Tunalı, a.g.t., s.64-65. 
40 CHF Halkevleri Talimatnamesi, s.11. 
41 CHP Halkevleri Halkodaları 1932-1942, s.5. 
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1.4. Temsil Şubesi 

Milletin kültürel anlamda eğitilmesinde, bilgilenmesinde sahne sanatlarının önemli 

bir yer tuttuğu ve etkili bir araç olduğu düşünülüyordu. Bu nedenle şubenin çalışmalarında 

milli bilinci geliştiren, milli duyguları işleyen, milli ruha hitap eden, Türk tarihi, Türk 

tarihinin kahramanlıkları gibi konularda piyesler halka sunulmuştur. Geleneksel Türk 

Tiyatrosu’nun önemli bir unsuru olan karagöz ve kukla da bu şubelerin çalışmalarında 

kullanılan unsurlardı.42  Halkevleri temsil çalışmalarıyla sahne sanatlarında yeteneği olan 

gençlerin kendilerini geliştirmeleri sağlamış, bu kişiler kendi bulundukları yerlerde ve farklı 

şehirlerde sahneye çıkma fırsatı bulmuştur. 43  Halkevlerinde sahnelenen piyeslerin genel 

temaları doğru ve iyi vatandaş olmak üzerine kuruludur. Bu temalar kimi zaman tarihi 

olaylar ve kişiler ile de zenginleştirilerek sahnelenmiştir.44 

Sahnelenecek piyesler CHP Parti Genel Sekreterliği tarafından onaylanarak basımı 

yapılmıştır. Halkı bilinçlendirmek ve eğitmek yeni kurulan cumhuriyetin fikir ve 

düşüncelerini aşılamak amacıyla oluşturulan temalara sahip bu piyeslere “İnkılap 

Temsilleri” adı verilmiş, yurdun dört bir yanında temsil şubeleri tarafından halka 

sunulmuştur.45  Bu temsillerde Türk ulusunun yüceliği, milli bilinç gibi konuların yanı sıra 

köy ve köylü vatandaşların yaşadıkları sorunlara ve köylülüğün değerine de yer 

verilmiştir. 46  Osmanlı dönemindeki bozulmuş devlet yapısı ve işlerini layıkıyla yerine 

getiremeyen devlet adamlarına da eleştiriler bu piyeslerde yer bulmuştur.47 

1.5. Spor Şubesi 

Spor faaliyetlerinin bireylerin beden sağlığı ile birlikte fikir ve davranışlarına da olumlu 

etkide bulunduğu, her yaştan her kesimden bireyin spor ile ilgilenmesi gerektiği 

düşünülüyordu. Bu fikirler doğrultusunda hareket edilen şubelerde, tüm spor dallarının 

canlandırılması hedeflenmiş aynı zamanda avcılık, güreş, binicilik gibi milli spor dallarının 

                                                            
42 Toksoy, a.g.e., s. 52-53. 
43 CHP Halkevleri ve Halkodaları 1932-1942, s.6. 
44 Nurhan Tekerek, “Halkevleri (1932-1951) , Temsil Şubeleri ve Bir Örnek: Adana Halkevi Temsil Şubesi”, 

Erdem,  Cilt:15, Sayı:43, 2005, s.23. 
45 Hamdiye Algan, Halkevlerinde İnkılap Temsilleri (1932-1951), Ankara Üniversitesi, Türk İnkılap Tarihi 

Enstitüsü, Basılmamış Yüksek Lisans Tezi, Ankara, 2011, s.44-45. 
46 Özgür Şahap Varnalı, Türkiye’de 1932-1950 Sürecinde Halkevleri Temsil Şubelerinin Yurttaş 

Eğitimine Katkıları, Dokuz Eylül Üniversitesi Eğitim Bilimleri Enstitüsü, Basılmamış Yüksek Lisans Tezi, 

İzmir, 2008, s. 30. 
47 Varnalı, a.g.t., s.34. 
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yaşatılması için özel önem sarf edilmiştir.48 Jimnastik, milli ve sportif danslar, güreş, cirit, 

eskrim, boks, dağcılık, kayak, bisiklet, futbol basketbol, voleybol, atletizm, tenis gibi spor 

dallarında faaliyetler yürütmüşlerdir. Spor yarışmaları düzenlenerek vatandaşların spora 

olan ilgisi arttırılmaya çalışılmıştır.49 Sportif geziler düzenlemek de bu şubelerin faaliyetleri 

arasında bulunmaktadır. Bu geziler genellikle hava durumu şartlarına göre bulundukları 

yerin dağlarına, yaylalarına kırlarına düzenlenmiş, böylelikle vatandaşların hem sportif 

etkinlikte bulunmaları hem de doğayla iç içe olup doğal güzelliklerin farkına varmaları 

sağlanmıştır.50 Halkevlerinin spor faaliyetlerinde bulundukları yerin coğrafi özellikleri de 

belirleyici olmuştur. Örneğin denize ve göle kıyısı olan yerleşimlerde su sporları da önemli 

yer tutmuş bu kapsamda yüzme yarışları, kayak yarışları ve tekne yarışları yapılmıştır.51 

1.6. Sosyal Yardım Şubesi 

Kadın, erkek, genç, yaşlı, memleketin her bir köşesindeki tüm yardıma muhtaç 

vatandaşların ihtiyaçlarını karşılamak, onların yardımına koşmak bu şubelerin ilkesiydi.  

Tüm sosyal yardım şubeleri ücretsiz bir muayenehane açmak ve ihtiyacı olan kimselerin 

sağlık ihtiyaçlarını karşılamakla yükümlüydü. Bu ana görevinin dışında şubeler, muhtaç 

kimselere yiyecek ve kıyafet yardımları yapmıştır, öğrencilere kitap defter gibi eğitimsel 

ihtiyaçlarını karşılamak için yardımlarda bulunmuştur.52 

Sosyal yardım şubeleri bulundukları yerlerdeki yardım kuruluşlarının çalışmalarını 

desteklemiş ve onların eksik kaldığı alanlarda eksikliklerini doldurmuştur.53  Şubeler sağlık 

alanında yaptıkları çalışmalarda, zor durumda olan vatandaşların ücretsiz olarak 

tedavilerinin sağlanması için kendi muayenehanelerini kurmuşlar, ilaçlarını ücretsiz olarak 

temin etmişlerdir. Daha kapsamlı bir tedaviye ihtiyaç duyan vatandaşların büyük 

şehirlerdeki hastanelere nakli de yine şubeler tarafından sağlanmıştır.54 

Eğitim alanında ihtiyacı olan öğrencilerin eğitimsel gereksinimlerinin 

karşılanmasının yanı sıra Sosyal Yardım şubeleri, cezaevlerinde tutuklu olan gençlerin 

                                                            
48 Toksoy, a.g.e., s 53 
49 CHP Halkevleri ve Halkodaları 1932-1942, s.6-8. 
50 Melih Canberk Din, Halkevlerinin Türk Sporunun Gelişimindeki Yeri ve Önemi, Çanakkale Onsekiz 

Mart Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü, Basılmamış Yüksek Lisans Tezi, Çanakkale, 2018, s. 73-77. 
51Din, a.g.t., s. 85-87. 
52 Toksoy, a.g.e., s 53-55. 
53 CHP Halkevleri ve Halkodaları 1932-1942, s.8. 
54 Turgay Akkuş- Nursal Kumaş- Berrin Sarıtunç, “Erken Cumhuriyet Döneminde Yoksullukla Mücadele 

Kapsamında Halkevleri Sosyal Yardım Şubelerinin Rolü”, International Journal of Social Inquiry, Cilt: 13, 

Sayı: 61, 2020, s. 69-71. 
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eğitimini de desteklemiş bu kapsamda bu vatandaşlara da kırtasiye, kitap gönderimi gibi 

yardımlarda bulunup konferanslar vermişlerdir.55 

Bunlarla birlikte afetzedelere, çocuklara ve zor durumdaki vatandaşlara yiyecek, 

barınma gibi ihtiyaçlarında desteklerde bulunulması, işi olmayan vatandaşlara istihdamının 

sağlanması gibi konular da sosyal yardım şubelerinin faaliyet alanları içerisinde 

bulunmaktaydı.56 

1.7. Halk Dershaneleri ve Kurslar Şubesi 

Şubenin en önemli faaliyeti Harf İnkılabı sonucunda yeni lisanın vatandaşlara 

öğretilmesi olmuştur. Yurdun dört bir yanında en ücra köşelerde dahi Türkçe ve yabancı dil 

kursları açılmıştır. Köylü vatandaşların eğitilmesinde önemli yer edinen şubelerde köy 

kadınlarına da dikiş nakış kursları verilmiş, bu kurslarda görev yapan öğretmenler teşvik 

ödeneği ile mükâfatlandırılmıştır.57Şubelerde açılan kurslarda okuma yazmanın yanı sıra 

halkın bilgi birikimini arttırmaya yönelik olarak sanat eğitimleri, tarih ve vatandaşlık 

bilgileri, fen, muhasebe gibi konuların işlenmesi de mühimdir.58 

Matematik ve fen bilimleri kursları açılan şubelerde vatandaşlar ve öğrenciler bu 

kurslara yoğun ilgi göstermiştir. Şubeler aynı zamanda vatandaşların günlük yaşamda 

ihtiyaçları olacak, aktif olarak kullanabileceği dokuma, el işleri, arıcılık, hasta bakımı, 

konservecilik, zeytincilik, arıcılık gibi konulardaki bilgi ve becerilerdeki konulara da özen 

göstermiş bu konularda kurslar açmıştır. Vatandaşların belirli zanaatlara sahip olup bu 

sayede bir işe sahip olmasını sağlayan marangozluk, katiplik, şoförlük, daktilo kullanımı, 

elektrikçilik gibi kurslara da yer verilmiştir.59 

1.8. Kütüphane ve Yayın Şubesi 

Bir Halkevi’nin kurulmasında kütüphanesi ve okuma salonunun bulunması elzemdir. 

Yayıncılık faaliyetlerine önem veren Halkevleri kendi yayınlarını da yapmıştır. Bu 

doğrultuda 500’e yakın kitap yayınında bulunmuş ve pek çok dergi yayınlamıştır. 60 

                                                            
55 Akkuş-Kumaş-Sarıtunç, a.g.m., s.79-80. 
56 CHP Halkevleri ve Halkodaları 1932-1942, s.9. 
57 Toksoy, a.g.e., s 55 
58 CHF Halkevleri Talimatnamesi, s.15-16. 
59 Ülkü Ulukaya, Halkevlerinin Halk Eğitimindeki Etkin Rolü, İnönü Üniversitesi Eğitim Bilimleri 

Enstitüsü, Basılmamış Yüksek Lisans Tezi, Malatya, 2015, s. 63-65. 
60 Toksoy, a.g.e., s 55-56. 
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Halkevleri kendi bünyelerinde bulundurdukları kütüphanelerin yanı sıra köylere, kasabalara 

ve cezaevlerine de okuma odaları açmış, oralardaki vatandaşların kültürel kalkınması ve 

bilgi birikiminin gelişmesi için çaba göstermişlerdir. Bu odalar imkânı olmayan 

vatandaşlara okuma kaynaklarının ulaştırılmasının yanı sıra bir araya gelip okuduklarını 

tartışmalarını, fikir alışverişinde bulunmalarını da sağlayan bir sosyal ortam yaratmıştır.61 

Kütüphanelere kitaplar satın alınarak ve yapılan bağışlar ile temin edilmiş, bazı 

şehirlerde umumi kütüphaneler ile aynı yerde bulunan Halkevi kütüphaneleri, günümüz halk 

kütüphanelerinin oluşmasında da belirleyici bir unsur olmuştur.62 

Kütüphanelere ait kitaplar kayıt alına alınmış ve dışarı çıkarılmasına izin 

verilmemişti. Vatandaşların kütüphane ve okuma odalarında bireysel olarak okuma 

yapabildiği gibi bir vatandaş tarafından sesli olarak okunup dinleme etkinlikleri de 

yapılmıştı. Özellikle köy ve kasaba ziyaretlerinde bu tarz sesli okuma faaliyetlerinde 

bulunup vatandaşların okumaya olan ilgi ve hevesi arttırılmaya çalışılmıştı.63 

1.9. Köycülük Şubesi 

Köylü vatandaşların sorunlarını saptamak, bu sorunlarla yakından ilgilenerek 

çözümler bulmak, bilim, eğitim ve sanatın bu vatandaşlara ulaşmasını sağlamak, köylü 

vatandaşlar ile şehirli vatandaşların kaynaşmasını sağlamak bu şubelerin hedeflerindendir. 

Bu amaçla şubeler köy gezileri düzenlemiş, buradaki yurttaşlara eğitimler vermiş, 

hastalarının tedavilerini sağlamış, ekonomik açıdan yetersiz vatandaşlara yardımlarda 

bulunmuş, köylülerin tarım ve hayvancılık ile ilgili sorunlarını dinleyip bu sorunlara 

çözümler üretmişlerdir.64 Köylü vatandaşlar ile şehirden gelen vatandaşların kaynaşmasını 

sağlamak için köylerde şenlikler düzenlemek, köylü vatandaşların okuma yazma 

seviyelerini yükseltmek için kurslar şubesi ile iş birliği halinde çalışmalar yapmak, tedaviye 

ihtiyacı olan köylülerin tedavilerini sağlamak şubelerin görevleri arasındadır. Ayrıca köy 

öğretmenleri köylü vatandaşların kalkınmasını sağlamak için doğal bir Halkevi üyesi olarak 

görülmektedir.65 

Köylü vatandaşların bilgi birikimlerinin arttırılması için şubeler düzenli olarak 

                                                            
61 CHP Halkevleri ve Halkodaları 1932-1942, s.12-13. 
62 Hakan Anameriç- Fatih Rukancı, “Belgelerle Türk Kütüphanecilik Tarihi (1938-1960): Retrospektif Bir 

Değerlendirme (I)”, Atatürk Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü Dergisi, Cilt: 21, Sayı:1, 2017, s. 51. 
63 CHF Halkevleri Talimatnamesi, s.18-19. 
64 Toksoy, a.g.e., s 56-58 
65 CHF Halkevleri Talimatnamesi, s.19-20. 
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köylere gazeteler göndermiştir. Köycülük şubeleri, köylerde milli bayramların kutlanması 

için organizasyonlar düzenlemişler, tarım ve ziraat alanlarında köylüye bilgilendirmeler 

yapmışlar, köylülerin sağlığının korunması ve hastalıkların oluşmasını engellemek amacıyla 

sağlık ile ilgili bilgilendirmeler yapmışlar, konferanslar düzenleyerek bilgi aktarımında 

bulundukları gibi aynı zamanda vatandaşların da sorunlarını saptamaya çalışmışlardır.66 

Köycülük şubesi köylü vatandaşlara sanat zevkini aşılamayı, eğlendirmeyi ve bu 

yolla vatandaşları kültürel anlamda kalkındırmayı da kendine görev bilmiş, bu amaçla 

Temsil Şubesi ile beraber köylerde piyesler canlandırılmasını, karagöz ve kukla 

gösterilerinin yapılmasını, halk danslarının sergilenmesini sağlamıştır.67 

1.10. Müze ve Sergi Şubesi 

Şubelerin amacı bulundukları yerleşimlerdeki tarihi eser ve kalıntıların tespitini 

yapmak ve korunmalarını sağlamaktır. Tarihi anlamda değerli kalıntıların toplanarak 

müzeler oluşturulması ve mevcuttaki müzelerin geliştirilmesi ile bu değerli eser ve 

nesnelerin müzeler vasıtasıyla halka sergilenmesini sağlayarak halkın tarihi belleğini 

geliştirmek hedeflenmektedir.68 Vatandaşların sanat eserlerini tanıması ve sanatkarların da 

eserlerini halka ulaştırabilmesi amacıyla resim, minyatür, tezhip gibi sanat alanlarında icra 

edilmiş eserlerin sergilenmesi de bu şubelerin çalışma alanları arasındadır69. Bulundukları 

mevkiinin yerel tarihleri üzerine tarihi araştırmalarda bulunup bunları yayınlayan şubeler 

elde ettikleri tarihi eserleri özenle toplayarak müzelere mal etmiştir.70 

1.11. Halkevleri ve Yönetimleri  

CHP’nin yayınlamış olduğu yönergeye göre bir Halkevi’nin açılmasına karar 

verilmesi o muhitin parti yönetim kurulunun yetkisi altındadır. Her üye kendi ilgi ve 

yeteneğine uygun şubelerde çalışmalara katılabilmiştir. Aynı zamanda Halkevi üyeleri şehir 

değiştirmeleri durumunda gittikleri yerdeki Halkevi’nde de faaliyetlere devam edebilirdi 

fakat bu şekilde birden fazla Halkevi’ne üye olan kişiler sadece bir tanesinde komite üyesi 

olarak görev alabilmiştir. Üye sayısı 50’den az olması durumunda 3, fazla olması 

durumunda 5 kişiden oluşan yönetim kurulları görevlendirilmekteydi. Halkevleri’nin bütçesi 

                                                            
66 Fahriye Emgili, “Halkevlerinin Köy ve Köycülük Faaliyetleri”, Tarih ve Günce, Sayı: 8, 2021, s.202-205. 
67 CHP Halkevleri ve Halkodaları 1932-1942, s.15. 
68 Toksoy, a.g.e., s 58-59. 
69 CHF Halkevleri Talimatnamesi, s.21. 
70 CHP Halkevleri ve Halkodaları 1932-1942, s.16. 
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ve binaları bağlı oldukları parti yönetim kurulu tarafından sağlanmıştır.71 

Halkevi yönetim kurulu CHP tarafından belirlenmiş bir başkan ve her şubeden 1 tane 

seçilen toplam 9 delegenin katılımıyla oluşmaktadır. Halkevi ve şube yönetimlerinin 

belirlendiği seçimler iki yılda bir tekrarlanıyordu. Halkevi yönetim kurulunun görevleri 

genel olarak şunlardı; milli bayramlarda ve diğer günlerde törenler ve eğlence programlarını 

yürütmek, şubelerin çalışmalarını düzene koymak ve şubelerin faaliyetlerinde yaşadığı 

sorunlara çözüm bulmak, şubelerin hazırlamış oldukları tüzükler üzerine incelemeler 

yaparak bunlara onay vermek, Halkevi’nin mali kaynaklarını etkin şekilde kullanmak, 

Halkevine ait eşyaları denetlemek, çalışmaları ve çalışmalar gerçekleştirilirken yaşadıkları 

sorunlar hakkında partinin yerel yönetimini ve genel sekreterliği haberdar etmek, bu amaçla 

raporlar hazırlamak, Halkevi’nin işleyişinde meydana gelebilecek disiplin sorunları ile 

ilgilenmek, Halkevinde görev alan çalışanların kontrolünü yapmaktır.72 

Dokuz şube ile faaliyet gösteren Halkevleri’nde şubelerin kendi içlerindeki görev 

dağılımlarının ve düzenlerinin sağlanarak etkili ve verimli faaliyetler yürütebilmesi için 

şubelerin de kendi içlerinde bir yönetim sistemine gereksinimi vardı. Bu amaçla şube 

yönetim kurulları göreve koşuyordu. İki yılda bir tekrarlanan şube yönetim kurullarının 

seçimlerinde, şube başkanlığı görevine gelebilmek için en az yüzde elli oya sahip olmak 

gerekiyordu. Şube faaliyetlerinin belirlendiği ve düzenlendiği şube yönetim kurulu 

toplantıları on beş günde bir gerçekleştiriliyordu. Şube yönetim kurulları, Halkevi 

yönetiminin onayıyla kendi faaliyetlerini düzenlemek için gruplar oluşturabiliyor, kendi 

tüzüklerini hazırlayabiliyorlardı.73 

Halkevi’nde yapılmış ve yapılacak çalışmaların değerlendirilmesi, gelecek 

çalışmalar için bir yol haritası oluşturulması amacıyla her yıl Halkevi genel kurul 

toplantıları yapılıyordu.  Burada geçmiş çalışmaların değerlendirilmesi ve hedeflenen 

çalışmaların tanıtılmasında kurul üyelerini bilgilendirme görevi Halkevi başkanına aitti. 

Halkevi başkanlığı, şube ve halkevi yönetim kurulu üyeliğine seçilmiş kimselerin 

görevlerini aksatmadan layıkıyla yerine getirmeleri özel önem arz eden bir husustu. 

Görevini bırakan veya üç toplantıya peşi sıra katılmayan yönetici görevinden alınırdı ve 

görevi icra etmesi için yedek üyeler arasından seçim yapılırdı 74.  

                                                            
71 Çeçen, a.g.e., s.123-124. 
72 Şimşek, a.g.e.,78. 
73 Şimşek, a.g.e.,79. 
74 Şimşek, a.g.e.,79. 
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2. BÖLÜM 

2. CHP PARTİ MÜFETTİŞLİK RAPORLARINA GÖRE AYDIN 

HALKEVLERİ 

2.1. AYDIN HALKEVİ  

Yurt genelinde açılan ilk 14 Halkevi’nden bir tanesi olan Aydın Halkevi, 19 Şubat 

1932 tarihinde Aydın Milletvekili Adnan (Menderes) Bey’in de katılımıyla konuşmaların 

yapıldığı, şiirlerin okunduğu, oyunların sergilendiği bir tören ile açılışını gerçekleştirmiştir. 

75  Açılışından itibaren 4 Mart 1932’ye dek Adnan (Menderes) Bey’in yönetiminde olan 

halkevi, başlangıçta 200.000 tutarında bir bütçeyle faaliyetlerine başlamış ve eski Türk 

Ocağı Binası’nda konumlanmıştır. İlerleyen süreçte binanın Halkevi faaliyetleri için yetersiz 

kalması sebebiyle 1938 yılına gelindiğinde Halkevi için yeni bir bina kurulmuştur.76 

11 Mart 1932’de gerçekleştirilen Halkevi Şubeleri Komite seçimleri yapılmış bu 

seçimlerde Dil Tarih ve Edebiyat, Güzel Sanatlar, Temsil, Köycülük, Halk Dershaneleri ve 

Kurslar, Sosyal Yardım, Spor, Kütüphane ve Neşriyat olmak üzere 8 şubenin yönetim 

kadroları belirlenmiştir. Henüz üye kaydını tamamlamamış olan Müze ve Sergi şubesi ise 

çalışmalarını 1 Nisan 1932 tarihine dek tamamlamış ve bu tarihte bir seçimle yönetim 

kadrosunu belirleyerek faaliyetlerine başlamış, Aydın Halkevi’nin faaliyette olan şube sayısı 

dokuza yükselmiştir.77 

2.1.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 1935 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Vilayet idare heyetinin Aydın Halkevine karşı ilgi ve alaka gösterdiği belirtilmiştir. Maddi 

kaynak sağlamaya çalışılmıştır. Aydın Halkevi Yönetim Kurulu, Aydın Halkevi Şube 

Yönetim Kurulu ile yapmış olduğu görüşmelerden memnun kalmasa da halkevi 

faaliyetlerinin iyi olması için çaba gösterdiklerini düşünmektedir. İyi bir çalışma olursa 

Aydın’da çok iyi şeyler olacağı raporuna yansımıştır.78 

                                                            
75 Günver Güneş, “Çağdaşlaşma Sürecinde Aydın Halkevi ve Faaliyetleri” CTAD, Yıl:3, Sayı:5, Bahar 2007, 

s.146. 
76 Atike İpek, Aydın İli ve İlçeleri Halkevleri Faaliyetleri, Atatürk Üniversitesi Atatürk İlkeleri ve 

İnkılap Tarihi Enstitüsü, Basılmamış Yüksek Lisans Tezi, Erzurum, 2020, s. 66-67. 
77 İpek, a.g.t. , s.68-69. 
78 BCA-CHP, 490.01/620.36.1, s. 59 
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CHP Parti Müfettişi Tahsin Sam’ın 1936 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Vilayet idare heyeti Başkanı Etem Kadri Bey ve İdare Heyeti Üyesi Neşet Bey’den övgüyle 

bahsettiği raporlarında yer almaktadır. Yapmış olduğu teftiş neticesinde Aydın ili içinde yer 

alan halkevlerinden en çok varlık gösterenin Aydın Halkevi olduğu belirtilmiştir. 

Halkevinin, çalışkan olduğu ve bunda yöneticilik yeteneklerinin etkili olduğu 

düşünülmektedir.  CHP Parti Müfettişi Tahsin Sami, aynı zamanda Aydın’ın işgal yıllarında 

birçok kişinin öldüğünü, Aydın’dan göç eden kişilerin olduğunu vurgulamıştır. İşgal 

sonrasında tekrar geri dönenler olsa da harap olmuş bir şehirde kendilerini yavaş yavaş 

toparlamakta oldukları bir durumda Aydın Halkevinin bugünkü haline gelmesinde CHP 

Genel Merkezinin yardımlarıyla birlikte bahsettiği iki kişinin çok büyük emekleri vardır.79 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Parti İdare Heyetinin Aydın Halkevi’ne ilgi ve alaka göstermiştir. Aydın Halkevi başkanı ve 

Parti İdare Heyeti Azası olan Neşet Bey’in çalışkan ve Aydın Halkevi işleriyle ilgilenen biri 

olduğu belirtilmiştir. Hem çevresine karşı kendisini sevdirmiş hem de bulunduğu çevreyi 

herkese sevdirmiş bir kişi olduğu raporlarında yer vermiştir. Parti İdare Heyetinin, Aydın 

Halkevinin devam etmesi ve büyümesi için sahip çıkıp, maddi gelir sağlama gayretinde 

bulunmuştur. Yeni bir bina yapılması için çaba göstermiş ve maddi kaynak temin etmeye 

çalışmıştır. Hükümet amir ve memurlarının manevi olarak destek olduklarına hatta bazı 

memurların fiili olarak görev aldığına, özellikle öğretmenlerin çok iyi çalıştığına, azaların 

her birinin aktif olarak görev aldığına ve işlerini en iyi yapacak düzeyde olan kişiler 

olduğuna değinilmiştir. Şube reisleri görevlerini benimsedikleri, çalıştıkları, bilgili 

oldukları, şubelerde faaliyetleri yürütecek eleman olduğu ve bu elemanların eğitimli ve 

çalışabilecek güçte olduğu belirtilmiştir.  Fakat Vali Sabri Çıtak’ın halkevi ile ilgili 

alakasının memuriyetin getirdiği bir zorunluluk olduğunu düşünmektedir. Halkevine vilayet 

idare muhasebesi tarafından verilmesi gereken para konusunda isteksiz davrandığı, yılsonu 

olmasına rağmen herhangi bir maddi yardımda bulunmadığı, halkevi binasını da bir kez 

ziyaret ettiğine dair bilgiler de verilmiştir.80 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

hükümet amir ve memurlarının, Aydın Halkevine ilgi ve alaka gösterdikleri belirtilmiştir. 

Parti idare Heyetinin azaları, memurları ve öğretmenleri Aydın Halkevi’nde aktif görev 

almışlardır. Bu görev alanların içinde öğretmenlerin başı çektiği ve birçok sorumluluğu 

                                                            
79 BCA-CHP, 490.01/620.36.1, s. 105, 106 
80 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 51, 52, 53 



17 

kendi üzerlerine aldıkları, doktorların da Aydın Halkevi’nde görev aldıkları raporda yer 

almıştır. Ayrıca Parti Müfettişi Rıza Levent’in Aydın Halkevinin varlığını devam 

ettirebilmesi, şubeleri faaliyetlerini gerçekleştirebilmesi ve büyümesi için Parti İdare Heyeti, 

Vilayet Hususi İdaresinden ve Aydın Belediyesinden temin etmeye çalıştığı belirtilmiştir. 

İsmi geçen kurumların Aydın Halkevine yardımcı olduklarına, diğer bölgelerde yer alan 

halkevlerine nazaran daha koruyucu olduklarına raporunda yer vermiştir. Aydın Halkevi 

Başkanının, Aydın Halkevi İdare Heyeti Azalarının bir bölümünün yüksek tahsil görmüş 

kişilerden oluştuğunu, üzerlerine almış oldukları bu görevlerde yetenekli olup gerekli olan 

şube faaliyetini yerine getirebileceklerini düşünmektedir. Aydın ilinde eğitim almış birçok 

kişi olduğu ve bu yüzden entelektüel eleman olduğu ve bunların her birinin ayrı ayrı 

şubelerde faaliyetleri olduğunu Rıza Levent’in Müfettişlik raporlarında yer almaktadır.81 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 9 

şubeden oluşan Aydın Halkevinin Aydın’ın halkevi faaliyetlerini yapacak gücü ve isteği 

olmasına uygun olarak açılmıştır. Aydın Halkevi, 9 şubesinin oluşturulması için gerekli olan 

aza sayısının tamamlamış ve aza sayısını arttırmaya devam etmiştir. Aydın’ın küçük bir yer 

olmasına rağmen ilkokul ve ortaokul olması, aynı zamanda Aydın ilinde aydın, kültürlü bir 

sınıfın yer alması Aydın Halkevinde eleman ihtiyacına neden olduğuna raporunda yer 

vermiştir. Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 ve 1940 yıllarında yapmış olduğu 

teftişlerinde Aydın Halkevi şubelerinde eleman ihtiyacına değinmediği anlaşılmaktadır. Bu 

durumu Aydın’ın kültürel gelişiminin ve Aydın Halkevine gelen vatandaşların kültürel 

birikimlerinin artmasına bağlı olarak elemana ihtiyaç duyulduğu düşünülebilir. Parti 

Müfettişi Rıza Levent ayrıca Vilayet Hususi İdaresi ve Aydın Belediyesi maddi yardımlarda 

bulunmuştur.  Aydın Halkevinin varlığını sürdürmesi ve şube faaliyetlerini 

gerçekleştirebilmesi için Vilayet idare heyeti, Aydın İlinde bulunan amir ve memurların da 

destek olduğuna ve yardımda bulunduğuna değinilmiştir. Öğretmenler, Aydın Halkevi’nde 

aktif olarak görev almışlardır. Aydın Halkevi Başkanı Neşet Akkor’un 9 yıldır bu görevi 

başarıyla yerine getirdiğine ve halkevinde görev alan arkadaşlarının da yetenekli ve 

öğretmen, memur, serbest meslek ve doktorlardan oluştuğu bilgisi verilmiştir. Aydın 

Halkevi ve şube komiteleri toplantılarını düzgün bir şekilde yapmış ve çalışmaları da yeterli 

düzeydedir. CHP Genel Sekreterliği’nden Aydın Halkevine sinema filmi gönderilmiştir.82 

 

                                                            
81 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 21 
82 BCA-CHP 490.01/621.40.1, s. 42-44 
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CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Aydın Halkevi Başkanı’nın çalışmasının iyi olduğu, halkevi çalışma komitelerindeki 

azaların çalışma konularında uzmanlıklarının olmamasının bir eksiklik olduğu 

vurgulanmıştır. Halkevinde düşünülen canlılığın olmadığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.83 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftiş 

parti idare heyeti ile Aydın Halkevi İdare Heyetini oluşturan kişilerin arasında tam bir 

anlaşma vardır. Özellikle Aydın’daki öğretmenlerin Aydın Halkevi çalışmalarında en önde 

yer aldıklarına raporunda yer vermiştir.84 

2.1.2. Aydın Halkevi Şube Faaliyetleri 

Aydın Halkevi; Dil Tarih ve Edebiyat, Güzel Sanatlar, Temsil, Spor, Köycülük, Halk 

Dershanesi ve Kurslar, Kütüphane ve Neşriyat, Müze ve Sergi, Sosyal Yardım olmak üzere 

dokuz şubede faaliyet göstermiştir.85 

CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 1935 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Aydın Halkevi toplantılarına katıldığını ve hiç memnun kalmadığını, yapılan toplantıların 

yetersiz olduğunu belirtmiştir. Temsil Şubesinin sadece 5 toplantı yaptığını, Görsel Sanatlar 

Şubesinin 7 aydır toplanmadığını, Kütüphane ve Neşriyat şubesinin 4 aydır hiç 

toplanmadığını tespit etmiştir. CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli, Aydın Halkevi ile ilgili 

olarak Aydın için güçlü bir çalışmanın toplumsal hayatında daha etkili rol sahibi olmasını 

beklenebileceği düşüncesine sahiptir. Aydın Halkevi için beklentisinin çok yüksek olduğu 

anlaşılmaktadır. Bekir Kaleli’nin önem verdiği hatta Isparta ili içinde aynı konuyu gündeme 

getirdiğini ifade ederek Aydın Halkevinin halkın okuma-yazma konusunda gelişmesi için 

ağırlık vermesi gerektiği vurgulanmıştır. Bu yüzden de halk dershanesi açılması gerektiği 

belirtilmiştir. Halk dershanelerinin açık olması ve okuma yazma öğretme işinin daima 

dinamik olması gerektiği, okuma-yazma seferberliğinin hız kesmeden devam etmesi 

gerektiği raporunda yer almıştır.86 

CHP Parti Müfettişi Tahsin Sam’ın 1936 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Aydın Halkevinin şube faaliyetleri temsil şubesi, spor şubesi, musiki şubesi ve köylü 

                                                            
83 BCA-CHP 490.01/1573.405.1, s. 26 
84 BCA-CHP 490.01/1573.405.1, s. 4, 5 
85 Güneş, a.g.m. s.148.; İpek, a.g.t., s.70. 
86 BCA-CHP, 490.01/620.36.1, s. 59 
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işlerinin aktif çalışmalarda yer aldığını, kütüphanesinde de gençlerin yer aldığı bilgileri 

mevcuttur. Bu tespitlere bakıldığında Aydın Halkevi şubelerinin çalışmalarında belirgin bir 

çaba olduğu anlaşılmaktadır.87 

CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 1935 yılında şube faaliyetlerinden memnun 

kalmadığı ve toplantı yapmadığı görülmüştür. CHP Parti Müfettişi Tahsin Sam’ın bir yıl 

sonrasında şubelerin çalışmaya başladığı, faaliyetlerde bulunduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.88 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Aydın Halkevi şubelerinin, Aydın’ın ihtiyacını karşılayabilecek yapıda olduğunu 

belirtmiştir. Tüm şubelerde iyi çalıştıkları, sosyal yardım şubesinin çalışmalarının takdir 

edilecek nitelikte olduğu, Spor ve Neşriyat şubelerinin de çalışmalarının iyi olduğu bilgisi 

mevcuttur.  Konferanslar vererek, müsamereler düzenleyerek ve balolar tertip ederek 

Aydın’da çok iyi bir izlenim bıraktığına ve iyi bir etki yarattığına dair tespitlerine raporunda 

yer vermiştir. Ayrıca Parti Müfettişi Rıza Levent, halkın şube faaliyetleri arttıkça Aydın 

Halkevine karşı ilgisinin arttığına, ziyaret ettiğine, bu ziyaretlerin her geçen gün arttığına 

değinmiştir. Aydın Halkevinin halk üzerinde iyi bir izlenim bıraktığı ve hatta Sosyal Yardım 

Şubesi tarafından sinemada köylülere haftada bir defa ücretsiz ve halkı ilgilendiren 

konularda filmler izlettirildiği belirtilmiştir. Halkevi sinemasının yeni ve güzel filmler 

getirtmesi, sesli makinesi yeni olduğundan halkın halkevi sinemasına karşı ilgisi fazladır. 

Halkevi sineması, halkın memnuniyetini ve ziyaretlerini arttırmıştır. Sinemanın açılmasının 

Aydın’a yenilik getirdiğine dair tespitleri yer almaktadır. 

Aynı zamanda Aydın Halkevinin Sosyal Yardım Şubesi halkevi sinemasından elde 

ettiği gelirlerle Sosyal Yardım Şubesinin ihtiyaçlarını ya da Aydın Halkevinin ihtiyaçlarını 

karşılamak için kullanacağı belirtilmiştir. Parti Müfettişi Rıza Levent’in raporlarına 

yansıyan bir diğer konu da Aydın Halkevine ait bir radyonun temin edilmiş olması ve bu 

radyoya bağlanan hoparlör sayesinde Ankara radyosunun yapmış olduğu yayınlardan Aydın 

halkının faydalandıkları yer almaktadır.89 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Aydın Halkevi ile ilgili şube faaliyetini yerine getirecek olan aza ve elemanların 

                                                            
87 BCA-CHP, 490.01/620.36.1, s. 105, 106 
88 BCA-CHP, 490.01/620.36.1, s. 90-92 
89 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 51, 52, 53 
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üstlendikleri görevi yerine getirecek kabiliyette ve eğitimde olan aydın kişilerden 

oluşmuştur. Bu durum, Aydın Halkevi şube faaliyetlerinin verimli olmasına, Aydın 

Halkevinin halk üzerinde iyi bir izlenim bırakmasına, halkın Aydın Halkevine karşı ilgi ve 

alaka göstermesine neden olmuştur. Aydın Halkevi büyük salonunun müsamere 

etkinliklerinde ve temsil şubesi faaliyetlerinde halk sığamamaktadır. Okuma odasının 

okuyucularla dolu olduğu, halkevinin radyo ve sinemaya sahip olduğu raporunda yer 

vermektedir.90 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Aydın Halkevi şube faaliyetlerine halkın ilgisinin olduğunu, özellikle halkın temsil, toplantı, 

merasim ve özel günlerde katılım gösterdiği belirtilmiştir. Mevcut halkevi salonunun dolup 

boşaldığının görülmüştür.  CHP Genel Sekreterliği tarafından ve Aydın Halkevi tarafından 

doğrudan temin edilen sinema filmleri halk tarafından kabul gördüğünü gözlemlemiştir. 

Aydın Halkevi çalışmalarıyla çevrede iyi izlenimler bırakmıştır. Öğretmenlerin ve hevesli 

vatandaşların edebiyat gecelerine ilgisinin çok fazla olduğu, Aydın Halkevi’nin konferans 

faaliyetinin yerinde olduğu, halkın ve çevrenin seviyesine ve ihtiyacına uygun konferanslar 

verildiği vurgulanmıştır. Temsiller yapılmış, parasız sinema filmleri gösterilmiştir. Aydın 

Halkevi Neşriyat Şubesi dergi çıkarmamaktadır. Ancak diğer halkevlerinden temin edilen 

dergiler halkın yararına sunulmuştur. Parti Müfettişi Rıza Levent’in tiyatro salonunda 

gösterilecek piyesler ile ilgili yaptığı teftişinde halkevinde, parti repertuarı dışında piyesler 

de gösterilmiştir. Bu piyeslerin gösterilmeden önce tiyatro heyetleri tarafından temsillerin 

sunulması için halkevi idare heyetine müracaat edildiği belirtilmiştir. Halkevi idare 

heyetinin ve temsil komitasının incelemesinden geçirilmiştir. Bu heyetler, halkevi salonunda 

“Harun-u Reşit Eski ve Yeni Terbiye, Hamlet” gibi piyesler oynandığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır. 

CHP’nin halkevlerinde oynanacak piyesler için oyun listesi hazırlanmıştır. Dışarıdan 

oynanacak oyunlar için halkevlerinin ve Temsil Şubesinin kurullarının incelemesinden 

geçmesi gerektiği anlaşılmaktadır. Aynı zamanda yapılan bu tespit ile Aydın’da halkevi 

dışında da temsiller bulunduğu ve bu durumun Aydın’da kültürel anlamda gelişme 

gösterdiği anlaşılmaktadır. Parti Müfettişi Rıza Levent’in beden eğitimi sorumluluğunda yer 

alan gençlere milli oyunlar ve türküler özendirilmeye çalışılmıştır. Ayrıca Aydın 

Halkevi’nde keman, mandolin, piyano kursu da açılarak birçok hevesli insanın bu kurslara 
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ilgi gösterdiğini gözlemlenmiştir. Aynı zamanda Aydın Halkevi salonunda dikiş nakış kursu 

da açıldığı, köy ziyaretleri yapıldığı, temsiller verildiği, kurslar açıldığı vurgulanmıştır. 

Özetle halkevinin emek ve zaman harcayarak gereken memnuniyetin sağlandığı, altı aylık 

raporları doğru bir şekilde sıralandığı yapmış olduğu incelemeden anlaşılmaktadır. 

Şubelerin faaliyetleri ile ilgili detaylı bir rapor hazırladığını söyleyebiliriz. Bu durum Aydın 

Halkevi’nin açıldığı günden bu yana sürekli kendini geliştirmesi, halkın ilgi ve isteği, Aydın 

Halkevi yönetimi, azaları ve elemanlarının çabaları ve parti vilayet idare heyeti desteğiyle 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.91 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Aydın Halkevi’nde beklenilen canlılığın olmadığına, bu durumun oluşmasında Aydın 

Halkevi çalışma komitelerinde yer alan azaların bulundukları komitelerin çalışma 

konularında uzman olmadıklarını bir eksiklik olarak belirtmiştir.92 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Aydın Halkevi’nin kış mevsimi çalışmalarını verimli bulduğunu, özellikle Dil ve Edebiyat 

Şubesinin cumartesi akşamları tertip ettikleri konferansların Aydın halkının ilgisini çektiğini 

ve çok beğenildiğini belirtmiştir. Bu faaliyetlerin yanı sıra yeni açılan kıyafet ve sağlık 

müzelerini, İngilizce kurslarını Aydın Halkevi’nin bu yılın verimli çalışmaları arasında 

saydığını raporunda yer vermektedir. Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin teftişinde 

Aydın Halkevi’nde düzenlenen birine bizzat katılmıştır. Konferanslar ile ilgili olarak yapmış 

olduğu değerlendirmede Hikmet Şölen’in Aydın Aşiretleri isimli konferansına katılmıştır. 

Bu konferansa kalabalık bir halk kitlesinin ilgi ile takip ettiği belirtilmiştir. Konunun faydalı 

olduğuna; ancak daha önce düzenlenmiş olan Nihal Atsız olayı ile ilgili olduğu anlaşılarak 

tutuklanan Hamza Özbek’in “Türkçülük” adını taşıyan konferans metnini elde edememesine 

rağmen yapmış olduğu incelemelerde Türk milliyetçilerinin bir biyografisini yaptığı, 

konferansın söylendiği gibi Irkçılık-Turancılık fikrini harekete geçirme niteliğinde 

olmadığına dair bilgiler raporunda yer almıştır.93 
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2.1.3. Aydın Halkevi Mali Durumu 

Aydın Halkevi, kurulduğunda 200.000 liralık bir mali kaynak ile faaliyetlerine 

başlamıştır. 94  CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 1935 yılında yapmış olduğu teftiş 

raporunda halkevlerinin bütçe çalışması yaptıkları, halkevinin bu seneki bütçesinin 5500 lira 

olduğuna, halkevinin ve şubelerin ihtiyacının karşılanması için gelir temin etmeye 

çalıştıkları belirtilmiştir. Bütçeyi zor durumda bırakacak bir konu da bando takımının 

malzeme tedariki ve her yıl 1000 liralık masrafı olmuştur. Bu konuda Parti Müfettişi Bekir 

Kaleli, bando meselesinin, halkevi tarafından kurulmasına gerek olmadığı, bunun halkevinin 

bütçesine yük yapacağını düşünmektedir. Aynı zamanda eğer bando ihtiyacı oluşursa bunun 

askeriye bandosundan istifade edilerek çözülebileceğine değinmiştir. Bu konuda askeriyenin 

de olumlu bakacağı ve destek olabileceği düşünülmektedir.95 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

CHP İdare Heyetinin halkevi binasının yapılması için ihtiyacı olan parayı temin etmeye 

çalışmaktadır. Daha önceden merkez vilayetlere yapılan yardım fazla olmasına rağmen bu 

konunun eskiden yaşandığına ve halkevlerinin ihtiyaçlarının giderilmesi için dengeli bir 

dağıtım yapıldığına, halkevinin varlığını devam ettirme ve büyümesi için maddi kaynak 

yaratmaya çalıştığına ve hatta sosyal yardım şubesinin halkevi sinemasından gelir elde 

ettiğine dair bilgiler mevcuttur. Her yere aynı düzeyde yardım yapıldığına, 8-10 bin liralık 

bütçe temin edildiğine raporunda yer vermiştir. Ayrıca Rıza Levent’in yapmış olduğu 

teftişinde nahiyelerdeki halkevlerine 450’şer lira yardım yapıldığına değindiği raporunda 

eşit bir dağıtım olduğu anlaşılmaktadır. Raporda maddi gelir konusunda Vali Sabri Çıtak’ın 

isteksiz oluşu ve yapılacak olan yardımları geciktirmesi yaşanan aksaklık olarak 

anlaşılmaktadır.96 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

mali durum ile ilgili olarak halkevi bütçesinin 6570,91 kuruş olarak düzenlendiğine ve 

onaylandığına, belirlenen bütçenin halkevi şubelerinin göstermiş oldukları ihtiyaç ve 

mevcut paraya göre düzenlendiğine değinilmiştir. Yeni yapılmakta olan halkevi binasının 

inşaat parasının bu paraya dâhil olmadığı, paralarının Ziraat Bankası'nda olup banka cüzdanı 

alındığı, bütün masrafların halkevi idare heyeti kararı ile yapıldığı belirtilmiştir. Her türlü 

işin başkan ve muhasebe imzaları ile yapılmıştır. Halkevinin hesapları denetçilerden oluşan 
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bir heyet tarafından altı ayda bir defa incelenmiştir. Her sene sonunda parti idare heyeti 

tarafından kontrol edildiği görülmüştür. Halkevinin bir kasa, bir tahsilât, bir avans, bir 

emanet defteri bulunduğu; bu defterlerin temiz ve düzgün olduğuna dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır. Parti Müfettişi Rıza Levent’in yapmış olduğu incelemelerinde Aydın 

Halkevi hesaplarını detaylı bir şekilde ele aldığı anlaşılmaktadır.97 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

yeni bir Aydın Halkevi binası yapılması gerektiğine dair yapmış olduğu değerlendirmede bu 

konuda 100.000 liralık bir bütçe yapılmasının uygun olacağını düşünmüştür. Aydın Halkevi 

bütçesi yapılırken kitaplar için her yıl belli bir miktar konduğunun anlaşılmaktadır.  Aydın 

Halkevi’nin giderlerinin karşılanması için ihtiyacı olan geliri sağlamada Aydın Belediyesi 

ve Vilayet Hususi İdaresinin desteği olmuştur. Aydın Halkevine temin edilen gelirin Aydın 

ili içindeki diğer halkevlerine yapılandan biraz daha fazla olduğuna ve Aydın Halkevinin bu 

maddi yardım karşılığını şubelerinin yapmış olduğu faaliyetlerde göstermiş olduğu verimli 

sonuçlardan aldığı anlaşılmaktadır. Parti Müfettişi Rıza Levent’in Aydın Halkevi ile ilgili 

tespitlerine baktığımızda Aydın Halkevinin gelirine paralel olarak şube faaliyetlerinin de 

verimini arttırdığı raporda yer almaktadır.98 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Aydın Halkevine Aydın Vilayet Hususi İdaresinden 4900 lira ve Aydın Belediyesi’nden 

2000 lira para yardımı yapıldığı ve Aydın Halkevi’nin maddi yardım yönünden ihtiyacını 

temin ettiği belirtilmiştir.  Aydın Belediyesi’nden gelen para ve Vilayet Hususi İdaresinden 

gelen para ile toplamda 7899,5 liralık bir bütçe oluşturulmuştur. Ancak 2500 lirasının daha 

önce alınan sinemaya ait olduğu kalan paranın ise şubelerin faaliyetleri için yeterli olacağı 

bildirilmiştir. 

Aydın Belediyesi’nden alınan maddi yardımların kolaylıkla sağlanabilmesine 

rağmen Aydın Vilayet Hususi Muhasebesinden Aydın Halkevi için ayrılan 4900 liradan 

henüz 2010 lirasının henüz bugüne kadar verilmediği belirtilmiştir. Bu kalan paranın 

verilmesi için emir verildiği, bununla birlikte Aydın Halkevi sinemasının borcu için kalan 

paradan 1500 lirasının bir an önce temin edilerek borcuna yatırılması raporlarında 

açıklanmıştır. 
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Aydın Vilayet İdare Heyeti’nin Aydın Halkevi için gereken maddi desteği 

sağlamada geciktiği ve buna benzer bir sorunun Parti Müfettişi Rıza Levent tarafından 1939 

yılında yapmış olduğu teftişinde Vali Sabri Çıtak’ın da Aydın Halkevi’ne ilgisiz kaldığına 

dair değerlendirmesi bulunmaktaydı. Parti Müfettişi Rıza Levent’in Aydın Halkevi’nin mali 

yapısı ile ilgili vilayetten temin edilen gelirin diğer halkevlerine yapılan yardımlar 

derecesinde olmuştur. Vilayetin önemi dikkate alındığında diğer halkevlerine nazaran para 

yardımının bir miktar fazla yapıldığı, Aydın Halkevi bütçesinin düzenlendiği ve 

onaylandığı, Aydın Halkevi’nin Sosyal Yardım şubesi 363,77 lira temin ettiği gelirin 

bütçeye eklenmesini not ettirmiştir. 

Şube komitelerine verilen ödeneklerin özgür bir şekilde ihtiyaçları için kullandıkları, 

bazı şubelerin verilen ödenek ile yapılan faaliyetlerin fazla olmasından dolayı tam olarak 

yetmediği vurgulanmıştır.  Bu yüzden de diğer bölümlerde yer alan ödeneklerden bir 

kısmını naklettikleri, Aydın Halkevi bütçesinde yer alan 1500 lira sinema borcuna ilave 

olarak 510 lira da parti vilayet idare heyeti halkevi için ayırdığı paranın borçlu olunan 

şirkete gönderilmesi gerektiğini ifade etmiştir.99 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftiş 

raporunda parti vilayet idare muhasebesi ve Aydın Halkevi muhasebesini incelerken iki 

hesap dikkatini çekmiştir. Bu konulardan biri; Köşk ilçesinin yazmanına diş yaptırmak için 

yapılan 100 liralık yardımın daha önceki Parti Müfettişinin emriyle sosyal yardım 

şubesinden Aydın Halkevi İdare heyeti kararıyla verilmesidir. Diğer hesabın ise ilçe idare 

heyeti yazmanına Aydın gazetesinin yazılarını düzeltmesi adına verilen 100 liradır. Denetçi 

tarafından yıllık hesap durumunun incelendiği sırada dikkatini çekmesiyle CHP Genel 

Sekreterliğe yazıldığını, harcamaları usule uygun bulmadığını ve durumu olduğu gibi 

sunmayı uygun bulduğunu raporunda yer vermiştir.100 

2.1.4. Aydın Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 1935 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Aydın Halkevinin karar defterinin alınan kararlara dair imzalara yer verilmediği tespit 

edilmiştir. Bu durum Parti Müfettişleri tarafından yapılan çalışmaların kayıt altına 
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alınmasına önem verildiğini göstermektedir.101 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

mali konulardaki defterlerin, demirbaş eşya defterinin, kütüphane defterinin temiz ve 

mükemmel olduğuna değinmiştir. Aydın Halkevi eşyalarına ve kütüphanede yer alan 

kitaplara iyi bakıldığına dair tespitlerinin yanı sıra Aydın Halkevi eşyalarına, kütüphanedeki 

kitaplara, tüzük ve defterlere numara konulmasına dair tespitleri yer almaktadır. 102 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Aydın Halkevinin hesap işlerinin mükemmel ve yönetmeliklere uygun olduğunu, demirbaş 

eşyaların deftere kayıt yapıldığı belirtmiştir. Aydın Halkevinin eşya bakımından zengin 

olduğuna, Aydın Halkevi kütüphanesi için yeni yapılan dolaplarda yer alan kitaplardan 

bazılarında konusu devrim olan yabancı dilde eserler bulunduğuna ve diğer kitaplarla 

birlikte ciltlenmesine başlandığına değinilmiştir. CHP Genel Sekreterliğinin genelgesi 

doğrultusunda kütüphane defterinde kitapların sınıflara ayrıldığı ve düzenli bir biçime 

sokulmaya çalışıldığı, kütüphane memurunun görevini layığıyla yerine getirdiğini 

gördüğünü anlatmıştır.103 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Aydın Halkevi İdare Heyeti karar defteri, çalışma defteri ile şube komiteleri karar defteri ve 

çalışma defteri bulunmaktadır. Aydın Halkevi’nde tutulması zorunlu olan bütün defterlerin 

tutulmaktadır.  Aynı zamanda Parti Müfettişi Rıza Levent’in kayıt işleri ile ilgili olan; karar 

defteri, çalışma defteri, gelen-giden evrak defteri, kasa defteri, bütçe defteri, hasat defteri, 

bütçe gelir defteri, avans defteri, emanet defteri, banka hesabı cari, demirbaş eşya defteri, 

makbuz kayıt defteri, kütüphane giriş defteri, kütüphane okuma, kütüphane tasnif defterleri 

tutulduğuna dair tespitleri bulunmaktadır. Parti Müfettişi Rıza Levent, kaza defteri ve 

yardım defterinin düzgün olduğu, hesap işleri defterinin genellikle yönetmeliğe uygun 

tutulduğunu belirtmiştir. Sosyal Yardım Şubesinin elde ettiği 363,77 liralık gelirin kasa 

defterine, bütçe defterine, gelir defterine ve bütçe tahsilat defterinde gösterildiğine dair 

bilgiler raporlarında yer almaktadır. Parti Müfettişi Rıza Levent, Aydın Halkevi 

kütüphanesinde yapmış olduğu teftişinde bir yıl boyunca hiçbir kitabın ciltlenmediği ve bu 
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kitapların ciltlenmesi gerektiğini vurgulamıştır.104 

2.1.5. Aydın Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

Aydın Halkevi, başlangıçta eski Türk Ocağı binasında konumlanmış fakat bu binanın 

fiziki koşullarının faaliyetleri yürütmek için eksik ve yetersiz kalması sebebiyle 1938 

yılında Halkevi için yeni bir bina kurulmaya başlanmıştır. 105 CHP Parti Müfettişi Rıza 

Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda bina ihtiyacı olduğu ve bunun için 

kaynak temin edilmeye çalışıldığı, bina yapımına daha önce başlanıldığı ve bunun devam 

ettiği raporuna yansımıştır. Ayrıca Parti Müfettişi Rıza Levent raporunda Aydın Halkevi 

binası için şu anda halkevi binasının ihtiyacı karşılamadığına değinmiştir. Yeni bir bina inşa 

edilmek üzere olduğu, 19 Şubat 1940’ta inşasının bitirilmiş olacağı, bu yeni yapılmakta olan 

binanın da tam olarak ihtiyacı karşılayamayacağına vurgu yapmıştır. On iki sene önce 

inşasına başlanılan bu binanın zamanında halkevleri yokken planlarının yapıldığı ve o 

zamanki zihniyete göre tasarlandığı belirtilmiştir. 

Halkevi kesinlikle parti binası olarak kullanılmak istenmektedir. Yeni binanın 

yaklaşık 30 bin lira değerinde bir bina olacağı, hususi muhasebenin yardımı ile yapıldığı, 

Vali Bey’in partinin parasını verdiği takdirde iki aya kadar bitirileceği belirtilmiştir. Ev 

döşemek için gerekli eşyanın da siparişinin verileceğine dair tespitleri bulunmaktadır.106 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Aydın Halkevi binası hakkında 1939 yılında yapmış olduğu teftiş raporuyla benzer bir 

düşüncesini şu anda kullanılan halkevi binasının ihtiyacı karşılayamadığı yönündedir.  

100000 liralık bir halkevi binasının yaptırılmasının uygun olacağına dair ifadeleri yer 

almaktadır. Parti Müfettişi Rıza Levent’in teftiş raporunu incelendiğine Aydın Halkevi 

faaliyetlerinden memnun olduğunu, halkevinin de mevcut çalışmaları kaldırabilecek binaya 

sahip olmadığına kanaat getirdiğini belirtmektedir. Okuma odasının, halkevi salonunun 

insanların sığamayacak derecede dolu olduğuna dair bilgiler mevcuttur.107 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Aydın Halkevi’nin faaliyette olduğu 9 şubesiyle mevcut binanın bu ihtiyacı 

karşılayamadığını belirtmiştir. Yeni bir binanın inşasına ihtiyaç duyulduğu, bununla birlikte 
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yeni yapılan Vilayet idare heyeti binasından Aydın Halkevi için ayıracağı 2-3 odayla 

kısmen ihtiyacını karşılayacaktır. Aydın Halkevi şubeleri çalışmak için güç ve istek 

bulacaktır. Daha önce yer bulunamadığı için kapanmış olan muayenehanenin tekrar açılması 

gerekmektedir. Hastaların muayene edilmesine başlanması gerektiği ve doktorların faaliyete 

geçmesi için uygun bulunmuştur.  Aynı biçimde Aydın Halkevi İdare Heyeti ile şube 

komitelerinin çalışma odalarının da bir an önce yeni yapılan Parti vilayet idare heyeti 

binasında ayrılmasının zorunlu olduğu, mevcut binaların sigortalı ve yangın tertibatı olduğu 

vurgulanmıştır.108 

2.2. SÖKE HALKEVİ 

2.2.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 1935 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevi’nin 1935 yılının mayıs ayında açıldığını, yönetim kurulunun iyi çalıştığını 

raporunda belirtmiştir.109 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevi teşkilatında yer alan Söke Halkevi şube reislerinin değerli insanlar olduğu ve Söke 

Halkevi çalışmalarıyla ilgili oldukları açıklanmıştır. Vilayetten, kaza parti idare heyeti, 

hükümetin amir, memur ve öğretmenlerinden destek gördüğünü raporlarında yer 

vermiştir.110 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde CHP İlçe 

Yönetiminin, hükümet amir ve memurlarının, özellikle öğretmenler, memurlar ve 

kaymakamların Söke Halkevi çalışmalarıyla aktif olarak ilgilenmeye başladığı belirtilmiştir. 

Parti vilayet idare heyeti ve kaza idare heyeti, Söke Halkevi’nin şube faaliyetlerini 

gerçekleştirebilmesi, varlığını devam ettirmesi ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için 

maddi kaynak yaratmaya çalışmışlardır. Söke Halkevi İdare Heyeti azalarının işlerinde 

yetenekli olduklarına ve de büyük bölümünün öğretmenlerden oluştuğuna raporunda yer 

almaktadır.111 

 

                                                            
108 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 42-44 
109 BCA-CHP, 490.01/620.36.1, s. 59 
110 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 59 
111 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 27 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevi’ni açmak için gereken kadronun bulunduğu belirtilmiştir. Parti Vilayet İdare 

Heyeti, Parti Kaza İdare Heyeti, hükümet amir, memur ve özellikle memurların destek 

olduğunun ve gereken yardımı yaptığı görülmektedir. Parti Kaza İdare Heyeti azalarından 

Başöğretmen Rıdvan Akpugut’un aynı zamanda Söke Halkevi Başkanı olduğu ve 

öğretmenlerin Söke Halkevi’nde aktif olarak görev aldıklarına raporunda yer vermiştir. 

Söke Halkevi’nin aza işiyle ilgili olarak Spor Şubesi dışında diğer 4 şubede aza eksikliği 

olduğunun yer aldığı incelemelerinde her şubenin gelişimi için ihtiyacı olan aza sayısına 

ulaşılması için gereken erkek ve kadın aza kaydının yapılması ve tamamlanması için dikkat 

edilmesini not ettirmiştir.  Parti Müfettişi Rıza Levent Söke Halkevi teşkilatında görev alan 

özellikle Söke Halkevi Başkanı ve Söke Halkevi şube komitalarının başkanları üzerlerine 

almış oldukları görevlerinde yetenekli oldukları belirtilmiştir. Söke Halkevi şube 

komitalarının toplantılarına gerekli oldukça Söke Halkevi Başkanı’nın da katılımıyla 

yapılmıştır. Söke Halkevi ile ilgili olarak CHP Genel Sekreterliği’ne gönderilen 6 aylık 

çalışma raporlarının doğru bir şekilde düzenlendiğini ve tutulan raporların teftişleriyle 

uyumlu olduğuna dair incelemelerinin yer aldığı tespitleri raporunda yer almaktadır.112 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

üye sayısının 145 olduğuna, Söke Halkevi Heyetinin alakasız davrandığından ve Söke 

Halkevi Heyetinin değiştirilmesi düşüncesinde olduğunu müfettişe bildirdiğine dair 

incelemeleri raporunda yer almaktadır.113 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Parti Kaza İdare Heyeti Eyüp Özbaş ve Söke Halkevi Başkanı Adil Azbazdar’ı yapmış 

oldukları görevleriyle ilgili, partiye bağlı olduğu ve geçen yıla oranla çalışmalarını iyi 

bulmuştur. Aza konusunda yapmış olduğu incelemelerinde Söke Halkevi azalarının içinde 

hepsinin okuma yazması olduğuna fakat kalabalık Söke ilçesine göre üye sayısının az 

olduğuna dair tespitleri raporlarında yer almıştır. Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 

yapmış olduğu iki teftişinden birinde Söke Halkevi teşkilatlarının ilgisizliğine dair raporları 

yer alırken bir yıl sonra yapmış olduğu ikinci teftişinde Söke Halkevi teşkilatının ve Parti 

Kaza İdare Heyeti, Söke Halkevi çalışmalarında başarılı bulduğuna dair değerlendirmeleri 

                                                            
112 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 56-58 
113 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 15, 16 
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yer almaktadır.114 

2.2.2. Söke Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 1935 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevi’nin kütüphane şubesi, temsil şubesi, güzel sanatlar şubesi, Dil-Tarih-Edebiyat 

şubelerinin aktif halde oldukları ancak henüz bir canlılık göstermediklerini belirtmiştir.  

Çalışma durumu olanları iyi sonuçlar alacak yetenekte gördüğünü, yeni açıldığı için 

şubelerin faaliyetlerini bekleme durumunda olduğu raporlarında açıklanmıştır.115 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevi şubesinin 5 şubesinin bulunmaktadır. Şubeler, çevrenin gücü ve isteğine yetecek 

durumdadır. Halkın Söke Halkevi’ne karşı çok ilgili olduğu ve devam edenlerin çok olduğu 

şube reislerinin çalışma çabaları vardır fakat mevcut binanın çalışma yapacak alanının 

uygun olmaması dolayısıyla çalışamadıklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.116 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde yapmış 

olduğu incelemelerinde 5 şubesi olan Söke Halkevi’nin yapacağı faaliyetlerin çevrenin 

isteği ve yapacak gücüne yetecek noktada olduğu belirtilmiştir. Söke’de çok fazla aydın 

insan yaşadığını ve bu aydın insanların birbirlerine samimiyetle bağlı olduklarını ve bu 

durumun Söke Halkevi’ne yansıdığı vurgulanmıştır. Aynı zamanda yer alan hükümet amir 

ve memurları ile öğretmenlerin ve Parti Kaza İdare Heyeti, Söke Halkevi çalışmalarıyla 

aktif olarak ilgilendiklerine dair tespitlerine raporunda yer vermiştir. Söke Halkevi’nde şube 

faaliyetleriyle ilgili çalışmalara Parti Müfettişi Rıza Levent’in halkevinin çevre üzerinde 

yaptığı etkinin ve bıraktığı izlenimin olduğu ve halk tarafından gösterilen ilginin çok iyi 

olduğu belirtilmiştir. Yaz mevsiminde halkevinin bahçesinde yapılan temsiller ve verilen 

konferanslar halk tarafından çok ilgi görmüştür. Kış mevsiminde şu anda halkevinin toplantı 

salonu bulunmadığından konferanslar ve temsillerin şehir sinemasında yapıldığına dair 

tespitlerine 1940 yılındaki müfettişlik raporlarından anlaşılmaktadır. Söke Halkevi binasının 

mevcut koşullarda yetersiz olmasına rağmen konferanslar ve temsiller için şehir sinemasını 

kullanarak çözüm üretme gayretine girdiği anlaşılmaktadır.117 

 

                                                            
114 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 15, 16 
115 BCA-CHP, 490.01/620.36.1, s. 101 
116 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 59 
117 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 27 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde yer alan 

incelemelerinde 5 şubesi olan Söke Halkevi’nin yapacağı faaliyetlerin çevrenin isteği ve 

yapacak gücüne yetecek noktada olduğu belirtilmiştir. Halkın özellikle merasim günlerinde 

ve temsillerde Söke Halkevi’ne karşı ilgilerinin olduğunu gördüğünü ve Söke Halkevi’ne 

diğer zamanlarda gelenlerin sadece gençlerin katılımından oluştuğunu tespit ettiğine dair 

gözlemlerine raporunda yer almaktadır.118 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Söke Halkevi ile ilgili şubelerin olduğu fakat bu şubeler arasında sadece tek çalışmanın 

“Söke Tarihi” adlı derginin basılması olduğu belirtilmiştir.119 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Söke Halkevi’nin köycülük, temsil, sosyal yardım, kitap şubelerinin işlediğine raporunda 

yer almaktadır.120 

2.2.3. Söke Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevi için hem vilayetten hem de ilçe parti idare heyetlerinden yardım aldığı, vilayetten 

alınan yardımın 1000 lira olduğu aktarılmıştır. Bunun dışında Söke’de hükümetin amir ve 

memurlarından ve de özellikle öğretmenlerinden de yardım aldığı, Söke Halkevi için bu 

sene 1350 liralık bütçe düzenlendiği ve bu bütçenin onay aldığını belirtmiştir. Giderler de 

bu bütçenin içinde karşılanacaktır.  Mevcut Söke Halkevi’nin yıkılmak üzere olduğu için 

yeni bir binanın yapımı için onay alınmış, yeni yapılacak olan Söke Halkevi’nin yapımı için 

şu ana kadar 6735 lira harcanmıştır. İnşaatın bitirilmesi için 18844 liraya daha ihtiyaç 

olduğunu ve ayrıca Söke Belediyesi’nden, vilayetten ve CHP Genel Sekreterliği’nden 6000 

lira yardım istenildiğine raporunda yer vermiştir. Parti Müfettişi Rıza Levent Aydın 

Halkevi’ni teftiş ederken yapmış olduğu incelemelerinde geçen yıl Söke’de inşa edilmekte 

olan Söke Halkevi’ne 3500 liralık bir yardım yapıldığı tespitinde bulunduğu raporunda 

Söke’de yapılmak istenen halkevine Aydın parti vilayet idare heyetinin destek olduğu 

anlaşılmaktadır.121 

 

                                                            
118 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 56-58 
119 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 15, 16 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevi’ne vilayet idare heyetinden ve kaza parti idare heyetinden elde edilen gelirin Aydın 

ili içinde diğer halkevlerine yapıldığı kadar yapılmıştır.  Söke Halkevi’ne yapılan maddi 

yardımın Söke Halkevi inşaatına harcandığını ve Söke Halkevi inşaatı bittikten sonra şube 

faaliyetleri için daha fazla gelir elde edileceğinin net olduğunu müfettişlik raporunda 

belirtmiştir. Söke Halkevi binasının onaylanmış planı doğrultusunda Söke Halkevi binasının 

bitirilmesi için binaya yapılacak masrafın o günkü fiyatları dikkate alındığında yaklaşık 

olarak 25000 liraya ihtiyaç duyulmaktadır. Bu tutarın 15000 liralık kısmını vilayet idari 

hususiyesi tarafından ayrılmıştır. Binanın tamamen bitmesi için CHP Genel Sekreterliği’nin 

genelgesi doğrultusunda benzer miktarda yapılacak bir yardımın binanın aynı yıl içinde 

bitmesine vesile olacağına dair tespitleri raporlarında yer almaktadır.122 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevi’nin şubeleri için doğrudan para bulma imkânı olmuştur.  Söke Halkevi’nin varlığını 

devam ettirmesi ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için CHP İl Yönetiminin bu yıl 980 lira 

ve Parti Kaza İdare Heyetinin de 300 lira maddi yardımda bulunduğu bilgisi verilmiştir. 

Parti Vilayet İdare Heyetinden alınan para aşama aşama tamamı alınmıştır. Parti Vilayet 

İdare Heyetinden dışında alınan maddi yardımların az olduğu, Söke Halkevi’ne, Parti Kaza 

İdare Heyeti tarafından yapılan 300 liralık yardımın henüz 100 lirasının verildiği 

belirtilmiştir. Kalan 200 liranın ise içinde bulundukları ay yapacaklarını belirttiği raporunda 

Parti Kaza İdare Heyeti tarafından doğrudan yapılan 300 liranın Söke Halkevi’nin gelişmesi 

için yeterli olmayacaktır. Bu konuda yardımın artması için Söke Belediye Başkanı ve Parti 

Kaza İdare Heyeti tarafından rica ettiğini, aynı zamanda Söke Belediyesi’nin, Söke Halkevi 

inşaatı için 3000 liralık takdir edilecek bir yardımda bulunduğuna dair incelemeleri 

raporunda yer almaktadır. Parti Müfettişi Rıza Levent’in, Söke Halkevi’nin gelir bütçesinin 

1600 lira olduğunu ve yapılan masraflarla denk olduğu vurgulanmıştır. Söke Halkevi’nin 

genel masrafı çıktıktan sonra her şubenin çalışabilmesi için en az 100’er lira yardım 

yapılması amacıyla bütçenin bu biçimde düzenlenerek yerine getirilmesi için dikkat 

edilmiştir.123 
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2.2.4. Söke Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde kasa 

defterinin ve harcama defterinin düzgün olduğunu, Söke Halkevi’nin eşyası olduğu ve iyi 

bakıldığını, eşyalara numara konmadığını, kütüphane defterinin düzenlendiğini fakat bir 

kopyasının partiye verilmediğine dair tespitlerine raporlarında yer almaktadır.124 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevi’nin hesap defterinin, demirbaş eşya defterinin, kütüphane defterinin düzgün, doğru 

ve yönetmeliklere uygun olarak tutulduğu belirtilmiştir. Kitaplar sınıflandırılmasıyla ilgili 

gönderilen yeni bildirim doğrultusunda yapılmamış yeni yeni yapılmaya başlanılmıştır. 

Kitapların yavaş yavaş ciltlendiğine ve kitapların korunması için dolaplar yapıldığına dair 

duyduğu memnuniyeti raporunda yer almaktadır.125 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevi İdare Heyetinin düzgün toplantılar yaptığına karar defteri ve çalışma defterinden 

anlaşılmaktadır. Söke Halkevi’nde tutulması gereken defterlerin düzgün bir şekilde 

tutulmuştur.  Yüksek makamlardan gönderilen defterlerin kullanılmasına başlandığı, 

defterlerin düzenli olduğu görülmüş defterlerde herhangi bir ilave yapılmadığı ve silinen bir 

şey olmadığı vurgulanmıştır. Demirbaş eşya defterinin ve kütüphane defterinin düzgün 

tutulmuş, mevcut kayıtlı evraklar birbirleriyle denk gelmiştir. Kütüphane defterinin yeni 

gönderilen yönetmelik gereğince kaydedilmesi için belirtilen kuralları kapsayan işi bilen 

vilayetten bir kişi verecektir. Bu kişinin kütüphane defterini düzene koyması 

beklenmektedir. Ayrıca Parti Müfettişi Rıza Levent’in kütüphane konusundaki 

incelemelerinde kütüphanede yer alan kitapların 120 tanesinin ciltlendiğine ve yavaş yavaş 

ciltlenmesine devam edileceğine dair tespitine raporunda yer vermektedir. Kütüphanede yer 

alan kitaplar için bulunan dolapların şimdilik yeterli olduğu müfettişlik raporunda 

belirtilmektedir. Söke Halkevi’nin hesap işlerinin yönetmeliğe uygun olarak tutulduğuna, 

bütçe defteri, kasa defterinin ve harcamalara ait evrakların düzgün olduğunu, fakat kasa 

defterinde yer alan usul hatalarının düzelttirildiğini yapmış olduğu incelemelerine raporunda 

yer almaktadır.126 
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CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

CHP İlçe Yönetiminin ve Söke Halkevi’nin kayıtlarını, dosyalarını ve toplantılarını düzgün 

bulmuştur.127 

2.2.5. Söke Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevi binasına yönelik yıkılmak üzere olduğu ve yeni bir halkevi binasına ihtiyaç olduğu 

vurgulanmıştır. Söke Halkevi’nde çalışacak kişiler olmasına rağmen müsait alanlarının 

olmamasına, yeni bir halkevi binası inşaatı için maddi kaynak yaratılmaya çalışıldığına, 

yapılacak olan binanın planında iki bölümden oluşacağına değinilmiştir. Binanın bir 

bölümünün sahne ve salon diğer kısmının ise ana bina olacak şekilde tasarlandığına, aynı 

zamanda bina bittikten sonra parti ve halkevi ortak kullanacağına dair incelemeleri 

raporunda yer almaktadır.128 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevi binası ile ilgili olarak yapmış olduğu tespitinde Söke Halkevi binasının Söke’nin 

ihtiyacını karşılamadığını, çürük bir binadan oluştuğunu, binanın bu yapısından dolayı 

halkın ilgisinin az olduğu belirtilmiştir. Yeni halkevi binasının inşaatına başlanılmıştır. 1. 

Kat duvarlarının bittiği, kalan inşaatın bitirilmesi için ihtiyaç duyulan paranın bir kısmının 

vilayet idari hususiyeden karşılanacağı bilgisi verilmiş, kalanının ise CHP Genel Sekreterlik 

tarafından yapılabilecek bir yardım ile bitirilebileceğine dair tespitlerine raporunda yer 

almaktadır.129 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Söke 

Halkevine dair sorunların devam ettiğine dair tespitleri yer almaktadır. Söke Halkevi’nin 

bina konusunda sıkıntı yaşamaktadır. Binanın çürük olduğu, halkın ihtiyacına cevap verecek 

durumda olmadığı, inşasına başlanan binanın fırsat olursa biran evvel bitirilmesi gerektiği 

belirtilmiştir. Söke Belediyesi’nin Söke Halkevi binası için takdir edilecek bir maddi 

yardımı olduğuna dair tespitler bulunmaktadır.  Söke’de yeni bir halkevi ihtiyacının Parti 

Müfettişi Rıza Levent’in 1939 ve 1940 yıllarındaki raporlarından anlaşılmaktadır.130 
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129 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 27 
130 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 56-58 



34 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Söke Halkevi binası için çalışmalar açısından uygun olduğunu fakat onarılması gereken 

yerler olduğu belirtilmiştir. CHP Genel Sekreterliği’nin izin verdiği takdirde mevcut 

mülklerin satılıp gelir elde edilerek Söke için uygun, büyük bir halkevi ve parti binası 

yapılması kararı alınırsa bunların kolaylıkla yapılabileceğini söylemiştir. Parti Kaza İdare 

Heyeti ve Söke Halkevi Başkanı ile ilgili gözlemlerinin yarım kalan binanın tamamlanması 

yönünde olduğuna inanmaktadır.131 

2.2.6. Doğanbey Halkodası 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Söke’ye bağlı olan Doğanbey köyü merkezinde bir halkodası yapılması için girişimde 

bulunacakları sözünü almışlardır.132 

2.2.7. Atburgazı Halkodası 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

nüfusunun 800’ün üzerinde olan ve ekonomik durumunu iyi olan köyde halkodası 

açılabileceğine dair Atburgazı için tespitleri bulunmaktadır.133 

2.2.8. Güllübahçe Halkodası 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

nüfusunun 800’ün üzerinde ve ekonomik durumu iyi olan köyde halkodası açılabileceğine 

dair Güllübahçe için tespitleri raporunda yer almaktadır.134 

2.2.9. Akköy Halkodası 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Akköy halkıyla halkodası yapılması için görüştüğünü ve halkın halkodası yapılması 

konusunda istekli olduğunu vurgulamıştır.  Halkın halkodası yapımı için arsa, kum, kiremit, 

kireç, kereste ve bir miktar da para bulacaklarını kararlaştırdıklarına dair tespitlerinin yanı 

sıra birlikte yolculuk yaptığı Parti Kaza İdare Heyeti Başkanından da bu konuyla 

                                                            
131 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 15, 16 
132 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 18 
133 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 18 
134 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 18 
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ilgilenmesini rica etmiştir.135 

2.2.10. Bağarası Halkodası 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

6 yıl önce başlanan okul binası bu yıl bitirilirse parti binasının boşaltılacağı ve halkodası 

açılacağı belirtilmiştir.136 

2.3. NAZİLLİ HALKEVİ 

2.3.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 1935 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Nazilli’de bulunan orta mektep ile diğer merkez mekteplerinde görev yapan 10 kadın 

öğretmen ve 27 erkek öğretmenin başta Temsil Şubesi olmak üzere Nazilli Halkevi’ne ilgi 

göstermediklerine dair incelemeleri yer almıştır.  Nazilli Halkevi’nin şubelere ayrılmıştır. 

Üye sayısının Temsil Şubesinde 6 kadın, 55 erkek Güzel Sanatlar Şubesinde; 5 kadın 64 

erkek, Spor Şubesinde; 75 erkek, Kütüphane ve Neşriyat Şubesinde; 7 kadın ve 75 erkek 

olarak tespit edilmiştir. Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin raporu incelendiğinde Nazilli 

Halkevi’nin üyelerinin büyük bölümünün erkeklerden oluştuğunu, kadınların daha az sayıda 

olduğu ve hatta Spor Şubesinde hiçbir kadının olmadığı anlaşılmaktadır.137 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Nazilli 

Halkevi’nin 1933 yılında 5 şube olarak açıldığı, Nazilli Halkevi’ne karşı parti vilayet idare 

heyetinin ve parti kaza idare heyetinin ilgisinin çok iyi olduğu belirtilmiştir. Parti kaza idare 

heyetinin ve parti vilayet idare heyetinin maddi yardımlarda bulunduğuna dair tespitlerinin 

yer aldığı raporunda hükümetin amir ve memurlarının da Nazilli Halkevi’ne destek 

oldukları açıklanmıştır. Fakat bu durum sorun çıkararak oluşmuştur.  Nazilli’de 50’ye yakın 

öğretmen olduğunu fakat bunlardan 4-5 tanesinin Nazilli Halkevi ile ilgilendiği 

açıklanmıştır. Diğer öğretmenlerin kahvehanelerde oturmayı tercih ettiklerine raporunda yer 

verilmiştir.  Halkevi öğretmenleri Nazilli Halkevi İdare Heyeti ve Parti Kaza İdare Heyeti 

öğretmenleri çalışmaları için çaba harcamış olsalar da öğretmenler buna sıcak bakmadıkları 

belirtilmiştir. Parti Müfettişi Rıza Levent raporunda bunlara yer vermiştir. Ayrıca incelenen 

raporda Nazilli Halkevi Şube Başkanlarının almış oldukları görevde yetenekli olduğu ve 

                                                            
135 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 18 
136 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 18, 19 
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yapmış oldukları işten çalıştıkları anlaşılmaktadır. Şubelerin çok iyi çalıştığı, elemanı 

olduğuna, öğretmenlerinde ilgilenmesiyle Nazilli Halkevi’nin çok iyi olacağına dair Parti 

Müfettişi Rıza Levent’in tespitleri raporda yer almıştır.138 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Parti Kaza 

İdare Heyeti ile hükümet amir ve memurlarının Nazilli Halkevi ile ilgili ilgi ve Nazilli 

Halkevi’ne yaptıkları nezaretlerinin iyi olduğuna değinmiştir. Nazilli’de bulunan birçok 

belediye ya da hükümete ait kurumun memurlarının Nazilli Halkevi çalışmalarıyla ilgili 

oldukları halde dikkate değer noktanın Nazilli’de bulunan okulların öğretmenlerinin Nazilli 

Halkevi çalışmasıyla hiç ilgili olmadıkları vurgulanmıştır. Diğer teftiş bölgelerinde 

öğretmenlerin halkevleri işlerine ve çalışmalarına karşı ilgili olmalarına rağmen Nazilli’deki 

öğretmenlerin ilgisizliği muhtemelen önem vermediklerinden ve alışkanlık haline 

getirdiklerine dair tespitlerini raporunda yer vermektedir. Parti Müfettişi Rıza Levent’in 

Nazilli Halkevi’nin İdare Heyeti azalarının işlerinde yetenekli oldukları ve iyi bir şekilde 

çalıştıklarına, Nazilli Halkevi şubeleri yapacak güce ve isteğe sahip olduğuna değinilmiştir. 

Nazilli’de her gün açık bir şekilde gelişim gösteren bir şehir hayatı olduğuna, Nazilli’de 

kurulan basma fabrikasının şehirde kültürlü bir sınıf oluşturduğuna ve bunun Nazilli 

Halkevi şubelerine eleman bulmada kolaylık sağladığını, Nazilli Halkevi’nin çok iyi 

çalıştığını ve verimli sonuçlar elde edildiğine raporunda yer almaktadır.139 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Nazilli 

Halkevi’nde 5 şube yer almıştır. Mahallenin isteğine göre uygun olmuş, Nazilli Halkevi’ne 

karşı hükümetin amir ve memurların, öğretmenlerin, Parti Kaza İdare Heyetinin halkevi 

çalışmalarıyla ilgilendikleri vurgulanmıştır. Parti Kaza İdare Heyetinde yer alan 

yöneticilerin bir kısmının Nazilli Halkevi’nde de görev almıştır. Kadın ve erkek aza kaydına 

devam edilmiştir. Her şubenin açılması gereken aza sayısının kaydı da tamamlanmıştır. 

Nazilli Halkevi İdare Heyeti ve şube komitalarının sosyal yardım şubesi dışında 

toplantılarının düzgün olduğuna dair tespitleri raporlarında yer almaktadır.140 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Nazilli Halkevi’nin çalışmalarının iyi olduğuna, aza sayısının %11 oranında olduğuna dair 

tespitler raporunda yer almaktadır.  Nazilli’de Nazilli Halkevi ve Sümer Halkevi olmak 

üzere 2 halkevinin bulunması ile ilgili olarak Sümer Halk Partisinin bulunduğu Sümer’in 

                                                            
138 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 56 
139 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 23, 24 
140 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 50, 51 
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nahiye dâhil olmaması gerekmektedir. Nazilli ile faaliyetinin ikiye bölünmesi dolayısıyla 

kaymakam ve parti idare heyeti ile halkevi başkanı halkevleri çalışmalarına zarar verdiği 

gerekçesiyle kapatılması gerektiğini düşünmektedir. Sümer Halkevi’ne karşı CHP Parti 

Müfettişi 3309 işçinin bulunduğu fabrikanın önemli bir ihtiyacı sağlaması nedeniyle ve 

yönetmelik açısından da uygunsa kapatılmaması yönünde düşünceleri bulunmaktadır.141 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Nazilli Halkevi çalışmalarının iyi ve toplantılarının düzgün yapıldığına dair tespitleri yer 

almaktadır.142 

2.3.2. Nazilli Halkevi Şube Faaliyetleri 

CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 1935 yılında yapmış olduğu teftişinde Nazilli 

Halkevi’nin Güzel Sanatlar Şubesi, Temsil Şubesi, Spor Şubesi, Kütüphane Şubesi ve 

Neşriyat Şubesinin faaliyette olduğu bilgisi verilmiştir. Bunların içinden temsil şubesinin 

çalışmamakta ve bunun öğretmenlerin ilgisizliğinden kaynaklandığı düşünülmektedir. 

Kütüphane Şubesi ve Neşriyat Şubesinin atıl durumda olduğuna ancak neşriyat şubesinin 

pamukçuluk hakkında bir eser yayınladığına dair incelemelere raporunda yer vermiştir. 

Raporunda Spor Şubesinin çalışmalarıyla ilgili olarak “Gençler Birliği” adında federe bir 

kulüp olduğuna, spor faaliyetlerini yapacakları alanlarının iyi olduğuna, soyunma odaları ve 

oturma odaları için ayrı yerler bulunduğuna, spor alanının etrafının çevrilmesi halinde 

sahanın çalışmaya daha müsait bir durum alacağına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.143 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde şubelerin 

temsiller, konferanslar, müsamereler düzenlendiğini ve halkın bunlara çok ilgi gösterdiği 

belirtilmiştir. Nazilli’de çok kültürlü insanlar bulunmaktadır. İnsanların, Nazilli Halkevi’ni 

benimsediklerine ve bazen Nazilli Halkevi’nde oturacak yer bulunamadığına ve halkevi 

çevrenin isteğini karşılayabileceğine dair tespitler bulunmaktadır.144 
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142 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 7, 8 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Nazilli 

Halkevi’nin çevrede çok iyi bir etki ve izlenim bıraktığı görülmüştür. Halkın çok ilgi 

gösterdiği, Nazilli Halkevi’nin çok çalıştığı için halkın da istekle Nazilli Halkevi’nin bütün 

çalışmalarına katıldığı raporda belirtilmiştir.145 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Nazilli 

Halkevi ile ilgili olarak Nazilli’de çok iyi bir etki bırakmıştır. Halkın ve gençlerin ilgisinin 

çoktur. Nazilli Halkevi’nde çevrenin seviye ve isteğine göre konferanslar verilmektedir. Bu 

konferans faaliyetlerinin daha da arttırılması gerekmektedir. Nazilli Halkevi’nin bir dergi 

çıkardığı, kütüphanesinin iyi ve okumaya karşı ilgi olduğu, kitapların, dergilerin, günlük 

gazetelerin Nazilli Halkevi salonunda okunduğu belirtilmiştir. CHP repertuarında yer 

almayan bazı piyeslerin Muhlis Sabahattin ve Sadi Tek heyetleri tarafından Nazilli Halkevi 

sahnesinde oynatıldığı ve bu piyeslerin Nazilli halkının ilgisini kazandığı aktarılmıştır. 

Kadın rolünü yapacak kişiler bulunamadığı için CHP repertuarında yer alan piyeslerin 

gösterilemediğine fakat bununla birlikte repertuarda yer alan birkaç piyesin de gösterildiği 

raporda yer almaktadır. Güzel sanatlar ve milli oyunların özendirilmeye çalışılmıştır. Spor 

şubesinin faaliyettedir. Nazilli’de kış sporları yapılmaktadır. Beden eğitimi teşkilatıyla 

Nazilli Halkevi spor şubesinin birlikte çalışmaktadır. Nazilli Halkevi spor şubesinin 

gençlere malzeme yâdımı yapmıştır. CHP Genel Sekreterliği’nin de spor malzemesi yardımı 

yaptığına fakat birkaç eksikliklerinin olduğu ve bunun üzerine CHP Genel Sekreterliği’nin 

aranması not ettirilmiştir. Nazilli Halkevi spor şubesinin toplantılarının ve çalışmalarının iyi 

olduğuna fakat Parti Müfettişi Rıza Levent sosyal yardım komitası toplantılarının ve 

çalışmalarının düzgün olmadığına ve çalışmasının hemen hemen yok olduğuna dair 

tespitlerine raporunda yer almaktadır.146 

2.3.3 Nazilli Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Nazilli 

Halkevi hesaplarının düzgün ve yönetmeliğe uygun olarak yapılmıştır. Parti Kaza İdare 

Heyeti Başkanlığı tarafından 700 lira ve Parti Kaza İdare Heyeti Başkanlığı tarafından 1000 

liradan fazla yardım yapıldığı belirtilmiştir. Nazilli Halkevi için 2900 liralık bir bütçe 

düzenlendiğine dair tespitler bulunmaktadır.147 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Nazilli 

Halkevi varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme, şube faaliyetlerinin 

olgunlaşması için gereken maddi desteği elde edecek ilgi ve sahiplenme derecesinin iyi 

olduğu belirtilmiştir. Vilayetten en çok yardımı aldığı gibi Nazilli Belediyesi’nden de 

Nazilli Halkevi’ne gereken yardımı almıştır. Vilayetten alınan yardımın vilayet içindeki 

diğer halkevlerine yapılan yardım oranında olduğuna ve bu gelirin halkevinin ihtiyaçlarını 

karşılayacak nitelikte olmasa bile az bir yardım da olmadığı vurgusu yapılmıştır.148 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Nazilli 

Halkevi’nin mali yapısı ile ilgili olarak yapmış olduğu incelemelerinde Nazilli Halkevi’ne 

yapılan yardımın diğer halkevleri içinde yapılan yardımla aynı derecede olduğu 

vurgulanmıştır. Vilayet Hususi muhasebesinden ve Nazilli Belediyesi’nden elde edilen gelir 

zamanında alınmıştır. Vilayetten 850 lira yardım edildiğinden ve Nazilli Halkevi bütçesinin 

onaylandığına dair tespitleri bulunan Parti Müfettişi Rıza Levent ayrıca yeni yapılacak olan 

Nazilli Halkevi binası için bankada 12481,81 lira bulunduğunu belirtmiştir. Nazilli 

Belediyesi’nin yeni yapılacak Nazilli Halkevi binası için ayırmış olduğu 5000 liradan 1000 

lirasının bankaya yatırılmıştır. Nazilli Belediye Başkanı ile yapmış olduğu görüşmede CHP 

Genel Sekreterliği’nin emri hatırlatılmıştır. Nazilli Belediye Başkanı’ndan yıl bitmeden 

bankaya yatırılacağına dair söz aldığına dair tespitleri yer almaktadır. Ayrıca Parti Müfettişi 

Rıza Levent’in raporunda Nazilli Halkevi spor şubesinin gençlere 100 liralık malzeme 

yardımı yaptığına dair tespitleri yer almaktadır.149 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Nazilli Halkevi’nin mali durumu ile ilgili yapmış olduğu incelemede 1943 yılı sonuna kadar 

partili aza yardım paralarının toplandığı belirtilmiştir. 1944 yılı aidatları için mevsim şartları 

dolayısıyla bir ay sonra tamamlanacağına dair tespitleri raporlarında yer almaktadır. Parti 

Müfettişi Rıza Levent’in bina yapımı için 17.000 liralık paralarının hazır olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.150 
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2.3.4. Nazilli Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde çalışma 

defterlerinin kayıtlarının olduğuna, Nazilli Halkevi’nin hesaplarının düzgün ve yönetmeliğe 

uygun olduğuna, kasa defteri, demirbaş defteri, karar defteri, kayıt defteri, dosyalar ve 

kütüphane defterinin çok düzgün olduğuna ve takdir edilecek bir kâtip olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.151 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Nazilli 

Halkevi’nin hesap işlerinin düzgün ve yönetmeliğe uygun olarak devam ettiğine, demirbaş 

eşya defteri ve kütüphane defterinin düzgün olduğuna dair tespitleri yer almaktadır.152 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde her şube 

için aza kayıt defteri tutulduğuna, kasa defterinin düzgün tutulduğuna, demirbaş eşyaların 

deftere düzgün geçirildiğine dair bilgiler verilmiştir. Eşyalara, kitaplara ve defterlere 

numaralar konulmuş, eşyalara iyi bakılmıştır. Nazilli Halkevi’nin tutulması zorunlu olan 

defterlerin hepsinin düzgün tutulmuş, ayrıca halkevinin kütüphane defterinin de düzgün bir 

şekilde düzene sokulmuştur. Fakat kütüphanede olan kitaplar içinde ciltlenmiş birçok kitap 

olmasına rağmen ciltsiz kitapların da bulunduğu ve bunların ciltlenmesinin gerektiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.153 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Nazilli Halkevi’nde bulunan kitapların ciltlenmesine devam edilmesine dair tespitleri yer 

almaktadır.154 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Nazilli Halkevi kayıtlarının düzgün tutulduğu belirtilmiştir.155 

2.3.5. Nazilli Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Nazilli 

Halkevi binasının yetersiz olduğu, yeni ve büyük bir binaya ihtiyaç olduğu ve herkesin bu 
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konuda yardım etmesi gerektiği belirtilmiştir.156 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Nazilli 

Halkevi binasının ihtiyacı karşılayabilecek durumda olmadığına, yeni ve büyük bir binaya 

ihtiyaç duyulduğuna ve mevcut binanın yangına karşı bir ön hazırlığı olmadığına dair 

bilgiler yer almaktadır.157 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Nazilli 

Halkevi binası ile ilgili olarak Nazilli Halkevi şubelerinin isteklerini karşılayabilecek 

durumda değildir. Yeni bir bina yapılması kararlaştırılmıştır.  Bunun ekonomik bir kaynak 

ayrılıp bankaya yatırıldığı söylenmiştir. Nazilli Belediyesi’nin de Nazilli Halkevi inşaatı için 

ayırmış olduğu kaynaktan bir kısmını yatırmış, mevcut kullanılan Nazilli Halkevi binası ve 

beden eğitimi binası malzemelerin yerleştirilmesi ve kış sporları yapılması için uygun yer 

değildir. Geçici bir yer bulunmalıdır. Spor Şubesi faaliyetlerini yapacak bir yer olmalıdır.158 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Nazilli Halkevi’ne dair bina sorununun devam ettiğine dair incelemeler yapmıştır. Parti 

binasının ve Nazilli Halkevi binasının yetersiz olduğu, 5 yıl önce 50.000 liralık yeni bir 

halkevi binası yapmak için girişimde bulundukları fakat CHP Genel Sekreterliği’nin 

yapılacak olan binanın küçük olacağını düşünmesi üzerine girişimin yarım kaldığı 

belirtilmiştir. Yeni bir halkevi binası yapmak için arsalarının ve belli bir miktar nakitlerinin 

olduğuna, yeni bina yapılması için CHP’nin yönergesi ve kararını beklediklerine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.159 

2.4. SÜMER HALKEVİ 

2.4.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Sümer 

Halkevinin 5 şubeden oluşmuştur. Sümer Semt Ocağının himayesinde olduğu, Parti İdare 

Heyetinin Sümer Halkevi’ne hak ettiği şekilde sahip çıktığı, Sümer Halkevi şube 

başkanlarının görevlerini en iyi biçimde yapacak kişilerden oluştuğuna değinilmiştir. Çok 

iyi çalıştıklarına, işçilerin halkevinin çalışmalarıyla yakından ilgili olduklarına, Sümer 

                                                            
156 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 56 
157 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 23, 24 
158 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 50, 51 
159 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 7, 8 
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Halkevi’nde çalışacak elemanlarının olduğuna dair bilgiler raporlarında yer almaktadır.160 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve Sümer Halkevi çalışmalarını çok iyi bulduğu belirtilmiştir. Parti Başkanı Selahattin 

Pak, Sümer Halkevi Başkanı Selahattin Dilaveroğlu ve Parti Kaza İdare Heyeti üyesi Halit 

Arpaç’ı güvenilir bulunmuştur. Fabrikada çalışan işçilerin CHP’ye ve Sümer Halkevine üye 

olduğunu ve düzenli olarak her ay maddi yardımda bulunduğuna dair tespitleri raporlarında 

yer almaktadır.161 

2.4.2. Sümer Halkevi Şube Faaliyetleri 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Sümer 

Halkevi’nin kütüphanesine CHP Genel Sekreterliği tarafından diğer şubelere gönderilen 

kitaplardan kendilerine gönderilmemesinden dolayı şikâyetleri olmuştur. Kütüphaneye 

istenilen kitapların Sümer Halkevi’ne, hizmetlilerine, işçilere yarayacak ve de CHP’nin 

ilkelerini yayacak eserlerden oluşması gerektiğine değinmiştir. Bu konuya önem vererek 

dikkate almaları gerekmektedir.  Ayrıca işçilerin Sümer Halkevi ile ilgili çalışmalara zaman 

ayırdıkları ve ilgilerinin çok olduğu aktarılmıştır. İşçilerin gidecekleri başka bir yer 

olmadığına, şubeler açılmış olsa çevrenin gücüne ve isteğine yeterli olacağına, fabrikada 

çalışan işçiler dışında halkın da Sümer Halkevi’yle ilgilendiklerine ve yararlandıklarına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.162 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sümer Halkevi’nin Sosyal Yardım Şubesinin, Güzel Sanatlar Şubesinin, Spor Şubesinin, 

Köycülük Şubesinin, halk dershaneleri, Kitap ve Temsil Şubesinin etkin olduğu 

belirtilmiştir. Okuyup-yazma, İngilizce, müzik kurslarının düzgün çalışmıştır. Sosyal 

Yardım Şubesinin 60 çocukluk kreşini memnunlukla kaydetmiştir. Spor sahası için maddi 

kaynak ayrılmış, CHP Genel Sekreterliği’nden Sümer Halkevi için özellikle temsil kitapları 

gönderilmesini rica etmişler. Haftada iki defa olan sinema gecelerinde Halit Arpaç 

tarafından milliyet ve parti programı üzerine konferanslar verildiğine dair bilgiler 

mevcuttur.163 

 

                                                            
160 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 56, 57 
161 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 7, 8 
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2.4.3. Sümer Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Sümer 

Halkevi’nin mali yapısı için Parti İdare Heyeti Sümer Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi 

için gerekli yardımı yapılmıştır. Bunun dışında başka hiçbir yerden yardım almadığına ve 

yardıma da ihtiyacı olmadığına, parasının olduğuna dair tespitler yer almaktadır.164 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sümer Halkevi’nin mali yapısı ile ilgili olarak partiye ve Sümer Halkevi’ne işçiler her ay 

düzenli olarak 10 kuruş yardım yapmıştır.  Yeni bir halkevi binasına ihtiyaç duyulduğuna 

dair CHP Genel Sekreterliği’nin yapacağı maddi yardımla yeni bir yer temin edileceği ve 

yeni bir bina yapacaklarına dair söz vermişlerdir.  Ayrıca spor sahası yapılması için Sümer 

Halkevi 130.000 lira harcayacağı belirtilmiştir.165 

2.4.4. Sümer Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Sümer 

Halkevi’nin kayıtları incelendiğinde, Sümer Halkevi’nin hesap işlerinin düzgün olup 

tüzükte yer aldığı şekilde hareket edilmiştir.  Fakat bunlardan nahiye hissesi alınmadığı, 

Sümer Halkevi hesaplarının henüz denetçi bir kurul tarafından incelenmediği aktarılmıştır. 

166 

2.4.5. Sümer Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Sümer 

Halkevi’ne ait ayrı bir bina olmadığı, Sümerbank Fabrikasının içinde yer alan kantinde 

şubelerin çalışmalarını yaptıkları bilgisi verilmiştir. Sümerbank Fabrikası yönetimi 

tarafından Sümer Halkevi’nin isteklerine cevap verecek bir halkevinin yapılması 

yakışacaktır.167 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sümer Halkevi için parti reisi ve Sümer Halkevi Başkanı’nın Sümer Halkevi’nin bulunduğu 

yerin yetersizliğinden şikâyetçi olmuştur. CHP Genel Sekreterliği’ne fabrikaya ait kantinin 

parti ve halkevi olarak gösterildiği, şu anda işgal ettikleri semt ocağı olarak kullanılan 8X6 

                                                            
164 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 56, 57 
165 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 7, 8 
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ebadında bir odadan ibaret olduğuna dair tespitleri yer almaktadır.168 

2.5. BOZDOĞAN HALKEVİ 

2.5.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Bozdoğan 

Halkevi’nin 1939 yılının şubat ayında 4 şubeli olarak açıldığı belirtilmiştir. Bozdoğan 

Halkevi’ne hem Parti Vilayet İdare Heyetinden hem Parti Kaza İdare Heyetinden destek ve 

maddi yardım görülmüştür. Binası ve bütçesi parti tarafından sağlanmış hükümetin amir ve 

memurları tarafından destek görmüştür. Son zamanlara kadar bu halkevinde hükümetin 

memurlarının bir kısmı etkin bir şekilde çalışırken istifa ederek ya da bahaneyle Bozdoğan 

Halkevi çalışmalarından çekildikleri görülmüştür. Bozdoğan Halkevi şube başkanlığında 

çalışan memurların, Bozdoğan Halkevi başkanlığına geçen Macit Özkan’ın yeteri derecede 

kültür sahibi olmaması sebebiyle memurların Bozdoğan Halkevi başkanıyla ortak bir iş 

yapamayacakları söylenmiştir.  Gerçekte Parti Kaza İdare Heyeti içinde de yapabilecek 

derecede eğitimli kimse yoktur. Burada Bozdoğan Halkevi başkanlığını yürütebilecek tek 

unsurun öğretmenler olduğuna ancak öğretmenlerin de aktif olarak iş başına geçtikleri halde 

herhangi bir faaliyette bulunduklarına dair çalışma defterinde kayıt görülmediği 

belirtilmiştir. Bozdoğan Halkevi başkanı ile Bozdoğan Halkevi şube başkanları yapmış 

oldukları görevlerinde yetenekli bulunmamaktadırlar. Bozdoğan kasabasında memurlar 

olduğu halde yükseköğrenim ve lise eğitimini görmüş kişiler nadirdir. Bozdoğan kültürel ve 

sosyal açıdan geri olduğu için burada bir oluşuma ihtiyaç vardır. Bozdoğan’ın Bozdoğan 

Halkevi çalışmalarına ihtiyacının çok olduğuna fakat buradaki birkaç şubeyi yönetecek 

eleman olmadığı belirtilmiştir. Bozdoğan Halkevi’nin birkaç şubesini oluşturup yönetmek 

için ihtiyaç olan kişilerin bulunmasının gerektiğine yetersiz kişilerin olduğu yerde yapılacak 

işi toplama zorunluluğu olmaktadır. Bozdoğan Halkevi’nde çalışmaları toplamak için halk 

odası şeklinde çalışılmaktadır. Bozdoğan Halkevi’nin dokuz şubesinin çalışmasını bir 

yönetim kuruluyla yapma imkânı oluşacaktır.  Bu durumun Bozdoğan gibi küçük yerlerde 

her şube için önemli bir sorun olan ayrı ayrı kişi arama şikâyetini çözeceğini tüm şube 

çalışmalarını tek bir yönetim kuruluyla tespitleri raporlarında yer almaktadır.169 

 

                                                            
168 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 7, 8 
169 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 53, 54 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bozdoğan 

Parti Kaza İdare Heyeti ve Parti Vilayet İdare Heyeti hükümetin amir ve memurları 

Bozdoğan Halkevi ile ilgili oldukları vurgulanmıştır. Öğretmenler, hükümet memurları ve 

Bozdoğan Belediye Halkevine gereken ilgiyi gösterdiklerini, Bozdoğan Halkevinin 

çalışmalarında son zamanlarda göze çarpan bir faaliyet olduğuna değinilmiştir. Parti Vilayet 

İdare Heyeti ve Bozdoğan belediyesinin maddi yardımlar da bulunduğuna, Bozdoğan 

Halkevi yönetimi azaları işlerinde iyi oldukları vurgulanmıştır. 4 şubeden oluşan Bozdoğan 

Halkevi çevrenin gücü ve isteğine uygun olmuş, fazla eleman bulunmadığından başka şube 

açmanın gereksiz olacağı düşünülmüştür.170 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 4 şubeden 

ibaret olan Bozdoğan Halkevine karşı hükümet memurlarının ve öğretmenlerinin Vilayet 

idare heyetinin ilgilerinin yeni yeni başlamaktadır. Bozdoğan Halkevinin yeni seçimleri 

dolayısıyla boş bir halde bulunan şube komitalarını faaliyete geçirmek için çoğunluğu 

memurlardan ve öğretmenlerden oluşan eğitimli bir heyet seçilmiştir. Bozdoğan Halkevi 

başkanlığına öğretmen Mustafa Erenay’ın seçildiği ve faaliyete başlandığı belirtilmiştir. 

Bozdoğan Halkevi’nin yönetiminin ve şube komitalarının toplantılarının şu ana kadar 

düzgün yapılmadığına ve çalışmadığına dair bilgiler mevcuttur. Yeni seçilen Bozdoğan 

Halkevi yönetim kurulunun şubeleri faaliyete geçirmiştir. Bozdoğan Halkevinin şubelerinde 

öğretmenler ve memurların çalıştıkları takdirde çevrenin gücüne ve isteğine cevap vereceği 

vurgulanmıştır. Bozdoğan Halkevinin bazı şubelerinin azasının eksik olduğuna ve bu 

şubelere aza kaydına devam edilmesi gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.171 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Bozdoğan Halkevi’nin 136 üyesi olduğuna dair tespitler bulunmaktadır.172 

2.5.2. Bozdoğan Halkevi Şube Faaliyetleri 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde 4 şubeden 

oluşan Bozdoğan Halkevi’nde Spor Şubesi, Gösteri Şubesi, Kitap Saray Şubesi ve Köycülük 

Şubesinin bulunduğu vurgulanmıştır.  Diğer yerlerde olduğu gibi Bozdoğan ilçe merkezinde 

de halk, Bozdoğan Halkevi’ne ilgilidir. Bozdoğan Halkevi şubeleri etkin olursa halkın ilgi 

göstereceği belirtilmiştir. Bozdoğan Halkevi salonunda yapılan bir müsamere veya temsile 
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halk çok isteklidir. Halkın, herhangi bir etkinlikte bir an önce Bozdoğan Halkevi salonunda 

yer tutmak için koştuğu vurgulanmıştır. Bozdoğan Halkevi salonu olmasa toplantı yapacak, 

bir araya gelinecek ve oturacak başka bir yer yoktur. Bozdoğan Halkevi’nde Cumhuriyet’in 

16.yıl dönümünde çok güzel bir kutlama töreni yapıldığına, temsil verildiğine ve aile 

toplantısı yapıldığına dair bilgiler verilmiştir. Bozdoğan Halkevi salonuna akümülatörlü 

radyo konulmuş ve halk bundan çok faydalanmıştır. Mimar Sinan gecesi yapıldığı ve halkın 

her zaman olduğu gibi salonu doldurduğu vurgusu yapılmıştır.173 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bozdoğan 

Halkevi’nde özellikle Cumhuriyet Savcısı’nın spor konusunda çalıştığına ve başkanlık 

ederek çok iyi faaliyet gösterdiğine değinilmiştir. Bozdoğan Halkevi çevrede özellikle 

gençler üzerinde iyi etki bırakmıştır. Halkın Bozdoğan Halkevi’ne karşı ilgisinin çok iyidir. 

Temsiller ve konferanslar yapıldığında halk salona sığamayacak duruma gelmiştir.174 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Bozdoğan 

Halkevi’nin çevrede etkisi geçen bir yıl içinde sönük kalmıştır. Halkın merasim günlerinde 

ve milli bayramlarda katıldıklarına ve ilgi gösterdiklerine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.175 

2.5.3. Bozdoğan Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Bozdoğan 

Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde bütçesinin Parti Kaza İdare Heyeti tarafından 

sağlanmıştır. Bozdoğan Halkevi bütçesini düzenlendiğini ve onaylandığını belirtmiştir. Bu 

yıl için 1050 liralık bütçe yapıldığı, Parti Vilayet İdare Heyeti tarafından 450 lira yardım 

aldığı, paraların ziraat bankasında bulunduğu ve cüzdanı olduğu açıklanmıştır. Harcamaların 

bütçe dâhilinde yapıldığına ve harcama evraklarının bulunduğuna, harcamalarda Bozdoğan 

Halkevi başkanı ve saymanı tarafından imzalandığına dair tespitleri raporlarında yer 

almaktadır.176 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bozdoğan 

Halkevinin mali yapısı incelendiğinde Bozdoğan Halkevinin varlığını devam ettirme, şube 

faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için ihtiyaç olan gelirin 
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Parti Vilayet İdare Heyeti ve Bozdoğan Belediyesi yardımıyla elde edilecektir. Bozdoğan 

Halkevi için elde edilen gelir Aydın ili içindeki diğer halkevlerine yapılan maddi yardımla 

aynı noktada olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.177 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Parti 

Vilayet İdare Heyeti Bozdoğan Halkevine 400 lira yardım ettirmiştir. Bu yardımın Aydın ili 

içinde diğer ilçe halkevlerine yapılan yardımla aynı noktadadır. Parti Kaza İdare Heyetinin 

Bozdoğan Belediyesinden alacağı 400 liralık yardımın sadece 125 lirasını aldığını, kalan 

275 liranın da Bozdoğan Halkevine verilmesi gerektiği belirtilmiştir. Bozdoğan Halkevinin 

elde ettiği gelir Bozdoğan Halkevinin varlığını devam ettirmesi ve şube faaliyetlerini 

geliştirmesi açısından az olduğu, yapılan yardımların arttırılması gerektiği belirtilmiştir. 

Bozdoğan Halkevinin muhasebe yönetmeliğine göre bütçelerinin onaylandığı ancak bütün 

harcamaların Bozdoğan Halkevinin idari işlerine bazı malzemelerinin elde edilmesi için 

harcandığı açıklanmıştır. Bu yüzden şube komitalarına hiç para yardımı yapılmadığına, her 

şubeye en az 150 lira yardım yapılması gerektiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.178 

2.5.4. Bozdoğan Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Bozdoğan 

Halkevi’nin banka cüzdanının yer aldığına, kasa defterinin olduğuna, sarf evrakı müspetleri 

olduğuna, çalışma defterlerinde kayıt olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.179 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bozdoğan 

Halkevinin hesap işlerinin kayıtlarının bozuk olduğu vurgulanmıştır. Parti müfettişi 

tarafından bir önceki teftişinde de hesap işlerinin kayıtlarının bozuk görüldüğü ve Bozdoğan 

Halkevine düzenlemesi için not ettirilmesi söylendiği halde yine kayıtların düzenlenmediği 

belirtilmiştir. Bu konuyla ilgili Parti Vilayet İdare Heyeti Bozdoğan Halkevinin hesap 

kayıtlarını düzenlemesi için söylenmiş ve Parti Vilayet İdare Heyeti bu işi ele almıştır. 

Bunun yanı sıra Bozdoğan Halkevinin demirbaş eşya defteri ve kütüphane defteri ihtiyacı 

vardır. Kitaplar, sınıflara ayrılmamış ve ciltlenmemiştir. Kitapların korunması için dolap 

yaptırılması not ettirilmiştir.180 

                                                            
177 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 25, 26 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Bozdoğan 

Halkevi’nin kayıtlarının incelendiğine, Bozdoğan Halkevi’nin hesap işlerinin düzgün 

olduğuna, harcama senetlerinin iyi olduğuna, kasa defterinin daha iyi duruma getirildiğine 

dair bilgiler verilmiştir. Halkevinde tutulması gereken defterlerden yalnız bir kısmının 

tutulmuştur.  Çalışma defterlerinin tutulması gerekmektedir. Karar defterlerinin tutulmamış, 

kütüphane defteri ve gelen-giden defterlerinin iyi olduğu belirtilmiştir. Aza kayıt defteri 

incelendiğinde kütüphane ve gösteri komitalarının azalarında eksiklikler olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.181 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Bozdoğan Halkevi’ne ait olan defterlerin düzgün bir şekilde kayıt yapıldığına dair bilgiler 

mevcuttur.182 

2.5.5. Bozdoğan Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Bozdoğan 

Halkevi binası yoktur.  Parti Kaza İdare Heyeti tarafından Bozdoğan belediye binasının alt 

katında bir oda ve büyük bir salon Bozdoğan Halkevine ayrılmıştır. Bozdoğan Halkevi’nin 

şube faaliyetlerini gerçekleştirmesine yeterli olmayacağını düşünmektedir. Mevcut çalışma 

yaptıkları Bozdoğan Halkevi’nin halk odası tipinde olduğunu belirtmiştir.183 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bozdoğan 

Halkevinin binasının ihtiyacı karşılamayacağı belirtilmiştir. Aslında bina belediye ait ve 

binanın alt katı Bozdoğan Halkevine ve partiye ayrılmıştır. Bozdoğan’da yeni bir halkevi 

inşasına ihtiyaç olduğuna ve yeni bir halkevi yapmak için bir arsanın temin edilmesi için 

girişimde bulunulduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.184 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Bozdoğan 

Halkevi binasının bir oda ve büyük bir salondan oluşmuştur. Şu anda ihtiyacı karşıladığına 

ancak kesinlikle yeni bir halkevi binasına ihtiyaç olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.185 

 

                                                            
181 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 59, 60 
182 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 26 
183 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 53, 54 
184 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 25, 26 
185 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 59, 60 
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CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve Bozdoğan Halkevi’nin bir arada olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.186 

2.6. İNCİRLİOVA HALKEVİ 

2.6.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde İncirliova 

Halkevi’nin 1939 yılında 3 şubeli olarak açıldığına, şu anda faaliyet göstermediği 

belirtilmiştir. Parti Vilayet İdare Heyeti ve Parti Kaza İdare Heyeti maddi yardımlarda 

bulunmuştur.  İncirliova şube başkanlarının çalıştıkları takdirde görevlerini yapabilecek 

vasfa ve yapabilecek güce sahip oldukları vurgulanmıştır. İncirliova Halkevi’nde her şube 

için ayrı ayrı yönetim kurulu olma zorunluluğu ilçede eleman eksikliği sebebiyle halkevini 

zor durumda bırakmaktadır. Sadece İncirliova Halkevi yönetim kurulunun olmasının yeterli 

olacağına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.187 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Parti 

Vilayet İdare Heyeti, Parti Kaza İdare Heyeti, hükümet amir ve memurlarının İncirliova 

Halkevi ile ilgilendikleri belirtilmiştir. İncirliova Halkevi yönetim kurulu azalarının 

yaptıkları işte yetenekli olduklarına ve çalıştıklarına değinilmiştir. İncirliova Halkevi 

şubeleri çevrenin gücü ve isteğine göre olduğuna, eleman azlığından dolayı daha fazla şube 

açmanın gereksiz olduğuna dair tespitler bulunmaktadır.188 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde, İncirliova 

Halkevi’nin 3 şubeden oluşmuştur. Halkevinin çalışmaları çevrenin gücüne ve isteğine 

uygundur.  İncirliova Halkevi Başkanı Selahattin Eğriboz ve şube başkanları yaptıkları işte 

yetenekli olduklarını ve herkes tarafından saygı gören kişiler olduklarını belirtmiştir. 

İncirliova Halkevi yönetim kuruluna, öğretmenlerin ve memurların yardım ettiği ve destek 

olduğu görülmektedir. Öğretmenler ve memurlar İncirliova Halkevi’nde aktif olarak görev 

almaktadır. Özellikle İncirliova Halkevi Başkanı ve Parti Kaza İdare Heyeti azalarından 

olan Selahattin Eğriboz’un çok kıymetli biri olduğu ve kişisel çalışmalarının halkevi için 

yeterli olduğu belirtilmiştir. İncirliova Halkevi’nin aza kaydı durumu kitap saray şubesi 

                                                            
186 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 26 
187 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 54, 55 
188 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 22 
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dışında iyidir.  Kitap saray şubesinin de aza kaydına devam edilmesi not ettirilmiştir. 

İncirliova Halkevi yönetim kurulu ve şube komitalarının toplantılarının düzgün olmadığı 

vurgulanmıştır. İncirliova Halkevi seçimlerini yenilediklerini ve yeni seçilen İncirliova 

Halkevi yönetim kurulunun faaliyette bulunacağı düşünülmektedir. Yeni seçilen İncirliova 

Halkevi yönetim kurulu Başkanı Yusuf Selahattin Eğriboz’a yenilenmiş halkevi kuruluyla 

birlikte faaliyete geçmeleri için gereken açıklamalar yapılmıştır. Altı aylık çalıma 

cetvellerine bakıldığında yapmış oldukları çalışmalarla başkanlığa uygun olduğu 

belirtilmiştir. İncirliova Halkevi yönetim kurulu ve şube komitalarının faaliyetlerinin zayıf 

olduğuna, daha fazla çalışmaları gerektiğine dair tespitleri yer almaktadır.189 

2.6.2. İncirliova Halkevi Şube Faaliyetleri 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde, İncirliova 

Halkevi’nin 3 şubeli olarak açılmıştır. İncirliova Halkevi binasının henüz bittiği için şube 

faaliyetleri şu ana kadar bulunmamıştır. Halkın İncirliova Halkevi’ne ilgisi olduğuna ve 

özellikle gençlerin halkevini benimsediklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.190 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde İncirliova 

Halkevi’nin şubelerinde çalışmalar görüldüğü, halkın İncirliova Halkevi’ne olan ilgisinin 

fazla olduğu belirtilmiştir. Özellikle gençlerin de İncirliova Halkevi’ne sürekli geldiği bu 

durumun çevrede iyi ve güzel bir izlenim yarattığına dair tespitler bulunmaktadır.191 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde İncirliova 

Halkevi çalışmaları faaliyetinin eksik olduğu vurgulanmıştır. Bununla birlikte köy 

gezilerinin yapılmış salonlarda konferanslar verilmiş, Türkçe okuma kursu açılmıştır. 

Özellikle merasim günlerinde ve temsil zamanlarında mevcut salonun tamamıyla dolduğuna 

ve halkın sığamadığına vurgu yapılmıştır. Halkevinin okuma salonunda olan gazete, dergi 

ve kitapları okumaya hevesli kişiler olduğu belirtilmiştir.  Halkın, İncirliova Halkevi’ne olan 

ilgisinin iyi olduğu ve bu halkevinde görülen yenilik ve faaliyetlerin Parti Kaza İdare 

Heyetine ait olduğu belirtilmiştir.192 

 

                                                            
189 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 46, 47 
190 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 54, 55 
191 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 22 
192 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 46, 47 
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2.6.3. İncirliova Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde İncirliova 

Halkevi’nin Parti Vilayet İdare Heyetinden ve Parti Kaza İdare Heyetinden maddi yardım 

aldığına, Vilayet idare heyetinin 450 lira yardım yaptığına, İncirliova Halkevi’nin 1000 

liralık bir bütçe düzenlediğine ve onaylandığına dair bilgilere yer verilmiştir. Düzenlenen 

bütçe içinde 500 lirası Parti Vilayet İdare Heyeti tarafından verilecektir. Eğer sadece 

İncirliova Halkevi olursa bütçeyi de ayırmamış olacaklarına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.193 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde İncirliova 

Halkevi’nin mali yapısı ile ilgili olarak bütçesinin onaylandığı belirtilmiştir. İncirliova 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için Parti Vilayet İdare Heyetinden maddi yardım alınmıştır. 

Halkevi binası için de maddi destek sağladığı, her sene Parti Vilayet İdare Heyetinden 400, 

500 lira maddi yardımda bulunulduğu belirtilmiştir. Bu paranın aynı zamanda aydın ili 

içindeki diğer halkevlerine yapılan yardımdan olan pay olduğuna dair tespitleri yer 

almaktadır.194 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde İncirliova 

Halkevi’nin mali yapısı ile ilgili olarak Parti Vilayet İdare Heyeti tarafından diğer ilçelere 

yapılan yardım noktasında olmuştur. 1940 yılı için 200 lira yardım yapılmış, Parti Kaza 

İdare Heyetinden 150 lira yardım yapılmıştır. CHP Aydın il yönetiminden alınacak olan 

yardımın zamanında olduğuna fakat Parti Kaza İdare Heyetinde alınacak olan yardımın yarı 

yarıya olduğu belirtilmiştir. İncirliova Halkevi’nin bütçesinin onaylandığına ve yıllık 

gelirinin 800 olduğu, bu gelirini İncirliova Halkevi komitalarına asgari 100’er lira olacak 

şekilde yardım yapılabileceğine dair bilgiler mevcuttur. Bundan sonra bütçelerini buna göre 

düzenleyecekleri belirtilmiştir.195 

2.6.4. İncirliova Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde İncirliova 

Halkevi’nin çalışma defterlerinin incelendiğinde herhangi bir kayıt olmadığına, karar 

                                                            
193 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 54, 55 
194 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 22 
195 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 46, 47 
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defterinin, dosya defterlerinin, kayıt defterlerinin tutulduğuna, eşyalarının olmadığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.196 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde İncirliova 

Halkevi kayıtlarına bakıldığında hesap defterinin düzgün ve yönetmeliğe uygun olduğu 

belirtilmiştir. Demirbaş eşya defteri ve kütüphane defterinin düzgün olduğuna, kütüphanede 

yer alan kitapların kısım kısım ciltlenmesi gerektiğine, kitaplar için kütüphanede dolap 

yaptırılması gerektiğine dair tespitleri yer almaktadır.197 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde İncirliova 

Halkevi’nde tutulması zorunlu olan defterlerin hepsinin tutulduğu belirtilmiştir. Çalışma 

defterlerinin olmasına rağmen çalışmalar kaydedilmemiştir. Demirbaş eşya defterinin 

düzgündür. Eşyalara iyi bakılmış eşyalar numaralandırılarak deftere kaydedilmiştir. 

Yeniden kitap dolabı ve perdeler alınmasının memnuniyetle gözlendiğine, kütüphane esas 

defterinin mevcut olup yeni gönderilen sınıflandırma yöntemine göre deftere 

kaydedileceğine, kitapların bir kısmının yeniden ciltlenmesinin gözlendiğine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.198 

2.6.5. İncirliova Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde İncirliova 

Halkevi’nin binasının henüz bitirildiğine, parti ile aynı binayı kullandığına, parti tarafından 

İncirliova Halkevi’ne verilen 3 oda 1 salondan ibaret oluğuna değinmiştir. Şu anda 

halkevinin 3 şubesinin ihtiyacına yeteceği belirtilmiştir.199 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde CHP 

Aydın il yönetimi tarafından yapılmış olan yardımla bu yıl inşaatı bitirilmiş yeni bir halkevi 

yapılmıştır. Yeni yapılan İncirliova Halkevi’nin şube faaliyetlerini gerçekleştirebilecek 

noktada olduğu, binanın sigortasının ve yangına karşı önlem alınacak araç-gereçlerin 

bulunmadığı vurgulanmıştır. Salonun çok küçük olduğu, İncirliova’nın gelişmekte olan ve 

nüfusunun sürekli arttığı göz önüne alındığında yeni bir halkevi binasına ihtiyacın zorunlu 

                                                            
196 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 54, 55 
197 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 22 
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199 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 54, 55 
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olacağına dair düşünceleri bulunmaktadır.200 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde İncirliova 

Halkevi binası ile ilgili olarak halkevi binasının aynı zamanda parti binası olarak 

kullanılmaktadır. Partinin 3 oda ve 1 salondan oluşan yeri halkevine verilmiştir. İncirliova 

Halkevi’nin kendilerinin de çalışarak güzel ve cazip yeni yapılmıştır.  Bu çalışmalara karşın 

radyosu olmayan bu halkevine CHP Genel Sekreterliği tarafından verilecek olan bir 

radyonun iyi olacağı belirtilmiştir. Halkevini döşemek için ihtiyaç duyulan eşyalarla 

tamamlandığı, bu halkevinin şimdilik ihtiyacını karşılamaktadır. Halkevi binasının sigortalı 

ve yangına karşı araç-gereci alındığına, kesinlikle bu halkevi binasının devamına gelmesinin 

gerektiğine ve buna ihtiyaç duyulacağına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.201 

2.7. GERMENCİK HALKEVİ: 

2.7.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi’nin 1939 yılında 4 şubeli olarak açılmıştır. Parti Vilayet İdare Heyeti 

tarafından ve Parti Kaza İdare Heyeti tarafından yardım görmüştür. Partinin bina ve saha 

temin ettiğine, hükümetin memurlarının da manevi olarak destek olduğu belirtilmiştir. 

Germencik Halkevi’nin şube başkanlarının yetenekli kişiler olmadığı fakat çalıştıkları 

takdirde iş yapabileceklerine vurgu yapılmıştır. Germencik Halkevi’nde her şube için ayrı 

ayrı eleman bulmak zordur. Fazla şubelerin fazladan masrafları olacağı ve bu yüzden 4 

şubenin buranın gücünden fazla olduğu vurgulanmıştır. Germencik Halkevi şubeleri için 

ayrı ayrı şube komitaları kurmak yerine sadece 1 tane halkevi yönetim kurulunun olmasının 

ekonomik olarak da faydalı olacağı belirtilmiştir. Germencik Halkevi’ni, Germencik 

Halkodası olarak dönüştürmek gerektiği ve bunun kendileri tarafından da talep edildiğine 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.202 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Parti 

Vilayet İdare Heyeti ve Parti Kaza İdare Heyeti, Germencik Halkevi’ne ihtiyacı olduğu 

kadar maddi ve manevi yardımda bulunmuştur. Başbakan Refik Saydam’ın halkevleri ile 

ilgili yapmış olduğu açıklamaları dolayısıyla Germencik Halkevi’nde de faaliyetler 

                                                            
200 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 22 
201 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 46, 47 
202 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 55 
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görülmeye başlanmıştır.  Germencik Halkevi şubelerinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına 

uygun olduğu, 4 şubeden oluşan Germencik Halkevi’nin yönetim kurulu azalarının yapmış 

oldukları görevlerinde yetenekli oldukları, öğretmenlerin çok fazla ilgi göstermeye 

başladıkları vurgulanmıştır. Parti Kaza İdare Heyetinin de yeni bir bina yapılması için de 

hazırlıklar yaptığına dair bilgiler mevcuttur.203 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi’nin CHP Genel Sekreterliğe gönderilen rapora göre 5 şubeden ibaret 

olduğu ancak aslında 6 şubenin bulunduğu belirtilmiştir. 6 şubenin Germencik’in gücüne ve 

ihtiyacına fazla geldiğine, bina, eleman ve para unsurları dikkate alındığında bu halkevine 

ait 6 şubenin fazla geldiği vurgulanmış 3 şubenin yeterli olacağı belirtilmiştir. Germencik 

ilçesinde eleman eksikliği bulunmaktadır. Parti Vilayet İdare Heyeti ve Parti Kaza İdare 

Heyetinin Germencik Halkevi’ne olan ilgileri ve sahiplenmeleri noktasında iyidir. 

Germencik Halkevi yönetim kurulu azaları almış oldukları görevlerinde yeteneklidir. CHP 

Genel Sekreterliğe göndermiş oldukları 1940 yılına ait II. altı aylık çalışma raporları düzgün 

olarak düzenlenmiştir. Germencik Halkevi’nin yapılacak olan seçimlerde yeni şube 

komitalarının seçilerek faaliyete geçmelerinin gerekmektedir. Bu konu, Vilayet idare 

heyetinin de dikkatini çekmiştir. Parti Kaza İdare Heyeti başkanı Sabri Akın’ın haftalık 

toplantılara işlerinin yoğunluğu sebebiyle katılmadığı görülmüştür. Kongrede alınan 

kararların Parti Kaza İdare Heyetine bırakmış olduğu dileklerin hak ettiği şekilde takip 

edilmediği belirtilmiştir. Aza sayısının arttırılması gerekmektedir. İlçede aza sayısının 113 

olduğu ve bunun 918’e ulaştırılması gerektiği, Germencik Halkevi aza sayısının yetersiz 

olduğu vurgulanmıştır. Bazı şubelerin 14 kişiyle açıldığı, Germencik Halkevi yönetim 

kurulunun toplantılarının düzgün olduğu fakat şube komitalarının toplantılarının ve 

çalışmalarının olmadığı belirtilmiştir. Sadece spor komitasının faaliyetleri olduğu, 

Germencik Halkevi’nin sadece temsil, spor ve kütüphane komitalarını idare edebilecek 

imkânlara sahip olduğuna, aza kaydına devam edildiğine dair tespitleri raporlarında yer 

almaktadır.204 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi çalışmalarının iyi olduğuna ve 216 adet üyeye sahip olduğuna dair 

                                                            
203 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 23 
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tespitleri yer almaktadır.205 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Parti Kaza İdare Heyeti ve Germencik Halkevi çalışmalarını iyi bulmamıştır. Parti Kaza 

İdare Heyeti Başkanı Terzi Hilmi Özkan ve Germencik Halkevi Başkanı’nın Sabri Akın’dır. 

CHP Germencik İlçe Başkanı Sabri Akın’ın hiçbir şeyden memnun olmayan, paraya düşkün 

ve olumsuz ruhlu bir insan olduğu vurgulanmıştır. Germencik Halkevi Başkanı Hilmi 

Özkan hakkında herhangi bir düşünceye sahip değildir.206 

2.7.2. Germencik Halkevi Şube Faaliyetleri 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde spor, 

gösteri, köycülük ve kitap olmak üzere 4 şubeden oluşmuştur. Germencik Halkevi 

açıldığından beri sadece Spor Şubesinin faaliyette olduğu, Germencik halkının halkevine 

olan ilgisi olduğu fakat halkevinde yeterince faaliyet olmadığı için halkın yeterince 

faydalanamadığı belirtilmiştir.207 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 4 şubeden 

oluşan Germencik Halkevi’nde şube faaliyetlerinin görülmeye başlandığı belirtilmiştir. 

Halkın Germencik Halkevi’ne karşı ilgi gösterdiğine ve özellikle merasim günlerinde ve 

temsil faaliyetlerinde halkın çok ilgi gösterdiği aktarılmıştır.208 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi’nin spor faaliyeti ve köy gezileri yaptığına, çevrenin seviyesi ve 

ihtiyacına uygun konferanslar verildiğine, halkın ve gençlerin halkevine karşı ilgisinin 

olduğuna dair tespitleri yer almaktadır.209 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi’nin Temsil Şubesi ve Spor Şubesinin faaliyette olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.210 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi’nin temsil, spor, kütüphane, Güzel Sanatlar Şubeleri bulunduğuna, bu 
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şubelerin ciddi bir çalışmalarının görülemediği belirtilmiştir. Örneğin Güzel Sanatlar Şubesi 

çalışma raporunda sadece 4 çiftin evlenmesi dışında kayıt bulunmamaktadır. Germencik 

Halkevi Başkanı Germencik’te güzel sanatlar şubesine ihtiyaç olmadığını aktarmıştır. 254 

azadan 39’unun okuma-yazma bilmediği için Halk Dershanesi Şubesi açarak en azından bu 

kişilere okuma-yazma öğretmenin çok daha faydalı olacağını anlatmıştır.211 

2.7.3. Germencik Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi’nin mali durumu incelendiğinde 1000 liralık bütçe yapılmış ve 

onaylanmıştır. Bu bütçenin 450 liralık kısmını Parti Vilayet İdare Heyeti tarafından 

yapıldığına, 210 lirası ise Parti Kaza İdare Heyeti tarafından yapıldığına dair bilgiler 

verilmiştir. Germencik Halkevi masraflarının yönetim kurulunun kararıyla bütçe dâhilinde 

yapılmıştır. Başkan ve muhasebe tarafından da izlenilmiştir. 4-5 bin liraya yeni bir halkevi 

binası yapacaklarına, inşaat malzemeleri için 1100 liralarının olduğuna değinilmiştir. Bütçe 

için Parti Vilayet İdare Heyetine ihtiyaçları olduğuna, masrafların daha az olması için 

sadece halkevi yönetim kurulu oluşturulması gerektiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.212 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde mali 

yapısıyla ilgili olarak Germencik Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerinin 

olgunlaşması için Parti Vilayet İdare Heyeti 500 lira yardım gördüğü aktarılmıştır. Hem 

Parti Vilayet İdare Heyetinden hem de Parti Kaza İdare Heyetinden elde edilen gelirin 

Germencik Halkevi’nin ihtiyaçlarını olabildiğince karşıladığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.213 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde mali 

yapısı incelendiğinde Germencik Halkevi’nin varlığını devam ettirme ve şube faaliyetlerini 

gerçekleştirmek için Parti Vilayet İdare Heyetini tarafından bu seneki bütçesinden 350 lira 

yardımda bulunmuştur. Parti Kaza İdare Heyeti tarafından 200 lira maddi yardımda 

bulunulmuştur. Germencik Halkevi’nin 850 liralık bir bütçesinin olduğu ve mevcut şubelere 

göre yetersiz olduğu belirtilmiştir. Bütçenin zayıf olmasından dolayı şube adedinin üçe 

indirilip her şubeye en az 100’er lira yardım yapılmasını not ettirmiştir. Germencik 
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Halkevi’nin, Parti Vilayet İdare Heyetinden elde ettiği gelir diğer Aydın ili içinde diğer 

halkevlerine yapılan yardımlarla aynı noktadadır. Germencik Belediyesi’nin 19000 liralık 

bütçesi olduğu değerlendirildiğinde Germencik Halkevi’ne yapmış olduğu yardımın az 

olduğu görülmüştür. Germencik Belediyesi’nin yapmış olduğu yardımı 600 liraya 

çıkartmasının gerektiği, bu konuda Germencik Belediyesi’nde çalışan ve partiyi temsil eden 

kişilere istenilen yardımın yapılması söylenilmiştir. Bununla birlikte Germencik 

Belediyesi’nin Parti Kaza İdare Heyeti de önemli bir maddi yardımda bulunduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.214 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi ve parti binası için 1000 liranın Germencik Belediyesi’nde saklı 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.215 

2.7.4. Germencik Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi kayıt işleri incelendiğinde raporlar düzgün olarak tutulmuştur. Parti 

Vilayet İdare Heyeti tarafından denetlenmiştir. Demirbaş eşya defterinin olduğuna, eşyaya 

iyi bakıldığına, kütüphanenin düzgün tutulduğuna dair tespitleri yer almaktadır.216 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi’nin hesap işlerinin yönetmeliğe uygun olarak yapıldığı belirtilmiştir. 

Demirbaş eşya defteri tuttukları, defterlerin düzgün tutulmasına rağmen çalışma defterleri 

incelendiğinde çalışmaların az olduğunun gözlemlenmiştir.  Bazı şubelerin aza kayıtlarının 

bitirilmesi için not ettirildiği, aza kayıt sicil defterlerinden nahiyede bulunması gereken 

örneğin henüz tutulmadığı belirtilmiştir. Kütüphane giriş defterine 1939 yılından itibaren 

kitapların kaydedilmediği ve sınıflandırılması kuralına göre gereken kütüphane defterinin 

tutulmadığı, ayrıca kitapların ciltlenmediği belirtilmiştir.217 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi güzel sanatlar şubesinde 4 çiftin evlilik kaydı olduğuna dair tespitleri 
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raporunda yer almaktadır.218 

2.7.5. Germencik Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi’ne ait bina bulunmamıştır. Parti tarafından kiralanarak köhne bir bina 

ve saha temin edildiğine, bu binada 2 oda ve 1 salon verildiğine, halkın ilgisi ve yararlanma 

isteği olmasına rağmen binanın buna müsait olmadığına vurgu yapılmıştır. Yeni bir bina 

yapılması için hazırlıklarının olduğuna ancak yapılacak yeni binanın halkodası tipinde 

olacağına, yeni yapılacak olan bina maddi desteğe ihtiyaçları olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.219 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi’ne ait bina olmadığına, parti ile birlikte kiralanmış bir yerde olduğuna, 

ihtiyacı karşılamadığına, Parti Kaza İdare Heyeti tarafından yeni bir bina yapılması için 

hazırlıklar yapıldığına ve bunun için para ve malzeme toplandığına dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.220 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi’ne ait binanın olmaması dolayısıyla çalışmaların durgun ve şube 

faaliyetlerinin eksik kaldığını belirtmiştir. Köhne bir binadan ibaret olan Germencik 

Halkevi’nin ihtiyacı karşılamadığına, yeni bir halkevi inşasına gerek olduğuna ve bunun için 

nahiye merkezi gelişime müsait olduğundan bu halkevinin yardım yapılarak bir an önce 

inşaatına başlanması gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.221 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik Halkevi binası ve parti binası için 1000 liranın Germencik Belediyesi’nde 

bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.222 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Germencik’te parti ve Germencik Halkevi aynı binayı paylaşmaktadır. Halkevinin büyük bir 

salondan ibarettir. Yanlarında bulunan binayı istimlak ederek parti ve halkevini genişletmek 
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için kullanacaklar.223 

2.8. UMURLU HALKEVİ 

2.8.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Umurlu 

Halkevi’nin 1939 yılında 3 şubeli olarak açılmıştır. Umurlu Halkevi hem ilden hem de 

nahiye parti idare heyetinden maddi ve manevi destek görmüştür.  Umurlu Halkevi’ne 

kayıtlı kişi sayısının 125 olduğu Umurlu’nun nahiye değil köy olduğu belirtilmiştir. Köyde 

5 dershaneli bir ilkokul bulunmaktadır. Halkevinin asıl elemanı buradaki öğretmenler 

olmasına rağmen eleman sayısı yetersizdir. Umurlu Halkevi’ni halkodası şekline 

dönüştürmenin çalışmaların daha kolay olacağı düşünülmektedir.224 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümetin amir ve memurların, Umurlu Halkevi’ne ilgisinin çok iyi olduğu 

belirtilmiştir. Umurlu Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerini 

gerçekleştirmesi, şube faaliyetlerinin olgunlaşması için vilayet parti idare heyetinin ve 

nahiye heyetinin, öğretmenlerin, memurların ve belediye memurlarının ilgi gösterdiği ve 

maddi yardımda bulunduğu vurgulanmıştır. Umurlu Halkevi’nin idare heyeti azaları 

yaptıkları işte yeteneklidir.225 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Umurlu 

Halkevi idare heyeti başkanı parti idare heyeti azasından Mehmet Dirik’tir. Vilayetin ve 

belediyenin Umurlu Halkevi’ne destek olduğu, Umurlu Halkevi idare heyeti azalarının 

yaptıkları işte yetenekli oldukları belirtilmiştir. Komitalardan spor komitasının düzgün 

toplantı yapmadığı vurgulanmıştır. Öğretmenlerin halkevi çalışmalarına karşı ilgilidir. 

Öğretmenler aktif olarak idare heyetinde görev almıştır. Umurlu Halkevi’ne yeni aza 

kaydına devam edilmektedir. Mevcut aza sayısının 3 şube için bulunması gereken aza 

miktarını aşılmıştır. Nahiye idare heyetinin tüm işlerinde çok iyi bir şekilde çalıştığı, 

eleştirilecek herhangi bir noktalarının görülmediği, çalışmalarının takdir edilmesinin 

gerektiğini düşünmektedir. Bu nahiyenin köy ocak teşkilatlarının da mükemmel olduğuna, 

altı aylık çalışma raporlarının da düzgün bir şekilde düzenlendiğine dair bilgiler 
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mevcuttur.226 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Umurlu Halkevi aza sayısının 167 olduğuna ve çalışmalarının iyi olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.227 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Umurlu’da parti ve halkevi çalışmaları iyi durumdadır. Toplantıları düzgün yapılmıştır. 

Parti başkanı Mehmet Yalçın ile Umurlu Halkevi başkanı Mehmet Posacı, işleriyle ilgilidir. 

Umurlu Halkevi’ne kayıtlı kişilerden 69’unun okuma-yazma bilmemekte ve bunun için halk 

dershanesi açılmasını tavsiye etmiştir. Bu kişilerden bazılarının çok yaşlı, bazılarının dağ 

köylerinde olduğuna, merkezde ve yakın köylerde okuma-yazma bilmeyenlerin sayılarının 

az olduğunu ifade ederek yine de verilen tavsiyenin yerine getirileceğine dair söz 

vermiştir.228 

2.8.2. Umurlu Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Umurlu 

Halkevi şube faaliyetlerinin çalışma defterlerinde çalıştıklarına dair herhangi bir kayıt 

bulunmamaktadır. Özel ve resmi günlerde Umurlu Halkevi’nin yapmış olduğu çalışmalarda 

halkın çok ilgi gösterdiği, özellikle gençlerin halkevine devam ettiklerinin görüldüğü 

vurgulanmıştır. Umurlu Halkevi’nin kitap saray, köycülük ve spor şubeleri olmak üzere 3 

şubeden oluştuğu ve bu şubelerin Umurlu’ya yetecek durumda olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.229 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Umurlu 

Halkevi’nin şubeleri bu kasabanın gücüne ve isteğine uygun olduğu belirtilmiştir. Aslında 

Spor, Kitap Saray ve Köycülük Şubesinden ibaret olan bu halkevinin kasabada fazla eleman 

bulunmaması dolayısıyla fazla temsil edilemediği düşünülmektedir.  Umurlu Halkevi’nin 

çevre üzerinde yaptığı bıraktığı izlenim; halk tarafından gösterilen ilginin iyi olduğudur. 

Umurlu Halkevi’nde bulunan radyo, genellikle ajans haberlerini dinlemek ve konferansları 

takip etmek amacıyla Umurlu Halkevi salonunu her akşam dolduğu belirtilmiştir. Herhangi 

bir müsamere veya konferans düzenlendiğinde halkın ilgisi çoktur. Bunun yanı sıra spor 
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kolunun avcılık ve güreş çalışmaları bulunmaktadır. CHP Genel Sekreterliği tarafından 

belirlenen asgari çalışma programını uygulamak için Umurlu Halkevi idare heyetinin 

çalıştığı, Umurlu Halkevi’nin en çalışmayan şubesinin köycülük şubesi olduğu, bu şubenin 

de faaliyete geçmesi için gereken yönergenin verildiğine ve bu konunun takip edileceğine 

dair tespitleri raporunda yer almıştır.230 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Umurlu 

Halkevi’nin üç şubesi de çevrenin gücüne ve isteğine uygun olarak açılmıştır. Umurlu 

Halkevi’nin çevre üzerinde iyi bir etki bıraktığı, özellikle merasim ve temsil günlerinde ve 

mütalaa için halkın çok fazla rağbet ettiğinin görülmüştür. Bu altı ay içinde halkı 

ilgilendiren mevzular üzerinde konferanslar tertip edemediklerine ancak merasim ve milli 

günlerde öğretmenlerin ve halk kâtipleri tarafından nutuklar söylendiğine, halkevinin 

mütalaa salonunda günlük gazeteler, dergiler ve kitaplar okunduğuna dair bilgiler 

mevcuttur. Umurlu Halkevi merasim günlerinde halkın toplanma yeridir. Halkevinde 

repertuara dâhil 2 temsil verilmiş bu temsillerin öğretmen ve gençler tarafından verildiği 

vurgulanmıştır. Umurlu Halkevi idare heyeti tarafından yeni bir sahne yapılmış ve bu da iyi 

bir yenilik olarak görülmüştür. Birçok köy gezileri yapıldığına ve köylerin birbirine karşı 

tanışma ve sevgi vesilesi olduğuna ayrıca köylüler merkez nahiyeye davet edilerek gençler 

tarafından verilen temsillerin gösterildiği belirtilmiştir. Spor komitasının hak ettiği şekilde 

çalışmadığına ve spor şubesinin faaliyetlerinin arttırılması gerektiğine dair uyarılar 

mevcuttur.231 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Umurlu Halkevi şubelerinin iyi çalıştığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.232 

2.8.3. Umurlu Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Umurlu 

Halkevi’nin 1181 liralık bir bütçe düzenlendiği ve onaylandığı belirtilmiştir. Bütçede yer 

alan 600 liralık kısmın vilayet partisinden elde edildiğine, vilayetin bu yardımına ihtiyacı 

olduğuna ve bu paranın gelmediği takdirde Umurlu Halkevi’nin varlığını devam 

ettiremeyeceğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.233 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde vilayetten 

Umurlu Halkevi’ne yılda 4500 lira yardım yapılmıştır.234 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 3 şubeden 

oluşan Umurlu Halkevi hem belediyeden hem de vilayet ve nahiye idare heyetlerinden 

yardım ve destek gördüğü belirtilmiştir. Vilayetten yapılan para yardımı vilayet içinde diğer 

halkevlerine yapılan yardım kadardır.  Bu sene vilayetten 300 lira para yardımı yapıldığı ve 

zamanında kendilerine bu paranın verildiği, nahiye idare heyetinin de 380 liralık bir yardım 

yaptığı aktarılmıştır. Umurlu Halkevi’ne temin edilen gelirin halkevinin varlığını devam 

ettirmesi ve şube faaliyetlerini gerçekleştirmesi için az olduğuna bir miktarda daha yardım 

yapılması gerektiğine dair tespitleri raporlarında yer almıştır.235 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

özellikle partili aza yardım paraları düzgün toplanmıştır. 1943 yılında 470 lira toplandığına, 

1944 yılının ilk 2 ayında 155 lira toplandığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.236 

2.8.4. Umurlu Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Umurlu 

Halkevi şubelerinin çalışma defterlerinde kayıt yapılmamıştır. Hesap işlerinin diğer 

kayıtlarda olduğu gibi düzgün olduğu belirtilmiştir.237 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Umurlu 

Halkevi’nin hesap işleri düzgündür. Fakat hesap işlerinde görülen ufak tefek eksikler 

düzelttirilmiştir. Halkevinin demirbaş eşyası bulunmaktadır. Demirbaş eşya defteri ve 

kütüphane defteri düzgün, doğru ve yönergeye uygundur.238 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Umurlu 

Halkevi’nin tutulması mecburi olan bütün defterler tam tutulmuştur.  Kütüphane giriş 

defterinin mevcut olup fihrist esası üzerine ve CHP Genel Sekreterliğinin yönetmeliği 

üzerine kendilerine gönderileceği iletilmiştir. Kütüphane defterinin düzenlenmesi için not 
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alınmış, kitaplarında ciltlenmesi gerektiği belirtilmiştir.239 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Umurlu Halkevi’nin kayıtlarının düzgün olduğuna dair tespitleri bulunmaktadır.240 

2.8.5. Umurlu Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Umurlu 

Halkevi’nin tek bir salondan ibaret olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.241 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyeti ile Umurlu Halkevi idare heyeti aynı binayı paylaşmıştır.  Bir oda ve bir salondan 

ibaret bu binada çalıştıklarına, bu binanın hem sigortasının olmadığına hem de yangın 

tertibatının olmadığına dair uyarılarda bulunmuştur. Bu bina Umurlu Halkevi’nin ihtiyacına 

yeterli değilse de kısmen kullanışlı olduğu, köyün ortasında olması sebebiyle halkın 

kolaylıkla toplanabilmesine olanak sağladığı belirtilmiştir.242 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Umurlu 

Halkevi’nin binası büyük bir salonda ve küçük bir odadan ibaret olduğuna, şimdilik bu 

binanın ihtiyacı karşıladığına fakat kesinlikle yeni bir halkevi binasının inşasına gerek 

olduğuna vurgu yapmıştır.  Bu hususta parti ve halkevi binası inşası amacında 

bulunduklarına ve parti idare heyeti azasından belediye başkanı Mehmet Direk’in 

söylediğine, böyle bir durumda halkevi binasının inşasında vilayetin ve CHP Genel 

Sekreterliğinin de yardımını rica edeceklerine dair tespitleri raporunda yer almıştır.243 

2.9. KUYUCAK HALKEVİ 

2.9.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Kuyucak 

Halkevi 1939 yılında 5 şubeli olarak açılmıştır. Vilayet ve nahiye idare heyeti tarafından 1 

yıl içinde herhangi bir yardım yapılmamıştır. Nahiyede bulunan öğretmenlerin Kuyucak 

Halkevi ile yakından ilgilendikleri ve aktif olarak çalıştıkları belirtilmiştir. Kuyucak Halkevi 

şube başkanları işlerinde başarılıdır. Genellikle öğretmenlerden oluşmuştur. Çalışma 
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niyetinde olmalarına karşın bariz bir çalışmanın olmadığı gözlemlenmiştir. Öğretmenlerden 

başka nahiyede halkevini yönetecek kimsenin olmadığı belirtilmiştir. Kuyucak Halkevi’nin 

varlığını devam ettirmesi için elemana ihtiyacı olduğu, Kuyucak Halkevi’nin sadece bir 

idare heyeti tarafından daha iyi çalışabileceği düşünülmektedir.244 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 5 şubeden 

oluşan Kuyucak Halkevi çevrenin gücünden ve ihtiyacından fazladır. Hem eleman hem para 

hem de bina konusu bakımından incelendiğinde bu şubelerin fazla olduğu anlaşılacaktır. 

Kuyucak’ın küçük bir kasaba olması itibariyle aza eksikliği görülmüştür. Şube komitaları 

üzerlerine aldıkları görevi hakkıyla yerine getirmemektedir.  Kuyucak Halkevi idare heyeti 

şube komitalarının işlerini de yaptıkları, nahiye müdürü, belediye, parti teşkilatı ve 

öğretmenlerin halkevine gereken yardımı yaptığına ve öğretmenlerin aktif olarak görev 

aldığı vurgulanmıştır. Kuyucak Halkevi başkanı ve şube başkanları da üzerlerine almış 

oldukları görevde yeteneklidir. Çalışmaları son günlerde gelişim göstermiştir. Halkevi altı 

aylık çalışma raporunu düzgün bir şekilde düzenlenmiştir. 5 şubeden oluşan Kuyucak 

Halkevi’nin 3 şubeye düşürülmesinin uygun olacağını düşünmektedir.245 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kuyucak Halkevi çalışmasını iyi bulmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.246 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve Kuyucak Halkevi çalışmalarını iyi bulmamıştır. Toplantıların seyrek yapıldığına, 

Kuyucak’ın oldukça zengin ve uyanık kişilerden olduğuna fakat parti ve halkevine karşı 

ilgisiz olduklarına değinilmiştir. Parti başkanı Halil İnci’nin yaşlı ve temiz bir insan 

olmasına rağmen enerjisi düşük bulunmuştur. Kuyucak Halkevi’ne kayıtlı aza sayısının 174 

erkek ve 17 kadın olduğunun ve bunun 3113 nüfuslu Kuyucak için az olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.247 

2.9.2. Kuyucak Halkevi Şube Faaliyetleri 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Kuyucak 

Halkevi’nin ara sıra yapmış olduğu çalışmaları halkın görmüş olduğunu ve halkın çok ilgi 
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gösterdiğini aktarmıştır. 248 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde halkın 

Kuyucak Halkevi faaliyetlerine özellikle merasim ve bayram günlerinde ve radyo 

zamanlarında ilgisinin fazla olduğu belirtilmiştir. Daha önceden halkevinde çalışmaların 

durgun olduğu fakat öğretmenlerin son zamanlarda Kuyucak Halkevi’nin işlerine verdikleri 

önemi arttırdıkları ve birçok işleri başarmalarına neden olduğu vurgulanmıştır.249 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kuyucak Halkevi’nin şube çalışmalarını verimli bulamıştır. Temsil şubesi, sosyal yardım 

şubesi, kütüphane şubesi, köycülük şubesi olmasına rağmen çalışmalarını görmediğine, 

konusu iyi seçilmemiş 2 temsil ve 4 kişiye yapılan para yardımı dışında bir şey olmadığına 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.  

2.9.3.Kuyucak Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Kuyucak 

Halkevi’nin bu yılki bütçesinin 650 lira olarak onaylandığı ve düzenlendiği belirtilmiştir. Bu 

paranın 450 lirasının vilayetten yapıldığına, 100 liralık kısmının ise nahiye idare heyeti 

tarafından yapıldığına ancak her iki yerden yapılan yardımların az bulunduğuna dair 

bilgilere yer verilmiştir. Kuyucak Halkevi’nin varlığını devam ettirebilmesi için gereken 

maddi kaynağın olmadığına dair tespitler raporda yer almaktadır.250 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde nahiye 

müdürü, belediye, parti teşkilatı ve öğretmenler halkevine gereken yardımı yapmıştır. 

Kuyucak Halkevi’nin varlığını devam ettirebilmesi ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için 

vilayet idare heyetinden diğer halkevlerine yapılan yardın noktasındadır. Doğrudan parti 

idare heyeti bütçesine yardım için 100 lira koyulmuşsa da bugüne kadar bu paradan hiç 

verilmediğine, paranın, nahiye belediyesinden alınarak verilmesi gerektiği nahiyeden 

yapılan bu yardım miktarının çok az olduğu belirtilmiştir. Belediyenin en azından 500 lira 

maddi yardımda bulunabilecek imkâna sahip olduğu ve bu sayede halkevinin masrafları 

çıktıktan sonra her şubeye en az 100’er lira yardımda bulunabileceği düşünülmektedir. 

Önümüzdeki yıllarda bu belediyenin halkevine yapacağı yardımı en az 300 liraya çıkarması 
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gerektiğine ve bunun da imkânının olduğuna, Kuyucak Halkevi bütçesini düzenlerken 

masrafları çıktıktan sonra şube komitalarına 100’er lira yardım parası verebilecek şekilde 

ayarlaması gerektiğine dair tespitleri yer almaktadır.251 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

partililerden yardım parası olarak 1943 yılında 105 lira toplandığına, 1944 yılında ise 

şimdilik 11 lira toplandığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.252 

2.9.4. Kuyucak Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Kuyucak 

Halkevi’nin kayıtları incelendiğinde çalışma defterinde hiçbir kaydın olmadığına, eşyasının 

az olduğuna ve deftere yazılmadığına dair bilgiler raporunda yer almaktadır.253 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Kuyucak 

Halkevi’nde tutulması gereken defterlerin tutulmaya başlandığına ve yeni yeni özen 

gösterildiğine, kitaplar için dolaplar yaptırıldığına dair bilgiler mevcuttur. Ayrı odalarda ise 

Kuyucak Halkevi idare heyetinin evraklarının ve dosya defterlerinin saklanması için 

dolaplar temin edildiği, birçok eşyanın yenilendiği, kütüphane defterinin yönetmeliğe uygun 

bir şekilde düzenlenmesi, kitaplar için dolap yaptırılmasına, kitapların ciltlenmesinin devam 

etmesi gerektiği vurgulanmıştır.254 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kuyucak Halkevi’nin kasa defterlerinin iyi tutulmadığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.255 

2.9.5. Kuyucak Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Kuyucak 

Halkevi’nin binasının olmadığına, parti ile aynı binayı kullandıklarına, halkevi binasının 2 

oda ve 1 salondan ibaret olduğuna ve ihtiyacı karşılamadığına vurgu yapılmıştır. Kuyucak 

Halkevi’nin varlığını devam ettirebilmesi için binaya ihtiyaç olduğu ve mevcut binanın 
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halkodası için uygun olduğu belirtilmiştir.256 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Kuyucak 

Halkevi binası bakımından 5 şube için yetersiz bulunmuştur. Bina ve evin içi için gerekli 

olan eşyanın daha iyi duruma getirilmesi için yapılan gayret takdir edilmelidir.257 

2.10. ATÇA HALKEVİ 

2.10.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Atça 

Halkevi’nin 1939 yılında 4 şubeli olarak açıldığına, şube başkanlarının az çalıştığına, 

Vilayet İdare Heyeti ve Nahiye İdare Heyeti maddi yardımda bulunduğuna dair bilgiler 

mevcuttur. Atça Halkevi başkanının eğitimli biri olmadığına, halkevinin şube isimlerini 

doğru bir şekilde ifade edemediğine, nahiyede öğretmenlerden başka eğitimli kimse 

olmadığına ve eleman olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.258 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyeti ve hükümet memurlarının Atça Halkevi ile ilgilendikleri belirtilmiştir. Nahiye 

müdürü ve öğretmenler halkevi çalışmalarıyla yakından ilgilidir. Atça Halkevi’nin idare 

heyetinde görev alan azaların işlerinde yetenekli olduğu fakat Atça Halkevi başkanı 

halkevinde başkanlık yapacak vasıfta ve güçte olmadığı ve eğitiminin yeterli olmadığı için 

halkevinin işlerini kavrayamadığı belirtilmiştir.  Atça Halkevi’nin başına, öğretmen olan bir 

kişinin gelmesi için gerekli tavsiyeleri Nahiye Heyetine ve Vilayet Heyetine yapmıştır. Atça 

Halkevi komita azalarının öğretmenlerden oluştuğuna ve almış oldukları görevlerinde 

çalıştıklarına, 4 şubeden oluşan Atça Halkevi’nin çevrenin gücüne ve isteğine yeterli 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.259 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Atça 

Halkevi’nin 4 şubeden ibaret olduğu, bu halkevinin şubeleri çevrenin gücüne ve isteğine 

göre uygun olarak açıldığı bilgisi verilmiştir. Şube başkanlarının yapmış oldukları işlerinde 

yeteneklidir. Bu halkevine, memurların, öğretmenlerin ve parti idare heyetlerinin yardımları 

vardır. Öğretmenlerin, şubelerde aktif olarak görev aldıkları, her şubenin kurulması için 
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gereken aza sayısının miktarının yazıldığı, yeni aza kaydına dikkat edildiği belirtilmiştir. 

Özellikle köycülük şubesinin aza sayısının eksik olduğu, halkevi idare heyetiyle şube 

komitalarının düzgün toplandıkları ve düzgün çalıştıklarına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.260 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Atça Halkevi’nde işlerin düzenli olduğu ve yardım istediklerine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.261 

2.10.2. Atça Halkevi Şube Faaliyetleri 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Atça 

Halkevi’nin açıldığından beri herhangi bir faaliyetinin bulunmadığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.262 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Atça 

Halkevi’nin büyük salonunda ara sıra verilen müsamere ve temsiller halkı çok 

ilgilendirmiştir.  Özel günlerde ve resmi günlerde halkın tek toplantı yeri; Atça Halkevi’dir. 

Bu halkevinin çevrede çok iyi bir etki bıraktığı vurgulanmıştır.263 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Atça 

Halkevi’nin çalışmalarıyla ilgili Atça Halkevi’nde çevrenin seviye ve ihtiyacına uygun 5 

konferans verilmiştir. Parti repertuarında yer alan 3 temsil gösterilmiştir. Bu temsillerin; 

“Kanun Adamı, Tarih Utandı ve En Ulu Eseri” adlı piyesler olduğu belirtilmiştir. Halkın bu 

temsillere ve konferanslara ilgisi fazladır.  Ücretsiz gösteriminin yapılmış, ayrıca halkevinde 

tuluat kampanyaları tarafından halkevi heyetinin de uygun gördüğü bazı piyeslerin temsil 

edildiği ve bunlara da halkın ilgi gösterdiği tespit etmiştir. Bu kampanyaların temsil ettikleri 

piyeslerin genellikle milli mücadeleye ait vatani ve milli konuları ele alan piyesler olmuştur. 

Ayrıca halk şarkıları ve türküleri de özendirmek için söyletildiğine, Parti Müfettişi Rıza 

Levent Atça Halkevi ile ilgili teftişinde halkevinin bir defa 20 kişinin katılımıyla köy gezisi 

düzenlendiğine değinilmiştir. Bu gezinin amacının insanlar arasında sevgi bağını 

güçlendirme ve tanışma ortamı yaratma düşüncesi olmuştur. Halkevinin salonunda günlük 

gazeteler, dergiler ve kitaplar okunduğu, mütalaaya devam edenlerin özellikle gençlerden ve 
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okul talebelerinden oluştuğu belirtilmiştir. Sosyal yardım şubesinin yoksul çocuklar için tren 

pasosu aldığı ve elbise yaptırdığı tespit edilmiştir. Halkevinin spor şubesinin ise gençlere 

spor malzemeleri temin ettiğine ve çalışmalarını yapacak yer temin ettiğine, halkevi salonun 

büyük olduğu ve bu salona mütalaa masası ile tenis masası temin edildiğine dair tespitleri 

yer almaktadır.264 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Atça Halkevi’nde radyo bulunmasını istediklerine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.265 

2.10.3. Atça Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Atça 

Halkevi’nin bu yıl için 925 liralık bütçe düzenlenmiştir.  Doğrudan parti kanalıyla 

belediyeden 500 lira alınmış, vilayet parti idare heyetinden de bu yıl 450 lira maddi yardım 

alınmıştır.  Nahiye idare heyeti de az miktarda maddi yardımda bulunduğuna dair bilgiler 

vermiştir. Bunun yanı sıra yeni bir halkevi binası yapmak içinde 1000 liradan fazla paraları 

olduğunu fakat bu parayı Atça’da banka olmasa da Nazilli’de bulunan Ziraat Bankası’na 

yatırmaları gerektiği ve bu durumu vilayet parti başkanı Etem Menderes’e de söylendiğine 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.266 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Atça 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için ihtiyacı olan gelir vilayet idare heyeti ve nahiye heyetinden 

elde edilmektedir. Atça Halkevi’nin almış olduğu yardım diğer halkevlerine yapılan yardım 

noktasında olduğuna, belediyeden aldıkları yardımın da büyük bir kısmını yeni yapacakları 

halkevi inşası için birikilmiştir. 15000 lira civarında olacağı düşünülen yeni halkevi binası 

için CHP Genel Sekreterliği’nin de 1100 liralık bir yardımı bankaya yatırılmıştır. 1000 lira 

değerinde yeni halkevi için kireç, kum, taş gibi malzeme alınmıştır. Hem vilayetten hem de 

CHP Genel Sekreterliği’nden 4-5 bin lira civarında bir yardım beklediklerine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.267 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde mali 

yapısı ile ilgili “Vilayet ve nahiye parti idare heyetleri tarafından temin edilmektedir. Bu 

halkevine vilayet idare heyetinden 300, nahiye idare heyetinden de 100 lira nakdi muavenet 

yapılmıştır. Vilayetten yapılan yardım yalnız 100 lira olduğu için bu miktar az bulunmuştur. 

Belediye bütçesine nazaran belediyeden yapılacak yardımın asgari 550 liralık bir bütçe 

tanzim etmişse de bu miktar para ile dört şubeden ibaret olan bu nahiye halkevinin beher 

şubesine tamimi âlileri mucibince asgari yüzer lira yardım parası verilmesi iktiza ettiğine 

göre dört şubeye yüzer liradan 400 lira para kalmaktadır. Hâlbuki halkevinin kâtip ve odacı 

masrafı ve sair masrafları çıktıktan sonra her şubeye yüzer lira yardım yapılması gerektiğine 

göre önümüzdeki bütçenin ona göre tanzimi not ettirilmiştir. Bunun temini için yapılacak 

belediye yardımını yükseltmek gerekmektedir. Atça belediye bütçesi dikkate alınırsa bu 

mümkündür.” 

Bunun yanı sıra Atça Halkevi’nin bütçesinin onaylandığı, vilayetten ve belediyeden 

yapılacak olan yardımın elde edildiği belirtilmiştir.  Atça Halkevi’nin kendisi de sosyal 

yardım şubesi deve güreşi ve müsamere vererek 168 liralık bir gelir elde etmiştir.  Atça 

Halkevi’nin şu anda maddi yönden halkevinin 4 şubesini idare edebilecek durumdadır. Atça 

Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerini gerçekleştirmesi için belediyeden 

yapılan yardımın az olduğuna ve en azından yılda 500 liralık bir yardım yapma zorunluluğu 

olduğu hatırlatılmış ve bu yardımı sağlayacak imkânın belediyede olduğuna dair tespitleri 

bulunmaktadır.268 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Atça Halkevi’nin 1500 liraları olduğu ve yardım istediklerine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.269 

2.10.4. Atça Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Atça 

Halkevi’ne ait çalışma defterinde kayıt bulunmadığına dair tespitleri yer almaktadır.270 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Atça 

Halkevi’nin kayıtları incelendiğinde halkevinin hesaplarının yönetmeliğe uygun olarak 
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tutulmaktadır.  Demirbaş eşya defterinin mevcut olduğu ve defter kayıtlarının eşya 

mevcuduyla uygun gelmiştir. Kütüphane defterinin mevcut olup bütün kitapların bu deftere 

yazılmış olduğu vurgulanmıştır. CHP Genel Sekreterliği’nin son göndermiş olduğu 

genelgeye göre kitapların tasnifine henüz başlanmadığı görülmüştür. Kitapların 

sınıflandırılması gerektiğine, ciltsiz olan kitapların kısım kısım ciltlenmesi ve kitapların 

saklanması için dolaplar yapılmasını not ettirdiğine dair bilgiler bulunmaktadır.271 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Atça 

Halkevi’nin kayıtları incelendiğinde çalışma defteri tuttukları mevcut kayıtlardan 

anlaşılmaktadır. Her komitanın karar defteri ve çalışma defterlerinin bulunduğuna ve 

işlendiğine, kasa ve muavin defterleri tuttuklarına değinilmiştir. Masrafların senetleri de 

bulunmakta, nisan pullarının da bitirildiği belirtilmiştir. Atça Halkevi’nde tutulması mecbur 

olan; karar defteri, aza kayıt defteri, vezne defteri, muavin defteri, kütüphane defteri, 

demirbaş eşya defteri, makbuz kayıt defteri tutulmuştur. Demirbaş eşya defterinde yazılı 

olan eşyalar halkevindeki eşyalarla uygundur. Eşyalara iyi bakılmış kitaplar için kütüphane 

dolabı yaptırılmıştır. Kitaplar için defter bulunmuş olsa da sınıflandırma esası üzerine 

tutulması gereken defterin henüz tutulmadığına, bu defterin de tutulması gerektiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.272 

2.10.5. Atça Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde binanın 

olmadığı, daha önce kahvehane olarak kullanılan yerin halkevi olarak kullanılmaya 

başlandığı belirtilmiştir. Bu halkevi ihtiyacı karşılamamakta ve sadece 1 odadan ibarettir. 

Nahiye idare heyeti bina temin etmiş hem parti binası hem de halkevi olarak kullanılmak 

üzere para biriktirilmiştir. Arsa bulunduğuna ve bina planı yapmak için hazırlıklar 

yapıldığına ve yeni yapılacak olan bu binanın halkodası şeklinde olacağına dair bilgiler 

raporda mevcuttur.273 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Atça 

Halkevi’nin kendisine ait bir binası yoktur. Belediye tarafından daha önceden kahvehane 

olarak kullanılan yerde çalışmalar yaptıkları vurgulanmıştır.  Yeni bir parti binası ve halkevi 

binası için arsa temin edildiği, para biriktirdikleri, buraya yapılacak olan bina için CHP 

                                                            
271 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 24, 25 
272 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 53-55 
273 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 57, 58 



72 

Genel Sekreterliği’nden maddi yardım aldığı belirtilmiştir. İnşaatta kullanılacak olan kum, 

kireç, taş gibi malzemelerin sağlandığına, arsanın durumuna göre bir plan hazırlama 

girişiminde bulunduklarına değinilmiştir. Bu planı CHP Genel Sekreterliği onayladıktan 

sonra inşaatına başlanacaktır. Yapacakları bina için CHP Genel Sekreterliği’nden ve 

vilayetten maddi yardım beklediklerine ve bu halkevi inşaatı bittikten sonra gelirlerin 

artacağına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.274 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde belediye 

ait büyük bir salon ve 1 odadan ibaret olan Atça Halkevi’nin kendine ait bir binasının 

olmadığını belirtmiştir. Bu binanın sigortasının ve yangın tertibatı yoktur. Mevcut binaya 

yeni bir sahne yapılması için girişimde bulunulmuş ve kısmen ihtiyaçlarının karşılanarak 

bitirme yolunda olmuşlardır. Yeni bir halkevi binasına kesinlikle ihtiyaç olduğu 

vurgulanmıştır. Atça Halkevi binasının bir önceki teftişe göre daha iyi bir hale getirilmiş 

bina ve evin yeniden döşenmesi için gerekli olan eşyanın temin edilmiş ve düzenlenmiştir. 

Özetle Atça Halkevi binasının tamamlanması noktasında çok iyi çalışıldığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.275 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve halkevi binası için arsa aldıklarına ancak belli bir miktar paraları olduğu ve yardıma 

ihtiyaçları olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.276 

2.11. SULTANHİSAR HALKEVİ 

2.11.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sultanhisar Halkevi 1939 yılında 4 şubeli olarak açılmıştır. Sultanhisar Halkevi’ne parti 

vilayet heyeti, nahiye müdürü, öğretmenler tarafından aktif olarak yardım yapılmıştır.  

Sultanhisar Halkevi şube başkanları görevlerini çalıştıkları takdirde yapabileceklerdir. 

Sultanhisar Halkevi şubelerine çevrenin ihtiyacı vardır fakat bunu yapabilecek güçleri 

yoktur. Her şube için köyde eleman bulunamamaktadır. Halkevinin şubeleri -kendileri de- 

işlerin tek bir halkevi idare heyeti ile yapılmasının faydalı olacağını belirtmiştir. Sultanhisar, 

ferah ve övünülecek bir portakal şehirdir. Halkta kalkınma olduğu, halkın halkevinin 
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çalışmalarıyla çok ilgili oldukları ve halkevinin çalışmalarına ihtiyacı olduğu 

vurgulanmıştır. Sultanhisar Halkevi’nin halkodasına dönüştürmenin gerektiğine dair 

tespitleri raporlarında yer almaktadır.277 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyeti ve hükümet amir ve memurlarının halkevinin çalışmasıyla ilgi ve alaka 

gösterdiklerini belirtmiştir. Bu nahiye merkezinde tam bir ahenk olduğuna, öğretmenler ve 

memurlar ve parti idare heyeti halkevi şubeleriyle çalışmakta olduğuna, halkevi idare heyeti 

azaları ve başkanı almış oldukları görevde yetenekli olduklarına dair bilgiler mevcuttur. 

Halkevi genellikle öğretmenlerden oluşmaktadır. 4 şubeden oluşan Sultanhisar Halkevi 

çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygundur. Daha fazla şube açılmasının hem ekonomik hem 

bina hem de eleman eksikliğinden dolayı uygun olmadığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.278 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

hükümet memurları, öğretmenler ve parti idare heyeti halkevine en yüksek yardımı 

yaptıkları belirtilmiştir.  Öğretmenlerin aktif olarak görev almışlar.  Komita başkanlıklarını 

muallimlerin yapmıştır. Halkevi komita toplantıları seyrek görülmüştür. 4 komitanın aza 

sayılarında eksiklikler vardır. Kadın ve erkek aza kaydı yapmak için çalışılmalıdır. Halkevi 

idare heyetinin düzenli toplandığı ve komitaların da toplantılarını yaptıkları belirtilmiştir. 

Çalışmalarda takdir edilecek bir düzen vardır. Sultanhisar Halkevi’nin göndermiş olduğu 6 

aylık raporun düzgün bir şekilde düzenlendiği iletilmiştir.279 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

aza sayısının 117 olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.280 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve halkevi çalışmalarının iyi ve toplantılarının düzgün olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.281 
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2.11.2. Sultanhisar Halkevi Şube Faaliyetleri 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sultanhisar Halkevi’nde ara sıra bazı çalışma girişimleri yer alsa da net bir çalışma 

yapılmadığına dair tespitleri yer almaktadır.282 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 4 şubeden 

oluşan Sultanhisar Halkevi çevre üzerindeki etkisinin iyi olduğu, halkın ilgi gösterdiği, 

özellikle halkın çok isteyerek halkevine gittiği belirtilmiştir. Nahiye’de halkevi dışında 

toplanacak başka da bir yer yoktur.283 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sultanhisar Halkevi ile ilgili çevrenin seviye ve ihtiyacına uygun olarak bu kış mevsiminde 

kitap saray komitası tarafından çeşitli konular ile ilgili konferanslar tertip edilmiştir.  Ayrıca 

merasim ve bayram günlerinde de çeşitli kişiler tarafından nutuklar söylenmiştir.  Kitaplar, 

gelen dergiler ve gazeteler halkevi salonunda herkesin yararlanması için sunulmuştur. 

Mütalaa edenler, günbegün artmıştır. Gösteri komitası tarafından repertuara dâhil iki temsil 

verilmiştir. Bu halkevin de kadın rollerinin olduğu piyeslerin temsilinin mümkün 

olamayacağı, piyeslerde istekli kadın oyuncu bulma imkânının olmadığına vurgu 

yapılmıştır.  Verilen temsiller ücretsiz olarak halka gösterilmiştir. Parti repertuarına dâhil 

olmayan hiçbir piyesin oynanmamıştır. Temsil şubesi, çalışmalarını gerçekleştirecek ve 

çevrenin ihtiyacını karşılayacak bir sahne düzenlemiştir. Halkevi temsil kolunun temsillerini 

bu sahnede verdiğine, spor kolu, beden terbiyesi sorumluluğu ile beraber çalışmak 

olduğuna, gençler için spor sahası temin edilmediğine değinilmiştir. Bunun için spor işleri 

sadece atletizm ve avcılığa ayrılmıştır. Sultanhisar Halkevi spor komitası atletlere ve 

avcılara malzeme sağlamak amacıyla yardım etmiş bununla birlikte halkevine bir pinpon 

masası temin etmiştir. Kadın ve erkeklerin istekle çalıştıklarına, voleybolun da teşvik 

edildiğine değinilmiştir. Soysal yardım şubesi de kahraman askerlerimize 900 parça kışlık 

hediye sağladığına ve gönderdiğine, çocuk esirgeme kurumuyla da orak çalışmaları 

yaptıklarına vurgu yapılmıştır. Sultanhisar Halkevi iki defa köy gezisi düzenlemiş, 

Sultanhisar’da Portakal Bayramı yapılmasına yol açmıştır. Gerek geziler gerek bayram 

ziyaretçileri arasında tanışma ve sevgi vesilesi olmuş ve memleketin biricik önemli bir 

ürünü olan portakallar için de iyi bir propagandaya vesile olmuştur. Köy gezilerinden 
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birisine temsil kolu da katılmış ve açık hava temsili verilmiştir.  Parti Müfettişi Rıza 

Levent’in yapmış olduğu incelemelerinde halkın ve özellikle gençlerin Sultanhisar 

Halkevi’ne ilgisinin olduğuna ve kültürlü kadınlarında halkevi devam ettiklerine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.284 

2.11.3. Sultanhisar Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sultanhisar Halkevi’nin 1939 yılı bütçesinin 1050 lira olarak düzenlendiğine ve 

onaylandığına, bu paranın 450 lirasının vilayet parti heyeti tarafından verildiğine ve bu 

yardımın 450-500 lira da olabilme imkânı olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.285 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sultanhisar Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde vilayet idare heyeti ve nahiye heyeti 

halkevinin varlığını devam ettirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için ihtiyacı olan 

gelirleri toplamak için çok iyi çalıştıkları belirtilmiştir. Bu halkevine temin edilen gelirin 

vilayet içindeki diğer halkevlerine temin edilen gelirle aynı noktadadır. Para teminin güç 

olduğuna, para yönünden daha fazla şube açılmasının uygun olmadığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.286 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sultanhisar Halkevi’nin bütçesinin zayıf olduğuna dair tespitinin bulunduğu raporunda 

ayrıca halkevinin geliri, vilayet içindeki diğer nahiye halkevlerinin geliri aynı oranda olduğu 

belirtilmiştir. Vilayet idare heyetinden diğer nahiye halkevlerine olduğu gibi 1940 yılında 

100 lira yardım yapılmış, nahiye idare heyeti, yardım parasını bugüne kadar para desteği 

alamamıştır. Halkevinin genel bütçesinin 1200 lira olduğu masrafı da aynı alarak bir bütçe 

düzenlemiştir. Fakat alınan paranın 355 lira olduğu ve bu paranın da halkevinin ihtiyacını 

karşılayamayacağına ve hemen hemen bu paranın vilayetten gönderilen miktardan başka bir 

şey olmadığına vurgu yapılmıştır. 4 şubeli olduğuna göre diğer masraflarından sonra her 

şubeye yüzer lira verme imkânı yoktur. Köy sandığının 10 bin liralık bütçesine bakıldığında 

maddi yardımda bulunma imkânının olmadığına, köy sandığının 12 bin liralık bütçesine 

göre asgari 500 liralık bir yardım yapması için vilayet idare heyetinin girişimde bulunması 
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hakkında bu konuya dikkatlerini çektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.287 

2.11.4. Sultanhisar Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sultanhisar Halkevi kayıtları incelendiğinde şubelerin faaliyete bulunmadığına çalışma 

defterinde çalıştıklarına dair kayıt tutulmadıkları belirtilmiştir. Hesap işleri defterinin 

düzgün ve yönetmeliğe uygun tutulduğu, eşyalara iyi bakıldığı ve demirbaş eşya defteri 

tutulduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır. Kitap saray komitası gelen kitaplarla 

alakadar olmaktadır. Kitaplar için güzel bir kütüphane dolabı yaptırmıştır. Mevcut kitapların 

ciltlenmesi için tekrar not ettirilmiştir.288 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sultanhisar Halkevi’nin kayıt işleri incelendiğinde halkevinin hesap işlerinin yönetmeliğe 

uygun olarak tutulmuştur. Demirbaş eşya defteri ve kütüphane defterinin yönetmeliğe uygun 

olarak tutulduğuna ve mevcut olanlarla uyumlu olduğuna dair bilgiler mevcuttur. Kitapların 

sınıflandırmasına henüz başlanmamıştır. Kitapların ciltlenmesi gerektiği, kitapların 

dolaplarda güzelce saklanması için dolap yaptırılması gerektiği vurgulanmıştır.289 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sultanhisar Halkevi kayıt işleri incelendiğinde tutulması zorunlu olan tüm defterler 

tutulmuştur. Çalışma defterleri, demirbaş eşya defterleri, kayıt kuyudat defterleri, kütüphane 

defterleri tutulmuştur. Şu anda tutulan kütüphane defterinin yerine yeni gönderilen genelge 

doğrultusunda kütüphane defterinin tutulacağı ve bu defterlerin fihrist esası üzerine 

düzenleneceği belirtilmiştir. Kitaplara, eşyalara ve defterlere numara konulması gerektiğine, 

kitapların ciltlenmesi gerektiğine dair bilgiler mevcuttur.290 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

defterinin düzenli olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.291 
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CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

defterinin düzenli olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.292 

2.11.5. Sultanhisar Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sultanhisar Halkevi binasının olmadığı, partinin yer aldığı binada büyük bir salonu 

halkevine verdiği, binanın kime ait olduğunun bilinmediği belirtilmiştir.293 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sultanhisar Halkevi binasının ihtiyacı karşılamamaktadır. Mektep olarak kullanılan 

halkevinin arka tarafında yer alan medrese odalarının kesinlikle halkevine katma 

düşüncesinin olduğunu söylemiştir.294 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sultanhisar Halkevi’nin binasının ihtiyacı karşılayamadığı, halkevinin parti binası içinde yer 

alan orta büyüklükte bir salondan ibaret olduğu, idare heyetinin ve şube komitalarının 

çalışması için odalarının olmadığı vurgulanmıştır. Binanın büyütülmesi için kesinlikle 

maddi yardıma ihtiyacı olduğunu iletmiştir.295 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti binasının yanında bulunan vakıflara ait binaları alarak genişleteceklerini bildirmiştir.296 

2.12. KARACASU HALKEVİ 

2.12.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Karacasu 

Halkevi, Şubat 1939’da beş şubeli olarak açılmıştır. Açıldığından beri çok az faaliyet 

göstermiştir. Başlıca elemanları ilk mektep öğretmenleridir. Vilayet idare heyeti tarafından 

bu sene ilk defa olarak 450 liralık bir yardım yapılmıştır.  Kaza parti heyeti bu sene yalnız 

200 liralık bir yardım yapacağı belirtilmiştir. Kaza Kaymakamı emekliliğini bekleyen ne 

parti ne de halkevi işleriyle alakadar olan bir kişidir. Kaza Jandarma Komutanın ise yardım 

yapmadığı hatta gerek parti ve gerek halkevi idare heyetleriyle daima ters düşen ve sorun 
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çıkaran bir kişi olduğu, kaymakamı dahi dinlemeyen bir kişi olduğu belirtilmiştir. Halka 

ümit edilmeyen teklifler dahi yapmıştır.  

Şube başkanları almış oldukları görevlerinde yeteneklidir. Fakat çalışacak yerlerinin 

olmadığına Karacasu Halkevi Başkanının arzuhalci olduğu ve ilmi meziyetinin olmadığı 

belirtilmiştir. Şehirde öğretmenler dışında eğitim görmüş az kişi vardır. Öğretmenlerin çok 

hevesli çalıştıklarına, Karacasu Halkevi’nin binası elemanı ve parası olmadığı için 

halkodasına çevrilmesi gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.297 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Karacasu 

Halkevi’nin 5 şubeden ibaret olduğuna, halkevi şubelerinin çevrenin gücünden ve 

ihtiyacından fazla olduğuna değinmiştir. Kasabada eleman eksikliği sebebiyle başka bir 

şubeye ihtiyaç olmamıştır. Halkevi şube başkanlarının almış oldukları görevlerinde 

yeteneklidir. Parti idare heyetinin ve hükümet amirlerinin halkeviyle alakaları güzeldir. 

Özellikle öğretmenler bu halkeviyle çok iyi ilgilenmiş, belediye de gereken desteği 

sağlamıştır. Karacasu Halkevi’nin çevre üzerinde iyi bir etki ve izlenim bıraktığına, halkın 

da halkevine karşı ilgisinin olduğuna ve hatta halkın yapılan faaliyetlerde salonda yer 

bulunamadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.298 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 5 şubeden 

teşekkül eden bu halkevinde memurlar ve öğretmenlerin tamamı halkevi işlerini ellerine 

aldıklarından dolayı eleman yönünden iyi durumda olduğuna ve çalışmalarının iyi olduğuna 

vurgu yapmıştır. Vilayet idare heyeti, kaza heyeti ve hükümet memurlarıyla öğretmenler 

halkevine her türlü ilgiyi göstermiştir. Halkevi çevrenin ihtiyacına ve gücüne uygun olarak 

bulunması muallimlerin ve memurların alakalanmalarından dolayıdır.  Gerçekte ise bu 5 

şube buranın gücünden fazladır. Memurlardan başka eleman bulmak imkânı yoktur. 

Bütçelerinin zayıf ve binalarının da tek bir salondan ibaret olmasından dolayı şubelerin 

birleştirilerek üçe indirilmesinin daha iyi olacağı kanaatindedir. Halkevinin aza kaydı 

incelendiğinde 3 şube azasının eksik olduğu, azası eksik olan şubelerin azalarıyla ve diğer 

kadın ve erkek aza kaydına devam edilmesi gerektiği not ettirilmiştir. Karacasu Halkevi 

idare heyeti başkanı ve şube komita başkanları yapmış oldukları işte yetenekli olduğu ve bu 

kişilerin memur ve öğretmenlerden oluştuğu belirtilmiştir. Hem halkevinin hem de şubelerin 

toplantılarının düzgün yapıldığı, yapmış oldukları altı aylık raporları düzgün olarak 
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düzenlendiği, halkevi idare heyetinin ve şubelerinin çalışmalarının takdir edilecek bir 

noktada olduğu bilgisi verilmiştir.299 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge, 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Karacasu Halkevi’nin belediye kahvesindedir.  Aza sayısının 327 olduğu, çalışmalarının iyi 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.300 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Karacasu Halkevi çalışmalarını iyi bulduğunu belirtmiştir. Bir önceki yıl yapılan ve sert 

geçen kaza kongresindeki idare heyeti değişikliğinin olumlu sonuçlarını görmekten dolayı 

memnun olduğunu iletmiştir. Karacasu Halkevi’nin 370’si erkek, 7’si kadın aza sayısına 

ilave olarak 45 aza daha kayıt olmuştur.301 

2.12.2. Karacasu Halkevi Şube Faaliyetleri 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Karacasu 

Halkevi 1939 yılının şubat ayında 5 şubeli olarak açılmıştır. Açıldığından itibaren çok az 

faaliyette bulunmuştur. Kazada oturulacak başka bir yer olmadığı için halkın halkevine 

ilgisinin olacağı, öğretmenlerin halkevinde çalışma hevesinde olduğu fakat binanın 

çalışmaya elverişli olmaması nedeniyle çalışamadıklarını belirtmiştir.302 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 5 şubeden 

oluşan Karacasu Halkevi’nde 1940 yılı içinde bariz faaliyetler görülmüştür. Haftada bir 

konferans verilmiş ve temsiller yapılmıştır. Temsillere ve konferanslara olan ilgiden dolayı 

salonların dolu olduğuna dair düşünceleri yer almaktadır.303 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Karacasu 

Halkevi’nin şube faaliyetleri incelendiğinde özellikle köycülük kısmına önem verildiğine ve 

köy gezileri yapıldığına ve konferansların devam ettiğine dair bilgiler vermiştir. Bu 

konferansların mevzuları halkı ilgilendiren konulardır. Karacasu Halkevinin muhit üzerinde 

yaptığı etkinin çok iyi olduğu, özellikle merasim ve bayram günlerinde ve radyo 

zamanlarında halkın ilgisinin fazla olduğu belirtilmiştir. Yeni tesis ettikleri okuma 

salonunda mütalaa için başvuru yapanların sayısının günden güne arttığına dair tespitleri 
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raporunda yer almaktadır.304 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

iyi çalıştıklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.305 

2.12.3. Karacasu Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Karacasu 

Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde halkevinin bütçesinin bu sene 735 lira olarak 

düzenlendiği ve onaylandığını belirtmiştir. Bu bütçenin 450 liralık kısmı vilayet idare 

heyetinin gönderdiği paradır. Kaza parti idare heyetinin de bu sene 200 liralık bir yardımda 

bulunacağına, Karacasu Halkevi’nin yeni bir bina yapmak için 1200 lirasının olduğuna, 

inşaatı duran bina için 1000 liraya daha ihtiyaç duyulduğuna değinilmiştir. Vilayetten ve 

CHP Genel Sekreterliği’nden maddi yardım beklediklerini bildirmiştir.306 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde vilayet ve 

kaza parti idare heyetleri halkevinin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini 

gerçekleştirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için oldukça iyi gelir temin ettiklerine 

vurgu yapılmıştır. Belediyenin de gereken maddi yardımda bulunduğuna, yeni bir halkevi 

yapmak için 1200 liralarının olduğuna ve vilayetten ve CHP Genel Sekreterliği’nden yardım 

talebinde bulunduklarına dair tespitleri yer almaktadır.307 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Karacasu 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için vilayet idare 

heyetinden 400 lira ve kaza heyetinden 200 lira para yardımı yapıldığı belirtilmiştir. Bu 

paralar tahsil edilmiştir. Vilayetten yapılan bu para yardımının vilayet içindeki diğer kaza 

halkevlerine yapılan yardım ile aynı noktadadır fakat bu miktar azdır. Bunun en az 500 lira 

olması gerektiği ve bu miktar için imkânın olduğu belirtilmiştir. Yeni halkevi bütçesi 

düzenlenirken bu hususun da dikkat edilmesi gerekmektedir. Bütçeleri zayıf olduğundan 

halkevinin genel masrafları çıktıktan sonra her komitaya 100’er lira tahsis edemedikleri 

görülmüştür. Her şube komitasına 100’er lira para yardımı yapılacak şekilde düzenlenmesini 

                                                            
304 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 58, 59 
305 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 26 
306 BCA-CHP, 490.01/621.37.1, s. 58, 59 
307 BCA-CHP, 490.01/621.38.1, s. 26, 27 



81 

istemektedir.308 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevi binasının yapımı için CHP Genel Sekreterliği’nde 7500 liralarının olduğuna, binanın 

tamamlanma durumuna göre CHP Genel Sekreterliği’nden yardım almak için ricada 

bulunacağına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.309 

2.12.4. Karacasu Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Karacasu 

Halkevi’nin kayıtları incelendiğinde çalışma defterlerinin tutulmadığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.310 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde halkevinin 

hesap işlerinin düzgün ve yönetmeliğe uygun olarak tutulduğunu belirtmiştir. Aslında 

halkevinin hesap işlerinin kaza mal müdürü tarafından tutulmakta olduğu için bu işin çok 

düzgün gittiğini vurgulamıştır. Çalışma defterlerinin dahi tutulmadığı iletilmiştir. 

Halkevinin demirbaş eşya defterinin deftere geçirilmiş ve eşyalara iyi bakılmıştır. 

Halkevinin demir başında akümülatörlü bir radyo bulunmaktadır. Kütüphane defterinin 

düzenlenmiş ve kitapların henüz sınıflandırılmamıştır. Kitaplara cilt konulması ve kitaplar 

için dolap yaptırılması için kendilerine not ettirilmiştir. Diğer halkevlerinde olduğu gibi 

kitapların çok iyi korunmasına dikkat edilmesini istemiştir. Kasaba için iyi bir kütüphaneye 

kesinlikle sahip olmaları konusunda uyarıda bulunmuştur. Bundan sonraki teftişlerinde de 

kütüphane kısmının çok dikkatli bir şekilde incelemeden geçirileceğini bildirmiştir.311 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Karacasu 

Halkevi’nin kayıtları incelendiğinde hesap işleri ve kayıtlarının düzgün olduğuna, hepsinin 

karar defterleri ve çalışma defterleri olduğuna, tutulması zorunlu olan defterlerin hepsinin 

tutulduğuna dair bilgiler vermiştir. Demirbaş eşya defterlerinin olduğuna, bütün eşyalara 

numara konulduğuna, eşyalara iyi bakıldığına, kitapların ciltlendiğine ve özel dolaplar 

yaptırıldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.312 
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CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

defterlerinin düzgün olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.313 

2.12.5. Karacasu Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Karacasu 

Halkevi binasının olmadığı, şu anda kullanılan halkevinin binasının yıkılmak üzere olduğu, 

mevcut binanın çalışmaya uygun olmadığı belirtilmiştir. Yeni yapılacak bina için para 

toplandığına, parti ve halkevi için yeni bir bina yapılmakta olduğuna fakat paraya ihtiyaç 

duyulduğu için inşaatının durduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.314 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Karacasu 

Halkevi binasının küçük ve tek bir salondan ibaret olduğuna ve bunun halkevinin ihtiyacını 

karşılamadığına değinilmiştir. Yeni bir halkevi binasına başlanılmış ve duvarlarının birinci 

katı bitirilmiştir. Binanın tamamının bitirilmesi için bankada 1200 lira paraları vardır. 

Vilayetten ve CHP Genel Sekreterliği’nden de yardım alarak bitirme niyetinde olduklarını 

iletmiştir.315 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Karacasu 

Halkevi binasının tek bir salondan ibaret olduğuna, yeni bina inşasının gerektiğine, şu anda 

mevcut halkevi binasının ihtiyacı karşılamadığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.316 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

yeni bir halkevi inşası dilekleri olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.317 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Karacasu’da uzun zaman önce başlanılan binaların halkevi olan kısmının 1 katı ve parti için 

olan kısmının 2 katının tamamlandığı bilgisini vermiştir. Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin 

Bürge, binaları gezip beğenmiştir. Şu anda halkevinin 1 katını yapmak ve parti binasını 

tamamlamak istediklerini söylemiştir. Denizli’deki parti mimarının inşaat halindeki bu 

binaların tamamlanması için gereken incelemeleri yapması ve sonuca göre kendilerinin de 

katılımı şartıyla CHP Genel Merkezi’nden yardım etmesi için rica edeceğini söylediğine 
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dair tespitleri raporunda yer almaktadır.318 

2.13. ÇİNE HALKEVİ 

2.13.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Tahsin Sam’ın 1936 yılında yapmış olduğu teftiş raporunda 

Çine CHP Başkanı Atıf Bey’in çok iyi bir insan olduğuna raporunda yer vermiştir. Aynı 

raporda Çine Halkevinin Şube Başkanlıklarını askerlerin yaptığı, askerlik görevinden dolayı 

şube reisi olarak halk ile iletişim kuramadıkları, bu durumda halkın halkevinden yeterince 

faydalanamayacaklarına değinilmiştir. Çineli vatandaşların, Halkevi’nden yararlanabilmesi 

için Çine Halkı ile iletişim kurabilecek şube başkanlarına ihtiyaçlarının görüldüğüne dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.319  

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Çine 

Halkevi’nin 1938 yılının şubat ayında 4 şube olarak açıldığı belirtilmiştir. Vilayet ve kaza 

parti idare heyetleri maddi ve manevi yardımda bulunmuştur. Kaymakamın halkevine ilgi 

göstermediği, bir defa dahi halkevine uğramadığı iletilmiştir. Çine Halkevi şube 

başkanlarının almış oldukları görevlerinde yeteneklidir. 4 şubenin çevrenin gücüne ve 

ihtiyacına uygun olduğu şube başkanlarının çalışma raporlarına çalışma varsa da çok az şey 

yazdığı belirtilmiştir. Halk, halkevine karşı ilgilidir kasabada oturulacak başka bir yer 

yoktur. Gençler halkevine devam ediyor fakat halkevinin şubelerinin çokluğundan 

şikâyetçidir. Her şube için komitenin toplanması gerektiğine ve komite azalarını toplamanın 

çok güç olduğuna değinilmiştir. Komiteler toplanıp da herhangi bir karar verseler dahi yine 

ayrıca halkevi idare heyetinin toplanmasının gerektiği düşünülmektedir. Halkevleri 

idaresinin bu nedenden dolayı tek bir idare heyetiyle iş görmelerinin daha kolay olacağı 

belirtilmiştir. Kasabada elemanın az olduğuna, eleman bulunsa dahi ayrı ayrı komite 

idarelerini toplamanın cidden güç olacağına, mevcut halkevini halkodasına çevirmek 

gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.320 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının Çine Halkevi ile ilgi ve alakalarının çok iyidir. 

Özellikle öğretmenlerin çok çalıştığı belirtilmiştir. Hükümet doktoru ve eşinin Çine 
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Halkevi’nin bütün çalışmasına alaka göstermiştir. Bu kişinin halkevinin başkanı Çine parti 

idare heyeti azasından hükümet doktorunun eşi hukuk fakültesi mezunlarından Melahat 

Gedil Hanım olduğu açıklanmıştır. Melahat Gedil Hanım eşi ile birlikte Çine Halkevi’nin 

çalışmalarına büyük bir hız vermişler. Çine Halkevi idare heyeti azaları almış oldukları 

görevlerinde yetenekli oldukları ve halkevi çalışmalarında faaliyet görülmeye başlandığı 

bilgisi verilmiştir. Çine Halkevi’nin 5 şubeden oluştuğuna ve çevrenin gücüne ve ihtiyacına 

uygun olduğuna, daha fazla şube açmak için yeterli eleman olmadığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.321 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 5 şubeden 

ibaret olan Çine Halkevi çevrenin gücüne ve isteğine uygun açılmış olsa da bütçesinin azlığı 

ve binanın mevcut olmaması dolayısıyla gösteri şubesinin fazla olduğu görülmüştür. 

Özellikle bu şube için eleman eksikliği vardır. Şube başkanları ile halkevi başkanı yapmış 

oldukları işlerinde yetenekli iseler de son zamanlarda askerlik görevini yapmak üzere iki 

şubenin başkanının ayrılmasından dolayı yerlerine yenilerin seçilmesi gerektiği 

belirtilmiştir. Hükümet amir ve memurlarıyla, vilayet, kaza parti idare heyetleri Çine 

Halkevine gereken yardımı yaptıkları ve destek oldukları görülmüştür. Öğretmenlerin aktif 

olarak görev aldıklarına, Çine Halkevi heyetinin toplantılarını yaptığına fakat şube 

komitalarının toplantı yapmadıklarına ve bu komitaların faaliyete getirilmesinin gerektiğine 

vurgu yapılmıştır. Çine Halkevi’nde yapılan işlerin Çine Halkevi idare heyetinin çalışmaları 

ve kararlarıyla yapılmıştır. Sadece kütüphane şubesinin aza kaydının eksik olduğu ve aza 

sayısının arttırılması not ettirilmiştir. Altı aylık çalışma raporunun düzgün bir şekilde 

düzenlenmiş olsa da yapılan çalışmaların çok az olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.322 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

hem kaza idare heyeti başkanı Nuri Güngör hem de Çine Halkevi Başkanı Ragıp Tunçer’i 

Partiye bağlı ve vazifelerine ilgili gördüğünü iletmiştir. Çine Halkevi Başkanı Ragıp 

Tuncer’in ziraat mücadele memuru olduğuna, daha önce Balıkesir Vilayet İdare Heyeti 

Başkâtipliği’nde çalışmış tecrübeli bir kişi olduğuna değinmiştir. Kaza Kaymakamı 

Celalettin Ünsal’ı aktif, girişimci, imarcı ve partiye bağlı bir genç olduğunu söylemiştir. 

Çine’ye geldikten kısa zaman sonrasında çok faydalı işler yapmıştır. Güzelleştirme 

Cemiyeti kurulması için önayak olmuş ve 100.000 lira toplamıştır. Sudan faydalanarak 
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kasabanın elektriği için girişimde bulunmuştur.  Yeni bir mezbaha yaptırmış, parti ve 

halkevi için kasabanın imar planına dâhil güzel bir yerinde arsa istimlak etmiştir. Bir teberru 

defteri açarak para toplamağa başlamış, bu iş için şimdiye kadar 1000 liraya yakın bağış 

yapılmıştır. Kaymakamın ilköğretim konusunda ve yeni halkodaları yapılmasında göze 

çarpan çalışmalarını ve ilgisini gördüğünü de memnuniyetle kaydettiğini bildirmiştir.323 

2.13.2. Çine Halkevi Şube Faaliyetleri 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Çine 

Halkevi’nin 1938 yılının şubat ayında 4 şube olarak açıldığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.324 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çine 

Halkevi şube çalışmalarının çevre üzerinde çok iyi etki ve izlenim bıraktığına, halkın 

halkevine karşı ilgi ve alakasının görüldüğüne, aslında halkevinin de çok iyi çalışmaya 

başladığından dolayı halkın ilgisinin gittikçe arttığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.325 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 5 şubeden 

oluşan Çine Halkevi’nin gösterit şubesinin hem bütçe azlığı hem de bina sorunu dolayısıyla 

fazla olduğunun düşünüldüğüne dair tespit raporlarında yer almaktadır.326 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Çine Halkevi şube çalışmalarının iyi olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.327 

2.13.3. Çine Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Çine 

Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde bu sene 800 liralık bir bütçe düzenlenmiştir.  Bu 

bütçenin zayıf olduğu, bu bütçenin 600 liralık kısmının vilayet idare heyetinin vermiş 

olduğu yardım parası olduğu belirtilmiştir. Doğrudan ancak 200 lira yardım yapılabildiğine, 

mevcut bütçeyle sadece kâtip maaşının karşılanabileceğine, vilayette bu sene merkez 

halkevinin inşasına ait olan birkaç bin lira CHP Genel Sekreterliği’nin izni olmadan 
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halkevlerine verildiğine vurgu yapılmış, bunun giden vali tarafından yapıldığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.328 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çine 

Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini 

gerçekleştirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için hem yerel belediyeden ve hem de 

vilayet idare heyetinden ihtiyaç olan geliri oldukça temin ettikleri belirtilmiştir. Bu 

halkevine temin edilen gelirin vilayet içindeki diğer halkevlerine yapılan yardım noktasında 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.329 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Çine 

Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde halkevinin varlığını devam ettirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için vilayetten elde edilen gelirin bu sene 400 lira olduğu 

belirtilmiştir. Bu paranın vilayet içindeki diğer kaza halkevlerine yapılan yardım noktasında 

olmuştur. Kaza parti heyetinin de bu sene 100 lira verdiğine hem vilayetten ve hem de 

kazadan alınan bu paraların zamanında tahsil edildiği aktarılmıştır. Sadece Çine, 

Halkevi’nin 5 şubesi olduğu düşünüldüğünde doğrudan yapılan yardımın çok az ve bu 

paranın halkevinin varlığını devam ettirmesi için yeterli olmayacağı vurgulanmıştır.  Çine 

Halkevi’nin varlığını devam ettirebilmesi için halkevinin bütün ufak tefek masrafı çıktıktan 

sonra her komitaya asgari 100’er lira tahsisi gerektiği hakkındaki makamı âlilerinin 

genelgesi kaza idare heyetine ve halkevi idare heyetine hatırlatmıştır.  Sadece geçen sene 

düzenlenen bütçede her şube için 100’er lira ayıramadıklarına dair tespitleri raporunda yer 

almıştır.330 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kaza Kaymakamı Celalettin Ünsal’ın Güzelleştirme Cemiyeti kurarak 100000 lira ve 

istimlak edilen arsa için bağış defteri açıp 1000 liraya yakın yardım toplandığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.331 

2.13.4. Çine Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Çine 

Halkevi kayıtları incelendiğinde hesapların yönetmeliğe uygun olduğuna dair tespitleri 
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raporunda yer almaktadır.332 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çine 

Halkevi’nin kayıtları incelendiğinde hesap defteri, demirbaş eşya defteri ve kütüphane 

defterlerinin düzgün, doğru ve yönetmeliğe uygun olarak tutulduğu belirtilmiştir. Kütüphane 

defterinin yeni bildirisi üzerine tutulması ve kitapların bu bildiriye göre dolaplara 

konulması, kitapların ciltlenmesi ve kitaplar için dolap yapılması hususunun sözlü olarak 

tarafından not ettirildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.333 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Çine 

Halkevi’nin kayıtları incelendiğinde tutulması mecburi olan defterlerden sadece şube 

komitalarının çalışma defterlerinin tutulduğu, diğer demirbaş eşya defteri, kütüphane 

defteri, karar defteri, kasa defteri, idare heyeti çalışma defteri, aza kayıt defterlerinin 

tutulduğuna dair bilgiler verilmiştir. Genellikle hesap işleri defterinin yönetmeliğe uygun 

olarak tutulduğu, sarf senetlerinin düzgün olduğuna, kütüphane defteri genel sekreterlikten 

gelen yeni defterlere yönetmeliğe uygun geçirileceğine, genel sekreterlikten gelen yeni 

defterlerin de tutulmaya başlandığına vurgu yapılmıştır. Kitapların ciltlenmesi için girişimde 

bulundukları belirtilmiştir.334 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Çine Halkevi kayıtları incelendiğinde hesaplarının karışık olduğuna dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.335 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

kayıtlarının, defterlerinin ve hesaplarının düzgün olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.336 

2.13.5. Çine Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Çine 

Halkevi’nin binası olmadığına, yeni bina yapmak için de hiçbir girişimlerinin olmadığına, 

mevcut binanın bir salon ve bir odadan ibaret olduğuna ve partiye yetecek durumda 
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olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.337 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde şu anda 

kullanılan Çine Halkevi binasının ihtiyacı karşılayamadığı belirtilmiştir. Yeniden bir halkevi 

binasının inşasına gerek olduğu, gelecek yıl halkevinin inşa edilebilmesi için şimdiden arsa 

hazırlamaları ve düzen almalarının not ettirildiği bilgisi verilmiştir.338 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Çine 

Halkevi binasının bir salon ve bir odadan ibaret olup dar ve ihtiyacı karşılamayacağı, yeni 

bina inşasına çok ihtiyaç olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.339 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kaza Kaymakamı Celalettin Ünsal, parti ve halkevi için kasabanın imar planına dâhil güzel 

bir yerinde arsa istimlak etmiştir. İstimlak edilen arsayı gördüğüne ve uygun bir plan 

hazırlamak için Denizli’deki parti mimarının geleceğini ve sonucu CHP Genel 

Sekreterliği’ne arz edeceğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.340 

2.14. YENİPAZAR HALKEVİ 

2.14.1. Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Yenipazar 

Halkevi, 1939 yılının Şubat ayında 4 şubeli olarak açılmıştır. Binanın yıkılma tehlikesi 

olduğundan görevli olanların da halkevine uğrayamadığı, eleman sorunu olduğu, mevcut 

halkevinin halkodasına çevrilmesi gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.341 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Yenipazar Halkevi’nin 200 üyesi olduğuna dair tespitleri raporunda ye almaktadır.342 

2.14.2. Yenipazar Halkevi Şube Faaliyetleri 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Yenipazar 

Halkevi’nin açıldığından beri hiçbir faaliyet gösteremediğine dair tespitleri raporunda yer 
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almaktadır.343 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Yenipazar Halkevi’nin temsil, spor, kütüphane ve köycülük şubelerinin aktif olduğuna dair 

tespitleri bulunmaktadır.344 

2.14.3. Yenipazar Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Yenipazar 

Halkevi’nin bütçe düzenlemediğine, halkevinin açıldığından beri vilayet idare heyetinden 

yardım görmediğine vurgu yapılmıştır.  Nahiye parti idare heyetinden 117 lira yardım 

yapıldığı, bu yıl için vilayet idare heyetinden 450 liralık yardım yapılacağına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.345 

2.14.4. Yenipazar Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde, 

Yenipazar Halkevi’nin eşyası çok azdır. Demirbaş eşya defteri tutulmamıştır. Kütüphane 

defteri iyi tutulduğu ve bu defterin bir sureti partiye verildiği bilgisi mevcuttur.346 

2.14.5. Yenipazar Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Yenipazar 

Halkevi’nin binasının olmadığına, mevcut halkevi binasının yıkılacak bir vaziyette 

olduğuna, kasabada halk için halkevlerinden başka toplanacak bir yer olmadığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.347 

2.15. KÖŞK HALKEVİ 

2.15.1. Kuruluş Ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde parti 

binasının iyi olduğu, iki oda ve büyük bir salondan ibaret olduğu, burada halk odası tesis 
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edilebileceğine dair bilgiler verilmiştir.348 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Köşk 

Halkodasının aza mevcudu, halkodasının oluşturulması için gereken miktardan fazla olduğu 

belirtilmiştir. Yeni aza kaydına devam edilmiştir. İdare heyeti; öğretmenler, memurlar ve 

halktan da birkaç kişinin katılarak oluşmuştur. İdare heyetinde çalışan kişiler, çevrenin 

sevdiği ve saydığı kimselerdir. Halkodasının işlerinde hevesle çalışmaktalar. Hükümet ve 

ihtiyar heyetinden de yardım görmekte oldukları, halkodasının parti idare heyetinden de 

yardım görüldüğünün tespit edildiğini iletmiştir. Nahiye Müdürü Kevni Kotbay’ın köy 

bütçelerinden yaptığı yardımla Halkodasına akümülatörlü bir radyo alınmasının halkodası 

idare heyeti tarafından temin edildiği belirtilmiştir. İdare heyetinin düzgün toplantılar 

yaptığı, Köşk Halkodasının yeni başkanı Hüsnü Eren ve arkadaşlarının daha iyi çalışmalar 

yapacağı ümit edilmiştir.349 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Köşk Halkodası aza sayısının 92 olduğuna, öğretmenlerin alakasız olduklarına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.350 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve halkodası çalışmalarının ve toplantılarının düzgün olduğuna, parti başkanı Mehmet 

Sezer’in vilayetin her tarafında (Köşklü Mehmet Ağa) adıyla tanınmış, çevrenin sevgisini 

kazanmış bir kişi olduğu vurgulanmıştır. Nahiye müdürü Ali Rıza Ünsal’ın partili kişilerle iş 

birliği yaptığı ve topluluk temin ettiği, konferanslar, temsiller, köy gezileri düzenlenmesine 

öncülük yapan seçkin bir insan olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.351 

2.15.2. Köşk Halkevi Şube Faaliyetleri 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Köşk 

Halkodasında milli bayramlarda ve merasimlere de toplantılar yapıldığına ve bu gibi 

günlerde gereken nutuklar ve konferansların verildiğine dair bilgiler vermiştir. Sureti 

Hususiye’de konferans verilmiştir.  Köşk Halkodasında ara sıra gençler tarafından 

repertuara dâhil temsiller verilmiştir. Halkodasının salonunda mevcut kitaplardan istifade 

edilmekte yeni gazetelerle dergiler herkesin istifadesine sunulmuştur. Akümülatörlü bir 
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radyo alınmıştır. Köy gezileri beş defa yapılmış ve bu gezilerde konferanslar verilmiştir. 

Köylüler arasında tanışma ve sevgi vesilesi hazırlanmış gelecek yıl daha iyi faaliyet 

göstereceklerini düşündüğünü iletmiştir.352 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Köşk Halkodası konferanslar verildiği, temsiller yapıldığı, köy gezileri düzenlendiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.353 

2.15.3. Köşk Halkevi Mali Durumu 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Köşk 

Halkodasının mali yapısı incelendiğinde bütçesinin 420 lira olduğu anlaşılmıştır. Bunun 100 

lirasının vilayet idare heyetinden ve kalanının yerel idare heyetinden temin edilmiştir. Hem 

vilayetten ve hem de nahiyeden elde edilen paraların kolaylıkla alındığına, köy bütçesinden 

radyo alındığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.354 

2.15.4. Köşk Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde, Köşk 

Halkodası kayıtları incelendiğinde halkodası tarafından tutulması mecburi olan bütün 

defterler düzdün tutulmuştur. Aynı zamanda kasa defteri, karar defteri, gelen giden evrak 

defteri, aza kaydına mahsus defter, makbuz kayıt defteri, kütüphane defteri, çalışma defteri, 

demirbaş eşya defteri, kütüphane okuma defterinin düzgün tutulduğu belirtilmiştir. 

Halkodasındaki kitaplar için dolaplar yaptırılmıştır. Sadece kitapların ciltsiz olduğu 

görülmüş ve ciltlenmesi için not alındırılmıştır.355 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

kayıtları olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.356 

2.15.5. Köşk Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Köşk 

Halkodasının binasının şimdilik ihtiyaca yetecek durumda olduğuna, büyük bir salonla bir 

odadan ibaret olduğuna, kesinlikle bu binanın genişletilme zorunluluğu olduğuna ve binanın 

                                                            
352 BCA-CHP, 490.01/621.40.1, s. 60, 61 
353 BCA-CHP, 490.01/1573.405.1, s. 2 
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buna müsait olduğuna değinilmiştir.  Halkodasının en önemli faaliyeti, halkodasının binasını 

ve binaya yapılacak olan bazı ilavelerin düzenlendiğine, eksiklerinin tamamlanması 

konusunda çalışmalar yapıldığına, dair tespitleri raporunda yer almaktadır.357 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

istasyonun yanında yeni parti ve halkodası için bir arsa istimlâk ettiklerine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.358 

2.16. KARPUZLU HALKEVİ 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Karpuzlu, Akçaova’ya nispetle çok zengin bir Nahiye olduğu halde halkının çalışmayı 

sevmeyen ve halkevi çalışmalarına ilgi duymayan kişiler olduğu belirtilmiştir. Halkodası 

yapmak için konuştuklarında en ufak bir heves dahi göstermemişler. Köyün dışındaki 

tepenin üstünde Alinda Harabelerinin muazzam duvar ve amfiteatrını göstererek şimdiki 

geri ve bakımsız halleri ile ölçmelerini söylemiştir. Nahiye merkezinde tek uyanık kişi 

Jandarma Karakol Komutanı Erzurumlu Ulvi Ertan’dır. Karpuzlu hakkında sorulan her 

soruya cevap verdiği ve her bakımdan bizi aydınlattığı aktarılmıştır. Nahiye müdürünün 

konularla ilgili hiçbir şeyden haberi ve bilgisi olmadığını iletmiştir. Kendisinin ve yanında 

bulunan kaymakamın konuşmalarından sonra halkodası yapmaya söz verdikleri 

belirtilmiştir.359 

2.17. KOÇARLI HALKEVİ 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

odanın 159 üyesi olduğu, kayıtlarının düzgün olmadığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.360 

2.18. AYDIN VİLAYETİNDEKİ HALKEVLERİNİN TEFTİŞ NETİCELERİ: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında Aydın ve ilçeleri ile ilgili yapmış 

olduğu genel değerlendirmesinde: 

1. “Halkevlerine parti idare heyetleri çok iyi alaka göstermektedir. Hükümet ve 
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memurların alakası azdır. Muallimler esası teşkil ederler. 

2. Temin edilen gelirler bazılarının iyi ve bazılarının ancak odacı ve kâtibin 

maaşlarını temin edecek kadardır. 

3. Vilayet İdare Heyeti temin edilen gelirleri nispet dâhilinde tevzi etmektedir. 

4. Vilayet merkezinde Söke, Nazilli ve Sümer’de Şube reisleri işlerinin ehlidir. Diğer 

Halkevlerinde vazife ehli olan azdır. 

5. Aydın, Söke, Nazilli ve Sümer Halkevleri muhitin takat ve ihtiyacından fazla 

değildir. Diğer evlerin takatı yoktur. 

6. Halkın evlerle alakası çoktur. Evler ve odalar ihtiyaç halindedir. 

7. Evlerin hesap işleri umumiyetle iyidir. Bir suretini partiye vermemiş evler çoktur. 

8. Kaza halkevlerinin hiç eşyası yoktur. Eşyalar partinindir. 

9. Kütüphane defterleri umumiyetle iyidir. Bir suretini partiye vermemiş evler 

çoktur. 

10. Aydın Merkez Halkevi binası ikmal edilmek üzeredir.  

a) Söke kaza binası inşaatı parasızlıktan durmuştur. 

b) Karacasu kaza binası inşaatı parasızlıktan durmuştur. 

c) Yenipazar nahiye binası inşaatı parasızlıktan durmuştur.  

Bu binaların ikmali için yardıma ihtiyaçları vardır. 

11. Çine, Bozdoğan kazaları evleriyle Umurlu, Kuyucak, İncirliova, Sultanhisar 

Halkevleri binaları vardır, küçüktür. 

12. Nazilli Halkevi binası bir salondur. Şehir çok büyümektedir. Büyük bir ev 

yapılmalıdır. Bunu da ancak merkez yapabilir. 

13. Atça, Germencik bina yapmak için hazırlık yapmaktadır. 

14. Sümer Halkevine diğerleri gibi parasız kitap ve saire gönderilmelidir.  
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Aydın Vilayetindeki Halkevlerinden Aydın, Söke, Nazilli Sümer evleri Halkevi 

olarak kalmalıdır. Çine, Bozdoğan, Karacasu Kaza Halkevleriyle Umurlu, Kuyucak, Atça, 

Sultanhisar, Germencik, İncirliova, Yenipazar nahiye halkevleri eleman, bina, bütçe, idarede 

kolaylık, birlik, ahenk nokta nazarından halk odasına tahvil edilmelidir. Nahiyelerdeki 

halkevlerinin ya hepsini halk odasına tahvil etmeli veya hiçbirinin yapılmaması gerektiğini 

vurgulamıştır. Hepsinin varlığı birbirinden geri değildir.” 361  tespitleri raporunda yer 

almaktadır. 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında Aydın ve ilçeleri ile ilgili yapmış 

olduğu genel değerlendirmesinde: 

Halkevinin çalışma, yaşama ve gelişmesi için lazım gelen gelirler memnuniyeti 

mucip bir miktarda hususi idareden ve mahalli belediyelerden temin edilmektedir. Bazı 

Halkevleri inşaatı için mühim miktarda paralar mahallen remin edilmektedir. Bu gibi 

inşaatın ikmalinden sonra Halkevlerin daha fazla para yardımı mahallen temin etmek imkânı 

hâsıl olacaktır. Vilayet içindeki Halkevlerine temin edilen gelirler vilayet idare heyeti 

tarafından evin ihtiyaç ve faaliyeti göz önüne alınarak bir nispet dâhilinde tevzi edilmekte 

olduğu görülmüştür. Vilayet içindeki Halkevlerinin idare heyeti azaları ve reisleri işlerinin 

ehli olup yalnız Atça nahiye halkevi reisi işinin ehli değildir. Vilayet içindeki Halkevleri 

şubeleri o muhitin takat ve ihtiyacına göre uygun olarak açılmıştır. Halkevleri bulundukları 

muhit üzeri çok iyi tesir yapmaktadırlar. Halkevleri halk tarafında benimsenmiştir. Rağbet 

çoktur. Bilhassa bina meselleri de ikmalden sonra rağbetin daha fazla artacağı 

görülmektedir. Vilayet içindeki halkevlerinin hesapları ve demirbaş eşya defteri talimata 

uygun olarak tutulmaktadır. Halkevlerinde kitaplar için kütüphane defteri tutulmaktadır. 

Fakat henüz kitapların tasnifi yapılmamıştır. Tasnife başlanmıştır. Kitapların ciltlenmesi ve 

kitaplar için dolap yaptırılması işinde ehemmiyet verilmeye başlanmıştır. Halkevleri bina 

temini için her yerde faaliyete geçmişlerdir. Genel Sekreterliğin tamimleri veçhile bu sene 

Nazilli ve Söke kazalarında her birinde 30000 liralık birer halkevi yapılması için bu sene 

hususi idare bütçesine para konulmuştur. Yenipazar, Karacasu, Germencik, Atça 

Halkevlerinin inşasına başlanmıştır.”362  

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında Aydın ve ilçeleri ile 

ilgili yapmış olduğu genel değerlendirmesinde: 
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95 

- Aydın Vilayetini bu defaki teftişimde şimdiye kadar ziyaret edemediğim Söke’nin 

Akköy, Doğanbey, Çine’nin Karpuzlu, Akçaova nahiyelerini de görmek suretiyle etraflıca 

arz ettiğim müşahede ve intibalarımı hulasa edecek olursam: 

- Parti ve halkevleri çalışmalarının Vilayet merkeziyle kazalarda iyi, Nahiyelerin bir 

kısmında tatmin edici bulmadığımı, bilhassa Söke ve Karacasu’nun geçen yıla nazaran beni 

çok sevindirdiğini, 

- Halkodaları açılması meselesinde Aydın’ın bu mühim işe layık olduğu ehemmiyeti 

vermediğini ve ancak benim devamlı takip ve tenkitlerimden sonra harekete geçtiklerini 

kaydetmek zaruretinde kaldığımı, 

- İsticali göstermemiş olduğunu ve ancak Milli Şef’in yazılarından sonra telaşlanarak 

çalışmalara başladıklarını, 

- Dünya durumu ve devletin son kararını bütün vilayet halkının vakar, ciddiyet ve 

soğukkanlılıkla karşıladıklarını ve bu vesile ile Milli Şef’e bağlılıklarını tekrar ettiklerini, 

- Toprak mahsulleri vergisinin tahminlerinden merkez kazada şikâyetler ve itirazlar 

olduğunu363 görmekteyiz. 

2.18.1. CHP Parti Müfettişlik Raporlarına Göre Muğla Halkevleri 

Muğla Halkevi 

Muğla’da toplam 7 Halkevi vardı. Bunlar Muğla, Milas, Fethiye, Marmaris, 

Köyceğiz, Yatağan, Bodrum Halkevleridir.364 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 1935 yılında yapmış olduğu teftişinde Muğla 

Halkevi’nin ve şubelerinin yönetim kurulları iyi çalıştığı görülmüştür. İl yönetim kurulu 

ilgilidir. Buradaki kültürlü insanların hepsinin halkevinde birer oda aldıkları belirtilmiştir. 

Halkevi başkanının başka meşgalesi olmadığından kuvvetini hep buraya vermiş değerli bir 
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insan olduğu belirtilmiştir.365 

CHP Parti Müfettişi Şükrü Şenozan’ın 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde Muğla 

Halkevi Başkanlığı’nı Muğla Belediye Başkanı yapmıştır. Bunun nedeni olarak daha 

önceden halkevinin başkanı olan Cavid isimli kişi ile ilgili 2 kadın öğretmenin sert 

müdahalelerde bulunduğuna dair şikâyet etmesi üzerine son seçimde kazandırılamamıştır. 

Bu yüzden halkevi başkanlığını başka birinin yürütemeyeceğini düşündükleri için başkanlık 

da belediye başkanının üzerinde kalmıştır. Yakın zamanda yapılacak seçimi Cavid’in 

kazanacağı düşünülmüştür. Öğretmenlerin şikâyetinin musiki dersleri zamanı haricinde 

vakit geçirmek için piyanoyu işgal etmeleri sebebiyle öğretmenlerin men edilmesinden 

dolayı yaşandığı belirtilmiştir. Cavid’in partinin güçlü organından biri olduğu ve bu konuda 

da haklı olduğuna dair bilgiler mevcuttur. Tüzüğe ters olan bu durumun düzeltilmesi 

gerektiği belirtilmiştir. Bunların dışında gençlik zümresi ile parti ve halkevinin alakası orta 

derecededir. Gençlik zümresinin parti ve halkevine sempatisinin iyi olduğuna, yardımlar 

oldukça bu ilişkinin daha canlı ve kuvvetli olacağı niyetinde oldukları belirtilmiştir. 

Halkevi- eskiden beri- ilkel bir halde olan Fethiye yolunun merkezindedir. Yolun şose 

haline getirilmiş olmasından halk, çok memnun ve bunu Cumhuriyet Halk Partisi’ne borçlu 

olduğunun da farkındadır.366  

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Muğla 

Halkevi’nin müze ve sergi şubesi dışında 8 şubenin açıldığına dair bilgiler mevcuttur. 

Halkevi şubeleri çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygundur. Halkevlerinin varlığını devam 

ettirmesi ve çalışması için gereken alakanın hükümet amirlerinden ve partimiz idare 

heyetinden gördüğü belirtilmiştir. Halkevi çok iyi himaye ediliyor, halkevi başkanı parti 

idare heyeti azasındandır. Halkevi idare heyeti ve şube komita başkanları işlerinde yetenekli 

kişilerdir. Fakat komita başkanlarının faaliyetlerde gerekli özveriyi göstermedikleri ve 

çalışmadıkları için halkevine hız veremedikleri belirtilmiştir. Bu güzel binada daha fazla 

çalışılması ve halkın buraya toplanmasının sağlanması gerekmektedir. Vilayet idare 

heyetinin de aldıkları emirler gereğince gerekli görülen yerlere halkevleri açılmıştır. Muğla 

halkı, çok sakin ve mütevazı bir hayat yaşamaktadır. Tek başına yaşamayı seven, sakin bir 

hayatları vardır. Gezecek ve eğlenecek yerler sınırlıdır. Bu bölgenin iş olanakları kısıtlı, 

toprak alanları dar olduğu için ekonomik bir yaşam sürmektedirler. Halkın genel hayatı 

durgun olduğu için halkevi faaliyetlerine ihtiyaç vardır.  Halkevinin burada çok yararlı 
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olacağı özellikle vurgulanmıştır. Burada ortaokul ve 3 tane ilkokul olduğu için öğretmen 

sayısının fazla olmasından dolayı halkevini her şubesi için eleman bulma zorluğu 

olmayacaktır. Serbest meslekte çalışanların da fazla olmasından dolayı bunlardan da 

yararlanılabileceğine, halkevinin çevrede iyi bir izlenim bıraktığına ve özellikle köylüler ve 

fakir halkın gün geçtikçe halkevini daha fazla benimsediklerine dair tespitleri raporlarında 

yer almaktadır.367 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

parti idare heyetinin, hükümet amir ve memurlarının Muğla Halkevi ile alakaları yeterli 

görülmemiştir. Vali Ethem Akıncı Bey’in etkisiyle haftada bir defa halkevinde memurlar 

toplantısı yapılmıştır. Bu toplantıya memurların kendilerini mecburi hissettikleri için 

geldiğine, valinin etkisiyle ilçelerde de bu toplantıların oluşturulduğuna, bu toplantılardan 

memurların ve öğretmenlerin bazıları istisna olmak üzere halkeviyle ilgilerinin az olduğuna 

değinilmiştir.  Öğretmenler, halkevine gelmiyor, görev almak istemiyor halkevinde görev 

almayı angarya olarak gördükleri için haliyle halkevini benimsememektedir. Muğla 

merkezinde 1 ortaokul ve 4 ilkokul olduğu göz önüne alındığında toplam 4 öğretmen 

olmasına rağmen görev alan birkaç kişi vardır. Yerli öğretmenlerin de halkevine 

devamlılıkları azdır. Kadın öğretmenlerin merasim günlerinde dahi halkevine gitmedikleri 

belirtilmiştir. Muğla Halkevi Başkanı ve aynı zamanda parti idare heyeti azalarından Şaban 

Kınay Bey’in çalışkan bir kişi olduğu üzerinde durulmuştur. Muğla Halkevi’nin bütün 

çalışmasını bu kişinin yaptığı ve başarılı olduğu, her gün sabahtan akşama kadar halkevi 

işleriyle uğraştığı vurgulanmıştır. Halkevinin idare heyeti azaları işlerinde yetenekli olsalar 

da halkevi başkanından başka çalışan kimse yoktur. Şube komitalarının toplantı 

yapmadıkları ve çalışmada bulunmadıkları belirtilmiştir. Şube komitalarının işleri de 

halkevi başkanı tarafından düzenlenip yapılmaktadır. Şube komitalarının başkanı ve azaları 

defterlere imza atmaktan başka bir iş yapmamaktadır. Eleman temin edilebilmesi 

mümkündür. Halkevinin ve şube komitalarının açılması için gereken bütün şartlar 

mevcuttur. Halkevi şubelerinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğuna, 

halkevlerinin bulunmasının başlı başına bir varlık olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.368 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Muğla Halkevi’ni oluşturan kişilerin hemen hemen hepsi öğretmen ve memurlardan 
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oluşmuştur. Sosyal ve ahlaki durumları bakımından halkın gözünde sevgisi ve sempatileri 

yüksektir. Hükümetin amir ve memurları, öğretmenleri, vilayet parti idare heyetinin halkevi 

ile ilgisi vardır. Vali İbrahim Ethem Akıncı, bu yıl içinde kış ve ilkbahar aylarında haftada 

bir defa halkevi salonunda memurları toplayıp konferanslar vermiştir. Vilayet idare 

heyetinden Şaban Kınay Bey, aynı zamanda halkevi başkanıdır. Muğla Halkevi’nin bazı 

görünen çalışmaları bu kişi tarafından yapılan girişimler sayesinde yapılmıştır. Başkan, 

halkevi için çalışıp tüm gün gezip insan toplamaya gayret etmiştir. 8 şubeden oluşan halkevi 

çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygundur. Şubeler için eleman bulunabilme imkânı vardır. 

Muğla’daki ortaokul öğretmenleri vilayet merkezi olması dolayısıyla yüksek eğitim görmüş 

kişiler ve de serbest meslek sahibi kişilerin bulunduğuna dair bilgiler mevcuttur. Kadın ve 

erkek aza kaydına devam edilmiştir. Bu yıl 47 erkek ve 5 kadın aza kaydı yapılmıştır. 

Önümüzdeki yıl içinde daha fazla çalışılmasına ve de kadın aza sayısının artırılması 

gerektiği not edilmiştir. Halkevi idare heyeti düzgün toplantılar yapmaya başlamış fakat 

şube komitalarının toplantılarını yapmadığı belirtilmiştir. Şube komita başkanları yalnız 

halkevi idare heyeti toplantılarına devam etmektedirler. Yeni komita oluşturulup faaliyete 

geçirilmesi girişiminde bulunulmuştur. Yeniden faaliyete geçen sadece 3 komita 

toplantılarına başlamıştır. Halkevinin oluşum ve çalışma bakımından çevre üzerinde etkisi 

çok fazladır. Halkın rağbet derecesinin iyi olması, şube komitalarının fazla çalışmaları 

gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.369 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

parti idare heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkeviyle ilgilerinin çalışmalar 

bakımından zaman zaman arttığına ve zaman zaman azaldığına dair bilgiler mevcuttur. Son 

vilayet kongresinden sonra halkevi başkanlığını daha iyi yerine getirebileceğinin umut 

edildiği fakat halkevi başkanı olduktan sonra halkevi işlerinde tembellik yaptığı 

vurgulanmıştır. Eczacı Etem Serim, ailesinin sağlık mazeretinden dolayı halkevi işleriyle 

alakadar olamamaktadır. Halkevi idare heyeti şubelerinin komitaları toplantılarını 

yapamamaktadır. Halkevinin çalışmalarındaki durgunluk 4 ay devam etmiştir. Bir süre 

halkevinin faaliyetiyle hiç kimse ilgilenmemiştir. Teftişe başladığı bir buçuk aylık zaman 

zarfında halkevinin durgun ve boş durumunu görerek halkevinin faaliyete geçirilmesi için 

girişimde bulunmuştur. Ailesinin sağlık mazeretinden dolayı Eczacı Etem Serim’in talebi 

üzerine halkevi başkanlığından istifası kabul edilerek idare heyeti azalarından Avukat 

Ahmet Toker halkevi başkanlığına getirilmiştir. Bu kişi halkevini hemen faaliyete geçirerek 
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şube komitalarını harekete geçirmiştir. Halkevini tekrar çalışmaya başlatmış, faaliyette 

bulunamayan bazı şubelerin komita başkanı ve azalarını da yeniden seçtirmiştir. Vilayet 

idare heyeti de durumla yakından alakadar olmuş ve yeni başkanın çalışmalarına yardımcı 

olmuştur. Memurlar ve öğretmenler de tekrar halkevine ilgi göstermiştir. Memurlar arasında 

-özellikle- Sağlık Müdürü Nazmi Özbek, hastane doktorları, ortaokul ve ilkokul 

öğretmenleri de halkevi şube komitalarında aktif olarak görev almışlardır. Yeni halkevi 

başkanı, idare heyeti azaları, şube komitalarının halkevi çalışmalarına önem verdiklerine ve 

yeni aza kayıtlarıyla halkevinde çalışmak üzere birçok aktif unsurun alınmakta olduğu 

gözlemlenmiştir. Halkevi idare heyeti azalarının üzerlerine almış oldukları görevde 

yetenekli oldukları, hemen hemen hepsinin yüksek eğitim gören kişilerden oldukları 

belirtilmiştir. Halkevinin bu yılın 6 ayında çalışma yapamadıklarına fakat yeniden faaliyete 

geçtiklerine ve şubelerin komita hazırlıklarına yeniden daha çok çalışacak kişilerin seçildiği 

belirtilmiştir. Yeni seçilen halkevi başkanının hak ettiği şekilde çalışacağı ümit edilmiştir. 

Halkevinin 8 şubesinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğuna ve eleman eksiğinin 

olmadığına ve her şeyin yeterli olduğuna vurgu yapılmıştır. 4 aydır durgun olan halkevi 

faaliyetlerinin halkı genel olarak etkilemesine neden olmuş fakat yeniden başlayan şube 

faaliyetleri nedeniyle özellikle gençlerin çok memnun olduğu vurgusu yapılmıştır. Ayrıca 

parti idare heyetinin gençlik ve spor oluşumlarıyla ilgi ve alakaları çok iyidir. Gençlere parti 

ve halkevi binasında odalar verilmiş, halkevi salonunda toplanmaları için izin verilmiştir. 

Gençler, gerektiğinde halkevi bandosundan yararlanabileceklerdir. CHP Genel Sekreterliği 

değerli malzemeleri de halkevi spor komitasına vermiştir. Halkevi spor şubesi beden eğitimi 

oluşumuyla birlikte çalışmaktadır. Halkevinin en alt katının masrafı beden eğitimi oluşumu 

tarafından karşılanmak üzere yaz ve özellikle kış sporları için belirlenen yerler 

düzenlenecektir. Gençlerin partiye sevgi ve saygı dereceleri çok iyidir. Gençler, kendilerine 

gösterilen yardımlardan dolayı minnettar olduklarını ifade etmişlerdir. Spor sahalarının 

temin edilip ve başka ihtiyaçları da tamamlanacak derecede olmuştur. Halkevinin alt katında 

bulunan yerin eksiklerinin tamamlandıktan sonra daha fazla çalışma imkânı olacaktır. 

Halkevi idare heyeti ile şube komitalarının düzgün toplantılar yapmaları gerekmektedir. 

Muğla Halkevi’nin yazı, büro ve hesap işlerinde ilgilenecek ücretli bir kâtip alınması 

gerektiği vurgulanmıştır. Yeni yılın bütçesinin düzenlenirken bu durumun da ödeneğinin 

planlanmasının sağlanması gerektiğine ve burada görev verilecek kâtibin nitelikli ve 

yetenekli biri olmasına dikkat edilmesi gerektiğine dair tespitleri raporunda yer 
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almaktadır.370 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

parti idare heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevi ile alaka ve nezaretlerinin iyi 

olduğu belirtilmiştir. Memurlar ve öğretmenlerin halkevinde görev almış olsalar dahi 

Muğla’da bulunan kadın öğretmenlerin görev almadıkları hatta halkevinde yapılan 

merasimlere dahi gelmedikleri üzerinde durulmuştur.  Muğla Halkevi Başkanı ve azalarının 

yapmış oldukları görevde yetenekli iseler de bunlardan Ar Şubesi ve Spor Şubesinin bu yıl 

çalışamadıkları belirtilmiştir. Halkevi idare heyeti ve şube komitaları toplantılarını düzgün 

yapmaktadır. Şube komitalarının başkanlarının memurlardan ve öğretmenlerden oluştuğuna, 

eleman bulunabildiğine, öğretmenlerin Muğla Halkevi ile alakalarının artması gerektiğine, 

Muğla Halkevi şubelerinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.371 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge, 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Muğla Halkevi’nin yeni başkanının -avukat olduğu için- fazla iş yükünün olması 

sebebiyle, halkevi başkanının şahsi menfaatlerine bağlı bulunduğu, yeterli verim 

alınamayacağını, halkevinin başına daha uygun birinin getirilmesinin mümkün olabileceği 

belirtmiştir. Muğla Halkevi’nin şube teşkilatının tarih ve müze dışında tam olduğu 

vurgulanmıştır. İlkokul öğretmenlerinin halkevi işlerine çok bağlıdır. Fakat ortaokul 

öğretmenlerinin ilgileri çok zayıf olduğu, ortaokul öğretmenlerine görev vermek için davet 

edilmelerine rağmen devam etmedikleri belirtilmiştir. Örneğin bu öğretmenlerden birine 

güzel sanatlar şubesi başkanlığına getirildiği halde çalışmadığına ve yerine ilkokul 

öğretmenlerinden birinin seçilmesine mecbur olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.372 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Muğla Halkevi’nin Başkanı’nın şahsi menfaatlerine bağlı bulunduğuna, 

çalışmalarının iyi olduğuna, ortaokul öğretmenlerinin halkevleriyle alakalarının zayıf 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.373 
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CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Muğla Halkevi çalışmalarının iyi olduğu söylenmiş, göze çarpan bazı eksiklikler ile ilgili 

konuşmalar yapılmıştır. Halkevinde 271 erkek azaya karşılık 31 kadın aza bulunmaktadır. 

Folklor ve etnoloji çalışmaları olduğu halde tarih ve müze şubesinin açılmamasını eksiklik 

olarak gördüğünü söylemektedir. Vilayette kadınların bu halkevi çalışmalarına katılmaya 

henüz alışamadıklarını bu durumu değiştireceklerine, tarih ve müze şubesini açmak için 

harekete geçeceklerini vaat etmişlerdir. Muğla Halkevi Başkanı Avukat Ahmet Toker de 

halkevi işlerini mesleği kadar benimseyen temiz bir kişidir. Vilayet İdare Heyeti Başkanı 

Abidin Çakır, Şevket Gölcüklü, Muğla Belediye Başkanı İskender, Ethem Serin, Dr. 

Muhsin Ertuğlu, Mektupçu Rauf Özdemir ve parti başkâtibi ile ilçe idare heyeti azası Şükrü 

Eren’i de görevleriyle ilgili, partiye bağlı kişiler olarak görülmektedir. Parti ve halkevi 

hakkında bir dilekleri olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.374 

Muğla Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 1935 yılında yapmış olduğu teftişinde halkı 

okutmak için halk dershaneleri ihtiyacı ortaya çıkmıştır. Temsil Şubesinin kadın 

öğretmenlerin çekinmesi sebebiyle faaliyet yapamadığına değinilmiştir. Daha iyi verim 

alabilmek için halkevinin ihtiyaçlarının giderilmesi gerektiğine dair çalışmaların yapılması 

istenmiştir.375 

CHP Parti Müfettişi Şükrü Şenozan’ın 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde Muğla 

Halkevi kütüphanesinde ciddi eserlerin çok okunduğu tespit edilmiştir. Gençlik spora karşı 

ilgilidir. Halkevi dışındaki spor kulübünün oluşumlarının partinin himayesinde olduğuna 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.376 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Muğla 

Halkevi’nde bulunan 8 şubede zaman zaman ve ayrı ayrı bazı faaliyetlerin görüldüğünü 

fakat genellikle halkevi çalışmasında bariz bir durgunluk olduğu ortaya çıkmıştır. Şubelerin 

faaliyet gösterdikçe halkın da alaka gösterdiğine, halkevinde radyo dinlemeye gelenlerin ve 

kitap okuyanların her geçen gün arttığına dair bilgiler mevcuttur.377 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Muğla Halkevi’nin merasim günleri yaptığına fakat kadın öğretmenlerin bu merasimlere 

katılmadığı belirtilmiştir. Doktorların çok iyi çalıştığı vurgulanmıştır. Halkevinin çevrede 

etkisinin çok iyidir. Her türlü toplantıların, müsamerelerin, konferansların halkevinde 

yapılmaktadır. Bunlara halkın büyük ilgisi olduğuna, Muğla halkının halkeviyle iftihar 

ettiklerine ve övündüklerine dair tespitleri raporda yer almaktadır.378 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Muğla Halkevi’nde konferanslar ve faaliyetleri başarılıdır. Bulaşıcı hastalıklar, Muğla tarihi, 

terbiye, içki ve kumarın fenalığı, bayrağa hürmet ve İstiklal Marşı, yangın bombaları ve 

zehirli gazlar, muzır propagandalar, beşinci kol, İnönü harpleri, İstiklal Harbi, tesanüt gibi 

konular üzerinde konferanslar verilmiştir. Bu konferanslar çevrenin seviye ve ihtiyacına 

uygundur. Halkevi dergi çıkarmamaktadır. Diğer halkevlerinde çıkarılan dergiler getirttirilip 

bu dergilerden halkevi salonunda okuyucular yararlanmaktadır. Güzel sanatlar yapılması 

için alakadar komitaların faaliyetinin azdır. Sadece 2 temsil yaptıklarına, komitaların 

faaliyete geçirilmesi ve önümüzdeki aylarda kış gecelerinde edebiyat geceleri yapılması 

hazırlık için idare heyetine not ettirilmiştir. Kış mevsiminde halk her çarşamba gecesi 

halkevi salonunda toplanmaktadır. Tekrar eden konferanslar verildikten sonra milli oyunlar 

oynanmakta, türküler söylenmekte ve teşvik edilmektedir. Muğla, Aydın, Tavas, Yarengipa 

Beş Kızlar, Harmandalı ismindeki zeybek oyunlarını gençlerin oynaması için halkevi 

bandosunun sureti muhasebede çalıştırılmıştır. Türkülerin de bu bağlamda söylenmiştir. 

Parti repertuarına dâhil olmayan eserler halkevi tarafından oynanmamaktadır.  Repertuarına 

dâhil olan Ateş, Hoş, Gör ve Öğretmen piyesleri oynanmıştır. Bir de bu yıl içinde Raşit Rıza 

ve Ertuğrul Sadi Tek heyetlerinin Muğla’ya gelerek bir hafta boyunca temsil vermişler. Bu 

heyetlerin gelmesinin halkevinin girişimleri sayesinde olmuştur. Kendilerine halkevi 

tarafından ödeme yapılmıştır. Hastalar için muayenehane kurulmuş ve bütün yıl devam 

etmiştir.  Fakat 2 aydan beri halkevinin sosyal yardım komitasının bu faaliyeti tatil ettiği, 

yeniden faaliyete geçmesi için çalışıldığı ve yeni bir komita oluşacağı belirtilmiştir. 

Halkevinin bir salonu okuma odası olarak diğer salonu ise kütüphane olarak ayrılmıştır. 

Okuma salonunda günlük gazeteler, dergiler bulunmakta ve kütüphaneden isteyenlere 

kitaplardan verilmektedir. Okumaya devam edenler genellikle ortaokul öğrencilerinden 

oluşmaktadır. Köycülük komitasının faaliyete getirilmesi not edilmiştir.  Bu yıl içinde köy 

gezileri yapılamamış, sadece halkevi başkanı 2 köye giderek orada konferans vermiş 
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hastalar muayene edilmiştir. Müzelik eşya bulunmamaktadır. Bu halkevinde bu işte 

çalışabilecek komita oluşturulmamış, bu komitanın oluşturulmasının Muğla’nın gücü 

dışında olduğu belirtilmiştir. 3 adet halk dershanesi açılmıştır. Ayrıca Fransızca dili kursu 

ve öğrenciler için hesap dersi kursu açıldığına, bu kurslar için yapılan masraf ve öğretmen 

ücretlerinin halkevi tarafından karşılandığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.379 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Muğla Halkevi şube faaliyetleri ile ilgili Muğla Halkevi tarafından daha önceden 

çıkarılmakta olan Muğla adındaki derginin bir yıldan beri durduğu belirtilmiştir. Bu yıl 

içinde yeniden en azından üç ayda bir yayınlanmasının ve bunun için bütçeye ödenek 

koymak için girişimde bulunulduğuna ve bu ödenek için halkevi bütçesinin uygun 

olduğuna, parti ve halkevi idare heyeti arasında bu konuda anlaşıldığına, önümüzdeki yıl 

içinde bu derginin tekrar çıkarılmaya başlanacağına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.380 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Muğla Halkevi’nin çevre üzerindeki etkisinin çok iyi olduğu belirtilmiştir. Halk tarafından 

özel ve resmi günlerde çok rağbet görmüş, halkevi şubelerinden Ar Şubesi, Spor Şubesi, 

Dil-Tarih-Edebiyat şubelerinin daha fazla faaliyete geçirilmesi gerekmektedir. Özellikle 

Sosyal Yardım Şubesini fakir halk için açmış olduğu hasta muayenesinin çok rağbet 

gördüğü aktarılmıştır. Muğla Tümen Komutanlığı’nda İhtiyar Üsteğmeni olarak çalışan 

çocuk uzmanı Dr. Süleyman Çoruh Bey gece ve gündüz birçok fakir hastayı halkevinde 

ücretsiz muayene ve tedavi etmiştir. Gösterdiği gayret ve halka karşı iyi tavırları ve 

hastaların rağbetinin takdir edilecek derecede olduğu aktarılmıştır. Halkevi tarafından 

doktora takdirname ve teşekkürname yazıldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.381  

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Muğla Halkevi çalışmalarının iyi olduğu tespit edilmiştir. Köycülük şubesinin 

düzenli bir şekilde ayda bir ziraatçı, bir doktor ve köycülük şubesinden bir kişiyle beraber 

köy gezileri yapılmaktadır.  Bu gezilerde çiftçileri aydınlatma, hastaları muayene, genel 

dilekler üzerinde konuşmalar yapılmıştır. Temsil şubesinin çalışmaları verimli olmamıştır. 

Resmi günlerde aktif olduğuna, temsil şubesinin aktif olmamasının nedenini lisenin 

olmamasına ve temsilde kızların yer almaması gerekçe gösterilmiştir. Dil-Tarih-Edebiyat 
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Şubesinin düzenli olarak çalıştığına, özellikle kış aylarında düzenli konferanslar verdiğine, 

bu şubenin Yörükler üzerine incelemeler yapıldığı aktarılmıştır. Gökova, Bayır, Tuz 

Ovasında yerleşmiş olan Tombul ve Kötekli Aşiretleriyle konuşmalar yapılmaktadır. Spor 

Şubesinin çalışmalarının da iyi olduğuna, beden terbiyesi ile iş birliği yapan spor şubesinin 

futbol, voleybol, atletizm, güreş ve kıyılarda deniz sporları şubeleri olduğu belirtilmiştir. 

Sosyal Yardım Şubesinin halkevinde hastaları muayene ettiğine, fakirlere ilaç dağıttığına ve 

Köycülük Şubesiyle iş birliği yaparak çalıştığı vurgulanmıştır. Halk dershanesi ve kurslar 

şubesinin Aydın ilinde de olduğu gibi hapishanedeki vatandaşlar için halk dershanelerini her 

yıl açıp ve verimli sonuçlar alınmıştır. Muğla merkezinde geçen yıl içinde 6 dershane 

açılmış, bu dershanelere 137’si kadın 105’i erkek olarak 242 kişi devam etmiştir.  Bu 

vatandaşların hepsi sınavlara girmiş, 52 erkek 55 kadın olmak üzere 107 kişinin başarılı 

olmuştur. Güzel Sanatlar Şubesinin çalışmalarının verimli bulunmuştur. Yılda bir resim 

sergisi açılmış, iki seneden beri kurulmuş bandosuyla halka konserler verilmiştir. Halk 

türküleri toplanmış, halktan saz çalanlar davet edilmiştir.  Şu ana kadar 56 türkü derlenip 

maarif vekilliğinin de yardımıyla plaka doldurulmuştur. Bu saz şairleri arasında Galip 

Birgi’nin önemli olduğu belirtilmiştir. Kütüphane ve yayın şubesinin Hoca Mustafa 

Efendi’ye ait içlerinde eski kıymetli eserler bulunan 800 kitaptan başka doğrudan doğruya 

halkevine ait ve güzel düzenlenmiş 1823 kitaplı halkevi kütüphanesi vardır.  Kütüphaneye 

rağbet fazladır ve yaz olmasına rağmen altı ay içinde 1505 kişi kitap okunmuştur. 

Halkevinde pasif korunma kursu açıldığına ve 1301 erkek ve 91 kadının katıldığına ve 

başaran 1328 kişiye belgelerinin verildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.382 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Muğla Halkevi’nde millet mektepleri için geçen yıl içinde 6 dershane açıldığına 

107 kişinin sınavlarda başarılı olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.383 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Muğla Halkevi çalışmaları içerisinde en çok beğendiği şeyin köy gezileri olduğunu 

söylemiştir.  Bu şubenin başında daha önceden Fethiye Halkevi ve parti başkanlığı da yapan 

emekli öğretmen Şaban Kınay’ın bulunduğuna ve halkevi çalışmalarında ön plana çıktığına 

değinilmiştir. Şaban Kınay ile birçok kez görüştüğüne ve Fethiye’ye beraber gittiklerine, 

Şaban Kınay’ın yaşına göre genç, kafası çalışan, idealist, partiye çok bağlı olan bu kişinin 

yıl içinde 8 köy gezisi düzenlediğine ve hepsinde de başında bulunduğunu vurgulamıştır. Bu 
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gezilerde köylüye parti prensiplerini, Kemalizm’i anlatmıştır. Sosyal yardım şubesi başkanı 

vilayet mektupçusu Rauf Özdemir ve iki doktorun da katılımıyla sağlık bilgileri 

anlattıklarını, hastaları muayene ettiklerine, ilaç ve giyim eşyası dağıttıklarına, ziraat 

konferansları verdiklerine, ağaç diktiklerine, folklor toplamaları yaptıklarını vurgulamıştır.  

Köy sporları, milli rakslar tertip ettiklerine, vilayet daimi encümeni azasından olan Şaban 

Kınay’ın her gün halkevine geldiğine ve etrafına topladığı gençlere aynı zamanda musiki 

bilgisi de olduğu için geç vakitlere kadar seçtiği halk şarkılarını öğretmekle uğraştığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.384 

Muğla Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 1935 yılında yapmış olduğu teftişinde parti 

bütçesinde sekreter ve odacı maaşından başka hiçbir bölüm olmadığına ve diğer bütün 

gelirlerin halkevi çalışmalarına harcanması amacıyla toplandığına, halkevini zorlayan 

masrafları giderme ihtiyacı oluşursa daha iyi sonuçlar alınabileceğine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.385 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Muğla 

Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde Muğla parti idare heyetinin vilayet içindeki 

halkevlerine temin edilen gelirlerin ihtiyaçlarına göre eşit bir oran dâhilinde 

paylaştırılmıştır. Bazı halkevlerine geçen yıl hiç yardım yapılmamış, Muğla merkez 

halkevine inşaat dışında halkevine eşya alınası için de masraf yapılmış, bu yapılanların 

gerekli olsa da geçen sene valinin başkanlığında bulunan vilayet idare heyetinin bu 

masrafları yaparken ilçe halkevlerine hiç yardımda bulunulmamıştır. Bu durumdan dolayı 

ilçe halkevlerinin vilayetin kendilerine bakmadığı için şikâyet ettikleri ve ayrıca yeni bir 

halkevi binasının 130000 liraya mal olduğu belirtilmiştir.386 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Muğla Halkevi’nin bütçesinin temin edildiği ve onaylandığı, varlığını devam ettirme, şube 

faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirin 

parti idare heyeti tarafından hususi muhasebeden temin edildiği belirtilmiştir. Halkevlerine 

temin edilen gelirin vilayet içindeki halkevlerinin ve halkodalarının ihtiyacına göre 

dağıtılmış fakat halkodaları bugüne kadar para yardımı almamıştır.  Muğla Halkevi’ne 
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temin edilen gelirin ise diğer halkevlerine temin edilen gelirden fazla olduğu fakat Muğla 

Halkevi’nin binasının yeni yapıldığı ve de eşyalarının da yeni alınmasından dolayı 

borçlandığı belirtilmiştir. Bu halkevine temin edilen gelirlerin büyük kısmının borçlara 

verildiğine, bu sebepten dolayı şube komitalarına çok az para yardımı yapılabildiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.387 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Muğla Halkevi mali durumuyla ilgili yapmış olduğu incelemede halkevinin gelirinin parti 

aracılığıyla hususi muhasebeden ve belediyeden temin edilmiştir.  1940 yılı bütçesinin 5113 

lira olarak tespit edildiğine ve onaylandığına, bu paranın 2581 lirasının halkevi borçlarına 

verileceğine, temin edilen bu gelirin halkevinin varlığını devam ettirmesi ve şube 

faaliyetlerinin gerçekleştirilmesi için yeterli olduğu vurgusu yapılmıştır. Masraflar 

muhasebe yönetmeliğine uygun olarak yapılmış, vilayet hususi idaresinden ve belediyeden 

temin edilen 4-5 bin liralık bütçe de düzenlenmiştir. Vilayet hususi idaresinden ve 

belediyeden temin edilen gelirin diğer halkevlerine temin edilen gelirden fazladır.  Vilayet 

merkezinde olduğu için Muğla Halkevi’ne diğer halkevlerine ayrılan ödeneğe oranla 

vilayette bulunan Muğla Halkevi’ne daha fazla para temin edilmiştir. Halkevine tahsis 

edilen tutar kısım kısım verilmiştir.  Şu ana kadar 800 liradan fazla para verilmiş fakat sene 

ortası olması dolayısıyla ve halkevi faaliyet zamanı verilmesi gerektiği not ettirilmiştir. 

Belediye başkanı ve azalarının da halkevi için bütçelerine bir miktar ödenek koyulmuştur. 

Muğla Halkevi hem dışarıdan getirttiği temsiller hem de halkevinde açılan kurslar için 

yapılan masrafları ve kurs öğretmenlerine de ücretlerini ödediğine dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.388 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Muğla Halkevi bütçesinde eksiklik olmadığı, parti bütçesinden halkevlerine yardım olarak 

konulan ödeneğin tamamının ilçelere gönderildiği ve Muğla merkez halkevi idare heyetine 

tüm masraflar için 2000 lira ödeme yapıldığı belirtilmiştir. Muğla Halkevi için parti 

bütçesinde hususi idare tarafından verilen 4713 liranın görülmekte olduğu ve bu paranın 

2100 lirasının Muğla Halkevi’nin geçen yıldan kalan borcu için ödeme yapılmış olmakla 

beraber şu ana kadar Muğla Halkevi’ne hususi idareden toplamda 4100 lira verildiği 

belirtilmiştir. Bu halkevinin 600 lira alacağı kalmıştır. Bu paranın bir kısmının daha 

verilebilme imkânının olduğu ve kalan kısmın tasarruf edileceği bilgisi verilmiştir. Muğla 
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Belediyesi’nden de Muğla Halkevi’ne 500 lira para yardımı yapılmıştır. Hususi idareden ve 

belediyeden elde edilen gelirler Muğla Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi, şube 

faaliyetlerini gerçekleştirmesi ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için yeterli olacaktır. 

Belediyeden ve hususi idareden temin edilen gelirler zamanında tahsil edilmiştir. Halkevi 

için ihtiyaç duyulan gelirin temin edilmesinde Vali İbrahim Etem Akıncı’nın ve vilayet parti 

idare heyetinin himayelerinin etkisi büyüktür. Vilayet içindeki halkevlerine temin edilen 

gelirin vilayet içindeki bütün halkevlerinin ihtiyacına göre paylaştırıldığına dikkat edilse 

dahi hususi idare tarafından paylaştırılan paranın büyük kısmı Muğla Halkevi’ne gitmiştir. 

Bu paradan Muğla Halkevi’ne 4713 lira verilirken Milas, Bodrum, Fethiye gibi büyük 

ilçelere 400’er lira verilmiş, bu durum göz önüne alındığında vilayet halkevine fazla ilçe 

halkevlerine az yardım yapıldığı görülmüştür. Hususi idareden temin edilerek vilayet idare 

heyeti aracılığıyla önümüzdeki yıl bütçesinin de müsait olması nedeniyle ilçe halkevlerine 

ve halkodalarına daha fazla yardım yapılmasının mümkün olduğu ve yapılması gerektiği 

belirtilmiştir. Ayrıca yapılan incelemelerde parti idare heyeti kasa defterinde bütçe harici 

masraf yaptığı görmüştür.  Parti idare heyetinin bütçesinde mevzu olmayan halkevi 

borçlarını kendi bütçesinden karşıladığına hem parti vilayet idare heyetinin hem de halkevi 

idare heyetinin hatalarının olduğu vurgulamıştır. Halkevinin borçlarının halkevi bütçesinde 

göründüğüne fakat ödemenin parti idare heyeti tarafından karşılandığına, Muğla 

Halkevi’nin Muğla adındaki bir dergi için ödenek koyması gerektiğine ve bütçenin buna 

uygun olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.389 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Muğla Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerinin gerçekleşmesi ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için vilayet idare heyetinin hususi idareden temin ettiği paradan 

bu sene 2000 lira para yardımı yapmıştır. Muğla Halkevi’nin şimdiye kadar olan yapı ve 

eşya borçlarından kurtulduğu için yapılan maddi yardım çok iyi ve yeterli düzeyde 

olmuştur. Belediyenin de yardımda bulunduğu vilayette halkevine temin edilen gelirin 

vilayet içindeki diğer halkevlerinin ihtiyacına göre paylaştırılması gözetilmekte, hususi 

muhasebeden temin edilen gelirden vilayet halkevine 3000 lira para yardımı yapıldığı halde 

vilayet içindeki diğer halkevlerinin her birine 400’er lira para yardımı yapılmaktadır. Muğla 

Halkevi’ne yapılan yardım göz önünde bulundurulduğunda ilçelerdeki halkevlerine yapılan 

yardımın az olduğunun görülmüştür. Muğla’da yaşanan depremde zarar gördüğü için 

halkevi binasının tamiri için 8500 liralık keşifname yapıldığına ve halkevine yıldırımdan 
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korunmak için yaptırılması düşünülen paratonerin vilayet hususi muhasebesi tarafından 

karşılanmasının istendiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.390 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Muğla Halkevi için vilayetten halkevlerine ve hayır cemiyetlerine yardım için bütçesine 

koyduğu 15000 lirayı az bulmuştur. Bu paradan halkevlerine düşen miktarın 5000 lira 

olduğu, bölgenin iki vilayeti olan Aydın ve Denizli’de bu halkevlerine ayrılan ödeneğin 

Muğla’ya ayrılandan iki kat fazla olduğu, Muğla Halkevi içinde bütçeye Aydın ve 

Denizli’ye verilen ödenek kadar olmasını sağlamaya çalıştığını belirtmiştir.391 

Muğla Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Muğla 

Halkevi’nin hesaplarının düzgün ve hesap komisyonu tarafından incelenmiştir. Demirbaş 

eşya defterinin çok iyi olduğu, yeni temin edilen eşyalara iyi bakıldığı ve eşyaların 

kayıtlarının düzgün olduğu, kütüphanesinin iyi olduğu ve kitapların sınıflandırılarak deftere 

kayıtlarının yapıldığı fakat bir örneğinin partiye verilmediğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.392 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Muğla Halkevi’nin hesap işlerinin yönetmeliğe uygun ve düzgün olarak yapıldığını 

belirtmiştir. Kasa defterlerinin olduğu, evrak kayıtlarının iyi tutulduğu demirbaş eşya 

defterinin düzgün tutulduğu, eşyalara iyi bakıldığı ve eşyalara numaralandırma yapıldığı 

vurgulanmıştır.  Eşyaların çok fazla olması ve halkevi binasının büyük olması dolayısıyla 

sorumlu bir kişi bulundurmak gerekmektedir. Kütüphane defterinin düzgün ve kitapların son 

genelge doğrultusunda sınıflandırma yapıldığına ve sınıflandırmanın devam ettiğine, 

kitapların ciltlenmesi ve kitaplar için yeni dolaplar yapılmasının not ettirildiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.393 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Muğla Halkevi kayıtları incelendiğinde toplantı kararları deftere geçirilmiştir. Muhasebe 

talimatnamesine uygun olarak yapılan masrafların kasa defterindeki örneğe uygun 

yapılmadığı ve bunun değiştirilmesi gerektiği not ettirilmiştir. Sarf senetler düzgün tutulmuş 
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ve pulları tamdır. Banka cüzdanları bulunmakta, demirbaş eşya defterinin mevcut olup eşya 

ve kitaplara numaralar konulmuştur. Mevcut eşyalar kayıtlarla uyumlu ve de iyi 

bakılmaktadır. Halkevinde tutulması mecburi olan defterlerin hepsi mevcut ve düzgün 

tutulmaktadır. Sadece şube çalışma defterlerine hiçbir çalışmanın işlenmediğine, kütüphane 

defterinin de düzgün olup kitaplar için 2 defter tutulduğuna, birinin esas defter olduğu 

diğerinin de CHP Genel Sekreterliği genelgesi dolayısıyla tutulması gereken defter 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.394 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Muğla Halkevi şubelerinin çalışma defteri tutmadıklarına fakat yeni halkevi başkanı ve iare 

heyetlerinin CHP Genel Sekreterliği tarafından gönderilen halkevi defterlerini düzgün 

tutmaya başladıklarına fakat kasa defterinin Haziran 1941 başından itibaren tutulacağı 

belirtilmiştir. Demirbaş eşya defterinin tutulduğuna, eşyalara iyi bakıldığına ve eşyaların 

numaralandırıldığına değinilmiştir. Halkevinin eşyaları ve binasını gözetmesi için halkevi 

hizmetlisinden birinin görevlendirilmiştir. Kütüphane defterinin tutulduğu ve CHP Genel 

Sekreterliği tarafından gönderilen yeni kütüphane defterinin yönetmeliğe uygun olarak 

tutulmaya başlanmıştır. Çalışma defteri tutmaları gerektiği, halkevinin hesap işlerinin 

düzgün ve talimatnameye uygun olarak tutulmadığı, kasa defterinde usul hataları yapıldığı 

belirtilmiştir. Halkevine ait borçların vilayet idare heyeti tarafından alacaklılara verilmesine 

rağmen halkevinin kasa defterine işlenmediğine ve bu yüzden halkevi raporunda halkevinin 

borçlarını vermediği görülmüştür. Buna bağlı olarak partinin kasa defterinde de bütçe harici 

masraf yaptığı görülmektedir. Bu durumda parti idare heyeti kasa defteriyle halkevi 

raporuna yansıyan yanlışlıkların düzeltilmesi gerekmektedir. Raporların tüzüğe ve 

yönetmeliğe uygun olarak tutulması gerektiği belirtilmiştir.395 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Muğla Halkevi’nin hesap işlerinin düzgün ve yönetmeliğe uygun olarak tutulmuştur.  

Demirbaş eşya defterinin tutulmuş, eşyalara ve defterlere numaralar konulmuştur. Mevcut 

eşyalar kayıtlarla uyumludur. Sadece demirbaş eşyasının çok olması sebebiyle eşyanın sık 

sık yoklama ve kontrol edilmesi gerekmektedir. Kütüphane defterinin doğru ve yönetmeliğe 

uygun olarak tutulduğuna, karar defteri ile çalışma defterinin tuttuklarına, sadece Ar Şubesi 

ve Spor Şubesinin çalışma defterlerinin tutulmadığına dair tespitleri raporunda yer 
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almaktadır.396 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Muğla Halkevi’nin hesaplarının düzgün ve defterlerinin tam olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.397 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Muğla Halkevi’nin kayıtlarını düzenli gördüğüne dair bilgiler mevcuttur.398 

Muğla Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Muğla 

Halkevi binası itina ile yapılmıştır. Bina cazip bir görüntüsüyle ve tüm Muğla halkının 

iftihar ettiği güzel bir binadır. Binanın tapusu partiye aittir. Bu binayı vilayet parti teşkilatı 

ve halkevi birlikte kullanacaktır. Bu binanın hem vilayet hem ilçe hem de halkevinin bütün 

şubelerini sığdırabilecek genişlik ve oda sayısına sahip olduğu, aynı zamanda Kızılay, beden 

eğitimi ve çocuk esirgeme kurumu gibi oluşumları da içinde bulundurmaktadır.  Her birine 

birer oda tahsis edilmiş, bu halkevinin vilayet merkezinin süslendiği ve her türlü ihtiyaca 

yeterli olacağına dair tespitler raporda yer almaktadır.399 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Muğla Halkevi binası yeni yapılmış muazzam bir binadır. Her türlü ihtiyacı 

karşılayabilecek, bu binada bütün oluşumlara ve partilere yerler tahsis edilmiştir. Fakat 

binanın sahnesi yoktur. Yangına karşı tertibatı ve sigortası olduğuna ve binanın tapusunun 

CHP Genel Sekreterliği’ne gönderildiğine, aynı zamanda diğer yerlerde de yeni bina yapma 

ihtiyacı olduğuna dair tespitler raporda yer almaktadır.400 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Muğla Halkevi binası çok düzgün ve yeni bir binadır. Her türlü çalışmayı yapabilecek ve 

ihtiyacı karşılayabilecektir. Sigortası ve yangına karşı gerekli hazırlığı bulunmaktadır. 

Muğla’nın çok yıldırım düşen bir yer olduğu için halkevi binasına paratoner tesisi 

koyulması gerektiği ve bu konunun not ettirildiğine dair tespitleri raporunda yer 
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almaktadır.401 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Muğla Halkevi binasının ülkenin diğer halkevi binaları dikkate alındığında en 

mükemmelidir. Binanın halk üzerinde yaptığı etki ve bıraktığı izlenim, halk tarafından 

gösterilen rağbetin çok iyidir.  Halkevi binası her türlü ihtiyacı karşılayabilecek düzeydedir. 

Hem bina bakımından hem de içinde yer alan eşyaları bakımından mükemmel olduğu, 

binanın şu anda herhangi bir ihtiyacının olmadığı ve ayrıca yangına karşı tertibatı ve 

sigortasının olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.402 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Muğla Halkevi binasının iyi bir bina olduğu belirtilmiştir. Yeni ve ihtiyacı karşılayabilecek 

bir binadır. Sadece kesinlikle bir sahne inşa edilerek ilave yapılması gerekmektedir. Muğla 

Halkevi binası yaşanan deprem dolayısıyla ara duvarlarının, taban kısmının, sıvalarının 

bozulmuş ve çatlamış olduğu için tamire ihtiyaç duymaktadır. Tamiri için 8500 liralık bir 

keşifname yapıldığına, parti bütçesine ilave edilerek bütçenin onaylanması halinde hemen 

tamirine girişilecektir. Muğla’daki binalara her yıl birçok yıldırım isabet ettiği ve Muğla 

Halkevi’ni korumak için paratoner tesisatının yapılması gerektiği, bu tesisatın vilayet hususi 

muhasebesi tarafından yapılması gerektiği belirtilmiştir. Şehir oteli ve gazinosu ile halkevi 

binasının aynı yapıyı paylaştığı paratoner tesisatı yapılmalıdır.403 

Milas Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

Milas Halkevi 22 Şubat 1934’te kuruldu. 404CHP Parti Müfettişi Bekir Kaleli’nin 

1935 yılında yapmış olduğu teftişinde Muğla Halkevi’nin çalışmasını tatmin edici 

bulmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.405 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevi ile alakalarının çok iyi olduğu, bu halkevi 
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başkanı ve idare heyeti azaları işlerinde yetenekli oldukları belirtilmiştir.406 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Milas Halkevi’nin bu sene bu nahiyede açılmasını; nahiye idare heyeti, bölgenin memurları 

ve öğretmenleri alakadar olmuştur. Şu anda da alakalarının iyi olduğu ve aktif olarak 

halkevi çalışmasıyla yakından ilgilendikleri, kasabada ortaokul bulunduğu için 

öğretmenlerden de yararlanılmıştır. Halkevi idare heyeti azaları bu işte yeteneklidir. 

Çalışmalarının memnuniyet verici olduğu ve özellikle halkevi başkanı öğretmen Sadri 

Birol’un bu işte tamamıyla yetenekli bir kişi olduğu ve iyi çalıştığı vurgulanmıştır. Nahiye 

ocak başkanının da aktif olarak çalıştığı, halkodasının çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun 

olduğu ve Milas Halkevi çalışmalarının iyi olduğu belirtilmiştir.407 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

parti idare heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevi alakaları yeterlidir.  Özellikle 

yeni gelen Kaymakam Nedim Aker’in halkevi işleriyle alakadar olacağını vaat etmiştir.  

Ortaokul ve ilkokul öğretmenlerinin halkevinde görev aldıkları, memurların da halkevi 

çalışmalarına katılım gösterdikleri ve halkevi şube başkanlıklarında görev aldıkları 

belirtilmiştir. Altı şubeden oluşan ve aralarında yüksek eğitim de görmüş olan çoğu 

öğretmen ve memurlar görevlerini ihmal etmiştir.  Bazı şubelerin ise faaliyetinin iyi olduğu, 

halkevi şubelerinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğu, halkevi idare heyetinin 

düzenli toplantılar yapması gerektiği vurgulanmıştır.  Şube komitalarının faaliyetlerini 

incelemeleri gerektiği, halkevinin aza sayısını artırmaları gerektiği belirtilmiştir.408 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Milas Halkevi idare heyetinin sosyal ve ahlaki bakımdan halkın gözünde sevgi ve saygıları 

iyidir. Öğretmenlerin ve memurların aktif olarak görev aldıkların, şube komitalarının 

başkanlarının üzerlerine almış oldukları işte yetenekli oldukları belirtilmiştir. Halkevi idare 

heyeti ile bölgede görevli memurlar arasında iş ve fikir beraberliği bulunmaktadır. 

Memurlar, parti vilayet heyeti ve ilçe idare heyeti yardım etmiştir. 7 şubeden oluşan 

halkevinin bina sorunu ve parasızlık nedeniyle şubelerinin fazla olmasından dolayı 5 şubeye 

düşürülmüştür.  Çalışılmasının yönetme bakımından Milas’ın gücüne ve ihtiyacına uygun 

olacağı eleman temin etme bakımından iyi olmuştur. Milas’ta ortaokul ve ilkokul 

öğretmenlerinden yararlanma imkânı vardır. 7 şube için yazılması gereken aza sayısı 
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yazılmıştır. Yeni aza kaydına devam edilmiş, halkevi şube komitalarının toplantılarını 

yapmış olsalar dahi şube komitalarının toplanamadığına ve şube komitalarının işlerini de 

halkevi idare heyeti tarafından yapılmıştır. Öğretmenlerin, aydınların ve Milas Kaymakamı 

Nedim’in halkevi işleriyle daha yakından alakalanmaları gerekmekte bu konuda gereken 

girişimler yapılmaktadır. Halkevinin düzenlendiği altı alık çalışma cetvelinin düzgün bir 

şekilde düzene koyulmuştur. İlçe parti idare heyetinin parti ve halkevi ileriyle, halkevi idare 

heyeti ise şube komitalarının işlerinde daha fazla faaliyet göstermeleri gerekmektedir. 

Yapılması gereken işlerin halkevi faaliyetinin sönük olması dolayısıyla kaymakam, 

memurlar, öğretmenler, vilayet ve ilçe parti idare heyetlerinin halkevinin şube faaliyetlerini 

gerçekleştirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için alaka göstermeleri 

gerekmektedir.409 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

parti idare heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevi ile alakalarının azdır. 

Halkevinin idare heyeti azaları görevlerinde yetenekli olsalar da faaliyetler ancak halkevi 

başkanı Mehmet Çerçi’nin çalışmasıyla sınırlı kalmıştır. Halkevi çalışmasının istenilen 

durumda olmamıştır.  Şube başkanlarının çalışmadığı, aslında bu durumun ortaya 

çıkmasında askerlik hizmetleri gelen şube başkanlarının gitmeleri faaliyetleri sekteye 

uğratmıştır. 6 şubeden oluşan halkevi şubeleri çevrenin gücünden ve ihtiyacından fazla 

olduğu görüşülmüştür. Halkevi idare heyeti çalışmakta olsa da şube komitalarının 

faaliyetlerinin görülmediğine dair bilgiler vardır.410 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Milas Halkevi’nin aza sayısının 310 olduğuna, şube başkanlarının yetersiz ve 

ilgisiz kişilerden olduğuna, parti ve halkevinin bu durumunu vilayet idare heyetine 

üzüntüyle bildirdiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.411 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve halkevi çalışmalarının biraz yoluna girdiğini görmekten memnuniyet duyulmuştur.  

Toplantıların düzgün yapıldığı, yeni aza kaydı konusunda ve özellikle halkevi 

çalışmalarında büyük farklar görülmüştür.  Halkevinin yeni başkanının Ortaokul Müdürü 

Seyfi Yalvaçer’in yaptığı ve kendisinin beğendiğine, halkevi başkanlığına seçildiğinden 

itibaren yararlı çalışmalar gösteren bu kişinin daha önceden de parti ve halkevi işlerinde 
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çalışan tecrübeli bir insan olduğu belirtilmiştir. Seyfi Yalvaçer’in parti idare heyeti azasıdır. 

Niğde ve Aksaray Halkevleri Başkanlıkları yapmıştır. Daha önceden İzmir İnönü Lisesi 

Fransızca Öğretmenliğinden ortaokul müdürlüğüne tayin olduğu, bu tayin Milas Halkevi 

için çok hayırlı bir durum olduğu belirtilmiştir.412 

Milas Halkevi Şube Faaliyetleri: 

Milas Halkevinin 9 şubesinin 9’u da faaliyetteydi. 413CHP Parti Müfettişi Şükrü 

Şenozan’ın 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde genellikle gençlik ve spor faaliyetlerinin 

iyi duruma girmek üzeredir. Parti ve halkevinin gençlerle ilgisinin iyi olmasının iş başından 

aktif gençlerin bulunması nedeniyle artmıştır.  Milas’ın eski eşrafının birbirlerine karşı olan 

sevgisizliklerinin olmasına rağmen bu yerin gençliğinin parti ve halkevine alakalarının, 

sempatilerinin iyi göründüğüne dair tespitleri raporunda yer almaktadır.414 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Milas 

Halkevi’nin 7 şube olarak açıldığını, bu halkevinin şu ana kadar ancak 5 şubesinin faaliyete 

geçebildiği, halkevinin gücünün de ancak beş şubeye yetebileceği söylenmiştir. Dil-tarih-

edebiyat şubesi, köycülük şubesi, gösteri şubesi, neşriyat şubesi ve kütüphane şubesi ve 

sosyal yardım şubelerinden oluşmuştur. Halkın halkevi ile çok yakından alakadar oldukları, 

halkevinin halk üzerindeki etkisinin çok iyi olduğu, halkevinde sık sık toplanıldığı halkın 

halkevinin salonuna bir araya geldikleri, müsamereler verildiği, görüşmeler düzenlendiği 

aktarılmıştır.415 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

halkevinin nahiyeye açılması halk üzerinde olumlu etki yapmıştır. Gençler ve bütün halk, 

halkevine rağbet göstermiştir.416 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

halkevinin çevre üzerinde etkisinin çok iyidir. Halkın halkevine rağbetinin olduğu, kitap 

saray şubesi ile sosyal yardım şubesinin faaliyet göstermediği ve bu iki şubenin faaliyete 

geçirilmesi gerektiği not edilmiştir.417 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

halkevinin oluşum bakımından çevre üzerinde iyi bir izlenim bıraktığı ve halk tarafından 

rağbet gösterildiği fakat bu yıl çalışmalarının az olduğu belirtilmiştir. Halkevinde merasim 

yapılmıştır. Bayram günlerinde kutlamaların gerçekleştiği, birkaç konferans verildiği, bir-iki 

temsil gösterildiği çalışmaların bunlarla sınırlı kaldığına ve halkevi faaliyetlerinin durgun 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.418 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

halkevinin çevre üzerinde etkisinin iyi olduğu meresim ve temsil günlerinde halkın rağbeti 

olsa da diğer günlerde halkevine faaliyetler durgun olduğu için katılımın azdır. Özellikle 

Köycülük Şubesinin, Sosyal Yardım Şubesinin, Dil-Tarih-Edebiyat şubelerinin hiç 

çalışmadıklarına, şube komitalarının faaliyeti ve işleri kısmen halkevi idare heyeti 

tarafından yapıldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.419 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Milas Halkevi’nin temsil şubesi, sosyal yardım şubesi, köycülük şubesi vardır. 

Ama çalışmalarının yok denecek kadar az olduğu vurgulanmıştır.420 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde aza sayısının 170 olduğuna, şubeleri bulunmuş olsa da çalışmalarının iyi 

olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.421 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Milas Halkevi’nin bu yıl içinde cumhuriyet, inkılap, edebiyat, hayvancılık konularında 9 

konferans, 11 temsil ve konser vermiştir. Ayrıca Kızılay, çocuk esirgeme ve askeri revir 

konularında müsamereler düzenlenmiş, halkevinin polikliniğinin faaliyete getirilmiş olduğu 

belirtilmiştir. Köy ziyaretleri yapılmıştır. İlk tedrisat müfettişliği aracılığıyla köylülerin 

ihtiyaçlarına dair anketler yaptırılmıştır.422 

Milas Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Milas 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme ve şube faaliyetlerinin gerçekleşmesi için ihtiyacı olan 
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geliri sağlayabildiklerine dair tespitler bulunmaktadır. Bu halkevinin bütçesi yapılmıştır. 

Kasa defteri düzgündür. Partiden ve belediyeden yardım gördüğüne, yeni bir halkevi 

binasının yapılması için CHP Genel Sekreterliği’nden 5000 lira Ziraat Bankasına 

gönderildiğine, binanın keşif planının ise 26000 lira tuttuğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.423 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

halkevi varlığını devam etmiştir. Şube faaliyetlerinin gerçekleşmesi ve şube faaliyetlerinin 

olgunlaşması için gerekli olan gelirlerin vilayet ve nahiye idare heyetinin temin edeceği 

belirtilmiştir. Bu halkevinin de diğer halkevlerine yapıldığı gibi aynı oranda ihtiyaçları 

dikkate alınarak gelir temin edileceğine, bina yapılma isteğine karşı belediyenin de 

yardımda bulunacağına dair bilgiler mevcuttur.424 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Milas Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerinin gerçekleşmesi ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için vilayet idare heyetinden ve yerel belediyeden nakdi 

yardımda bulunulduğuna dair bilgiler mevcuttur. Milas Halkevi’ne sağlanan gelir vilayet 

içindeki diğer halkevlerine sağlanan gelir derecesinde olmuştur. Halkevine sağlanan gelirin 

halkevinin ihtiyacını karşılayabilecek durumda olmasa da varlığını sürdürebilecek bir 

noktada olduğu saptanmıştır.425 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

halkevinin 1250 liralık zayıf bir bütçe düzenlenmiş, şu ana kadar 290 liralık gelir 

sağlanmıştır. Hususi idare tarafından vilayet idare heyetinin vermesi gereken 400 liralık 

yardım bugüne kadar henüz verilememiştir. İlçe idare heyeti belediyeden temin ederek 290 

lira vermiş, bu bütçe ile halkevi şube komitalarına çok az para yardımı yapılmış olduğu, 

tahsil edilen paranın halkevinin genel masraflarına harcandığın belirtilmiştir. Yeni yıl için 

bütçe düzenlenirken halkevinin genel masrafları çıktıktan sonra her şubeye en az 100’er lira 

para yardımı yapacak şekilde bütçe düzenlenmesi gerektiğinin not ettirilmiştir. Halkevine 

vilayet hususi idaresinden sağlanan gelirlerin vilayet içindeki diğer halkevlerine sağlanan 

gelir oranında olduğu, halkevinin varlığını devam ettirme ve şube faaliyetlerinin 

olgunlaşması için hususi idareden ve belediyeden sağlanan gelirlerin az olduğu ve 

zamanında verilmediğine vurgu yapılmıştır. Şahsi girişimde bulunarak vilayetten de 400 
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liranın bu yıl içinde verilerek 690 liraya ulaşacağı, halkevine sağlanan bu yardımların zorla 

ve yılsonunda alınabildiği, bu paraların yılbaşından itibaren verilmeye başlanması 

gerektiğine dair tespitler raporda yer almaktadır.426 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Milas Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme, şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gereken gelirlerin sağlanmasında vilayet idare heyetinin 

yardımının diğer halkevlerine yapılan yardım oranında olduğu açıklanmıştır. Vilayet 

halkevine yılda 400 lira para yardımı yapılmış, doğrudan yapılan yardım yok denecek kadar 

azdır. İlçe parti idare heyeti ve halkevi bütçeleri hala onaylanmamıştır.427 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Milas Halkevi’nin yardım paraları toplama konusunda olumlu gelişmeler yaşandığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.428 

Milas Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Milas 

Halkevi’nin eşyası bulunduğuna, iyi korunduğuna, kütüphane defterleri bulunduğuna ve bir 

örneğinin partiye verildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.429 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

halkevinin hesap işlerinin düzgün olduğu fakat usul hataları bulunduğu belirtilmiştir.  

Bunların düzeltilme yoluna gidilmiştir.  Demirbaş eşya defteri düzgün tutulup kayıtlarla 

eşyalar uyuşmaktadır. Eşyalara iyi bakılmakta, kütüphane defteri yönetmeliğe uygun olarak 

tutulmaktadır. Evrak kayıt defteri ve çalışma defterinin düzgün tutulmaya başlandığı, 

kitaplar için dolap yaptırılması ve kitapların ciltlenmesinin not ettirildiğine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.430 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

halkevinin hesap işlerinin düzgün olduğu fakat defterlerin tutulmasında usul hatalarının 

olduğu saptanmıştır. Bu durumun düzelttirilmiş, demirbaş eşya defteri tutulmuş, eşyalara ve 

defterlere numara konulmuştur. Kütüphane defterinin henüz fihrist üzerine istenilen şekilde 
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düzenlenmemiştir. Kitapların birçoğu ciltsizdir. Bu eksiklerin tamamlanması için gereken 

uyarılar yapılmıştır.431 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

halkevinin aza kayıt defterinin olduğu, genellikle hesap işleri defteri ve demirbaş eşya 

defteri yönetmeliğe uygun olarak tutulmuştur. Halkevinde tutulması zorunlu olan defterler 

tutulmuştur. Kayıt defteri, demirbaş eşya defteri, kasa defteri, aza kayıt defteri düzgün 

tutulmuş fakat şube komitalarının çalışma ve karar defterlerinin olmadığı ve tutulması 

gerektiği de belirtilmiştir. Halkevinin eşyalarına iyi bakılması ve kitaplarının kısım kısım 

ciltlenmesi gerekmektedir.432 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

halkevi hesap işlerinin düzgün tutmuştur.  Halkevinde tutulması gereken defterlerin 

çoğunun tutulduğuna, şube komitalarının çalışma defterlerini tutulmadığına, kütüphane 

defterinin istenilen şekilde düzenlenmediğine, kitapların ciltlenmemiş ve kitapların 

korunması için dolaplar yapılmadığına, kütüphane defterinin yönetmelik gereğince 

düzenlenmesi gerektiğine, halkevinin eşyalarının iyi olmadığına dair tespitler raporda 

bulunmaktadır.433 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Milas Halkevi’nin kayıtlarının ve defterlerinin düzensiz ve eksik olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.434 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde kayıtlarının ve defterlerinin düzgün olmadığı belirtilmiştir.435 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Milas Halkevi kütüphanesinin dağınık halde bulunan kitaplarını toplatarak cilt yaptırmış, 

güzel bir fihrist hazırlamış, aynı durumda bulunan demirbaş eşyayı da derleyip 

toparlamıştır.  Sahne ve elektrik tesisatı tamir edilmiştir.  Kayıtların düzgün olduğuna dair 

bilgiler yer almaktadır.436 
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Milas Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Milas 

Halkevi’nin binasının olmadığı saptanmıştır. Bu halkevinin şu anda çalışmaları yaptığı yer 

parti binasında halkevine ayrılan bir oda ile halkevi için özel olarak inşa edilmiş büyük bir 

salondan ibarettir.  Bu salon her türlü toplantı, konferans, müsamere vermeye ve halkın 

toplanmasına çok elverişli bir yerdir. Yeni halkevi binasının yapılması için şehir planına 

göre halkevi binası inşaatına uygun bir yer sağlanmıştır.  CHP Genel Sekreterliği maddi 

yardımda bulunmuş, bu para ile halkevi inşasına başlanacağı belirtilmiştir. Yeni yapılacak 

binanın keşif planı 26 bin lira tutmuştur.437 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

hususi muhasebeye ait binada açıldığı, mevcut binanın ihtiyacı karşılamadığı ve binanın 

tamire ihtiyacı olduğu saptanmıştır. Tamir ettirilip partiye ya da halkevine verilirse 

halkevinin her türlü ihtiyacına cevap verebilecek bir bina olacağı halkevinin kendisine ait 

binasının olmadığı ve yeni bir bina yapılması gerektiği belirtilmiştir.  Yeni halkevi binası 

şehrin ileride yapılabilmesi muhtemel bir yerinde belirlenmiş ve ayrılmıştır. Şehir planına 

göre binanın iki katlı olmasının gerekmektedir.  Halkevi için istimlak edilmesi ve tamir 

işinin tamamlanması için vilayet idare heyeti ve nahiye heyeti girişimde bulunmuştur. 

Belediyenin de bu iş için yardım edeceğine, Milas büyük bir şehir olduğu için yapılacak 

olan halkevinin 25-30 bin liralık tiplerden olmasının gerektiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.438 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Milas Halkevi binasını şu anda kullandığı binanın ihtiyacı karşılamadığına, aslında CHP 

Genel Sekreterliği’nin bu ihtiyacı dikkate alarak bu yıl içinde Milas’ta bir halkevi binası 

inşa ettirilme kararı alınmışken şuandaki şartlar dolayısıyla inşaatının durmuş olduğu 

belirtilmiştir. Sonradan bu halkevinin inşasına karar verilmiş durumda olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.439 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

halkevi binasının henüz inşa edilmediğine, mevcut binanın ihtiyacı karşılamadığına, yeni bir 
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bina yapılması kararlaştırıldığına dair bilgiler yer almaktadır.440 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Milas Halkevi binasının ihtiyacı karşılayabilecek durumda olmadığına, aslında mevcut 

binanın bölümleri ve düzeni bakımından rağbet edilecek mevki ve durumda olmadığı 

belirtilmiştir.  Bu yüzden yeni bir bina inşasına ihtiyaç duyulduğuna ve kararlaştırıldığına, 

halkevinin kullandığı eşyanın eski ve yetersiz olduğuna, yeni halkevi binası yapıldıktan 

sonra yeni eşyalar almak gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.441 

Ula Halkodası 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Ula 

nahiyesi merkezinde bir halkodası açılmaya müsait olduğu ve bunun için nahiyede ihtiyaç 

duyulan elemanı bulma imkânı vardır. 442 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

halkodasının bu yıl bu nahiyede açılmasına nahiye idare heyeti, bölgenin memurları ve 

öğretmenleri halen daha alaka göstermeye devam etmektedirler.  Halkodası idare heyetinin 

bu işte yetenekli olduğu ve özellikle halkodası başkanı öğretmen Sadri Birol bu işte 

tamamıyla yetenekli ve çalışkandır. Nahiye ocak başkanı da aktif olarak çalışmaktadır. 

Halkodasının bölgenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğuna dair tespitler devam 

etmektedir.443 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde Ula 

nahiyesi halkodasının idare heyeti bölgenin sevgi ve saygı duyduğu kişilerden oluşmuştur. 

Ula Halkodası hükümet memurlarından, öğretmenlerden, parti idare heyetinden ve 

belediyeden destek görmüştür. Halkodasının aza kaydına devam edildiğine ve sayısının 

artırılmaya çalışıldığına, idare heyetinin düzgün toplantılar yaptığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.444 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Ula Halkodasının idare heyeti 3 kişiden ibarettir. Bölgenin sevilen ve sayılan kişilerinden 

oluşmuştur. Ula Halkodası Başkanı Okul Başöğretmeni Sadri Birol’un çalışkan ve halkodası 

işleriyle alakadar olan biridir.  Ula Halkodası idare heyeti öğretmenlerden ve parti idare 

heyetinden yardım ve destek görmüştür. Nahiye müdürünün de halkodası ile alakalı olduğu, 

halkodasının iyi, düzgün ve takdir edilecek şekilde çalışmıştır.  Halkevinin düzenlendiği altı 

alık çalışma cetvelinin düzgün bir şekilde düzene koyulmuştur.445 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde Ula 

Halkodasının 2’si öğretmen olmak üzere 3 kişiden oluştuğu, bu kişilerin bölgenin sevdiği ve 

saydığı kişilerden oluştuğuna, 3 kişiden oluşan idare heyetinin en azından 5 kişiye 

çıkarılması gerektiği belirtilmiştir. Yerel hükümet amir ve memurlarının, vilayet idare 

heyeti, ilçe idare heyeti ve nahiye idare heyetinin halkodası idare heyetine gereken desteği 

maddi ve manevi olarak sağlamış ve aralarında dayanışma olmuştur. Halkodasında yeni aza 

kaydına devam edilmiş, aza mevcudunun 142 olmuştur. Halkodası idare heyetinin düzenli 

toplantılar yaptığı ve iyi çalıştığı, halkodasının düzenlemiş olduğu oluşumlarla beden 

terbiyesinin mükemmel olduğu vurgulanmıştır. Parti idare heyeti ve özellikle parti 

başkanının gençlerle alakadardır ve çalıştıkları, gençlerinde partiye karşı sevgisi vardır. 

Beden terbiyesinin oluşturanlara halkodası binada bir oda verilmiştir.446 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Ula 

Halkodası idare heyetini oluşturan azalardan çoğunun askere gitmesinden dolayı ve düzenli 

toplanamadığından yeniden idare heyeti seçimi yapılmıştır. İdare heyetinin 3’ü öğretmen 

2’si halktan olmak üzere 5 kişiden oluşmuştur. İdare heyetini oluşturan kişilerin bölgenin 

sevilen ve sayılan kişileri olduğu ve üzerlerine almış oldukları görevlerinde yetenekli 

oldukları söylenmiştir. Halkodası idare heyetine daha fazla çalışmalarının tavsiye edilmiştir. 

Halkodası idare heyeti, partiden ve memurlardan maddi ve manevi destek görmüş, yeni aza 

kaydına devam edilmesi sonrasında aza sayısı 174’e ulaşmıştır.447 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde parti ve halkodasının çalışmalarının düzenli olduğuna, kayıtlı 236 üyesi 
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bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.448 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Ula Halkodasının çalışmasının düzenli ve 236 üyesinin olduğuna dair tespitler 

raporunda bulunmaktadır.449 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

vilayetin en güzel ve en temiz nahiyesi olan Ula’nın parti ve halkodası çalışmalarını yine iyi 

bulmuştur. Parti başkanı Ali Haydar Atay’ın, idare heyetinden belediye başkanı Salih 

Ülkü’nün, halkodası başkanı Ahmet Çağlayan’ın çalışkan ve temiz insanlar olduğunu 

düşünmektedir. Nahiyede bir de Sadri Birol adında uyanık bir başöğretmen fikirlerini 

beğendiği raporunda yer almaktadır.450 

Ula Halkodası Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

halkevinin nahiyede açılmasının halk üzerinde çok iyi bir etkisi vardır. Gençler ve halk 

toplanmakta ve halkodasına rağbet fazladır.451 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde Ula 

Halkodasında sık sık konferanslar, toplantılar ve görüşmeler yapılmıştır.  Konferanslar 

devam edilmiş, konferans konuları halkı ilgilendirmektedir. Konferanslar çevrenin seviye ve 

ihtiyacına uygun olarak verilmiştir. Konferans konuları bayrağa saygı, Büyük Türk 

Hükümdarı Atilla, Atatürk’ün Hayatı, paraşütçülük, muzır propagandalar konulu 

konferanslarla halkın çok alakalandığı belirtilmiştir. Milli oyunlar ile türkülere de 

özendirildiği, beden terbiyesi tarafından oluşturulan gençler kulübüne halkodasında bir yer 

tahsis edilmiş, gençlere burada halk türküleri ve zeybek oyunları öğretilmiştir. Halkodası 

salonu açılmış ve burada günlük gazeteler, dergiler, kitaplar okutturulmuştur. Mütalaaya 

devam edenlerin çok olduğu, halkodası tarafından Kanun Adedi piyesinin oynandığı, 2 defa 

köy gezileri yapıldığı bilgileri mevcuttur. Merasim günlerinde halkodasında da halkın 

toplanması için hazırlıklar yapılmış ve halkodasının merasime heyecan verilmesine neden 

olmuştur. Atatürk’ün ikinci ölüm yıl dönümü münasebetiyle halkodasında anma töreni 

yapılmamıştır. Nüfus sayımı ile ilgili memurların halkodası salonunda toplanmış, dil 
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bayramı içinde halkodasında güzel merasim yapıldığına ve öğretmenler tarafından nutuklar 

söylendiği belirtilmiştir. Halkodasının halkın üzerinde etkisinin çok iyi olduğu ve eğer 

halkodasına radyo sağlanırsa halkın ilgisinin artacağına dair tespitleri raporda yer 

almaktadır.452 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Ula Halkodasının açılmasının çok iyi bir etkilemiştir. Halkın ilgisinin çok olduğu, 

akümülatörlü bir radyoya ihtiyaçları vardır.453 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde Ula 

Halkodasının açılması ve çalışmasının halk üzerinde iyi etkileri olmuştur.  Halkın rağbetinin 

çok olduğu, gençlerin toplanma yerinin halkodası olduğu, konferans ve başka toplantıların 

rağbet gördüğü belirtilmiştir. Çok çalışkan olan ve halk tarafından rağbet gören 

halkodasının bir radyoya ihtiyacı vardır. Yapılan konferansların herkesi alakadar edecek 

şekilde verilmiştir. Mütalaa salonu devam edecektir. Gazete ve türküler özendirilmeye 

çalışılmaktadır454 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Ula 

Halkodasının açılmasının çevrede iyi bir etki bıraktığına, halkın ve gençlerin odaya karşı 

gösterdikleri rağbetin çok iyi olduğuna, halkodasının çalışmalarında konferans faaliyetinin 

yerinde olduğu tekrar belirtilmiştir.  Halkı ilgilendiren sağlık ve zirai konularda konferans 

verildiği, halkodasında askeri doktorun ücretsiz muayeneler yaptığı aktarılmıştır. 2 

müsamere verildiği, halk şarkılarının ve halk türkülerinin özendirilmeye çalışıldığı, köy 

gezisi yapılamadığı, avcılarla birlikte köy gezileri düzenlenmesinin not ettirildiği bilgileri 

mevcuttur.455 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde kütüphanesinde 400 kitap bulunmaktadır. Son altı ay içinde 700 kişinin 

okuduğuna, belirli günlerde yapılan toplantılarda halka İstiklal Marşı, halk türküleri ve milli 

oyunlar öğretildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.456 

 

                                                            
452 BCA-CHP, 490.01/1001.867.1, s. 103-111 
453 BCA-CHP, 490.01/689.344.1, s.12-93 
454 BCA-CHP, 490.01/690.345.1, s. 72-86 
455 BCA-CHP, 490.01/690.346.1, s. 44-47 
456 BCA-CHP, 490.01/690.348.1, s. 27-30 



124 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Ula’da bulunan eski bir türbenin bulunduğu yeri, okuma odası yapmalarını tavsiye 

etmiştir.457  

Ula Halkodası Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Ula 

nahiyesi merkezinde bir halkodası açılması için ihtiyaç duyulan paranın bulunabileceği 

aktarılmıştır.458 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Ula Halkodasının varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme, şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirin vilayet ve nahiye parti idare heyetleri 

tarafından sağlanacağına dair bilgiler mevcuttur. Bu halkodasına da diğer halkodalarına 

yapılan yardım oranında gelir sağlanacağına, halkodasının bu yıllık 3 ayla sınırlı olmak 

üzere bir bütçe düzenlemelerinin sağlandığı ayıca halkodasının binasının tamiri için de 

vilayet idare heyeti, nahiye idare heyeti ve belediyenin de destek olacağı belirtilmiştir.459 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

bütçesi düzenlenmiştir. Ula Halkodası hükümet memurlarından, öğretmenlerden, parti idare 

heyetinden ve belediyeden maddi ve manevi destek görmüştür.  Hususi idareden 100 lira ve 

belediyeden 50 lira nakdi yardım yapılmış ve bunun az buldukları için -miktarını artırmak 

için- gereken girişimde bulunulmuştur. Nahiye idare heyeti ve belediyenin bu işte çaba 

göstermeyi vaat ettikleri, hususi idareden ve belediyeden tahsis edilen paraların halkodasına 

verildiği, binanın ihtiyacı karşılaması için 500-1000 liralık bir masrafı olduğu 

vurgulanmaktadır.460 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Ula Halkodasının bütçesini onaylandığını fakat bütçelerinin zayıf olduğunu açıklamıştır.  

Ula Halkodasının belediyeden 50 lira, vilayet idare heyetinden 100 lira maddi yardım 

almışlar.  Bu paraları tahsil edildiği, CHP Genel Sekreterliği’nden bir buçuk ay önce 150 

liralık bir yardım yapılıp ihtiyaçlar sağlanmıştır. Halkodasının gelirinin az olması 

dolayısıyla CHP Genel Sekreterliği’nden yapılan bu yardımın çok yerinde olduğu, bu para 
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ile bir daktilo makinesi, bir kitap dolabı ve birde perde temin edilmesi uygun 

görülmüştür.461 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde Ula 

Halkodası bütçesi henüz onaylanmamıştır. Halkodası gelirinin vilayetten ve nahiyeden 

yapılan yardımlardan ibaret olmuştur. Vilayetten 100 lira belediyeden 40 lira para yardımı 

yapılmış, halkodası için vilayet hususi idaresinden ve yerel belediyeden temin edilen gelir 5 

ay geçtiği halde bugüne kadar verilmemiştir. Para, vilayet idare heyetinde olmasına rağmen 

halkodasına bir şey gönderilmemiş belediye de yapacağı yardımı azar azar vermiştir.462 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Ula 

Halkodası idare heyetine daha fazla para yardımı sağlamalarının not ettirildiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.463 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Ula’dan ayrılan topçu alayından boşalan belediyeye ait binaların ve eski bir türbenin 

bulunduğu binanın partiye verildiği takdirde merkezden de yardımın mümkün olabileceği 

üzerinde durulmuştur.464 

Ula Halkodası Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Ula Halkodasının demirbaş eşya defteri, kütüphane defteri, evrak kayıt defteri ve çalışma 

defteri düzgün tutulmaya başlanmıştır. Kitaplar için dolap yaptırmaları ve kitapların 

ciltlenmesi gerektiği belirtilmiştir.465 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde Ula 

Halkodasında tutulması zorunlu olan ve CHP Genel Sekreterliği’nden gönderilmiş bulunan 

defterlerin hepsi düzgün olarak tutulmuştur. Karar defteri ve çalışma defteri vardır. 

Kararların deftere geçirildiği eşyaların demirbaş eşya defterine geçirildiği, genel olarak 

hesap işlerinin yönetmeliğe uygun olarak tutulduğuna dair tespitleri raporunda yer 
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almaktadır.466 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Ula Halkodası idare heyetinin yapmış oldukları toplantıda vermiş oldukları kararları karar 

defterine yazılmıştır. Halkodası idare heyetinin çalışma defteri tuttuğu, sarf senetlerinin 

düzgün olduğu, genel olarak raporun yönetmeliğe göre yapılmaya çalışılmaktadır. Demirbaş 

eşya defteri düzgün tutulmaktadır. Eşyalara iyi bakılmakta, tutulması zorunlu olan 

defterlerin hepsi tutulmaktadır. Kütüphane defteri düzgün işlenmiş kitaplara numara 

konulmuştur. Kitapların kısım kısım ciltlenmesi gerekmektedir.467 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde Ula 

Halkodasının çalışmalarının çalışma defterine kayıt edilmiştir. Karar defterinin düzgün 

olduğu, hesap işlerinin yönetmeliğe ve tüzüğe uygun olduğu, demirbaş eşya defterinin 

tutulduğu aktarılmıştır. Eşyalara iyi bakılmaktadır. Halkodasında tutulması gereken 

defterlerin hepsinin düzgün olarak tutulduğuna dair tespitler bulunmaktadır.468 

Ula Halkodası Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Ula 

nahiyesi merkezinde bir halkodası açılması için bina sorununun olmadığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.469 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Ula Halkodasının kendisine ait binası olmadığına, hususi muhasebeye ait bulunan bir binada 

açıldığına, binanın tamire muhtaç bir durumda olduğu aktarılmıştır. Tamir ettirildikten sonra 

partiye veya halkodasına tahsis ettirilirse her türlü ihtiyaca cevap verecek bir bina olacağı 

düşünülmektedir. İstimlak ve tamir işini doğrudan tamamlanması için hem vilayet idare 

heyeti hem de nahiye idare heyeti girişimde bulunduğuna, belediyenin de bu işe yardım 

edeceği aktarılmıştır.470 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

halkodası binasının hususi muhasebeye ait ve tamire muhtaç bir durumdadır.  Hususi 

muhasebeden Ula Belediyesi aracılığıyla partiye verilmesi için girişimde bulunulduğuna, 
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binanın partiye verildikten sonra yapılacak olan 500-1000 liralık bir masrafla ihtiyacı 

karşılayabilecek bir hale gelebileceğini ve yeni bir bina inşasına gerek kalmayacağına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.471 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Ula Halkodası binasının hususi muhasebeye ait olduğu ve ihtiyacı karşıladığına, halkodası 

binasının partiye devredilmesi için vilayetten rica edildiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.472 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde Ula 

Halkodası binasının şu anda ihtiyacı karşıladığına, binanın tamir edildiği takdirde çok iyi bir 

bina haline geleceğine ve yeni bir bina inşasına gerek kalmayacağı belirtilmiştir. Partinin 

nahiye idare heyeti de halkodası binasına eşya ve araç-gereç yardımı yaptığı aktarılmıştır.473 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Ula’dan ayrılan topçu alayından boşalan belediye binasını gezmiştir. Parti ve halkodası 

olarak yanındaki eski türbeyle birlikte almak istediklerini, bu yerlerin tamir edildiği takdirde 

işe yarayacaklarını görmüşlerdir. Türbeye giden topçu alayına ait eşyalar var ve burası kitap 

ve okuma odası olarak kullanılabilecek. Bu binaların partiye verildiği takdirde yerdim 

sağlanmasının da mümkün olabileceği düşünülmektedir.474 

Yatağan Halkodası 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Yatağan Halkodası bu yıl içinde açılmış, idare heyeti oluşturulmuş ve faaliyetlerine 

başlamıştır. Vilayet ve nahiye idare heyetlerinin, memurların ve özellikle öğretmenlerin 

halkodası ile alakalı oldukları görülmüştür. Halkodasının idare heyetinin azalarının 

üzerlerine almış oldukları görevde yetenekli olduklarına ve özellikle halkodası başkanlığına 

seçilen Nevzat Özcan’ın çok iyi biri olduğu ve çalışacak yetenek ve bu işi yapabilecek güçte 

olan bir kişi olduğu aktarılmıştır.  Özcan’ın hevesli bir şekilde çalıştığı, Yatağan 

Halkodasının nahiyenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğuna dair tespitleri raporunda yer 
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almaktadır.475 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 4 

kişiden oluşan Yatağan Halkodası idare heyeti bölgenin sevilen ve sayılan kişilerinden 

oluşmuştur.  Hükümet memurları, öğretmenler ve nahiye parti idare heyeti ile vilayet idare 

heyeti gerektiği kadar maddi ve manevi yardımda bulunmuştur. Yeni aza kaydına devam 

edildiği, halkodası idare heyetinin düzenli toplantılar yaptığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.476 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Yatağan Halkodası idare heyetinde bulunan kişilerin bölgenin sevilen ve sayılan kişilerden 

olduğu ve üzerlerine almış oldukları işte yetenekli oldukları aktarılmıştır.  4 kişiden oluşan 

Yatağan Halkodası idare heyetinde bulunanlardan ikisinin halen askerlik hizmetinde 

oldukları için yedeklerden bir kişinin idare heyetine çağrılarak çalışmalara devam 

ettirilmiştir. Halkodası başkanlığını Öğretmen Nevzat Özsan yapmakta, yeni aza kaydına 

devam edilmektedir. İdare heyeti toplantılarını on beş günde bir düzgün bir şekilde 

yapmaktadır.  Halkevinin düzenlendiği altı aylık çalışma cetveli düzgün bir şekilde rapor 

edilmiş hakikate uygundur. Yatağan Halkodasının çok iyi çalıştığı, halkodasında gençlerin 

çok aktif oldukları, günden güne gelişmeler olduğu ve bu halkodasının vilayet içinde çalışan 

en iyi halkodası olduğu aktarılmıştır.477 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Yatağan Halkodası idare heyetinden 3 kişinin askere gitmiş olması nedeniyle 2 kişi 

kaldığının ve askere gidenlerin yerine 3 kişi alınarak 5 kişiye çıkarılması not edilmiştir.  

İdare heyetinde çalışan kişilerin bölgenin sevilen ve sayılan kişilerinden oluşmuştur.  Parti 

idare heyeti ile hükümet amir ve memurları arasında iş ve fikir birliği yapılmıştır.  

Halkodasının 65 aza sayısı olduğu ve bu sayının artması için çaba harcandığı aktarılmıştır.  

Halkodası idare heyeti toplantılarının düzgündür. Halkevinin düzenlendiği altı aylık çalışma 

cetveli düzgün bir şekilde rapor edilmiştir. Yatağan’da parti ve halkodasının çok iyi çalıştığı 

ve gelecekte yapılması gereken işlerin tamamlanması gerektiği, nahiye köy idare heyeti 

seçilirken nahiye parti idare heyeti tarafından aday gösterilmesi için özel müsaade 

verilmiştir. Halkodasının çok çalışan ve halkodasının eşya ve binasını sağlayan idare 

heyetinin ödüllendirilmesi ve özendirilmesi için akümülatörlü bir radyonun verilmesi 
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istenmiştir. Yapmış olduğu gözlemi ve tespit edip bitirilmesini not ettirdiği eksikliklerin aza 

sayısının artırılması, aza aidatlarının toplanması, Datça’da bu yıl içinde bir halkodası 

açılması için tüzüğe göre girişimde bulunulması ve çalışılmasına dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.478 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Yatağan 

Halkodasının durumu iyi görünmüştür. Çoğu memur 5 kişiden oluşan halkodası idare heyeti 

bölgenin sevilmiş kişilerinden oluşmuştur. Yatağan Halkodası Başkanı Öğretmen Nevzat 

Özsan’ın oda faaliyetiyle çok yakından ve çok iyi derecede alakadar olduğuna ve çalıştığı 

belirtilmiştir. Halkodasının aza kayıt sayısının iyi ve yeterli noktada olduğuna, yeni aza 

kaydına devam edildiğine, halkodası idare heyetinin düzgün toplantılar yaptığına dair 

bilgilere yer verilmiştir.479 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Yatağan Halkodasının 71 kayıtlı üyesi olduğuna, parti ve halkodası çalışmalarının 

iyi olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.480 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Yatağan Halkodasının 71 kayıtlı üyesi olduğuna ve çalışmalarının düzenli 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.481 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

eylül ayında ilçeye dönüştürülmesine karar verilen bu nahiyeyi üçüncü defa kez teftiş 

ettirmiştir. Bu teftişte de parti ve halkodası çalışmalarını iyi bulmuştur.  Nahiyelerinin ilçeye 

dönüştürülmesine çok sevinen halkın hemen yeni bir parti ve halkodası binası yapacaklarını 

söylediğine ve hazırladıkları yeri gösterdikleri belirtilmiştir. Tanıdığı partili kişilerden 

nahiye başkanı Mustafa Toksöz’ü temiz bir köylü, halkodası başkanı Nevzat Özsoy’u 

çalışkan bir genç olarak gördüğüne, idare heyeti azasında Ahmet Toksöz ile eski nahiye 

müdürü Şevki Özsoy’u iş yapacak yararlı kişiler olarak gördüğüne dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.482 
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Yatağan Halkodası Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Yatağan nahiye merkezinde halkodasının açılmasının halk üzerinde çok iyi bir etki 

yaptığına ve halkı sevindirdiğine, halkın odaya rağbetinin çok olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.483 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Yatağan Halkodasının açılmış olması halk üzerinde çok iyi etki bırakmıştır. Halkın 

halkodasına rağbetinin çok olduğuna, geçen zaman zarfında birkaç konferans verdiğine, 

diğer halkevlerinin göndermiş olduğu dergilerin okuma odasında okunduğuna, gazetelerin 

ve dergilerin okunması için salon bulunduğuna dair bilgiler mevcuttur.  CHP Genel 

Sekreterliği’nden gönderilen kitapların okunduğuna, milli oyunların özendirilmeye 

çalışıldığına, türkülerin öğretildiğine, Cumhuriyet Bayramı’nın kutlanmasında çalışıldığına 

yer verilmiştir. Atatürk’ün vefatı yıl dönümünde anma törenleri yapıldığına, köy ziyaretleri 

yapamadıklarına, kurs açamadıklarına, şu anda kullanılan halkodasının büyük bir salondan 

ibaret olduğuna ve gençlerin burada toplandığına, okuma ve toplanma için müsait bir yer 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.484 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Yatağan Halkodasının çalışmasının halk üzerinde çok iyidir. Radyolarının olmadığı, 

ihtiyaçlarının çok olduğu ve almak için bütçelerinin uygun olmadığı vurgulanmıştır.  Eğer 

CHP Genel Sekreterliği’nin imkânı varsa ödüllendirmek ve ihtiyaçlarının sağlanması için 

akümülatörlü bir radyonun gönderilmesini rica etmişler.485 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Yatağan Halkodasının açılması halkı çok sevindirdiği belirtilmiştir. Halkın odaya rağbeti 

vardır. Halkodası salonunun iyi düzenlendiği, gazete ve kitap okumak için çok gelen 

olduğu, konferans ve görüşme faaliyetleri olduğu, bu konferansların çevrenin seviye ve 

ihtiyacına uygun olduğu aktarılmıştır. Beden terbiyesini oluşturan gençler Yatağan 

Halkodası Başkanı Nevzat Özcan ile Jandarma Karakol Komutanı tarafından yetiştirilmiştir. 

Gençlere halkodasında yer verilmiş ama burada toplandıkları, gençler için henüz spor sahası 
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sağlanamadığı belirtilmiştir. Gençlerin partiye karşı sevgi ve bağlılıkları çok iyidir.486 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Yatağan 

Halkodasının çalışma derecesinin iyidir. Konferans faaliyeti herkesi alakalandıracak konular 

üzerinde verilmiş, halk türkülerinin özendirilmeye çalışılmış, kitap okuyan kişi sayısının 

çok olduğu aktarılmıştır. Halkodasına bir radyo gönderildiği takdirde çok iyi çalışan bu 

halkodasının idare heyetinin daha çok çalışmasını özendireceğine dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.487 

Yatağan Halkodası Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Yatağan Halkodasının varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerini gerçekleştirmesi, şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirin bu yıl köy ihtiyar heyeti ve vilayet idare 

heyeti tarafından sağlandığı aktarılmıştır. Yılbaşına kadar olan süreyi kapsayan 4 aylık bir 

bütçe yapmışlar. Yatağan Halkodasına bu yıl vilayetten ve köy ihtiyar heyetinden diğer 

halkevlerine sağlanan gelir oranında nakdi yardım yapılmasının temin edildiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.488 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Yatağan Halkodası bütçesinin onaylandığına, vilayetten 100 lira ve köy bütçesinden 200 lira 

olmak üzere nakdi yardım aldığına dair bilgiler mevcuttur.  Bu paraların bir kısmının 

verildiğine, 5000 lira değerinde yeni bir bina yapmak için halkın inşaat malzemeleri almak 

ve maddi yardımda bulunmak istediklerine ve CHP Genel Sekreterliği’nden ve hususi 

idareden 1000’er lira olmak üzere nakdi yardım yapıldığı takdirde binanın yapılabileceğine 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.489 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Yatağan Halkodasının geliri azdır.  Bu yıl vilayetten 100 lira ve köy odasından 85 lira para 

yardımı alınmıştır.  Yatağan Halkodasının bütçesinin düzenlendiği ve onaylandığına ancak 

yeni bir binaya kiralık olarak geçme düşünceleri olduğu için bütçelerinin radyo almaya 
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uygun olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.490 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Yatağan Halkodasının bütçesinin henüz vilayetten onaylanmadığına, bir an önce onaylanıp 

iade edilmesi gerektiği belirtilmiştir.  Halkodasının geliri hususi muhasebenin vilayet parti 

idare heyeti aracılığıyla yılda 100 liranın ve nahiye idare heyetinden yapılan nakdi yardımın 

hem vilayet tarafından hem de yerel parti idare heyeti tarafından halkodaları için ayrılan 

paranın yılsonuna kadar verilmiş olsa da yılın başından itibaren halkodaları için ayrılan 

paraların verilmesi gerekmektedir. Halkodasının birçok masrafını ise nahiye idare heyeti 

tarafından karşılanmıştır.491 

Yatağan Halkodası Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Yatağan Halkodasının hesap defteri, demirbaş eşya defteri, kütüphane defteri ve diğer 

kayıtların düzenli ve yönetmeliğe uygun olarak yapıldığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.492 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Yatağan Halkodasının tutmak zorunda olduğu ve CHP Genel Sekreterliği’nden gönderilen 

defterlerin hepsinin iyi bir şekilde kullanıldığına ve düzgün olarak tutulduğuna dair bilgiler 

mevcuttur. Çalışması için verilen kararların çalışma defterine yazıldığı, kütüphane defterinin 

ve demirbaş eşya defterinin çok iyi olduğu ve kitaplar için dolap yaptırılıp kitapların burada 

çok iyi korunduğu, kasa defteri örneğinin tutulduğuna dair bilgiler mevcuttur.493 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Yatağan Halkodası çalışma defterlerinin çok iyi tutulduğuna, kasa defterinin tutulduğuna, 

sarf senetlerinin düzgün olduğuna, demirbaş eşya defteri tuttuklarına, kütüphane defterinin 

düzgün olduğuna, tutulması zorunlu olan defterlerin hepsinin düzgün tutulduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.494  

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Yatağan Halkodasının çalışma defteri ve karar defterlerini tuttuğuna, kasa defterinin ve 
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hesap işlerinin yönetmeliğe uygun olarak tutulmuştur. Defterler ve kitaplar için dolap 

yaptırılmıştır. Yapmış olduğu gözlemi ve tespit edip bitirilmesini not ettirdiği eksikliklerin 

halkodası kitaplarının ciltlenmesi gerektiği, sicil defterlerindeki eksiklerin tamamlanması, 

kasa defteri ve demirbaş eşya defterinin yenilenmesi gerektiği aktarılmıştır. Partinin de 

kitap, defter ve dosyalarını korumak için dolap yaptırması gerektiğine dair uyarılar 

yapılmıştır.495 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Yatağan 

Halkodasında kayıtların düzgün ve tutulması zorunlu olan defterlerin hepsi tutulmuştur.496 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Yatağan Halkodasının defterleri ve kayıtlarının düzenli olduğuna, ciltsiz ve iyi 

sınıflandırılmamış 235 kitabının bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.497 

Yatağan Halkodası Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Yatağan Halkodası binasının ihtiyacı karşılamadığına, bir salondan ibaret küçük bir yer 

olduğu vurgusu yapılmıştır. Yeni ve kiralık başka bir yer bulmaya çalıştıklarını ifade 

ettiklerine, burada halkodası için yeni bir bina yapılmasının zorunluluğu dile getirilmiştir.498 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Yatağan Halkodasının binasının olmadığına, yeni bir binaya ihtiyaç duyduğuna, bina 

yapmak için köylülerin arma, taş, kum ve bir miktar para yardımına hazır oldukları 

aktarılmıştır. CHP Genel Sekreterliği ve hususi idareden de yardım geldiği takdirde 

halkodasının kabul edilecek plan dâhilinde inşasına imkân bulunabileceğine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.499 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Yatağan Halkodası binasının ihtiyacı karşılamadığına, yeni ve kiralık bir tutarak ihtiyacı 

kısmen sağlayacak bir bina tutacaklarına, yeni bir bina bulma ve denetleme düşüncesinde 
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olduklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.500 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Yatağan Nahiyesi Halkodasının binasının kira ile tutulmuş bir oda ve bir salondan ibaret 

olduğunu ihtiyacı karşılayabilecek durumda olmadığına, kesinlikle yeni bir bina inşasına 

gerek olduğuna vurgu yapılmıştır. Buna rağmen halkodası salonunun çok iyi 

düzenlendiğine, masaların iyi fakat sandalye ihtiyacının olduğuna ve bu eksiğin de bu yıl 

giderileceğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.501 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Yatağan 

Halkodası binasına okuma yapmak için masalar yaptırıldığına, odanın mobilya ihtiyacı 

olduğuna ve kitaplar için camekânlı dolaplar temin edildiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.502 

Marmaris Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Marmaris 

kaymakamının partiye ve halkevine hiç uğramadığına ve parti azalarına gereken saygıyı 

göstermediğinden şikâyet etmiştir. Hakikatte Kaymakamın çalışkan ve dürüst bir insan 

olduğuna, kendisiyle görüştüğüne ve halkeviyle alakadar olacağına dair söz verdiğine 

değinilmiştir. Belediye başkanının partiye ve halkevine gereken yardımı yapmamakta ve 

hatta güçlükler çıkardığına, parti başkanını kendisine rakip gördüğüne, Marmaris 

Halkevi’ne parti idare heyeti manevi olarak destek olduğuna, hiçbir maddi yardımda 

bulunmadığına dair şikâyetler mevcuttur. Hükümetin amir ve memurlarının halkevine 

gitmedikleri ve çok az alaka gösterdikleri Marmaris ilçe merkezinde en az 3 şube 

oluşturacak elemanın olmadığı belirtilmiştir. İlçede memurlardan başka ortaokul eğitimi 

görmüş kişinin az olduğuna, Marmaris Halkevi’nde birkaç ilkokul öğretmeni çalıştığına, 

bina, eleman ve maddi yardımların yetersiz olması dolayısıyla halkodasına 

dönüştürülmesinin uygun olacağına dair tespitleri raporunda yer almıştır.503 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

yeni oluşturulan parti idare heyetinin, hükümet amir ve memurlarının Marmaris Halkevi ile 

alakaları iyi değildir. Marmaris Halkevi başkanlığını yapacak kimse olmadığı için bu görevi 

kimse üzerine almak istemediği için ilçe parti başkanı aynı zamanda Marmaris Halkevi 

Başkanlığı’nı yapmaktadır.  Kaymakamın, memurların ve öğretmenlerin aktif olarak 

alakalarının az olduğu, öğretmenlerin şube başkanlıklarını almış olsalar da çalışmaları 

görülememektedir.  Marmaris Halkevi idare heyeti azaları işlerinde yetenekli olmalarına 

çalışamadıklarına, şubeler olmasına rağmen herhangi bir faaliyetlerinin olmadığına, 4 

şubeden oluşan bu halkevinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olmadığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.504 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

parti idare heyetinin, hükümet amir ve memurlarının Marmaris Halkevi ile alakalarının iyi 

olduğunu belirtmiştir. Kaymakam, öğretmenler ve memurlar halkevi çalışmalarıyla 

alakalıdır.  Memurlar ve öğretmenlerin halkevi şubelerinde görev aldıkları, Marmaris 

Halkevi başkanı ve şube başkanları almış oldukları görevlerinde yetenekli oldukları, şube 

başkanlıklarını ikisinin öğretmen ikisinin de memurlardan olduğu belirtilmiştir. Halkevinde 

görev alanlardan yüksek eğitimli kimse olmasa da öğretmenlerin yapılması gereken işleri 

yapabilecek nitelikte olduklarını, 4 şubeden oluşan halkevinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına 

uygun olduğu, halkevi çalışmalarının az olduğu, memurların ve öğretmenlerin halkevi 

çalışmalarıyla daha fazla alakalanmaları gerektiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.505 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Marmaris Halkevi idare heyetinin bölgenin sevdiği ve saydığı kişilerden oluşmuştur.  

Halkevinde öğretmenler ve memurlar görev almış, yerel hükümet ile iş ve fikir birliği 

bulunmaktadır. Kaymakam Rıfat Bingöl’ün halkevine manevi desteği olduğuna fakat 

kendisinin aktif olarak yardım etmediğine ve destek olmadığına değinilmiştir. Halkevi idare 

heyeti azalarının üzerlerine almış oldukları görevde yetenekliler. 4 şubeden oluşan 

halkevinin sosyal yardım şubesinin de oluşturularak 5 şubeye çıkarıldığı, 5 şubenin çevrenin 

gücüne ve ihtiyacına fazla olduğu, bina, eleman ve para etkenleri nedeniyle 5 şubeden 3 

şubeye indirilmesinin daha uygun olacağı düşünülmüştür. 5 şube için aza kaydına devam 

edildiği ve toplamda 156 aza kaydı yapıldığı söylenmiştir. Halkevi idare heyeti toplantılarını 
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düzgün yapmalarına karşın halkevi şube komitalarının toplantılarını düzgün yapmadığı 

belirtilmiştir.  Halkevi şube komitalarında bulunan birçok kişinin askerlik hizmetleri 

dolayısıyla yeni idare heyetleri oluşturulduğuna ve çalışmaya başladıklarına, halkevinin 

düzenlediği altı aylık çalışma cetvelinin düzgün bir şekilde rapor edildiğine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.506 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Marmaris Halkevi’ne karşı vilayet idare heyetinin, ilçe idare heyetinin, hükümet amir ve 

memurlarının, öğretmenlerin alakalarının iyi derecede olduğu belirtilmiştir. Marmaris 

Halkevi’nin idare heyeti azalarının işlerinde yetenekli olduklarına, azaların çoğunun memur 

ve öğretmenlerden oluştuğuna değinilmiştir. 4 şubeden oluşan Marmaris Halkevi’nin 

çevrenin gücü ve ihtiyacına uygun olduğuna, eleman, bina ve para sorunu dolayısıyla daha 

fazla şube açmanın uygun olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.507  

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Marmaris Halkevi’nin 187 üyesi olduğu ve bu sayının geçen seneye oranla 8 kişi 

artmış olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.508 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Marmaris Halkevi’nin 187 üyesi olduğuna dair bilgiler vardır.509 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Marmaris Halkevi’nin çalışmalarının kısmen iyi ve toplantılarının düzgün olduğu 

aktarılmıştır. Spor şubesi, temsil şubesi, kütüphane şubesi ve köycülük şubesi olmak üzere 4 

şubeden oluşmuştur. Parti ve halkevi başkanlarının Marmaris’in parti bakımından zayıf 

göründüğüne ve bu durumdan dolayı üzüntü duymuştur. Çalışmaya sevk etmek için hep 

birlikte çare düşünmelerini söylemiş fakat hiç kimse içten bir üzüntü duymamıştır.510 

Marmaris Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Marmaris 

Halkevi’nin 4 şube olarak açılmıştır.  Spor şubesi, köycülük şubesi, gösteri şubesi, kitap 

saray şubeleri bulunmaktadır. Marmaris Halkevi bu yıl 6 temsil vermiş konferanslar tertip 
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edilmiştir. Konferanslarda çok iyi bir halk hatibi olan ilçe idare heyeti başkanının özellikle 

bayram günlerinde çok faaliyet gösterdiği ve halka hitapta bulunduğuna değinilmiştir. 

Kendisinden bu konuda yararlanılmış, parti prensiplerini yaymak için konferanslar ve 

görüşmeler yapılmıştır. Halkevinde müsamereler verildiğine dair tespitler bulunmaktadır. 511 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Marmaris Halkevi’nde yapılan merasim günlerinde veya temsillerde halkın halkevine rağbet 

ettiği belirtilmiştir. Şu ana kadar binanın müsait olmamasından dolayı rağbet 

gösterilmemektedir. Yeni salonda daha müsait toplanma alanı bulma imkânı olacağı 

düşünülmektedir.512 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Marmaris Halkevi’nin çevre üzerinde yaptığı etkinin iyi olduğu, radyonun varlığı halkı 

halkevine toplamıştır. Düzenlenen konferans ve müsamerelere halkın rağbet ettiğine fakat 

bina sorunu nedeniyle istenilen derecede çalışılamadığı vurgulanmıştır. Halkevi elemanları 

yeteneği istenilen düzeyde değildir. 513 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Marmaris Halkevi’ne rağbet çoktur. Marmaris Halkevi’nin çalışmalarının çevre üzerinde iyi 

bir etki bırakmıştır. Geçen yıl içinde çok iyi olan konferans faaliyetlerinin son zamanlarda 

durgunlaştığına ve tekrar konferans faaliyetlerinin artırılması gerektiğine dair tespitleri 

raporda yer almaktadır.514 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Marmaris Halkevi’nin çevre üzerinde etkilidir.  Özellikle resmi günlerde ve bayram 

günlerinde halkın toplandığı tek yerdir. Temsillere, radyoya ve mütalaaya halkın ilgisinin 

olduğunun tespit edilmiştir. Marmaris Halkevi’nin temsil şubesi ve köycülük şubesinin 

faaliyetleri durgundur. Bu iki şubenin faaliyete geçmeleri ve çalışmaları gerekmektedir.515 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Marmaris Halkevi temsil şubesi, spor şubesi, kütüphane ve yayın şubesi, köycülük 

şubesi olmak üzere 4 şubeden oluşmuştur.  Fakat bunların içinde en verimli çalışan şubenin 
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spor şubesi olduğuna, deniz sporları şubesidir.  Çalışmaları çok iyi ve bu sene Ege Bölgesi 

kürek birincisidir. Fakat kara sporları sahaları olmadığı için çalışma yapamadıkları için 

partiden destek istemişler. Kütüphanede 1034 kitap bulunmaktadır. Son altı ayda kitap 

okuyanların sayısı 541 olmuştur. Sahneleri olmadığı için temsil şubesi aktif değildir. 

Köycülük şubesinin de bir başarısının bulunmadığına dair tespitler yer almaktadır.516 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde spor şubesi sadece deniz sporlarının çok iyi çalıştığı fakat kara sporlarının sahaları 

olmadığı için yapamadığı belirtilmiştir. Bu konuda partiden yardım istenildiği, sahneleri 

olmadığı için temsil şubesinin aktif olmadığı ve köycülük şubesinin de bir başarı 

gösteremediği yer almaktadır.517 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Marmaris Halkevi’nin en belirgin çalışması spor şubesidir.  Bunda parti ve halkevi kâtipliği 

yapan Ankara’da beden terbiyesinde staj gören Mehmet Ali Sümer’in çalışmaları etkili 

olmuştur. Parti ve halkevi işlerine tek ilgi gösteren 35 yaşlarındaki bu kişi deniz 

sporlarındaki başarısıyla diğer kişiler arasından sivrilmiştir.   5 tane birincilik almıştır. 

Kendisine deniz sporları ile ilgili eksiklikler sorulduğunda bir kayıkhane, 4 tane kik, 1 şarpi, 

1 yüzme ve atlama kulesi, basit bir yüzme havuzu, 2 su topu, 14 kişilik mayo ve başlık olan 

2500 lira tutan liste vermiştir.  Beden terbiyesi ile beraber çalışan bu sporculara vilayetten 

25 lira verildiği, kendilerine ait 2 kayığı ve harap olmuş bir kuleleri olduğu aktarılmıştır. 

Kaymakamın bu kayıkları ve kuleyi tamir ettireceğini vaat ettiğine dair bilgiler 

bulunmaktadır.518 

Marmaris Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Marmaris 

Halkevi’nin bir yıl önce açılmasına rağmen bugüne kadar az da olsa bir bütçe 

düzenlenmemiştir. Hiçbir yerden maddi yardım görülmemiştir. Hiçbir geliri bulunmayan ve 

yardım görmeyen bu halkevinin halkodasına dönüştürülmesinin uygun olacağına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.519 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Marmaris Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelir bulunmamaktadır. Belediye bütçesinin 

zayıf olması dolayısıyla halkevine maddi bir yardım yapamamakta aynı zamanda da gerekli 

görülmemektedir.  Marmaris Halkevi’ne vilayetten sağlanan gelirin vilayet içindeki diğer 

halkevlerine sağlanan gelir oranında olmuştur. Doğrudan hiçbir para yardımı alınmamıştır.  

Parti idare heyetinin mümkün olduğunca yardımda bulunduğuna, bütçesi olmasına rağmen 

para yardımı yapılmadığı belirtilmiş fakat gereken bazı masrafların parti idare heyeti 

tarafından karşılandığına dair tespitleri raporda yer almaktadır.520 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

vilayet idare heyetinin halkevine nakdi yardım yapmıştır. Marmaris Halkevi’nin varlığını 

devam ettirmek şube faaliyetlerini gerçekleştirmesi için vilayetten bu sene 400 liralık maddi 

yardım almıştır. Marmaris Belediyesinin de halkevine çok az yardım yapılmıştır. Marmaris 

Halkevi’ne yapılan yardımın diğer halkevlerine yapılan yardım oranında olduğu ve bunun 

çok az olduğu yer almaktadır.521 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Marmaris Halkevi bütçesinin zayıf olduğu fakat bütçenin düzenlendiği belirtilmiştir. İlçe 

belediyesinden ve ilçe parti idare heyetinden para yardımı yapılmamıştır. Marmaris 

Halkevi’ne vilayetten yapılan yardımın biraz daha artırılması gerektiği ve Marmaris 

Belediyesi de bütçesinden halkevine daha fazla yardım yapması gerektiği not edilmiştir 

Halkevinin yeni yıl bütçesini düzenlerken halkevinin genel masrafları çıktıktan sonra 

her şubeye en az 100’er lira para yardımı yapacak şekilde bütçe düzenlenecektir. Marmaris 

Halkevi’nin bu yıl düzenlediği bütçeye göre yıllık gelirin 500 lira olduğu fakat vilayet 

tarafından ayrılan 400 liradan 350 lirası temin edildiği belirtiştir. Hususi idareden vilayet 

parti idare heyeti tarafından temin edilen yardım parası tahsil edilmiştir. Doğrudan hiçbir 

yardımın yapılmadığı belediye bütçesinin 12000 lira olması ve diğer yerlerde olduğu gibi 

buradaki belediyenin de 500 liralık bir yardımda bulunması gerekmektedir. Bununla birlikte 

para yardımı yapıldıktan sonra her şube komitasına CHP Genel Sekreterliği’nin yayınlamış 

olduğu genelgeye göre 100’er lira yardım yapma imkânı olmalıdır.522 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Marmaris Halkevi için vilayet idare heyetinin, ilçe idare heyeti, hükümet amir ve memurları, 

öğretmenleri halkevinin varlığını devam ettirmektedir. Şube faaliyetleri gerçekleştirme ve 

şube faaliyetlerinin olgunlaşması için gelir sağlama konusunda iyi oldukları Marmaris 

Halkevi’ne sağlanan gelirin vilayet içindeki diğer halkevlerine sağlanan gelir oranında 

olduğu vurgulanmıştır. Vilayet idare heyetinden halkevine yılda 400 lira para yardımı 

yapıldığı, ilçe idare heyetinin halkevine para yardımının çok az olduğu yerel belediyeden 

yılda sadece 50 lira para yardımı yapıldığı aktarılmıştır.523 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Marmaris Halkevi’nin 50 lira 73 kuruşları vardır. Spor şubesinin deniz sporlarının araç-

gereçleri için 2500 liralık bir listelerinin olduğu fakat buna karşın vilayetin sadece 25 lira 

verdiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.524 

Marmaris Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde defter ve 

dosyasının bulunmadığı ve hiçbir defter kaydı olmadığı belirtilmiştir.525 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

bütçesinin kasa defterine işlenmediği, kendilerine ait eşya olmadığı için demirbaş eşya 

defteri tutulmamaktadır. Kütüphane defteri düzgün tutulmaktadır. Kitapların ciltsizdir ve 

kitaplar için dolap yoktur.  Kitapların yararlanılacak durumda bulunmadığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.526  

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Marmaris Halkevi’nin hesap işlerinin ve diğer kayıtlarının düzgün olduğu belirtilmiştir. 

Kütüphane defterinin düzgün fakat kitapların ciltsiz olduğu vurgulanmıştır. Bu eksiklerin 

tamamlanması için not alınmış ve girişime geçilmiştir.527 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Marmaris Halkevi karar defterini tuttukları fakat çalışma defteri tutmamaktadır. Kasa defteri 

tutulup ve tutulan raporlar yönetmeliğe uygun olarak yapılmaktadır. Sarf senetleri düzgün 
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ve doğrudur.  CHP Genel Sekreterliği tarafından gönderilen ve tutulması zorunlu olan 

defterler 1 Haziran 1941 tarihinden itibaren tutulmaya başlanmıştır. Daha önceden tutulan 

defterler eksiktir. Demirbaş eşya defteri ve kütüphane defteri düzenlenmiştir. Kütüphane 

defteri için giriş defteri bulunmaktadır. Yeni kütüphane defterinin yönetmeliğe uygun olarak 

tutulması için not alınmıştır.528 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Marmaris Halkevi’nin hesap işleri düğün ve yönetmeliğe uygun olarak tutulmuştur. 

Demirbaş eşya defteri ve kütüphane defteri ve halkevinde tutulması zorunlu olan defterlerin 

tutulduğu, kayıt dosyalarının da düzgün tutulduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.529 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Marmaris Halkevi kütüphanesinde bulunan kitapların çoğunun ciltsiz olduğu 

bilgisi mevcuttur.530 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Marmaris Halkevi kayıtlarının düzgün olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.531 

Marmaris Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Marmaris 

Halkevi odasında oturulacak durumda değildir. Bina sorunu bulunmakta oturulacak 

sandalye ve eşyası yoktur. Halkodasına dönüştürüldüğü takdirde bina temin edileceği 

garantisi verilmektedir.532 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Marmaris Halkevi şubelerinin şu ana kadar çalışabilecekleri binaları yok fakat henüz temin 

edilmiş olan yeni binada çalışabilme imkânları vardır.  Mevcut halkevi binası ihtiyacı 

karşılayamamaktadır. Belediyenin altındaki büyük bir salonu kullandıkları yeni bir halkevi 

binasının inşasının gerekli olduğu belirtilmiştir. Mevcut halkevinin hiç eşyasının 

olmadığına, yeni açılan halkevinde belediyeye ait masalar ve sandalyeler ve partiye ait 

eşyaların kullanıldığına ve kendisine ait eşyasının olmadığına dair tespitleri raporunda yer 
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almaktadır.533 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Marmaris Halkevi binası ihtiyacı karşılayamamaktadır. Yeni bir binaya ihtiyaç duyulmuştur. 

Halkevi yapmak için arsa temin etme yoluna gidilmiştir. Vilayetin ve CHP Genel 

Sekreterliği’nin yardımıyla 10-15 bin liralık bir halkevi binası yapma ihtiyacı olmuştur. 

Bina sorunu şube faaliyetlerinin istenilen düzeyde çalışamamasına neden olmuştur.534 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Marmaris Halkevi’ne ait bina bulunmamaktadır. Halkevi idare heyetinin iyi çalışarak 

belediyeye ait bir salon temin etmişler bu salonu iyi denetleyip düzenlemişlerdir. 

Binalarının içine kitaplar için yeni ve güzel dolap yaptırdıkları, yeni mütalaa masaları ve 

sandalyeler temin ettikleri, yeni binada çalışma, düzen ve gelişimin göze çarptığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.535 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Marmaris Halkevi binasının ihtiyacı karşılayacak durumda değildir. Belediye binasının 

altında büyük bir salondan ibaret olduğu, bu salonun mütalaaya, toplantılara ve radyo 

dinlemelerine müsait olmasına rağmen temsil şubesinin faaliyetlerini gerçekleştirmesine 

uygun olmadığı vurgulanmıştır. Yeni bir halkevi binasının inşası gereklidir. Marmaris 

Belediyesi kendisine ait arsaları satmaya devam ettiği için kesinlikle Marmaris’te inşa 

edilecek halkevi için şimdiden elverişli bir arsanın temin edilme imkânı vardır. Arsanın bu 

yıl içinde temin edilmediği takdirde başka kişiler tarafından Marmaris Belediyesi’ne ait 

arsaların alınacağına ve bu yüzden bölgede halkevi için elverişli yer bulunamayacağı 

belirtilmiştir. Vilayet idare heyeti ve ilçe idare heyetinin arsa için alakalanmalarının kendisi 

tarafından söylendiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.536  

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Marmaris Halkevi için sahilde boş bir arsa bulmalarını, yeni bir bina yapmak için harekete 

geçmelerini istemiştir. Güzel bir sahil kasabası için bu duyarsızlığın ayıp olduğunu 

söylenmiş, ayrıca kaymakamdan da aracılık etmesini ve yardımın rica etmiştir.537 
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Turgut Halkodası 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Turgut Halkodasının bu yıl içinde açıldığına, 3 kişilik idare heyetinin başkanlığını 

Öğretmen Behçet Birkan’ın yaptığına, parti idare heyeti ve nahiye müdürünün halkodası 

idare heyetiyle iş ve fikir birliği yaptığına dair bilgiler mevcuttur. Aza sayısının iyi durumda 

olduğu ve aza kaydına devam ettiklerine değinilmiştir. Halkodasının çalışma programı 

yapması gerekmektedir. Halkodası idare heyeti bugüne kadar bu konuda çalışma 

yapmamıştır. Yeni yıl çalışmasında çalışmalarını ve işlerini düzenleyeceğine dair tespitler 

bulunmaktadır.538 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Turgut Halkodası idare heyeti azaları bölgenin sevilen ve sayılan kişilerinden oluşmuştur. 

Fakat 3 kişiden oluşan idare heyetinin sayısının 5 kişiye çıkarılması gerektiği not 

ettirilmiştir. Yerel hükümet amir ve memurlarıyla iş ve fikir birliği bulunmaktadır. 

Halkodası başkanının öğretmendir ve halkodasının kayıtlı 110 azası bulunmaktadır. 

Halkodası idare heyeti toplantılarını düzenli yapmaktadır. Halkodası geçen sene açılmış ve 

şu ana kadar altı aylık çalışma raporunu düzenleyip göndermemiştir. Yenilerini gösterip altı 

aylık çalışma raporunu düzgün olarak önümüzdeki ayda düzenleyip göndermeleri not 

edilmiştir. Turgut nahiyesi idare heyeti ile halkodası idare heyetinin çok iyi çalıştığı ve 

yapılması gereken işlerin ileride değinileceği belirtilmiştir. Nahiye idare heyetinin halk 

hatipleri seçmiş ve halk kürsüsü yaptırmışlardır. Nahiye halkodasını yapmış olduğu 

denetlemesi sonrasında iyi çalıştıkları için akümülatörlü bir radyo ile ödüllendirilmiş ve 

özendirilmiştir. Aynı zamanda halk da bundan yararlanacaktır.539 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Turgut 

Halkodası başkanı olan öğretmenin askere gitmesiyle birkaç aydan beri halkodasının 

faaliyetleri durmuştur. Şahsi olarak diğer bir idare heyetinden biri olan ortaokul eğitimi 

almış ticaretle uğraşan Selahattin isminde bir gencin seçilmiştir. Bununla birlikte 

halkodasının harekete geçmiş 120 kayıtlı üye bulundurmaktadır. Turgutlu nahiye idare 

heyeti iç çalışmalarını ihmal etmiştir. Halkodasına yeni idare heyeti seçilmiş ve faaliyete 

başlatılmıştır.  Her iki idare heyete de çalışmalarının gerektiğine dair açıklamalarda 
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bulunulmuştur. Turgut Halkodası idare heyeti azaları bölgenin sevilen ve sayılan kişilerden 

oluşan memurlardır.  Turgut Halkodası başkanı Akgül’ün çevrenin ve vilayetin içerisindeki 

diğer halkevi ve halkodalarında çalışan kişiler içinde en çalışkanıdır. Vermiş olduğu emek 

ve girişimi ile çalışma işlerinde birçok başarılarının görüldüğü, çalışma arkadaşları ve parti 

tarafından her zaman destek gördüğü vurgulanmıştır. Turgut Halkodası idare heyeti ile 

hükümet amir ve memurlarının, parti idare heyeti başkanı ve azaları arasında iş ve fikir 

birliği vardır. Turgut Halkodası çevrenin ihtiyacına cevap vermektedir. Fakat bina, eleman 

durumu ve halkodası başkanı ile parti başkanının çok yerinde olan çalışmaları bu 

halkodasının halkevine dönüştürülmesine uygun görülmüştür. Halkodasının, halkevine 

dönüştürülmesi halinde halkın daha fazla yararlanabileceği ve çevrenin ihtiyacına 

halkevinin daha iyi cevap verebileceği düşünülmüştür.  Halkevlerinin önümüzdeki yılki 

açılma yıl dönümünde bu odanın da halkevine dönüştürülmesi için girişim yapılmasının 

parti idare heyetine ve halkodası idare heyetine not ettirilmiştir. Halkodasına yeni aza 

kaydına devam edilmiş, yalnız yeni kayıtlar sınırlı sayıdadır.540 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

şimdiye kadar bu nahiyenin Muğla’ya 40 kilometre mesafede 9 köyü ile beraber 4497 

nüfuslu olduğu açıklanmıştır. Merkezde1350 kişi bulunmaktadır. Parti ve halkodasının 

çalışmaları orta derecededir. 610 partilinin bulunmaktadır. 1941 yılından sonra yeni aza 

kaydının olmadığı, düzenli olarak toplantılarını yaptığı belirtilmiştir. Parti başkanlığını 

Hüseyin Mert ve halkodası başkanlığını Selahaddin Durmuşoğlu yapmaktadır.  Her iki 

kişinin de uyanık ve çalışkan kişiler olduğu izlenimini verdiğine dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.541 

Turgut Halkodası Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Turgut Halkodasının açılmasının halk üzerinde çok iyi bir etki bıraktığına, halkodasının 

henüz çalışma programı düzenlememiş olsa da halkodasında çalışmalar, toplantılar, 

görüşmeler, konferanslar yapıldığının ancak bu çalışmaların deftere geçirilmediğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.542 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Turgut Halkodasının açılmasının halk üzerinde çok iyi etki yapmıştır. Halkın özellikle resmi 

günlerde rağbeti çok olmuştur. Bunun yanında kitap ve gazete okumak için gelenlerde 

vardır.  Radyosu olmamasına rağmen şimdilik yerleştirilmiş olan radyoyu dinlemek 

amacıyla da halkodasının salonuna gelenlerin sayısı fazladır. Halkodası halkın seviye ve 

ihtiyacına uygun konferanslar, görüşmeler ve toplantılar yapmaktadır.543 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Turgut 

parti ve halkodası idare heyetlerinin gençlik ve spor oluşumlarıyla alakasının iyi olduğuna, 

gençlere spor sahası ve bazı spor levhası sağlandığına, diğer bazı ihtiyaçlarının da 

önümüzdeki yıl tamamlanacağına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.544 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Turgut Halkodasına ait 248 kitap bulunmaktadır.  Köyde okuma merakı artmıştır. Beden 

terbiyesine ait ve halkodası ile beraber çalışan bir de spor kulüpleri mevcuttur.545 

Turgut Halkodası Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Turgut Halkodasına bugüne kadar nakdi yardım yapılmamıştır. Halkodasının şu ana kadar 4 

aylık masraflarının ve ihtiyaçlarının nahiye ve köy idare heyetleri tarafından sağlanmıştır. 

Kişisel olarak yapılan girişim ile 1941 yılı bütçe döneminde vilayetten ve nahiyeden para 

yardımı yapılmıştır. Yeni yıl için bütçe düzenlemesi gerektiğine dair bilgiler mevcuttur.546 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

nahiye idare heyeti ile halkodasının bütçelerinin sene başından itibaren 6 ay geçmesine 

rağmen hala onay için bağlı oldukları ilçeye gönderilmiş olan bütçelerinin onaydan 

gelmemiştir.  Onaylanmış bütçelerini ilçeden aramaları gerekmektedir. Halkodasının geliri 

vilayet idare heyetinden her yıl yapılmakta olan para yardımı ile nahiye idare heyetinden 

yapılan para yardımından ibarettir. Halkodasının birçok ihtiyacının ve masrafının nahiye 

parti idare heyeti tarafından karşılanmıştır. Halkodasına 100 lira değerinde vilayetten kitap 
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ve evrak dolabı ile 2 masa gönderilmiştir.547 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Turgut Halkodasının yardım paralarının ancak %25’ini toplayabildiğine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.548 

Turgut Halkodası Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

CHP Genel Sekreterliği’nden gönderilen ve tutulması zorunlu olan defterlerin henüz 

tutulmaya başlanmıştır. Defterlerin kullanılmaya başlanması ve kayıtların günü gününe 

yapılmasının not ettirildiğine, kasa defterinin işlenmesi gerektiği belirtilmiştir.549 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

çalışma defterleri ve hesap işleri defteri düzgün tutulmuştur. Demirbaş eşya defteri 

yazılmıştır. Halkodasında bulunan kitapların yazıldığı ve halkodasında tutulması zorunlu 

olan defterlerin hepsi düzgün tutulmuştur.550 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Turgut 

Halkodasında tutulması zorunlu olan defterlerin tutulmaya başlandığına, kütüphane 

defterinin, çalışma defterinin ve demirbaş eşya defterinin yönetmeliğe uygun olarak 

tutulmadığına ve bu durumun düzelttirildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.551 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Turgut Halkodası defterlerinin düzenli olduğuna fakat kasa defterinin 1943 yılı sonrasında 

tutulmamıştır.552 

Turgut Halkodası Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Turgut Halkodasının binasının çok müsait olduğu, halkodası binasının nahiyede tek 

toplanılacak bina olduğu, binanın köy ihtiyar heyetine ait olduğu ve halkodasına büyük bir 

salon ile bir oda tahsis edildiği belirtilmiştir. Bina halkodasının ihtiyacını karşılayabilecek 
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bir durumdadır.  Yeni ve büyük bir bina olduğundan halkodası için yeni bir bina yapmaya 

gerek duyulmamaktadır.  Halkodası binasının demirbaş eşyasının bulunmamaktadır.  Ancak 

partiye ait eşyaların halkodasında kullanıldığı, zamanla eşya temin etme yoluna gidilecek 

vilayetten ve köyden bu konuda yardım edilecektir. 553 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Turgut Halkodası binası çok iyi ve ihtiyacı karşılayabilecek durumdadır.  Halkodası 

binasının köy ihtiyar heyetine ait, yeni ve modern bir binadır.  Bu binada halkodasına bir 

oda ve bir salon tahsis edilmiş, binaya içinde yer alan eşyalara ve kitaplara iyi bakılmıştır. 

Halkodası için bu sene vilayetten 100 lira değerinde çok güzel bir kitap ve evrak dolabıyla 

iki adet masa gönderilmiştir.554 

Datça Halkodası 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Datça’da bir yıl sonra halkodası açılmasının uygun olacağına dair bilgiler mevcuttur.555 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Datça ilçesinin merkezinde memurların, halkın ve gençlerin toplanacak ve oturacak hiçbir 

yerleri olmadığına ve mahrum kaldıklarına, kira ile de olsa bir bina tutularak bir halkodası 

açılması ihtiyacının bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.556 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Datça’da 

henüz halkevi ya da halkodası açılmadığı, geçen yıl açılması için doğrudan bir girişimde 

bulunulmasına karşın açılmadığı vurgulanmıştır.  Önümüzdeki yıl içinde bir halkodası 

açılması için idare heyetine doğrudan girişimde bulunması istenmiştir. Aslında Datça ilçesi 

soyut durumdadır.  Hiçbir tarafla irtibatlı olmayan bir ilçe olduğundan birçok memur ve 

halkın kültür ihtiyaçlarını temin edememektedir.  Halkodasının açıldığı takdirde ilçe 

merkezi olması dolayısıyla birçok memur ve öğretmenin halkodasında görev alacakları ve 

buranın kitap, gazete ve dergi ihtiyaçlarını sağlayacaklarına, halkodasının ilk fırsatta 
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açılmasının gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.557 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkevinin olmadığına ve en azından bir halkodası açılmasını Datçalı 

vatandaşların istediğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.558 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin olmadığı ve en azından bir halkodası açılmasını Datçalı vatandaşların 

istediğini belirtmiştir.559 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu üçüncü 

teftişinde Datça’nın ilçe merkezi olması ve burada hiçbir kültür kurumu ya da okuma odası 

gibi bir yeri olmadığı belirtilmiştir.  Datça merkezinde bu yıl halkodasının açılması 

zorunludur.560 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Datça Halkodasının yeni açılmış, henüz faaliyette bulunmamıştır. Halkodası başkanlığına 

Maarif Memur Hedim Engin’in azalıklarını ise Öğretmen Ekrem Ulusoy ve Belediye Kâtibi 

Zühtü Peker’in yapmaktadır.561 

Datça Halkodası Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

40 cilt kitaplarından başka bir şey yoktur. Halkodasının eşyaları geldikten sonra faaliyete 

geçeceklerini, CHP Genel Sekreterliği’nden radyo istediklerini rica ettiğine dair bilgiler 

mevcuttur.562 

Datça Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Datça’da açılacak olan halkodası için vilayet idare heyetinin yeni yıl için bütçesine bir 

miktar ödenek koyması ve şimdiden işe başlaması gerektiği belirtilmiştir.563 
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CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Datça Halkodası için 4 liraya bir bina kiralamışlar.  850 liralık bir bütçe yaptıkları ve CHP 

Genel Sekreterliği’nden para yardımı rica etmişler.564 

Datça Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Datça Halkodası binasında kiralık olarak kaldıkları halkodası binasına İzmir’den mobilya 

istedikleri bilgileri mevcuttur. Parti ve halkodası için tek bir yazı makinesi gönderildiği 

takdirde çok sevineceklerini bildirmişler.565 

Güllük Halkodası 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Güllük Halkodasının bu yıl açıldığı ve 75 aza kaydı yapıldığı aktarılmıştır. Hükümet amir 

ve memurlarının, köy ihtiyar heyetinin, öğretmenlerin, parti idare heyetinin halkodası ile 

alakaları iyidir.  Halkodası idare heyetinde yer alanların çoğu memur hepsinin yapmış 

oldukları işlerinde yeteneklidir. Halkodası başkanının bahriyeli liman başkanı olduğu ve 

çalışmaya başladıkları, kayıtlarda yer almasa da toplantılar yaparak görüşmede bulundukları 

ve program hazırladıkları görülmüştür. Halkodasının açılması çevrenin gücüne ve ihtiyacına 

uygun olduğu, halkodasını idare edecek elemanın bulunacağına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.566 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Güllük Halkodası idare heyetinin memurlardan oluştuğu, idare heyetinde bulunan kişilerin 

sosyal ve ahlaki durumları bakımından halkın gözünde sevgi ve sempatilerinin olduğu 

belirtilmiştir. Yerel hükümet amir ve memurları ile halkodası idare heyeti arasında iş ve 

fikir birliği bulunmaktadır. Halkodası idare heyetinin de memurlardan ve öğretmenlerden 

oluşmuştur. Nahiye müdürünün de yardımda bulunmakta ve halkodasının yeni aza kaydına 

devam edilmektedir.  İdare heyetinin haftalık toplantılarını düzgün yapılmaktadır. Halkodası 

idare heyetinin çok iyi ve takdir edilecek şekilde faaliyetlerde bulunduğuna dair tespitleri 
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raporunda yer almaktadır.567 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Güllük Halkodası idare heyeti azalarının bölgenin sevdiği ve saydığı memur ve 

öğretmenlerden oluşmaktadır. Halkodasında aza kayıt işlerinin düzgün bir şekilde yapıldığı 

ve yeni aza kaydına devam edilmektedir. Güllük Halkodası idare heyeti çok iyi çalışmakta 

ve toplantılar yapmaktadır.568 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Güllük 

Halkodasının durumunun ve çalışmalarının iyi görünmektedir. Çoğu memur olan idare 

heyeti başkanı ve azalarının iyi ve herkesin sevdiği kişilerden oluşmuş ve toplantılarını 

düzgün yapmaktadırlar.569 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Güllük Halkodasının 86 üyesinin olduğuna ve çalışmalarının iyi olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.570 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Güllük Halkodasının 86 üyesinin olduğu ve çalışmalarının iyi olduğu 

aktarılmıştır.571 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Güllük Halkodası Deniz Yolları Acentesi bulunan Güllük Halkodası Başkanı Yahya 

Erdoğan’ın izinli olduğu için defterlerini inceleyemediği belirtilmiştir.572 

Güllük Halkodası Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Güllük’te halkodasının açılmasının halk üzerinde çok iyi bir etki bıraktığı ve halkı 

sevindirdiği belirtilmiştir. Özellikle törenlerde ve toplantılarda çok rağbet edilmiştir.573 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Güllük Halkodasında halkı ilgilendiren konularda konferanslar ve toplantılar 

düzenlendiğine, bu konferanslara, toplantılara ve görüşmelere halkın çok rağbet ettiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.574 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Güllük Halkodasının çevre üzerindeki etkisinin iyi ve halkodasına olan rağbetin çok 

olduğuna, halkodasının bir radyoya ihtiyacı bulunduğuna dair bilgiler mevcuttur.575 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Güllük 

Halkodasına olan rağbetin iyi göründüğüne, özellikle mütalaa için devam eden birçok genç 

olduğuna, merasim ve bayram günlerinde odada gereken görevlerin yapılmakta olduğuna ve 

daha fazla rağbet görebilmesi için halkodasının bir radyoya ihtiyacı olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.576 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Güllük Halkodasında kayıtlı 208 kitap bulunmaktadır. Altı ayda bu kitapları 

okuyanların sayısının 830 olduğu, kitap okuyan kişi sayısının her geçen gün artmaktadır. 

Fakat halkodasının radyosunun olmadığı ve bu önemli eksiğin tamamlanmasını partiden rica 

ettikleri belirtilmiştir.577 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Güllük Halkodasının en önemli eksiğinin radyo olduğuna dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.578 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

daha önce de beğendiği Güllük Halkodası çalışmalarının devam etmiştir. 20-25 öğrencisi 

olan İngilizce kursu ile gözaltına alınmış bir İtalyan Gambotunun mürettebatından 4 kişiye 

Türkçe dersi verildiğini öğrenmiştir. Radyosu olmayan halkodasına bir radyo verilmesi için 

geçen sene yapmış olduğu ricayı tekrar etmiştir.579 
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Güllük Halkodası Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Güllük Halkodasının varlığını devam ettirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için 

ihtiyaç duyulan gelirin ve eşya ile masrafların köy ihtiyar heyeti tarafından karşılandığı 

belirtilmiştir. Köy ihtiyar heyetinin 2100 liralık bütçesi olduğu için halkodasına gereken her 

türlü yardımı yapmıştır. Yeni yıl bütçesi düzenlenmesi ve köy ile partiden para yardımı 

yapılması için direktif verilmiş halkodasını idare edecek paranın sağlanması gerektiği bilgisi 

verilmiştir.580 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Güllük Halkodasına vilayetten 100 liralık para yardımı yapılmıştır.  Doğrudan nahiye 

heyetinin halkodasının birçok ihtiyacını temin ettiği görülmektedir. Halkodasının bütçesinin 

yönetmeliğe uygun olarak yapılmaya çalışılmaktadır.581 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Güllük Halkodasının varlığını devam ettirme ve şube faaliyetlerini gerçekleştirmesi için 

hem vilayet parti idare heyetinden hem de nahiye ocak heyetinden nakdi yardım aldığına 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.582 

Güllük Halkodası Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Güllük Halkodası azalarının isimlerinin aza kayıt defterine yazılmıştır. Halkodası idare 

heyeti çalışmalarını ve toplantılarını çalışma defterine ve karar defterine yazmadıkları 

bilgisi verilmiştir. Güllük Halkodasının kayıtlarının düzenlenmesi ve çalışmalarına hız 

vermesi gerektiği kütüphane defterinin yeni düzenlenmeye başlandığı kitapların kısım kısım 

ciltlenmesi ve kitaplar için dolap yaptırılması direktifinin verildiğine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.583 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Güllük Halkodasında demirbaş eşya defterinin ve genel olarak hesap işlerinin yönetmeliğe 

uygun olarak yapılmaya çalışılmaktadır. Halkodasında tutulması zorunlu olan ve CHP 
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Genel Sekreterliği tarafından gönderilen bütün defterler düzgün olarak tutulmaktadır.584 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Güllük Halkodasında tutulması zorunlu olan defterlerin hepsinin düzgün olarak tutulduğuna 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.585 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde Güllük 

Halkodasında tutulması zorunlu olan defterlerin hepsi tutulmaktadır.586 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde defterlerinin düzgün tutulduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.587 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Güllük Halkodası kayıtlarına ilişkin halkodasının defterlerini göremediğini belirtmiştir.588 

Güllük Halkodası Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Güllük Halkodası binası köye aittir. Büyük bir salon ve bir odadan ibarettir. Şu anda 

halkodasını idare edecek iyi bir bina olduğu ve ihtiyacı karşılayabilecek durumda olduğu 

belirtilmiştir. Halkodası binasının içinde demirbaş eşya yoktur. Gerekli görülen eşya parti ve 

köy tarafından sağlanmıştır. Salonda oturulacak sandalyeler, kanepeler, koltuklar ve masa 

temin edilmiş fakat bunlar henüz halkodasına mal edilmemiştir.589 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Güllük Halkodası binasının iyi durumda olduğuna ve ihtiyacı karşıladığına, halkodası 

binasının içi için eşya temin edildiğine ve vilayetten bir miktar daha eşya temin edilmek için 

tarafından girişim yapıldığına ve uygun bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.590 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Güllük Halkodası binası şimdilik ihtiyacı karşılamamaktadır. Binanın köye ait olduğu ve 
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köy ihtiyar heyeti ile aynı binayı kullandıkları, vilayet parti idare heyetinden ve nahiye ocak 

heyetinden eşya yardımı alındığı bilgisi mevcuttur.591 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Güllük Halkodası binasının temiz göründüğüne dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.592 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Güllük Halkodasının binasının temiz olduğuna dair tespitleri aynı şekilde devam 

etmektedir.593 

Fethiye Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Fethiye 

Halkevi’nin ar şubesi, gösteri şubesi, spor şubesi, sosyal yardım şubesi, köycülük şubesi 5 

şubeden oluşmuştur. Şubeler çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygundur. Halkevinin şube 

başkanlarının almış oldukları görevlerinde yetenekli oldukları, çalışma ve faaliyette 

bulundukları bilgisi verilmiştir. Halkevinin varlığını devam ettirmesi için elemanı 

bulunmaktadır.594 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

parti idare heyeti, hükümet amir ve memurları, öğretmenlerin halkevi çalışmalarıyla 

yakından ilgilendikleri bilgisi mevcuttur. Memurlardan ve parti idare heyetinden yardım ve 

destek görmüşler. Halkevi idare heyeti azaları almış oldukları görevlerinde yetenekli olduğu 

ve kendi şube komitalarında oldukça iyi çalışmalar yapmışlar. İdare heyeti ve şube 

komitalarının toplantılarını düzgün bir şekilde yapmışlar. Halkevi şubeleri çevrenin gücüne 

ve ihtiyacına uygundur. 5 şubeden oluşan bu halkevinin diğer şubeleri açmak için gerekli 

olan para, eleman ve bina durumunun yetersiz olduğuna, mevcut şubelerin yeterli olduğuna 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.595 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

parti idare heyetinin, hükümet amir ve memurlarının Fethiye Halkevi ile alakaları iyidir.  

Kaymakam ile birlikte memurların ve özellikle öğretmenlerin halkevi çalışmalarıyla aktif 

olarak alaka gösterdikleri vurgulanmıştır. Öğretmenler ve memurlar şube komitalarında ve 

halkevi idare heyetlerinde yer almışlar. Halkevi idare heyetin bölgenin sevilen kişilerinde 

oluşmuştur. Parti vilayet ve ilçe idare heyetleri maddi ve manevi destekte bulunmuştur. 5 

şubeden oluşan bu halkevi bölgenin ihtiyacına göre kurulmuştur. Kadın ve erkek aza 

kaydına devam edilmiş halkevi idare heyeti ve şube komitalarının toplantılarını düzenli 

olarak yaptıkları belirtilmiştir.596 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Fethiye Halkevi idare heyeti azalarının sosyal ve ahlaki açıdan halkın gözünde sevgi ve 

sempatileri vardır. 5 şubeden oluşan halkevinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olarak 

kurulmuştur. Şube başkanlarının memur ve öğretmenlerden oluştukları ve üzerlerine almış 

oldukları görevde yetenekli oldukları aktarılmıştır. Parti idare heyeti ile hükümet amir ve 

memurlarının halkevi ile olan alakalarının iyi olduğu, yerel hükümet amir ve memurlarıyla 

halkevi idare heyeti arasında iş ve fikir birliği olduğu açıklanmıştır.  

Halkevinin 5 şubesinin açılması gereken aza sayısından fazlasının bulunduğu ve yeni 

aza kaydına da devam edildiği bilgisi verilmiştir. İdare heyeti toplantılarını düzenli bir 

şekilde yapmakta ve iyi çalışmaktalar.  Fakat şube komitalarının toplantılarını düzenli 

yapmadıkları ve iyi çalışmadıkları belirtilmiştir. Şube komitalarının işlerini de halkevi idare 

heyetinin yaptığına, gerekli oldukça şube komitaları halkevi idare heyetiyle birlikte toplantı 

yaparak çalışmalar yaptıklarına değinilmiştir.  Şube komitalarının ise ayrıca çalışmalarının 

olmadığına, şube komitalarının faaliyete getirilmesi gerektiğine, halkevinin düzenleyip 

gönderdiği altı aylık çalışma ve verim raporunun gerçeğe uygun olarak düzenlendiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.597 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Fethiye Halkevi idare heyeti azaları ile şube komita başkanlarının bölgenin sevilen ve 

sayılan kişilerinden oluştuğu belirtilmiştir. Halkevi idare heyetinin hükümet amir ve 

memurlarının, öğretmenlerin arasında iş ve fikir birliği bulunmaktadır. Memurların 

halkevinde aktif olarak görev aldıkları, halkevi idare heyeti azaları üzerlerine almış 
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oldukları işte yetenekli oldukları aktarılmıştır. Çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun ve 

yönetmeliğe uygun olarak 55 şubeden oluşmuşlardır.  Kaymakam ile vilayet ve ilçe parti 

idare heyetleri halkevine yardım ve destek etmişlerdir.  Halkevinin aza kaydına devam 

ettiği, halkevi idare heyetinin çalıştığı ve toplantılarını düzgün bir şekilde yaptığı ar şubesi 

ile temsil şubesinin toplantılarını yapmadıkları ve çalışma defterleri tutmadıkları 

belirtilmiştir. Bu şubelerin işlerini de halkevi idare heyetinin yerine getirdiğini halkevi idare 

heyetinin vermiş olduğu 6 aylık çalışma raporunun düzgün bir şekilde düzenlendiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.598 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Fethiye Halkevi’nin üye sayısının 1941’de 257, 1942’de 2, 1943’te 17 artarak 

279’a ulaştığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.599 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Fethiye Halkevi’nin 279 üyeden oluştuğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.600 

Fethiye Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Fethiye 

Halkevi’ne halkın rağbeti çok iyidir. Özellikle köylülerin sosyal yardım şubesine ilgi 

duymaktadır. Halkevinin spor sahasının parti aracılığıyla temin ettiğine, spor sahasının 

ihtiyaca cevap verecek şekil ve genişlikte olduğuna, gençlerin burada çalışırken aynı 

zamanda deniz sporlarına da gereken önemin verilmesine ve burada deniz sporlarına teşvik 

eden ve teşkilatlandıran hiçbir oluşum ve girişim olmadığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.601 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Fethiye Halkevi’nin çevre üzerinde etkisinin çok iyi olduğuna, özellikle temsil günlerinde 

halkın çok rağbet ettiğine, ayda bir köy gezisi düzenlendiğine dair bilgiler mevcuttur.  

Haftada bir konferans verildiğine fakat verilen konferanslarda halkevi salonu küçük olduğu 
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için halkın oturacak yer bulamadığı belirtilmiştir.602 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Fethiye Halkevi’nin çevre üzerinde yaptığı etkilidir. Halkevinin düzenlediği, konferanslar, 

görüşmelerde, temsillerde halkevinin çok dolu olduğu, halkın oturacak yer bulamadığı 

vurgulanmıştır. Halkevinin şubelerinden ar şubesinin geçtiğimiz aylar içinde faaliyette 

bulunmamıştır.  Yeni yıl içinde faaliyette bulunmasının beklenmektedir. Fethiye 

Halkevi’nde birde kitap saray şubesinin açılmasına ihtiyaç duyulmaktadır. Halkevinin Türk 

ocağından kalma kitaplarının bulunmaktadır.  Daha sonra gelmiş olan kitaplar vardır. Ayrıca 

bu kitapların iyi korunması ve de halka okutturmak için alakadar olacak bir komitanın 

oluşmasının uygun olacağı belirtilmiştir. Halkevinin konferans faaliyetinin yerindedir. Bu 

konuda memurlardan ve öğretmenlerden yararlanılmıştır. Türk tarihinde İsveç, sıhhi ve 

içtimai çocuk terbiyesi, İnönü seferi, frengi, ziraat intihali, evlat edinme, hava tehlikesi, 

kooperatifçilik, vaziyeti anlama, muzır propagandalar bulunmaktadır. Mevzulu konferanslar 

verilmiş ve bu konferanslar halkın seviye ve ihtiyacına uygun olarak yapılmıştır. Halkevi 

radyosunda her gün Ankara’da verilen ajans haberleri, nutuklar, konferanslar halka 

dinlettirilmiştir. Halkevinin dergisinin olmadığı ve çıkaramadıkları belirtilmiştir. Dergiyi 

çıkartacak güç ve araç yoktur. Diğer halkevlerinde çıkarılan dergilerden yararlanılmış güzel 

sanatlar şubesi faaliyeti için girişimde bulunulmamıştır.  Önümüzdeki yıl içinde hiç olmazsa 

edebiyat günleri düzenlemeleri not ettirilmiştir. Milli oyunlar ve türkülerin özendirilmiştir. 

Bazı zeybek oyunlarının öğretildiği, milli türkülerden Dağ Başını Duman Almış türküsü ve 

İstiklal Marşı öğretilmiştir. Partinin belirlediği tiyatro repertuarı dışında halkevi idare 

heyetinin girişimiyle bu yıl içinde Raşit Rıza ve Ertuğrul Sadi tiyatro heyetleri gelerek 7 

temsil vermiştir. Fethiye Halkevi’ne mensup Islah adındaki bu iki piyesin repertuar 

dâhilindedir.  Bu halkevinde hastalar için muayenehane kurulamadığına ve imkân da 

bulunmadığına fakat halkevinden gönderilen hastaların hükümet ve belediye doktoru 

tarafından ücretsiz muayene edildiği ve ilaçlarının halkevi tarafından sağlandığına vurgu 

yapılmıştır. Sosyal yardım şubesi 32 çocuk giydirmiş ve sünnet ettirmiştir.  Okuma odaları 

açılmadığı, sadece halkevi salonunda halkevine gelen gazeteler, dergiler ve kitapların 

okutturulduğu aktarılmıştır. 20’şer kişilik gruplar halinde köy ziyaretleri yapılmış ve 

konferanslar verilmiştir. Köylerde hastalar muayene edilmiş ve ilaçları temin edilmiştir.  

Ayrıca iki tane temsil gösterilmiş, bu doğrultuda köylülerle ziyaretçiler arasında tanışma ve 

sevgi bağı oluşturmaya vesile olunmuştur. Halkevinin müzelik eşyasının bulunmamakta ve 
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müze komitası kurulmamaktadır. Türkçe okuma-yazma kurslarının maarif tarafından 

açılmış ve ihtiyacı olanlara halkevi tarafından defter, kalem gibi eşyalar verilerek yardımda 

bulunulmuştur.  Ayrıca halkevi tarafından geçen yıl suni çiçek kursu açılmıştır. Kadın-erkek 

olarak bu kursa 160 kişinin katılım gösterdiğine ve bu kursun bir hafta devam ettiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.603 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Fethiye Halkevi’nin 5 şubesinin bölgenin gücüne ve ihtiyacına uygun olarak kurulmuştur. 

Fakat sosyal yardım şubesi yerine kitap saray şubesi ya da yayın şubesi kurulmasının daha 

uygun olacağı düşünülmüştür. Bölgede bulunan Kızılay, Çocuk Esirgeme Kurumu, Çocuk 

Himaye Cemiyeti, Asker Ailelerine Yardım ve belediyenin yoksullara yardım ettikleri için 

halkevinin sosyal yardım şubesinin yapacağı işleri bu oluşumların yerine getirmesinin 

mümkün olduğu belirtilmiştir. Buna karşın halkevinin 2000’e yakın cilt kitaplı kütüphanesi 

ve mütalaa salonu mevcuttur.  Kitaplara sahip çıkmak üzere halkevinin bazı kitapları da bu 

şubenin eksikliğinden ve ilgilenen kimse olmadığından dolayı kitapların ziyan olduğu tespit 

edilmiştir. Halkevine karşı halkın rağbeti olduğuna ve özellikle merasim ve bayram 

günlerinde konferanslar ve konuşmalara halkın çok ilgi gösterdiğinin görüldüğüne, halk 

toplantılarının ve halkın ilgisinin bina sorunu yüzünden halkevini zor durumda bıraktığına 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.604 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Fethiye Halkevi’nin çevre üzerindeki etkisinin çok iyi olduğuna ve rağbet gördüğüne, 

özellikle resmi ve özel günlerde halkevi salonun dolu olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.605 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Fethiye Halkevi temsil şubesi, spor şubesi, sosyal yardım şubesi, kütüphane ve 

yayın şubesi, köycülük şubelerinden oluşmuştur. Bu şubeler arasında köycülük şubesinin 

çalışmalarının çok aktif olduğu ve diğer şubelerin de düzenli bir şekilde çalışmalarına 

devam ettiği aktarılmıştır.606 
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CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Fethiye Halkevi’nde köycülük şubesinin aktif olarak çalışmakla birlikte diğer 

şubelerin de düzenli bir şekilde çalışmalarına devam ettiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.607 

Fethiye Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Fethiye 

Halkevi’nin bütçesinin yapıldığına ve vilayet idare heyeti tarafından onaylandığı iletilmiştir. 

Halkevinin masrafları bütçe doğrultusunda yapılmıştır. CHP Genel Sekreterliği tarafından 

yeni bir halkevi inşası için 4000 lirayı aşan bir para havalesinin Muğla vilayeti Ziraat 

Bankası aracılığıyla gönderilmiştir. Halkevi’nin varlığını devam ettirmek ve şube 

faaliyetlerini gerçekleştirmesi için gereken yardım ve desteğin hükümet amirlerinden ve 

vilayet parti idare heyetinden yapıldığı belirtilmiştir. Fethiye Halkevi idare heyeti ve parti 

idare heyetinin Muğla vilayet merkezine olan mesafe dolayısıyla yeterince ilgi 

gösterilmediği ve şu ana kadar kendilerini tatmin edecek yardımın yapılmadığından şikâyet 

edilmiştir. Bu şikâyetin konusunu geçen birkaç yıllık süreçte Muğla vilayet idare heyeti 

hususi muhasebenin yardımıyla Muğla’ya parti ve halkevi binası yapılması için 

kaynaklarının büyük bölümünü buraya harcadıklarına ve diğer halkevlerine yeterince 

yardımın gitmediği oluşturmuştur.  Vilayetten her halkevine olduğu gibi bir yardım yapılırsa 

mevcut şubelerle çalışılabileceği ve çevreye yararlı olabileceği belirtilmiştir.608 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Fethiye Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerini gerçekleştirmesi ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gereken gelirin sağlanmasında vilayet ve ilçe parti idare 

heyetleri alaka göstermiştir. , halkevlerinin faaliyeti için gereken gelirin oldukça iyi 

sağlandığına, Fethiye Halkevi’ne sağlanan gelirin diğer halkevlerine sağlanan gelir oranında 

olduğuna ve ihtiyaçlarının kısmen karşılandığına, bütçelerinin onaylandığına, yeni bir 

halkevi binası için 25-30 bin liralık bir harcama olacağı düşüncesine sahip olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.609 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Fethiye Halkevi’nin geliri iyi görülmüştür. Hususi idare tarafından ayrılan 400 liralık 
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ödeneğin vilayet aracılığıyla verildiği ve ilçe tarafından da 200 lira yardım yapıldığı 

halkevine yapılan maddi yardımın diğer halkevlerine yapılan yardım oranında sağlandığı 

belirtilmiştir. Halkevinin 1200 liralık bütçesi vardır. Belediyeden de yardım gören halkevi 

ihtiyacını karşılayacak boyutta yardımlar almıştır. Fakat daha fazla da verilme imkânı 

bulunmamaktadır. Halkevi için hususi idareden ve belediyeden ayrılmış olan paralar 5 

aydan beri verilmemiş, yapılmış girişimle yarısının verildiği ve kalanının yılsonuna kadar 

kısım kısım verileceği aktarılmıştır. 25-30 bin liralık halkevi binası yapılmasının uygun 

olacağı düşünülmektedir.610 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Fethiye Halkevi varlığını devam ettirmektedir.  Şube faaliyetlerinin olgunlaşması için temin 

edilen paranın vilayet içindeki diğer halkevlerine sağlanan gelir oranında olmuştur. 

Vilayetten bu yıl 400 lira ayrılan ödenekten 200 lirası veriliştir. Belediyeden de 200 liralık 

bir yardım yapılmış ve tahsil edilmiştir. Ayrıca ilçe idare heyeti de 100 liralık bir yardımda 

bulunmuştur. Halkevinin bu yıl için 1060 liralık bir bütçe oluşturduğu ve şu ana kadar 

565,75 liralık bir kısmını tahsil ettikleri aktarılmıştır. Vilayetten de 200 liralık alacaklarını 

temin ettikleri takdirde bütçelerinin 765,75 liraya ulaşacağı bilgisi verilmiştir. Bu durumda 

halkevinin tahmini bütçesi ile elde ettiği gelirlerin arasındaki farktan dolayı yeni yıl bütçesi 

düzenlenirken halkevinin genel masrafları çıktıktan sonra her şubeye 100’er lira yardım 

yapılması ve ona göre bir bütçe düzenlenmesi gerektiğinin not ettirilmiştir. Ayrıca Fethiye 

Halkevi adına vilayet bütçesine yeni bina yapımı için 3750 liralık bir paranın bankaya 

yatırıldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.611 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Fethiye Halkevi varlığını devam etmiştir. Şube faaliyetlerini gerçekleştirme, şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için ihtiyacı olan gelirin vilayet ile kaymakam ve ilçe idare 

heyetleri tarafından sağlandığı belirtilmiştir. Halkevine sağlanan gelirin vilayet içindeki 

diğer halkevlerine sağlanan gelir düzeyinde olmuştur. Bu gelirlerin kısım kısım 

gönderildiğine, Fethiye Halkevi’nin gelirlerinin, bütçesinin, demirbaşlarının, genel olarak 

hesap işlerinin yönetmeliğe uygun olarak takip edildiği aktarılmıştır. Hem ilçe idare 

heyetinin hem de halkevi idare heyetinin bütçelerinin henüz onaylanmadığına ve bir an önce 
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onaylanması gerektiği vurgulanmıştır.612 

Fethiye Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Fethiye 

Halkevi’nin hesapları her altı ayda bir komisyon tarafından incelenmiştir. Raporların iyi 

olduğu ve bir komisyon tarafından doğruluğuna dair rapor verilmiştir. Kasa defterlerinin 

bulunduğu, demirbaş eşya defterine eşyaların kayıtlı olduğu fakat eşyalara numara 

konulmadığı belirtilmiştir. Kütüphane defterlerinin bulunduğuna ancak bir örneğinin partiye 

verilmediğine dair bilgiler yer almaktadır.613 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Fethiye Halkevi’nin hesap işlerinin yönetmeliğe uygun olarak tutulduğu belirtilmiştir. 

Hesap kayıt usullerinde yanlışlıklar yapılmıştır. Sarf evraklarının bulunduğu, demirbaş eşya 

defterinin tutulduğu fakat çalışma defteri tutmadıkları belirtilmiştir. Haftada bir toplantı 

yapıp kayıt tutmuşlardır.  Halkevinin kütüphane defterinin olduğu fakat kütüphanede 

kitapları koruyacak kimsenin bulunmadığı ve kitapların bazılarının zarar gördüğü bilgisi 

verilmiştir.  Halkevi başkanı kütüphane ve kitaplar ile şahsi olarak alakadar olsa da bu 

yeterli değildir. Kitaplar için dolaplar bulunsa da kitapların ciltlenmemiştir. Halkevine ait 

kitapların iyi korunması ve ciltlenmesi için gereken direktifler verilmiştir.614 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Fethiye Halkevi’nin demirbaş eşya defterini ve kütüphane defterinin olduğu ve düzgün 

tutulduğu bilgisi verilmiştir. Kütüphane defterinin CHP Genel Sekreterliği’nin göndermiş 

genelge doğrultusunda düzenlendiği, kütüphanede yer alan kitapların Türk ocağından kalma 

kitaplar ve sonradan halkevine gelen kitaplardan oluştuğu belirtilmiştir. Bu kitapların 

korunmasının sağlanması gerekmektedir. Aza kayıtları aza kayıt defterine işlenmiştir. 

Çalışma defteri kayıtlarından şube komitalarının toplantı yaptıkları anlaşılmaktadır. Kasa 

defteri tutulmuş ve hesap işleri yönetmeliğe uygun olarak tutulmuştur. Görülen bazı usul 

hatalarının düzelttirilmiştir. Halkevinde tutulması zorunlu olan defterler tutulmuştur. Gelen-

giden evrak defteri ve dosyalar iyi durumdadır.615 

 

                                                            
612 BCA-CHP, 490.01/690.345.1, s. 72-86 
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614 BCA-CHP, 490.01/689.342.1, s. 43, 44, 45, 46, 47, 107, 108, 109 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Fethiye Halkevi’nin hesap işlerinin yönetmeliğe uygun olarak yapıldığı, halkevinde 

tutulması zorunlu olan defterlerin hepsinin tutulduğu belirtilmiştir. CHP Genel 

Sekreterliği’nden gönderilen yeni defterlerin 1941 Haziran ayından itibaren tutulmaya 

başlanması uygun görülmüştür. Halkevinde bulunan kitapların ziyan olmuş ve kitapların 

korunması, dışarıya verilmemesi ve ciltlenmesi gerektiği not ettirilmiştir. Çalışma defteri ve 

karar defteri tutmaları gerektiği belirtilmiştir.616 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Fethiye Halkevi’nde tutulması gereken defterler düzgün olarak tutulmuştur. Kitapların 

korunması ve düzenine dikkat edilmeye başlanmıştır. Halkevi şube komitaları çalışma 

defterleri tutmamaktadır. Kütüphanede bulunan kitapların bir an önce ciltlenmesi ve 

yönetmeliğe uygun bir şekilde düzenlenmesi gerektiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.617 

Fethiye Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Fethiye 

Halkevi binasının parti binasından ayrı bir binasının olduğu bilgisi verilmiştir. Şehrin 

ortasında emvali metrukeden alınmış bakımsız bir bina olduğuna, halkevi şubelerinin 

faaliyetlerini gerçekleştirecek durumda olmadığına değinilmiştir. Bu ilçede yeniden bir 

halkevi binasının inşasının zorunlu olduğu, CHP Genel Sekreterliği’nin de bu konuda 

dikkatinin çekildiğine ve maddi destek sağlandığı belirtilmiştir. Halkevi binasının planının 

hazır olduğu ve yeni halkevi binasının inşasına başlamak üzere çalışıldığı bilgisi verilmiştir. 

Şubelerin çalışması ve çevreye yararlı olması için binanın yapılması gerektiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.618 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Fethiye Halkevi’nin binasının yetersiz olduğu ve ihtiyacı karşılayamadığı, emvali 

metrukeden alınan bakımsız bir bina olduğu bilgisi verilmiştir. Fethiye’de 25-30 bin liralık 

büyük bir halkevi binasına ihtiyaç olduğu, şehir gelişmekte olduğu için halkevinin 

yapılacağı yerin de önemi olduğu, buna bağlı olarak yeni halkevinin inşa edileceği bölgenin 
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tespit edildiği belirtilmiştir.619 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Fethiye Halkevi binasının bakımsız bir bina olduğuna ve ihtiyacı karşılamadığı aktarılmıştır.  

Yeni bir bina inşasına gerek vardır. Fethiye’nin önemi dolayısıyla bu ilçe merkezinde 

yapılacak olan binanın 25-30 bin liralık binalardan olması gerekmektedir. Mevcut binanın 

sigortalıdır. Yangına karşı tertibatı bulunmaktadır.620 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Fethiye Halkevi binasının köhne bir durumundadır. Binanın durumunun halk toplantılarını 

ve halkın ilgisini etkilemektedir.  Yeni halkevi binası inşaatına harcanmak üzere verilen 

3750 lira bankaya yatırılmış bu parayla arsa yerinin bir an önce istimlak edilmesi gerektiği 

belirtilmiş bu konuda girişimde bulunulmuştur.621 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Fethiye Halkevi binasının ihtiyacı karşılamadığı, yeni bina yapılması için arsa alınma 

girişimin devam edildiği bilgileri verilmiştir. Halkevi inşa edilecek arsa ve bina tapu 

işlemlerinin ilçe idare heyetince bir an önce sonlandırılması gerektiğine dair tespitler 

raporunda yer almaktadır.622 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Fethiye Halkevi binasının yerinin müsait olmadığına, eski bir kiliseyi salon haline 

getirerek salon yaptıklarına ve toplantılarını burada gerçekleştirdiklerine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.623 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Fethiye Halkevi binasını eski bir istimlak girişimi yaparak aldıkları bir yerdir. Bu 

yerin bir an önce yapılması için dilekleri bulunmaktadır.624 
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Köyceğiz Halkodası 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Köyceğiz’de henüz halkevi açılmamıştır. Halkodası açıldığı takdirde eleman bulma sorunun 

yaşanmayacağı bildirilmiştir.625 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının 90 kişilik kayıtlı üyesi bulunmaktadır. 7 kişiden oluşan idare 

heyetinin memurlardan oluşmuş ve üzerlerine almış oldukları işte yetenekli oldukları 

belirtilmiştir. Halkevi idare heyeti başkanı olan Öğretmen İzzet Bey’in halkodası 

çalışmalarıyla alakadar olmuştur. Verimli sonuçlar aldıkları, öğretmenlerin ve memurların 

halkodası işleriyle ilgili oldukları ve aktif görev aldıkları vurgulanmıştır. Burada açılacak 

olan halkodası bölgenin gücüne uygun ve eleman bulunabilecek yapıda bir yerdir. Açıldığı 

takdirde halkın da çok memnun olacağı, ilçe kaymakamı olan Fethi Bey’in halkodasının 

çalışmalarıyla yakından ilgili olduğu fakat halkodasında verilen konferansların konularından 

kendisinin bilgisi dâhilinde ve izin alınarak hareket edilmesi gerektiği düşüncesinde olduğu 

öğrenilmiştir.626 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının idare heyeti; memurlardan, öğretmenlerden ve yüksek eğitim 

görmüş kişilerden oluşmuştur. Halkın bu kişilere karşı sevgi ve saygıları bulunmaktadır.  

Köyceğiz Halkodası Başkanı İzzet Bey çok sevilen birisidir.  Göstermiş olduğu çabalarıyla 

başarılı olmuştur. Burada bulunan halkodası çevrenin ihtiyacına ve yönetmeliğe uygun 

olarak açılmıştır. Halkodası idare heyeti toplantılarını düzgün yaptıkları iyi çalıştıkları 

vurgulanmıştır. Kadın ve erkek aza kaydına dikkat edildiğine ve 8 kadın ve 87 erkek aza 

kaydedildiğine, bunun dışında 17 kişi daha yeniden kaydedildiğine, önümüzdeki ay kadın 

aza kaydına daha fazla çaba gösterileceğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.627 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodası idare heyeti çoğunluğunu memur ve öğretmenler olmak üzere yedi 

kişiden oluşmaktadır. Halkodası idare heyeti üzerlerine almış oldukları bu işte yeteneklidir.  
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Halkodası idare heyeti toplantılarını yönetmelikte yer aldığı gibi on beş günde bir 

gerçekleştirmekle beraber gerekli gördükçe kısa aralıklarla da bu toplantılarını yaptıkları 

görülmektedir. Sosyal ve ahlaki bakımdan halkın sevdiği kimseler olduğuna ve 

çalışmalarının iyi olduğuna, halkodası idare heyeti ile hükümetin amir ve memurları ve parti 

idare heyeti arasında iş ve fikir birliği bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.628 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodası idare heyeti azalarının sosyal ve ahlaki açıdan halkın gözünde sevgi ve 

sempatileri bulunmaktadır. İdare heyetinin öğretmen ve memurlardan oluşmuştur. Daha 

önceden halkodası başkanlığı yapan İzzet Akgül’ün ilçe parti başkanı Rıfat Tekin ile 

yaşamış olduğu anlaşmazlık üzerine halkodası başkanlığından ayrılması halkodası 

faaliyetlerinde durgunluk meydana getirmiştir. Teftiş esnasında mevcut halkodası başkanı 

İzzet Özden’in askerlik hizmeti dolayısı ile ayrılması ve eski başkan İzzet Akgül’ün de 

tekrar halkevi başkanlığına getirilmesinin kendisi tarafından uygun olduğunun belirtilmiştir. 

Hükümet amir ve memurları ile öğretmenlerin halkodasıyla olan alaka düzeyleri iyidir. 

İdare heyetinde yer alan memur ve öğretmenlerin yararlı görevde bulundukları ve almış 

oldukları görevde yetenekli kişiler oldukları vurgulanmıştır.  aza kaydına devam 

ettirilmiştir. Ayrıca halkodasının büfe kısmının kiraya verilmiş olduğu ve kiracı olan 

kahvehane işletmecisinin halkodasında kâğıt ve tavla oyunları oynattığı görülmüştür.  Bu 

oyunlar yönetmeliğe aykırı olması nedeniyle men edilmiştir. Bu duruma sebebiyet verenin 

halkodasının ilçe idare heyeti olmakla beraber bu duruma halkodası idare heyetinin de göz 

yumduğuna, bu durum karşısında her iki heyete de eleştiriler ve üzüntüler ifade edilmiştir. 

Tüzüğe ve yönetmeliğe kesinlikle uymaları gerektiği belirtilmiştir. İlçe parti idare heyetinin 

zayıf ve layıkıyla çalışmadıkları ve bu yüzden yeni kongre sürecinde takviye edilmesi 

gerekmektedir. Yapılan teftişte bazı eksikliklerin tespit edildiği ve bu eksikliklerin idare 

heyeti tarafından yönetmelik gereğince halk hatibi seçilmesi ve halk kürsüsünün 

yenilenmesi ile partinin durumunu bildiren altı aylık çalışma raporlarının ve sicil 

defterlerinin daha düzgün olarak düzenlenmesi gerektiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.629 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Köyceğiz Halkodası Başkanı Kenan Dayı’nın halkodası işleriyle ilgili olduğu 
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belirtilmiştir. İlçe Kaymakamı Reşat Beyatlı’nın halkodasıyla iyi bir iş birliği içinde 

olduğunu öğrendiğinde sevinç duymuştur. Halkodasının aza sayısının 118 olduğuna hem 

parti hem de halkodasının her hafta düzgün bir şekilde toplantılarını gerçekleştirdiğine, ofis 

işleri için kullanılan halkodası salonunun bir an önce boşaltılmasını istediklerine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.630 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Köyceğiz Halkodası Başkanı Kenan Dayı halkodası işleriyle ilgilenmiştir.  

Halkodasının şubelerinin çalıştığına, ilçe Kaymakamı Reşat Beyatlı’nın halkodasıyla iyi bir 

iş birliği içinde olduğunu öğrendiğinde sevinç duymuştur. Halkodasının aza sayısının 118 

olduğuna, ofis işleri için kullanılan halkodası salonunun bir an önce boşaltılmasını 

istediklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.631 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu üçüncü 

teftişinde Köyceğiz Halkodası idare heyeti azalarının bölgenin sevdiği ve saydığı kişilerden 

oluşmuştur.  Halkodası başkan vekili olan Nazmi Aytaç halkodasının durumu ve çalışması 

ile çok ilgili olduğu ve çalıştığı vurgulanmıştır. Memur ve öğretmenler olmak üzere beş 

kişiden oluşan halkodası idare heyetinin aza sayısının 106 kişidir. Yeni aza kaydına devam 

edildiği Köyceğiz Halkodası faaliyetlerinde eleman bulunabileceği ve bina durumunun da 

uygun olması dolayısıyla halkevine çevrilmesinin çevre için yararlı olacağı belirtilmiştir. 

Kaymakam Reşat Beyatlı’nın halkodası ve hayır cemiyetleriyle ilgi ve çalışmalarının takdir 

edilecek durumda olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.632 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Köyceğiz Halkodası çalışanlarını iyi ve övmeye değer bulduğunu, halkodasının çalışma 

programlarının basılı olduğu ve sistemli bir şekilde çalıştıklarına dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.633 

Köyceğiz Halkodası Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının çevre üzerinde yaptığı etkinin ve bıraktığı izlenimin iyi olduğuna, 

halkodasında her hafta konferanslar verildiğine ve görüşmeler yapıldığına, bu görüşmelere 
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halkın ilişinin çok olduğuna, özellikle temsillere halkın katılımının çok olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.634 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının çevre üzerindeki etkisinin çok iyi olduğunu, halkın ve gençliğin 

rağbetinin olduğunu belirtmektedir. Levent’in raporunda halkodasının konferansları 

çevrenin ihtiyaçlarını göz önünde bulundurarak verilmiştir. Bu konferanslar Nüfus Sayısı, 

Dil, Vaziyeti Hazıra Karşısında Türkiye, Paraşütçülük, Beşinci Kol, Muzır Propagandalar, 

Türk Tarihinde İnkılap Hamleleri konuları üzerinde öğretmenler tarafından konferanslar 

verilmiştir. Halkodası dergi çıkarmamakta, köyde matbaa olmadığı için iyi bir dergi çıkarma 

ve gereği bulmamaktadırlar. Posta yolu ile gelen dergilerden yararlanıldığına; güzel sanatlar 

faaliyeti yapılması bütün bir kış süresince haftalık toplantılarda Behçet Kemal’in milli 

şiirleri ve diğer eser veren yazarlarımızın şiirlerini okumak için edebiyat geceleri yapıldığı 

belirtilmiştir. Milli oyunlar ve türkülerin teşvik ettirildiğine, Harmandalı, Eli Bırra Zeybeği, 

İzmir Zeybeği, Tavas Zeybeği, Beş Kazalı Zeybeği oynattırılarak Sivas Zeybeği de 

öğrettirilmiştir.  Parti binası ve raporları dışında iki piyes oynatılmış ve bunlardan birisinin 

Şeytan Komedisi diğerinin ise Deli Doktor Komedisi olduğu bilgisi verilmiştir. Her iki oyun 

da batıl inançlara ve hurafelere inanılmamak için temsil edilmiştir. Halkta iyi bir etki 

yapmıştır. İlçe merkezi küçük olduğundan hastalar için muayenehane kurma imkânı 

olmadığı, hükümet doktorunun halkodasına gönderilen fakir hastaları ücretsiz muayene ve 

tedavi ettiği bilgisi verilmiştir. Halkodasında mütalaa salonu açıldığı ve burada günlük 

gazeteler ile dergilerin okunduğu bilgisi mevcuttur. Müzelik eşya bulunmadığı, bu işi 

halkodasının yapabilecek güçte değildir. Birkaç köyle sınırlı olmak üzere köy gezileri 

yapıldığına ve köylerde başöğretmen İzzet Bey tarafından 3 konferans verildiğine ve 

temsiller gösterildiğine, gençlerin bu gezilere katılım gösterdiğine; halkodasının 

kütüphanesinde CHP Genel Sekreterliği tarafından gönderilmiş olan kitaplar dışında başka 

kitap bulunmadığı aktarılmıştır. Mevcut eserlerden yararlanılmak istense de kitap sayısının 

çok az olduğuna, mevcut kitapların korunması için kütüphane dolabı yaptırıldığı ve 

kitapların ciltlenmesi için bu yıl bütçeye ödenek konduğuna dair bilgiler mevcuttur. Bu 

işlere başlandığına, kitap ihtiyaçları olduğu için CHP Genel Sekreterliği’nden kitap 

gönderilmesinin uygun olacağına; bu yıl okulda üç kurs açılmasının kararlaştırıldığına ve 
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eni Türk harflerini bilmeyenlere öğretileceğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.635 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasına halkın ilgisi fazladır.  Özellikle merasim, bayram günlerinde ve 

temsillerde halkın rağbetinin çok fazla olduğu görülmüştür. Halkodasında verilen 

konferansların ve yapılan görüşmelerin çevrenin seviye ve ihtiyacına uygun olduğu, milli 

günler kutlanmaktadır. Halkodasının vermiş olduğu altı aylık çalışma raporlarının doğru bir 

şekilde düzenlendiğine ve raporda yer alan çalışmaların yapıldığının anlaşıldığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.636 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının 5 aydan beri faaliyetlerinin durgun olması Öğretmen İzzet Akgül’ün 

halkodası başkanlığından ayrılması nedeniyle olmuştur. Halkodasının konferans ve diğer 

faaliyetlerinin sadece özel ve resmi günlerle sınırlı kalmıştır. Öğretmen İzzet Akgül’ün 

halkodası başkanlığına tekrar gelmesiyle halkodasının çok iyi çalışacağından emin 

olmuştur.  Köyceğiz’de bulunan beden terbiyesi oluşumunun faaliyetinin birkaç aydan beri 

durgun olduğuna, istişare heyetinin toplantı yapmadığı ve bu iş ile sorumlu olan gençlerle 

ilgilenen olmamış ve toplantı yapılmamıştır. Beden terbiyesi oluşumunun faaliyete geçmesi 

için kaymakam vekili, belediye başkanı, askerlik şubesi başkanı ve jandarma komutanı ile 

görüşmeler yapılmıştır. Bu görüşmeler neticesinde Cumhuriyet Bayramı kutlamalarından 

önce çalışmalara başlayacaklarına ve Cumhuriyet Bayramı merasimine bu yıl gençlerin 

katılım göstermesi için çaba harcayacaklarına söz vermişler. Parti idare heyetinin spor ve 

gençlik oluşumunun ve özellikle beden terbiyesi oluşumunun faaliyete geçmesi için iletişim 

kurması ve çaba göstermesinin tavsiye edildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.637 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Köyceğiz Halkodasının güzel sanatlar şubesi, temsil şubesi, spor şubesi, sosyal 

yardım şubesi, kütüphane ve yayın şubesi, köycülük şubelerinden oluşmuştur. Sosyal 

yardım şubesi ile temsil şubesi hayır kurumlarıyla birlikte çalışmış, müsamereler 

düzenlenerek bu kurumların her birine 100’er liralık gelir sağlanmıştır. Spor şubesinin 

futbol dışında her türlü spor yapıldığına; 431 kitap bulunduğu ve okuyanların sayısının 298 

olduğuna; köycülük şubesinin hafta sonu tatillerinde köylere giderek köylüleri ilgilendiren 
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konuşmalar yaptıklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.638 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu üçüncü 

teftişinde Köyceğiz Halkodasına halkın rağbetinin olduğu, halkodasının çalışmasının çevre 

üzerinde iyi bir etki bıraktığı, halkodasının konferans ve temsilleri ile milli oyunlar ve 

türküleri özendirmeye çalıştığı belirtilmiştir.639 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının dil ve Edebiyat çalışmalarında bulunduğu için bu şubenin açılması 

için tavsiyede bulunulmuştur. Çalışma raporlarının incelendiği sırada halk dershanelerinin 

aktif bir şekilde faaliyette olmamasının okullarda bu kursların verilmesinden 

kaynaklandığını öğrenmiştir. Sosyal yardım şubesinin poliklinik istatistiklerini çalışma 

raporlarına yazmalarını rica etmiştir. İki yıldan beri toprak mahsulleri ofisi tarafından 

kullanılan müsamere salonunun boşaltılmasıyla birlikte temsil şubesinin de faaliyete 

geçeceğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.640 

Köyceğiz Halkodası Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Şükrü Şenozan’ın 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Köyceğiz Halkodasına halkın 2500 liralık ve merkezin 1000 liralık yardımı olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.641 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Köyceğiz 

Halkodasının binasının eşya masrafları için yardım yapılması kararı verilmiştir.642 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme, şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için ihtiyaç duyulan gelirin sağlanmasında yardımları ve 

destekleri olmuştur. Halkodasının açılması için ihtiyaç duyulan yardımın masrafların parti 

tarafından yapıldığı ve birçok eşyanın parti tarafından sağlandığı bilgisi verilmiştir. 

Köyceğiz Halkodasına yapılan yardımın diğer halkodalarına yapılan yardım düzeyinde 

olacağı, bölgenin halkodasının varlığını devam ettirecek geliri sağlayabilecek imkânı 

olduğu, halkodasının bütçesinin yönetmeliğe uygun olarak yapıldığına dair bilgiler 
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mevcuttur.643 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodası hükümet amirleri ile vilayet ve ilçe parti idare heyetinden yardım ve 

destek görmüştür. Vilayet 200, ilçe ise 150 liralık yardımda bulunmuştur.  Halkodasının 

ihtiyacı göz önüne alındığında vilayetten ve kasadan yapılan maddi yardımın halkodasının 

varlığını devam ettirmesine ve şube faaliyetlerinin gerçekleştirmesini sağlayacak düzeyde 

olduğu belirtilmiştir. Bu yıl içinde hususi idareden ve belediyeden sağlanacak olan gelirin 

bir kısmının verildiğine ve kalanının da daha sonra verileceğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.644 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının bütçesinin onaylandığı fakat gelirinin az olduğu belirtilmiştir. 

Vilayetten yapılması gereken 200 liradan 5 lirasının verildiği ve ilçe idare heyeti tarafından 

verilmesi gereken 150 liradan herhangi bir ödeme yapılmadığı, vilayetten ve ilçeden temin 

edilmesi gereken paranın alındığı takdirde halkodasının ihtiyaçlarını ve çalışmalarını 

karşılayabileceği vurgulanmıştır.645 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının varlığını devam etmiştir.  Şube faaliyetlerini gerçekleştirmiş, şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için vilayet parti idare heyetinin geçen yıl hususi muhasebe 

tarafından ayrılan 200 liradan sadece 50 lirasını vermesi gerektiği vurgulanmıştır. Bu yıl ise 

yine hususi idareden alınan ödenekten halkodasına herhangi bir para verilmediği 

belirtilmiştir.  Halkodasının varlığını devam ettirmesi için ihtiyacı olan gelirin hem az 

verilip hem de vaktinde verilmediği söylenmiştir. Özellikle belediye de alakasız ve az 

yardımda bulunmaktadır.  Halkodasının ve partinin büfe kısmının bir kahvehane 

işletmecisine kiraya verilmiş ayrıca bütçe harici masraf yapmamaktalar. Geçen seneden 

devredilen borçların ayrıntılı bir şekilde yeni bütçeye eklenmesi, vilayetten ve belediyeden 

elde edilecek gelirin zamanında ödenmesi hem partinin hem de halkodasının bütçelerinin 

henüz onaylanmadığına ve bu bütçelerin biran önce onaylanarak teslim edilmesi 

tavsiyelerinde bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.646 
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CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu üçüncü 

teftişinde Köyceğiz Halkodasının faaliyetleri ve ihtiyaçları için Kaymakam Reşat 

Beyatlı’nın ilgilendiğine ve halkodasının varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerini 

gerçekleştirmesi ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan geliri sağladığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.647 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının vilayet içinde aza yardım paraların tamamını toplayan tek ilçe 

Köyceğiz’dir. Parti ve halkodasının yazı makinesi satın almak için gönderilen 100 liranın 

yetişmemesi ve spor şubesine alınacak olan iki çifte sandal için 150-200 liralık bir yardım 

talebinde olduklarına dair bilgiler mevcuttur.648 

Köyceğiz Halkodası Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının CHP Genel Sekreterliği tarafından gönderilen çalışma defteri, 

kütüphane defteri, demirbaş eşya defteri, gelen-giden evrak defterini tuttuklarına ve kasa 

defterlerinin olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.649 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının genel olarak tutulması zorunlu olan kayıt defterlerinin iyi, düzgün 

ve yönetmeliğe uygun olduğuna ve çalışma defterlerinin kayıtları incelendiğinde 

çalışmalarının yer aldığının görüldüğüne dair tespitleri raporunda yer almaktadır.650  

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının tutulması zorunlu olan defterlerinin düzgün bir şekilde 

tutulmaktadır. Gelir defteri, bütçe defteri, demirbaş eşya defteri ve genel hesap işleri 

yönetmeliğe uygun olarak takip edilmiştir. Sarf makbuzlarının ve çalışma defterlerinin iyi 

tutulduğuna, halkodasının kitapları için bir dolap yaptırılması ve kitapların ciltlenmesi için 

daha önceden not verildiği halde yapılmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.651 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodası demirbaş eşya defterinin ve genel olarak hesap işlerinin yönetmeliğe 
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uygun olarak tutulmaktadır.  Halkodasında tutulması zorunlu olan defterlerin hepsinin 

tutulduğuna, kitapların ciltlenmesi ve kitaplar için dolaplar yaptırılmasının gerekli olduğuna, 

kasa defterinde bulunan hataların düzeltilmesi yoluna gidildiğine dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.652 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının tutmuş olduğu kayıtların ve toplantılarının düzgün olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.653 

Köyceğiz Halkodası Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Şükrü Şenozan’ın 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Köyceğiz’de mükemmel bir halkevi binası yapılmakta olduğuna dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.654 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Köyceğiz 

Halkodası binası için belirlenen büyük bir salon ile dört odadan oluşan yerin hem parti hem 

de halkodasının kullanımına uygun olduğu, binaya eşya temin edilmeye çalışıldığı 

belirtilmiştir.655 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent, 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının parti binası içinde açılmış olduğu ve burada halkodası idare 

heyetine bir oda, okuma odası için bir oda ve toplantı salonu tahsis edilmiştir. Halkodasının 

ihtiyacı karşılayabilecek düzeyde uygun bir binadır. Yeni bir bina inşasına gerek olmadığı, 

şu anda parti ve halkodası olarak kullanılan binanın bir önceki Vali Recai Güreli’nin 

girişimleriyle yapıldığı bilgisi verilmiştir. Halkodasının eşyasının az olduğu ve kısım 

sağlanacağına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.656 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının ilçe parti idare heyeti tarafından temin edilmiş yeni, temiz ve 

ihtiyacı karşılayacak niteliktedir.  Halkodasının kendine ait demirbaş eşyası az olduğu için 

partiye ait olan masa, sandalye ve diğer eşyaların halkodasının kullanımına tahsis edilmiştir. 

Halkodası binasının sigorta yaptırıldığı ve yangına karşı tertibat yapıldığına dair tespitleri 
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raporunda yer almaktadır.657  

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodası binasının çok güzel olduğuna ve ihtiyacı karşıladığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.658 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Köyceğiz Halkodasının binasının yeni, sigortalı ve ihtiyacı karşıladığı belirtilmiştir.659 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu üçüncü 

teftişinde Köyceğiz Halkodası binasının yapısının halkevine dönüştürme şartlarına uygun 

raporunda yer almaktadır.660 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Köyceğiz Halkodasına ait toprak mahsulleri ofisi tarafından işgal edilmiş olan müsamere 

salonunun 20 Mayıs tarihinde boşaltılarak halkodasına teslim edildiğine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.661  

Bodrum Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Şükrü Şenozan’ın 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Bodrum’un kültürlü elemanlarla faaliyet yapmaktadır.  Fakat Bodrum’da bulunan iskeleden 

elde edilen vergilerin kesilmesi parti adına tasarlanmış olan halkevi ve diğer planlanan 

kurumların kurulmasına imkân ve zaman bırakmadığı için parti ve halkevi başkanlarının zor 

durumda kaldıkları belirtilmiştir.662 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Bodrum 

Halkevi altı şubeden oluşmuştur. Fakat bölgenin gücü ve ihtiyacından fazladır. Şube 

başkanlıkları genellikle memur ve öğretmenlerden oluşmuştur. Halkevinin ilk kurulduğu 

zamanlarda üç şube olarak açılması düşünülürken bir şekilde altı şubeye çıkarılmıştır. 

İlkokul öğretmenlerinin halkevinde çok iyi çalıştıkları, Bodrum Halkevi’nin beş şube ile 
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çalışabileceği çünkü altı şube için hem eleman hem de maddi kaynak bulma imkânı 

olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.663 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Bodrum Halkevi çalışmalarına karşı parti idare heyetinin, hükümet amir ve memurlarının 

alaka düzeyleri iyidir. Memurlar ve öğretmenlerin aktif olarak görev aldıkları, halkevi idare 

heyeti azalarının yapmış oldukları işlerde iyi oldukları görülmektedir. Halkevi idare 

heyetinin toplantılarını düzenli olarak gerçekleştirdiklerine, halkevi şubelerinin bölgenin 

gücüne ve ihtiyacına uygun ve şubeleri faaliyete geçirebilmek için elemanının bulunduğuna 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.664 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

parti idare heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevi ile alakaları iyidir. Halkevi 

idare heyetini memur ve öğretmenlerin oluşturmuş ve üzerlerine almış oldukları işte 

yetenekli oldukları vurgulanmıştır. Beş şubeden oluşan Bodrum Halkevi çevrenin gücüne ve 

ihtiyacına uygundur. Halkevi hem eleman hem bütçeleri hem de binadan yoksundur. 

İstenilen şekilde verim alınamamaktadır.  Fakat halkevinin olması dahi başlı başına bir 

varlık oluşturduğuna ve zamanla daha iyi duruma geleceğinin beklendiğine, ayrıca 

halkevinin bina sorunu dolayısıyla toplantılarını da gerçekleştiremediklerine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.665 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Bodrum Halkevi idare heyeti bölgenin sevilen ve sayılan kişilerinden oluşmuştur. Şube 

komita başkanları üzerlerine aldıkları işte yeteneklidir. Beş şubeden oluşan bu halkevinde 

memurlar ve öğretmenlerin aktif olarak görev aldıklarına fakat bu beş şube bölgenin 

gücünden ve ihtiyacından fazladır. Bu yüzden sosyal yardım şubesinin lağvedilmesinin 

halkevinin daha verimli çalışmasını sağlayacaktır. Halkevi idare heyeti ile bölgenin 

hükümet amir ve memurlarının ve parti idare heyeti ile aralarında iş ve fikir birliği 

bulunmaktadır. Halkevi idare heyetinin düzgün toplantılar yapmalarına rağmen şube 

komitalarının toplantılarını yapmadıklarının görülmüştür. Aynı zamanda şube komitalarının 

aza sayılarının eksik olduğunun görüldüğü ve yeni aza kaydına dikkat edilmesi gerektiği 

belirtilmiştir.  Halkevinin düzenlemiş olduğu altı aylık çalışma cetvelinin düzgün bir şekilde 
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düzenlenmiş olduğuna dair tespitler mevcuttur.666 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Bodrum Halkevi ile öğretmenlerin, hükümet amir ve memurların, vilayet ve ilçe idare 

heyetlerin alakalarının iyi olduğu belirtilmiştir. Halkevi idare heyeti toplantılarını düzenli 

bir şekilde yaptıklarına, çalışmalarının iyi olduğuna dair bilgiler yer almaktadır. Üzerlerine 

almış oldukları görevlerinde yetenekli kişiler olduğu ve bölgenin sevilen kişilerinden 

oluştuğu vurgulanmıştır. Fakat şube komitalarının toplantılarını yapmadıkları ve çalışma 

defteri tutmadıklarının görüldüğüne, beş şubeden oluşan halkevinin bölgenin gücüne ve 

ihtiyacına uygun olsa da şube komitalarının faaliyetlerinin az olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.667 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Bodrum Halkevi’nin çalışmalarını zayıf bulan PM Levent Bodrum’un halkevi 

çalışmalarıyla birçok ürünü ortaya çıkaracak nüfusu bulunmaktadır. Bu bölgenin refah 

seviyesinin de buna uygun olduğunu belirterek bu durumdan üzüntü duymuş parti başkanı 

ile paylaşmıştır. Halkevinin aza sayısının 1942 yılına kadar 170 olduğuna ve bu tarihten 

itibaren kaydedilen kimse olmadığı bilgisi verilmiştir.668 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Bodrum Halkevi çalışmalarını bir önceki yıla göre daha iyi bulmuştur. Toplantılarının 

düzene girdiğine ancak bazı küçük eksiklikler bulunması dolayısıyla tamamlanması için 

tavsiyelerde bulunmuştur.669 

Bodrum Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Bodrum 

Halkevi’ne halkın rağbeti vardır.  Özellikle bayram günlerinde halkın tamamı halkevinde 

toplanmaktadır. Halkın toplanacak başka bir alanı bulunmamaktadır.670 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’nin çevre üzerinde etkisinin iyi ve halkın rağbetinin de iyi olduğu 

belirtilmiştir. Halkevi idare heyeti musiki dersi açarak, müsamere düzenleyerek, köy gezisi 
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yaparak, spor şubesinin bariz faaliyetlerde bulunmasıyla birçok iş yaptıklarının görüldüğüne 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.671 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’nin çevre üzerindeki etkisinin iyi olduğu belirtilmiştir. Halkın ve özellikle 

gençliğin halkevine karşı rağbetinin olduğuna, halkevinin konferanslar tertip ettiğine dair 

bilgilere yer verilmiştir.672 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’ne halkın merasim günlerinde rağbet ettiğine, halkevinde halkı ilgilendiren 

konular üzerine birkaç konferans faaliyeti olduğu aktarılmıştır. Fakat halkevi çalışmalarının 

durgun gözüktüğü buna bağlı olarak daha konferans ve diğer çalışmalara da önem 

verilmesinin gerektiği belirtilmiştir.673  

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’nin sosyal yardım şubesi, spor şubesi ve kitap saray şubesinin 

çalışmalarının olmadığına ve bu şubelerin faaliyetlere başlamaları gerektiği vurgulanmıştır. 

Bina koşulları dolayısıyla halkın toplanamadığına fakat bu duruma rağmen halkın halkevine 

karşı sevgi düzeyinin iyi olduğu ve rağbet ettiklerinin görüldüğüne dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.674 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge, 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Bodrum Halkevi; güzel sanatlar şubesi, temsil şubesi, spor şubesi, sosyal yardım 

şubesi, kütüphane ve yayın şubesi olmak üzere beş şubeden oluşmaktadır.  Bu şubelerden 

sadece sosyal yardım şubesinin haftada bir poliklinik yaptığı görülmektedir. Bunun dışında 

kütüphanesinde 507 kitap bulunan halkevinde okuyan kişilerin kaydının tutulmadığı, 

müsamere salonu olarak kullanılan eski bir kilisenin askerlerin yapmış oldukları işgal 

dolayısıyla kullanılamadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.675 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Bodrum Halkevi’ne özellikle deniz sporlarına önem vermelerini belirtmiştir. 1 Temmuz 

Denizciler Bayramı’nın kutlandığı sırada Bodrum’da bulunması dolayısıyla deniz 
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yarışlarına katılım gösterdiğine ve halkın da bu konuda ilgili olduğunu gözlemlenmiştir. 

Küçük çocukların mükemmel yüzdüğü ve kürek çektiğine tanık olduğunu belirtmiştir. 

Halkevinin deniz sporlarını bir disiplin altına alarak gençleri yetiştirmenin önemli 

görevlerinden biri olduğunu tavsiye ettiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.676 

Bodrum Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Bodrum 

Halkevi’nin parti idare heyetinden, hükümet memurlarından ve belediyeden maddi ve 

manevi destek gördükleri belirtilmiştir. Bodrum Halkevi’nin 1938 yılı bütçesinin 1175 lira 

olarak düzenlerken 1939 yılında 275 liralık bir düşüşle 900 liralık bir bütçe düzenlenmiştir. 

CHP Genel Sekreterliği tarafından Ziraat Bankası aracılığıyla gönderilen paradan 2600 

lirasıyla bir arsa alındığı ve kalan 1400 lira ile inşaatına başlanacağı bilgisi mevcuttur.  2600 

liraya alınan yerin şu anki değeri 6000 lira civarındadır.677 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerini gerçekleştirmesi, şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirin vilayet ve ilçe parti idare heyetleri ile 

ilçe belediyesi tarafından sağlandığı belirtilmiştir. Bu halkevine sağlanan gelirin vilayet 

içindeki diğer halkevlerine sağlanan gelir düzeyinde olmuştur. Halkevini doğrudan 

yaşatacak gelirin temin edilmiş ve halkevi bütçesi oluşturulmuştur. Halkevi binasının keşif 

bedelinin 2600 lira olarak belirlendiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.678 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme, şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için vilayet idare heyeti 400 liralık yardımda bulunmuştur.  İlçe 

idare heyeti de nakdi yardımda bulunarak ve aynı zamanda ücretli kâtiplerin de ücretini 

ödeyerek destek oldukları belirtilmiştir.  Bodrum Halkevi’ne sağlanan gelirin diğer 

halkevlerine sağlanan gelir düzeyinde olduğuna ve halkevinin ihtiyaçlarını kısmen 

sağladığına değinilmiştir. Halkevinin bütçesinin zayıf olması istenilen şekilde çalışmasına 

engel olmuştur. Kütüphanede yer alan kitapların ciltlenmesi için bütçesine ödenek 

konulmuştur.679 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi için doğrudan sağlanan gelirin çok az olduğu 

vurgulanmıştır.  Vilayet hususi idaresinden diğer halkevlerine de gönderilen 400 liralık 

yardımdan sadece 140 lirasının tahsis edildiği ve halkevinin 260 lira alacağı bulunduğu 

belirtilmiştir. Belediyenden ve ilçe idare heyetinden hiçbir maddi yardım görmemiştir.  

Halkevinin düzgün hazırlanmış bütçesinin onaylandığı ve 615,50 liralık bir bütçe 

oluşturulduğu fakat buna karşın sadece 140 lirasının temin edildiği belirtilmiştir. 

Belediyenin halkevine tahsis ettiği 200 liranın ise belediyenin gelirlerinin az olması 

dolayısıyla temin edilememiştir. PM Rıza Levent’in halkevlerinin yeni yıl bütçesi 

düzenlerken halkevinin genel masrafı çıktıktan sonra her şube komitası en az 100’er lira 

yardım parası verecek şekilde düzenlenmesini istemiştir. Halkevi bütçesinde yer alan maddi 

yardımların belediyeden ve hususi muhasebeden zamanında tahsil edilmesi, halkevi 

borçlarının zamanında ödenmesi ve vilayet parti idare heyetinde kalan ödeneğin halkevi 

inşaatında kullanmasını tavsiye etmiştir.680  

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’nin bütçesinin henüz onaylanmadığını belirtmiştir. Halkevinin varlığını 

devam ettirmesi, şube faaliyetlerini gerçekleştirmesi, şube faaliyetlerinin olgunlaşması için 

vilayet idare heyeti tarafından diğer yıllarda olduğu gibi 400 liralık yardımda bulunması 

gerekirken altı ay gibi bir süre geçmesine rağmen sadece 100 liralık bir yardımda 

bulunmuştur. Vilayet hususi idaresinden temin edilen bu yardımların çok geç ve güç 

yapıldığı bilgisi verilmiştir. Bodrum Halkevi’ne yapılan bu yardımın diğer halkevlerine 

yapılan yardım düzeyinde olduğu, halkevine yerel belediyeden herhangi bir yardım 

yapılmamıştır. Bu yardımı yapacak durumları yoktur. Halkevi sadece vilayetten aldığı para 

ile çalışmalarını sürdürmektedir.681 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Bodrum Halkevi idare heyetinin özellikle aza yardım paralarını toplama konusunda çaba 

gösterdikleri belirtilmiştir.1943 yılı içinde 307 lira ve 1944 yılı başından itibaren 149,50 lira 

toplamışlardır. Halkevinin konferans salonunu kullanan askeri birlikten 120 liralık kira 

bedeli alacakları olduğu bilgisi verilmiştir.682 
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Bodrum Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Bodrum 

Halkevi’nin hesap defteri ve kütüphane defterinin düzgün tutulduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.683 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’nde kasa defterinin tutulduğu, yapılan usul hatalarının düzelttirildiği, 

demirbaş eşya defterinin tutulduğu belirtilmiştir. Eşyalarının az olduğu ve bu yüzden 

partinin eşyalarından yararlanıldığına değinilmiştir. Kütüphane defterinin bulunduğu fakat 

kitapların ciltlenmesi gerektiği ve kitaplar için dolap yaptırılması gerektiği not 

ettirilmiştir.684 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’nin demirbaş eşya defterini tutulduğu, kütüphane defterinin yönetmeliğe 

uygun olarak tutulmadığı ve ciltlenmediği belirtilmiştir. Kitapların ciltlenmesi ve defterlerin 

düzenlenmesi için gereken uyarıların yapıldığına ve bütçeye kitapların ciltlenmesi için 

ödenek konulduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.685 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’nde tutulması zorunlu olan defterlerin hepsinin tutulduğu, sadece şube 

komitalarının az da olsa yapmış oldukları çalışmaları çalışma defterine yazmadıkları 

belirtilmiştir. Aza kayıt defterinin yenilenmesi ve hataların düzeltilmesi gerektiği not 

ettirilmiştir. Halkevinin demirbaş eşya defterinin ve kütüphane defterinin yönetmeliğe 

uygun bir şekilde tamamlanması gerektiği ve ayrıca halkevinde bulunan kitapların kısım 

kısım ciltlenmesi ve iyi korunması gerektiği vurgulanmıştır. Genel raporların yönetmeliğe 

uygun olarak yapılmaya çalışıldığına ve CHP Genel Sekreterliği tarafından yeni gönderilen 

defterlerin tutulmaya başlandığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.686 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Bodrum Halkevi hesap işleri yönetmeliğe uygun bir şekilde yapılmıştır. Halkevi idare 

heyetinin karar defteri ve çalışma defteri tutmalarına rağmen şube komitalarının çalışma 

defterlerini işlemedikleri vurgulanmıştır. Demirbaş eşya defteri ve halkevinde tutulması 
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zorunlu olan diğer defterler tutulmuştur. Halkevinin kütüphane defteri düzgün değildir. 

Burada bulunan kitapların ciltlenmesi ve korunması için dolap yaptırılması 

gerekmektedir.687 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Bodrum Halkevi’nin defterlerin işlenmediği ve kayıtlarının düzgün tutulmadığına 

ayrıca kitapların çoğunun ciltsiz olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.688 

Bodrum Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1939 yılında yapmış olduğu teftişinde Bodrum 

Halkevi binasının bulunmadığı ve partiye ait binada verilen bir odada çalıştıkları 

belirtilmiştir.  Mevcut kullanılan binan ihtiyacı karşılamayan köhne bir yapıdadır. Yeni bir 

halkevi binası yapmak için CHP Genel Sekreterliği tarafından gönderilen para ile şehrin 

ortasında güzel ve büyük bir arsa alındığı artan para ile halkevi binasının inşaatına 

başlanacağı belirtilmiştir.  Ayrıca bina yapıldığı takdirde beş şube olarak çalışırsa eleman ve 

bütçe sorunu da yaşamayacağı belirtilmiştir. PM Rıza Levent’in vilayet içindeki 

halkevlerinin bir-iki odadan oluşan ihtiyaçlarını karşılayabilecek binalarının bulunmadığı ve 

buna karşın vilayet merkezindeki halkevinin binasının iyi olduğuna dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.689 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’nin şimdiki binasının hem ihtiyacı karşılayabilecek durumda olmadığı hem 

de faaliyetleri gerçekleştirmeye elverişli bulunmadığı belirtilmiştir. Yeni halkevi binasının 

yerinin çok güzel bir mevkide ve onaylanmış olan plan gereğince inşaatına başlanmak üzere 

temellerinin kazıldığı ve buraya yeni bir halkevi binası için bir an önce inşasına başlanması 

gerektiği vurgulanmıştır. 2600 liralık bir keşif bedeli belirlenen halkevi binası, yeri 

yapıldığında Bodrum’a yakışan bir yer olacaktır.690 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Bodrum Halkevi binasının ihtiyacı karşılamayan, köhne, toplantıların yapılamadığı ve 

istenilen faaliyetlerin gerçekleştirilemediği bir bina olduğuna ve bu yüzden yeni bir binaya 
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ihtiyaç olduğu ve yapılması kararı alındığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.691 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Bodrum Halkevi’nin halkın toplanması için uygun şartlar taşımadığı, bir oda ve salondan 

oluşan şimdiki binanın ihtiyacı karşılamadığı belirtilmiştir. Yeni binanın planı gereğince 

inşaatına başlandığına ve temellerinin atıldığına ayrıca vilayet parti idare heyetince mevcut 

olan ödeneğin inşaatta kullanılmasına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.692 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Bodrum Halkevi binasının halkın toplanması için elverişli koşulları olmadığı ve ihtiyacı 

karşılamadığı, yeni bir halkevi binası inşa etmek için çalışmalara başlandığı ve inşaatın 

devam ettiğine dair tespitler bulunmaktadır.693 

Selimiye Halkodası  

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

binalarının hazır olduğu halde halkodasının henüz açılmadığı, halkodasının açılması için 

parti kongrelerinde daima istedikleri bu dileklerinin yerine getirilmesi rica edilmiştir.694  

Muğla Merkez İlçesine Bağlı Yerleşik Sahiye Ocağı ve Yerleşik Mahalle Ocağı 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

nahiye merkezinin oldukça büyük ve de kültürlü bir kitlenin mevcut olmasından dolayı 

buraya halkodası açılmasının zorunluluğu aktarılmıştır. Bunu kendilerinin de istediği ifade 

edilmiştir.695 

Köyceğiz İlçesine Bağlı Dalaman Halkodası 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

merkezde bir halkodası açılması ve bunun için kurum tarafından bir bina yerinin tahsis 

edilmesi ve inşasına başlanmasının iyi bir iş olacağı belirtilmiştir. Bu durum dolayısıyla 

hem halktan hem de kurumun memurundan ve hizmetlisinden yararlanma imkânı olacağı 
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belirtilmiştir.696 

Muğla Vilayetindeki Halkevlerinin Teftiş Neticeleri: 

CHP Parti Müfettişi Şükrü Şenozan’ın 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde halkın 

kültürel bakımdan üzüntülüdür.  İlkokulda 400 öğrenci bulunmakta fakat okul yetersizdir. 

Diğer 400 öğrencinin açıkta kaldığın, ortaokul için her yıl çok zor durumlarda 20 öğrencinin 

hazır beklediği ve bu zeki öğrencilerin heba olduğu bilgisi vurgulanmıştır. 5 yıldan beri 

girişimin devam ettiği, kongre dilekleri arasında mesele kaldır-koy durumuna getirilmiştir.  

“Büyük kişilere temenni etmekten vazgeçilmediği halde işin bütçede uzamasının 

halkevlerinin büyük merkezi kültürel eğitme amacının temelini sarsacak bir sonuç olacağı 

pek tabii değil midir?” diye sormuştur.  Okumadan yetişen haylaz ve başıboş bir gençliğe 

karşı halkevinin eğitimcisi durumu çok sınırlı göreceğinden merkezden uzak olan ve sahil 

halkının yetenekli kişilerini toplayan Fethiye’de ortaokul tesisine ihtiyaç vardır. Bu ihtiyacın 

Bodrum için de olumlu ise de Milas-Bodrum’a yakın ve Fethiye merkezden 165 km daha 

uzakta bulunduğuna dair bilgiler mevcuttur.697  

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

halkevleri faaliyetlerinin yaz mevsiminde çok az olduğuna, kış faaliyetlerinin daha iyi 

olduğu belirtilmiştir. İlçe halkevlerine vilayetten yapılan para yardımının az olduğu ve bu 

para yardımının zamanında halkevlerine gönderilmediği vurgulanmıştır. Halkevleri idare 

heyetleri iyi çalışıyor olsalar da her yerde komita faaliyetlerinin durgun olduğu 

görülmektedir. Hatta bazı halkevlerinin mevcut komitalarının hiç çalışmadıkları 

gözlenmiştir. Vilayet merkezinde bulunan halkevinde öğretmenlerin birkaçı ayrı tutulursa 

diğer öğretmenlerin halkevlerine hiçbir şekilde ve herhangi bir nedenden dolayı 

uğramadıkları ve gelmedikleri görülmüştür. Özellikle vilayet merkezinde bulunan genellikle 

o yerin öğretmeni olan 16 kadın öğretmenin halkevine anma töreni dolayısıyla ya da 

merasim günlerinde halkevlerine gelmediklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.698 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Muğla vilayetinin parti ve halkevi teşkilatını Marmaris ayrı tutulursa geçen yıla oranla daha 

iyi bulunmuştur.  Bodrum ve özellikle Milas’taki çalışmaların ümitlendirmiş ve 

sevindirmiştir.  Bu değişimde geçen yıl yapılan ilçe kongreleri seçimleri sonrasında yapılan 
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değişikliklerin de etkisi olduğu anlaşılmıştır.699 

2.18.2. CHP Parti Müfettişlik Raporlarına Göre Denizli Halkevleri 

Denizli Halkevi: 

Denizli’de toplam 20 halkevi kurulmuştur. Bunlar Denizli, Acıpayam, Sarayköy, 

Tavas, Buldan, Akalan, Babadağ, Bekilli, Çal, Çivril, Güney, Hançalar, Honaz, Kale, 

Kızılca, Kızılhisar, Nikfer, Süller, Yeşilyuva ve Zeyvedır. 700  Denizli Halkevi 19 Şubat 

1932’de kurulmuştur.701 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Hazım Börekçi’nin 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 9 

şubeden oluşan Denizli Halkevi’nin çok zeki ve kültürlü bir genç olan halkevi başkanı Esat 

Kaymakçı ve onun değerli arkadaşları metodik bir çalışma sayesinde Denizli Halkevi’ni 

kültür kaynağı yaptıkları vurgulanmıştır.702 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi’nin çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğu belirtilmiştir. Parti idare heyetinin, 

hükümet amir ve memurlarının halkevi ile ilgi ve alakalarının iyi durumdadır.  Memurlar ve 

öğretmenler halkevinin çalışmalarıyla yakından ilgilendikleri ve görev aldıkları 

belirtilmiştir. Denizli vilayet merkezinde lise bulunması ve yüksel tahsil görmüş birçok 

olması sebebiyle her şube için eleman bulunabileceği belirtilmiştir. Halkevi idare heyeti 

azalarının işlerinde yetenekli oldukları ve oldukça iyi çalışmalar yaptığı bilgisi mevcuttur. 

Komitaların toplantılarını yaptığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.703 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 9 şubeden 

oluşan Denizli Halkevi, çevrenin gücüne ve ihtiyacına göredir. Vilayet parti idare heyetinin 

hükümet amir ve memurlarının halkevine karşı ilgi ve alakalarının iyi durumdadır. Halkevi 

idare heyeti azaları, almış oldukları görevde yeteneklidir. Denizli merkezinde 6 ilk mektep 

ve orta kısmı da kapsayan bir lise mevcuttur. Bu heyeti oluşturan büyük bir öğretmen 

kitlesinin varlığının aşikârdır. Denizli Halkevi şubelerinde aktif görev alanların halkevi 

                                                            
699 BCA-CHP, 490.01/1001.867.1, s. 11-16 
700 Özsarı, a.g.m.,, s.. 404, 405. 
701 Harun Akçam, Halk Kültürünün Yeniden İnşasında Denizli Halkevleri Ve İnanç Dergisi, Pamukkale 

Üniversitesi Sosyal Bilimler Ensitütüsü Basılmamış Yüksek Lisans Tezi, Denizli, 2012, s.30 
702 BCA-CHP, 490.01/639.114.1, s. 130, 131 
703 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 115, 116 



184 

çalışmasını bir şekilde yürütmekte maalesef yeterli olamadıkları belirtilmiştir. Her ne kadar 

Vali’nin ve partinin başvuruları üzerine bir toplantı ve çalışma elde edilebilmekte ise de iş 

hızını kaybedince yine durgunluğun baş gösterdiğini düşünmektedir. Bir ideal ve memleket 

aşkıyla öğretmenlerin ve özellikle lise heyeti görevlilerinin bu iş üzerinde daha aktif 

olmalarının gerektiğini düşünmektedir. Denizli Halkevi’nin çevre üzerinde yaptığı etki iyi 

durumdadır. Toplantılara ilgi olduğu fakat şehre uzak olmasından dolayı gidilemediği 

belirtilmiştir. Denizli’de 1’i merkezde, 6’sı kazalarda, 4 tane halkodasının olduğuna, 

toplamda 24’ü bulan kültür kurumunun mutlaka faydasının olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.704 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi, parti prensiplerini halka yaymaya çalışmaktadır.  Denizli Halkevi’nin halk 

üzerinde bıraktığı izlenimin çevre üzerindeki etkisinin iyi olduğu belirtilmiştir. Parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevine karşı ilgi ve alakalarının iyi olduğuna 

hem vilayet heyeti başkanı hem de valinin halkevi çalışmalarıyla ilgili olduklarına ve 

gereken kolaylıkları göstermekten çekinmedikleri belirtilmiştir. Denizli Halkevi idare heyeti 

azaları işlerinde yeteneklidir. Şube komitelerinin başkanlarını doktor, öğretmen, eczacı, 

memur gibi kültürlü kişilerden oluşmuştur. Denizli Halkevi’nin Heyeti idaresinde bulunan 

kişiler de aydın insanlardan oluşmuştur. 6 ilkokul ve ortaöğretim kısmı olan bir lise de 

mevcut olduğu için Denizli’de eğitimli insan sayısı fazladır. Denizli’nin aynı zamanda halk 

içinde de aydın ve halkevi çalışmalarında yararlanabileceği elemanlar bulunmaktadır.705 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Denizli Halkevi Başkanı Sait Tokatlı’yı halkevi işlerinde ilgili, gayretli gördüğünü, Denizli 

Halkevi’nin 739 üyesi olduğuna, İdare heyeti ve şube komitelerinin çalışmalarının iyi 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.706 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde CHP 

Genel Sekreterliği tarafından 28.0.1944 tarih ve 5/66334 numaralı ihtarına rağmen 

çalışmaların kötü olduğuna vurgu yapmıştır.  Halkevinin eksikleri vilayet idare heyeti 

başkanına yazı ile bildirmiş ve yakından ilgilenmesini istemiştir. Halkevleri ve halkodaları 

sayısının arttırılması hakkında Milli Şef’in emirlerinin yerine getirilmesi için alınacak 

önlemlerle birlikte dünya durumunu ve hükümetin son kararı karşısında halkın 
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psikolojisinden raporun sonunda bahsedeceğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.707 

Denizli Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Hazım Börekçi’nin 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde, dil ve 

tarih, ar, spor, sosyal yardım, halk dershaneleri, kitap sarayı ve yayım, köycülük, müze ve 

sergiler, gösteri olmak üzere 9 şubeden oluştuğu belirtilmiştir. Takdir edilecek çalışmaları 

olduğuna, balo, düğün, müsamere, temsil, konferans ve konser toplantılarının yapıldığına 

değindiği raporunda “Her şube kendi programları dâhilinde çalışmaktadırlar. Bilhassa ar 

şubesi başkanı Dr. Osman’ın faaliyeti şayanı şükrandır. Kız ve erkek 50’ye yakın talebesine 

meccani keman, piyano, mandolin dersleri vermekte ve gençliğin halkevine toplanmasına 

çok yardım etmektedir.708 

Denizli Halkevi’nin kitap sarayı da çok muntazamdır. Sarayda her lisandan ilmi, 

edebi, felsefi, tarihi, fenni, kitaplar, mecmualar, yevmi gazeteler vardır. Kütüphanede her 

lisandan ve her ilimden 1860 cilt kitap mevcuttur. Güzel ve muntazam bir fihrist yapılmış ve 

kolaylıkla istenilen kitabı bulmak kabil olmuştur. Bir sene zarfında, yalnız kitap 

okuyucuların adedi 1725 kişidir. Bu yekûna mecmua ve gazete okuyucular dâhil değildir.709 

Denizli Halkevi biri ceza evinde ve altısı da ilk mekteplerde olmak üzere 7 halk 

dershanesi açmıştır. Ayrıca nakış, dikiş, lisan, gaz ve hava haberciliği kursları da açmıştır. 

Gösterit şubesi müteaddit milli ve edebi eserler temsil etmiş ve çok rağbet görmüştür. 

Sosyal yardım şubesi gerek memleketteki kimsesiz yetim ve dullara ve gerek fakir mektep 

talebelerine her türlü yardımlarda bulunmaktadır. Köycülük şubesi mevsim şartlarının 

uygun olduğu zamanlarda köyleri dolaşarak halkı aydınlatmakta ve bilgilendirmektedir.710 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi’nin faaliyetlerinin memnuniyet vericidir. Denizli Halkevi faaliyetlerinin çevre 

üzerinde yaptığı etki ve izlenimin ve halk tarafından gösterilen rağbetin iyi olduğuna, 

özellikle merasim günlerinde ve temsil günlerin halkevinin insanları sığdıramayacak kadar 

dolduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.711 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 
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Halkevi’nde tüm şubeler açılmıştır.  Denizli adıyla vilayetin haftada bir çıkan resmi bir 

gazetesiyle birinci teşrin 1940 senesi başında çıkmakta başlayan gündelik Akdeniz adında 

bir gazete, Denizli Halkevi tarafından ayda bir çıkarılan İnanç isimli bir dergi ve lise 

öğretmenleri tarafından ara sıra çıkarılan Amaç isimli bir dergi olduğu belirtilmiştir. Bu 

dergilerden Amaç isimli dergi mesleki bir dergidir. Bu gazete ve dergilere parti idare heyeti 

yakın ve ilgilidir. Verilen yazıların hepsinin toplandığına, 2729 adet kitabı bulunan 

kütüphaneye her gün öğrencilerin devam ettiğine ve burada bir sıkıntı hissedildiğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.712 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 9 şubeden 

oluşan Denizli Halkevi çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygundur.  Dil-Edebiyat, güzel 

sanatlar, temsil, spor, sosyal yardım, halk dershaneleri ve kurslar, kütüphane ve yayın, 

köycülük, tarih ve müze şubeleri aktif bulunmaktadır. Son 6 aylık kış mesaileri de iyi 

durumdadır. Denizli Halkevi’nin faaliyeti ve konferansları ve vilayet idare heyeti azalarının 

kazalara giderek halkla yapmış oldukları söyleşilerin önemini ifade etmeye değer 

bulmuştur.713 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Denizli Halkevi şubelerinin hepsinin çalışmakta olduğuna dair yapmış olduğu tespitlerinde 

Dil-Tarih-Edebiyat şubesinin İnanç dergisini çıkardığını belirtmektedir. Konferans 

çalışmaları iyi ve çok rağbet görmektedir. Güzel sanatlar şubesi, resim sergisi açmış, müzik 

çalışmaları yapakta ve bando takımı bulunmaktadır. Temsil şubesi 6 ayda 13 temsil 

vermiştir. Spor şubesinin futbol, voleybol, atletizm, güreş ve av çalışmaları faaliyetleri 

arasında yer almaktadır. Sosyal yardım şubesinin halkevinde poliklinik açmış, yoksulları 

muayene ettirmiş ve ücretsiz ilaç vermektedir. Halk dershaneleri şubesi kurulmasına rağmen 

çalışmaları bulunmamıştır. Kütüphanelerinde çoğu ciltsiz olmak üzere 3335 kitap vardır. 

Altı ayda 1948 kişi kitap okumuştur. Bunların çoğunluğunu öğrenciler oluşturmaktadır. 

Köycülük şubesi, geziler düzenlemektedir. Özellikle köylüyü kumar ve içkinin zararları 

hakkında aydınlatmaktadırlar. Müze ve Tarih şubesinde bazı eski para, silah ve küçük eşya 

parçalarından oluşan iki vitrin yer almaktadır. Tespit ettiği raporunda ayrıca Denizli 

Halkevi’nin çıkarmayı düşündüğü Denizli Ansiklopedisi için para yardımı ve İnanç 

Dergisine daha fazla abone temin edilmesini CHP Genel Sekreterliği’nden beklediklerine 
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dair tespitleri raporunda yer almaktadır.714 

Denizli Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Hazım Börekçi’nin 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Denizli Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde 3000 lirasının idare-i hususiyeden, 250 

lirasının ayrıca toplandığı ve 250 lirasının da balo, müsamere ve konser hâsılatından olmak 

üzere 3500 liralık bir bütçesinin olduğuna dair bilgiler mevcuttur.  Harcanacak mevcut 

parasının 1319 lira olduğu ve bu paranın bankada tutulduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.715 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirin elde edilmesinde alaka 

gösterilmektedir. Bu vilayette her sene hususi muhasebeden halkevlerinin varlığını devam 

ettirmesi için tahsis edilen miktarın az olmasından dolayı parti idare heyeti istenilen yardımı 

yapamamıştır. Hatta geçen sene CHP Genel Sekreterliği’nin yardımına ihtiyaç 

gösterilmiştir. CHP Genel Sekreterlikten 1980 lira para yardımı yapıldığı, vilayet içinde 20 

halkevi ile 4 halkodası mevcut olduğu halde vilayetin pek az yardım yapmasından dolayı 

istenilen sonuç alınamamıştır. Vilayet idare heyeti hususi muhasebeden aldığı parayı vilayet 

içindeki halkevlerine dengeli bir şekilde paylaştırmaya çalışmıştır. Denizli Belediyesi de 

Denizli Merkez Halkevi’ne çok az para yardımı yaptığına dair tespitleri bulunmaktadır.716 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme şube faaliyetlerini gerçekleştirme, şube faaliyetlerinin 

olgunlaşması için Denizli idare hususiyesi iki seneden beri gereken yardımı gösteremediğini 

söylemiştir. Geçen sene bu vilayete CHP Genel Sekreterliği’nden yapılan 1920 lira yardımla 

bütçelerini kısmen denkleştirebilmişler. Bu yıl hususi idareden verilen paradan vilayet 

içindeki mevcut halkevlerine bir senelik ödenek olarak 100’er ve 75’er lira dağıtıldıktan 

sonra Denizli merkez halkevine ancak 2000 lira ayrılabilmişler. 9 şubeli ve vilayet 

merkezinde bulunan bu halkevinin sadece hizmetlinin maaşının 2040 lira tuttuğuna oranla 

şube masrafları, aydınlatma, ısıtma ve belirlenmiş masraflar için para kalmadığı 

görülmüştür.  Bu sene için tekrar merkezden talep ettikleri paranın gönderildiğine oranla 
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dâhil dağıtılacak 4043 liralık bütçe ile şube faaliyetleri için ayrılan paranın da pek az 

olacağının görüleceğini düşünmektedir. Önümüzdeki 1941 yılı için valinin de gözlemlediği 

bu durumun hususi idareden yapılacak yardımın arttırılarak düzeltilmesi gerekmektedir. 

Halkevlerine dağıtılan gelirlerin vilayet içindeki halkevlerinin ihtiyaçlarına göre 

paylaştırılmasının oranının iyi olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.717 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gereken yardımın elde edilmesinde ilgili ve koruyucu 

olduklarını vurgulamıştır. Yardım gelirinin azlığını CHP Genel Sekreterliği’nin para 

yardımıyla telafi edilebileceklerini düşünmektedir. Denizli’deki 20 tane halkevi, 10 tane 

halkodası olduğu düşünüldüğünde sayılarının fazlalığı dikkat alınırsa elde edilen paranın 

paylaştırılması noktasında dengeli olduğu belirtilmiştir. Geçen yıl hususi idareden alınan 5 

bin küsur ile aza halkevlerine 100’er ve köy halkevlerine ve halkodalarına 75’er lira 

dağıtıldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.718 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Denizli Halkevi’nin çıkarmayı düşündüğü Denizli Ansiklopedisi için para yardımı ve İnanç 

Dergisine daha fazla abone temin edilmesini CHP Genel Sekreterliği’nden bekleyerek 

halkevine gelir elde etme düşüncelerinin olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.719 

Denizli Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hazım Börekçi’nin 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

raporu ve çalışmaları düzgün ve usulüne uygun olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.720 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi hesapları düzgün ve tüzüğe uygun olarak tutulmuştur.  Karar defterleri 

bulunmaktadır. Sarf senetleri ve kaza defterleri düzgün tutulmaktadır. Demirbaş eşya 

defterinin iyi olduğuna, eşyalara numara konmadığına, kütüphane defterinin düzgün olduğu 

bilgileri mevcuttur. Esas defterden başka yeni genelge doğrultusunda sınıflandırma 
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usulünün uygulanmaya başlandığına, kitaplar için dolap ve cilt yapılması ihtiyacı olduğunun 

not ettirildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.721 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi’nin hesap defteri, demirbaş eşya defteri, kütüphane defterlerinin düzgün, doğru ve 

yönetmeliğe uygun olarak yapılmıştır. Harcama evrakının sınıflandırıldığına, sarf evrakının 

düzgün ve makbuzları mevcut olduğuna, kitapların ayrıca ilim ve meslek üzerine 

sınıflandırıldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.722 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi’nin hesap defteri, demirbaş eşya defteri, kütüphane defterlerinin düzgün olduğuna 

ve yönergeye uygun olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.723 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Denizli Halkevinin defter ve kayıtları düzgün tutulmuştur.724 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi’nin kayıtları incelendiğinde harcama senetlerinin çoğunda başkanın imzasının 

olmadığını belirtmiştir. Çalışma defterinde 28.05.1944 yılından sonra hiçbir kayıt 

yapılmamıştır. Karar defterinde 12.11.1944 yılına kadar tutulup daha sonraki kararlar birer 

kâğıda yazılarak dosyalanmıştır. Son çalışma raporunun yazılmadığı, şubelerin aza kayıt 

defterlerinin ve çalışma defterinin bulunup gösterilmediği için aza sayısının bilinemediğine, 

dosyaların özensiz olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.725 

Denizli Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hazım Börekçi’nin 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Denizli Halkevi binasının şehrin ortasında yeni yaptırılmış, çok modern ve konforlu bir 

binaya sahip olduğunu belirtmiştir. Bina oldukça büyüktür. Salon ve odaları büyük bir 

beğeniyle döşenmiş ve kısa zamanda bitirilmiştir.  Kütüphanesi geniş, aydınlık ve halkın 

rahatça ve kolayca okuması ve çalışması için her türlü düzene sahiptir. 500 ila 600 kişi 

alacak kadar geniş olan büyük salonunda balo, düğün, müsamere, temsil, konferans ve 

konser toplantıları yapılmaktadır. Şehrin sosyal ve siyasal yükselmesine çalışıldığına dair 
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tespitleri raporunda yer almaktadır.726 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi binasının halkın toplanmasına müsait olmadığını belirtmiştir. Halkevi, şehrin tam 

ortasında ve kalabalık bir yerinde olmaması ve salonunun küçük olması dolayısıyla sadece 

300 kişiyi sığdırabilecek durumdadır.  Halkevi salonunun halkı sığdıramadığı ve bazı günler 

ihtiyacı karşılayamadığı bilgisi verilmiştir. Denizli Halkevi binasının 8-10 yıl önce hususi 

idare tarafından inşa ettirilmiş ve halkevinin kullanımına verilmesine rağmen tapusunun 

partiye verilmediği belirtilmiştir. Parti ve halkevi de bu binayı partiye vermeye 

yanaşmamıştır. Bunun yerine bu binanın 30-40 bin liraya satılıp Denizli’de daha büyük ve 

şehrin tam ortasında olmak üzere yeni bir halkevi binası inşa edilebileceğine dair tespitleri 

bulunmaktadır.727 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi binası hususi idareye aittir. Şu anda ihtiyacı karşıladığına, hususi idareden 

kullanımının halkevine bırakıldığı ve kanunen bağış kabul edemediği için partiye 

verilemediği ve tabusunun alınamadığına dair bilgiler raporda mevcuttur. Hususu idare 

bütçesine bir taraftan halkevlerine bağış olarak gösterilebildiği diğer taraftan binanın 

bedelinin mahsup edilmek üzere partiye verilebileceği belirtilmiştir. Şehir planına göre 

şehrin daha yoğun olan bir yerine yeni bir halkevi yapılması ve mevcut halkevini de hususi 

idareye bırakmayı düşündüklerine fakat bunun yakın bir zamanda gerçekleşeceğini 

düşünmediğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.728 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant,1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Denizli 

Halkevi binasının bugün için ihtiyacı karşılamaktadır. Halkevi binasının bir önceki 

teftişinde de binanın bakımsız olduğuna değinmişti. Binanın tamire ihtiyaç olan kısımları 

hala durmuş, kırılmış bir iki cam bile tamir edilmemiştir. Türk Ocaklarından kalan sandalye 

ve masaların çok eski ve köhne bir vaziyette olduğu belirtilmiştir. Eşyaların çok kötü bir 

görüntüsünün olduğu, halkevinin temiz tutulsa dahi görüntünün kötü olduğuna vurgu 

yapılmıştır.  Komitelerin çalışması için verilen odaların hem eşya olmaması hem de 

üzerinde oturulacak ve çalışacak durumda eşya olmamasından dolayı kapalıdır. Çalışma 

odalarının mütevazı temiz eşyalarla döşenmesi ve halkevinin bu dağınıklıktan kurtarılması 

gerekmektedir. Sahnenin bakımının yapılması gerekmektedir. Aksesuarlarının olmadığına, 
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halkevi olarak kullanılan binanın hususi idareye ait olmasının binanın bakımsız, ilgisiz 

olmasına neden olduğuna vurgu yapılmıştır.  Yeni şehir planına göre halkevi için de bir yer 

ayrılmıştır. Fakat hem bu yerin istimlak edilmediği hem de para teklifi yapılmadığı 

belirtilmiştir. Bu durumun mevcut halkevinin daha uzun yıllar mevcut yerinde 

çalışabileceğini, bundan dolayı mevcut halkevini partiye satarak umumi meclisten yapılacak 

yardım ile alacaklarına sayılmasına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.729 

Acıpayam Halkevi: 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Hazım Börekçi’nin 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Acıpayam Halkevi, 23 Şubat 1936’da açılmıştır. Acıpayam Halkevi Başkanlığını 

öğretmenlikten emekli olan Ali Vehbi yapmıştır. 150 kadar üyesi olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almıştır.730 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetleri, hükümet amir ve memurlarının, öğretmenlerin halkevi ile ilgi ve alakalarının iyi 

olduğu belirtmiştir. Şubelerin çevrenin gücüne uygun olduğuna, kaza maarif memurunun 

halkevinin başkanı olduğuna, halkevinin idare heyeti azalarının memur ve öğretmenlerden 

oluştuğuna ve hepsinin almış oldukları görevlerinde yetenekli olduklarına ve çalıştıklarının 

görüldüğüne dair bilgiler vermiştir. 5 şube için elemanın olduğuna dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.731 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin hükümet amir ve memurlarının halkevi ile ilgileri iyi durumdadır. Halkevinin 

çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun bulunmuştur. Halkevi idare heyeti azalarının işlerinde 

yetenekli olduklarına, mahkeme başkâtibi, icra memuru, sıhhat memuru, öğretmen, fen işleri 

müdürü, idare heyetini oluşturan kişilerden olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.732 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının, kaza halkevine karşı ilgi ve alakalarının iyidir.  
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Halkevi idare heyeti azalarının işlerinde yeteneklidir. Kaza halkevi çevrenin gücüne ve 

ihtiyacına uygundur. Halkevinin başkanı kazanın başöğretmen ve maarif memuru olduğu, 

diğer kültürlü sayılan memurların da görev aldıklarına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.733 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Acıpayam Halkevi’nin 431 üyesi vardır. 1943 yılında yeni kayıtlarının olmadığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.734 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde parti ve 

halkevi çalışmalarını iyi bulmuştur.  Halkevi toplantılarının düzenli yapılmıştır. Aza sayısı 

452 erkek 14 kadındır. 13 erkek 3 kadın da yeni kayıt olmuştur. Kaymakam Salih Tanyeri, 

Milli Şefin halkodaları ve halkevleri sayısının arttırılması hakkında emirlerini hak ettiği 

önemi kabul ederek hemen faaliyete geçtiğine ve 12 halkodasının yerlerini belirleyip ve 

hatta bir kısmında inşaata bile başladığına değinmiştir. Bu halkodaları: Alaettin (1637 nu.), 

Belevi (872 nu.), Güney (1194 nu.), Karahüyük (1102 nu.), Kumafşarı (850 nu.), Kalınkoz 

(794 nu.), Yumrutaş (950 nu.), Yukarıdodurga (989 nu.) Yazır (974 nu.), Yusufiye (940 

nu.), Yassıhöyük (1174 nu.), Yukarıkaraçay (886 nu.)’dır. Bu halkodalarından Karahüyük, 

Yassıhöyük ve Kalınkoz’da inşaata başlanmıştır. Kelekçi’de köylüler halkodasının arsasını 

ayırdıklarına ve faaliyete geçmek için izin istediklerine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.735 

Acıpayam Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Hazım Börekçi’nin 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Acıpayam Halkevi’nin sosyal yardım şubesi, köycülük şubesi, spor şubesi ve kitap saray 

şubeleri olduğuna değinmiştir. Kitap sarayında çeşitli ilimlere ait 150 parça kitap 

bulunmaktadır. Dergi ve gazetelerin gelmiştir. Bir yıllık süre zarfında kitap okuyanların 

sayısının 117 kişidir. Spor şubesi futbol, avcılık ve güreşten oluşmuştur. 21 üyesi vardır.  

Köycülük şubesinin köylerde konferanslar vererek halkın mesleki bilgilerini arttırmaya 

çalıştığına, sosyal yardım şubesinin fakir mektep çocuklarına yardım ettiğine, halkevi 

salonunda bir yılda 4 temsil verildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.736 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi’nin 5 şubeden oluştuğuna, halkevinin çevre üzerinde yaptığı etkinin iyi olduğuna, 

halk tarafından ilgi gördüğüne dair tespitleri raporunda yer almaktadır.737 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi’nin kütüphane şubesi, temsil şubesi, spor şubesi, sosyal yardım şubesi, köycülük 

şubelerinden oluştuğuna vurgu yapmıştır. Halkevlerinin çevre üzerinde yaptığı etkinin iyi 

olduğuna ve halkın ilgisinin yerinde olduğuna, memleketin tek kültür yeri olduğuna dair 

bilgilere yer vermiştir.738 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi’nin temsil şubesi, spor şubesi, sosyal yardım şubesi, kütüphane ve yayın şubesi, 

köycülük şubelerinden oluştuğu belirtilmiştir. Halkevinin çevre üzerindeki etkisinin iyi 

olduğuna ve halkın da ilgisinin iyi olduğu vurgulanmıştır.739 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Acıpayam Halkevi’nin temsil, spor, sosyal yardım, kütüphane ve köycülük şubeleri olduğu 

belirtilmiştir. Spor şubesinde avcılık ve futbol; temsil şubesinde iki müsamere yapılmıştır. 

Köycülük şubesinde doktorlarla beraber köylerde hasta muayenesi ve ilaç yardımı 

çalışmaları yapılmıştır. Kitap saray şubesinde 1831 kitap olduğuna ve son altı ayda 1389 

kitap okunduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.740 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi’nin sosyal yardım şubesi, temsil şubesi, köycülük şubesi, kütüphane şubelerinin 

ayrı ayrı çalışmalarının iyi olduğuna dair tespitler bulunmaktadır.741 

Acıpayam Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Hazım Börekçi’nin 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Acıpayam Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde bütçesinin belediyeden aldığı 100 liranın 

içinde olduğu ve yardıma ihtiyacı olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.742 
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CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini 

gerçekleştirme, şube faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirlerin elde 

edilmesinde vilayet ve kaza parti idare heyetleri ve belediye başkanının iyi çalıştığına vurgu 

yapılmıştır.  Vilayetten halkevine temin edilen gelir çok azdır.  Kaza parti idare heyeti 

halkevine daha fazla para yardımı yapabilecektir. 1939 yılında vilayetten bu halkevine 100 

liralık maddi yardım yapıldığı halde kaza heyeti 392 liralık maddi yardımda bulunmuştur. 

Bütçede 500 liradan fazla düzenleme yapılabileceğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.743 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gereken gelirlerin temininde ilgili ve koruyucu oldukları 

belirtilmiştir. Aslında dar olan belediye bütçesinden bu sene 250 lira yardım yapılmıştır. 

Halkevlerine temin edilen gelirlerin vilayet içindeki halkevlerinin ihtiyaçlarına göre 

paylaştırılması noktasında iyi oldukları vurgulanmıştır. Defterlerine göre mevcut 

paralarından 7.81 kuruşun da bankaya yatırılmadığı, bu durumun da yönetmeliğe göre 

saklanmasının gerektiği kendilerine not ettirilmiştir.744 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini 

gerçekleştirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için gelir elde etmede ilgili ve koruyucu 

olduklarına değinilmiştir. 1940 bütçesinden yerel belediye halkevine 250 lira yardım 

yapılmıştır. Halkevleri için vilayet hususi idaresinden alınan paradan vilayet heyeti bu 

halkevine de 100 liralık maddi yardım yapmıştır.745 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

9 adet halkodası, parti ve halkevi binası ve ortaokul yapmak için maddi yardım toplamaya 

başladıklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.746 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi binası için henüz para toplamadıklarını belirtmiştir. Ortaokul yapmak için 9128 lira 

                                                            
743 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 116 
744 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 137 
745 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 93-97 
746 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
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toplanmıştır. Kaymakamın halkevi ve ortaokula maddi kaynak yaratmak için ortaokul 

cemiyetini kültür cemiyeti olarak değiştirdiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.747 

Acıpayam Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hazım Börekçi’nin 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Acıpayam Halkevi defterlerinin ve halkevinde izledikleri yolların düzgün olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.748 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi’nin hesap işlerinin düzgün olduğuna ve muhasebenin yönetmeliğe uygun olarak 

tutulduğuna dair bilgiler vermiştir. Demirbaş eşya ve kütüphane defterleri vardır ve düzgün 

tutulmuştur. Kitapların ciltlenmesi için ve son genelge doğrultusunda düzenlenmesi için not 

alınmıştır.749 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi’nin hesap defterleri düzgün olsa da ay sonu nihayetinde hesaplar bağlanmamıştır.  

Harcama senetlerinin altına yalnız başkan imzala atmış, muhasebenin imzasının olmadığı 

belirtilmiştir. Harcama evrakında idare heyeti kararının tarih numarası da yazılmamıştır. 

Bunların usule uygun olması gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.750 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi’nin hesap defteri, demirbaş eşya defteri, kütüphane defterlerinin mevcut olduğuna 

ve düzgün tutulduğuna dair bilgiler mevcuttur. Sadece raporları ve harcama evrakını 

inceledikten sonra mevcut bulunması lazım gelen 82 liranın bankaya yatırması gerektiğine 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.751 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

kitapların çoğunun ciltsiz olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.752 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi’nin defter ve kayıtlarının, dosyalarının, kitaplarının düzenli olduğuna dair tespitleri 

                                                            
747 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
748 BCA-CHP, 490.01/639.114.1, s. 131 
749 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 116 
750 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 137 
751 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 93-97 
752 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
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raporunda yer almaktadır.753 

Acıpayam Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hazım Börekçi’nin 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Acıpayam Halkevi binasının Türk ocağından kalma harap bir bina olduğuna dair tesitleri 

raporunda yer almaktadır.754 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi binasının eski Türk ocağından kalma iyi bir bina olduğuna vurgu yapmıştır.  

Halkevi binasının partinin malı olduğu ve şu anda ihtiyacı karşıladığı, yangına karşı tertibatı 

olduğu belirtilmiştir. Halkevi faaliyetinin çok olmasından dolayı ve halkın da ilgisinin çok 

olması dolayısıyla ileriki yıllarda yeni bir halkevi binası yapılması gerekmektedir. 

Kendilerinin de bu hususta şimdiden şehir planına göre arsa hazırladıklarına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.755 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi binasının aynı zamanda partinin oturduğu bina olduğunu bildirmiştir. 100 kişinin 

sığabileceği bir yer olduğu için yeni bir binaya ihtiyaç duyulacağına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.756 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

9 halkodası, parti ve halkevi binası, ortaokul yapma girişiminde olduklarına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.757 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Acıpayam 

Halkevi ve parti binası yerini, imar planına dâhil ederek kasabanın çok güzel bir yerinde 

istimlak ettiklerine değinmiştir. Henüz para toplanmamış fakat yakında faaliyete 

geçeceklerini temini vermişler. Onlarla birlikte gelen mimar arsanın yerini tetkik ederek 

haritasını hazırlamak için etüdünü yapmışlar.  Haritayı bitirince CHP Genel Sekreterliği’ne 

sunarak bina tipi hakkında görüşlerini alacaklarına, Acıpayamlılar’ın bir de ortaokul 

yapmak için girişimde bulunduklarına ve inşaata başladıkların dair bilgiler vermiştir. Halen 

bu maksat için 9128 liralarının bulunmaktadır. Hem idare ve hem de parti bağlılığı 

                                                            
753 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
754 BCA-CHP, 490.01/639.114.1, s. 131 
755 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 116 
756 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 93-97 
757 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
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bakımından çok çalışkan ve olgun olan kaymakamın ortaokulla beraber halkevi binasını da 

yapmak için kurulan Ortaokul Cemiyetini, Kültür Cemiyeti adıyla değiştirerek buradan 

kolayca yardım elde edileceğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.758 

Kalınkoz Köyü Halkodası:   

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Kalınkoz 

Köyü Halkodasının temellerini attıklarına, hevesle tamamlamak istediklerine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.759 

Kelekçi Köyü Halkodası: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Kelekçi 

köyü Halkodası arsasını hazırladıklarına ve inşaata başlayacaklarına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.760 

Karahüyük Halkodası: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Karahüyük Halkodasının çatısının örtülmüş olduğuna ve bitmek üzere olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.761 

Karaman Halkodası: 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Karaman 

Halkodasının yeni faaliyete geçtiği ve idare heyetinin yeni oluşturulduğuna dair bilgiler 

vermiştir. Halkodası başkanının öğretmendir ve tatil zamanları yerine bir vekil bırakarak 

gitmiştir. Bir salondan ibaret olan bir yerde halkodası açılmıştır. Nahiye müdürünün, parti 

idare heyetinin ve öğretmenlerin ilgili olması ve çalışması için gereken yönergelerin 

verilmiştir. Karaman nahiyesi çevresindeki kazalardan 50-100-150 kilometre gibi çok ücra 

bir yerde ve dağlar arasında bulunduğundan halkodasının açılması o çevre için bir varlık ve 

kültür yeri olmuştur. Fakat eğitim görmüş kimse bulunmadığından ne yapacaklarını 

bilemediklerinden kendilerine gereken her türlü açıklamayı yaptığına dair tespitleri 

                                                            
758 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
759 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
760 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
761 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
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raporunda yer almaktadır.762 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Karaman 

Halkodasının nahiyenin en büyük ihtiyacına cevap verdiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.763 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Karaman 

Halkodası Başkanı Sadettin Özdemir olduğu ve 156 azasının olduğuna dair bilgiler 

mevcuttur.764 

Karaman Odası Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Karaman 

Halkodasının şu ana kadar faaliyeti olmamıştır. Halkodasına parti idare heyeti tarafından bir 

radyo hediye edilmiştir. Halkın radyodan yararlandığına, halkın halkodasının açılmasından 

çok memnun olduğuna, çalışmayı arzu ettiklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.765 

Karaman Halkodası Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Karaman 

Halkodası mali yapısı incelendiğinde kasasında 26 liraları olduğu belirtilmiştir. Başka bir 

tarafa nakledilen daha önceki halkodasının başkanının zimmetinde kalan 39 liralık birde 

senetleri bulunmaktadır. Bu parayı takip edip tahsil etmeyi umduklarını belirtmiştir.766 

Karaman Halkodası Kayıtlarına İlişkin Tespitleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

kayıtlarının olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.767 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

defterlerinin, kayıtlarının düzenli olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.768 

 

                                                            
762 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 116 
763 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 138 
764 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
765 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 116 
766 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
767 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 116 
768 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
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Karaman Halkodası Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde yeni bir 

halk odası binası yapmak için söz verdiklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.769 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Karaman 

Halkodasının ve partinin aynı binayı kullandığı, tek ve büyük bir odadan ibaret olduğunu 

belirtmiştir. Yeni bir parti ve halkodası için hevesli olan Karamanlıların yer istimlak etmek 

üzere olduklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.770 

Kızılhisar Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetlerinin, hükümet amir ve memurlarının ilgili oldukları belirtilmiştir. Öğretmenler ve 

memurlar halkevi çalışmasına katılmaktadır. Halkevi şube başkanlarının almış oldukları 

görevde yetenekli olduklarına fakat toplantı yapmadıklarına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.771 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Kızılhisar 

Halkodasının çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğu, parti idare heyetinin, hükümet 

amir ve memurlarının halkevi ile ilgilerinin iyi olduğuna dair bilgiler vermiştir. Halkevi 

idare heyeti azaları nahiyenin mevcut elemanına göre işlerinde yeteneklidir. Bu nahiyede, 

öğretmen idare heyetinde aktif olarak görev almıştır. Bu halkevinin şubelerinin ihtiyaca 

uygundur. Halkodası idare heyeti azaları, bu nahiyede bulunan kimseler işlerinde başarılıdır. 

Nahiye merkezinde bulunan ve halkodasında aktif olarak çalışan iki öğretmen arkadaşın da 

askere gitmesi halkodası çalışmalarını yavaşlatmıştır.772 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kızılhisar Halkevi’nin 233 üyesi olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.773 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde parti ve 

halkevi çalışmalarının tatmin edici olmadığına, aza sayısının 151 olduğuna, halkevi başkanı 

                                                            
769 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 116 
770 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
771 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 116, 117 
772 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 137, 138 
773 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
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Ahmet Ali Takmaz olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.774 

Kızılhisar Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde halkın 

Kızılhisar Halkevine karşı ilgisinin olduğuna, yeniden faaliyete geçeceklerini ifade 

ettiklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.775 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Kızılhisar 

Halkevi’nin kütüphane, spor, köycülük şubelerinden oluştuğuna, çevre üzerindeki etkisinin 

iyi olduğuna ve halk tarafından ilgi gördüğüne dair tespitleri raporunda yer almaktadır.776 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kızılhisar Halkevi’nin spor şubesi, sosyal yardım şubesi, kütüphane şubesi ve köycülük 

şubeleri olduğu belirtilmiştir. Kütüphanede 1002 kitap bulunmakta okuyanların sayısının 

tespit edilememektedir. Spor şubesinde avcılık ve futbol, sosyal yardım ve köycülük 

şubelerinde yoksullara yardım ve köylüleri aydınlatma çalışmaları olduğuna dair tespitleri 

yer almaktadır.777 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Kızılhisar 

Halkevi’nin spor şubesi, kütüphane şubesi ve köycülük şubesi olduğuna ancak şube 

çalışmalarının yetersiz olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.778 

Kızılhisar Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Kızılhisar 

Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi ve şube faaliyetlerinin gerçekleşmesi için elde edilen 

gelirin 1939 yılından da 210 lira olarak gerçekleştiğine, 1940 yılında 500 liradan fazla elde 

edileceğinin ümit edildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.779 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Kızılhisar 

Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerinin gerçekleşmesi ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirlerin elde edilmesinde ilgi ve 

                                                            
774 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
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koruyuculukları olduğu belirtilmiştir. Bu sene yerel belediye bütçesinden halkevine 500 lira 

yardım yapılmış, halkevlerine temin edilen gelirlerin vilayet içindeki halkevlerinin sayısına 

göre paylaşım noktasında iyi olduğu vurgusu yapılmıştır. Halkodasının doğrudan hiçbir 

gelir temin edemediğini, vilayet merkezinden sadece 75 lira yardım yapıldığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.780 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve halkevi binası yapmak için para toplayabileceklerine dair tespitleri yer 

almaktadır.781 

Kızılhisar Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde kayıtların, 

defterlerin ve hesap işlerin yönetmeliğe uygun olarak tutulduğuna, kütüphane defteri mevcut 

ise de kitaplar sınıflandırılmadığına, kitapların ciltsiz olduğuna ve eksiklerin bitirilmesi için 

kendilerine gereken notların verildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.782 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Kızılhisar 

Halkevi’nin demirbaş eşya defteri, hesap defteri, kütüphane defterlerinin usule uygun ve 

düzgün tutulduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.783 

Kızılhisar Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Kızılhisar 

Halkevi binasının belediyeye ait olup şu anda ihtiyacı karşıladığına, büyük bir salon ile bir 

odanın halkevine tahsis edildiğine, salon ve müsamerelere müsait olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.784 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Kızılhisar 

Halkevi binasının köye ait olduğuna, bundan başka da elverişli bir bina olmadığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.785 
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CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve halkevi binası yapmak istediklerine dair tespitleri yer almaktadır.786 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde parti ve 

halkevinin belediyeye ait, alt katta küçük bir odada olduğuna, merkezinin 1500, 3 köyü ile 

beraber 8790 nüfusu olan bu güzel nahiyede bir parti ve halkevi binasının bulunmamasını 

kendilerine yakışmadığını söylediğini belirtmiştir. Milli Şefin emirlerini hatırlatmış onların 

da hemen harekete geçeceklerine söz verdiklerine değinmiştir. Hemen faaliyete geçerek 

nahiye müdürünün de katılımıyla güzel bir başkan seçtiklerine, nahiye müdürünün hemen 

istimlâk işlemlerini yapacağını ve arkasından da bina yapmak için hep birlikte harekete 

geçeceklerini söylediklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.787 

Yeşilyuva Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 4 şubeden 

ibaret olan bu halkevinin idare heyeti azalarının çalışmalarının iyi olduğuna, şube komite 

toplantılarının yapılmadığına dair bilgiler mevcuttur. Eleman az olduğundan mevcut 4 

şubenin buranın gücünden fazla olduğu belirtilmiştir. Halkodası şeklinde çalıştırıldığı 

takdirde daha çok verim alma imkânı olacaktır. Öğretmenlerin halkevi çalışmalarına 

yardımları ve katılımları olduğu, hatta çalışmak için daha fazla özendirmeye ve düzene 

gerek olduğu vurgulanmıştır. Raporda denetlemenin sıklaşması, çalışmayı özendireceğine 

dair tespitler bulunmaktadır.788 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Yeşilyuva 

Halkevi, çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygundur.  Parti idare heyetinin ve belediye 

başkanının halkevine karşı ilgi ve alakalarının iyidir. Yeşilyuva Halkevi idare heyeti azaları 

bu nahiyedeki mevcut elemanlara göre işlerinde yeteneklidir. Fakat hepsi ilk tahsilin 

üstünde olmayan azalardan oluşması halkevinin yönergesini ve halkevinin esaslarına uygun 

çalışmayı düzenlemekten uzaktır. İki öğretmeni bulunan bu köyün bir öğretmeni geçen sene 

halkevinde oldukça faaliyet göstermiş ise de askere giden bu öğretmenin varlığından 

maalesef halkevinin uzak kalmasına, diğer öğretmenin de kadın olmasından dolayı 

                                                            
786 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
787 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
788 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 117 
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yararlanamadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.789 

Yeşilyuva Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 4 şubeden 

ibaret olan Yeşilyuva Halkevi’nin daha önceden az çalıştığına fakat yeni yeni şube 

faaliyetlerinin başladığına vurgu yapmıştır. Halkevinin açılmasından halkın çok memnun 

olduğuna, halkevinin çalışmasının istenildiğine, halkın halkevine ilgisinin çok olduğuna, 

halkevinin bazı çalışmalarının da memnuniyet verici olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.790 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Yeşilyuva 

Halkevi, kütüphane şubesi, köycülük şubesi, sosyal yardım şubesi, spor şubelerinden oluşan 

bu halkevinin Yeşilyuva köyündeki kültürel boşluğa cevap vermiştir. Gazetesiyle, kitabıyla, 

radyosuyla halkın toplanmasına sağlamış ve halkın ilgisini kazanmıştır. Beden terbiyesinin 

gençlik kulübü açılmıştır. Yükümlülüğü dâhilinde bulunan gençlerin yetiştirme ve spor 

işlerine jandarma onbaşısı tarafından bakıldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.791 

Yeşilyuva Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent,1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Yeşilyuva 

Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde vilayet ve nahiye ocak heyetlerinden pek az para 

yardımı görülmüştür. Halkevinin varlığını devam ettirmek ve şube faaliyetlerini 

gerçekleştirmek için temin edilen gelir, 200 liradan ibarettir. Her zaman rehber ihtiyaçları 

olduğu bildirilmiştir.792 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Yeşilyuva 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için belediye 4000 liralık bütçesinden 225 lira yardım verildiği 

belirtilmiştir. Halkevlerine temin edilen gelirlerin vilayet içindeki halkevlerinin ihtiyaçlarına 

göre paylaştırılma noktasında iyi oldukları vurgulanmıştır. Vilayet idare heyeti de Yeşilyuva 

Halkevi’ne 75 lira yardım yaptığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.793 

                                                            
789 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 138 
790 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 117 
791 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 138 
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793 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 137, 138 
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Yeşilyuva Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Yeşilyuva 

Halkevi’nin raporlarının düzgün olsa da yönetmeliğe uygun olarak tutulmadığına, 

kütüphane defteri ve demirbaş eşya defteri olduğuna, kitapların ciltlenmesi, iyi korunması 

ve diğer eksiklerinin tamamlanması için not verildiğine dair bilgiler verilmiştir. Kitapların 

sınıflandırılmasının da bitirilmesi gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.794 

Yeşilyuva Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Yeşilyuva 

Halkevi binası şu anda ihtiyacı karşılamaktadır. Belediye binasının alt katı halkevine tahsis 

edilmiştir. Büyük bir salon ile bir odadan ibarettir. Salonun halkın toplanmasına müsait 

olduğuna ve halkın da burada toplanmakta olduğunun görüldüğüne dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.795 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Yeşilyuva 

Halkevi’nin bulunduğu binanın ihtiyacı karşıladığına, belediye binasının salonunun 

kullanıldığına, parti dışında başkaca bir oluşumun mevcut olmadığına dair bilgiler 

bulunmaktadır.796 

Akalan Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Akalan 

Halkevi’ne öğretmenler devam etmektedir. Köyde eğitim görmüş az kimse olduğundan 

mevcut şubeleri yeterlidir. Halkevi idare heyeti şube başkanları ilk tahsil görmüş, çalışma 

ruhu olan kimselerden oluşmuştur. Sadece onları yönlendirecek bir rehbere ihtiyaçları 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.797 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 2800 

nüfuslu olan bu köy itibari nahiye merkezi olduğu belirtmiştir. Akalan’ın belediyesinin ve 

halkevinin olduğuna, 3 mahalli ve 3 köy ocağından oluştuğuna, 4 halkevi ve 1 

                                                            
794 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 117 
795 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 117 
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halkodasından oluştuğuna dair bilgiler vermiştir. Akalan’ın parti ve halkevi başkanları 

askere gittikleri ve azanın birinin de hasta olması dolayısıyla bütün işler belediye başkanının 

üzerine kalmıştır. Belediye başkanı da temmuz ayından bugüne kadar hiçbir şey 

yapmamıştır.  Yeni gelen köy öğretmeni ile de görüşmüş, kendisinin çalışmak istediğini 

fakat muhatap bulamadığına ve bunun için cesaret edip kendiliğinden bir şey yapamadığını 

söylediğini iletmiştir. Kaza merkezindeki halkevi dışında diğer 3 halkevinde eleman 

yönünden zayıf olduğu ve bu yüzden yönetmelik gereği çalışmalarını beklemenin zor 

olduğunu belirtmiştir. Kaza başkanına durumu olduğu gibi anlatmıştır. Kaza merkezine 8 

kilometre mesafede bulunan bu köyün kongrelerinin birinci kısmının bittiğini ve oluşacak 

idare heyetlerine hemen işin devredilerek faaliyete başlamalarını söylediğine ve vilayet 

idare heyetini de haberdar ettiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.798 

Akalan Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Akalan’da 

yaşayanların çalışmak istediklerine ve halkın bir araya gelebileceği başka bir yer 

olmadığına, faaliyete geçmeleri için gereken yönergelerin verildiğine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.799 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde sadece 

Akalan Halkevi’nin salonunda halkın radyo dinlemek maksadıyla gelip oturmasından başka 

bir faaliyet görülmemiştir. Kaza merkezi dışındaki diğer 3 halkevinde çalışma olmadığına 

fakat toplantı salonlarına, gazete, kitap okumaya ve radyo dinlemeye gelenler olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.800 

Akalan Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde nahiye 

parti idare heyeti ve vilayet, halkevine pek az para yardımı yapmıştır. Bütçesinin 200 lira 

olarak gerçekleştiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.801 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Akalan 

Halkevi Başkanı Mehmet Caner’in zimmetinde 14 lira olduğuna dair tespitleri raporunda 

                                                            
798 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 138 
799 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 117 
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yer almaktadır.802 

Akalan Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

kayıtlarının olduğu ve düzgün yapıldığına, kütüphane defteri olduğuna ve Fihrist üzerine 

sınıflandırma yapılmadığına, kitapların ciltlenmemesi ve başka eksiklerin tamamlanması 

gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.803 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde hem parti 

ve hem de Akalan Halkevi’nin temmuzdan önceki defterlerinde yaptığı incelemeye göre aza 

kayıt işi, aza sicil defterleri, hesap kayıt defterlerini de düzgün bulmamıştır. Harcama evrakı 

da pulsuz ve usulsüzdür. Yalnızca partinin demirbaşları ve defterleri muhafaza edilmiştir. 

Kayıtlara göre mevcut olması lazım gelen 14 liranın da askere giden halkevi başkanın 

Mehmet Caner’in zimmetinde olduğunu söylediğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.804 

Akalan Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti ve 

halkevinin belediyenin verdiği yeri birlikte kullandığına, mevcut yerlerinin ve halkevinin 

salonunun iyi olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.805 

Çal Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde vilayet ve 

kaza parti idare heyeti, memurlar ile öğretmenlerin halkevleriyle ilgi ve alakalarının iyi 

olduğuna, öğretmenleri alakalandırmak gerektiğine değinilmiştir. Bina, para ve eleman 

eksikliği sebebiyle halkodasına çevrilmesinin daha iyi olacağı düşünülmektedir.806 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevi ile alakalarının iyi olduğuna, halkevinin 

                                                            
802 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 138 
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806 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 117, 118 
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çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğuna, halkevi idare heyeti azalarının işlerinde 

yetenekli olduğuna dair bilgiler mevcuttur.807 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyeti azaları ve hükümet memurlarının kaza halkevine karşı alakalı olduklarına, halkevi 

idare heyeti azalarının bu kazada bulunan eleman mevcuduna göre işlerinde yetenekli 

olduklarına, halkevi şubelerinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.808 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

aza sayısı 303 olduğu belirtilmiştir. Çal Halkevi’nin başkanının istifa ettiği ve iki aydan beri 

yerine kimse seçilmediği vurgulanmıştır. Seçimin yapılmasını, parti ve halkevi işlerinin 

acele yoluna konulmasını söylediğine dair tespitlerinin yer aldığı raporunda yer 

almaktadır.809 

Çal Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çal 

Halkevi’nin varlığından halkın çok memnun olduğu fakat nasıl çalışabilecekleri konusunda 

bilgilerinin olmadığına, öğretmenlerin ilgisinin olduğu ve aktif olarak halkevi işleriyle 

ilgilendiklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.810 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çal 

Halkevi’nin temsil şubesi, köycülük şubesi ve sosyal yardım şubelerinden oluştuğuna ve 

halkevinin şubelerinin çevre üzerinde yaptığı etkinin iyi olduğuna dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.811 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde temsil 

şubesi, köycülük şubesi, sosyal yardım şubelerinden oluşan Çal Halkevi’nin çevre 

üzerindeki etkisinin ve ilgisinin olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.812 
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CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Çal Halkevi’nin temsil şubesi, sosyal yardım şubesi, köycülük şubeleri bulunmaktadır.813 

Çal Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çal 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme ve şube faaliyetlerini gerçekleştirme için elde edilen 

gelirin az bulunmuştur. 1939 yılında vilayetten 100 lira ve kazadan 55 lira elde edildiğine, 

yardımlar ile beraber 178 liralık bir parayla çalıştıklarına vurgu yapılmıştır. 1940 yılında 

kazadan 522 lira 50 kuruş elde edileceğine, yeni yapacakları bütçelerini buna göre 

hazırlayacaklarına, 1939’da halkevi için 170 lira para temin edildiğine, bu paranın 70 

lirasının vilayetten ve 80 lirasının yerel belediyeden ve 20 lirasının da yardım olarak elde 

edildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.814 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çal 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirlerin elde edilmesinde ilgi ve 

koruyuculukları olduğunu belirtmiştir. Hususi idarenin yardım olarak verdiği paradan bu 

kaza halkevine de 100 lira yardım yapıldığına ve alınan paraya göre verilen oranın iyi 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.815 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Çal 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirlerin elde edilmesinde imkân oranında 

yardım yapıldığı bilgisini vermiştir. Halkevlerine temin edilen gelire göre bu kaza halkevine 

de vilayet idare heyetince 100 lira yardım yapıldığına dair bilgiler mevcuttur.816 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Çal Halkevi yerinin istimlâki için 1800 lira harcandığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.817 
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Çal Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çal 

Halkevi kayıtların düzgün değildir. Az çok çalıştıkları halde çalışmaları yazı ile tespit 

edilememiştir. İçlerinde halkevi işleriyle ilgili yazı yazabilecek kimse yoktur. Yol 

gösterebilecek bir rehber olursa daha fazla ve daha düzgün çalışacaklarını düşünmektedir.818 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çal 

Halkevi kayıtları incelendiğinde defterlerinin düzgün olduğuna, hesapların usulüne uygun 

tutulduğuna dair bilgiler vermiştir. Binadaki eşyanın partinin malı olduğu ve parti 

demirbaşına kayıtlı bulunduğu için halkevinin ayrı demirbaş eşya defteri olmadığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.819 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Çal 

Halkevi’nin muhasebe defteri ve kayıt defterlerinin düzgün olduğuna, demirbaş eşya 

defterinin olmadığına ve eşyaların da partiye ait olduğuna dair tespitleri raporunda 

bulunmaktadır.820 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

karar defterlerine göre 06.05.1943’ten beri çalışmalarının olmadığını belirtmiştir. Kitap 

sayısının deftere göre 43 olduğu fakat okuyan kişi sayısının belli olmadığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.821 

Çal Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çal 

Halkevi’nin kendisine ait bir binasının olmadığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.822 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çal 

Halkevi’nin mevcut binasının ihtiyacı karşılayamayacağını fakat şu anda bu binadan daha 

iyi bir bina bulunmaması nedeniyle burada kalmalarının zorunlu olduğuna dair tespitleri 
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raporunda yer almaktadır.823 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Çal 

Halkevi binasının partiye ait olduğuna, mevcut binanın ihtiyacı karşılayamadığı 

vurgulamıştır. Binanın dar ve eski olduğu ve bu kaza içinde başka da uygun bina olmadığı 

için yeni bir bina yapılıncaya kadar mevcut yerlerinde kalmalarının zorunlu olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.824 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Çal Halkevi yeni bir halkevi inşa etmek için istimlâk yapmaya çalıştığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.825 

Çal Kazası Baklan (Dedeköy) Ocağı ve Halkodası 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Baklan’da 

ocak heyetinin çalışma yapmadığına, bu yıl nahiye merkezinde bir halkodası açılmasına 

karar verildiğine fakat emir dahi verildiği halde kaza idare heyeti oluşturulmadığını 

vurgulamıştır. CHP Genel Sekreterliği’nden halkodası açıldığını düşünerek birçok defter, 

kitap ve başka şeyler geldiğini gözlemlemiştir. Bu durum karşısında hemen nahiye 

müdürüyle görüşerek köy ocağı idare heyetiyle birleşip halkodasının azalarının 

kaydedilmesini ve halkodası idare heyetinin oluşturulmasını oradaki kişilerle belirlediğine 

ve anlaşmaya vardığını belirtmiştir.  Bu hafta içinde halkodasını açacaklarına, Baklan’da 

mevcut ve halkodasıyla yakından alakadar olacak heves ve arzusunda bulunan iki 

öğretmenin bu iş için çaba göstereceklerine ve halkodasında görev alacaklarına söz 

verdiklerini belirtmiştir. 15 gün sonra tekrar teftiş edeceğini ve o zamana kadar halkodasının 

idare heyetinin oluşturulmasına, neticeyi ayrıca sunacağına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.826 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti ocak 

idare heyetinin, nahiye müdürünün halkodası ile alakaları iyi olduğunu vurgulamıştır. 

Baklan Halkodasının idare heyetinin nahiyede bulunan mevcut elemanlara göre iyi 

                                                            
823 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 140 
824 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 93-97 
825 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
826 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 118 
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olduğuna, öğretmenlerin de halkodasında üzerlerine aldıkları aktif görevi yerine 

getirdiklerine, halkodası çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.827 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Baklan Halkodasının aza sayısının 80 olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.828 

Çal Kazası Baklan (Dedeköy) Ocağı ve Halkodası Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Baklan 

Halkodasının çevre üzerinde bıraktığı etkinin iyi olduğunu belirtmiştir. Bütün nahiye 

halkının halkodasında toplanmakta ve çok ilgi gördüğüne, köye şahsi malı olan radyonun da 

halkodasında bulunduğuna değinilmiştir. Nahiye müdürü, öğretmeni, halk akşamları ve boş 

vakitlerini tamamen buraya ayırdıklarına ve olumlu söyleşiler gerçekleştirdiklerini 

belirtmiştir.829 

Çal Kazası Baklan (Dedeköy) Ocağı ve Halkodası Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Baklan 

Halkodasının varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerini gerçekleştirmesi ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirlerin elde edilmesinde hiçbir koruyuculuk 

gösterilmediğine vurgu yapmıştır. Vilayet idari hususiyesinden aldığı yardımdan 

halkodasına da 75 lira gönderildiğine, alınan para yardımının oranına bakıldığında iyi 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.830 

Çal Kazası Baklan (Dedeköy) Ocağı ve Halkodası Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

kayıtlarının olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.831 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Baklan 

Halkodasının henüz yeni olduğu için defterlerini işlenmemiştir. Kütüphane defterlerinin 

düzgün olduğu, diğer defterlerin ise işlemelerinin ve kayıtlarının tamamlanmasının 

kendilerine söylendiğine ve ayrıca takibinin yapılmasını istemiştir. Hatta gerekirse nahiye 

                                                            
827 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 140 
828 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
829 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 140 
830 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 140 
831 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 118 
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müdürü, öğretmenler ve diğer kişilerden tarafından kendilerinin tamamlanmasını rica 

ettiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.832 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

mevcut kitap sayısının 180 olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.833 

Süller Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde köy 

öğretmenlerinin halkeviyle ilgili olmadıklarına, köyde eleman olmadığına, köyde halkevinin 

inceliklerini anlayabilecek tahsilde kimse olmadığına, ilkokul görmüş olanların dahi çok az 

olduğuna, Süller Halkevi’nin halkodasına dönüştürmek gerektiğine dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.834 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde köy 

belediye başkanının ve köy öğretmeninin halkeviyle alakaları iyi durumdadır. Köy 

öğretmeni de idare heyetine dâhil olmuş, idare heyeti içinde öğretmenden başka kültür 

sahibi yetiştiricilik ve öğreticilik vasfına sahip kimse yoktur. Süller Halkevi idare heyeti 

azaları köyde bulunan kişilerin içinde en aklı başında olan kişilerden oluştuğuna, bu şubeleri 

ve idare heyetini oluşturacak vasıfta eleman olmadığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.835 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Çal’dan sonra itibari nahiye olan Süller’i ziyaret ettiğine, 600 evli, 2300 nüfuslu belediyesi 

olan bu köyde halkevinin 180 üyesi olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.836 

Süller Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Süller 

Halkevi’nin çalışmalarının sönük olduğunu ve bu durumun öğretmenlerin ilgisizliğinden 

                                                            
832 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 140 
833 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
834 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 118 
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836 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
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kaynaklandığına dair tespitleri bulunmaktadır.837 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Süller 

Halkevi’nin çevre üzerinde yaptığı etki ve bıraktığı izlenim iyi durumdadır. Halkın daima 

halkevinde toplanmakta olduğu, radyo, gazete ve söyleşilerden yararlandığına, Süller 

Halkevi sosyal yardım şubesi, köycülük şubesi ve spor şubelerini kapsadığına dair tespitleri 

raporunda bulunmaktadır.838 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Süller Halkevi’nin spor şubesi, sosyal yardım şubesi ve halk dershaneleri şubelerinden 

oluştuğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.839 

Süller Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Süller 

Halkevi’nin 1939’da vilayet parti idaresinden 70 ve köy ocağından 30 lira yardım gördüğü 

belirtmiştir. Maddi yardımın yılda 200 lirayı geçmediğini, vilayet hususi idareden 

halkevlerine çok az para ayrılmasıyla birlikte vilayet bu halkevinde de yardım yapamamakta 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.840 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Süller 

Halkevi’nin varlığı devam ettirme ve şube faaliyetlerinin gerçekleşmesi için gerekli olan 

gelirin elde edilmesinde ilgi ve koruyuculukları olduğunu fakat gerektiği kadar olmadığına 

vurgu yapmıştır. Süller Halkevi’ne vilayet heyetinden 75 lira yerel belediyeden de 50 lira 

yardım yapıldığına, toplamda 125 liralık bir gelire sahip olduğuna dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.841 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Süller Halkevi’nin 70 liradan oluşan bütçesi olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.842 

 

                                                            
837 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 118 
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Süller Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

kayıtlarının da boş olduğu, kitapların ciltlenmesi, dolap yaptırılması ve başka birçok eksiğin 

tamamlanması için not ettirildiğini bildirmiştir. Kütüphane defteri ve kasa defterlerinin iyi 

olduğuna, raporlarının yönetmeliğe uygun olarak tutulduğuna, gerekli olan ve çalışma 

tarzları hakkında kendilerine açıklama yapıldığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.843 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Süller 

Halkevi, hesap defterleri usule uygun değildir. Harcama evrakın mevcut ve korunmuştur. 

Senetler de usulsüzlük olduğunu vurgulamıştır. Bütün bunların hesap talimatnamesine 

uygun olarak yapılmadığını bildirmiştir.844 

Süller Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Süller 

Halkevi’ne ait bina olmadığına ve binaya ihtiyaçları olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.845 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Süller 

Halkevi’nin binasının olmadığı, belediyenin malı olan belediye binasının bir odasında 

oturduklarını belirtmiştir. Bu yer, halkodası olarak dahi ihtiyacı karşılayamamaktadır.846 

Bekilli Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetlerinin halkeviyle alakalı olduklarına, halkevinin 167 azası olduğuna, öğretmenlerin 

halkevi çalışmalarına aktif olarak yardım ettiklerine değinmiştir. Bekilli Halkevi şubeleri 

çevrenin gücüne uygun değil fakat ihtiyacı telafi etmektedir.  Halkevi ya da halkodasının 

varlığının önemlidir. Bekilli Halkevi şube başkanları işlerinde yetenekli kişilerdir. Köyde 

ilkokul eğitimi görmüş kişi sayısının az olduğuna, idare heyetinin 7 aydan beri karar 
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defterine hiçbir karar yazmadıklarına, halkevinin halkodasına dönüştürülmesinin uygun 

olacağına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.847 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin ve belediye reisinin halkevine karşı ilgi ve alakasının iyidir.  Bekilli Halkevi idare 

heyeti azalarının köyde aydın sayılabilen kimselerden oluştuğuna fakat hiçbirinin kudret ve 

liyakati ilkokul mezunu seviyesinin üstünde olmadığı belirtilmiştir. Köyün öğretmeninin de 

idare heyetinde olduğuna fakat bu öğretmenin halkevinin kültür kurumunun anlam ve 

niteliğini anladığına ve şahsen çalıştığına, şubelerin hepsine bu öğretmen gibi vasıflı kişiler 

bulmanın güç olduğuna ve bu köyde olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.848 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Süller’den 12 kilometre uzaklığında olan bu itibari nahiyenin nüfusu 4257 olduğuna, gizli 

nüfus ile 5000’i bulduğuna bu itibari nahiyenin 17 ocağı, 896 üyesi olduğuna, parti ve 

halkevi teşkilatının çalışmalarının iyi olduğuna, Bekilli Halkevi aza sayısının 220 olduğuna 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.849 

Bekilli Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bekilli 

Halkevi dışında halkın gideceği, oturacağı başka bir yer olmadığına, bu durumda halkevi 

halkın merasim günlerinde toplantı yapacağı bir yer oluşturduğuna dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.850 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bekilli 

Halkevi’nin Spor Şubesi, Kütüphane Şubesi, Sosyal Yardım Şubesi ve Köycülük Şubeleri 

olduğuna, Bekilli Halkevi’nin çevre üzerinde yaptığı etkinin iyi olduğuna ve bir boşluğa 

cevap veren bu kültür kurumunun halkın uğrağı ve toplantı yeri olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.851 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Süller Halkevi kütüphane ve yayın şubesi, sosyal yardım şubesi, halk dershaneleri şubeleri 

ve 487 kitapları olduğuna değinilmiştir. Okuyanların sayısının 6 ayda 896 olduğuna, köy 
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gezisi, cirit, avcılık, su sporları yapıldığına vurgu yapılmıştır. Sosyal yardım şubesinin 

hastaları vilayete göndermiş.  Halkevi dershanelerinde her sene eylülden mart sonuna kadar 

okuma kursu açılmış geçen sene içinde 75 kişiye belge verilmiştir.  Radyolarını tamir için 

CHP Genel Sekreterliği’ne gönderdiklerine, bunun yaptırılarak biran evvel geri yollanması 

için aracı olmasını istediklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.852 

Bekilli Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bekilli 

Halkevi’nin elde ettiği gelirin halkevinin varlığını devam ettirmesi için az olduğuna, vilayet 

tarafından çok az yardım yapıldığına değinmiştir. Yılda en fazla 200 liralık bir bütçe 

yapılabileceğine, bu sene yeni bina yapmak için belediye bütçesine 393 lira para 

konulduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.853 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bekilli 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şubelerin 

olgunlaşması için yerel belediyenin yaptığı küçük bir yardım ve vilayet heyetinden 

gönderilen 75 liranın Bekilli Halkevi’nin gelirini oluşturduğuna değinilmiştir. Halkevlerine 

temin edilen gelirlerin vilayet içindeki halkevlerinin ihtiyaçlarına göre paylaştırılma 

oranının iyi olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.854 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Bekilli Halkevi mali yapısı ile ilgili parti ve halkevi binası yapımı için 5000 lira yardım 

edeceklerine ayrıca üstünün CHP Genel Sekreterliği tarafından tamamlanmasına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.855 

Bekilli Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bekilli 

Halkevi’nin hesap işlerinin talimata uygun olduğuna, demirbaş eşya defteri ve kütüphane 

defterlerinin olduğuna, kitaplar sınıflandırılmadığına ve ciltlenmediğine, karar defterine 

herhangi bir şey yazılmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.856 
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CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bekilli 

Halkevi’nin hesap defteri, kayıt defteri, demirbaş defterleri olduğuna ve usulüne uygun 

yapıldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.857 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Bekilli Halkevi’nin kayıtlarında karar defteri ve kasa defterlerinin düzenli olduğuna dair 

tespitleri yer almaktadır.858 

Bekilli Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bekilli 

Halkevi’nin binasının olmadığına, mevcut binasının iyi olmaması ve müsait olmadığı için 

halkın ilgisinin az olduğuna vurgu yapmıştır. Yeni bir binaya ihtiyaç olduğunu belirtmiştir. 

Bu sene yeni bina yapmak için maddi yardım alındığına ve halkın taş, kireç ve başka 

gereçler ile birlikte halkın beden gücüyle çalışarak temin etmeye çalışacaklarına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.859 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bekilli 

Halkevi binasının dar olduğuna ve ihtiyacı karşılamadığına, 2 odadan oluşan bu binanın bir 

odasında parti, diğer odasında halkevi bulunduğuna dair bilgiler vermiştir. Odalar küçük 

olduğundan 400 küsur nüfuslu olan bu köyün halkevine sürekli gidip gelen insanlarını 

sığdırılamamaktadır. Parti ve belediye başkanının yeni bir bina yapmak girişiminde 

olduğuna, bazı malzemelerini getirdiklerine ve bu köyde başka bir oluşumun yer almadığına 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.860 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve halkevi yapımı girişimde bulunduklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.861 

Hançalar Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin ve belediye başkanının halkevi ile alakalarının iyi olduğuna, Hançalar Halkevi’nin 

                                                            
857 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 141 
858 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
859 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 118, 119 
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idare heyeti azalarının bu köyde bulunabilenlerin en iyisi olduklarına tahsillerinin basit 

olduğuna dair bilgiler vermiştir.  Hançalar Halkevi başkanı yüksek genel sekreterliğin 

takdirini kazanmış bir kişi olduğu ve gerçekten de çalışkan olduğunu belirtmiştir.862 

Hançalar Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 5 şubeden 

oluşan Hançalar Halkevi’nin sadece halk dershanesi kısmının faaliyeti göze çarptığını ve 

diğerlerinin sönük olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.863 

Hançalar Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Hançalar 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için ilgi ve 

koruyuculuklarının olduğuna dair bilgiler vermiştir. Bu yıl yerel belediyeden 100 lira ve 

vilayet idare heyetinden 75 lira aldıklarına, bir senelik gelirin bunlardan ibaret olduğuna 

vurgu yapılmıştır. Hançalar Halkevi’nin elde ettiği gelirin vilayet içindeki halkevlerinin 

ihtiyaçlarına göre paylaştırılma oranının iyi olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.864 

Zeyve Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Zeyve 

Halkevi faaliyeti ile köy ocak heyetinin alakalıdır. Belediye başkanı halkevinde aktif olarak 

görev almıştır. Zeyve Halkevi idare heyeti azaları bu köyün aklı başında insanlarıdır. Eğitim 

seviyelerinin düşüktür. Öğreticilik ve yetiştiricilik vasıflarının eksiktir. Köy öğretmeninin de 

halkevinde faaliyetinin görülmediği ve şubelerde eleman sorunu olduğu raporunda yer 

almaktadır.865 

Zeyve Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Zeyve 

Halkevi’nin çevre üzerindeki etkisinin iyi olduğuna, halkın toplantı ve söyleşi yeri 

                                                            
862 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 141 
863 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 141 
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olduğuna, köycülük şubesi, halk dershanesi şubesi, spor şubesi, sosyal yardım şubelerini 

kapsayan halkevinin eleman bulmasının çok zor olduğunu belirtmiştir. Şube sayısının çok 

olmasına rağmen halkevi çalışmasının bir o kadar az olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.866 

Zeyve Halkevi Mali Durum: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Zeyve 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için ilgi ve koruyuculukları olduğuna, yerel belediyenin bu sene 

100 lira ve vilayet heyetinin de 75 lira yardım yaptığına, Zeyve Halkevi’nin elde ettiği 

gelirin oranına göre bu halkevine vilayetin verdiği 75 liranın iyi olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.867 

Çivril Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümetin amir ve memurlarının halkeviyle ilgi ve alakalarının çok iyi 

durumdadır.  Halen belediye başkanı olan ve kaza parti idare heyeti başkanı bulunan 

Mustafa Çorbacı halkevinin çalışmalarıyla yakından ilgilidir. Hatta belediye başkanının 

çalışma ve çabasıyla Çivril’deki halkevi binasının meydana geldiğine bütün onur ve çabanın 

belediye başkanına ait olduğunu vurgulamıştır.  Kazadaki öğretmenlerin ve memurların 

halkevinin çalışmalarında aktif olduklarına ve çalıştıklarına, Çivril Halkevi’nin şube 

başkanlarının işlerinde oldukça yetenekli olduklarına değinmiştir. Çivril Halkevi şubeleri 

çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygundur. Elemanın az olduğuna, daha fazla şube açma 

gücünün olmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.868 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevi ile alakalarının iyi durumdadır. Çivril 

Halkevi azaları işlerinde yeteneklidir. Çivril Halkevi şubeleri çevrenin gücüne ve ihtiyacına 

uygundur. Çivril Halkevi’nin varlığını devam ettirmek ve şube faaliyetlerini harekete 

geçirmek için parti idare heyetiyle ortak ve devamlı çalışma yaptıklarına, dair tespitleri 

                                                            
866 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 141, 142 
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raporunda yer almaktadır.869 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının kaza halkevine karşı ilgi ve sempatileri vardır. 

3886 nüfusu olan merkez kazada gerek partililerin ve gerekse memurların tek toplantı ve 

söyleşi yeri halkevidir. Çivril Halkevi idare heyeti azalarının biri başöğretmen ve maarif 

memuru diğeri ceza hâkimi, biri doktor, biri de toprak mahsulleri ofisi memuru olmak üzere 

kültürlü, çalışkan ve işlerinde yetenekli kişilerden oluşmuştur. Biri hükümet diğeri sıtma 

mücadele doktoru olmak üzere iki genç doktor arkadaşın bu kazada bulunması ayrıca Çivril 

Halkevi için önemli olduğuna, halkevinin şubeleri çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.870 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Çivril Halkevi aza sayısı 148’dir. Halkevi başkanı olan sıtma mücadele doktoru değiştiği 

için halkevinin bütün işleri ihmale uğramıştır. Kısa bir zamanda bu eksikleri 

tamamlamalarını söylemiştir.871 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde parti ve 

halkevi çalışmalarını daha önce olduğu gibi tatmin edici bulmuştur. Parti ve halkevinin 

toplantılarının düzgün olduğuna dair tespitlerinin yer aldığı raporunda ayrıca Milli Şefin 

emrine ve CHP Genel Sekreterliği’nin genelgesine göre bu yıl yapılacak olan halkodalarına 

köylünün bu emri kayıtsız, şartsız ve şikâyetsiz ve çok büyük bir istekle kabul etmelerine 

rağmen, Çivril köylerinde olumsuz bir propagandanın başladığını belirtmiştir. Parti başkanın 

Parti Müfettişi Ziya Arkant’a üzüntüyle bu propagandanın dört kişi tarafından Işıklı, 

Karayahşiler, Demirci, Haydan, Sökmen, Karaağaçlı köylerinde yapıldığını ve muhtarların 

şikâyetinden öğrendiğini belirtmektedir. Bu şikâyetler: 

1) “İlkokul müfettişi Şevket Aker, vazifesi ve memuriyeti dolayısıyla en önemli 

telakki ettiğim bu adam hakkında 19.08.1944 tarih ve 40 numaralı yazımla sayın genel 

sekreterliğin nazarı dikkatini celp etmiştir. 

2) Çivril köy bürosu kâtibi Tevfik Gürgen, güya Vali namına telefonu olan köylere 

telefonla, olmayanlara yazı ile halkodası yapılmaması için haberler göndermektedir. Işıklı 
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nahiyesine giderek halkodası yerinin istimlâkine mani olmak istemiş, Demirci köyünde 

yapılmaya başlanan halkodası inşaatını durdurmaya kalkışmıştır.  

Bu adam hakkında ayrıca Parti Müfettişi Ziya Arkant, Vali’nin dikkatini çekmiştir. 

3) Karayahşiler köyünden Tahir Keyik ve çömezi harp malulü ama Hüseyin Akıncı, 

köye gittiğim zaman bu adamları çağırttımsa da bir buçuk saat beklememe rağmen 

gelmediler. Her ikisi de kapı kapı dolaşarak halkodası için ne para ve ne de bir yardım 

edilmesinin günah olduğunu söylemektedirler. 

4) Uşak’ın, Karahalli köyünden buraya gelen Hacı İbrahim Usta halkodalarının içki, 

kumar ve sefahat yeri olduğunu, kendi köyünde köylülerin bunu bildiklerini ve hatta yapılan 

halkodasının köylüler tarafından yıkıldığını ve hükümetin de hiç aza çıkarmadığını 

söylemiş, Karayahşiler’de de katiyen halkodası yapmamalarını köylüleri etrafına toplayarak 

anlatmıştır.” 

4 maddede toplanmıştır. Çivril ilçe idare heyeti başkanı olan Mustafa Çorbacı, bütün 

bu köyleri dolaşarak halkı uyarmıştır. Karayahşiler ocak başkanı ve muhtarı da bütün bu 

propagandalara karşı koyarak bu olumsuz propagandaları yapanlarla kavga etmiştir. Tüm 

girişimlere rağmen inşaatı durdurmamışlardır. Hatta bilfiil yapı işlerinde çalışmaktadırlar. 

Özellikle parti ocak başkanı Gani’nin muhtar Yakup Aksoy’la beraber bu olumsuz 

propaganda ve güçlüklere rağmen bu iki arkadaş, 1200 lira para toplayarak, taşını, kerpicini, 

nakliyesini imece ile sağlamışlar ve binayı çatısına kadar başarmışlardır. Arkant, bu 

çalışmadan dolayı herkese teşekkür etmiştir.872  

Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın köy odasında, harman yerlerinden toplattığı köylülere 

devlet, parti, bugünkü siyasi durum, köy kalkınmasında parti ve halkevinin önemi hakkında 

uzun konuşmalar yaptığına ve sonuç olarak temiz köylülerde bütün bu işlere karşı derin bir 

iman ve inanç gördüğüne sevindiğine dair düşünceleri yer almaktadır.873 

Çivril Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çivril 

Halkevi çalışmalarının ve halk tarafından gösterilen ilgini iyi olduğuna dair tespitleri 
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raporunda yer almaktadır.874 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde sosyal 

yardım, köycülük, kütüphane, temsil ve spor şubelerini kapsayan Çivril Halkevi çevrenin 

üzerinde iyi bir izlenim bıraktığına ve halkın rağbet gösterdiğine dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.875 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde 4 şubeden 

oluşan köycülük, kütüphane, sosyal yardım ve spor kollarını kapsayan halkevinin çevre 

üzerinde yaptığı etki ve bıraktığı izlenimin iyi olduğuna, halk tarafından ilgi olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.876 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Çivril Halkevi’nin temsil şubesi, spor şubesi, sosyal yardım şubesi, kütüphane şubesi, yayın 

şubesi, köycülük şubelerinden oluştuğuna, şubelerin çalışmalarının yetersiz olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.877 

Çivril Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çivril 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirin elde edilmesinde parti idare heyetleri 

ilgili iseler de aslında bu vilayette bütün halkevlerine ve parti teşekküllerine idari 

hususiyeden yapılmakta olan maddi yardımın çok az olduğunu belirtmiştir. Bu halkevinin 

geliri sadece Çivril belediyesinden ve Çivril partisinden elde edilmekte olduğuna ve bu da 

yapacak güçleri olmasına karşın az olduğuna değinmiştir. Çivril Halkevi’nin elde edilen 

gelirin vilayet merkezindeki halkevi ayrı tutulursa vilayet içindeki diğer halkevlerine 

yapılan yardım oranında olduğuna ancak bunun ihtiyacı karşılayamayacağına vurgu 

yapılmıştır. Yeni yapılan halkevi binası için borca girdiklerini, halkevi binasının vilayetten 

ve hususi muhasebeden hiçbir yardım görmeden yapıldığını belirtmiştir. CHP Genel 

Sekreterliği’nin imkânı varsa halkevinin inşaatının tamamlanması ve borçlarının ödenmesi 
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için 2500 liralık maddi yardımın uygun olacağına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.878 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çivril 

Halkevi’ne belediyeden doğrudan yardım elde edildiğini belirtmiştir. Vilayet idare heyeti, 

idari hususiyeden aldığı paradan da ancak 100 lira yardım yapabildiğine, halkevinin 

faaliyeti için elde edilen yardımların az olduğuna vurgu yapmıştır. Halkevlerine temin 

edilen gelirlerin vilayet içindeki halkevlerinin ihtiyaçlarına göre iyi paylaştırıldığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.879 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Çivril 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirlerin elde edilmesinde alaka ve 

koruyuculuklarına dair bilgiler vermiştir. Çivril Halkevi’ne vilayet tarafından temin edilen 

gelirlere göre bu halkevine de vilayet idare heyeti tarafından yapılan yardım oranının iyi 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.880 

Çivril Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çivril 

Halkevi’nin hesap defteri ve demirbaş eşyasının olmadığına, raporunu ve masraflarını parti 

idare heyeti tuttuğuna ve yaptığına, Çivril Halkevi’nde kullanılmakta olan eşyanın partiye 

ait olduğuna, Çivril Halkevi’nde kütüphane defteri tutulmadığına ve sınıflandırma defterinin 

henüz yapılmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.881 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çivril 

Halkevi’nin demirbaş eşya defteri olduğu ve işlenmediği belirtilmiştir. Mevcut demirbaş 

eşyanın partinin malı olduğuna, parti demirbaş defterine kaydettiklerine, Çivril Halkevi 

hesaplarının da parti hesaplarının içinde olduğuna dair bilgiler verilmiştir. Yeni makbuz 

sipariş ettiklerini ve raporun ayrılacağını söylediklerine, gelecek teftişe kadar bu eksiğinde 

tamamlanmasını not ettirdiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.882 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Çivril 

Halkevi’nin hesap defteri, demirbaş eşya defteri, kütüphane defterlerinin olduğuna, düzgün 
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ve de yönetmeliğe uygun olarak tutulduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.883 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti kayıtları ve defterlerinin düzgün olduğuna, 750 kitabı bulunduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.884 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde kayıtları, 

dosyaları ve defterlerinin düzgün olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.885 

Çivril Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çivril 

Halkevi’nin binası yeni ve modern olduğundan yalnız kazada değil bütün vilayette ve civar 

kazalarda bina yönüyle çevre ve halk üzerinde çok iyi bir izlenim bıraktığına vurgu 

yapmıştır. İhtiyacı karşılayacağına, alt katının tamamıyla bitirilmediğine, üst kat inşaatı ve 

dâhili-harici sıvaların henüz yapılmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.886 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Çivril 

Halkevi ve parti binası aynı yerdedir. Bu bina iki katlı ve Çivril’in en iyi ve en düzgün tek 

binası durumundadır. Üst katı da tamdır. Bitirildikten sonra ihtiyacı karşılayacaktır.887 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Çivril 

Halkevi binası alt katının bittiği, üst katının da inşaat halinde olduğu, alt katta bir sahne, bir 

salon ve beş oda kullanıldığı bilgisini vermiştir. CHP Genel Sekreterliği’nden gönderilen 

inşa yardım parasıyla bir iki ay içinde diğer kısımların da tamamlanacaktır. Dış sıva ve 

keşiflerin incelenmesinde alelhesap konduğunu gördüğü boya gibi kısımlardan belki eksik 

kalanlar olacak ise de halen mevcut para ile ellerindeki keşif evrakına göre işi bitirdikten 

sonra ikinci teftişinde eksik kalacak kısımlar olursa ayrıca sunacağına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.888 
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Homa Halkodası 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyeti, öğretmenler ve hükümet memurları yeni açılmış olan halkodasında çalıştıklarını 

belirtmiştir. Halkodasının 110 azasının olduğuna ve bunlar içinden idare heyeti seçildiğine, 

Homa’da ilkokul başöğretmeninin halkodası başkanı olduğuna, halkodasının idare heyetinin 

görevlerinde yetenekli olduklarına ve toplantılarını düzgün yaptıklarına dair bilgiler 

vermiştir. Halkodasının burada açılması bu çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygundur. 

Eleman, para ve bina unsurları göz önüne alındığında halkodası açmanın daha uygun 

olduğunu belirtmiştir.889 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Homa 

Halkodasını partinin ve nahiye müdürünün sahiplendiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.890 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde parti ve 

halkodasının nahiye binasında birer oda işgal ettiğine, 507 partili aza olduğuna, bu 

azalardan 156’sının yeni kaydedildiğine, Homa Halkodasının 132 azası olduğuna dair 

bilgiler vermiştir. Parti başkanlığını Hamdi Tuksal’ın yaptığını, parti çalışmalarının iyi ve 

toplantılarının düzgün olduğunu belirtmiştir. Parti başkanı, Homa Halkodası başkanı Hamdi 

Başer’in Bekilli’ye tayin istemesi üzerine yerine gelen Ahmet Eren’in bina işleriyle 

ilgilenmesi dolayısıyla toplanılamadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.891 

Homa Halkodası Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Homa 

Halkodasının açılmasının halkın üzerinde çok iyi bir izlenim bıraktığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.892 

 

 

                                                            
889 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 120 
890 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 143 
891 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
892 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 120 
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CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

çalışmaların az olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.893 

Homa Halkodası Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Bütçe 

yapmadıkları, yapılan masrafların parti adına yapıldığını belirtmiştir. Homa Halkodasının 

varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube faaliyetlerinin 

olgunlaşması için gerekli olan masraflar köy ihtiyar heyeti tarafından karşılanmıştır. Halen 

halkodasının elde ettiği gelirin olmadığı, Homa Halkodasına malzeme ve başka ne gerekirse 

bunların hesabını ve masrafını parti idare heyetinin tutmakta ve yapmaktadır. Vilayetten ve 

kazadan para yardımı yapılmadığını aktarmıştır.894 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 150 lira 

bütçesi olan Homa Halkodasının sadece vilayet idare heyetinden 75 lira yardım alınmıştır. 

Başka da bir gelir elde edilmemiştir.895 

Homa Halkodası Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Homa 

Halkodasının karar defterleri olduğunu iletmiştir. Halkodasının hesap işleri için gönderilmiş 

olan defterlerin işlenmediğine, karar defterinin, aza kayıt defterinin, kütüphane defterinin, 

gelen giden evrak defterinin, demirbaş eşya defterinin kayıtlarının düzgün tutulduğuna dair 

bilgiler verilmiştir. Kitaplar için dolap yaptırılması ve kitapların ciltlenmesinin not 

ettirildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.896 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde partinin 

kayıt ve defterlerinin düzgün olduğuna fakat yeni yapılmakta olan parti ve halkodası 

binalarının CHP makbuzları ve ayrı bir komisyon kontrolü altında yapılıyor olsa da parti 

hesabında yapılan yardımlara ait kayıt olmadığına vurgu yapmıştır. Toplanan paraların önce 

parti ve halkevi hesabına gelir kaydının yapılmasını daha sonra komisyonun kullanımına 

verilmesinin doğru olacağına ve yardım hesaplarının bu şekilde düzenlemeleri gerektiğini 

                                                            
893 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
894 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 120 
895 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 143 
896 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 120 
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belirtmiştir.897 

Homa Halkodası Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Halkın 

yeni bir bina olursa çok ilgi duyacağını gözlemlemiştir. Homa Halkodasının binasının köhne 

bir kahvehaneden ibaret olduğuna ve kahvehaneden farkı olmadığına, kira ile tutulduğuna, 

yeni binaya ihtiyaç olduğuna, şu anda köy konağının bodrum katının daha iyi duruma 

getirilmesi amacıyla halkodasının alınması girişiminde bulunulduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.898 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde yeni parti 

ve halkodasının zemin ve birinci katlarının tamamlandığına, yine yeni olarak yapılmakta 

olan cami de parti binasının hemen arkasında yer aldığına, parti başkanının Homa halkının 

bağnazlığı nedeniyle parti binasının ancak cami dolayısıyla yapılmakta olduğunu 

söylediğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.899 

Çivril ve Köyleri 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Çivril’i 

teftiş ettikten sonra dönüşte Denizler, Meler, Hadim, Çıtak köylerine de uğradığına, burada 

köy kahvelerinde bulduğu sırada köylülerle konuştuğuna, hepsini uyanık, rejime ve partiye 

bağlı bulduğuna dair bilgiler vermiştir. Bunlardan Denizler köyünde halkodasının bitmek 

üzere olduğunu görmüştür. Çivril’in diğer köylerinde yapılmakta olan halkodalarının 

kerpiçten olduğu halde Denizler Halkodasının taştan yapılmış mükemmel bir bina olduğuna 

ve etrafındaki bazı evleri de istimlak ederek burasını güzel bir meydan yapacaklarına dair 

tespitleri yer almaktadır.900 

Işıklı Halkodası 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyeti, nahiye müdürü ve öğretmenlerin halkodası ile ilgi ve alakalarının iyi olduğuna, Işıklı 

                                                            
897 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
898 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 120 
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900 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
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Halkodasının 158 azasının olduğuna, halkodası idare heyetinin çalıştığına, Işıklı Halkodası 

nahiyenin gücüne uygun olduğuna, bina, eleman ve para unsurlarının eksik olması nedeniyle 

halkevine dönüştürülmesinin uygun olmayacağına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.901 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin ve nahiye müdürünün halkodasına karşı ilgi ve alakalarının olduğunu belirtmiştir. 

Parti ve halkodası dışında herhangi bir oluşum yoktur. Işıklı Halkodası idare heyeti azaları 

nahiyenin okuryazarlarından ve konuşmasını bilen insanlardan oluşmuştur. Eleman 

açısından zayıf olduğunu, öğretmenler ilgili olsa da aktif görev almadıklarına, öğretmenden 

ilgi ve yardımını rica ettiğine değinmiştir. Ayrıca halkın kültür seviyesini yükseltmek 

amacıyla kurulan bu kurumların başında rehberlik edecek ve okul dışında da çalışmasıyla 

halkevi ve halkodalarında yoğunlaşacak öğretmenlerden daha verimli ve daha fazla çalışma 

beklemek gerektiğine vurgu yapmıştır. Vilayet idare heyetinin de sıkı takip etmesi ve 

faaliyet göstermesi gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.902 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde parti ve 

halkodası çalışmaları iyi durumdadır. Partili aza sayısının 202, halkodası aza sayısının 263 

olduğunu belirtmiştir. Parti başkanı Yusuf Işıklı’yı ve halkodası başkanı Mehmet Işıklı’yı 

karakterli, çalışkan ve partiye bağlı kişiler olarak tanıdığına, nahiye müdürünün de aynı 

nitelikte olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.903 

Işıklı Halkodası Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Işıklı 

Halkodasının açılması çevrede memnuniyete neden olduğuna, halkı sevindirdiğine, halk 

tarafından istek olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.904 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

kütüphanede bulunan kitapları okuyan kişiler olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.905 

 

                                                            
901 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 120, 121 
902 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 143 
903 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
904 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 120, 121 
905 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
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CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde okuma 

merakının Işıklı Halkodasında fazla olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.906 

Işıklı Halkodası Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Halkodasının yaşama, çalışma ve gelişmesi için lazım gelen gelirin temininde parti idare 

heyeti ve köy ihtiyar heyeti alaka ve himayeleri iyidir. Yeni sene için mütevazı bir bütçe 

tanzim edileceklerdir. Vilayetten para yardımı yapılmamıştır. Kaza parti idare heyeti ve 

nahiye heyeti odanın ihtiyaçlarını oldukça tatmin etmektedirler. Halkodasına temin edilen 

gelir azdır. İhtiyacına kâfi değildir. Zaten bütün vilayet içindeki halkevlerine ve odalarına 

hususi idareden yapılan nakdi yardım pek azdır.907 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Işıklı 

Halkodasına gelir olarak vilayet heyetinden bu sene 75 lira yardım yapılmıştır. Mevcut 

parasına göre vilayet heyetinin bu nahiye halkodasına ayırdığı paranın oranının iyi olduğuna 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.908 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde yeni 

yapılan parti ve halkodası binasının tamamlanmasına kaynak yaratmak için partiye yardım 

yaratmak üzere bulunan 5 dönümlük bir arsayı satarak parasını binanın tamamlanmasına 

ayıracaklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.909 

Işıklı Halkodası Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde CHP 

Genel Sekreterliği’nden gönderilme defterlerin hepsinin işlemesine başlandığına, Işıklı 

Halkodasının hesap defteri, demirbaş eşya defteri ve kütüphane defterlerinin doğru ve 

yönetmeliğe uygun olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.910 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Işıklı 

Halkodasının hesap defteri, demirbaş defteri, kütüphane defterleri bulunduğuna ve 

                                                            
906 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
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yönetmeliğe uygun olarak tutulduğuna dair tesitleri raporunda yer almaktadır.911 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

81 kitapları olduğu ve okuyan kişi sayısının çok fazla olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.912 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Işıklı 

Halkodasının dikkat çeken yanı kitap ve dergilerin düzgün sınıflandırılmış olmasına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.913 

Işıklı Halkodası Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Işıklı 

Halkodası binasının şu anda ihtiyacı karşılamadığı görülmüştür. Kira ile köy ihtiyar 

heyetinden tutulmuş bir küçük ve birde büyük odadan ibarettir. Yeni binaya ihtiyaç 

olduğuna, mevcut binanın 50 kişiden fazla alamadığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.914 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Işıklı 

Halkodası binası aynı zamanda parti nahiye ocağı binası olduğunu belirtmiştir. 2 odalı ve 

odalarının ufak olduğuna, ihtiyacı tam karşılayacak durumda olmadığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.915 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde yeni parti 

ve halkodası binasının yapılmaya başlandığına, binanın tamamlanması için kaynak 

yaratarak halkodası binasının tamamlanması için ayıracaklarına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.916 

Burhaniye Halkodası: 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Burhaniye’de halkodası açılmamıştır. Arsası hazır olan ve kendilerinin yardım edeceklerine 

söz verdikleri parti ve halkodası inşası için CHP Genel Sekreterliği’nin yardım ve ilgisini 

                                                            
911 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 143 
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dilediklerin dair tespitleri raporunda yer almaktadır.917 

Buldan Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent,1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, belediye başkanının, hükümet amir ve memurlarının halkevi çalışmalarıyla ilgi ve 

alakaları iyi durumdadır. Buldan Halkevi idare heyeti azaları işlerinde yetenekli ve 

genellikle öğretmenlerden oluşmuştur. Buldan’daki öğretmenlerin halkevinin çalışmasında 

iyi oldukları belirtilmiştir. Buldan Halkevi başkanı da parti idare heyetinden Cevdet 

Kızılöz’ün halkevi işlerinde çok iyi çalıştığına, enerjik biri genç olduğuna, Buldan Halkevi 

şubelerinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.918 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevine karşı ilgi ve alakalarının iyi olduğuna, 

halkevinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğuna dair bilgiler vermiştir. Kazada 10 

muallim arkadaş genç bir kaymakam ve genç bir savcı bulunmaktadır.  Bu kişilerin hepsi 

memleketini seven ve çalışmak isteyen kişilerden oluşmuştur.  Buldan Halkevi’nin binasının 

fiziksel özellikleri bu kişilerin halkevine devam etmesinden ve bu konudaki çaba ve 

hevesten uzak bırakmıştır. Buldan Halkevi idare heyeti azalarının çoğunluğu 

öğretmenlerden oluşmuştur.919 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Buldan 

Halkevi çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduğuna, parti idare heyetinin, hükümet amir 

ve memurlarının kaza halkevine karşı alakaları olduğuna, halkevi idare heyeti azalarının 

çoğunu öğretmenlerin oluşturduğuna ve işlerinde yetenekli olduklarına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.920 

Buldan Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Buldan 

Halkevi’nin çevre üzerinde yaptığı etki ve bıraktığı izlenimin çalışma açısından iyi 

                                                            
917 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
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232 

durumdadır. Oldukça çalışmalar yapıldığı fakat bütçesinin zayıf ve binasının ihtiyacı 

karşılayamaması dolayısıyla çalışmalarının engellediğini belirtmiştir.921 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Buldan 

Halkevi’nin yaz mevsiminde tatil dolayısıyla faaliyetleri olmasa da önümüzdeki aylarda 

çalışma mevsimi olacağını düşündüğünü bildirmiştir. Güzel Sanatlar Şubesi, Spor Şubesi, 

Kütüphane Şubesi, Sosyal Yardım Şubesi, Temsil Şubesi, Köycülük Şubelerinden oluşan 

Buldan Halkevi’nin çevre üzerindeki etkisi ve halkın ilgisinin iyi olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.922 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde temsil 

şubesi, güzel sanatlar şubesi, kütüphane şubesi, sosyal yardım şubesi, köycülük şubesi, spor 

şubelerini kapsayan ve 6 şubeden oluşan Buldan Halkevi’nin çevre üzerinde etkisinin iyi 

olduğuna ve halkın da ilgisinin olduğuna dair bilgiler verilmiştir. Fakat binanın şartlarından 

dolayı halkın istediği gibi yararlanamadığı belirtilmiştir.923 

Buldan Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Buldan 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirlerin elde edilmesinde vilayet ve kaza 

idare heyetleri hak ettiği gibi çalışmadıklarına vurgu yapmıştır. Vilayet idare heyeti bu sene 

100 lira ve kaza idare heyeti belediyeden aldığı 50 lira toplamda 150 lira bir para yardımı 

yapabildiklerini belirtmiştir.  Buldan Halkevi’ne temin edilen gelir halkevinin ihtiyacına 

göre yeterli değildir. 1940 senesi içinde belediye bütçesinden 500 lira para yardımı 

yapılması için bütçeye para konulduğuna ayrıca 15000 liralık yeni bir halkevi inşa etmek 

için belediye bütçesine 2700 lira konulduğuna, vilayet hususi muhasebe bütçesine 3200 lira 

konulduğuna ve merkezden yapılacak yardımlar olacağına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.924 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Buldan 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gereken yardımın elde edilmesinde alaka gösterilmiştir. 
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Halkevlerine temin edilen gelirlerin vilayet içindeki ihtiyaçlara göre paylaştırılma oranının 

iyi olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.925 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Buldan 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için yardım temininde alaka olduklarını belirtmiştir. 

Halkevlerine temin edilen gelire göre vilayet heyetinden bu kazaya 100 lira yardım 

yapıldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.926 

Buldan Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Buldan 

Halkevi’nin hesap defteri, demirbaş eşya defterinin ve kütüphane defterlerinin düzgün ve 

yönetmeliğe uygun olarak tutulduğuna, görülen eksikliklerin tamamlanması ve kitaplar için 

cilt ve dolap yaptırılmasının not ettirildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.927 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Buldan 

Halkevi’nin hesap defterleri düzgün fakat usule uygun değildir. Demirbaş eşya defteri ve 

kütüphane defterlerinin mevcut olduğuna, kütüphane defterinin de yönetmeliğe uygun 

olarak düzenlendiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.928 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Buldan 

Halkevi’nin hesap defterleri demirbaş eşya defterleri ve kütüphane defterleri bulunmaktadır. 

Kitaplar ilim ve meslek sırasına göre yönetmeliğe uygun olarak sınıflandırılmadığına ve 

defteri de buna göre düzenlenmediğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.929 

Buldan Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde şimdiki 

halkevi binasının kahvehaneden farkı olmadığına ve ihtiyacı karşılamadığına değinmiştir. 

Dar bir salondan ibaret fakat 30-40 kişi sığdırabilecek bir yerdir. Yeni bina yapılması 

zorunluluğu bulunmaktadır. Buldan oldukça büyük bir kasaba olduğundan CHP Genel 

Sekreterliği’nin bu konudaki genelgesi dolayısıyla bu sene burada halkevi yapmak için 
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belediye bütçesinden, vilayet hususi bütçesinden ve merkezden yapılacak yardımlar 

alınacağına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.930 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde halkevi 

binasının ihtiyacı karşılamadığına, 50 kişiden fazla insanı sığdıramadığına, daha önce bu 

kazaya giden valinin dikkatini çeken bu durum üzerine kira ile mümkün olan bir yerin temin 

edilmesi hakkında kaymakama emir verdiğine dair bilgilere yer verilmiştir. Parti başkanı ile 

birlikte çalışmış olsalar da yer bulamadıkları, buldukları bir evi de sahibinin vermediğini 

belirtmiştir. Burada her ne pahasına olursa olsun hiç olmazsa bugünkü durumu kurtaracak 

mütevazı de olsa bir binaya ihtiyaç olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.931 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Buldan 

Halkevi binası ihtiyacı karşılamamaktadır. Yalnız halkın yararlanabilmesi için binanın 

müsaadesizliği olduğu, bütün işlerin düzgün olması için önce binaya ihtiyaç olduğu 

vurgulanmıştır. Partiye ait bina bulunmamış kiralık tutulan bir dükkânın ortasından bir tahta 

perde ile bölünmüş olup bir tarafından parti diğer tarafında halkevi yer almıştır. Ne parti ve 

ne de halkevinin çalışmasına uygun değildir. Burada bir an önce bir binaya ihtiyaç vardır. 

Bina ancak 100 metrelik bir alanı kapsayan dükkândan ibarettir. Bütün toplantılar ve halkevi 

çalışması bu dar ve müsait olmayan yerde yapıldığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.932 

Güney Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Güney 

Halkevi’nin 3 şubesi çevrenin gücüne göre iyi durumdadır.  Güney Halkevi idare heyeti 

çalışmalarına çok iyi başlamıştır. Aracı eksik fakat eleman teminin mümkündür. Burada bir 

kültür yaratılmak istenildiğini gözlemlemiştir. Binanın olumsuz koşullarına rağmen büyük 

bir enerji ile çalışmak isteyen gençlerin olduğuna, 7000 nüfuslu olan bu nahiye merkezi bir 

heyecan kaynağı haline gelmek için ilk adımlarını attığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.933 
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CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevine karşı alaka ve koruyuculuklarının iyi 

olduğuna, Güney Halkevi idare heyeti azalarının nahiyede bulunan mevcut elemanlara göre 

işlerinde yetenekli olduğuna dair bilgiler vermiştir. 350 mevcutlu bir okul kadrosunun 2 

öğretmenin elinde olduğuna, bu öğretmenlerden birinin kadın olması erkek öğretmenin 

Güney Halkevi ile gerektiği kadar ilgilenememesine neden olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.934 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Güney Halkevi’nin 216 üyesi olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.935 

Güney Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Güney 

Halkevi’ne akümülatörlü bir radyo verilmesinin daha büyük bir bağlılık, çalışma ve halkevi 

etrafında toplanmasına neden olacağına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.936 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde spor 

şubesi, kütüphane şubesi, temsil şubelerinden oluşan Güney Halkevi şubeleri çevrenin 

gücüne ve ihtiyacına yeterli olduğuna, Güney Halkevi’nin çevre üzerindeki etkisinin iyi ve 

ilginin olduğuna, beden terbiyesi gençlik kulübü oluştuğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.937 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Güney Halkevi’nin temsil şubesi, spor şubesi, kütüphane ve yayın şubeleri olduğuna, 

halkevinde kitap okunduğuna, spor şubesinde av ve gezi planladıklarına dair tespitleri 

raporunda bulunmaktadır.938 

Güney Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Güney 

Halkevine vilayetten ve nahiyeden yapılan para yardımı çalışmaları için yeterli değildir. 

Para temininin mümkündür. Halkevi binası için partiye tahsis edilmiş 1000 liranın bankada 
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bulunduğunu iletmiştir.939 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Güney 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gereken gelirlerin elde edilmesinde alaka ve 

koruyuculukları vardır. Güney Halkevi’ne temin edilen gelirlerin vilayet içindeki 

halkevlerinin ihtiyaçlarına göre paylaştırılma oranı iyi durumdadır. Yeni bir binayı yerel 

yardımlarla yapma düşüncesinde olduklarını bildirmiştir.940 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

yeni bir bina yapımı için 800 lira toplanmıştır. 1500 lira daha toplayacaklarına ve partiden 

de 3000 lira yardım istediklerine dair tespitleri vardır.941 

Güney Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde raporda; 

kayıtların, defterlerin ve diğer her şeyin düzgün olduğuna dair bilgiler bulunmaktadır.942 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Güney 

Halkevi’nin hesap defterleri mevcut olduğuna fakat usul eksikleri olduğuna vurgu 

yapılmıştır.  Bunların düzeltilmesini not ettirmiştir. Demirbaş eşya defteri ve kütüphane 

defterlerinin mevcut olduğuna, kütüphane defteri usulüne göre düzenlenmediğine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.943 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge, 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

kitap sayısı 353, son altı ayda okuyanların sayısının ise 434 olduğunu belirtmiştir.944 

Güney Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde bir odadan 

ibaret köhne bir yer olan ve yeni bir halkevi binası yaptırmak için çalıştıklarını 

vurgulamıştır. Halkevi planı gönderildiği takdirde işe başlanılacaktır.  Ayrıca bedenen de 

çalışacaklarını ve para yardımı yapacaklarını ifade ettikleri ve güven verdiklerini 
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belirtmiştir. CHP Genel Sekreterliği’nce bu konuda yapılacak yardım ve teşviklerin daha 

büyük bir hız ve başarı temin edeceği kanaatindedir. Radyo verilmesinin halkevi inşaatına 

da olumlu yansıyacağına dair tespitleri raporda bulunmaktadır.945 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Güney 

Halkevi binasının ihtiyacı karşılamadığına, yeni bir bina yapma girişimleri olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.946 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve halkevi binası için girişimde bulunduklarına, bina yapımı için maddi kaynak 

yaratmaya çalıştıklarına dair bilgiler mevcuttur.947 

Sarayköy Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetlerinin, hükümet amir ve memurlarının halkeviyle alakaları durumdadır. Kaymakamın 

ve öğretmenlerin halkeviyle aktif olarak alakadar oldukları görülmüştür. Sarayköy 

Halkevi’nin idare heyetini oluşturan kişilerin çoğunun memur olduğu ve çalışmalarının 

oldukça iyi olduğu belirtilmiştir. Halkevinin şubeleri çevrenin gücüne ve ihtiyacına 

uygundur. Halkevlerini oluşturan en önemli unsur olan eleman, para ve bina yönünden zayıf 

olduğu ortadadır.948 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevine karşı ilgi ve alakalarının iyidir. 

Sarayköy Halkevi azalarının işlerinde yetenekli olduklarına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.949 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının kaza halkevine karşı ilgi ve alakaları yeterli 

düzeydedir. Sarayköy Halkevi’nin idare heyeti azaları işlerinde yetenekli kişilerdir. 

                                                            
945 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 121, 122 
946 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 139 
947 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
948 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 122 
949 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 143 



238 

Çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun oldukları belirtilmiştir.950 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge, 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Sarayköy Halkevi hakkında bir bilgi alamamıştır. Daha önce de belirttiği gibi haberli olarak 

iki defa gitmesine rağmen Sarayköy’de ne parti, halkevi başkanları ve kâtipleri, ne de 

kaymakam, hükümet doktoru, yazı işlerini bulması ve görüşmesi mümkün olmamıştır. Kaza 

parti halkevi ve hükümet işleri hakkında bilgi edinmesi mümkün olmamıştır. Partiye ve 

nüfusa ait kaydettikleri sonradan posta ile gönderilen bilgiden ibaret olduğunu raporunda 

bildirmiştir.951 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde parti 

prensiplerini halka yaymak yolunda son zamanlarda hiçbir faaliyete sahip olmadıklarına 

değinmiştir. Sarayköy Halkevi çalışmaları da durgunluk gösterdiğinden buradan da 

yararlanılamamıştır. Halkevinde kayıtlı 4 hukukçu, bir doktor, 8 öğretmen olduğu halde 

bunlardan hiçbirinin ilgili olmamasından dolayı üzüntü duymuştur.952 

Sarayköy Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Sarayköy 

Halkevi’nin bu seneki faaliyeti iyi olduğundan halkın alakasını arttırdığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.953 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde sosyal 

yardım şubesi, spor şubesi, temsil şubesi, halk dershaneleri şubesi, kütüphane şubesi ve 

köycülük şubelerinden oluşan halkevinin şubeleri çevrenin gücüne ve ihtiyacına elverişli 

durumdadır. Sarayköy Halkevi’nin çevre üzerinde yaptığı etkinin iyi olduğuna, kazada altı 

okçular adıyla bir spor kulübü bulunduğuna ve aynı zamanda başkanlığını halkevinin 

başkanının yaptığına dair bilgiler vermiştir. Altı okçular spor kulübünün partinin bünyesinde 

olduğu, spor sahası ihtiyacının tamamlanmadığı ancak diğer eksiklerin tamamlandığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.954 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Sarayköy 

Halkevi’nin temsil şubesi, köycülük şubesi, kütüphane şubesi, sosyal yardım şubesi, halk 
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dershaneleri ve kurslar şubesi, spor şubesi olmak üzere altı kolu kapsadığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.955 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Sarayköy 

Halkevi çalışmalarının kötü olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.956 

Sarayköy Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Sarayköy 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gereken gelirin temininde parti idare heyetinin oldukça 

çaba göstermekte olduğuna fakat temin edilen gelirin çok az olduğuna vurgu yapmıştır.  

Vilayetin hususi idareden temin ettiği gelirin çok az olmasından dolayı Sarayköy Halkevi’ne 

çok az ve ancak 100 lira kadar bir para yardımı yapabildiğini belirtmiştir. Sarayköy 

belediyesi de birçok yapılacak işi olduğunu öne sürerek halkevine onun da çok az para 

yardımı yaptığı bildirmiştir. Sarayköy Halkevi’nin kendi idare heyetinin ve kaza parti idare 

heyetinin girişimleriyle bu sene halkevi bütçesini 500 lira yapabilmişler. 1940 senesi 

bütçesinin de bu miktarda olabileceğine, Sarayköy Halkevi için elde edilen gelirin vilayet 

içindeki diğer halkevlerinde olduğu gibi çok az olduğuna ve ihtiyacı karşılamadığına dair 

bilgiler vermiştir. Vilayet parti idare heyetinin vilayet hususi muhasebesinden halkevleri 

için almış olduğu yardım parası çok az olduğundan dolayı bütün vilayet içinde bulunan 20 

adet halkevine çok az yardım yapabilmiştir. Mevcut paranın paylaştırılması düzgün 

yapılmıştır.957 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Sarayköy 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirlerin temininde alaka ve koruyuculukları 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.958 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Sarayköy 

Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerinin gerçekleşmesi ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirin temininde alaka ve koruyuculuklarının 

bulunduğunu vurgulamıştır. Sarayköy Halkevi’ne elde edilen gelirlerin vilayet içindeki 
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halkevlerine göre vilayet heyetinin bu kaza halkevine yaptığı yardım oranının iyi olduğuna 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.959 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde yeni bir 

halkevi binası yapmak için yardım toplayacaklarına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.960 

Sarayköy Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Sarayköy 

Halkevi’nin hesap işlerinin yönetmeliğe uygun olarak tutulduğuna, demirbaş eşya defteri ve 

kütüphane defterlerinin düzenlendiğine, kitapların ciltlenmesi ve kitaplar için dolaplar 

yaptırılmasının not ettirildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.961 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Sarayköy 

Halkevi’nin hesap defteri, demirbaş eşya defteri ve kütüphane defterleri bulunmaktadır. 

Hesap defterlerinin yönetmeliğe uygun olmadığını, yönetmelik gereğince tutulmasının 

söylendiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.962 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde Sarayköy 

Halkevi kayıtları incelendiğinde son altı aylık raporunda yapacaklarını kaydettiklerini ve 

birçok işi yapmadıklarına değinmiştir. CHP Genel Sekreterliği’nin 26.12.1941 tarih ve 

5/1966 numaralı asgari çalışma planına göre işlerinin düzenlenmesi ve halkevinin faaliyete 

getirilmesinin gerektiğine vurgu yapmıştır. Halkevini hesap defteri, demirbaş eşya defterinin 

düzgün olduğuna ve yönetmeliğe uygun olduğuna, kütüphane defterinin bulunduğuna fakat 

yönetmeliğe uygun olmadığına dair tespitleri raporunda bulunmaktadır.963 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Sarayköy 

Halkevi’nin çalışma raporu hazırlamadığını, karar defterine 01.04.1944’ten sonra hiçbir şey 

yazılmadığını belirtmiştir. Sarayköy’e iki defa gittiğini ve her defasında halkevi defterlerini 

kilitli bularak inceleyemediğini belirtmiştir. Mazeretin uydurma ve sırf görmemesi için 

yapıldığını anlamıştır. Sarayköy Halkevi başkanı Necip Önder’e üzüntülerini bildirdiğine 
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dair tespitleri raporunda yer almaktadır.964 

Sarayköy Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Sarayköy 

Halkevi uygun bir binaya sahip oldukları takdirde halkın ilgisinin kesinlikle artacağını 

görmektedir. Sarayköy Halkevi’nin binasının ihtiyacı karşılamadığına, terkedilmiş bir bina 

olduğuna ve çarşı ortamında bir salondan ibaret olduğuna, kesinlikle yeni bir binaya 

ihtiyaçları olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.965 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Sarayköy 

Halkevi binası Çivril Halkevi binası ayrı tutulursa diğer kazalara oranla iyi olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.966 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve halkevi binası olmadığını belirtmiştir.967 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde yeni bir 

parti ve halkevi binası yapmak üzere imar planına dâhil bir yeri istimlak ederek faaliyete 

geçtikleri takdirde binaları satmak için CHP Genel Sekreterliği’nden izin isteyeceklerini 

belirtmiştir. Kendileri de toplayacakları yardım ile güzel bir bina yapmak düşüncesinde 

olduklarını söylemiş, bu düşüncelerini yerinde bulduğunu ve fikirlerine iştirak ettiğini 

bildirmiştir.968 

Babadağ Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Babadağ 

halkevi ile hükümet memurları, öğretmenler ve parti idare heyetlerinin alakalarının iyi 

olduğuna değinmiştir. Halkevi idare heyeti azalarının işlerinde yetenekli olduklarına fakat 

çalışmadıklarına, şu anda komitelerin ve halkevi idare heyetinin toplantı yapmadığına vurgu 

yapmıştır. Babadağ Halkevi idare heyeti çalışmadığına ve faaliyet görülmediğine, bu yıl 

halkevi başkanını değiştirme zorunluluğu olduğu ve yeni başkan ve arkadaşlarının ve parti 
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heyetinin halkevini faaliyete getireceklerine söz verdiklerine ve faaliyete geçmiş 

bulunduğuna değinmiştir. Babadağ Halkevi şubeleri 4 adet oluşmuş ve çevrenin gücüne ve 

ihtiyacına uygundur. Nahiye merkezinde kültürlü insanlar ve gençlikler bulunmaktadır. 

Elemanın çok olduğu, faaliyete geçerlerse halkevinin birçok işler yapabileceğin, sürekli 

kontrolünün gerektiğini bildirmiştir.969 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevine karşı ilgi ve alakalarının iyi olduğuna 

vurgu yapmıştır. Babadağ Halkevi’nin idare heyeti azalarının nahiyedeki elemanlara göre 

işlerinde yetenekli olduklarına fakat komitelerin toplanmadığı ve halkevinin 1 yıl içinde 9 

toplantı yaptığına değinmiştir. Babadağ Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube 

faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için alaka ve 

koruyuculuklarının olduğuna, mevcut halkevinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.970 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Babadağ Halkevi’nin 1943’te aza sayısının 175 olduğuna, Babadağ’ın parti ve halkevi 

çalışmalarını iyi ve verimli bulduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.971 

Babadağ Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Babadağ 

Halkevi şube faaliyeti olarak yalnız okuma salonu olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.972 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Babadağ 

Halkevi’nin spor şubesi, sosyal yardım şubesi, kütüphane şubesi, halk dershanesi şubesi ve 

temsil şubelerini kapsadığına, beden terbiyesinin gençlik kulübü olduğuna, halkevinin çevre 

üzerindeki etkisinin iyi ve halkın rağbeti olduğuna, halkevinin faaliyete geçmesinin 

gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.973 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

temsil şubesi, spor şubesi, sosyal yardım şubesi ve kütüphane şubeleri bulunduğuna, okuma 
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isteğinin çok olduğuna, spor şubesinin beden terbiyesi sorumlularıyla birlikte çalışmakta 

olduğuna değinmiştir. Sosyal yardım şubesinin dört yoksul çocuğu Denizli’de okutmakta 

olduğuna, yurt ve tahsil masraflarını verdiğine dair bilgiler vermiştir. Halkevinin salonu 

olmadığından temsil şubesi ancak bayram günlerinde köy meydanında milli oyunlar tertip 

edebildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.974 

Babadağ Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Babadağ 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için temin edilen gelirin çok az olduğuna vurgu yapmıştır. 

Vilayet ve nahiye parti idare heyetlerinin de çok az para yardımı yaptığına, daha iyi bir 

bütçe temin etmek imkânı olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.975 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde bu yıl 

yerel belediye bütçesinden halkevine ayrıca yardım yapıldığına, halkevlerine temin edilen 

gelirlerin vilayet içindeki halkevlerinin ihtiyaçlarına göre paylaştırılma oranının iyi 

olduğuna vurgu yapmıştır. Halkevi masraflarının da parti tarafından karşılandığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.976 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

CHP Genel Sekreterli izin verdiği takdirde yeni bir halkevi binası yapmak için önemli para 

yardımında bulunacaklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.977 

Babadağ Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde hesap 

defterlerinin bulunduğu fakat hiçbir şey kaydedilmediğini belirtmiştir. Kayıtlar 

incelendiğinde halkevinin masraflarının parti tarafından karşılandığı anlaşılmıştır. Karar 

defterlerinin mevcuttur. Kütüphane defterine kitaplar hiç kaydedilmemiştir. Dosya ve büro 

işlerine hiç önem verilmediğini görmüştür. Hesap, büro, kayıt işlerinin düzenlenmesine ve 

hesap işlerinin parti hesabından ayrılarak ayrı bir hesap tutulması gerektiğinin kendilerine 

                                                            
974 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
975 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 122, 123 
976 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 143, 144 
977 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 



244 

söylendiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.978 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

altı ayda okuyucu sayısının 2542 olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.979 

Babadağ Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Babadağ 

Halkevi binası ihtiyacı karşılayamadığına, bir okuma salonundan ibaret olduğuna, yeni 

binaya ihtiyaç olduğuna ve gençlerin de bina olmamasından dolayı şikâyet ettiklerine vurgu 

yapmıştır. Yeni bina inşası için girişimde bulunduklarını ifade ettiklerine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.980 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Babadağ 

Halkevi binası bu nahiyede daha iyi bina olmadığına için bugün için ihtiyacı karşılayacağına 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.981 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

sadece bir parti ve halkevi binasına çok ihtiyaçları olduğuna, CHP Genel Sekreterliği bir 

bina yapmak izni verdiği takdirde yerlerinin hazır olduğuna ve kendilerinin de önemli para 

yardımında bulunacaklarını vaat ettiklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.982 

Tavas Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkeviyle alakalarının iyi olduğuna, memurların 

aktif görev aldıklarına ve çalıştıklarına dair bilgiler vermiştir. Daha önce öğretmenlerin 

halkevi çalışmalarıyla alakasızlığı görüldüğünden maarif memuru ile iletişim kurulmuş ve 

bundan sonra öğretmenlerin de halkevi çalışmasıyla alakalanmalarının temin edilmiştir. 

Halkevi idare heyeti azalarının işlerinde yetenekli olduğunu ve çoğunun memur olduğunu, 

komite toplantıları ve çalışmalarının oldukça iyi olduğunu halkevi şubeleri çevrenin gücüne 

ve ihtiyacına uygun olduğunu belirtmiştir. Mevcut 4 şube için eleman, para ve bina 
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unsurlarının temininin imkânının her zaman olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.983 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevine karşı ilgi ve alakalarının iyi 

durumdadır. Tavas Halkevi’nin başkanı parti idare heyetine dâhil olmayan kazanın icra 

memuru olduğuna, bir anlaşmazlık sonucu olarak öğretmenlerin halkevine karşı 

yabancılaştıklarını bunun sonucunda vilayet makamı bu kazanın öğretmenlerin çoğunun 

yerini değiştirmiştir. Yeni gelen öğretmenlerin de henüz derslere başlamadığına dair bilgiler 

vermiştir. Tavas’ta yeni toplandıkları için önümüzdeki kış çalışma mevsiminde bu 

öğretmenlerden yararlanılabileceği ümit etmektedir. Halkevi idare heyetini oluşturan 

kişilerin işlerinde yetenekli olduklarına, şubeler çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.984 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1941 yılında yapmış olduğu teftişinde parti 

prensiplerini halka yaymak yolunda hiçbir çalışma olmadığına, halkevinde de son aylarda 

bu hususta hiçbir çaba harcanmadığına, kaza parti idare heyeti, hükümet amir ve 

memurlarının halkevlerine karşı ilgi ve alakalarının iyi olduğuna değinmiştir.  Geçen sene 

öğretmenlerin yaşadığı bir anlaşmazlık sonucu halkevinin çalışmasını az çok durgun bir 

vaziyette göstermekte olduğuna fakat bunun önlendiği bildirilmiş ise de maalesef son 

günlere kadar bu karışıklık ve anlaşmazlık ve daha sonra da halkevi başkanının kaza 

kaymakamı ile aralarındaki uyuşmazlık halkevi çalışmasını durdurduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.985 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde parti 

ilkelerini halka yaymak yolunda bir çalışmaları olmadığına, halkevinin de tamamen sönük 

bir durumda bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.986 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Tavas Halkevi’nin içinde bulunduğu durumun bir facia olduğunu belirtmiştir. Bir köşede 

kahve ocağı ve Atatürk, İnönü büstleri, yerlerin kâğıt ve paçavralarla dolu, toz toprak içinde, 

bir masanın üstünde boş bir rakı şişesinin olduğu bir manzarayla karşı karşıya kaldığını 
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iletmiştir. Mahkeme başkâtibi olan başkanı ne aza sayısından hatta ne de halkevinin 

şubelerinden haberinin olmadığını raporunda bildirmiştir.987 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde merkez 

kaza idare heyetinden ve aynı zamanda belediye başkanı da olan ve halkevi başkanlığını 

başaramayan Süleyman Tavaslıoğlu’na işinin çokluğu nedeniyle halkevi başkanlığını bir 

başkasına bırakmasını tavsiyesinde bulunmuş ve bunu kabul etmiştir. Onunla beraber 

seyahat eden vilayet idare heyeti başkanından uygun bir kişi bulmasını rica etmiştir. Halkevi 

toplantıları ve kayıtlarının da biraz parti gibi düzene girmiş olduğunu memnuniyetle 

görmüştür. Rastladığı bazı eksiklikleri göstererek tamamlamalarını rica etmiştir.988 

Tavas Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Tavas 

Halkevi’nin çevrede iyi bir etki ve izlenim bırakmıştır. Halkın rağbeti olduğuna ve gençlerin 

devam ettiklerinin görüldüğüne, halkevinin mevcudiyeti başlı başına önemli bir durum 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.989 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde kütüphane 

şubesi, güzel sanatlar şubesi, köycülük şubesi, spor şubelerinden oluşan halkevinin bu 

şubeleri halkevinin çevre üzerinde yaptığı etki ve bıraktığı izlenimin iyi olduğuna ve halk 

tarafından ilgi gördüğüne dair tespitleri raporunda yer almaktadır.990 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

birçok güçlüklerle edindiği bilgilere göre sosyal yardım şubesi, spor şubesi, köycülük 

şubesi, temsil şubesi ve üç kişilik bandodan oluşan bir güzel sanatlar şubeleri olduğunu 

bildirmiştir. Sosyal yardım şubesinin fakirlere 5 bin lira dağıtmıştır. Köycülük şubesi köy 

ziyaretleri yapmıştır. Doktorlar hasta muayene etmiştir. İki defa da temsil verdiklerine dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.991 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Tavas 

Halkevi’nin güzel sanatlar şubesi, temsil şubesi, spor şubesi, sosyal yardım şubesi, 

kütüphane şubesi, köycülük şubeleri varsa da bunlardan güzel sanatlar şubesinde dört bando 
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aletinden başka bir şeyleri bulunmamaktadır. İki temsil verdiklerini, sosyal yardım şubesi ve 

köycülük şubelerinde de dikkati çeken bir çalışma olmadığını görmüştür. Güzel sanatlar 

şubesi yerine halk dershaneleri şubesini açmalarını ve bununla beraber diğer şubelere de 

önem vermelerini tavsiye ettiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.992 

Tavas Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Tavas 

Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerinin gerçekleşmesi ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için vilayet ve kaza parti idare heyetlerinden temin edilen 

gelirin çok az olduğunu belirtmiştir. Vilayetten 100 lira ve kaza idare heyetinden 280 lira 

temin edilmiştir. 1939 yılında 380 lira kadar bir para ile idare edilmiş bu miktarın bu halkevi 

için çok az olduğu düşünülmüştür. Halkevi çeşitli gelirlerle 1215 lira kadar bir gelir temin 

etmişse de bu paranın yine müzikacılara harcandığına, şube komitelerinin çalışması için 

tahsis edilen miktarların çok az olduğuna, vilayetten halkevine temin edilen gelirin vilayet 

içindeki diğer halkevlerine temin edilen gelir oranında olduğuna vurgu yapılmıştır. Vilayet 

hususi bütçesinden parti ve halkevlerine ayrılan yardım parası çok az olduğundan dolayı 

vilayet parti heyeti de halkevlerine fazla yardım yapamamaktadır. Mevcut halkevine kira 

ödendiğine, 10-15 bin liralık bir halkevine ihtiyaç olduğuna ve belediye bunun için ödenek 

ayırdığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.993 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Tavas 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirlerin temininde alaka ve 

koruyuculuklarının iyi olduğuna, halkevlerine temin edilen gelirlerin vilayet içindeki 

halkevlerinin ihtiyaçlarına göre paylaştırılma oranlarının iyi olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.994 

Tavas Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Tavas 

Halkevi’nin hesap işlerinin düzgün olduğuna, demirbaş eşya defterlerinin bulunduğuna, 

kütüphane esas defteri varsa da kitapların sınıflandırılmadığına, kitapların çoğunun ciltsiz 

                                                            
992 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
993 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 123 
994 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 144 
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olduğuna, kitapların sınıflandırılması, ciltlenmesi ve kitaplar için dolap yaptırılmasının not 

ettirildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.995 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde hesap 

defteri, demirbaş eşya defteri, kütüphane defterleri bulunduğuna ve düzgün olduğuna, 

kütüphane defterinin yönetmeliğe uygun olmadığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.996 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

kayıt defterleri, karar defteri, hesap defterlerinin bulunamadığına, 962 adet kitapları 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.997 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Tavas 

Halkevi’nin kayıtlarının düzene girdiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.998 

Tavas Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Tavas 

Halkevi’nin binasının ihtiyacı karşılamadığına, kira ile tutulmuş yeni bir bina olduğuna, bu 

binaya yeni taşındıklarına, eski binaya göre iyi olduğuna dair bilgiler vermiştir. Ufak bir 

salon ile 3 odadan ibaret olduğu ve kirasını yine kendilerinin verdiğini belirtmiştir. Tavas’ta 

10-15 bin liralık tiplerden yeni bir binaya ihtiyaç olduğuna, Belediye yeni halkevi için şehir 

planına uygun bir arsa ayırmış ve bu arsa için bu sene bütçesine ödenek koyduğuna dair 

tespitleri yer almaktadır.999 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Tavas 

Halkevi binası ihtiyacı karşılayamayacağı, 120 icarla parti ve halkevinin birlikte bulunduğu 

bir yer olduğuna, odalarının dar olduğuna, başka mevcut bir bina da olmadığı için yeniden 

bir halkevi yapmak gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1000 

 

 

                                                            
995 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 123 
996 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 144 
997 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
998 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
999 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 123, 124 
1000 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 144 
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Kale Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent, 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetlerinin, hükümet memurlarıyla öğretmenlerin halkevi çalışmalarıyla alakalarının iyi 

olduğunu, öğretmenlerin ve memurların halkevinde çalıştıklarının görmüştür.  Halkevi idare 

heyeti azarlının bir kısmı ve halkevi başkanı işlerinde yetenekli oldukları ve halkevi 

başkanlığına başöğretmenin seçilmesine uygun görüldüğünü belirtmiştir. Bununla birlikte 

eleman eksikliğinden dolayı ve halkodası idaresi tarafından idare edilse daha kolaylıkla 

görmeleri imkânı olacağına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1001 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevine karşı ilgi ve alakalarının iyi olduğunu 

belirtmiştir. Halkevi idare heyeti azalarının bu nahiyede bulunan elemanlara göre işlerinde 

yetenekli kişilerdir. Nahiyenin öğretmeni de bilfiil halkevinde üzerine aldığı görevi yerine 

getirdiğine ve idare heyetinde olduğuna, halkevi şubeleri çevrenin gücüne ve ihtiyacına 

uygun olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1002 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Kale 

Halkevi başkanı tüccarlık yapan Durmuş Özsoy olduğu ve 195 azasının olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1003 

Kale Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde halkın 

halkevine karşı olan isteğinin çok olduğunu görmüştür. Halkevinin çevrenin üzerinde 

yaptığı etki ve bıraktığı izlenimin çok iyi durumdadır. Çevrenin halkevine ihtiyacının çok 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1004 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde kütüphane 

şubesi, spor şubesi, sosyal yardım şubesi, köycülük şubelerinden oluşan halkevinin bu 

şubeleri halkevinin çevre üzerindeki etkisi ve halkın isteğinin iyi olduğuna dair tespitleri 

                                                            
1001 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 123, 124 
1002 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 145 
1003 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
1004 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 123, 124 
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raporunda yer almaktadır.1005 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant, 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Kale 

Halkevi’nin spor şubesi, köycülük şubesi, sosyal yardım şubesi, kütüphane şubeleri 

bulunduğunu belirtmiştir. Bu şubelerden sadece köycülük şubesinin biraz çalışmakta ve köy 

gezileri yapmakta olduğuna, diğer şubelerde faaliyet göremediğine dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.1006 

Kale Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Kale 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme ve şube faaliyetlerinin gerçekleşmesi için elde edilen 

gelirin iyi olduğuna, 1939 yılında vilayetten 70 lira ve nahiye ocağından 195 lira para 

yardımı yapıldığına ve vilayete yapılan yardım az olduğuna ait tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1007 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Kale 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirlerin temininde çabaları olduğuna 

değinmiştir. Bu yıl 6000 liralık yerel belediye bütçesinden 250 lira yardım yapıldığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1008 

Kale Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde halkevi 

kayıtları varsa da defterlerin basılı olmadığını belirtmiştir. Bütün halkevlerinde basılı 

defterler bulunduğu halde burada hiç basılı defter olmadığına, defterleri kendileri çizerek 

düzenlediklerine, Kale Halkevi’nde çalışan kişilerin çalışma hevesinde olsalar da çalışma 

usullerini bilmediklerinden alacak verimi verememekte olduklarına dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.1009 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde hesap 

defterleri mevcut fakat yönetmeliğe uygun bulunmamıştır. Makbuzları ve harcama 

                                                            
1005 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 145 
1006 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
1007 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 123, 124 
1008 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 145 
1009 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 123, 124 



251 

evraklarının iyi olduğuna, kütüphane defterleri bulunduğu fakat yönetmeliğe uygun 

olmadığına ve bunların tamamlanmasının not ettirildiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1010 

Kale Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Kale 

Halkevi’nin binası olmadığına, parti ile birlikte iki oda ve büyük bir salondan ibaret olan bir 

yeri kira ile tuttuklarına değinmiştir. Bina şimdiki halde ihtiyacı karşılamasa da ileride 

kasabanın planına göre bir halkevi binası yapılmasına gerek olacağına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1011 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Kale 

Halkevi binasının şu anda ihtiyacı karşıladığına ve parti dışında başkaca bir oluşumun 

bulunmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1012 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Kale 

Halkevi’nin parti ile aynı binayı kullandığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1013 

Kızılcabölük Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

hükümetin amirlerinin ve öğretmenlerinin ve parti idare heyetinin alakalarının iyi olduğuna, 

öğretmenlerin aktif olarak alakadar olduğuna ve görev aldıklarına, halkevinin şube 

başkanlarının çoğunluğunu öğretmenlerin oluşturduğuna ve görevlerinde yetenekli 

olduklarına vurgu yapmış ve çalışmaya başladıklarını iletmiştir. Şubeler çevrenin gücüne 

göre uygun olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1014 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevine karşı ilgi ve alakalarının iyi olduğunu 

belirtmiştir. Nahiye başöğretmeninin halkevinin başkanı olduğuna, halkevi idare heyeti 

azalarının çevrelerinde bulunan mevcut elemanlara göre iyi olduğuna dair tespitleri 

                                                            
1010 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 145 
1011 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 123, 124 
1012 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 145 
1013 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
1014 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 124 
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raporunda yer almakta, muhitin takat ve ihtiyacına uygundur.1015 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kızılcabölük Halkevi’nin 414 üyesi olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1016 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde üçüncü 

ziyaretini yaptığı bu nahiyede parti ve halkevi çalışmalarını iyi bulmuştur. Halkevi 

başkanlığını dokumacılık kooperatifi kontrol memuru İbrahim Gürgün olduğuna, aza 

sayısının beşi kadın üçü öğretmen olmak üzere 414 olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1017 

Kızılcabölük Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kızılcabölük Halkevi’nin radyosundan halkın yararlandığına, sporcu gençlere belediye 

tarafından spor sahası temin edildiğine ve ayrıca malzeme yardımı yapıldığına dair bilgiler 

vermiştir. Halkevinin açılması halk üzerinde iyi etki bırakmıştır. Halkın ve gençlerin 

rağbetinin çok olduğuna ve çalışmaya hız verildiğine, dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1018 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde temsil 

şubesi, kütüphane şubesi, sosyal yardım şubesi, spor şubelerinden oluşan halkevi şubeleri 

halkevinin çevre üzerinde yaptığı etki ve bıraktığı izlenimin iyi olduğu ve halkın da ilgisinin 

bulunduğuna, beden terbiyesinin gençlik kulübü olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1019 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

temsil şubesi, spor şubesi, sosyal yardım şubesi, kütüphane şubelerinden oluşmakta 

olduğuna değinmiştir. Kütüphanede kitap okunduğuna, sosyal yardım şubesinin 225 yoksula 

1000 liralık buğday dağıttığına, 4 kişiden oluşan bando şubesi olduğuna, 1 ayda 4 temsil 

verdiklerine, futbol, av, bisiklet sporları olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

                                                            
1015 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 144, 145 
1016 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
1017 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
1018 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 124 
1019 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 144, 145 



253 

almaktadır.1020 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kızılcabölük Halkevi’nin güzel sanatlar şubesi, temsil şubesi, spor şubesi, sosyal yardım 

şubesi, kütüphane şubeleri olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır. Bir bandodan 

başka hiçbir şeyi olmayan güzel sanatlar şubesinin yerine köycülük şubesinin daha faydalı 

olacağını ve bu şubeyi açmalarını söylediğine, şube çalışmalarının yetersiz olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1021 

Kızılcabölük Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kızılcabölük Halkevi temin edilen geliri iyi görmüştür. Nahiye idare heyetinin 200 lira 

maddi yardımda bulunduğuna, 1939 yılında vilayet bu halkevinin 70 lira para yardımı 

yaptığına fakat Tavas kaza heyeti bu parayı halkevine henüz teslim etmediğine vurgu 

yapmıştır. 70 liranın kendilerine verilmesi için Tavas kaza parti başkanına not ettirmiştir. 

Kızılcabölük Halkevi sporcu gençlere 50 lira tutarında malzeme yardımı yaptığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1022 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kızılcabölük Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için gereken gelirlerin elde edilmesinde alaka ve 

koruyuculukları olduğuna vurgu yapmıştır.  Halkevlerine temin edilen gelirlerin vilayet 

içindeki halkevlerinin ihtiyaçlarına göre paylaştırılma oranının iyi olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1023 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kızılcabölük Halkevi’nin 2600 lira bütçesi, 300 lira 66 kuruş paraları olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1024 

 

 

                                                            
1020 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
1021 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
1022 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 124 
1023 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 144, 145 
1024 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 



254 

Kızılcabölük Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kızılcabölük Halkevi’nin hesap işlerinde usul hataları görüldüğüne, kitapların 

ciltlenmediğine, kütüphane esas defterleri bulunduğuna ve kitapların sınıflandırmasının 

yapılmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1025 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde hesap 

defteri, demirbaş eşya defterlerinin usulüne uygun, kütüphane defterinin ise yönetmeliğe 

göre düzenlenmediğine ve yeniden düzenlemek gerektiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1026 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kızılcabölük Halkevi’nde toplam kitap sayısının 1345 ve okuyanların sayısı ise 110 

olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1027 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde kitapları 

iyi derlediklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1028 

Kızılcabölük Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kızılcabölük Halkevi’nin binasının şu anda ihtiyacı karşıladığını, zarif ve yeni yapılmış bir 

bina olduğunu belirtmiştir. Parti başkanı Mustafa Yağcı’nın çabaları ve özendirmesiyle halk 

tarafından belediyenin yardımıyla inşa edildiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1029 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kızılcabölük Halkevi binası çevreye göre ihtiyacı karşıladığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1030 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde parti ve 

halkevi binasının oldukça temiz ve güzel bir bina olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

                                                            
1025 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 124 
1026 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 144, 145 
1027 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
1028 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
1029 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 124 
1030 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 144, 145 
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almaktadır.1031 

Honaz Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, hükümet amir ve memurlarının halkevi ile alakaları orta seviyede olduğunu 

iletmiştir. Halkevinin şubeleri çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun bulunmuştur. Honaz 

Halkevi idare heyeti azalarının bu nahiyede bulunan elemanlara göre işlerinde yetenekli 

olduklarına, başkanlığını posta-telgraf şefinin üstlendiğine, öğretmenin birisinin de idare 

heyetinde görev aldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1032 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Honaz Halkevi’nin aza sayısının 258 olduğuna ve 6 aydır hiç toplanmadıklarına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1033 

Honaz Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Honaz 

Halkevi’nde kitap saray şubesi, temsil şubesi, spor şubesi bulunduğuna, halkevinin çevre 

üzerindeki etkisinin iyi olduğuna ve ilgi gösterildiğine vurgu yapmıştır. Özellikle kış 

mevsiminde toplantı, söyleşi ve konferanslar verildiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1034 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Honaz Halkevi temsil şubesi, spor şubesi, kütüphane şubelerinden oluştuğuna, 1 temsil 

verildiğine, cirit ve avcılık çalışmaları yapıldığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1035 

Honaz Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Honaz 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube 

                                                            
1031 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
1032 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 136, 137 
1033 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
1034 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 136, 137 
1035 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
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faaliyetlerinin olgunlaşması için gerekli olan gelirin elde edilmesinde alaka ve 

koruyuculuklarının az olduğuna değinmiştir. 6000 liralık bu nahiyenin belediye bütçesi 

olduğu halde halkevine 1940 yılı bütçesinde ancak 50 lira koyduklarına, halkevlerine temin 

edilen gelirlerin vilayet içindeki halkevlerinin ihtiyaçlarına göre paylaştırılma oranının iyi 

olduğuna, bu halkevine vilayet tarafından 75 lira yardım yapıldığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1036 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

yeni bina yapmak için köylülerin de yardım edeceklerine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1037 

Honaz Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Honaz 

Halkevi’nin dosyalarının düzgün olduğuna, hesap defteri, demirbaş eşya defteri, kütüphane 

defterleri olduğuna, sadece kasa defterinin yönetmeliğe uygun olmadığına, makbuzlarının 

bulunduğuna ve diplerinin başkan ve muhasebe tarafından imzalandığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1038 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

defterlerinin düzenli olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1039 

Honaz Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Honaz 

Halkevi’nin oturduğu bina caminin vakfına ait olduğuna, bedelsiz olarak oturduğuna, altı 

kahvehane üstünde iki küçük oda bulunduğuna yetersiz olduğuna, yeniden bir bina 

yapılması veya hiç olmazsa bina yapılıncaya kadar belediye binasının altındaki geniş bir 

salonun halkevine tahsisi yerinde olacağına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1040 

CHP Parti Müfettişi Fazıl Şerafettin Bürge’nin 1943 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti ve halkevi için istimlâk edilmek üzere iki yer gösterildiğine, bu yerlerden birini tercih 

ettiğine değinmiştir. Keşfini yapıp göndermelerini söylemiştir. Köylünün de bu inşaata 

                                                            
1036 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 136, 137 
1037 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
1038 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 136, 137 
1039 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
1040 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 136, 137 
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yardım edeceğini vaat ettiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1041 

Nikfer Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde parti idare 

heyetinin, köydeki belediye başkanı ve öğretmenlerin halkevi ile alakası vardır. Halkevi 

şubelerinin çevrenin gücünden ve ihtiyacından fazladır. Nikfer Halkevi idare heyeti 

azalarının eğitim görmemiş ve köyde bulunabilen aklı başında kimseler olduğuna, merkez 

kazada, iki resmi nahiyede ve bir köyde olmak üzere 4 halkevi bulunduğuna değinmiştir. 

Kazadaki halkevi ayrı tutulursa diğerleri eleman bakımından zayıf olduğuna, öğretmenlerin 

çabası bu halkevlerine az çok hız vermekte olduğuna, bu nahiye ve köylerde başka ve daha 

iyi eleman da mevcut bulunmadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1042 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde parti 

başkanı Ali Şeşel isminde bir köylü olduğuna, aza sayısı belli değildir. Nikfer’e halkevi 

açılmasını yersiz bulmuştur. Kitapların bir tarafa atıldığına, toz toprak içinde harap bir halde 

olduğuna vurgu yapmıştır. Nikfer Halkevi başkanı demirci Osman Kocabıyık’a partinin, 

halkevinin ne olduğunu anlatmaya çalıştığına ve çaba göstermelerini söylediğine fakat iyi 

bir sonuç elde edeceğini düşünmemektedir. Burada bir halkodasını idare edecek yetenekte 

kişiler yokken halkevi açılmasını şaşkınlıkla karşılanmıştır. Uygun bulunulursa Nikfer 

Halkevinin halkodasına dönüştürülmesinin daha iyi olacağını, bu şekilde olduğu takdirde 

daha faydalı bir sonuç elde edilebileceğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1043 

Nikfer Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Nikfer 

Halkevi sosyal yardım şubesi, spor şubesi, köycülük şubelerinden oluştuğuna, halkevinin bu 

köyün tek toplantı merkezi olduğuna ve ilgilerinin bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1044 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Nikfer 

Halkevi spor şubesi, sosyal yardım şubesi, kitap saray şubesi, köycülük şubeleri ismen 

                                                            
1041 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 55-59 
1042 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 145 
1043 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
1044 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 145 
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mevcuttur. Fakat açıldığından beri hiçbir çalışma yapılmamıştır.1045 

Nikfer Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Nikfer 

Halkevi’nin varlığını devam ettirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için yerel belediye 

bütçesinden 110 lira yardım yapıldığına ve ayrıca yeni yapılacak olan halkevi binası için de 

yardımda bulunduğuna dair bilgiler vermiştir. Halkevlerine temin edilen gelirlerin vilayet 

içindeki halkevlerinin ihtiyacına göre paylaştırılma oranlarının iyi olduğu belirtilmiştir.1046 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

paralarının bulunmadığına ve partililerin yardım parası toplamamakta olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1047 

Nikfer Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Nikfer 

Halkevi’nin hesap defteri, demirbaş eşya defteri ve kütüphane defterleri mevcut olsa da 

düzgün olmadığına, ellerinden geldiği ve akıllarının erdiği kadar tutmaya çaba 

göstermişlerse de yönetmeliğe ve usule uygun olmadığına vurgu yapmıştır. Tarafından da 

ayrıca tarif edilmiş ve ikinci teftişe kadar bunların düzenlenmesini söylediğine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1048 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Nikfer 

Halkevi’nin ne kayıtları ne defterleri bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1049 

Nikfer Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde Nikfer 

Halkevi binasının olmadığına, köylünün kendi emeğiyle ve belediyenin de yardımıyla bir 

bina yapmakta olduklarına, bu sene kış mevsimine kadar bitirmeye çaba gösterdiklerine dair 

                                                            
1045 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
1046 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 145 
1047 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
1048 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 145 
1049 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
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tespitleri raporunda yer almaktadır.1050 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde parti ve 

halkevinin iki odası, yarım kalmış bir salonu bulunan kerpiçten harap bir bina olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1051 

Denizli Vilayetindeki Halkevlerinin Teftiş Neticeleri: 

CHP Parti Müfettişi Rıza Levent’in 1940 yılında Denizli ve ilçeleri ile ilgili yapmış 

olduğu genel değerlendirmesinde vilayet içindeki halkevlerinin ve halkodalarının varlığını 

devam ettirme, şube faaliyetlerini gerçekleştirme ve şube faaliyetlerinin olgunlaşması için 

vilayet tarafından sağlanan gelirin çok az oluğunu ifade etmektedir. Sağlanan bu gelirlerin 

ihtiyaçlarını karşılayabilecek ölçüde olmadığını belirtmiştir. Parti teşkilatı ve halkevleri için 

hususi muhasebeden yapılan yardımların çok az olması partiyi ve halkevlerini zor durumda 

bırakmaktadır. İlçelerde ve nahiyelerde ücretli kâtip bulunmamaktadır. Bu yerlerde daktilo 

makinesi de bulunmamaktadır. Matbu defterleri eksiktir. Bu yüzden muamelat ve muhaberat 

düzenli yapılamamaktadır. Halkevlerinin ve halkodalarının mevcudiyeti bulundukları yerler 

için önemli birer varlık oluşturmaktadırlar. Mevcudiyetlerinden halk çok 

yararlanmaktadırlar. Halkın bu kültür kurumlarına rağbeti çoktur. Vilayet merkezi ile Çivril 

ilçesi ayrı tutulursa diğer bölgelerde parti ve halkevi binaları ihtiyacı karşılayamamaktadır. 

Yeni binalara buralarda ihtiyaç oluşturmaktadır. Çivril Halkevi’nin inşasının tamamlanması 

için merkezden 2000 lira kadar bir yardım yapılması yerinde bir taleptir. Kendileri çok iyi 

çalışarak binalarını yapmışlardır.”1052 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1942 yılında Denizli ve ilçeleri ile ilgili yapmış 

olduğu genel değerlendirmesinde Denizli vilayeti içinde 20 halkevi ve 11 halkodası 

bulunmaktadır. Arkant, halkevlerinin vermiş olduğu raporlar üzerine ayrı ayrı teftişlerini 

bölgelerine giderek yapmıştır. Arkant, raporlarda mütalaasını yazarak takdim etmiştir. 

Arkant ayrıca bir konuya daha değinerek, bu konuda bir düşüncesini bir kez daha sunmak 

istemiştir. Vilayet içinde 1937-1938 yılarında halkevlerinde kuruluş ve açılış şartları dikkate 

alınmayarak ilçelerden nüfus olarak az sayıda olan ve nüfusu iki bin kişiden fazla olan 

nahiye ve köylerde açılan halkevlerinin durumunun çok kötü olduğunu belirtmiştir. Vilayet 

ve ilçe merkezlerinden başka nahiye ve köyler bulunan bu 13 halkevinin eleman ve para 

                                                            
1050 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 145 
1051 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
1052 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 124, 125 



260 

bakımından durumlarının çok kötü olduğunu tespit etmiştir. Halkevlerinin genelinin 

kapısının kapalı, halkevlerinin amacını anlamaktan uzak bir halde bulunmaktadır. 

Halkevlerinin idaresi ve şube komitaları millet mekteplerinde okuma-yazma öğrenmiş ya da 

askerlik hizmetleri dolayısıyla okuma-yazma öğrenmiş kişiler tarafından idare edilmektedir. 

Arkant, bugünkü durumları ile ilgili rapor yazarken eleştirilecek birçok noktanın bulunduğu 

ve nereden başlayacağını bilememektedir. Durumun kötü olduğunu Arkant, hem ortada 

herhangi yapılmış bir iş olmaması hem de halkevinden istenilen işleri anlatacak muhatap 

bulamadığını belirterek anlatmıştır. Bu halkevleri görevlileri, CHP Genel Sekreterliği’nden 

gönderilen yönetmeliği ve gelen yazıları dahi heceleyerek okumaktadır. Bu kişilerin 

halkevlerinden istenen ve beklenen amaçları gerçekleştirmesine maddi imkânları 

bulunmamaktadır. Halkevinin bulunduğu bölgede bulunan elemanlar aynı kişilerden 

oluşmaktadır. Bu halkevlerinden, İstanbul ve Ankara’daki halkevlerinden ve hatta diğer 

vilayet ve ilçelerden eşit şartlar altında tutularak istenen rapor ve bilgileri 

gerçekleştirebilecek güçleri olmamaktadır. Arkant, bahar ayında yaptığı son teftişinde on 

halkodasından dokuzunu verimli ve bölgelerine yararlı bulmuştur. Bu yıl Sarayköy ilçesine 

bağlı Hasköy’de açılan bir halkodası ile vilayet içindeki halkodalarının sayısının on bire 

ulaştığını belirtmektedir.1053 

CHP Parti Müfettişi Ziya Arkant’ın 1944 yılında Denizli ve ilçeleri ile ilgili yapmış 

olduğu genel değerlendirmesinde bazı sahalarda partili ahlakına uygun olmayacak derecede 

şahsi ve mesleki işlerinde partiyi istismar ettiği örneklerle sabit olan vilayet idare heyeti 

başkanlığı yapan Hulusi Oral’ın halkevleri ve halkodaları yapılması ve sayılarının 

artırılması konusunda gösterdiği çabayı takdir etmek zorunda kalmıştır. Geçmişten beri bu 

iş için çalışmalarını vurgulamış olduğu Hulusi Oral’ın, bu defa Milli Şefin emirleri üzerine 

faaliyetlerini yoğunlaştırmış ve Denizli valisini de ısrarlı müdahaleleriyle harekete 

geçirmiştir. Tavas, Acıpayam, Kızılhisar, Güney, Buldan, Sarayköy yeni parti, halkevi ve 

halkodası yapılması için girişimlerde bulunulmuştur. Bu girişimlerin bir kısmında başarılı 

olmuştur. Yalnız halkodaları için valinin katılımıyla yapılan görüşmede bu yıl için yapılacak 

halkodaları hakkında şu formüller tespit edilmiştir: 

1) “Bu yıl okul binası yapılan köylerde mahalli malzeme temini vali üzerine almıştır. 

2) Okul yapılmayan köylerde vali ve parti birlikte para ve malzemeyi temin 

edecektir. 

                                                            
1053 BCA-CHP, 490.01/996.849.1, s. 69, 70 
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3) Okul yapılmakla beraber halkodası inşaatına başlayan köylerde vilayet ve parti 

aynı şekilde müşterek para ve malzeme temin edeceklerdir.” 

alınan bu karara göre bu yıl Denizli’de 35 halkodası yapılacaktır. Bu halkodaları 

Cumhuriyet Bayramı’na kadar tamamlanacak ve halkevlerinin yıl dönümünde açılacaktır. 

Halkodalarının yapılması düşünülen köylerin kısa zaman içinde belirlenerek CHP Genel 

Sekreterliği’ne sunulacaktır.1054 

2.18.3. CHP Parti Müfettişlik Raporlarına Göre Manisa Halkevleri 

Manisa Halkevi 

Manisa’da toplam 15 Halkevi kurulmuştu. Bu halkevleri Manisa, Kula, Alaşehir, 

Salihli, Akhisar, Turgutlu, Kırkağaç, Demirci, Gölmarmara, Gördes, Muradiye, Sarıgöl, 

Soma ve Yayaköy idi. Bu Halkevlerini Halkodasından çevrilen Ahmetli Halkevi de 

izlemekteydi.1055 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Manisa Halkevi ve şube yönetim kurullarında görev alan kişilerin çevrenin en yetenekli 

kişilerinden olduğunu belirtmiştir. Almış oldukları sorumluluğu yerine getirmeye 

çalışmaktadır. Bu çalışmalar yerel hükümet memurlarının da yardımıyla ve el birliğiyle 

amaca ulaşılacaktır. Teftiş bölgesinde Manisa merkezden başlayarak ilçelerden birçoğunda 

kaymakamların halkevleriyle ilgisinin belirsizlik içinde olduğu vurgulanmıştır. Manisa’da 

halkevi bulunmasına rağmen Vali tarafından yaptırılan özel bir kulüpte Vali ve hükümet 

görevlilerinin akşamları toplanmaları ve orada vakit geçirmeleri hükümetle parti arasında 

ayrılık ve geçimsizlik olduğu hissini vatandaşa vermektedir.  Bu izlenimin yanlış olduğuna, 

Vali ve Kaymakamların bütün partililerin tüzüğün 93. maddesinin ruhunu iyice anlamış ve 

inanmış olmalarına önem verildiği vurgulamıştır. Parti ve halkevleri açısından çok gerekli 

ve yararlı görülmüştür. İl yönetim kurulu, halkeviyle yakından ilgilendiği ve aynı zamanda 

ilçelerde bulunan halkevleriyle de yakından ilgilendiği belirtilmiştir.  Hatta yeni yılda 

yapılacak olan şube komitalarında çalışacak ve de yararlı olacak memleketin tanınmış, 

bilgili ve değerli insanlarını belirlemeye başladıklarına dair tespitleri raporunda yer 

                                                            
1054 BCA-CHP, 490.01/273.1093.1, s. 8-26 
1055 Özsarı, a.g.m. s. 405, 406. 
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almaktadır.1056 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde, Manisa merkezindeki halkevinin 9 şubeden oluştuğu bilgisi verilmiştir. Parti 

idare heyeti başta olmak üzere, Vali ve Tümgeneral, hükümet amir ve memurları, özellikle 

öğretmenler halkevi ile yakından alakalıdır. Halkevinin varlığını devam ettirmesi üzerine 

etkili oldukları belirtilmiştir. Diğer oluşumlara oranla halkevini ön planda tuttuklarına, 

halkevinin çalışma programlarını yaparak yapabilme olanaklarına yaklaşması ve bunun için 

düzgün çalışmalar yapmalarına değinilmiştir. Çalışmaları gerçekleştiren idare heyeti 

azalarının haftada bir toplantılarını gerçekleştirdiği ve kendine verilen tüm görevleri düzgün 

bir şekilde yerine getirdiği bilgisi verilmiştir. Şubeleri oluşturan azaların toplantılarını 15 

günde bir aynı düzende devam ettiklerine, idare heyeti azaları ve şube komitalarında yer 

alan azaların iyi eğitimli ve işlerinde yetenekli kişilerden oluştuğu düşüncesinde olduğunu 

söylemiştir. Programlı çalıştıklarına ve onaylanmış programlarıyla ve düzgün çalışmalarına 

devam ettiklerine vurgu yapılmıştır. Altı aylık çalışma raporlarının da düzgün yapılıp 

onaylanmış bulunmaktadır. Aza kayıt defteri incelendiğinde 4 yıl içinde 796 üyenin düzgün 

ve gittikçe artarak 1148 kişiye yükselmiştir. Bu sayının ¼’ünü kadınların oluşturması 

çevrede iyi etki yaptığı; güzel ve samimi izlenimin oluştuğunu gözlemlemiştir.1057  

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde vilayet merkezinde bulunan halkevinin 9 şubeden oluştuğu bilgisi verilmiştir. 

Birinci teftiş raporunda sunduğu halkevlerinin yönetim ve teşkilatına ve çalışmalarına ait 

yönetmeliğin bütün hükümlerine göre düzgün çalışmakta olduğu belirtilmiştir. Manisa 

vilayet merkezi halkevinin yönetim kurulu ve komite azalarının işlerinde yetenekli 

olduklarına, halkevinin şubelerinin çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun bir şekilde 

çalışmalarına devam ettiği belirtmiştir. Halkevi, üye sayısının 337 kadın ve 925 erkek olmak 

üzere 1262 kişiden oluşmuştur. Son beş aylık dönemde halkevi üye sayısının 78 arttığına, 

parti idare heyeti, başta Vali olmak üzere hükümet memurları ve özellikle öğretmenlerin 

halkevi çalışmalarıyla yakından alakalı olmaları halkevinin verimli olmasında etkilerinin 

bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1058 

Manisa Halkevi Şube Faaliyetleri: 

                                                            
1056 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39  
1057 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82  
1058 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55  
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CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Manisa Halkevi’nde halk dershanelerinin mali ihtiyaçlar ve öğretmenlerin ücretsiz 

çalışmaması gibi maddi zorluklar nedeniyle istenilen şekilde çalışamadığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1059  

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Manisa Halkevi’nin son bir yıl içinde şubelerin çalışmaları incelendiğinde 70 

konferans verildiğine ve 6000 kişinin katıldığına dair bilgiler vermiştir. 10 konser 

verildiğine ve 7965 kişinin katılım gösterdiğine, 28 temsil verildiğine ve 16306 kişinin 

katılım gösterdiğine, düzenlenen 14 ulusal bayram ve anma törenine 48900 kişinin 

katıldığına, 32 köy gezisi yapıldığı ve 1749 kişinin katılım gösterdiğine, 11 defa çaylı dans 

etkinliği düzenlendiği ve 5082 kişinin katıldığı belirtilmiştir. 9 şölen verildiği ve 586 kişinin 

katılım gösterdiğine, 5 balo verildiğine ve 2600 kişinin katılım gösterdiğine, 7 çeşitli alanda 

kurs açıldığı ve bu kurslara 520 kişinin katılım gösterdiğine, 7 farklı alanda sergiler 

düzenlendiği ve 84540 kişinin ziyaret ettiğine dair bilgiler bulunmaktadır. 6 doktorun 

dispanser faaliyetinin 819 kişiye ulaştığına, sosyal yardım şubesinin 1450 kilo yiyecek, 915 

takım giyecek ve 385 başka yardımların yapılmış olduğuna, farklı spor müsabakaları 

düzenlendiğine, 10 tane okuma odası açıldığına, 5 hoparlör ile halkı bilgilendirme ve 

aydınlatma yolunda çalıştıkları belirtilmiştir. 1680 kitabı bulunan kütüphanesinde 14720 

okuyucu gelmiştir. 7 tane kıymetli kitap ve Gediz adını taşıyan derginin kullanma hakkını 

almadan yayınlandığı vurgulanmıştır. Manisa Halkevi’nin tüm şubeleriyle çevrenin gücüne 

ve ihtiyacına uygun bir tarzda çalıştığına ve bunları kusursuz bir şekilde çaba ve gücünde 

olduğunu görmüştür.  Bu durumun manevi bir haz vermiştir. Salon, kütüphane, çalışma 

odaları, açık hava jimnastiği yapmaya uygun teşkilatı halkevini çekici bir hale getirerek özel 

bir etki yaratmıştır. Salonda öğrencilere ait konferans, konser, müsamerelere açık 

bulundurulması gibi mesleki toplantılar için de hizmete hazır bulundurulmuştur. CHP Parti 

Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in almış olduğu notunda kayak ve araç-gereci ile ilgili 

olarak halkevinde 20 takım kayak ve araç-gereci bulunduğu belirtilmiştir. Manisa’daki iklim 

koşulları göz önüne alındığında senede bir-iki gün pek az kar yağdığı dikkate alındığında bu 

araç-gereç ve teçhizattan yararlanamayacaklarının anlaşılmıştır. 1937 ve 1938 yıllarında 

yüksek bütçe ile çalıştıkları dönemde alınmış olan kayak araç-gereçleri ile Boz Dağı’nda 2-

3 kayak sporunun yapıldığına fakat şu anda bütçenin dar olması nedeniyle gezilere imkân 

olmadığını söylemiştir. Bu araç-gereçlerden yararlanılamadığına, bu duruma göre bu araç-

                                                            
1059 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37  
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gereçlerin ihtiyacı olan ve yararlı olacağı düşünülen teşkilata devrinin uygun olacağı 

üzerinde düşünülecektir. Su sporları ile ilgili olarak Gediz suyunun devamlı bulanık ve 

çamurlu halinden dolayı yapılamamaktadır.  Akpınar mahallesinde yüzme havuzu 

bulunmasına karşın 5-6 kilometrelik mesafede olması, temiz olmaması dolayısıyla 

yararlanılabilmesi konusunda bir harekete geçilemediği görülmüştür. Bu durum stadyumda 

spor sahasında bir yüzme havuzu yapılmasının gerekliliğini ortaya çıkarmıştır. Stadyumun 

daha işlevsel hale getirilmesi için sahanın drenajı, atış poligonu, atların çalıştırılması için 

manej yapılmasının gerekliliği ve isteğinin görüldüğüne dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1060 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Manisa Halkevi’nin 63 kadın ve 144 erkeğin katılımıyla 9 adet köy gezisi 

yapmıştır. 8419 vatandaşın dinlediği 24 konferans; 1825 dinleyiciye 5 konser; 2500 

vatandaşa 5 matine; 29 temsil ve müsamere; 8 defa asri kukla; 6 bayram kutlaması; 1794 

vatandaşın katılımıyla gerçekleştirdiği 5 aile toplantısı; 4 edebiyat ve 3 müzik gecesi; 3 

nişan ve nikâh töreni; 3 şölen ve 2 sosyal yardım balosu; 25485 ziyaretçinin gördüğü 4 sergi 

açılması gibi bilgiler bulunmaktadır. Haftada iki gün poliklinik yapılarak 269 hastaya 

bakılması; 23 Nisan’da 300 fakir çocuğun giydirilmesi ve ceza evindeki vatandaşlara sigara, 

şeker, kâğıt, zarf, defterler verilmesi; yoksul vatandaşlara 65 kalemde (1070) lira 37 kuruş 

tutarında yardım yapılması raporda yer almaktadır. 1796 kitabı halkın yararlanması için bir 

araya getirdiklerine; neşriyatından 8. numarayı teşkil eden “Manisa’da Sarayı Amire ve 

Şehzadeler Türbesi” adlı eseri bastırmıştır. Spor yuvalarının faaliyetlerini süsleme, kır 

koşuları, av gezileri, dağ ve yürüyüş gezileri, Pink-punk, voleybol, güreş, atletik sporlar ve 

sıklet atma, Türkçe okuyup yazma kursları açmıştır. Müzik kursları düzenleyip bunlar 

üzerinde verimli çalışmaları çevrede iyi bir etki, güzel ve içten bir izlenim bıraktığına ve 

halkın ilgisini kazandığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1061 

Manisa Halkevi Dil-Tarih-Edebiyat Şubesinin çalışmalarından birini de Manisa 

ilinde yapılan folklorik çalışmalar olmuştur. Dil-Tarih-Edebiyat Şubesi elemanları zeybekler 

konusunda araştırmalar yaparak, hayatta olanlar ile görüşmüş, oynadıkları oyunları, adetler, 

kıyafetler ve inanışları hakkında araştırmalarda bulunmuş ve elde ettikleri bu bilgileri Gediz 

Dergisi’nde yayınlamışlardır. Bu çalışmalar içinde Tarhala Köyü’nü ele alan araştırmalar 

dikkat çekmektedir. 1940 ve 1941 yıllarında yapılan çalışmalarda Soma ve çevresini ele 

                                                            
1060 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1061 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55  



265 

alan konular hem Edebiyat gecelerinde hem de Ankara Radyosu’nda Manisa Halkevi 

tarafından hazırlanan folklor saati programında halka sunulmuştur. Bu çalışma halkevinin 

tanıtılmasında etkili olmuştur.1062 

Manisa Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Manisa Halkevi’nin mali yapısı incelendiğinde halkevi çalışmalarında gerekli olan gelirin 

temin edilmesine ve bütçesinden para yardımında bulunulması konusunda il yönetim 

kurulunun gerekli olan ilgiyi gösterdiği belirtilmiştir. CHP Genel Sekreterliği’nin sahne 

yapılması için 400 liralık bir yardımda bulunmasının partilileri mutlu ettiğine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1063 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Manisa Halkevi’nin çalışması ve gelişimi için 7000 liralık bütçesinin olduğu 

vurgulanmıştır. Bu bütçenin 4000 lirasının partinin vilayet halkevlerine dağıtılmak için 

belirlenen 9350 liradan ayrı olarak verildiğine, bu maddi yardımın halkevine karşı gösterilen 

ilgi ve koruyuculuğun esirgenmediğine kanıt gösterilebileceğini söylemiştir. Vilayetin 

halkevlerine ait yardım ödeneğinin toplamının 9350 lira olduğuna ve bununla 14 halkevinin 

ihtiyaçlarını karşılaması halinde bulundurulmuştur. Paraların dağıtılmasında merkezdeki 

halkevi için 4000 lira ayrılmış olması dağıtımın çok iyi yapıldığına ve hatta maddi 

zenginliğin en üst noktaya vardığını gösterdiğini düşünmektedir.  8000 liralık bütçeyle 

çalıştığı dönemler olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1064 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin çalışması ve gelişmesini sağlamak için tespit edilen 7800 liralık 

bütçenin 4000 lirasını partinin vilayet dâhilindeki 14 halkevine ait yardım ödeneği olan 

9350 liradan ayırarak verilmesi halkevine karşı alaka ve koruyuculuğun iyi bir derecede 

olduğunu göstermiştir.  Vilayet dâhilinde mevcut 14 halkevine yardım maksadıyla ayrılmış 

bulunan 9350 liranın paylaştırılma şeklinin vilayet içindeki halkevlerinin ihtiyaç ve 

                                                            
1062 Müslime Güneş- Günver Güneş, Cumhuriyet Döneminde Manisa’nın Sosyo-Kültürel Yaşamında 

Halkevi’nin Yeri ve Önemi. Çağdaş Türkiye Tarihi Araştırmaları Derneği, C:6 S: 15, (2007). s. 60. 

Müslime Güneş Manisa Halkevi Halkevlerinin Kuruluşunun 70. Yılı, Ege Üniversitesi, İzmir 2001. 

Müslime Güneş, “Halkevi Yayınları ve Yerel Tarih Çalışmaları Örneği”. Çağdaş Türkiye Tarihi 

Araştırmaları Derneği, C: 2, S: 6-7, s. 35-43 
1063 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39  
1064 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
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çalışmalarına göre uygun bulunduğuna dair bilgiler bulunmaktadır.1065 

Manisa Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Manisa Halkevi’nin idare heyeti toplantılarında ve şube komitaları toplantılarında 

alınan kararların karar defterine yazılmış ve imzalanmış olduğunu belirtmiştir. Altı aylık 

çalışma raporlarının CHP Genel Sekreterlik yüksek makamına düzgün bir şekilde 

gönderilmiştir. İncelenen kayıt defteri içinde aza kayıt kütüğü defterinin, idare heyeti ve 

şube komitalarının karar defterlerinin, hesap defterinin, demirbaş eşya defterinin, kütüphane 

defterinin gelen ve giden evrak defterinin düzgün olduğuna, verilen konferansların 

içeriklerinin yer aldığı metinlerin mevcut olduğu ve düzgün bir şekilde saklandığına dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1066 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde hesap defteri, demirbaş eşya defteri ve kütüphane defterleri ile diğer tutulması 

zorunlu olan defterlerin düzgün, doğru ve yönetmeliğe uygun tutulduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1067 

Manisa Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Manisa Halkevi’nin en büyük eksiği olarak görülen sahnesi yapılmıştır. Şube komitalarının 

daha iyi çalışabilmelerine olanak vermek için yönetim kurullarının işgal ettiği odaların 

boşaltarak başka bir yapıya çıkmalarının gençler üzerinde çok iyi bir etki yaptığına ve 

çabalarını artırmalarına neden olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1068 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Manisa Halkevi binasının mükemmel olduğu ve ihtiyacı karşıladığına dair 

tespitleri bulunmaktadır.1069 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Manisa Halkevi binasının mükemmel ve ihtiyaca karşıladığına dair tespitleri 

                                                            
1065 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55  
1066 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82  
1067 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55  
1068 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39  
1069 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82  
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raporunda yer almaktadır.1070 

Turgutlu Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti kurulunun çalışmasıyla burada yeni bir halkevi açılmıştır. Turgutlu Halkevi bütün 

Turgutlu gençliğinin yeni açılan halkevinde toplamayı başaran yönetim kurulunda yer alan 

kişilerin çalışmaları takdir edilecek bir durum olduğunu vurgulamıştır. Halkevinin yönetim 

kurulu ile şube komitelerinde çalışacak kişilerin üzerlerine alacakları görevlerinde yetenekli 

olmasına dikkat ettiklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1071 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Turgutlu Halkevi’nin 20’si kadın olmak üzere 583 kayıtlı üyesi olduğuna, halkevi 

idare heyeti ve şube komitalarının toplantılarının düzgün yapılmadığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1072 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Turgutlu Halkevi’nin birinci teftişinde tavsiyede bulunduğu konularda düzelmeler 

olduğu ve düzgün toplantılar yapılmaya başlandığına değinmiştir. Komitaların çalışma 

programları hazırladıkları ve uygulamaya çalıştıklarına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1073 

Turgutlu Halkevi’nin Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

henüz halk dershaneleri ve kurslar komitesi programının yeni yapıldığına ve çalışmaya 

geçmek üzere olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1074 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde farklı şubelerin çalışmalarıyla son bir yıl içinde 20 konferans verilmiştir. Bu 

konferansa katılanların sayısı 4500 kişidir. 4 konsere 1600 kişi katılmıştır. Bir sinema, 10 

temsil, 2 köy gezisi, 2 sergi yapılmıştır. Geçinme durumu olmayan kimselere 800 kilo 

                                                            
1070 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55  
1071 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39  
1072 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82  
1073 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55  
1074 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39  
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kömür dağıtılmıştır. 336 yoksul hastanın muayenesi yapılmış ve bunlardan 150’sinin 

ilaçlarının ücretsiz temin edilmiştir. 15 parçadan oluşan bando aktiftir. 1150 kitaptan oluşan 

kütüphanesiyle çevreye yararlı olabilmeye çalıştığı ve gelecekte şubelerin çalışmalarıyla çok 

iyi sonuçlar vereceğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1075 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Turgutlu Halkevi’nin elinde bulunan mevcut futbol, voleybol, atletizm, dağcılık 

ve spor için gerekli olan araç ve gereçlerden yararlanmaları gerektiğine vurgu yapılmıştır.  

Turgutlu Halkevi’nin ileride daha verimli ve feyizli olacağına dair inancının olduğunu 

söylemiştir.1076 

Turgutlu Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Turgutlu Halkevi’ne gereken icar parası ve işinin düzenlenmesi gibi paraya ihtiyaç duyulan 

işlerin yönetim kurulu tarafından 1470 lira harcanarak sağlandığını iletmiştir. Halkevinin 

çalışmalarını ve ilerlemesini sağlamak için gerekli olan parayı yönetim kurulu bütçesinden 

verdiği ve bir halkevi binası yapılmak üzere de 2500 lira ödenek ayırıldığına dair bilgiler 

mevcuttur.1077  

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde 3400 liraya ulaşan bütçesi bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1078 

Turgutlu Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Turgutlu Halkevi’nin tutulması mecburi olan defterlerin tutulmaya başlandığına, 

henüz tamamlanmamış demirbaş eşya defteri ve kütüphane defterinin de bitirilmesi ve 

tamamlanmasını tavsiye ettiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1079 

Turgutlu Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

                                                            
1075 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82  
1076 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55  
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Turgutlu’ya halkevi binası yapılmasının planlandığına ve bunun için maddi kaynak 

ayrıldığına dair tespitleri bulunmaktadır.1080 

Salihli Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Salihli Halkevi’nin 1936 yılında açıldığı, altı şubeden oluştuğu, yönetim kuruluna seçilen 

kişilerin ve komitalara seçilen kişilerin verilen görevleri yapabilecek yetenekte oldukları 

belirtilmiştir.1081 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde idare heyetlerinin düzgün toplantılar yaptığına, altı aylık çalışma raporunu 

gönderdiğine, 17’sinin kadın olmak üzere 550 azasının olduğuna dair kaydın olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1082 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde idare heyetinin toplantılara düzenli olarak devam ettiğine ve çalıştıklarına dair 

tespitleri olmuştur.1083 

Salihli Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

sosyal yardım şubesinin yoksul ailelerin 50 çocuğuna halkevi salonunda öğle yemeği 

vermiştir. Çocukların ailelerinin sorumluluğunda olan bu durumu halkevi yönetim 

kurulunun yapmasının övünülmesi gereken bir davranış olduğu vurgulanmıştır. 30 yoksul 

aile çocuğuna elbise yaptırılmış, bir tane doğumevi açtırılmıştır. Halk dershaneleri ve 

kurslar şubesinin hiç okuyup yazma bilmeyen 150 kişiye iki aydan beri okutmakta olduğu 

gibi halkevinde de Almanca ve Fransızca kursları açtırmıştır. Kütüphanelerinde çok az kitap 

olduğu ve gençlerin okuma hevesinin çok olduğu belirtilmiştir. Güzel sanatlar şubesine ait 

18 parçadan oluşan bir bando takımı bulunmaktadır. Diğer şubelerinde üzerlerine düşen 

                                                            
1080 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39  
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1082 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82  
1083 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
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sorumlulukları severek yapacakları belirtilmiştir.1084 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Salihli Halkevi’nin güzel sanatlar şubesinin mevcut çalışma planından başka koro 

ve milli rakslar üzerinde çalışıldığı bilgisi verilmiştir. Bir fotoğraf sergisi hazırlığına 

başlanılmış; gösteri şubesinin İstiklal, Himmetinoğlu, Yanlış Yol piyeslerinin gösterildiği 

iletilmiştir. Sosyal yardım şubesinin geçinme olanağı olmayan hastalara ücretsiz 

muayenelerle birlikte ilaçlarını almıştır. Yoksul öğrencilere yardımlarda bulunulmuştur. 

Halk dershanelerine devam eden 135 öğrenciden 47’sinin diploma almaya hak kazanmıştır. 

Ayrıca bağcılık, çocuk bakımı, çocuk hastalıkları, amme hukuku, havacılık, üzümcülük, diş 

etleri bakımı, fena hastalıklar, ziraatçinin aydınlatıcı sözleri konulu konferanslar verilmiştir.  

Manisa, İzmir Kurtuluş Bayramlarına 20 kişilik bando takımıyla katılmıştır. Sart Kermesi 

Hatırası yayının Salihli Halkevi’nden çıkması idare heyetini oluşturan kişilerin işlerini 

ustalıkla yapmaya çalıştıklarını göstermektedir.  Spor şubesinin güreş tertip etmek için CHP 

Genel Sekreterliği’nden güreş için ihtiyaç duyulan gerekli araç-gereç için dilekleri olmuştur. 

Köycülük şubesinin de bir varlık gösteremediğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1085 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde son altı ayda 135 üyenin katılımıyla 4 köy gezisi yapılmıştır. 2915 vatandaşın 

dinlediği, 5 konferans düzenlenmiştir. 2418 vatandaşa 6 konser verilmiştir. 1900 vatandaşa 

4 temsil verilmiş, 15355 vatandaşın katılımıyla 4 milli bayram kutlanmıştır. 751 kitaptan 

2843 vatandaşın yararlandığına, 214 kişinin katılımıyla çaylı dans etkinliği yapıldığına, 334 

kişinin katılımıyla 6 şölen düzenlendiğine, 157 kişinin katılımıyla balo düzenlendiğine, 1 

fotoğraf sergisi planlanıp düzenlendiğine dair bilgiler vermiştir. Bu konuda çalışmalara 

devam edebilecek güç ve ihtiyacın uygunluğuna ve bu işleri yapabilecek becerilere sahip 

olduklarının ispatının bulunduğu vurgulamıştır.  Salihli Halkevi’nde bulunan spor araç-

gereçlerinden yararlanmaya çalıştıkları belirtilmiştir. Özellikle son zamanlarda CHP Genel 

Sekreterliği’nden gönderilen iki takım, altışardan on iki kişilik güreş araç-gerecinin de 

ayrıca çalışma konusu olarak ele alındığının anlaşıldığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1086 

Salihli Halkevi Mali Durumu: 

                                                            
1084 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39  
1085 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82  
1086 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55  
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CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Salihli Halkevi’nin mali durumu ile ilgili olarak il yönetim kurulunun yeni açılan Salihli 

Halkevi kirası için 400 lira ödünç para verdiğini iletmiştir. Salihli ilçe yönetim kurulunun bu 

parayı daha sonra kendi bütçesinden ödeyeceğine, halkevinin iç düzeni için 900 lira para 

harcadığına, yönetim kurulunun haziran ayına kadar bütçesinden 270 lira halkevine verme 

kararı aldığına dair bilgiler vermiştir. Yönetim kurulunun yoksul ailelerin çocukları için 

gelir temin ettiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1087 

Salihli Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevi binasının kira ile tutulduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1088 

Alaşehir Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti yönetim kurulunun halkevi çalışmasıyla ilgisi çok iyidir. Parti yönetim kurulu tüm 

varlığıyla halkevi çalışmalarını özendirmeye çalışmıştır. Halkevi yönetim kurulunda 

bulunan kişilerin halkın sevdiği kişilerden oluştuğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1089 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Alaşehir Halkevi’nin hem idare heyeti hem de şube komitalarının toplantılarını 

çok nadir gerçekleştirdiği bilgisi verilmiştir. Halkevi üyelerinin askerlik görevleri 

dolayısıyla ayrılmalarından dolayı halkevinin asgari çalışma planını uygulayamadığına 

vurgu yapılmıştır.  Alaşehir Halkevi Başkanı’nın başöğretmen olması dolayısıyla işlerinin 

yoğun olması Alaşehir Halkevi’ne yeterince zaman ayıramamasına neden olduğu ve bu 

yüzden ayrılma isteğinin olumlu karşılandığı belirtilmiştir. Alaşehir Halkevi’nin 

başkanlığına başka birinin getirilmesinin uygun olacağına dair tespitler raporda 

bulunmaktadır.1090 

 

                                                            
1087 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39  
1088 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39  
1089 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39  
1090 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82  
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CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Alaşehir Halkevi Başkanlığı ile ilgili olarak ilk teftişinde halkevinin canlanması 

için kendisinden çaba ve faaliyet umuduyla ve bu amaçla daha önceden köyden ilçeye 

nakledilen Alaşehir Halkevi Başkanı Safi Erdem’in, faaliyet yapmaktadır. Bununla beraber 

okulda bulunan görevlerinin yoğunluğundan dolayı ve bu konudaki şikâyetinin halkevinde 

çalışmaya zaman bulamayacağını ileri sürerek ayrılma isteğinde bulunmuştur. Üzerine iki 

ay önce yerine elektrik fabrikası sahibi Şükrü Işık’ın getirilmiştir. Bu kişinin düzgün 

toplantılar yaptığı, idare ve çalışma yönetmeliği gereklerini asgari çalışma planını 

uygulamaya başladığı görülmüştür.1091 

Alaşehir Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Alaşehir Halkevi’nin şube faaliyetleri olarak yalnızca bir sene boyunca 3 köy 

gezisi ve 4 gösteri yapabildiği bilgisi verilmiştir.1092 

Alaşehir Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde il 

yönetim kurulunun 200 liralık yardım tahsis etmiştir. Parti yönetim kurulun gelir sağlamak 

için büyük bir çaba göstermiştir. Parti yönetim kurulu gelir temin etmek için Alaşehir 

dışında bulunan Alaşehirli tüccarlardan da para temin ettiğine dair bilgiler mevcuttur.1093 

Alaşehir Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Alaşehir Halkevi’nin kayıtlarının tam bir düzen içinde olmadığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1094 

Alaşehir Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

 CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Alaşehir Halkevi binasının yanına büyük bir sinema salonu ve konferans salonu yaptırmaya 

                                                            
1091 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55  
1092 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82  
1093 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39 
1094 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
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başladığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1095 

Akhisar Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti yönetim kurulunun girişimleriyle yeni bir halkevi açılmıştır. Çalışmalarını ve 

ilerlemelerini gerçekleştirmek için partinin çok çalıştığı, şubelerin yönetim kurullarında 

görev alan kişilerin sorumluluklarını bilen yetenekli kişilerden seçildiği bilgisi verilmiştir. 

Ayrıca yeni halkevinin önünde büyük bir meydan olduğuna, buraya Uray’ın yardımıyla bir 

Atatürk abidesi yapılması için para temin edildiğine değinilmiştir. İç işleri bakanlığından 

usulen izin istenildiğine fakat henüz cevap verilmediğine, biran önce iznin verilmesinin 

sağlanması gerektiği düşünülmektedir.1096 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Akhisar Halkevi’nin 380 kayıtlı üyesi olduğunu söylemiştir. Son bir yılda ise bir 

tek üyesi bile artmadığı, halkevi idare heyetinin 1940 yılının beşinci ayına kadar 4-5 toplantı 

yapmış, daha sonra yedi ay boyunca hiç toplanamadıkları belirtilmiştir. Son altı aylık 

çalışma raporunu gönderemediklerine, şube komitalarının toplantılarından sosyal yardım 

şubesinin düzgün bir şekilde 12 defa toplantısını yaptığına ve düzenlemiş olduğu çalışma 

programına göre çalışmalarına devam ettiğine dair bilgiler verilmiştir. Kitap saray şubesi 3 

defa; gösteri şubesi 1 defa toplanmış, spor şubesi ve Dil-Tarih-Edebiyat şubeleri ise 2 yıldır 

hiç toplantı yapmadıkları görülmüştür. Ciddi bir çalışma yoluna girmelerinin önemle tavsiye 

edilmiştir.1097 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Akhisar Halkevi ile ilgili olarak birinci teftişinde halkevinin çalışamaz durumda 

olduğuna dair tespitte bulunmuştur.  Akhisar Halkevi Başkanlığı görevine getirilen 

Tütüncüler Bankası Direktörü Halil Arman’ın çalışmalarıyla üye sayısının 324’ten 347’ye 

çıkarttığına idare heyeti toplantılarının düzenlendiğine, şubelerin aktif hale getirilmesine, 

asgari çalışma planının uygulamaya çalışıldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1098 

                                                            
1095 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39 
1096 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39 
1097 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1098 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
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Akhisar Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Akhisar Halkevi’nin yeni açılmış olmasına rağmen çok iyi yetiştirilmiş 20 kişilik bir bando 

takımının ortaya çıkarıldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1099 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Akhisar Halkevi’nde sağlık, ekonomi, devrim, güzel sanatlar, ziraatta teknik 

hakkında birer konferans verildiğine, Akın adlı piyesin gösterildiğine ve bunların dışında 

çalışmalarının olmadığına dair tespitleri raporunda yer almıştır.1100 

Akhisar Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Akhisar Halkevi’nin önündeki meydana Atatürk Abidesi yapılması için gelir temin 

edildiğine dair tespitleri bulunmaktadır.1101 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Akhisar Halkevi’nin gelir toplamının 2600 lira olduğuna dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.1102 

Akhisar Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde hesap defterleri ve 1346 kayıtlı kitabın yer aldığı kütüphane defterlerinin düzgün 

fakat aza kayıt kütüğü, demirbaş eşya defteri, gelen-giden evrak defteri, günlük çalışma 

defterlerinin tüzüğe uygun düzenlenmesi gerektiğini not ettirdiğine dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.1103 

Akhisar Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler:  

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Akhisar Halkevi’nin daha işlevsel hale gelebilmesi için parti binasının birinci 

katının kiralık olarak verildiği belirtilmiştir. Kahvehane olarak kullanılan yerinin tahliye 

                                                            
1099 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39 
1100 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1101 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39 
1102 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1103 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
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edilmesini ve salon sporlarının kullanabileceği bir durum haline getirilmesi için 

çalışılmasını tavsiye ederek not tutturmuştur.1104 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Akhisar Halkevi’ni işlevsel bir hale getirmek için tavsiye ettiği birinci teftişinde 

de değindiği parti binasının birinci katındaki kahvehanenin tahliye ettirilmesinin Akhisar 

Halkevi’nin yapacağı çalışmalarla yeni bir hayata gireceğini umut ettiğine dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1105 

Kula Halkevi 

Kuruluş Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kaymakam, Kula’ya ilk geldiği günlerde halkevi üyesi 5-10 gencin halkevinden ayrılarak 

musiki ve temaşa birliği adında iç yüzü siyasi bir cemiyet kurmalarına izin vermiştir. 

Bundan dolayı Kula gençliği arasında küçük de olsa ikilik çıkmasına neden olmuştur. 

Manisa CHP İl Başkanı’nın bu konu ile ilgilenmesi sonrasında gençler arasındaki ikiliğin 

kalkmasına ve gençlerin tekrar halkevine dönmesine engel kalmamasını sağlamıştır. Ayrıca 

kaymakamın değiştirilmiş olmasının ikiliğin ortadan kalkmasında büyük etkisi olmuştur. Bu 

sorunların dışında Kula Halkevi’nin düzgün çalışmalar yaptığı, Kula Halkevi şube yönetim 

kurullarının yönetiminde yer alan kişilerin almış oldukları sorumluluğu yerine getirebilecek 

yetenekte olan kişilerden oluştuğu vurgulanmıştır. Parti yönetim kurulunun da halkevi 

çalışmalarıyla yakından ilgilendiğine, Kula Halkevi’nin Kula gençliğini bünyesinde 

topladığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır. 1106 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Kula Halkevi’nin 500’ün üzerinde üyesi bulunduğunu açıklamıştır. Halkevi asgari 

çalışma planını uygulamada başarısız olmuştur.  Bu başarısızlıkta şube faaliyetlerini 

gerçekleştirecek yer sorunu olması ve faaliyetleri yaptıracak olan elemanların askerlik 

hizmeti dolayısıyla gitmelerinden kaynaklanmıştır. Parti başkanı ve halkevi başkanının 

çabalarını artırdığı takdirde başarılı olabilecekleri düşüncesiyle tavsiyede bulunduğuna ve 

karşılığında kendisine çalışmalarına hız vereceklerine söz verdiğine dair tespitleri raporunda 

                                                            
1104 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1105 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
1106 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39 
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yer almaktadır.1107 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde daha önceden parti başkanı ve halkevi başkanına birinci teftişinde bulunmuş 

olduğu tavsiye ve öğüdü dilemedikleri, bu konuda vermiş oldukları söze rağmen belli bir 

çalışma yoluna girilmediği vurgulanmıştır.  Halkevi başkanı ve belediye başkanı olan Ethem 

Polat’ın halkevini yönetmede gücünün yetmediğini belirtmesi ve itiraf etmesi üzerine yerine 

uygun olan birinin aranmasına başlanılmıştır. Ayrıca belediye başkanının enerji 

noksanlığının yanı sıra halkevinin çalışmaları yapacak derecede genişliğe sahip olmadığı 

belirtilmiştir. Şubelerin faaliyetlerini gerçekleştirecek alanlarının bulunmadığına ve askerlik 

görevleri gelen elemanların eksikliği sebebi de halkevinin vasat olmasında gerçek birer 

neden olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1108 

Kula Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kula Halkevi parti programını yaymak ve kitleye benimsetmek için halkevinde ve ocaklarda 

partinin belirlediği hatipler aracılığıyla sırayla konferanslar verilmiştir. Halk dershaneleri ve 

kurslar şubesinin okuma-yazma bilmeyenlere okuma-yazma öğretilmiştir. Kula’da gazete ve 

dergi çıkmamasına rağmen parti örgütü tarafından gazete ve dergi temin ettirilip halkevinde 

okutturulduğu ve bundan Kula gençliğinin de yararlandığı aktarılmıştır.1109 

Kula Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde il 

yönetim kurulu 200 liralık yardım tahsis etmiştir. Kula Halkevi’nin çalışmalarının daha 

verimli olmak için ihtiyaç duyulan maddi kaynakların temini için parti başkanı ve yönetim 

kurulu üyelerinin çok ilgili olduklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1110 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Kula’da parti ve halkevi yapılmak üzere yaklaşık 8000 lira kadar nakdi bir 

desteğin bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1111 

                                                            
1107 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1108 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
1109 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39 
1110 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39 
1111 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
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Kula Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Kula girişinde 30x45 ebadında bir sahanın halkevinin binasına tahsis edilmek 

üzere belediye tarafından istimlak edilmiştir. Bu yerin parti ve halkevi binası olması için 

kongrede de tekrar dile getirilmiştir. Sanayide çalışan kişilerin umumi bilgi ve partiye 

bağlılık duygularının yükselmesine hizmet edeceğine, bu yerin ilk fırsatta yapılmasının 

büyük yararlar sağlayacağı görüşünün hâkim olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1112 

Gördes Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Gördes ilçesinde eski Milletvekillerinden eğitimli ve aydın bir insan olan Hacı Etem 

ismindeki kişinin kendisinin iş başına getirilmediğinden küskün ve çekingen durduğuna 

vurgu yapılmıştır. Kendi akrabasından birinin parti başkanı olmasından sonra halkevinde 

konferanslar verdiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1113 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Gördes Halkevi idare heyeti ve şube komitalarının oldukça düzgün toplantılar 

yaptıkları belirtilmiştir. Asgari çalışma planı uygulayabilmektedir. Burada daha canlı 

çalışmalar yapılamamasının nedeni olarak askerlik hizmeti dolayısıyla giden elemanların 

eksikliği gösterilmiştir. Hazırda bulunan mevcut elemanlarla çalışmalarına hız vermeleri 

gerektiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1114 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Gördes Halkevi toplantılarının daha öncekilere oranla daha düzgün yapıldığına 

fakat bu halkevinde de askerlik hizmeti dolayısıyla iki aydan beri toplantıların ve 

çalışmaların düzensiz olduğuna değinilmiştir. Asgari çalışma planının uygulanmaya 

çalışıldığına fakat yaşanan heyelan sebebiyle halkevinin zarar görmesi plan dâhilinde 

yapılması gereken toplantıların zorunlu olarak yapılamadığına dair tespitleri raporunda yer 

                                                            
1112 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1113 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39 
1114 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
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almaktadır.1115 

Gördes Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde 

daha önceden milletvekilliği yapmış olan Hacı Etem ismindeki kişinin Gördes Halkevi’nde 

devrim, İstiklal hakkında yararlı konferanslar vermeye çağrıldığı ve yaptığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1116 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Gördes Halkevi’nin 2 köy gezisi, 12 yapıldığına ve birkaç aile toplantısının 

gerçekleştirildiğinin görüldüğüne dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1117  

Gördes Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1936 yılında yapmış olduğu teftişinde il 

yönetim kurulunun 200 liralık yardım tahsis ettiğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1118 

Muradiye Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde 19.02.1939 tarihinde açılmış olan Muradiye Halkevi’nin iki yıllık bir halkevi 

olduğunu belirtmiştir. Sosyal yardım şubesi, kurslar şubesi, kitap saray şubesi, spor şubesi 

olmak üzere 4 şubeden oluşmuştur. 241 kişinin halkevine üye olduğu, idare heyeti 

azalarının çevrelerine göre yetenekli oldukları herkes tarafından kabul edildiği belirtilmiştir. 

Çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olarak halkevini işlevsel bir hale getirebilecek 

niteliktedir. İdare heyetinin sosyal yardım ve kurslar şubesi aracılığıyla çevrelerini 

faydalandırma çabasına girdikleri vurgulanmıştır. Bu kişilerin kurslara da başlamak üzere 

hazırlanmış bulunduklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır. Parti Müfettişi Hasan 

Vasfi Somyürek’in her bir halkevinin idare heyeti azalarını ayrı ayrı değerlendirdiği 

raporunda Salihli ve Turgutlu Halkevi idare heyeti azalarının bugün için işi bilen kişilerden 

                                                            
1115 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
1116 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39 
1117 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1118 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 37-39 
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oluştuğuna diğer halkevlerinin bu bilgi birikime sahip olacak gücün olduğuna yönelik 

düşünceleri yer almaktadır.1119 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Muradiye Halkevi’nin düzgün bir şekilde çalışmaya uğraştığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1120 

Muradiye Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde sosyal yardım ve kurslar şubesi vesilesiyle halkın yararlandırılmasına çalışıldığına 

dair tespitleri bulunmaktadır.1121 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Muradiye Halkevi’nin sosyal yardım ve kurslar şubelerinin çevreyi 

yararlandırmaya çalıştıklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1122 

Muradiye Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Muradiye Halkevi’nin mali yapısı ile ilgili yapmış olduğu incelemede çalışması ve 

de halkevinin gelişmesi için 200 lirasının vilayet parti merkezinden alındığı belirtilmiştir. 

100 lirasının da ilçe parti teşkilatından olmak üzere toplamda 300 liralık bir bütçeyle 

faaliyetlerini yürütmekte olduklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1123 

Muradiye Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Muradiye Halkevi’nin kayıtlarıyla ilgili yapmış olduğu incelemede hesap 

defterinin, demirbaş eşya defterinin ve kütüphane defterinin oldukça düzgün tutulduğuna ve 

dikkatli olduklarına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1124 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

                                                            
1119 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1120 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
1121 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1122 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
1123 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1124 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
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teftişinde Muradiye Halkevi’nin kayıt işlerinde dikkatli olduklarına dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.1125 

Muradiye Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkevinin parti teşkilatıyla aynı yeri paylaştığına, şu anda uygun yeni bir yer 

bulununcaya kadar burada çalışmalarının zorunlu olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1126 

Kırkağaç Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde 233 kayıtlı üyesi olan Kırkağaç Halkevi idare heyetinin 5-6 ay içinde sadece 1 

defa toplantı yaptığına değinilmiştir. Şubelerinin hiç toplanamadığına, asgari çalışma 

planının da eksik olduğuna, bu durumun nedeni olarak ise askerlik hizmetleri gelen halkevi 

elemanlarının olmayışına bağladıkları açıklanmıştır. Kırkağaç Halkevi Başkanı Dr. Zeki 

Gökçek’in ilgisizliği ve boş vermişliği dolayısıyla Kırkağaç Halkevi Başkanlığına Öğretmen 

Tevfik Özler’in halkevleri yönetmeliği hükümleri dairesinde çalışması tavsiye edilmiştir.1127  

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde işlevsiz bir halde bulduğu birinci teftişinden sonra halkevi başkanlığına getirilen 

Başöğretmen Tevfik Özler’in metodik bir çalışma gayreti içinde olduğu belirtilmiştir. Tüzük 

hükümlerini, asgari çalışma planını uygulama aşamasında olduğunun görüldüğü, bu konuda 

çaba göstermesi için tavsiyede bulunulduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1128 

Kırkağaç Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Kırkağaç Halkevi’nde son zamanlarda verilen konferanslardan başka 3 edebiyat 

gecesi düzenlendiğine, 1 piyes gösterimi yapıldığına dair bilgiler vermiştir. Bu çalışmalara 

devam etmekle beraber ellerinde mevcut futbol, pingpong ve 14 takım dağcılık araç-

                                                            
1125 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
1126 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1127 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1128 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
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gerecinden de yararlanmaları önerildiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1129 

Kırkağaç Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Kırkağaç Halkevi’nin 1200 liralık bütçesinin bulunduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1130 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Kırkağaç Halkevi’nin mali durumu ile ilgili olarak belediyeden geçen sene alınan 

800 liralık yardımdan 500 liraya düştüğü belirtilmiştir. Aynı zamanda ilçe parti başkanı olan 

belediye başkanına bu yılki yardımın en azından geçen seneki yardım derecesinde olmasını 

sağlamasını istemiştir. Vilayet parti başkanlığına da bu halkevi için bütçesine 100 liralık 

ilave yapmasının bu halkevinin varlığını devam ettirmesi bakımından çaba göstermeleri 

tavsiye ve rica ettiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1131  

Soma Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde 250 kayıtlı üyesi bulunan Soma Halkevi idare heyetinin 1939 yılında 3 defa, 1940 

yılında 4 defa toplandığına, şubelerin çalışma programı hazırlamadığına ve asgari çalışma 

planının da uygulanamadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1132 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Soma Halkevi’ni ilk teftişinin üzerinden 5 ay geçmesine rağmen henüz hiçbir 

varlık gösteremediğini vurgulamıştır. Varlığına inanılmasının pek zor olacağına hem 

halkevi idare heyeti hem de çalışma yönergesi hükümlerindeki tüm detaylarıyla dikkat 

çekildiğine, gereğinin yerine getirilmesinin istendiğine ve bu konu üzerinde önemle 

durulduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1133 

 

                                                            
1129 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
1130 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1131 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
1132 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1133 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
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Soma Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Soma Halkevi’nin sosyal yardım şubesinin Balıkesir’de eğitim gören iki 

öğrenciye her ay ikişer liralık yardımda bulunduğu belirtilmiştir. Yoksul hastaların ücretsiz 

olarak muayenelerinin yapıldığına ve ilaçlarının verildiği ifade edilmiş ise de kayıtları 

olmadığı için sayısı meçhuldür. Bir sene boyunca 4 gösteri ve 3 müsamere verilmiştir. 

Köycülük şubesinin 2 yıl boyunca hiç gezi düzenlemediğine; çevrenin dağcılık için çok 

elverişli şartlar barındırması rağmen bu konunun düşünülmediğine değinilmiştir. Bu konuya 

dikkat çekilmesini ve konuyla ilgili çalışmaları tavsiye edilmiştir.1134 

Soma Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Soma Halkevi’nin mali yapısı hakkında 1004 liralık bir bütçe oluşturulmuştur. 

Sosyal yardım şubesinin elde ettiği gelirlerden Balıkesir’de okuyan 2 öğrenciye her ay ikişer 

lira destek olunduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1135 

Soma Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Soma Halkevi’nin yıllık çalışma programı yaptığına ve CHP Genel Sekreterliği’ne 

gönderdiklerini ifade etmelerine rağmen bir suretini göremediğine dair tespitleri raporunda 

yer almaktadır.1136 

Soma Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Soma Halkevi’ne yer temin etmek adına kahvehane olarak kullanılan yerin tahliye 

ettirilmesini istemiştir.1137 

 

 

                                                            
1134 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1135 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1136 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1137 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
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Demirci Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde 180 üyeden oluşan Demirci Halkevi idare heyetinin ve şube komitalarının 

toplantılarının düzgün olmasına rağmen çalışmalarının da askerlik hizmetleri dolayısıyla 

halkevi elemanlarının ayrılması sonrasında asgari çalışma planlarını dahi tamamlayamaz 

hale geldiklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1138 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Demirci Halkevi Başkanı’nın ve halkevinin belli başlı üyelerinin askerlik 

hizmetleri dolayısıyla geçen üç aydan beri toplantıların düzenini kaybettiğini belirtmiştir. 

Vekâlet eden kişilere idare ve çalışma yönetmeliğine göre faaliyet göstermelerini tavsiye ve 

rica ettiğine, bu halkevinde asgari çalışma planının kısmen uygulandığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1139  

Demirci Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde mahalli hususiyete oranla spor şubesini dağcılık ve kayak araç-gereci ile 

donatmak ve bu tür çalışmalara özendirerek başarılı olacağı düşüncesinde olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1140 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Demirci Halkevi’nde binanın yetersiz olması dolayısıyla aile toplantılarının 

yapılamadığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1141 

Demirci Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Demirci Halkevi’nin 800 liralık bir bütçesinin bulunduğuna dair bilgiler 

mevcuttur.1142 

                                                            
1138 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1139 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
1140 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82  
1141 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55  
1142 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 



284 

Demirci Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Demirci Halkevi’nin kayıtlarının düzgün tutulduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1143 

Demirci Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Demirci Halkevi binasının yeterli olmadığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1144  

Gölmarmara, Yayaköy ve Sarıgöl Nahiye Halkevleri 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Gölmarmara, Yayaköy, Sarıgöl Nahiye Halkevlerinin ancak ayda bir 

toplanabilmiş olan idare heyetlerinin şu ana kadar ancak asgari çalışma planını kısmen 

yapabilme başarısı gösterebildiklerine vurgu yapılmıştır. Bu halkevlerinin gerek idare heyeti 

toplantılarını gerekse de şube komita toplantılarını yapmaları, asgari çalışma planını 

uygulamaya dikkat ve gayretli olmaları için tavsiyede ve ricada bulunduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1145 

Manisa Vilayetindeki Halkevlerinin Teftiş Neticeleri: 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Manisa ve ilçelerinde bulunan halkevleri ile ilgili yapmış olduğu genel 

değerlendirmede Salihli, Kula, Akhisar, Kırkağaç, Halkevlerinin 7’şer şubeden; Alaşehir 

Halkevi’nin 6 şubeden; Turgutlu, Gördes, Demirci, Soma Halkevlerinin 5’er şubeden; 

Muradiye Köyü Halkevi’nin 4 şubeden oluştuğu belirtilmiştir. Bunların dışında 

Gölmarmara, Sarıgöl, Yaya Köyü Halkevlerinin de bulunmasına rağmen kongre sürecinde 

olunduğu için buraya gitmeye vakit ve imkân bulamadığına ve yaz dönemi teftiş zamanına 

bıraktığını söylemiştir. Ayrıca açılma tarihlerine bakıldığında Alaşehir 1935, Akhisar 1936; 

Kırkağaç 1937; Turgutlu, Salihli, Demirci 1938; Soma, Kula, Gördes, Demirci, Muradiye 

                                                            
1143 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
1144 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
1145 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
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1939 yıllarında açılmış faaliyetlerine başlamıştır.  Parti idare heyetlerinin Salihli, Gördes, 

Demirci ve Turgutlu kazalarında halkevleriyle ilgili göründüklerine fakat bu ilgi derecesinin 

artırılması gerektiği ve zorunluluğu oluşmuştur. Parti idare heyetlerinin Kula, Akhisar, 

Kırkağaç, Soma, Muradiye Halkevleri ile ilgili oldukları hissedilmemiştir. İlçe idare 

heyetini oluşturan kişilerin yakından ilgilenmeleri, çalışma ve gelişmesi için ciddi bir 

şekilde yardımcı olmalarının önemle tavsiye edilmiştir. Hükümet amir ve memurlarının 

Soma, Demirci ve Turgutlu ilçelerinde diğer yerlere göre daha ilgili olduklarına ayrıca 

çalışma ve gelişmeleri için elde edilen gelirin başlıca vilayet parti merkezinden yapılmakta 

bulunan yardımlardan ibaret olduğuna vurgu yapılmıştır. Toplamda 9350 lira olan bu 

ödeneğin 4000 lirasının vilayet merkezindeki halkevine ayrıldıktan sonra geriye kalan 

paradan yapılan dağıtımı: 

Lira 

400  Manisa’ya 

200  Muradiye’ye 

600  Akhisar’a 

200  Gölmarmara’ya 

200  Yayaköy’e 

600  Kırkağaç’a 

350  Soma’ya 

600  Turgutlu’ya 

600  Salihli’ye 

600  Alaşehir’e 

200  Sarıgöl’e 

400  Kula’ya 

400  Demirci’ye 

400  Gördes’e 

9350 
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Şeklinde yaparak vilayetin ihtiyaçlarını karşılama konusundaki düşüncesinde ve 

görüşünde başarılı olduğu kanaatine varmıştır. Bunun dışında yerel belediyeler tarafından 

yapılan yardımlar ile birlikte elde edilen çeşitli gelirlerle 2-3 misli artan bütçeleri çalışma ve 

faaliyetleri karşılayabilecek hale gelmiştir.  Manisa ve ilçelerindeki halkevlerinin çalışma 

derecelerine göre birer birer incelendiğinde Salihli ve Turgutlu Halkevi idare heyetleri 

azalarının bugün için işlerinde yetenekli oldukları belirtilmiştir. Diğer halkevlerinin idare 

heyetlerinin de bu noktaya ulaşma ve çalışma gücüne sahip olduklarına, bu durum göz 

önüne alındığında Turgutlu ve Salihli Halkevi şubeleri çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun 

olduklarını düşünmüştür.  Diğer halkevlerinin artırdığı takdirde bu güç ve ihtiyacı 

karşılayarak bu işi başarabilecekleri düşünmektedir. Halkevlerinin çevre üzerindeki etki ve 

izlenimleri ve kendilerine çekebilme noktasında başta vilayet idare heyetinin birinci olarak 

örnek gösterilmiştir. Daha sonra ise diğer halkevlerinin daha önce bahsettiği koşulları 

sağlaması durumunda başarılı olabileceklerini düşünmektedir.  Hesap defterinin düzgün 

tutulmuş olmakla birlikte tüzüğe uygun olarak bitirilmesi ve tamamlanması konusunda 

dikkatlerini çekerek tavsiyede bulunmuştur. Kula ilçesinde bulunan halkevi binası dışında 

diğer yerlerdeki halkevi binalarının ihtiyacı karşıladığına dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1146 

CHP Parti Müfettişi Hasan Vasfi Somyürek’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Akhisar, Salihli, Kula, Halkevlerinin 7’şer şubeli; Alaşehir, Sarıgöl, Gölmarmara 

Halkevlerinin 6’şar şubeli; Soma, Turgutlu, Demirci, Gördes Halkevlerinin 5’er şubeli; 

Kırkağaç, Muradiye, Yaya Köy Halkevlerinin 4’er şubeli olduklarına değinmiştir. Parti 

idare heyetlerinin Turgutlu, Salihli, Demirci, Gördes ilçelerinde halkevleriyle oldukça ilgili 

olduklarına fakat bu ilgi ve alakanın yeterli derecede olmadığını ve de artırılması 

gerektiğine vurgu yapılmıştır. Parti idare heyetinin Akhisar, Kırkağaç, Soma, Alaşehir, Kula 

ilçelerinde de alaka göstermelerini ve yardımlarını esirgememelerini önemle tavsiye 

ettiğine; hükümet amir ve memurlarının Soma, Turgutlu ve Demirci ilçelerinde diğerlerine 

oranla daha alakalı olduklarına vurgu yapılmıştır. Bu durum göz önüne alındığında Turgutlu 

ve Salihli Halkevi şubeleri çevrenin gücüne ve ihtiyacına uygun olduklarına, diğer 

halkevlerinin artırdığı takdirde bu güç ve ihtiyacı karşılayarak bu işi başarabilecekleri 

düşünülecektir. Halkevlerinin çevre üzerindeki etki ve izlenimleri ve kendilerine çekebilme 

noktasında başta vilayet idare heyetinin birinci olarak örnek gösterilebileceği daha sonra ise 

diğer halkevlerinin daha önce bahsettiği koşulları sağlaması durumunda başarılı 

                                                            
1146 BCA-CHP, 490.01/684.317.1, s. 44-82 
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olabileceklerinin düşünülebileceği belirtilmiştir. Hesap defterinin düzgün tutulmuş olmakla 

birlikte bazı demirbaş eşya defteri ve kütüphane defterlerinin tüzüğe uygun olarak 

bitirilmesi ve tamamlanması konusunda dikkatlerini çekerek tavsiyede bulunmuştur.  Kula 

ilçesinde bulunan halkevi binası dışında diğer yerlerdeki halkevi binaları ihtiyacı 

karşılamaktadır. Halkevlerinin çalışma ve gelişmeleri için vilayet parti merkezinden yapılan 

ile belediyeler tarafından yapılan yardımların bugünkü koşullarda halkevlerinin çalışma ve 

faaliyetlerini gerçekleştirebilecek oranda olduğu vurgulanmıştır. Vilayet parti merkezinden 

halkevlerine yardım için ayrılmış bulunan ödeneğin ihtiyaca göre iyi paylaştırıldığına yer 

verdiği teftişinde yapılan dağıtım: 

Lira  

400  Manisa’ya 

200  Muradiye’ye 

600  Akhisar’a 

200  Gölmarmara’ya 

200  Yaya Köy’e 

600  Kırkağaç’a 

350  Soma’ya 

600  Turgutlu’ya 

600  Salihli’ye 

600  Alaşehir’e 

200  Sarıgöl’e 

400  Kula’ya 

400  Demirci’ye 

400  Gördes’e 

9350 

Şeklindedir. Vilayet içindeki halkevlerinin ihtiyaç ve çalışmalarına göre iyi ve uygun 

bulunmuştur. Manisa ve ilçelerinde bulunan halkevleri hakkında hem parti teşkilatının hem 

de halkevlerinin genel çalışma durumu ile ilgili olarak genel görünüşünün her ne kadar 
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mükemmel ve tam bir verimlilik söz konusu olamasa da birinci teftişte tüzük ve yönetmelik 

hükümlerine uyulması için yapılan uyarıların, tavsiye ve ricaların etkisiz kalınmamıştır. 5 ay 

sonra yapılan bu teftişte gelişimin hissedildiğine ve kısmen olgunlaşma yolunda 

ilerlenebileceği kanaatini verdiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1147 

2.20. Chp Parti Müfettişlik Raporlarına Göre İzmir Halkevleri 

İzmir Halkevi 

İzmir Halkevi 19 Şubat 1932 ilk açılan Halkevlerindendir. İzmir’de 24 Şubat 1946 

yılına kadar toplamda 22 halkevi kuruluyordu. Bu halkevleri İzmir, Urla, Bergama, Ödemiş, 

Tire, Bayındır, Çeşme, Dikili, Karşıyaka, Kemalpaşa, Kınık, Kiraz, Menemen, Adagide, 

Bademiye, Birgi, Kaymakçı, Bornova, Buca, Torbalı, Kuşadası ve Seferihisar’dı1148  

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde genel teftiş planında halkevleri ve parti dışındaki farklı oluşumlara ait önemli 

konuların ve İzmir bölgesinin kapsamı ve özellikleri bakımından daha fazla incelemelere 

ihtiyaç duyulması nedeniyle bu konulara ait raporun ikinci teftiş döneminde sunulacağını 

belirtmiştir. Göker’in halkevi, parti ve parti dışındaki tespitlerinde halkevleri ve 

halkodalarının tüm uzantılarıyla birlikte partiye destek olmalarını beklediğini rapor etmiştir. 

Göker, partinin kalkınması için yapılacak olan desteğin kültür kurumlarıyla, öğretmenlerle 

olacağını söylemiştir. Göker ayrıca halkevine yapılacak olan maddi yardımların 

gecikmesiyle halkevinin zor durumda kaldığını belirttiği raporunda partinin özellikle 

halkevinin sıkıntılı halini bilmesine rağmen bu durumu izah etmeye kendilerinde bir çaba ve 

açıklamaya değer bulmadıklarını belirtmiştir. Partiye yapılan başvuruları nazik, iyi 

ağırlayarak ve anlayışla karşılamalarına karşın destekleme konusunda geri durduklarını 

ifade etmiştir. Göker, genel durumu ilgi ve aralarındaki bağın zayıflığına bağlayarak 

özetlemiştir.1149 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde İzmir Valisi Fuat Tuksal’ın birkaç kez halkevine gelerek halkevi idare heyeti ve 

                                                            
1147 BCA-CHP, 490.01/684.320.1, s. 45-55 
1148 Sultan Civci, Halkevleri Ve İzmir Halkevi’nin Faaliyetleri (1932-1951), Eskişehir Osmangazi 

Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü, Basılmamış Yüksek Lisans Tezi, Eskişehir 2013, S.80, 81. 
1149 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 74-77 
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azalarıyla sohbet etmiştir. Vali halkevinin ortaya koyduğu faaliyetlere katılım göstermiştir. 

Göker, yapmış olduğu teftişinde bir önceki vilayet parti idare heyetinin İzmir ve ilçelerinin 

halkevi çalışmalarına ilgisiz kalırken yeni oluşan vilayet parti idare heyetinin daha ilgili 

olduğunu belirtmiştir. Halkevi başkanı olan Dr. Hüseyin Hulki Cura daha çok halkevinin 

idare işleriyle meşgul olmaktadır. Halkevi mesai arkadaşları üzerinde etkilidir ve kendisini 

sevmektedirler. Belki bu kişilerin bugüne kadar edinmiş oldukları bilgiler halkevi konusunu 

tamamıyla kavrayacak düzeyde olmasalar da şubelerin çalışmalarını paylaştırmak için idari 

çareleri tamamlamaya çalışmaktadırlar. Halkevinin şube başkanlıklarını yapanlar arasında 

köycülük şubesi başkanı olan Rahmi Balaban’ın kültürü yüksek aydın bir kişi olduğunu 

belirtmektedir. Kendisine ait kitapları bulunmaktadır. Diğer şubelerin başkanları içinde 

değişiklikler olacaktır. Bu şubelere katılacak olan elemanların genç ve bu işleri başaracak 

gücü olan kişilerden seçilmesi zorunlu olmaktadır. Halkevi şubeleri İzmir’in gücüne ve 

ihtiyacına uygun çalışmamaktadır. Daha fazla çalışması ve biraz geride kalmış olan 

şubelerin takviye edilmesi gerekmektedir. İlçelerde ise kaymakamların halkevi yaşamına ve 

faaliyetlerine karşı aynı bilinç ve canlılığı göstermediklerine raporunda yer vermiştir. Bu 

ilçelerden Tire’ye atanan yeni kaymakamın ise halkevi işlerine meraklı ve ilgili olduğu 

görülmüştür. Göker, halkevinin genel idare heyetinin toplantılarını düzgün bir şekilde 

gerçekleştirdiğini, alınan kararların yerinde ve halkevinin varlığını devam ettirebileceği 

konuların iyi oluşturulduğunu belirttiği raporunda halkevinin tüm şubelerinin oluşturulmuş 

olsa da gösterit kolu faaliyete geçmemiştir.1150 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Göker, halkevinin genel çalışmasının normal, yönetim kurulu toplantılarının 

düzgün toplanmış ve halkevini ilgilendiren meselelerin görüşülmüş olduğunu tespit 

etmiştir.1151 

CHP Parti Müfettişi Kemal Satır’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde İzmir 

Uluslararası Fuarı Dr. Behçet Uz’un enerjik çalışmaları sonrasında ortaya çıkan verimli 

ürünü olduğunu belirtmiştir. Fuar, ülkemiz ile yabancı ülkeler arasında bir tanışma vesilesi 

olmuştur. Bu fuarda partimizi ve halkevimizi hem dışarıya hem de içeriye 

tanıtılamamaktadır. İzin verilirse fuarda bir halkevi pavyonu açılmasını teklif etmek 

istemektedir. Bu pavyonda, halkevinin faaliyetleri grafiklerle gösterilecektir. Halkevinin 

çıkardığı kitap ve dergiler sergilenecektir. Müzik çalışmaları yapılmasına ve fuarın açık 

                                                            
1150 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1151 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 26-29 
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hava tiyatrosunda şu anda bölgede bulunan halkevi temsil ekipleri tarafından verilen 

müsamereleri ve oyunları halka fuarın açık kaldığı süre boyunca gösterilmesi gerektiğini 

belirtmektedir. Satır, kurslara ait faaliyetleri sergilenmesini istemektedir. Halk hatiplerine 

verecekleri konular üzerinden konferanslar düzenlenmesini talep etmektedir. Bu sayede 

olumlu çalışmaları gören vatandaşlarımız parti ve halkevlerine yakınlaşmış olacağını 

düşünmektedir. Bu konuyu CHP Genel Sekreterliği’nin ciddi bir şekilde incelemesini talep 

edeceğini rapor etmiştir.1152  

İzmir Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde İzmir Halkevi’nin Dil ve Edebiyat şubesinin göze çarpan çalışmasının on beş 

günde bir “Fikirler Dergisini” yayınlamaktadır. Her ne kadar bu derginin içinde yer alan 

konular bakımında yüksek olsa da yine de güzel bir çaba sonucu ortaya çıkmış bir ürün 

olduğunu dile getirmektedir. Göker, halkevinde yayınlanan derginin içeriğine halkevinin 

aktif kollarından bir olan ve aynı zamanda köycülük şubesi başkanı olan Rahmi Balaban’ın 

da derginin fikri idaresini üzerine aldığını belirtmektedir. Kendisi de güzel yazılar 

göndermektedir. Aynı zamanda iki lise öğretmeni de dergiye yazı konusunda yardımda 

bulunmaktadır. Köycülük şubesinin yönetmelik gereği olarak diğer konularda daha çok 

çalışması anlatılmıştır. Dil ve Edebiyat şubesine bir iki genç alınmış ve bu kişilerin 

çalışmaları verimli olmaya başlamıştır. Bu yıl bu önemli şubede yaşanan gelişmelerin 

olacağına dair düşüncesi bulunmaktadır. Bu şubenin çalışmalarında büyükleri anma 

törenleri düzenlenecektir. Göker’in 1941 yılı için değindiği Dil-Edebiyat şubesinin gelişim 

göstereceğine dair düşüncesi yıl içinde yapılan bu çalışmalarla beklenen etkiyi ortaya 

koyduğunu göstermektedir.1153 

G. Bahtiyar Göker’in teftişinde, güzel sanatlar şubesinin geçen yıl oluşturduğu koro 

heyeti düzgün çalışmaktadır. Müzik öğretmenleriyle birlikte amatör olarak müzik ile 

ilgilenenlerden oluşan koro azalarının İzmir’in çeşitli yerlerindeki parti merkezlerine 

giderek popüler koro heyetleri ve cemiyetleri ortaya çıkarmak ve bu sayede halk arasında 

müzik ve şarkı söyleme zevkini gerçekleştirme amacında ilerlemektedirler. Koro heyeti bir-

iki konser vermiş ve zevkle dinlenmiştir. Karşıyaka Ortaokulunda Ferit ismindeki müzik 

öğretmeni, müzik korosunun şefi ve ileride yetişecek olan kompozitördür. Kendi armonize 

                                                            
1152 BCA-CHP, 490.01/665.230.1, s. 101 
1153 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
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ettiği halk türkülerini okutmuş ve başarılı olmuştur. İzmir ar kolunun en canlı çalışması bu 

koro heyeti olmuştur. Daha önceden bir bando takımı oluşturulmuştur. Bu bando takımına 

müzik aleti, sazlar tedarik edilmiştir. Fakat çalışanları dağılmış ve bando takımı faaliyetine 

devam edememiştir. Bu kolun ayrıca amatörlerden oluşan bir salon orkestrası 

bulunmaktadır. Bu orkestranın da gelişim gösterdiği görülmektedir. Vermiş olduğu bir-iki 

konserde başarılı olmuştur. Göker’in teftişinde, resim konusunda bir-iki yıldan beri amatör 

resim sergileri düzenlenmiş olsa da bu konudaki çalışmaların yetersiz olduğu belirtilmiştir. 

İzmir’de eskiden beri resim öğretmenliği yapan bir kişinin başkanlığında halkevinde resme 

karşı hevesli olan kişiler için bir resim atölyesi oluşturulmuş olsa da İstanbul Sanayi Nefise 

Okulu mezunu olan bu kişinin sanat anlayışı ve sanat kudretinin az olmasından dolayı 

halkevlerinde aranan ar duygusunu ve ar gelişimini öğrencilerine aşılayamamıştır. Bu 

öğretmen bir yıldan beridir atölyede çalışmasını da kesmiştir. Halkevinin ar şubesine 

Avrupa’da eğitim görmüş genç ve bu işi başaracak yetenekte olan bir resim öğretmeninin bu 

işi sorumluluğuna alarak çalışmalarına başlamıştır. Çalışmalarının verimli olduğu 

görülmektedir. Bu yıl içinde başarılı olacağı tahmin edilmektedir.1154  

Göker’in temsil şubesi için yapmış olduğu değerlendirmede temsil şubesinin 

faaliyette olmadığına değinmiştir. Temsil gerçekleştirmek isteyen amatörler halkevinde 

temsil vermiştir. Temsillerde kadın rollerinde yer alacak kimse bulunamadığından bu yılki 

çalışmaları durmuştur. Verilen temsillerin de başarılı olmadığını düşünmektedir. İzmir 

Halkevi Köycülük Şubesi Başkanı Rahmi Balaban’ın popüler ve terbiyeli Karagöz 

temaşasının yayınlanması konusunda çaba göstermektedir. Rahmi Balaban bu konuda 

çalışmıştır. Düzenlenen bir-iki Karagöz temaşasından iyi sonuçlar almışlardır. Bu konuda 

devam edilmesi ve Karagöz’ün popüler ve biraz da eğlenceli özelliklerini izole etmeden 

halkta etkili olmuştur. Bu yayın yolundan yararlanarak oyunlar yazdırılması ve aynı 

zamanda kayıp olmaya yüz tutan Karagöz şekillerinin tersim ve oymacılık yapılarak 

özendirilmesi yaralı olacağı düşünülmektedir.1155  

Galip Bahtiyar Göker spor şubesi ile ilgili de tespitlerde bulunmuştur. Halkevi şubesi 

bu yıl deniz sporu ile meşgul olmuştur. Tedarik edilen fotoların ve CHP Genel 

Sekreterliği’nden gönderilen deniz idman salı ile deniz sporları yapılmıştır. Yüzme 

müsabakaları tertip edilmiştir. CHP Genel Sekreterliği’nden gelen yönetmelik gereğince 

koşular düzenlenmiştir. Halkevi bir önceki yıl Edirne Milletvekili Fuat Balkan’ın İzmir’e 
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geldiği zamanlarda yinelenen jimnastik idmanları için araç-gereç gönderildiği halde deniz 

sporları dışında faaliyet yapılmamış ve gönderilen araç-gereçler olduğu gibi kalmıştır. 

Halkevi başkanı jimnastik idmanları için kapalı uygun bir yerlerinin bulunmadığını ileri 

sürmektedir. Hâlbuki halkevi binasının eklentilerinde jimnastik idmanları yapılması 

mümkündür. Jimnastik idmanları ne olursa olsun yapılmalıdır. Milli rakslar için de herhangi 

bir çaba görülmemektedir. Avcılar kulübü halkevinin spor kolu bünyesinde yer almaktadır. 

Spor kolu programlarında yer alan diğer maddeleriyle meşgul bulunamamıştır.1156  

Göker’in teftişinde halkevi sosyal yardım kolu ihtiyacı olan öğrencilere tramvay, 

vapur pasoları vererek, kitap, okul araç-gereci dağıtarak, ihtiyaç sahibi yaşlılara maddi 

destek sağlamak gibi işler yapmıştır. Göker, İzmir gibi önemli bir merkezde halkevinin 

sosyal yardım konusunda orantılı olmadığını dile getirmektedir. Sosyal yardım şubesi 

azaları yeni halkevleri talimatnamesinin 67. ve 68. maddeleri üzerindeki incelemelerini 

henüz bitiremediklerine ve bu yüzden bu şubeye konu olan bağış işlerini 

programlamadıklarını açıklamışlardır. Göker, ayrıca bu konular dışında İzmir’de uzun 

zamandan beri partinin nezaretinde olmak üzere oluşturulan Merkez Hayır Cemiyetinin, 

diğer hayır cemiyetlerinin müsamere, balo ve diğer yollarla toplamış oldukları anneleri 

merkezileştirmiştir. Çocukları da Çocuk Esirgeme Kurumu, Veremle Mücadele, Türk 

Maarif İlk Mektep Çocuklarına Yardım Cemiyetlerine, halkevleri sosyal yardım şubesine 

belirli oran dâhilinde dağıtmaktadır. Başkanı bu hayır cemiyetinin de başkanıdır. Geçen yıl 

hayır cemiyeti pek faaliyet göstermemiştir. Bu yılın ocak ayında cemiyetin azaları 

toplanarak daha verimli bir çalışma programı kabul etmişlerdir. Bu amaçla toplanan yardım 

dergisinin 20000 lirayı geçeceği tahmin edilmektedir. Bu paranın 5-6 bin lirası halkevinin 

sosyal yardım şubesine aktarılacaktır. Galip Bahtiyar Göker’in Halk Dershaneleri ve Kurslar 

şubesi için halkevinin güzel çalışma şubesi olduğunu belirtmiştir. Bu şube, İzmir’in 

Tınaztepe, Şehit Fadıl Mektebi ile İzmir Cezaevinde okuma kursları açmıştır ve bu kurslara 

rağbet görmüştür. Bu yerler dışında Alsancak nahiyesi parti binasında ve İzmir’in en uzak 

mahalleleri olan Eşrefpaşa’nın Mumcu Mevkiindeki kahvehanede birer okuma odaları 

açılmıştır. Mumcu mevkiindeki okuma odası o civarda okul çocuklarının ve gençlerinin 

devam ettiği bir yer olmaktadır. Halkevi tarafından oraya gönderilen gazete, dergi ve diğer 

neşriyatı okumaktadırlar. Alsancak’ta yer alan okuma odası beklenen etkiyi 
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gösterememiştir. Bu yıl bu kurslara büyük önem verilmesi için çalışılacaktır.1157  

Göker, İzmir Halkevi köycülük şubesinin en iyi çalışan şubesi olduğuna yer 

vermektedir. Bu şubenin başkanlığında bulunan Rahmi Balaban’ın kültürlü, halkevi idealini 

anlamış, programlı çalışan, değerli bir kişi olduğunu ifade etmektedir. Aynı zamanda bu kişi 

vilayet idare heyetine seçilmiştir. Köycülük şubesi bu yıl Pınarbaşı, Cumaovası, Seydiköy, 

Değirmendere, Bulgurca köylerine doktorla beraber gitmiştir. Burada köylülere konferans 

vererek sağlık konusunda öğütler vermiş ve muayenelerini yapmışlardır. Bu geziler 

düzenlenirken köycülük şubesinin ortaya çıkan fikri doğrultusunda seyyar sinema köylere 

gönderilmiş parti idealini anlatan filmler ve ziraat vekâletinin göndermiş olduğu filmler de 

köylüye izletilmiş ve bu sırada gerekli konularda konuşmalar yapılmıştır. Köycülük 

şubesinin bu gezileri köylerde büyük etki yaratmıştır.1158  

Galip Bahtiyar Göker, İzmir Halkevi’nin tarih ve müze kolunun bu yıl İzmir fuarında 

İzmir şehir pavyonunda bir halkevi köşesi meydana getirmiştir. Bu halkevi köşesinin 

mütevazı olmasının yanında burada iyi hazırlanmış levhaları, İzmir Halkevi faaliyetini ve 

hayatını gösterir grafik ve istatistikler burayı ziyaret edenlerin ilgisini çekmiştir. Göker, 

yayım şubesinin faaliyetini zayıf bulmuştur.1159 

Galip Bahtiyar Göker, İzmir Halkevi şube faaliyetleri ile ilgili değerlendirmesinde 

yapmış olduğu açıklamalarından da anlaşılacağı üzerine köycülük şubesinin, Edebiyat 

şubesinin dergi kısmının, güzel sanatlar şubesinin koro ve birde spor şubesinin denizcilik 

idmanlarını sınırlı tutmak üzere genel çalışmalarının orta seviyede olduğunu düşünmektedir. 

Bu çalışmaların İzmir gibi bir merkezinde önemli oranda olmadığının iddia edilemeyeceğini 

belirtmiştir. İzmir Halkevi çevre üzerinde iyi bir etki yapmaktadır. Halkevinde ortaya çıkan 

çalışmalardan konserler çok dinleyici çekmektedir fakat diğer çalışmalara olan ilginin o 

kadar fazla olmadığını ifade etmiştir. Bu ilginin azlığı her ne kadar çalışmalardan 

kaynaklansa da binanın mevcut durumu da etkili olmuştur. Geçen yıl CHP Genel 

Sekreterliği tarafından düzenlenen konserlerde dinleyici sayısı her geçen gün artmıştır. 

Kültürlü halk bu konserlerin değerini anlamıştır.1160 
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CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde parti tarafından gönderilen filmlerin İzmir ve Karşıyaka’da gösterildiğine, 

Bayındır ve başka yerlerde gösterilmesi için hazırlıklar yapılmaktadır. Parti tarafından 

gösterilen bu filmlerin askeri tesislerdeki bazı birliklere de gösterilmiştir. Yapılan bu 

çalışma iyi bir etki yaratmıştır.1161  

Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in raporu incelendiğinde sosyal yardım şubesi 

takviye edilerek iyi bir çalışma başlatmıştır. Sosyal yardım şubesi işçi ailelerin ve babası 

askere giden ailelerin ufak yaştaki çocuklarını gündüzleri korumak ve bakımını yapmak 

üzere iki yerde çocuk yuvası açmıştır. Bu yuvalardan biri işçi ailelerin yoğun olarak 

yaşadığı Kahramanlar Mahallesi ve diğer yuva da şehrin üst kısmında yer alan Dolaplıkuyu 

Mahallesi’nde yer almaktadır. Bu yuvalar halkın büyük bir ihtiyacını karşılamaktadır. Bu 

yuvaların altıya yükseltilmesi gerektiği ifade edilmiştir. Sosyal yardım şubesi çocuk yuvası 

açmanın gerekliliğini göz önünde bulundurarak iki yuva daha açma fikrinin olduğunu 

belirtmiştir. Çocuk yuvalarına bırakılan çocukların ailelerinden haftalık olarak çok düşük bir 

ücret alınmaktadır. Çocukların ailelerinin bu ücreti zorlanmadan ödedikleri ve bu yuvaların 

ücretli olması daha önceden edilen tecrübeler de göz önünde bulundurularak çocukların 

anne ve babalarının kendi özsaygılarını korumaları için iyi bir etki yaptığı belirtilmiştir. 

Aileler bu yuvalara çocuklarını bırakması öncelikle başvuru yapmaktadırlar. Ayrıca 

Göker’in yapmış olduğu teftişinde yuvaların temizlik bakımından iyi göründüğüne ve 

yuvalarda çocuk bakımından anlayan kadın bakıcılara bırakıldığına değinilmiştir. Çocuk 

yuvaları konusunda yapılan girişimlerin devam edilmesinin gerektiği ifade edilmiştir. Parti 

Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in sosyal yardım şubesi başkanı olan Dr. Fuat 

Bayraktaroğlu’nun ve şubenin diğer üyelerinin de büyük bir ilgi ve istek ile çalışan kişiler 

olduğunu belirtmiştir.1162 

Göker, İzmir ile ilgili yapmış olduğu teftişinde kurslar şubesinin de bu yıl iyi 

çalıştığını belirtmiştir. Başkan Gafar Güneri’nin iyi bir öğretmen olduğu ve bu işin yararının 

önemini kavrayarak çalıştığına değinilmiştir. Kurslar şubesi Tepecik, Eşrefpaşa, Arap 

furunu ve ceza evinde okuma bilmeyenler için kurslar açılmıştır. Bu kursların altı aylık 

dönemleri bitmiş ve ceza evinde kursu bitiren mahkûmlara tasdikname verilmiştir. Ayrıca 

tatil süresi boyunca sınırlı olmak üzere Fizik, Kimya, Riyaziye yabancı diller bitirme 

sınavına hazırlık kursları düzenlenmiştir. Bu kurslara çok fazla öğrenci kayıt yaptırarak 
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çalışmaya başlamıştır. Kurslarda görevlendirilen öğretmenlere az bir ücret verilmektedir. 

Yönetmelik gereğince bu işin gönüllü olarak yapılması gerekmektedir. Programlı ve 

devamlı bir surette çalışmak için öğretmenlerin yol masrafını karşılayacak az bir ücret 

verilmesine gerek görülmüştür. Aynı zamanda kurs öğretmenleri arasında ücret almayıp 

gönüllü çalışanlar da bulunmaktadır.1163 

Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in köycülük şubesinin normal ve bilinçli bir 

çalışma yaptığını belirtmektedir. Şube çalışma programının iyi düzenlenmiş olsa da 

bütçesinin henüz onaylanmış olmasından dolayı gezinti için masraf verilememiştir. Bu 

durumda geçen sene olduğu gibi bu sene de şubenin yaz mevsiminde köy gezileri 

yapacağına dair değerlendirmede bulunmuştur.1164 

Göker’in güzel sanatlar şubesi müzik kısmı koro heyeti başkan ve azasından bir 

bölümünün askere alınması nedeniyle çalışmalarına ara verdikleri için çalışmalarını 

olumsuz etkilemiştir. Salon orkestrası kısmının başkanının da askerde bulunmaktadır. 

Amatör orkestra ve caz kısmı da etütlerini yapmaya devam etmektedir. Resim kısmının ise 

bu yıl bir resim sergisi düzenlemiştir. Bu sergiye Cumhurbaşkanı İsmet İnönü de ziyaret 

etmiştir. Bu yılki programlarında amatör ressam yetiştirmek için kurslar açmak için 

girişimde bulunmuştur.1165 

Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in temsil şubesinin faaliyete geçememesi 

üzerine bu yıl içinde çalışabileceği düşünülen yeni elemanlar seçilmiş olsa da bir kısmının 

askerlik hizmetleri dolayısıyla ayrılması üzerine aza sayısı azaldığı için devam 

edememişlerdir. Temsil şubesinin canlanması için bir kurul oluşturulmuş ve bu kurulun 

daha başarılı bir çalışma yapacağı ümit edilmiştir. Şu durumda temsil şubesinin henüz 

kurulma aşamasında olması nedeniyle bir süre daha temsil veremeyeceği 

beklenmektedir.1166 

Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in Dil ve Edebiyat şubesinin çalışmalarının 

normal seviyelerde olduğu ve bu şube başkanının da askerlik hizmeti dolayısıyla 

bulunmaması üzerine çalışmalar dergi yayımıyla sınırlı kaldığını ifade etmiştir. Göker, 

müzeler kolunun çalışmalarını iyi bulmuştur. Halkevinde milli kıyafetler ile eski Türk işleri 
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olan tembih, yazı ve çini gibi el işleri sergisi düzenlemeye çalışılmaktadır. Fuarda bulunan 

vilayet pavyonunda halkevleri için ayrılan bölümde bu yıl henüz herhangi bir hazırlık 

yapılmamıştır. Eski Türk el işlerinin bir program dâhilinde sergilenmesinin düşünülmesine 

rağmen henüz yapılacak şeyler tespit edilmemiştir.1167   

Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in kitap saray şubesinin çalıştığına, bu şubenin 

09.00-19.00 saatleri arasında açık olduğuna, bu saatler arasındaki zamanlarda gidildiğinde 

kütüphanenin açık ve memurların görevde olduklarına dair yapmış olduğu değerlendirmede 

kitap saray şubesini verimli bulmuştur. Göker’in yapmış olduğu teftişinde spor şubesinin 

faaliyete geçmesi için eksiklerinin bir an önce tamamlanması gerektiğini dile getirmiştir.1168 

İzmir Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde İzmir Halkevi’ne vilayet tarafından verilecek olan yardımın gecikmesi halkevini 

zor durumda bırakmıştır.1169 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde İzmir ve ilçelerindeki halkevlerinin mali yapısıyla ilgili olarak genel bir 

değerlendirmede bulunmuştur. İzmir Halkevi’nin 1939 yılı bütçesinin 16000 lira ve 

Karşıyaka Halkevi’nin bütçesinin 3000 lira olarak düzenlenmiştir fakat belirlenen bu 

bütçelerden çok sınırlı bir kısmı verilmiştir. İzmir, Karşıyaka, Ödemiş, Menemen, Bergama, 

Tire’de bulunan halkevlerinin elde ettikleri gelirle imkânları ölçüsünde çalışmalarını 

yürütmektedirler. Bu halkevleri dışında kalan halkevlerinin gelirlerinin yetersizliğinden 

dolayı şikâyet etmektedirler.1170 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde İzmir ve ilçelerinin mali durumunu ortaya koyacak detaylı bir rapor hazırlamıştır. 

Göker, hazırlamış olduğu bu raporunda halkevi ve halkodalarının gerekli olan gelirlerin 

sağlanmasında vilayet genel meclisinin ve İzmir Belediye Meclisinin hayır cemiyetlerine 

yardım edilmek maksadıyla her yıl bütçelerine bir miktar para koymaktadır. Bu paralar 

vilayet idare heyeti tarafından değerlendirilmektedir. Şu ana kadar İzmir Halkevi ve 

Karşıyaka Halkevlerine ödenek verilmiştir. Genel meclis ve belediyeden verilen yardım 
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parasının önemli bir kısmının partinin masraflarına ve borçlarına ödenmektedir. Bu 

ödenekten diğer halkevlerine olan yardımın yok denecek kadar az olduğuna dikkat 

çekmiştir. Ayrıca diğer halkevlerine yapılan yardımlardan biri de bulundukları yerlerde olan 

belediye meclisleri tarafından ayrılan paralar bulunmaktadır. Göker, 1941 yılında yapılan 

kongrede vilayet genel meclisinden 31000 lira ve belediyeden de 20000 liralık bir miktarın 

vilayet parti idare heyeti bütçesine aktarılması kabul edilmiştir. Parti Müfettişi G. Bahtiyar 

Göker bütçe düzenlenirken gelişen durum üzerine müdahalede bulunmuştur. Mevcut 

bütçenin 20000 lirasının halkevlerine ayırtan Göker, bu paranın 13000 lirasının İzmir 

Halkevi’ne kalan 7000 bin liranın da diğer halkevlerine dağıtılmasını kabul ettirmiştir. 

Kongre görüşmelerinde bulunan vali hususi idare tarafından konulan yardım parasını temin 

etmeye çalışacağını ifade etmekle beraber vilayet idari hususiye bütçesinin sınırlılığını göz 

önünde bulundurarak kesin bir söz verememiştir. Belediye başkanı da belediye gelirinin bu 

yılki oranına göre bu yılki 20000 lirayı sağlayamayacağını ifade etmiştir. Bu durumda her 

iki yerden gelecek olan yardımın toplamda 25-30 bin lirayı bulabileceği tahmin edilmiştir. 

Bu miktar oranına göre halkevlerine aktarılacaktır. Göker, halkevlerine sağlanan gelirin 

halkevleri içinde dağıtımı hususunda İzmir Halkevi ihtiyaçlarına harcandığına ve diğer 

halkevlerinden sadece Karşıyaka Halkevi’ne 150 liralık bir yardımın aktarıldığını tespit 

etmiştir. Bu yıl için bu yardım 200 liraya çıkartılmıştır. İlçelerdeki halkevlerine yardım 

yapılmaktadır. Buna bağlı olarak İzmir ilçelerinde bulunan halkevlerinin tamamının düzgün 

bir şekilde çalışmasını olumsuz etkilemiş olmalıdır. Ödemiş, Bergama, Tire gibi belediye 

gelirinin uygun olduğu yerler yerel belediyelerin yardımıyla oldukça faaliyet 

göstermektedirler. Belediye gelirinin sınırlı olduğu yerlerde çalışmaların çok gerekli olan 

masrafların karşılanamamasından dolayı üzüntülü oldukları belirtilmiştir. Bu yıl parti 

bütçesine halkevlerine dağıtılmak üzere konulan paradan gereken miktarın halkevlerinin 

maddi eksikliklerinin tamamlanarak çalışmalara daha fazla düzen verileceği 

düşünülmektedir. Parti Müfettişi G. Bahtiyar Göker, teftiş raporunda giriş olarak İzmir ve 

ilçelerinde bulunan halkevlerinin varlığını devam ettirebilmeleri ve şube faaliyetlerini 

gerçekleştirebilmeleri için mali yapılarıyla ilgili detaylı bir değerlendirmede 

bulunmuştur.1171 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevi bütçesi henüz onaylanmamıştır. Göker’in teftişinde önemli yer tutan 

konulardan biri de halkevi tarafından 3 yıl önce Filibe kurumundan satın alınan hoparlör 
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borcu meselesi olmuştur. Göker, CHP Genel Sekreterliği tarafından gönderilen tebligatla 

birlikte bu borcun ne olursa olsun ödenmesi için idare heyetinin bir-iki toplantısına 

katılmıştır. Borcun ödenmesi için ödenek konulmasını talep etmiştir. Vilayet bu paranın 

belediye tarafından partiye ödemesi gereken yardım parasından vermesini kararlaştırmıştır. 

Borcun kalan kısmı belediye tarafından ödenecektir. Gerek İzmir Halkevi ve gerek parti için 

sorun yaratan bir hale gelen Filibe kurumunun başvuruları sona ermiştir. Belediye ise 

Filibe’ye ödenecek olan tutarı hoparlörlerin belediyeye devrini şart koşarak bütçesine 

eklemiştir. Durum şu anda fuar ve kültür park ile şehrin diğer yerlerine konan hoparlörler 

belediye tarafından işletilmekte ve idare olunmaktadır. Halkevi çevresinde yer alan 

hoparlörler aracılığıyla halkevi neşriyatı ve konferansları belediye hizmetleri arasında 

görünmektedir. Halkevi neşriyatı bu sayede hem halkevi hem de parti hoparlörlerinden 

yararlanmaya devam edecektir. Hoparlörlerin halkevi adına alınmış olmaları bakımından 

belediyeye devrolunduğu takdirde bunların halkevi demirbaşlarından çıkarılması 

gerekmektedir. Ayrıca 1000 lira tutan gümrük resminin ödemesi de zorunlu hale gelmiştir. 

Göker, bu konuda açıklamayı gerekli gördüğü noktanın Filibe kurumuna olan borçta 

gümrük resminin hesap edilmesini ve belediye tarafından yapılan yardımın ancak fatura 

bakiyesi miktarına denk gelmesi nedeniyle bu resmin halkevi tarafından ödenmesini gerekli 

görmektedir.1172 

İzmir Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde İzmir Halkevi’nin hesap işleri, demirbaş eşya defteri, kütüphane defteri düzgün 

tutulmuştur. Hesap işleri yönetmeliğe uygun olmasına rağmen parti tarafından verilen 1000 

liralık ödeneğin tamirata harcanmıştır. Bu harcama yeni halkevi yönetmeliği yayınlanmadan 

önce başlayan tamirata başlanmış olması sebep olmuştur.1173 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde kitapların isimlerinin CHP Genel Sekreterliği’nden gönderilen örnek deftere 

geçirilmek üzere olduğuna ve bu işin henüz bitmemiş bulunduğundan kütüphanede yer alan 

kitapların toplamını kontrol edemediğine dair tespitlerine raporunda yer vermektedir.1174 
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İzmir Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde İzmir Halkevi binasının daha önceden Türk Ocağı olarak yaptırılmış olan binanın 

mimari tarzı bölümleri bakımından halkevi kullanımına uygun olmadığını belirtmiştir. 

Halkevinin tek önemli ve muhteşem kısmının büyük bir konferans ve temaşa salonuna sahip 

olmasıdır. Aynı zamanda bu temaşa salonu da seslerin açığa çıkması ve ayırt edilmesi 

bakımından iyi durumda görünmemektedir. Külfetli ve masraflı bir tesisat da ihtiyaç 

göstermektedir. Halkevi başkanı olan Hüseyin Hulki Cura da daha çok halkevinin tamirat 

işleriyle uğraşmaktadır. Salonun ısıtılması güç olmaktadır. Binanın durumu şubelerin 

çalışmasına da uygun değildir. Binanın bulunduğu yer şehrin en güzel yerlerinden birinde ve 

iyi bir cadde üzerinde bulunmasına rağmen asıl insan varlığının çok olduğu yerlere uzak ve 

yerleşimin az olduğu yerde bulunmaktadır. Binanın yine deniz kenarında olması dolayısıyla 

denizin etkisinde kalmaktadır. Yeni yapılan bir bina olmasına rağmen ciddi bir tamirat 

gerekmektedir. İzmir’de yeni bir parti ve halkevi binası gerektiğini düşünmektedir.1175 

Torbalı Halkodası 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Torbalı Halkodasının idare heyeti, parti prensiplerinin halka yayılması konusunda 

eksik kalmıştır. Göker, bu eksikliği dikkate alarak parti idare heyeti ile fikir alışverişinde 

bulunmuştur. Parti binasının bitişiğinde bulunan uygun bir kulüpte bir okuma odası ya da 

bir halkodası meydana getirmek için girişimde bulunulmuştur. Ciddi, görevini seven, partiye 

bağlılık gösteren maarif memurunun parti başkanı ve azaları ile birleşerek bir halkodası 

meydana getirmek istemektedirler. Göker, kaymakam ile yaptığı görüşmede ilçede bulunan 

memurların halkodasında görev almasında aracılık etmesini rica etmiştir. Kaymakam, 

Göker’e “Peki peki.” diye cevap vermiştir. Göker, kaymakamın bu ifadesinden konuya ciddi 

bir alaka göstereceğinden emin olamamaktadır.1176 
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Torbalı Halkodası Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde öğretmenler aracılığıyla kurslar açılması ve konferanslar tertip edilmesi 

düşünülmektedir.1177 

Torbalı Halkodası Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde vilayet idare heyetine Torbalı’da bir halkodası açılması için gereken yardımın 

sağlanmasını rica etmiştir.1178 

Kuşadası Halkodası 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Kuşadası’nda yaşayanların büyük bir bölümü Girit muhacirlerinden oluşmaktadır. 

Giritliler, Kuşadası’nda uzun süredir yaşamaktadır. Uzun zaman geçmesine rağmen hala 

Rumca konuşmaktadırlar. Kuşadası’nda yaşayan Giritliler umursamaz ve genellikle 

eğitimsiz kişilerdir. Okula giden çocuklar dışarıda Türkçe konuşmaktadır fakat aileler 

arasında hala Rumca konuşulduğu anlaşılmaktadır. Bu eğitimsizlikle mücadele edilmesi 

gereklidir. Burada bir okuma odasının kurulması bu noktada gerekmektedir.1179  

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Kuşadası’nda halkodasının geçen yıl açılmış olmasına rağmen oldukça iyi görünen faaliyet 

gösterdiğini ifade etmiştir. Kuşadası’nın particilik bakımından aktif bir yeridir.1180 

Kuşadası Halkodası Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Kuşadası’nda bir okuma odası açılması ihtiyacı olduğu belirtilmiştir.1181 

 

                                                            
1177 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1178 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1179 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1180 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 3 
1181 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
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Kuşadası Halkodası Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Kuşadası’nda bir okuma odası açılması için girişimde bulunmuş ve vilayet 

merkezinden de maddi yardım sağlamıştır.1182 

Kuşadası Halkodası Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Kuşadası’nda yer alan parti binasının sahipsiz ve uygunsuz olması nedeniyle bir 

okuma odası açılması için girişimde bulunulmuştur. Ayrıca okuma odası açılması için 

maddi kaynak sağlamıştır.1183 

Dikili Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin çalışmalarında gittikçe artan çaba ve heves gözlenmiştir. Bölgenin 

memurları halkevine devam edip görev almaktadırlar.1184 

Dikili Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkın yararlanması için bir radyonun alındığı belirtilmiştir.1185 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin sosyal yardım şubesi, köycülük şubesi ve spor şubesi faaliyetlerine 

devam etmektedir. Ayrıca kurslar açılmıştır. Bu yıl köy muhtarlarına özgü olmak üzere idari 

ve zirai bilgi vermek üzere kurslar açılmıştır. Bu kurslarda parti prensiplerinin de 

aktarılmasını ve bu tarz kurslara halkın da davet edilmesini tembih etmiştir. Bu uyarılarını 

mektupla da yinelemiştir. Göker, spor şubesinin kendine özgü kendine özgü çalışmalarının 

olduğunu belirtmiştir. Şu anda voleybol antrenmanları yapılmaktadır. Futbol oynanması için 

çalışılmaktadır. Partinin ve halkevinin önünde bulunan kumluk alan saha olarak kullanımına 

verilmiştir. Beden terbiyesi idmanları yapılmaktadır. 19 Mayıs bayramına 

                                                            
1182 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
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1185 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
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hazırlanılmaktadır. Göker, sosyal yardım şubesinin yerel hükümet doktoru başkanlığında 

faaliyette bulunduğunu tespit etmiştir. Burada ücretsiz tıbbi muayeneler yapılmıştır. 

Hastalara verilen reçetelerin bedeli belediyeden yardım olarak temin edilmiştir. Galip 

Bahtiyar Göker teftişinde halkevinin temsil kolu oluşturduğunu tespit etmiştir. Temsil kolu 

halkın da rağbet gösterdiği açık hava temsilleri vermiştir.1186 

Dikili Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde hükümet tarafından tutulan bir barakanın parti merkezine verildiği tespit 

edilmiştir. Bu yer ikiye bölünerek bir bölümü halkodası şeklinde bir hale getirilmiştir. Parti 

merkezi ve halkodası olarak kullanılması düşünülen bina eşyalarla döşenmiştir.1187 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde partinin ve halkevinin iki barakayı işgal ettiği belirtilmektedir. Bu barakalardan 

büyük olanını halkevi kullanmaktadır.1188 

Seferihisar Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Seferihisar Halkevi başkanının askerlik hizmeti için ayrıldığını ve yerine parti 

idare heyetinden bir öğretmenin seçildiğini belirtmiştir. Öğretmen henüz işini 

kavrayamamıştır.1189 

Seferihisar Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Seferihisar’da partinin ve halkevinin kullandığı binanın bir yıl önce yandığına 

değinmiştir. Yangından itibaren parti, işlerini belediyede devam etmiştir. Halkevi için uygun 

bir yer bulunamamıştır. Göker, Seferihisar’a hem parti binası hem de halkevi binası inşası 

için CHP Genel Sekreterliği’ne dilekte bulunmuştur.1190 

                                                            
1186 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 16-22  
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CHP Parti Müfettişi Kemal Satır’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Seferihisar’da parti ve halkevi binası yandığı için kongre belediye salonunda yapılmıştır. 

Yeniden halkevi yapmak istemektedirler. Göker, Kaymakam Cevdet Barın Seferihisar’dan 

ayrılmadan önce girişimde bulunulduğu takdirde binanın çok ucuza mal edileceği 

düşüncesindedir.1191 

Foça Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Foça’da daha önceden partinin aracılığıyla oluşturulmuş bir gençler kulübü 

bulunduğunu belirtmektedir. Spor kulübü olan bu yer orada yaşayan gençlerin toplandığı bir 

yer olmaktadır. Beden terbiyesinden sorumlu olan kişiler aynı zamanda kulüp azalığı 

yapmaktadırlar. Foça gibi sadece ilkokul bulunan ilçelerde halkevi açılamasa da halkodası 

veya okuma odasının açılması gerektiğini ifade etmektedir.1192 

Foça Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde beden terbiyesi yönetiminin oluşması üzerine burada bulunan kulübü beden 

terbiyesi kendi teşkilatına katmıştır. Kasabada bulunan bir subay tarafından antrenmanlar 

yaptırılmaktadır. Bu kulübün aynı zamanda bir okuma odası şekline konması ve maarif 

memuru ile diğer öğretmenlerin burada kurslar düzenlemelerini parti idare heyetine 

söylemiştir.1193 

Foça Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde beden terbiyesine maddi yardımda bulunarak daha iyi duruma getirilmeye 

çalışılmaktadır. Vilayet idare heyetinden okuma odası için biraz maddi yardım 

sağlanmaktadır.1194 
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Foça Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Foça’da parti binasının bitişiğinde bulunan varlıklı bir kadına ait olan büyük bir 

binayı yardım toplayarak ya da çok düşük bir bedelle partiye devretmek için girişimlere 

başlanmıştır. Bu sağlanıldığı takdirde hem partiye güzel bir bina hem de bir halkodası 

kazandırılmış olacaktır. Aynı zamanda beden terbiyesi bünyesindeki kulübün binası da şu 

anda ihtiyacı karşılamaktadır.1195 

Ödemiş Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Ödemiş merkezinde 9 şubeden oluşan tam teşkilatlı halkevi bulunmaktadır. 

Başkanlığını lise eğitimi görmüş Ödemiş ortaokul hesap yardımcı öğretmeni olan Muharrem 

Baran yapmaktadır. Kültür düzeyi yüksek ve halkevi işleriyle alakadar olabilecek 

uygunluktadır. İdare heyetlerinde Dil-Tarih-Edebiyat şubesi başkanlığını ortaokul müdürü 

olan Recep Barsoy yapmaktadır. Diğer şubelerin başkanlıkları tüccarlardan ve 

hizmetlilerden oluşmaktadır. Halkevi işleriyle alakalı ve hevesli bir şekilde çalışmaktadırlar. 

Özellikle parti heyeti başkanı halkeviyle çok meşgul olmaktadır. Diğer parti azası da 

halkeviyle meşgul olmaktadırlar. Kaymakam da düzenlenen şube faaliyetlerine 

katılmaktadır. Göker, halkevindeki gözlemleri şubelerin çevrenin gücüne ve ihtiyacına 

uygun olmadığını, bu amaca varmak için daha fazla çalışmak gerektiğini ifade etmektedir. 

Göker, düşüncelerini ülkenin her tarafında halkevinin yararlarını anlamış ve halkevi fikrinin 

ülkede yer etmeye başlamış olduğunu dile getirmektedir. Ayrıca halkevleri çalışmaları 

arasında bağlantı kurulması gerektiğini belirtmektedir. Göker, ülkede eğitim konusunda 

ilerleme olursa bu kültürün de geliştireceğini ifade etmiştir. Önceden beri öğretmenler 

dışında avukat, doktor veya meslek okulları gibi bilgi sahibi kişiler çalışmalara 

katılmışlardır. Bu kişiler aynı zamanda halkevlerinin memleketi gözlem, milli hayatı 

inceleme amacıyla gayet övülecek bir ilerleme adımı atmalarından memnuniyet duyulması 

gereken nokta olmuştur. Bu sayede güzel eserler ortaya çıkmıştır. Göker, halkevine ilkokul 

öğretmelerinin ilgisiz kaldığını gözlemlemiştir. İlkokul öğretmenleri halkevine kesinlikle 

uğramayıp kendileri için kulüp tarzı bir yere benzeyen kahvehanede toplanmış ve orada 
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vakit geçirmektedirler. Kendilerine verilen öğütleri önemsememişlerdir.1196 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Ödemiş Halkevi’nin iyi oluşturulmuş, çalışmaları düzgün ve iyi çalışmakta olan 

halkevlerinden biri olduğunu belirtmektedir. Azalar arasında ilkokul öğretmenlerinden, iki 

kişi ortaokul öğretmenlerinden ve bunların dışında adliye memurları ve diğer memurları 

halkevinde görev almaktadır. Ödemiş Halkevi orada yaşayan gençlerin sevdiği bir yer 

olmuştur. Halkevi teşkilatı bu gençlerle meşgul olmaktadır. Bina şartlarına rağmen 

Ödemiş’te yaşana kültürlü gençlerin yaşadığı bir yer olmuştur. Göker, mevsim şartlarının 

uygun olmaması dolayısıyla Adagide ve Bademye halkevlerine bir sonraki teftişinde 

gideceğini belirtiştir.1197 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılındaki teftişinde İzmir’in en 

önemli ilçelerinden biri olan Ödemiş’in merkezinde olan halkevi kavramı o derece önem 

taşıdığını belirtmektedir. Bu halkevinin daha önceki çalışmaları iyi, şubelerin oluşumu 

tamamlanmış ve halkevi başkanlığına seçilen Muharrem Baran isimli kültürlü bir genç 

bulunmaktaydı. Başlangıçta oldukça iyi faaliyet göstermişlerdir. Bu faaliyetler Ödemiş’in 

konumu düzeyinde olmamıştır. Bunda daha önceki parti başkanının halkevine karşı 

ilgisizliği halkevi başkanını bıktırmıştır. Daha sonraki zamanda şube kollarını oluşturan 

elemanlar dağılmıştır. Bu yılki parti kongresinde eski idare heyeti çekilmiş ve halkevi 

başkanlığına idare heyeti dışından biri getirilmiştir. Altı-yedi yıldan beri Ödemiş’e yerleşen, 

hâkimlik yaparken istifa eden ve noterlik yapmaya başlayan Sebati Famay adında kültürlü 

bir genç seçilmiştir. Halkevi amacını anlamış görünmektedir. Daha önceki idare heyeti ile 

genç elemanlar arasında bulunan soğukluk ortadan kalkmıştır. Göker, son kez Ödemiş’e 

gittiğinde şube komitaları ve azaları ile iki toplantı yapmıştır. Gelen aza sayısının bugüne 

kadar Ödemiş’te bu türde yaptığı toplantılarda hiç göremediği kadar kalabalık bir düzeyde 

olmuştur. Hepsinin görevlerine bağlı ve iyi bir çalışma yolu kurmuşlardır. Azalar içinde 

eskiden beri halk arasında çalışan kimseler bulunduğu gibi yeni katılanlar da bulunmaktadır. 

Ayrıca Göker, halkevinin en iyi elemanlarından Dil-Tarih-Edebiyat şubesinin başkanı olan 

ortaokul müdürü Recep Başsoy’un yapmış olduğu çalışmalarla halkevinin kültür makamı 

gibi görünen bir kişisi olduğunu belirtmektedir. Göker, 1941 yılında yapmış olduğu 

teftişinde gösterit şubesinin faaliyetlerinin yetersiz olduğundan bahsetmiştir. Bu yıl yapmış 

olduğu incelemelerinde Ödemiş’te halkevinin sırf merak ve bir amaç doğrultusunda iki 
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yıldan beri çalışan bir temsil kolu başkanı bulunmaktadır. Ödemiş’te icra memurluğu yapan 

Muhtar Tekin adındaki bu kişi uzun zamandan beri temsil kolu oluşturmak için ciddi bir 

şekilde meşgul olmuştur. Son gittiğinde temsil kolunun büyük bir ilerleme kat ettiğini ve 

Muhtar Tekin’in ciddiyetten ayrılmadan nezih bir temsil grubu oluşturduğunu 

görmüştür.1198 

Ödemiş Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde parti heyeti başkanı kanun konusu üzerine güzel konferanslar vermektedir. 

Kaymakam düzenlenen müsamere ve konferanslara katılmaktadır. Göker, halkevinin 

kitapsarayı ve okuma odasının bulunduğunu belirtmektedir. Burada birçok kitap ve risaleye 

sahip bulunmaktadırlar. En son Ödemiş’teki bir vakıf kütüphanesinin eserleri verilmiştir. Bu 

eserler arasında değerli bazı yazma kitaplar yer almaktadır. Ayrıca halkevi için kıymeti 

olmayan fikriyata ait eserler bulunmuştur. Bu eserlerin içinde kıymetini korumuş olan 

eserler çıkabileceğini dile getirmiştir. Halkevinin gençler tarafından oluşturulmuş bir 

bandosu bulunmaktadır. Bu gençler bu konuda kendilerini yeterince geliştirememişlerse de 

anma törenlerindeki ihtiyacı sağlamaya başlamışlardır. Ödemiş’te bulunduğu esnada 

akşamları düzenlenen toplantıya gençlerin kalabalık bir şekilde katıldıklarını 

gözlemlemiştir. Gençlerin partiye bağlı olduklarını düşünmektedir.1199 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Ödemiş Halkevi’nde Dil-Tarih-Edebiyat şubesi, kurslar şubesi, sosyal yardım 

şubesinin iyi çalıştıklarını belirtmiştir. Ar kolunda bir bando oluşturulmuştur. Eski bir 

müzika zabitinin yetiştirdiği bu bando henüz gelişim gösterememiştir. Kitapsarayı oldukça 

zengin bulunmuştur. Okuyucularını genellikle ortaokul öğrencileri oluşturmaktadır. Gösterit 

şubesi özellikle kadın oyuncu bulunamadığı içi işlevsiz kalmıştır. Sosyal yardım şubesi 

faaliyet göstermektedir.1200 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılındaki teftişinde halkevinin 

Dil-Tarih-Edebiyat şubesinin başkanlığını yapan Recep Başsoy dil konusunda iyi çalışmalar 

yapmıştır. Dil, lehçe, folklör üzerinde dokümanlar toplanmıştır. Bu konular hakkında bazı 

sohbetler yapılmıştır. Bu belgeleri yayınlamak için girişimde bulunmuşlardır. Göker, icra 
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memurluğu yapan Muhtar Tekin’in temsil konusuna önem verdiğini ifade etmektedir. Daha 

önceden iki temsil vermişlerdir. Bu temsillere halkın katılımı iyi olmuştur. Bu temsiller 

halkevinin uygunsuzluğu dolayısıyla sinemada yapılmaktadır. G. Bahtiyar Göker, Ödemiş 

Halkevi ar şubesinin bir bando varlığını devam ettirmesi, milli oyunlar ve rakslar 

canlandırmak bir program takip etmektedirler. Milli oyunlarda geçmişten beri iyi başarılar 

elde etmişlerdir. Hatta geçen yıl ar kolu Ankara’ya çağrılmış ve başarılar kazanmıştır. 

Bando takımı bir öğretmen tarafından aylık alarak çalıştırmaktadır. Kütüphane memurluğu 

yapan musiki öğretmeni milli havalar ve kolay marşlar öğretmektedir. Genellikle kasabada 

esnaflık yapan muzikacılar başka yerde iş bulduklarında grup dağılmaktadır. Aynı zamanda 

bando takımında bulunanları koruma güçlüğüyle karşılaşmaktadır. Her ne olursa olsun 

bandonun varlığı önem arz etmektedir. Göker, Ödemiş sosyal yardım şubesinin iyi 

çalıştığını belirtmiştir. Spor şubesi iki yıldır işlevsiz bir durum içindedir. Spor şubesinin 

yeni azaları meraklı ve amaçları olan kişilerden oluşturulmaktadır. Ortaokul beden eğitimi 

öğretmeni bu şubede çalışmaktadır. İyi sonuçlar elde edecektir. Ödemiş Halkevi’nde aile 

toplantıları yapılmasına alışılmıştır. Gençler de bu toplantılara katılmaktadırlar. Gençler, 

halkevi salonunda vakit geçirirler ve kütüphanede yer alan eserleri okumaktadırlar. Yazın 

halkevinin bahçesi kalabalık olmaktadır. Göker, son gittiğinde bu toplantıların 

geliştirilmesini tavsiye etmiştir. Ona göre hazırlıklar yapılacaktır.1201 

Ödemiş Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Ödemiş’te 3000 lira değerinde bir arsaları bulunmaktadır. Daha önceden girişimde 

bulunularak partiye ait olan okul binası CHP Genel Sekreterliği’nin izniyle hususi 

muhasebeye satılmıştır. 11.266 liraya satılan bu yerin parası bankaya yatırılmıştır. Bu para 

yeni yapılacak olan parti ve halkevi binalarına harcanacaktır. Ayrıca belediyeden ücretsiz 

olarak taş, kum ve buna benzer inşaat malzemeleri verilecektir. Ödemiş parti çevresi Şükrü 

Saraçoğlu’nun da bulunmuş olduğu vaatleri üzerine bu binanın inşası için partinin de 

yardımının olacağını ümit etmektedir. Parti de düzenleyeceği müsamereden tahmini olarak 

5000 lira temin edeceğini hesaplamaktadır. Halkevinin geliri parti tarafından 

sağlanmaktadır. Mütevazı çalışmalarına yettiği söylenmektedir.1202 

 

                                                            
1201 BCA-CHP, 490.01/665.229.1, s. 35-44 
1202 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 74-77 
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CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Ödemiş Halkevi’ne bu yıl içinde vilayet tarafından yardımlar yapılacağına 

değinilmiştir.1203 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılındaki teftişinde Ödemiş 

Halkevi bünyesinde bando takımını çalıştıran öğretmene aylık ödenmektedir. Partinin daha 

önceden satmış olduğu arsa faiziyle birlikte 11417 liraya ulaşmıştır. Yine partiye ait mevcut 

arsalardan birine daha önceden tasarladıklarına göre 30000 liralık parti ve halkevi binası 

yapılacaktır. Fakat içinde bulundukları durumun imkânsızlığından paralarını CHP Genel 

Sekreterliğine göndermişlerdir. Şu anda peşin para ya da ipotek yoluyla mevcut kullanmış 

oldukları Türk Hava Kurumuna ait olan yeri alma düşüncesindedirler.1204 

Ödemiş Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Ödemiş Halkevi hesapları, demirbaş eşya defterleri, kayıt defterleri parti muhasibi 

tarafından düzgün bir şekilde tutulmaktadır. Kütüphanede bir fihrist defteri 

bulunmaktadır.1205 

Ödemiş Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1940 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Ödemiş Halkevi, Tayyare Cemiyeti’ne ait bir binayı parti ile birlikte 

paylaşmaktadır. Buraya kira ödemektedirler. Binanın bulunduğu yer Ödemiş’in önemi göz 

önünde bulundurulduğunda parti ve halkevi için uygun bir yer olduğu düşünülmemektedir. 

Mevcut bina ihtiyacı karşılamamaktadır. Halkevi şubelerinin toplantı odaları az ve dar 

olduğu için kullanışlı değildir. Kitap saray kısmı küçük olduğu belirtilmektedir. 

Konferanslar için bir salon bulunmuş olsa da hem küçük hem sahnesi bulunmamakta hem 

de düzgün olmadığını ifade etmiştir. Ödemiş’e yeni bir parti ve halkevi binasının yapılması 

gerekmektedir. Yeni bina inşasına CHP Genel Sekreterliği’nce karar verilmiş olduğunu 

duyduğunu ve bu iş için maddi kaynak ayrıldığını öğrenmiştir. Ayrıca binanın projesi 

yaptırılmış ve onaylanması için CHP Genel Sekreterliği’ne gönderilmiştir.1206 

                                                            
1203 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1204 BCA-CHP, 490.01/665.229.1, s. 35-44 
1205 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 74-77 
1206 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 74-77 
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CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Ödemiş Halkevi binasının gençlerin toplanmasına rağmen uygun bir yer 

olmadığını ifade etmektedir.1207 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılındaki teftişinde Ödemiş 

Halkevi ve parti Türk Hava Kurumuna ait bir binayı ortak kullanmaktadırlar. Büyükçe bir 

bahçesi olan kargır bir binadır. Her ne kadar halkevi ve partinin kullandığı bölümler ihtiyacı 

karşılayabilecek durumda değilse de 400 kişilik toplantı salonu bulunmaktadır. Odalar da 

kısmen ihtiyacı karşılamaktadır. Partinin elinde daha önceden satmış olduğu arsadan faiziyle 

birlikte 11417 lira gelir elde etmiştir. Ayrıca yeni istasyonun karşısındaki yerde uygun, 

etrafı alçak duvarlarla çevrili bir arsası bulunmaktadır. Daha önceden bu yer ile ilgili 

tasarılarına göre ikinci tip yani 30000 liralık halkevi ve parti binası yapılacaktır. Belediye 

taş ve kum ile destek olacaktır. Yaşanan durumlar bakımından yeni bina yapılmasının 

imkânsızlığı bakımından mevcut para CHP Genel Sekreterliği’ne gönderilmiştir. Göker, son 

kez gittiğinde Türk Hava Kurumu binanın üstendeki iki odayı işgal ettiğini belirtmiş ve 

binanın üstündeki odalar ile birlikte eklentilerinin uygun göründüğüne değinmiştir. Bu 

binanın peşin para ile ya da ipotek edilerek alındığı takdirde konferans salonuna, sahne 

tertibatına, bazı iyileştirme çalışmaları yapıldığı zaman kasabanın merkezinde yeni bir yer 

edinilmiş olacaktır. Binanın bodrum katının biraz daha kazılması ve tertibat alınması ile 

ortaya iyi bir jimnastik salonu çıkacaktır. Bu bakımdan Ödemiş Halkevi iyi bir binaya sahip 

olur. Yeni arsaya halkevi binası yapılacak olursa şehrin evvelinde kalacağını ifade 

etmektedir. Göker, yapmış olduğu incelemelere göre arsayı daha ucuza almanın mümkün 

olduğunu düşünmektedir. Göker her ne durum olursa olsun yapılacak tadilat ve binanın kaça 

alınabileceği hakkında iyi bir etüt yapılmasını parti ve halkevi başkanlarına tembih etmiştir. 

Göker, bu durumda CHP Genel Sekreterliği’nce kabul edildiği takdirde hemen faaliyete 

geçilmelidir ve arsanın taliplisi bulunmaktadır. Göker, arsanın iyi bir fiyata satılabileceğini 

düşünmektedir.1208 

Karaburun Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin başkanlığını yapan İhsan Yüksel’i değiştirmiş ve yerine ilçe noteri 

                                                            
1207 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1208 BCA-CHP, 490.01/665.229.1, s. 35-44  
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Süleyman Güngör’ün getirildiği yer almaktadır. Göker’in teftiş gününde göreve başlayan 

halkevi başkanına başarı dilemiştir. Halkevi başkanının ilk günü olması dolayısıyla halkevi 

çalışması hakkında bir şey söylenmemiştir. Bir sonraki teftişe kadar verimli ve ahenkli bir 

çalışma rica etmiştir. Halkevinin, aza sayısını artırmak, parti programı ve prensiplerini halka 

yaymak, aza aidatlarını toplamak konusunda çalışmalarını yetersiz bulmuştur. Göker, 

halkevinin çalışmasının zayıf olduğunu düşünmektedir. Göker, halkevi idare heyeti 

azalarının işlerinde yetenekli olduğunu düşünmektedir. Halkevinin şubeleri bölgenin gücüne 

ve ihtiyacına açılmıştır1209 

Karaburun Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin çevre üzerinde yaptığı etkinin iyi olduğunu ve halkın rağbet ettiğini 

tespit etmiştir. Aynı zamanda halkevi son çalışma yılında faaliyet göstermemiştir. 

Kütüphane şubesi, güzel sanatlar şubesi, spor şubesi, köycülük şubeleri bulunmaktadır.1210 

Karaburun Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerini gerçekleştirmesi ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için vilayet tarafından sağlanan gelir oranının iyi olduğunu 

belirtmiştir. Göker, mevcut gelir ve masraflar için bulunması gereken 114,47 kuruşun 

bankaya yatırılmadığını ve üzerlerinde olduğunu tespit etmiştir. Bu parayı bankaya 

yatırmalarını tavsiye etmiştir.1211 

Karaburun Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin hesap işleri defteri, demirbaş eşya defteri, kütüphane defterleri mevcut 

ve yönetmeliğe uygun olarak tutulmuştur. Kütüphanedeki kitaplar ilim ve meslek gruplarına 

göre sınıflandırılmıştır. Aza kayıt defterine göre azanın dosyada bulunması gereken 

tekliflerin yazılı olduğu yapraklar bulunamamıştır.1212 

 

                                                            
1209 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 16-22 
1210 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 16-22 
1211 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 16-22 
1212 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 16-22 
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Karaburun Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevi binasının ihtiyacı karşılamadığını belirtmiştir. Üç odalı olan bina 

çalışmaya uygun değil ve halkevinin toplantı salonu yoktur. Elverişli bina bulunmadığı için 

yeni bir halkevi inşası gerekmektedir. Okuma odası açılmak istenmektedir. Okuma odası 

açılması için uygun bir yer bulunmuş ve vilayet idare heyeti de destek olmuştur.1213 

Tire Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Tire’nin nüfusu kalabalık ve ilerlemiş bir merkez durumunda olduğunu 

belirtmektedir. Tire’de halkevinin varlığı önemli bir yer tutmaktadır. Tire Halkevi hem 

eleman hem de duygu bakımından halkevinin önemine cevap verecek düzeydedir. Halkevi 

şubelerinde yer alan elemanlar yetenekli kişilerden oluşmuş olsa da halkevi çevrenin 

ihtiyacını karşılayamamaktadır. Çevrenin gücü ve alakası göz önüne alındığında mükemmel 

bir halkevine ihtiyaçları bulunmaktadır. Buna karşın halkevinin şu andaki çalışmaları 

bölgenin bilinçli vatandaşları üzerindeki etkisinin memnuniyet verdiği görülmektedir. 

Halkevi başkanı Sadık Giz’in kültürlü bir genç olduğu söylenmektedir. Giz’in temiz kalpli 

ve halkevine alakalı biri olduğu belirtilmektedir. Giz’in arkadaşları da hevesli ve halkevi 

çalışmalarını gerçekleştirecek güçte kişiler olarak görünmektedirler. Tire’de her ne kadar bu 

şubeler oluşturulmuş olsa da halkevi çalışmaları istenilen düzeyde olmamaktadır. İl yönetim 

kurulu toplantıları aralıklarla yapılmaktadır. Parti idare heyeti -özellikle parti başkanı ve 

halkevi başkanı- gençlerin halkevine rağbetini artırmak için iyi çalışmaktadır. Tire’deki 

ilkokul ve ortaokul öğretmenleri halkevine devam etmektedirler. Her biri çeşitli kollarda 

görev almışlardır. Parti ile öğretmenler arasında samimi bir ilişki bulunmaktadır. Halkevi 

başkanı olan Sadık Giz’in parti ile öğretmenler arasında bu ilişkileri kurmasındaki payı 

takdir edilmelidir.1214 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Tire Halkevi samimi bir çalışma ve toplanma merkezi olmuştur. Bugüne kadar halkevi 

başkanlığında bulunmuş hem kültürlü hem de ahlaki bakımdan çevrenin sevgisini kazanmış 

                                                            
1213 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 16-22 
1214 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
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olan Sadık Giz’in halkevi başkanlığından çekilerek yerine Tire ortaokul müdürü halkevi 

başkanı olmuştur. Ortaokul öğretmenleri de halkevine devam etmekte ve çalışmaktadırlar. 

Tire Kaymakamı Rüştü Bey halkevi çalışmalarına alaka göstermektedir. Kültür seviyesi 

yüksek bir kişidir.1215 

Tire Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde konferanslara ve halkevinin diğer çalışmalarına halkın katılım gösterdiğini ifade 

etmiştir. Tire Halkevi’nin Menderes adlı bir derginin yayınına başlamıştır. Tire’deki azalar 

ve öğretmenler dergiye yazı ile yardım etmektedir. Menderes Dergisi her geçen gün gelişim 

göstermektedir. Tire Halkevi’ne İzmir çevresinde büyük bir ün kazandıran halkevi müzik 

kolu ve bando takımı yer almaktadır. Tire bando takımı olgunlaşmış bir grup olmaktadır. 

Müzik alanında uzman Çekoslovakyalı bir eğitmen aslında müzik alanında özveriyle 

hareket ederek ve dört-beş yıldan beri çabalayarak Tire’de mükemmel bir bando takımı 

meydana getirmiştir. Bando takımı Tire çevresinde canlı bir müzik hayatı uyandırmış ve 

bütün anma törenlerine davet edilmektedir. Tire Halkevi mütevazı binası ve tesisatına 

rağmen orada bulunan gençler için ılık ve cazip bir toplantı merkezi olmuştur. Tire’de 

yaşayan gençler genellikle halkevine gelip orada toplanmaktadırlar. Gençler oldukça büyük 

olan okuma salonunda mütalaa yaparak vakit geçirmektedirler. Halkevinin bu durumu 

bando takımı müzik heveslilerini de toplamaktadır. Bando eğitmeni ayrıca müzik dersi 

verdiği için öğrencilerinden birçoğu da toplu olarak müzik dinlemek için gelmektedirler. 

Parti idare heyeti gençlerle ve beden terbiyesi kuruluncaya kadar spor oluşumlarıyla meşgul 

olmaktadır. Halkevinin sosyal yardım şubesi de iyi çalışmaktadır.1216 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Tire Halkevi’nin ar koluna ayrı bir üstünlük veren bando takımını çalıştıran 

eğitmen görevinden ayrılmıştır. Bando takımının eğitmensiz kalması ve bando takımında 

görev alan kişilerin bir kısmı askerlik hizmetleri dolayısıyla askere çağrılmış olduğundan 

bando faaliyeti eksik kalmıştır.1217 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Tire Halkevi’nin Dil-Tarih-Edebiyat şubesinin iyi çalıştığını belirtmektedir. Yakın zamana 

                                                            
1215 BCA-CHP, 490.01/665.229.1, s. 35-44 
1216 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1217 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 16-22 
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kadar Küçük Menderes adlı dergi çıkarılmaktadır. Bu dergide özellikle o bölgenin folkloru 

ve adetleri ve de ara sıra zirai durumu üzerine iyi makaleler yayınlanmaktaydı. Göker, Tire 

Halkevi’nin bu girişimini inceleme esnasında beğendiğini belirtmiştir. Saat meselesi ve 

bütçe sıkıntısı dolayısıyla bu dergi yayınlarını tatil etmiştir. Göker, Dil-Tarih- Edebiyat 

şubesine bu konudaki çalışmalarına devam etmeleri gerektiğini, yazılarını İzmir Halkevi 

tarafından çıkarılan Fikirler Dergisine göndermelerini ve bu dergide ara sıra açılacak olan 

Tire kısmına yazmalarını tavsiye etmektedir. Tire Halkevi henüz bu konuda yazı 

göndermemişlerdir. Göker, Tire Halkevi’nin fırsat bulursa Küçük Menderes adlı dergiyi 

çıkarmaya devam edeceklerini tahmin etmektedirler. Tire Halkevi ar şubesi birkaç yıldan 

beri iyi işler yapmaktadır. Hatta İzmir’de dahi bulunmayacak bir bando takımı idare 

etmektedirler. Halkevi için oldukça masraflı olan bando takımı Tire’ye ait özellik 

oluşturmaktadır. Daha önceden bando eğitmeni, müziksever bir Çekoslovakyalı çok 

çalışmış ve mızıkacıları iyi yetiştirmiştir. Fakat bu Çekoslovakyalı’nın yabancı olması 

bölgede uygun bulunmamış ve halkevi yollarını ayırmıştır. Halkevleri müfettişi olan Adnan 

Bey’in Tire bando kolunu beğenmiştir. Şu anda bandoya yine bu alanda güçlü bir Türk 

öğretmen bulunmuştur. Tire gençlerinin birçoğu bu bandoda hevesle çalışmaktadırlar. 

Halkevinde bando takımında yer alan gençler askerlik hizmetleri geldiğinde askeri bando 

takımına alınmaktadırlar. İçlerinde yetenekli olanlar gedikli kısmına terfi etmektedirler. Bu 

bando takımı anma günlerinde bölgede bir şenlik havası katmaktadır. Aynı zamanda Tire’ye 

bir hareketlilik getirdiği gibi diğer ilçelerde ve İzmir’de de anma törenlerine 

katılmaktadırlar. Sosyal yardım şubesi Tire’de iyi çalışmaktadır. Spor şubesi bu yıl daha 

fazla faaliyet göstereceğini düşünmektedir.1218 

Tire Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Tire Halkevi yerel belediyeden sağladığı yıllık 500 liralık yardımla idare 

edilmektedir. Geçen yıl bu yardım 1000 lira olarak kabul edilmiştir. Fakat bu yıl belediye 

bütçesindeki sıkıntılar nedeniyle yardım miktarları eksik kalmıştır. Aynı zamanda belediye 

halkevinin elektrik ücretini karşılamaktadır. Göker, vilayet bütçesine koydurmuş olduğu 

ödenekten buraya yetecek miktarda yardım yapılacağına yer vermektedir. Halkevinin 

gelirlerinin azlığı halkevinin çalışmalarını güçleştirmektedir.1219 

                                                            
1218 BCA-CHP, 490.01/665.229.1, s. 35-44 
1219 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
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CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevinin mali yapısı ile ilgili bütçe sıkıntısı nedeniyle Küçük Menderes Dergisinin 

yayınını durdurduklarını ve bando takımın masraflarının fazla olduğunu belirtmiştir.1220 

Tire Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkevinde yapılan çalışmalarda bina aydınlatmasının iyi olduğunu belirtmiştir. 

Halkevi binasının yetersizliği çalışmaları engellemektedir.1221 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Tire Halkevi ve parti binasının harap ve tehlikeli olduğu için yıktırıldığını belirtmiştir. Tek 

katlı olan binada iki tane toplanma odası, bir tane müzik çalışma alanı ve okuma odası yer 

almaktadır. Tire’nin bulunduğu yerin önemine uygun bir parti ve halkevi binası 

yapılmasının zorunlu olduğunu belirtmiştir. Göker, halkevinin Tire’de yaşayanlarla 

gerçekten bir samimiyet davası yarattığını düşünmektedir.1222 

Çeşme Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Çeşme’de halkevi açıldığını belirtmiş ve bölgenin böyle bir kültür merkezine 

ihtiyacı olduğunu ifade etmiştir. Halk ve özellikle gençler halkevine hevesle devam 

etmektedirler. Bir yıl önce maarif memurluğu yapan ve gerçekleştirilen girişimler sonucu 

başka bir yere gönderilen İsmail Kocatürk halkevine karşı tavır takınmıştır. Aynı zamanda 

öğretmenlerin halkevi çalışmalarında bulunmasını engellemek istemiştir. Göker, teftişinde 

öğretmenlere halkevindeki çalışmalarda yer almaları için gereken öğütlerde bulunmuştur. 

Şu anda öğretmenler ve ilçe memurlarından birkaç kişi halkevine devam etmektedirler. Bu 

kişilerin halkevi faaliyetlerini yürütecek güçleri bulunmaktadır. Çeşme Halkevi’ne daha 

fazla önem verilerek ihtiyaç duyulan çalışmalar ortaya çıkmaktadır. Göker, kasabada 

ortaokul olmadığı için ilkokuldan mezun olup eğitimlerine devam edemeyen öğrencilerin 

kültür ve terbiyelerini ilerletmek için halkevinde özellikle Dil, Tarih, Yurt Bilgisi kursları 

açılmasına ve kitapsarayına önem vermek gerekmektedir. Çevrenin bu kültüre ihtiyacı ve 

                                                            
1220 BCA-CHP, 490.01/665.229.1, s. 35-44 
1221 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1222 BCA-CHP, 490.01/665.229.1, s. 35-44 



315 

isteği bulunmaktadır. Halkevinin şube başkanlıklarını ilçede bulunan memurlar ve 

öğretmenler yapmaktadır. Sosyal yardım şubesi henüz oluşturulmamıştır. Şubelerin başında 

bulunan kişiler işlerine sevgi ile bağlıdırlar. Az sayıda araçları olmasına rağmen çaba ve 

faaliyet göstermektedirler.1223 

Çeşme Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Çeşme Halkevi kitap saray ve yayım, köycülük, spor ve gösterit şubelerinden 

oluşmaktadır. Sosyal yardım şubesi de oluşturulmaya başlamıştır. Bu şubelerden köycülük 

şubesi köyleri ziyaret etmiş, köylülere sıtma tedavisinde kullanılan kinin ilacından dağıtmış 

ve hastaları muayene etmişlerdir. Bu işin yapılmasında halkevi başkanlığı yapan Kemal 

Öztürk’ün çabası görülmektedir. Beden terbiyesi burada da teşkilatlanmıştır. Başkanlığını 

çalışkan bir öğretmen yapmaktadır. İdmanlara başlamışlardır. Halkevinde kitap ve risaleler 

bulunmaktadır. Göker, yapmış olduğu soruşturmalarda halkevinin kış ayında yaptığı 

konferanslar ve toplantılarının oldukça kalabalık olduğunu belirtmiştir. Okuma salonuna 

devam edenler olmasına rağmen buranın daha iyi organize edilmesi gerektiğini tavsiye 

etmiştir. Halkın halkevine karşı ilgisi samimidir.1224 

Çeşme Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Çeşme Halkevi, yerel belediyenin sınırlı yardımlarıyla hizmet etmeye 

çalışmaktadır. Merkezden yardım yapılamamıştır. Göker, 1940 yılında vilayet idare heyeti 

bütçesinden ilçelerde bulunan halkevlerine yardım koydurtmayı başaramadığını belirtmiştir. 

Parti vilayet idare heyeti borçlarını ileri sürerek vilayet halkevlerine ve bu bağlamda 

Çeşme’ye yardımda bulunmamıştır. Göker, 1941 yılı bütçesinin hazırlanması sırasında hazır 

bulunarak vilayete bağlı halkevlerine dağıtılmak üzere 10000 liralık ödenek ayırtmıştır. 

Çeşme’ye de ihtiyaçları oranında yardım yapılacaktır.1225 

Çeşme Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkevinin demirbaş eşya defterinin tutulmadığına dair tespitleri 

                                                            
1223 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1224 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1225 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
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bulunmaktadır.1226 

Çeşme Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkevine yer açılmak istenmektedir. Parti binasının alt katında bulunan ve kiraya 

verilmiş olan halkevine eklendiği takdirde yeni bina yapılıncaya kadar ihtiyacını 

karşılayabilecektir. Göker bu durumu parti idare heyetine tavsiye etmiştir. Vilayetten 

düzgün yardımlar yapılınca ve oldukça geniş olan kiradaki dükkânlar da halkevinde 

toplanılmasını sağlayacak ve halkevinin kullanımına sunulacaktır. Halkevi eşya bakımından 

yeterli bulunmamaktadır.1227 

Urla Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkevi başkanı ve azalarının köylere giderek köylülerle temasta bulunduklarını 

belirtmektedir. Göker, Urla’da aktif ve iş yapabilecek yetenekte olan kişilerin bir kısmının 

İzmir’de çalışmaları halkevinin eleman bulmakta zorlanmasına neden olmaktadır. Parti 

başkanı olan Hasan Tümer tütüncü ve Urla belediye azalarından biridir. Tümer’in, partiye 

bağlı ve ahlakı sağlam bir kişi olduğunu belirtmektedir. Halkın Tümer’e karşı sevgisi 

bulunmaktadır. Yine parti azalarından, kültürlü, Urla başöğretmeni Niyazi Ocakoğlu halkevi 

başkanlığına getirilmiştir. Ocakoğlu’nun çalışmaları oldukça iyi olsa da bina durumu ve 

gelir sorunu faaliyetlerini sınırlandırmaktadır.1228 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevi başkanlığını bir öğretmenin yaptığını ve iyi niyetli bir şekilde çalışmak 

istediğini belirtmektedir. Bütün öğretmenleri halkevinde toplamakta başarılı olmuştur. 

Göker, Urla halkının bilinçli olduğunu belirtmektedir. Her ne kadar Urla’da ortaokul olmasa 

da İzmir yakın olduğu için ortaokul ve liseye giden birçok öğrenci bulunmaktadır. Göker, 

halkevinin çalışmalarını incelediğinde her ne kadar halkevinin yönetim kurulu toplantıları 

aralıklarla yapılmış olsa da çalışmaları iyi göründüğünü belirtmiştir. Halkevinin elemanları 

                                                            
1226 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1227 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1228 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
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genellikle öğretmenlerden oluşmaktadır. Öğretmenlerin hepsi bağlıdırlar.1229 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevinin Niyazi Ocakoğlu’nun çabalarıyla ve çalışmalarıyla gittikçe artan bir düzen 

aldığını ifade etmektedir. Halkevine devam ederken adliye memurları ve ilçe 

memurlarından bir grup başka bir toplanma yeri açma girişiminde bulunmaktadırlar. Şu 

anda halkevine uğramamaktadırlar. Göker, bazı ilçelerde bu memurun toplanma yeri açma 

girişimlerini görmektedir. Bu tür teşebbüslerin nedeni halkevlerinde oyun, alkollü içkilerin 

yasak olması üzerine memurların ve halktan ileri gelenlerin bir yerde toplanarak oyun 

oynayarak ve içki içerek serbestçe konuşacakları bir yer bulma isteklerinden 

kaynaklanmaktadır.1230 

Urla Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin kitap saray şubesi, köycülük şubesi, spor şubesi, sosyal yardım şubesi, 

ar şubesi, Dil-Tarih-Edebiyat şubesi olmak üzere yedi şube açıldığını belirtmektedir. Bu 

şubelerden kitap saray şubesi, köycülük şubesi, spor şubesi, sosyal yardım şubeleri aktif 

olarak çalışmaktadır. Kitap saray şubesi gösterişsiz bir görüntü çizmesine karşın halk ve 

gençler tarafından devam edilip gazete ve dergi okumaktadırlar. Köycülük şubesi bu yıl 

köylere geziler düzenlemiş ve ziyaret etmişlerdir. Düzenlenen bu ziyaretlere öğretmenler 

katılım göstermişlerdir. Halkevinin spor şubesi ilçe memurlarından bir sporcu gencin 

çabalarıyla gelişim göstermektedir. Parti binasının geniş bir bahçesi bulunmaktadır. Buraya 

bir jimnastik sahası yapılmıştır. Jimnastik aletleri de yer almaktadır. Urla’da yaşayan 

gençler akşamları sahaya gelip idmanlarını yapmaktadırlar. Voleybol idmanlarına kadın 

öğretmenler de katılmaktadır. Gençler uzun atlama, halat çekme, ipe tırmanma, halka 

çevirme, barfiks, paralel idmanlarını başarıyla gerçekleştirmektedirler. Her akşam Urla halkı 

bu bahçeye gelerek hem ferahlıyorlar hem de buradaki idmanları alaka ile takip ediyorlar. 

Urla halkevi spor hareketleri, kitap saray ve sohbetlerle halkı ve gençleri sinesine 

çekmektedir.1231 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevinin kütüphane şubesi, spor şubesi, temsil şubesi oldukça iyi çalıştığını 

                                                            
1229 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 16-22 
1230 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 3 
1231 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 16-22 
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belirtmektedir. Kurs açılmamıştır fakat konferanslar düzenlenmiştir. Urla halkı halkevinde 

oluşan toplantılara katılmaktadırlar. Urla’nın gençleri güzel havalarda hemen her akşam 

halkevi bahçesinde toplanıp jimnastik ve küçük spor hareketleri yapmaktadırlar.1232 

Urla Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1940 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Çeşme Belediyesi ve meclisinin halkevine yardım amacıyla koymuş oldukları az 

miktardaki ödeneği veremediğini belirtmiştir.1233 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkevinin gelirinin azlığı faaliyetleri sınırlandırmakta olduğunu belirtmiştir.1234 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin bütçesinin parti tarafından verilen yılda 300 liradan oluşmakta 

olduğunu belirtmiştir. Bu miktar halkevi ihtiyaçlarını imkân ölçüsünde idare etmektedir.1235 

Urla Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkevi binanın uygunsuzluğu nedeniyle faaliyet gösterememektedir.1236 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Urla’da halkevi binasının inşasına ihtiyaç bulunduğunu belirtmiştir. Parti binası 

bahçesi geniş olduğu için her ebada uygun bina inşasına müsait görünmektedir.1237 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Urla’da bulunan halkevinin parti binasının içinde yer aldığını belirtmektedir.1238 

 

 

 

                                                            
1232 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 3 
1233 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 68 
1234 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1235 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 16-22 
1236 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1237 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 16-22 
1238 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 3 
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Bergama Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde yeni bir kaymakam atandığını belirtmiştir. Dikili’den gelen Kaymakam Nihat Bey 

bölgeyi tanımaktadır. Göker, kaymakamın partiye bağlı ve ilgili olduğunu ifade etmektedir. 

Kaymakamın parti ile iş ve fikir birliğinin tam olarak anlaşılmadığını belirtmektedir. 

Kaymakam Nihat Bey’in Dikili’de iken partiye destek olan bir kişi olarak görünürken daha 

çok kendi fikir ve anlayışını uygulatmaya çalışan biri olarak görünmektedir. Parti idare 

heyetine daha tam anlamıyla güven duymamaktadır. Kaymakam memurlar için şehir kulübü 

adıyla bir yer açmıştır. Maarif memuru Haluk Elbe ile parti ve halkevi hayatına ciddi bir 

şekilde alakalı olmaktadırlar. Diğer memurların partiye karşı bir duruşları olmamasına 

rağmen bağlı olduklarının da söylenemeyeceğini tespit etmiştir. Bergama Halkevi İzmir 

ilinde başarılı çalışmalarda bulunmuş halkevlerinden biri olmuştur. Bergama parti idare 

heyeti de halkeviyle meşgul olmaktadır. Özellikle idare heyeti azasından olan halkevi 

başkanlığı yapan Avukat Haluk Ökeren halkevi idealini anlamış, halkevine bağlı ve halkevi 

çalışmalarını amaç edinmiştir. Bergama parti idare heyeti halkevi işini Avukat Haluk 

Ökeren’e bırakmıştır.1239 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevleri içinde düzenli bir bilinçle çalışan ve sivrilen Bergama Halkevi’nin şu 

anki çalışması da aynı düzen ile devam ettiğini belirtmektedir. Halkevi yönetim kurulu ve 

şubelerin toplantıları düzenli yapılmaktadır. Göker, Bergama Halkevi çalışmalarını 

incelerken dokumacılık hakkındaki CHP Genel Sekreterliği genelgesinin öneminin dikkate 

alınmış olduğunu ve bu işle ilgilenmesi için görevlendirilen köycülük şubesinin ayrıntılı bir 

rapor hazırlayarak CHP Genel Sekreterliği’ne sunmak üzere olduğunu görmüştür. Milli 

oyunlar hakkındaki genelge de inceleme alanına girmiş ve Bergama’daki milli oyunlar tespit 

edilmiştir. Bergama Halkevi başkanlığı yapan Haluk Ökeren çok iyi çalışmaktadır. Aynı 

isimli maarif memuru olarak görev yapan Haluk Elbe genç, halkevi çalışmalarıyla ilgili ve 

halkevine yardım etmektedir.1240 

 

                                                            
1239 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1240 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 16-22 
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Bergama Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkevini başkanlığını yapan Haluk Ökeren’in yüksek eğitim görmüş, edinmiş 

olduğu bilgilerin yeterli, halkevi amacını kavramış ve arkadaşlarının sevgisini kazanmış bir 

kişi olduğunu belirtmektedir. Göker, Bergama Halkevi çalışmaları ile ilgili şu tespitlerde 

bulunmuştur. Dil-Tarih-Edebiyat şubesinin şu anda en önemli faaliyeti konferanslar 

düzenlemektir. Aynı zamanda yerel folklora ait incelemeler yapmaktadırlar. Bu şubenin en 

iyi çalışmalarından biri de öğretmenlerden birkaçının köyleri dolaşarak atasözleri ve folklor 

üzerine araştırma yapmalıdır. Bu şube en fazla yirmi kişiden oluşmaktadır. Çevrede 

Edebiyat kültürü bakımından bu işlerle uğraşacak fazla kimse bulunamadığı ifade edilmiştir. 

Hem halkevi başkanı hem de azaları hevesli görünmektedirler. Büyükleri anma törenleri 

düzenlenmektedir. Fakat hu şube herhangi bir dergi yayınlamamıştır.1241 

Güzel Sanatlar şubesinin 40’a yakın azası bulunmasına karşın hala daha oluşum 

süreci devam etmektedir. Daha önceden Bergama Halkevi’nin bir bando takımı 

bulunmaktaydı. Bu bando takımında yer alanların birçoğunun askerlik hizmeti dolayısıyla 

ayrılması bando takımını işlevsiz bir duruma gelmiştir. Bando takımı araç-gereç eşyaları 

eksiz bulunmaktadır. Koroları da henüz oluşmamıştır. Göker, ortaokul müzik öğretmeninin 

bu şubeye alınarak koro heyeti oluşturulması konusunda girişimde bulunmuştur. İkinci teftiş 

döneminde koronun oluşturularak bir-iki konser vereceğini ümit etmektedir. Göker, milli 

oyunların, Bergama Halkevi’nin uzmanlığı olduğunu ifade etmektedir. Bergama’nın Kozak 

Nahiyesinde her yıl yapılan ve “Kermen” denilen şenliklerde Bergama oyunları birinciliği 

elde etmektedirler. Halkevi geçen yıl Kozak oyuncularından bir ustayı ücretle milli oyun 

eğitmeni sıfatıyla istihdam etmiştir. Bu usta bir-iki şair yetiştirmiştir. Göker, kendisinin 

kısmi çalışmalarına henüz başlanmadığını belirtmektedir. Ar kolu başkanı olan ortaokul 

resim öğretmeninin anlayışlı ve hevesli bir genç olduğunu düşünmektedir. Şu anda dahi 

güzel sanatlar ile ilgili konuşmalar ve konferanslar vermektedir. Başkanı, kendisinin 

topladığı ünlü tabloların büyük kıtadaki kopyalarını izah ederek göstermektedir. İhtiyaçları 

temin edilmediği için resim eğitimine başlanmamıştır. Takım da bu cihette temin 

olacaktır.1242  

 

                                                            
1241 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1242 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
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Gösterit şubesi iyi çalışmalarda bulunmaktadır. Mevcut aza sayısı yetmektedir. Bu 

şubenin başkanı olan Haluk Elbe bu şubenin aktif unsuru olmaktadır. Şubenin verdiği 

temsillere halk rağbet etmektedir. Bergama Halkevi’nin başarılı çalışmalarından biri de 

konferans çalışmaları yer almaktadır. Bunun için iyi bir program düzenlemişlerdir. 

Uygulanmasına çaba göstermektedirler. Bu konferanslara halk rağbet etmektedir.1243 

Sosyal yardım şubesi iyi çalışmaktadır. Hem sıhhi muayeneler hem de öğrencilere 

yardımlarda bulunmaktadırlar. Bu kolun biraz daha takviye edilmesi gerekmektedir. Göker, 

bu konuda gerekli çalışmaların yapılmasını tembih etmiştir.1244  

Kurslar şubesinin çalışmaları yolunda gitmektedir. Okuma-yazma bilmeyenlere özgü 

dersler açılmıştır. 70 öğrencisi bulunmaktadır. Göker, bu sayının daha da çoğalacağını 

düşünmektedir.1245 

Kitap saray şubesi çalışmaları Bergama Halkevi’ne gelişmiş bir görüntü 

vermektedir. Kitap sayısı çok ve oldukça zengindir. İzmir Milletvekili Rahmi Köken Bey, 

Bergama Halkevi kitap saray şubesine pek çok kitap hediye etmiştir. Diğer halkevlerine de 

değerli yardımlarda bulunmuştur. Kitap saray şubesi müdavimleri çok fazladır. Ortaokul 

öğrencilerinin geneli ve onların dışında buraya gelen birçok okuyucu bulunmaktadır. Bu 

kişiler bilgilerini artırmaktadırlar. Hatta mütalaa odasının müdavimleri sığdıramaması 

üzerine paylaştırılması ortaya çıkmıştır.1246  

Köycülük şubesi iyi çalışmaktadır. Köylere gezintiler yapan köycülük şubesinin 

dikkat çeken bir-iki girişimi bulunmaktadır. Bu girişimlerden biri ilçede sayısı bir hayli 

fazla olan Yörük Çepniler ile bulundukları yerlere bunlarla beraber 10000 tane ahlat ağacı 

dikmişlerdir. Köycülük şubesi başkanı böylece geçinme sıkıntıları olan halka gelir kaynağı 

yaratmıştır. Belki bu durum dolayısıyla bu Yörükleri toprağa, bir mekâna bağlamak amacını 

gerçekleştireceklerdir. Bu konunun takip edildiğini ifade etmiştir. İkinci girişim ise yine 

köycülük şubesi tahtacılardan üç çocuğu köy enstitüsüne kayıt ettirmişlerdir. Bu girişimde 

önemli olmaktadır. Tahtacıların sayıları Anadolu’da ve Bergama’da bir hayli fazla olup ayrı 

bir grup oluşturmaktadırlar. Şu ana kadar okuma-yazma konusunda eksiklikleri fazla ve 

isteksiz görünmektedirler. Tahtacıların mezhepleri ve inançları hakkında birçok söylenti yer 
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almaktadır. Göker, gerçekte bu insan topluluğunun medenileşmemiş olduklarından ibaret 

olduğunu ifade etmiştir. Bergama Halkevi, bu çalışmasıyla tahtacıların da medenileşme 

yoluna gireceği düşüncesindedir. Köycülük şubesinin bu iki konudaki girişimleri takip 

edilecektir.1247  

Müze ve tarih şubesi Bergama Halkevi’nde çalışması güçlü olan bir şube olmuştur. 

Bölgenin tarihi bakımdan önemi ortada ve bu konuda daha önceden beri çok inceleme 

yapılmıştır. Bu doğrultudaki çalışmalarda en büyük rol bilgi ve uzmanlığa bağlı olmaktadır. 

Müze konusunda Bergama gittikçe resmi bir müze şehrini almaktadır. Orada maarif vekâleti 

tarafından tahsis olunan müze eski eserleri toplamakla meşgul olmaktadır. Halkevinin tarih 

kolu yeni faaliyete geçmiştir. Şu anda milli kıymetleri ve milli ürünleri toplayıp müzede 

sergileyeceklerdir.1248  

Bergama spor konusunda eskiden beri ileri seviyede bulunmaktadır. Spor merakı bu 

bölgede önemli yer tutmaktadır. Şu anda bu doğrultuda iyi çalışmaları yer almaktadır. 

Özellikle geçen yıl CHP Genel Sekreterliği tarafından gönderilen aletler yerlerine 

kurdurulmuştur. Jimnastik idmanları düzgün bir şekilde yapılmaktadır. Beden terbiyesinin 

bu şubeye iki öğretmen ve gösterici göndermesinin iyi olacağını belirtmiştir. Bergama ve 

bölgesinde eski Türk sporu olan cirit oyunları ve atlı spor hareketi hala yaşatılmaktadır. 

Mükemmel cins hayvan yetiştirmeyi gerektiren bu sporlar masrafları dolayısıyla 

meraklılarından bir kısmını kaybetmektedirler. Bu güzel Türk sporlarını dağılmasını 

engelleyip korumak için Bergama’da kermes dolayısıyla yapılan cirit oyunları, at koşuları 

müsabakalarına daha fazla ödül verilmesi düşünülmektedir.1249 

Bergama Halkevi dergi çalışması bakımından iyi çalışan halkevlerinden biri 

olmaktadır. Göker, Bergama Halkevi’nin çevrenin ihtiyacını karşıladığını, çevre üzerinde 

iyi etkiler bıraktığını ve halkın rağbet ettiği bir yer haline geldiğini belirtmiştir.1250 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Bergama’da Folklor ve Bergama’da Fikir Adamları adıyla iki yararlı eser 

yayınlandığını tespit etmiştir. Bergama’da bu yıl okuma-yazma bilmeyenler için kurs 

açılmıştır. 60 öğrenciye ehliyetname verilmiştir. Halkevinin spor şubesi de iyi çalışmaktadır. 
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19 Mayıs Spor Bayramına iyi hazırlanmaktadırlar.1251 

Bergama Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Bergama Halkevi’nin yerel belediyeden partiye verilen 2000 liralık ödenekten 

ayrılan para ile idare edildiğini belirtmektedir. Partinin masrafı az olduğundan ödeneğin 

önemli bir kısmını halkevine vermektedir. Bu yıl vilayetten merkezinden de buraya yardım 

sağlanmaya çalışılacaktır.1252 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde kitap saray şubesinde iyi çalışmakta olan memura ayda 20 lira ödendiği 

belirtilmektedir. Bütçe darlığı bakımından daha fazla verilmesine imkân görülmemektedir. 

En azından bu memurun üzerine aldığı görevi halkevi kâtipliğine getirtilerek terfi 

yapılmasının iyi olacağını düşünülmektedir. Her ne kadar bu memur işine sevgi ve ilgi 

duysa da şu anda almış olduğu az maaştan daha fazla bir maaş aldığı takdirde bu memuru 

kaybetme ihtimali bulunmaktadır. CHP Genel Sekreterliği’nden Bergama Halkevi’ne 

gönderilen 570 liralık yardım neşriyata harcanarak Bergama’da Folklor ve Bergama’da 

Fikir Adamları adıyla iki yararlı eser yayınlanmıştır.1253  

Bergama Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Bergama Halkevi’nin kitap sarayının ayrı bir özelliği bulunduğunu belirtmektedir. 

Göker, teftişinde 500’den fazla kitap bulunduğuna ve bu kitapların nadir bulunan önemli 

eserler olduğuna değinmiştir. Kitap saray memurunun da kitapları seven, düzenli ve bilinçli 

çalışan bir kişi olduğu yer almaktadır. Göker, bu ziyaretinde kitap saray şubesiyle de meşgul 

olmuştur. Kitapların düzgün bir şekilde sınıflandırıldığını ve üniversite kütüphanesinde 

uygulanan “Fiş” usulü Bergama Halkevi kitap sarayında da başarıyla uygulanmıştır. Kitap 

saray demirbaş defteri iyi tutulmuştur. Göker, istediği eserlerin bir-iki dakika için bulunup 

kendisine getirildiğini vurgulamaktadır. Sadece okuyucuların istedikleri eserleri ayrı bir 

deftere kaydetmelerini tavsiye etmiştir. Göker, yapmış olduğu soruşturmalarda Mektep 

Kitapları, Ayın Tarihi kitaplarının en çok aranan kitaplar olduğunu tespit etmiştir. Göker, 
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Bergama Halkevi kitap saray şubesinin eserler fihristini incelemiştir. Bu incelemelerinde 

coğrafya serisinin tamamlanması, tarih serisinin eksik olduğu ve fen bilimleri kısmının 

tekrar incelenmesi gerektiğini tespit etmiştir. Halkevi başkanına Bergama kütüphanesine bir 

de kitap uzmanlarından bir heyet kurulmasını tavsiye etmiştir. Ortaokulda bulunan bir-iki 

öğretmenin bu işi yapabileceği düşünülmektedir.1254 

Bergama Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkevi binasının bu şekilde ilerlemeye devam ettiği takdirde ihtiyacı 

karşılayamayacağına değinmiştir. Şu anda dahi şubelerin faaliyetlerini 

gerçekleştirebilecekleri odalar bulunmamaktadır. Buna bağlı olarak yerele parti ve halkevi 

idare heyeti ve erkânı orada yeni bir halkevi binası inşasını tasarlamaktadır. Arsa da 

bulunmuştur.1255 

Menemen Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Menemen’de oldukça canlı bir halkevi hayatı olduğunu belirtmiştir. Halkevi 

köycülük şubesi, ar şubesi, sosyal yardım şubesi ve spor şubesinden oluşmaktadır. Göker, 

halkevinin yeni bir binaya ihtiyaç duyduğunu ve alınması için girişimler olduğunu belirterek 

bu olasılık gerçekleşene kadar mevcut bulunan elemanlarla bir kurslar şubesi ve konferans 

şubesi oluşturmasını, ayrıca ilçe memurlarından da bu şubede çalışabilecek kişilere görev 

verilmesini tembih etmiştir. Halkevi erkânı bu doğrultuda faaliyete geçecektir. Menemen 

Halkevi başkanlığı yapan Kemal Önder Orman Maarif Memurluğu yapmaktadır. Halkevi 

Başkanı Önder, bu işi yapabilecek güçte ve yetenektedir. Diğer şube başkanları da hevesli 

kişilerden oluşmakta olsa da askerlik görevinde bulunmaktadırlar. Parti ve halkevi geçlerle 

meşgul olmaktadır. Gençlerde partiye bağlı ve halkevine de gelmektedirler. Birkaç yıl 

öncesine kadar burada bulunan gençler kulübü kapattırılmış ve azaları halkevine 

bağlanmıştır. Halkevinin 300 kadar olan azasının çokluğu buradan gelmektedir.1256 
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CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Menemen Halkevi’nin çalışmasını iyi bulmamıştır. Halkevi başkanı olan Öğretmen Kemal 

Önder ve arkadaşları bu yıl layıkıyla faaliyet göstermemişlerdir. Göker, halkevinin geçen 

yılki çalışmalarından dolayı ümitlendiğini ifade etmektedir. Bu yılki çabalarının yok 

olduğunu görmüştür.1257 

Menemen Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Menemen Halkevi’nin bir önceki teftişinde ar şubesi, gösterit şubesi, spor 

şubesinin çalıştıklarına ve kursların faaliyet gösterdiğini belirtmektedir. Bu teftişinde bu 

faaliyetin durduğunu ifade etmektedir. Halkevi şubelerinde çalışmaların özellikle şube 

başkanlarının ve öğretmenlerin birçoğunun askerlik hizmetlerinden dolayı ayrılmaları 

sebebiyle bando takımı faaliyetleri, gösterit şubesi faaliyetleri ve spor şubesi faaliyetleri 

kesintiye uğramıştır. Sosyal yardım ve köycülük şubeleri köylere giderek sıtma tedavisinde 

kullanılan kinin ilacını dağıtmışlardır. Spor sahası ayrılmış olsa da henüz gerektiği gibi 

hazırlanmamıştır. Beden terbiyesi sorumluları burada imkânlar ölçüsünde çalışma 

yapmaktadırlar.1258 

Menemen Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Menemen parti idare heyetinin gelirleri 1500 lira belediyeden, 750 lira müsamere 

ve çeşitli gelirlerden, 600 lirası da aidattan ve 650 lirası da özel kuruldan olmak üzere 

toplamda 3500 lira olmaktadır. Parti idare heyeti bu gelirinden 650 lirasını halkevi 

masraflarına verdiği tespit edilmiştir. Halkevinin almayı düşündüğü binanın 3000 lira 

olduğu düşünülmektedir. Taksitle alınması düşünülen bu binanın ve tamir masraflarının 

vilayet tarafından sağlanabileceği olasılığı bulunmaktadır.1259 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde belediye gazinosunun 2500 liralık bedel karşılığında halkevine tahsis edilmesi 

kararı alındığını belirtmektedir. Bu bedel taksitle ya da halkevi partinin yıllık bütçesine 

konulan miktardan düşülmesi karşılığında mahsuplaşma yolu da tercihler arasında yer 
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almaktadır. Binanın ufak tefek tamire ihtiyacı bulunmaktadır. Göker, Menemen’de partinin 

kullandığı binanın da satılarak elde edilecek gelirle halkevinin yanına parti binası yapılması 

düşünmektedir.1260 

Menemen Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Menemen’de bir halkevi binasına ihtiyaç duyulduğunu belirtmektedir. Parti 

binasının üst katından ayrılan bölümü halkevi amacına uygunluk taşımamaktadır. Bu 

teftişinde belediyeye ait ve gazino gibi kullanılan binanın metruk bir hale gelmesi ve 

binanın uygun bir bedel ve uzun vade ile partiye devredilmesi konusunda anlaşmışlardır. 

Kâgir olan bu bina hem inşa tarzı hem bölümleri hem de eklentileri bakımından halkevi için 

gayet uygun olduğu düşünülmektedir. Üç yüz kişiyi sığdırabilecek bir salonu, sahnesi, dört 

düzenli odası, yukarıda güzel büyük bir taraça ile bakımlı bir bahçesi bulunmaktadır. 

Bulunduğu yer bakımından kasabanın merkezinde güzel bir yerde olmaktadır. Bu binanın 

ücretsiz olmasa da ucuz ve birkaç yıla yayılan taksitle partiye devredilmesi için belediye 

meclisinin nisan toplantısında bir karar alınması ortaya çıkmıştır. Bina yeni olduğu için 

cam, çerçeve tamirinden başka bir masrafı olmayacağı düşünülmektedir. Sadece kapalı bir 

jimnastik salonu için bir parça masrafa ihtiyaç duyulacaktır. Nisan ayındaki toplantıda karar 

alınınca bu durum ayrıca CHP Genel Sekreterliği’ne sunulacaktır. Binanın uygunsuzluğu 

çözüme kavuştuğu takdirde yeni halkevinin daha fazla rağbet göreceğini düşünmektedir.1261 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde bir önceki raporunda da belirttiği şekliyle Menemen’de inşa edildiği halde 

yararlanılamayan yeni belediye gazinosunun halkevi binasına tahsisine çalıştığını 

hatırlatmıştır. Menemen Belediye Meclisi nisan ayındaki toplantılarında bu binayı 2500 lira 

bedel karşılığında halkevine tahsis edilmesine karar vermişlerdir. Bu bedel taksit taksit 

ödenmesi kararlaştırılmıştır. Bu tarzdaki formalitelere başlanmıştır. Aynı zamanda bu 

bedelin bir kısmının partiye verilmesi bir kısmının da Menemen Belediyesi’nin her yıl 

partiye vereceği miktara zam yapılarak mahsuplaşma suretiyle ödenmesi düşünülmüştür. 

Bina yenidir ve inşa tarzı bölüntüleri bakımından halkevine uygun bulunmaktadır. Üzerine 

bir kat daha çıkılabilir ve partinin de oraya nakledilmesinin sağlanabileceği görünmektedir. 

Geniş ve düzgün bir bahçesi yer almaktadır. Menemen’de yapılan binalar içinde en iyisi 
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olduğu söylenmektedir. Bazı küçük tamire ihtiyaç bulunmaktadır. Binanın kullanım 

hakkının halkevine geçme işlemleri tamamlandığında halkevi buraya nakledilecektir. Şu 

anda Menemen parti binası Türk ocağından kalma güzel bir evi kullanmaktadır. Özel mekân 

kullanımına elverişli bir yapı olmaktadır. Göker, taliplilerinin de olduğu bu bina satıldığı 

takdirde elde edilecek gelir ile halkevinin yanına parti binasının inşa ettirilebileceği 

düşüncesindedir. Bu durum CHP Genel Sekreterliği uygun bulduğu takdirde satılması için 

girişimde bulunulacaktır. CHP Genel Sekreterliği’nin bu konudaki talimatı 

beklenmektedir.1262 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

çalışmaların yetersizliğinin binanın etkisinden kaynaklandığını düşünmektedir.1263 

Karşıyaka Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde bulunduğu yer bakımından İzmir’den ayrı deniz aşırı olan Karşıyaka Halkevi’ne 

bir başkan gerektiği belirtilmiştir. Burada bir halkevi tesis edilmiştir. Bir yıl önce halkevi 

başkanlığına seçilen Hüsnü Tonak’ın programlı çalışması halkevinde iyi bir faaliyet ortaya 

koymuştur. Karşıyaka Halkevi düzgün ve bilinçli bir çalışma ile günden güne geliştiği ve 

ilerleme kaydedecek yetenekte oldukları belirtilmiştir. Halkevinin çevre üzerinde etkisi 

bulunmaktadır. Başkan Hüsnü Tonak düzeni, güçlüğü seven, ciddi, iyi çalışan ve halkevi 

amacını anlamış bir kişi olduğu düşünülmektedir. Halkevinin şube başkanları ve azalarının 

yapmış oldukları işte yetenekli, çalışma yaptıkları konularda uzman ve hevesli kişilerden 

oluşmaktadır. Karşıyaka Halkevi buranın aydın ve ilerlemiş olan çevrenin ihtiyacını tatmin 

edecek nitelikte olduğunu belirtmektedir. Halkevi şu anda bölgenin samimi ve sevimli bir 

merkezi olmuştur. Halk, halkevine devam etmektedir. Özellikle halkevinin açıldığı yer ve 

manzarası yaz mevsiminde halkevinin bahçesinde pek çok kişinin toplanmasına, 

konferanslar vermesi, konserler düzenlemesi ve buna benzer çalışmaların yer almasıyla 

Karşıyaka halkının halkevine devam etmesini ve rağbetini sağlamaktadır.1264 
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CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin çalışmalarını düzgün bulmaktadır. Halkevi yönetim kurulu 

toplantılarını aralıksız geçekleştirmektedir. Bu toplantılarda alınan kararlar halkevini 

alakadar eden idari ve kültür konularını içermektedir.1265 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevinin iki yıl öncesine kadar işlevsiz bir hali olduğunu belirtmektedir. 1939 yılında 

yenilenen teşkilatı sayesinde faaliyetlere başlamıştır. Bir yıldan beri tamamıyla gelişim 

gösterememiş olsa da ümit verici ilerlemeler göstermiştir. İki yıldan beri halkevi 

başkanlığını yürüten Hüsnü Tonak lise düzeyinde eğitim görmüş, ciddi bir kişilik olmakla 

beraber halkevi başkanlarında aranan kültür seviyesi düzeyinde bulunmamaktadır. Fakat 

idareci yönünün iyi olması ve faaliyetlerini düzgün bir şekilde gerçekleştirmesiyle çevresine 

oldukça insan toplamıştır. Bu yıl seçilen nahiye idare heyeti halkevi başkanlığına başka bir 

kişinin getirilmesini uygun görmüştür. Öğretmenlikten yetişen ve şu anda maarif müfettişi 

olan Asım İsmet Bey kültürlü ve halkevi işlerinden anlayan birisidir. Üzerine alacağı 

görevinde başarılı olacağı ümit edilmektedir. Karşıyaka Halkevi bulunduğu konum 

bakımından İzmir’den ayrı kalan o bölgede halkın toplanacağı ve kültür merkezi olmaya 

aday olacağı düşünülmektedir. İki yıllık çalışmasında faaliyetlere yeni başlamış olmakla 

birlikte oldukça yeterli başarılar elde etmişlerdir. Kesinlikle gelişim göstereceği 

düşünülmektedir. İzmir’de bulunan halkevlerinden özellikle Karşıyaka Halkevi’nde olumlu 

çalışmalar başlamıştır. Merkez halkevinin faaliyeti de artmıştır.1266 

CHP Parti Müfettişi Kemal Satır’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Karşıyaka 

Halkevi’nin olumlu çalışmalara başladığına ve merkez halkevinin faaliyetlerini artırdığına 

değinmiştir.1267 

Karşıyaka Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Karşıyaka Halkevi dil, tarih, edebiyat, müze, güzel sanatlar, spor, sosyal yardım, 

köycülük ve kitap saray şubelerinden oluştuğunu belirtmektedir. Karşıyaka Halkevi düzgün 

bir şekilde çalışmaya henüz başlamıştır. Şu anda Sosyal Yardım Şubesi, Köycülük Şubesi, 

Dil ve Edebiyat Şubeleri faaliyette bulunmaktadır. Kitap saray şubesi de düzene 
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koyulmuştur. Ar şubesinde de iyi çalışmalar kaydedilmiştir. Sosyal yardım şubesi de 

ihtiyacı olan öğrencilere yemek yardımında bulunmaktadır. Ayrıca bu şube yine okul 

müdürleri aracılığıyla ihtiyacı olan öğrencilere 200 takım elbise ve 200 çift ayakkabı 

dağıtmıştır. Sosyal yardım şubesi verimli bir çalışma yolu tutturmuştur. Halkevinin 

köycülük şubesi de faaliyetlerde bulunmuştur. Göker, köycülük şubesinin civar köylere 

gezintiler yaptığını ve bu gezilere halkevinin azalarından bir veteriner hekim katılmıştır. 

Veteriner hekim, köylülerin hasta hayvanlarını muayene etmiş, hayvan bakımı ve hayvan 

hastalığı hakkında öğütler içeren bilgiler vermiştir. Karşıyaka’ya bağlı bu köyler bu 

ziyaretlerden çok memnun olmaktadır. Ar kolu, bir koro heyeti ile bir mandolin orkestrası 

oluşturmuştur. Her ikisi de iyi çalışmaktadırlar. Mandolin orkestrası ara sıra konserler 

vermekte ve hayli kalabalık toplamaktadır. Ar kolu resim şubesi iki yıldan beri resim sergisi 

düzenlemektedir. Bu sergilerin amatörlerin eserleri olduğu gibi ressamların tabloları da 

bulunmaktadır. Geçen yıl bu tablolardan gelir elde edilmiştir. Kitap saray müdavimlerini 

daha çok öğrenciler oluşturmaktadır. Göker, kitap saray şubesinde yer alan eserler 

bakımından zengin bulunmamaktadır. Spor şubesi çalışmaları yeterli seviyede 

görünmemektedir. Göker, bu konuda beden terbiyesinin faaliyette olduğunu belirtmektedir. 

Göker, halkevinin bahçesinde yaz aylarında pek çok kişinin toplandığını ve buralarda 

konferanslar düzenlendiğini, konser verildiğini ve buna benzer faaliyetlerde bulunulduğunu 

ifade etmektedir.1268 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde dil ve edebiyat şubesinin iyi çalıştığını belirtmektedir. Bu şube, kütüphaneyi 

ziyaret ederek halka okuma zevkini yaymak için danışmıştır. Kütüphane şubesi ile dil 

edebiyat şubesi ortak çalışmalarda bulunmaktadırlar. Bu çalışmanın yararları görülmüştür. 

Özellikle kütüphaneye alınacak yeni eserler için dil edebiyat şubesi kitap saray şubesi ile 

birleşerek bir liste düzenlemişlerdir. Listede yer alan kitapları sipariş etmişlerdir. Listede yer 

alan kitaplar genel olarak yararlı kitaplardan oluşmaktadır. Dil edebiyat şubesi folklor 

araştırmaları hakkında da çalışmalarda bulunmuşlardır. Sosyal yardım şubesi büyük 

miktarlarda yardımlar yapmamaktadır. Bu şube daha çok kendine özgü yardımlarda 

bulunmuştur. Bu şube, köycülük şubesinin gezilerine katılarak köylere sıhhi yardımlar 

yapmışlardır. Ar şubesinin resim kısmı bu yıl güzel bir amatör sergi düzenlemiştir. 

Karşıyaka halkı sergiye büyük ilgi göstermişlerdir. Müzik kısmı ise Mandolin Orkestrası 

yetiştirmektedir. Orkestraya birçok genç devam etmektedir. Göker, halkevinin aşağı 
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katındaki salonun durumundan bahsederken konferans ve temsil verildiğini ifade 

etmiştir.1269 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Karşıyaka Halkevi’nin en başarılı çalışan şubesinin köycülük şubesi olduğunu belirtmiştir. 

Bu şube genellikle yakın ve kalabalık olan köylere sık sık geziler düzenlemiş ve bu gezilere 

halkevinin diğer kolları da katılım göstermişlerdir. Bu şubeler gittikleri yerlerde köylülerle 

konuşmalar yapmış ve sıhhi öğütler vermişlerdir. Bu durum köycülük şubesi başkanlığına 

seçilen Veteriner Hekim Sıtkı Pamirtan’ın köylülerin hayvanlarını muayene ederek ve 

hayvan bakımı hakkında iyi öğütlerde bulunarak bu alanda çığır açmıştır. Yapılan bu 

çalışma köylüler üzerinde iyi etkiler bırakmıştır. Dil-Tarih-Edebiyat şubesi bilgili azalardan 

oluşmaktadır. Şu anda bölgeye ait folklorları toplamakla meşgul olmaktadır. Karşıyaka 

Halkevi’nin bir özelliği de orada iyi bir musiki uzmanı ve öğretmeni olan Ferit Hilmi Atrek 

tarafından batının büyük musiki üstatları hakkında düzenlenen konferanslar olmuştur. 

Göker, geçen yıl bu konferanslara çok kalabalık gelmişler ve dinlemişlerdir. Genellikle bu 

konferanslar sonunda ismi geçen üstadın bazı parçaları çalınmıştır. Ar şubesine yapılan 

tavsiye üzerine burada bir koro heyeti oluşturulması düşünülmüş ve bu girişimin iyi bir 

netice alınması ve koro eğitimi vermesi için Avrupa’da iyi bir müzik eğitimi almış Bihter 

Çelebi Hanım isminde bir öğretmen ile anlaşılmıştır. Bihter Çelebi, iyi bir metotla koro 

eğitimine başlamıştır. 25 civarında öğrencisi bulunmaktadır. Bu öğretmen ve öğrencileri 

kısa zamanda oldukça iyi ilerlemeler göstermişlerdir. Ar şubesi ayrıca Karşıyaka 

Halkevi’nde her yıl bir resim sergisi açmaktadır. Tanınmış ressamlarla beraber bazı amatör 

eserleri de sergilemektedirler. Kalite bakımından oldukça yeterli sanat ürünleri ortaya 

çıkmaktadır. Kütüphane salonu ufak olmasına rağmen ihtiyacı karşılamaktadır. 

Kütüphanesinde birçok kitap bulunmaktadır. Şube azası kütüphaneyi zenginleştirmek için 

aralarında görüşerek bir liste hazırlamışlardır. Listede yer alan eserleri yavaş yavaş temin 

etmeye çalışmaktadırlar. Spor şubesi burada deniz sporlarından oluşmaktadır. Şube başkanı 

deniz sporu uzmanı bahriye subayı deniz sporlarını yaptırmaktadır. Faaliyetleri yalnız deniz 

spor bayramları müsabakalarına hazırlanmakla sınırlı kalmaktadır. Karşıyaka Halkevi’nin 

uygun salonu olmadığı için jimnastik ve diğer idmanlar yaptırılamamaktadır. Sadece 

Karşıyaka’da beden terbiyesinin sahasında ara sıra jimnastik idmanları yapılmaktadır. 

Halkevinin avlusu uygun olduğu için burada bir jimnastik salonu yaptırılması düşünülmüşse 

de planları taslak olarak kalmıştır. Bu salon ödenek olmadığı için yaptırılamamıştır. Göker 
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ayrıca burada sadece jimnastik salonu için değil aynı zamanda temsil ve konferanslara 

uygun olabilecek üstü kapalı bir salon yaptırılmasının uygun olacağını belirtmiştir. 

Karşıyaka Halkevi’nde iki yıldan beri Karşıyaka halkının da sevdiği ve katılım gösterdiği 

aile toplantıları sık sık yapılmaktadır. Genellikle kadınlardan oluşan sosyal yardım şubesi de 

iyi çalışmaktadır.1270 

Karşıyaka Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Karşıyaka Halkevi’ne vilayet idare heyeti tarafından bir yıl önce 1500 liralık 

ödenek verildiği belirtilmektedir. Bu yıl bu ödenek halkevinin daha düzgün çalışmasını 

sağlamak için 2000 liraya çıkarılmıştır. Halkevinin sosyal yardım şubesi öğrencilere yemek 

bedeli olarak 50 liralık destekte bulunmaktadır. Şube, yine öğrenciler için 1130 liraya mal 

olan 200 takım elbise ve 200 çift ayakkabı ihtiyacı olan öğrencilere verilmiştir. Halkevi, 

ressamların tablolarından geçen yıl gelir elde etmiştir.1271 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Karşıyaka Halkevi binasının bahçesinde konferanslar ve temsiller için 

yapılmasının uygun olacağını düşündüğü salon için yaklaşık olarak 10000 liraya ihtiyacı 

olacağını düşünmektedir.1272 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Ar şubesinde oluşturulan koro heyetini çalıştırması için Avrupa’da iyi bir eğitim almış olan 

Öğretmen Bihter Çelebi ile maaşının CHP Genel Sekreterliği tarafından karşılanması 

kaydıyla anlaşılmıştır.1273 

Karşıyaka Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkevinin hesap işlerinin düzgün olduğunu belirtmektedir. Bu konuda halkevi 

başkanının titiz çalışmaları bulunmaktadır. Halkevi başkanı, halkevi hesap işlerini düzgün 

bir şekilde tutmaktadır. Demirbaş eşya defterleri vardır ve partiyle aynı binada bulunmaları 

dolayısıyla halkevine ait eşyalar ayrılarak deftere geçirilmiştir. Bu eşyalar arasında büyük 
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bir kuyruklu piyano, hoparlör ve 400 kadar sandalye bulunmaktadır. Kitap saray defteri de 

düzgün tutulmaktadır.1274 

Karşıyaka Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde halkevinin, parti ile aynı binayı kullandığını belirtmektedir. Karşıyaka Halkevi 

parti tarafından alınan bina içinde yer almaktadır. Halkevine ayrılan kısmı ihtiyacı 

karşılamamaktadır. Göker, bina uygun olduğu için ileride bazı değişiklikler ve genişletme 

çalışmalarıyla daha mükemmel bir hale gelebileceğini düşünmektedir.1275 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin binasının bölümleri bakımından ihtiyacı karşılayamadığını 

belirtmektedir. Her ne kadar bina büyük bir bina olsa da üst kısmını parti nahiye idaresi 

kullanmaktadır. Halkevine ise aşağı kısımda yer alan bir salon, iki oda, bodrum katı ve 

yukarıda da bir oda tahsis edilmiştir. Konferanslar, temsiller ve konserler için salondan 

yararlanılmaktadır. Fakat salon çok fazla kişiyi sığdıramamaktadır. Bu bakımdan binanın 

eklentilerinden olan arka bulunan bahçe kısmında bir konferans ve temsil salonu inşası 

zorunlu kılmaktadır. Göker, Karşıyaka Halkevi’nin hak ettiği şekilde gelişimini, o çevrenin 

yeteneklerini, halkevine gösterilen rağbetin dikkate alındığında ve aynı zamanda halkevi 

amaçları göz önünde bulundurulduğunda burada konferans ve temsil salonu yapılma 

yollarını düşünmektedir. Bu teftişinde Göker, halkevine müşavir ve mühendis ile birlikte 

giderek konuyu incelemişlerdir. Yapılacak temsil salonu için yaklaşık 10000 liralık bir 

meblağa ihtiyaç olacağı anlaşılmıştır. Göker, bu konu hakkındaki incelemeler tamamlanınca 

tam olarak düşüncelerini ayrıca sunacağını ifade etmektedir.1276 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti nahiye idare heyetinin de toplantılarını gerçekleştirdiği halkevinin binası dar olmakla 

beraber güzel ve ihtiyacı karşıladığı belirtilmektedir.1277 

 

 

                                                            
1274 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1275 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 45-59 
1276 BCA-CHP, 490.01/999.859.1, s. 26-29 
1277 BCA-CHP, 490.01/665.229.1, s. 35-44 



333 

Bayındır Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Bayındır Halkevi’ni geçen yıl işlevsiz ve tutuk bulmuştur. O tarihlerde halkevi 

başkanlığı yapan kişi bilgili bir öğretmen olarak görünürken halkevi işlerinde başarılı 

olamamıştır. Göker’in, bu konu hakkında yapmış olduğu tavsiye üzerine halkevi idare 

heyetinde değişiklikler yapılmış ve başkanlığa bölge sorgu hâkimi olan Enver Dündar 

getirilmiştir. Göker, bu yıl bu halkevine yapmış olduğu iki teftiş sonucunda Bayındır 

Halkevi’ne yeni seçilen başkanın düzeni ve çalışmayı seven bir kişi olduğu, halkevini tekrar 

canlandırdığı, faaliyetlere başladığı ve halkı toplamada başarılı olduğunu düşünmektedir. 

Beden terbiyesinin hem önceki kaymakamın daimi rahatsızlığı hem asbaşkanın askerlik 

hizmeti dolayısıyla ayrılması buranın faaliyetini aksatmıştır. Yeni kaymakam gelince beden 

terbiyesi konusu takip edilecektir. Halkevinde öğretmenler, ilçe memurları, hususi 

müesseselerin memurları, tüccarlar şubelerde görev almaktadırlar. Halkevi ilerinde hevesli 

görünmektedirler. Halkevinin bu ahengini Sulh Hâkimi Sait ve Mal Müdür Fahri 

bozmaktadır. Özellikle Sulh Hâkimi Sait, halkevine ve partiye karşı anlaşılmaz bir tavır 

almıştır. Hatta bu hâkim parti tarafından düzenlenen anma törenlerine katılmadığı gibi bu 

törenlere katılanları eleştirdiği ve hatta korkuttuğu halkevi başkanı ve parti azaları 

tarafından dile getirilmektedir. Mal Müdürü Fahri’de parti aleyhinde bu tarzda bir durum 

takınmıştır. Göker, iki kişinin bu tarz hareketlerde bulunduğunun nedeninin anlaşılamamış 

olsa da Sulh Hâkimi Sait’in eskiden beri bu tarz hareketlerde bulunduğunun bilinen bir şey 

olduğunu bildirmek istemiştir. Parti, halkevi ile meşgul olmaktadır. Parti idare heyeti 

azalarından Belediye Başkanı Naci’nin halkeviyle alakası devam etmektedir. Bayındır 

Halkevi yeni oluşum ve ilerleme durumundadır. Bu durumun oluşmasında halkevi 

başkanının etkisi bulunmaktadır. Halkevi başkanı, halkevine büyük hizmet sevk etmiştir. 

Halkevi başkanı, etrafına arkadaşlarını toplamış ve iyi bir çevre yapmıştır. Hevesli ve 

düzenli bir şekilde çalışmayı seven bir kişidir. Göker, halkevi başkanının tam olarak 

teşkilatlanana ve faaliyete geçene kadar başka bir yere ayrılmaması gerektiğini temenni 

etmektedir.1278 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1942 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Bayındır Halkevi’nin üç yıl içinde iki defa halkevi başkanı değiştirdiğini belirtmektedir. 
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Geçen yıl halkevi başkanlığını yapan bölge sorgu hâkimi düzgün bir faaliyet dönemi 

başlatmıştı. Hâkimin tayini çıktığı için Bayındır’dan ayrılmıştır. Yerine başkan seçilen eski 

parti başkanı Vasfi Ergun düzenli çalışmayı seven bir kişi olduğunu belirtmektedir. Göker, 

bu kez gidişinde iyi bir çalışma yolunu tuttuklarını görmüştür. Şubelerden birkaçının 

açılmadıklarına raporunda yer vermiştir.1279 

Bayındır Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin sosyal yardım şubesi, güzel sanatlar şubesi, temsil şubesi, spor şubesi, 

köycülük şubelerinden oluştuğunu belirtmektedir. En aktif kolunu Sosyal Yardım Şubesi ve 

Köycülük Şubesi oluşturmaktadır. Sosyal yardım şubesi bu yıl ihtiyaç sahibi öğrencilere 

elbise ve yemek dağıtmak gibi yardımlarda bulunmuştur. Köycülük şubesi burada köylere 

yürüyüş tarzında geziler düzenlemiştir. Şu ana kadar birçok köye gitmişlerdir. Bu kafilelere 

dâhil olan doktorlar burada yaşayan köylüleri muayene ederek sıhhi öğütler vermişlerdir. 

Birkaç geziye ebeler de katılmıştır. Kazalık köy gezilerinde milli birliğe dair sohbetler 

gerçekleştirilmiştir. Bu sırada partinin ilkeleri hakkında da öğütler verildiği öğrenilmiştir. 

Bu geziler halk üzerinde çok iyi etkiler yapmıştır. Ar şubesinde bir bando takımı oluşturma 

düşüncesi yer almaktadır. Çalgılar bulunmaktadır. Faaliyete geçmesi için bir öğretmen 

aranmaktadır. Ar şubesi bu yıl bir de resim sergisi açmıştır. Göker, resim sergisini 

ziyaretinde birkaç resmi incelemiş ve amatör bulmuştur. Temsil şubesi oluşturulmuş fakat 

zayıf olduğunu belirtmektedir. Bu şubenin eleman bulamadığı için başarılı olamayacağını 

düşünmektedir. Diğer halkevlerinden temsil şubesi iyi durumda olanlarının Bayındır’a turne 

düzenlemesinin daha uygun olacağını ifade etmiştir. Göker, spor faaliyetlerinin sınırlı 

olduğunu ifade etmektedir. Şu anda voleybol oynanmakta ve dayanıklılık koşuları 

düzenlenmektedir. Yeni bir spor sahası hazırlanmaktadır. Beden terbiyesi de faaliyette 

bulunmamaktadır. Daha önceki kaymakamın daimi rahatsızlığı, as başkanın askerlik 

hizmetleri dolayısıyla ayrılması, beden terbiyesine Bayındır Belediyesi’nin gelirinin 50000 

liranın altında olması ve beden terbiyesi gereğince belediye ile kararlaştırılan oran ödenek 

olarak konamaması bu bölümdeki faaliyetlerin devamlılığını engellemiştir. Yeni 

kaymakamın göreve başlayınca beden terbiyesi konusunu takip etmek gerektiğini tavsiye 

etmektedir. Göker, Bayındır Halkevi’nde halk dershaneleri açılmasını ve önümüzdeki 

faaliyet devresinde kurslar düzenlenmesini halkevi heyetine tavsiye etmiştir ve bu yıl halk 
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dershanesi açılacaktır. Halkevinin bu yıl verdiği birkaç konferansa halk katılım göstermiştir. 

Bölge halkevinin çalışmasına uygundur. Halkevi ve ayrıca parti tarafından düzenlenen 

konferanslara çok büyük kalabalıklar gelmektedir. Halk halkevine rağbet göstermeye 

başlamıştır. Halkevine karşı bu ilgiye gençler de dâhil olmaktadır. Göker’in, halkevlerinin 

çalışmalarıyla ilgili yapmış olduğu ayrıntılı değerlendirmeden de anlaşılacağı gibi Bayındır 

Halkevi başkanının çabaları sayesinde kalkınmaya başlamıştır.1280 

Bayındır Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde halkevinin bando takımını faaliyete geçirmek için bir öğretmen arayışı olduğu ve 

bu öğretmenin maaşının belediye tarafından karşılanacağı belirtilmiştir. Halkevinin gerçek 

geliri 700 lirası partiden ve 500 lirası belediyeden olmak üzere toplamda 1200 lira olmuştur. 

Belediyeden sağlanan gelirin 500 lirası bandoya harcanacaktır. Ayrıca yeni bir halkevi 

inşaatı için toplanan ve CHP Genel Sekreterliği kullanımına bırakılmak üzere 5524 liraları 

bulunmaktadır.1281 

Bayındır Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Galip Bahtiyar Göker’in 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Bayındır’da Fazlı Güleç’in parti başkanlığı zamanında bir halkevi inşası için 

toplanan ve CHP Genel Sekreterliği emrine bankada tutulan 5524 lira bulunduğunu 

belirtmiştir. Bir arsaya yetecek kadar taş ve kireç bulunmaktadır. Bayındır parti idare heyeti 

mevcut malzeme ve mevcut para ile iyi bir halkevi inşa edilebileceğini ve demir aksamı 

sağlayacağını bildirmiştir. Bu inşaata başlamak için CHP Genel Sekreterliği’nin izinlerini 

rica etmişlerdir. Arsanın yeri, şehrin planı doğrultusunda gelecekte genişleyeceği ve 

büyüyeceği bilinen istasyon yolu üzerinde ve şu anda hükümet dairesinin karşı sırasında 

2100 metre mürabbalık bir yer olduğunu belirtmiştir. Bu koşullar çerçevesinde elde bulunan 

mevcut para ve malzemeyle binanın nasıl yapılacağı hakkında doğrudan yapılan açıklamalar 

esaslı bir keşif ve raporlara dayanmaması nedeniyle oluşan pürüzleri anlayamamıştır. 

Göker, tutulan raporların belki de doğru olabileceğini fakat bu konuda ayrıca bir inceleme 

yapılabileceğini belirtmektedir. Şu anda arsanın bulunduğu yer şehrin dışında ve halkın 

yaşadığı yerlere bir hayli uzak olmaktadır. Halkın halkevine mümkün olduğunca zorluk 

yaşamadan gelmesini sağlama amacına elverişli görünmemektedir. İleriki yıllarda şehir 

                                                            
1280 BCA-CHP, 490.01/665.229.1, s. 135-156 
1281 BCA-CHP, 490.01/665.229.1, s. 135-156 
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büyüdüğü ve genişlediği takdirde yeni şehir halkına yakın olabileceği ifade edilmiştir.1282 

Buca Halkevi 

CHP Parti Müfettişi Kemal Satır’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde Buca’da 

çalışma olmadığını tespit etmiştir.1283 

Bornova Halkevi 

CHP Parti Müfettişi Kemal Satır’ın 1944 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Bornova’da çalışma olmadığını tespit etmiştir.1284 

CHP Parti Müfettişlik Raporlarına Göre Balıkesir Halkevleri 

Balıkesir Halkevi: 

Kuruluş ve Teşkilat: 

Balıkesir Halkevi 24 Şubat 1933’te kurulmuştur. 1285 Balıkesir’den sonra 1935’de 

Ayvalık Halkevi ile Edremit Halkevi kurulmuştur.  Bandırma Halkeviyle Gönen Halkevi ise 

1936 yılında kurulmuştur1286.  

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Balıkesir Halkevi başkanı serbest doktorlardan Faik Gürbaş’ın partiye ait ayrı bir odada 

çalıştığını belirtmektedir. Somer, Doktor Faik Gürbaş’ın üzerine almış olduğu bu milli 

görevi kendisiyle beraber iyi çalışmalarda bulunacak kişilerden seçtiğini ifade etmiştir. 

Halkevi çalışmalarının takdir edilecek şekilde olmaktadır. İleride kendisinden önemli işler 

başarabileceği ümit edilmektedir.1287 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

parti idare heyetinin, hükümet amir ve memurlarının, Balıkesir Vali ve parti idare heyetinin 

halkeviyle ilgi ve alakaları bulunduğunu belirtmiştir. Balıkesir Halkevi başkanının çalışması 

takdire değer görülmektedir. Balıkesir vilayet halkevinin idare heyeti azaları üzerlerine 

                                                            
1282 BCA-CHP, 490.01/665.229.1, s. 135-156 
1283 BCA-CHP, 490.01/665.230.1, s. 103 
1284 BCA-CHP, 490.01/665.230.1, s. 103 
1285 Başak Tekdurmaz, Balıkesir Halkevi Çalışmaları ve Kaynak Dergisinin Sistematik İndeksi, Balıkesir 

Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü Basılmamış Yüksek Lisans Tezi, Balıkesir, 2004, s.32. 
1286 Ahmet Ahçı Balıkesir Halkevinin Türk Modernleşmesi Yönündeki Faaliyetleri (1933-1951), 

Dumlupınar Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü Basılmamış Yüksek Lisans Tezi, Kütahya 2007, s.93. 
1287 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 4, 5 
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almış oldukları görevlerde yetenekli ve hepsi kültürlü, çalışkan kişilerden oluşmaktadır. 

Balıkesir Halkevi komitelerinde çalışan kişilerin yetenek ve bilgileri çevrenin bütün 

ihtiyaçlarına cevap verecek güçte olmaktadır. Bütün komitaların verimli çalışmalarına 

devam etmekte olduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1288  

Balıkesir Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde temsil 

şubesi, sosyal yardım şubesi, kitap saray şubesi, köycülük şubesi, ar şubesi, Dil-Tarih-

Edebiyat şubesi ve spor şubesi olmak üzere yedi koldan oluştuğunu belirtmektedir. Temsil 

salonu geniş ve temiz bir yerdir. Bu kolu Posta Şefi M. Fikri Çelebi idare etmektedir. 

Balıkesir Halkevi başkanının kıymetli yardımı ile meydana gelen bu koldan halk memnun 

olmaktadır. Sosyal yardım şubesi liman başkanı kıymetli bahriyelilerimizden Baha Ulçay 

tarafından idare edilmektedir. Yeni aldığı bir görevi memnuniyet yaratacak bir şekle 

koyacağını düşünülmektedir. Kitap saray şubesi Avukat İ. Hakkı İnce tarafından idare 

edilmektedir. 1000 küsur kitabı vardır. Okuma salonuna gençler ve öğrenciler devam 

etmektedir. Dil-Tarih-Edebiyat şubesi Öğretmen Nizamettin Erkan tarafından idare 

edilmektedir. Köycülük şubesi emekli Yarbay Şevket Üstün ve spor şubesi Öğretmen Ragıp 

Kural tarafından idare edilmektedir. Burada spor şubesi kara ve deniz kısımları olarak ikiye 

ayrılmış olduğu halde çok iyi çalışmaktadır. Ar şubesi başkanı olan Sabri Esmer musiki 

seven bir kişidir. Halkevinde bir musiki heyeti oluşturmaya çalıştığına dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1289 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

köycülük şubesinin para azlığından dolayı istenilen şekilde çalışamadığını belirtmiştir. Bu 

yıl bu kolun da faaliyetlerinin artırılmasına daha fazla önem verileceği ifade edilmiştir. 

Balıkesir Halkevinin kitapevi her zaman okuyucularla dolmaktadır. Balıkesir Halkevi 

faaliyetlerinin çevrede bıraktığı izlenim ve halkın ruhundaki değişiklikler olumlu ve 

memnuniyet verici olmaktadır. Halkın halkevine karşı olan ilgi ve alakalarının her yıl 

artarak devam ettiğine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1290 

 

                                                            
1288 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 135 
1289 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 4, 5 
1290 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 135 
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Balıkesir Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Balıkesir Halkevi ile içten ve iş birliği içinde çalışan ilçe başkanlarının halkevleri 

teşkilatlarından da yararlanarak ödenek işinin çözülmesi ve bu eksikliğin tamamlanması 

istendiği belirtiliştir. Bu durumun halkın, partiyle ilgilenmesine katkı sağlayacağı umudu 

taşıdığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1291 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Balıkesir Halkevi çalışmalarını sağlayacak ve verimli hale getirecek gelir kaynakları bulmak 

için vali ve idare heyeti üyelerinin maddi imkânlar dâhilinde çabalarına minnet 

duyulduğunu belirtmiştir. Köycülük şubesinin maddi imkânlar doğrultusunda çalışma 

yapamamaktadır. Başta vilayet hususi idaresiyle belediyeden elde edilen bu gelirlerin 

vilayetteki halkevleri arasındaki paylaştırılma şekli ihtiyaç ve gerekliliğe göre adil olduğuna 

dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1292 

Balıkesir Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde parti 

kayıtlarının, dosyaların ve raporların çok düzgün olduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1293 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Balıkesir Halkevlerinin hesap işleri yönetmeliğe uygun, demirbaş eşya defteri ve kitapevi 

defterlerinin düzgün olduğuna, kütüphanesinde yer alan kitapların çok fazla olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1294 

Balıkesir Halkevi’nin Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Balıkesir Halkevi binasında bulunan çalışma yerlerinin mükemmel olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1295 

 

                                                            
1291 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 4, 5 
1292 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 135 
1293 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 4, 5 
1294 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 135 
1295 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 4, 5 
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CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Balıkesir Halkevi binasının eski Türk Ocaklarından devredildiğini belirtmiştir. Müsamere 

salonunun, Balıkesir nüfusu ile orantılı ve geniş olmasının halkevi için avantajlı olmuştur. 

Fakat vilayet makamı tarafından bu bina ihtiyacı olduğu düşünülmektedir. Bu bina 

eksikliğini gidermek için yeni bir halkevi binası ve beden terbiyesine ait kapalı spor yeri 

teşkilatını mevcut hazırlanmış olan plana göre daha geniş bir bina yaptırmak için karar 

verilmiştir. Bu binanın yerini de belediyenin vereceğine dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1296 

Ayvalık Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Ayvalık Halkevi başkanlığını aynı zamanda partide azalık yapan çalışkan ve mütevazı bir 

kişi olan Kenan Alator’un yaptığını belirtmektedir. Halkevi beş şubeden oluşmaktadır.1297 

Ayvalık Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevinin temsil şubesi, ar şubesi, Dil-Tarih-Edebiyat şubesi, spor şubesi, sosyal yardım 

şubeleri olmak üzere beş şubeden oluştuğu belirtmektedir. Temsil şubesi Cumhuriyet Okulu 

Öğretmeni Kıvanç Onursal tarafından idare edilmektedir. Bu şube halkın rağbetini 

kazanmıştır. Ar şubesi parti başkanının eşi Hüsniye Doğan tarafından idare edilmektedir. Bu 

şubenin bando ve orkestrası bulunmaktadır. Dil-Tarih-Edebiyat şubesi ortaokul 

öğretmenlerinden Müfid Süzen tarafından idare edilmektedir. Bu şube sadece konferanslar 

vermektedir. Spor şubesi parti azalarından Nuri Örnek tarafından idare edilmektedir. Bu 

şube hem kara hem de deniz sporlarında faaliyet göstermektedir. Bu şube faaliyeti 

memnuniyet vermektedir. Kara ve deniz sporları faaliyetlerini gerçekleştirmek için 

mükemmel saha ve deniz kulüpleri tesislerine sahip olmaktadır. Sosyal yardım şubesi parti 

üyeleri tarafından idare edilmektedir. 80 yoksul öğrenciye yemek ve elbise sağlanmaktadır. 

Ayrıca bazı öğrencilerin ihtiyaçları dâhilinde kitap da verilmektedir. Parti başkanına halk 

dershanelerine önem vermesi gerektiği hatırlatıldı. Spor şubesindeki sporcular 

Yunanistan’ın Midilli Adası’ndan gelecek olan sporcularla karşılaşmaya 

                                                            
1296 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 135 
1297 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 22 
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hazırlanmaktadırlar.1298 

Gönen Halkevi 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde halk 

partisi başkanı olan Osman Gönen’in Ticaret Yüksek Okulundan mezun, çalışkan ve ateşli 

bir genç olduğunu belirtmektedir. Parti Başkanı Osman Gönen, belediye başkanının iki spor 

kulübünden birine yardımda bulunmasından dolayı şikâyet ettiğini fakat kendisini 

dinletemediğini ifade etmiştir. Bu durumu üzüntüyle karşıladığını belirtmektedir. Aynı 

zamanda parti başkanı sporcular üzerinde sözü geçen biridir. Somer, belediye başkanının bu 

durumu düzeltmesi gerektiğini belirtir. Kaymakamın partide içten bir şekilde çalışmalarda 

bulunduğu fakat halkevinde de görevi olduğu halde bu işlerin düzeltilmesi yolunda bir 

varlık gösteremediği ortadadır. Parti ve halkevi incelemeleri sonrasında elde edilen raporlar 

tuttuğu iki kıta cetveli de ilişik olarak eklediğini belirtmektedir.1299 

Gönen Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevi kütüphane şubesi, köycülük şubesi, spor şubesi, temsil şubesi, Dil-Tarih-Edebiyat 

şubeleri ve okuma kursları bulunduğunu belirtmektedir. Kütüphanede 500 kitap 

bulunmaktadır. Buraya öğrenciler ve gençler devam etmektedir. Köycülük şubesi şu anda 

köylülerle temas kurmakta ve konferanslar vermektedir. Sosyal yardım şubesi Gönen’de 

ortaokul olmadığı için birkaç yoksul öğrenciyi Bandırma ortaokulunda okutturmaktadırlar. 

Spor konusunda iki farklı kulüp kurulduğu için spor çalışmalarını bu durum zayıflatmıştır. 

Temsil şubesi çalışmalarına binanın alt katında bulunan küçük bir salonda devam 

etmektedir. CHP Genel Sekreterliği’nin gönderdiği eserlere çalışmakta olduklarını 

söylemektedirler. Bu işin başında Öğretmen Behçet Onar bulunmaktadır. Dil-Tarih-

Edebiyat şubesi ilçe kaymakamı Nurettin Arsener tarafından oluşturulmuştur. Parti 

merkezindeki radyo ile akşamları radyo yayını yapılmaktadır. Dört köyde halk dershanesi 

açılmıştır. Bu kurs kolu da Öğretmen Kamil Gök tarafından idare edilmektedir.1300 

 

                                                            
1298 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 22 
1299 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 7 
1300 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 7 
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Gönen Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

belediyenin sosyal yardım ödeneğinden spor kulüplerinden birine 100 liralık yardımda 

bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1301 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevinin faaliyetlerini küçük bir binada ve iki oda içinde parti ve faaliyetlerini idare 

ettiklerine dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1302 

Bandırma Halkevi 

Bandırma Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Bandırma’ya yapılacak olan halkevi inşası için parti ve belediye başkanının değerli 

yardımlarının ve çalışmalarının takdir edilecek nitelikte olduğuna dair tespitleri raporunda 

bulunmaktadır.1303 

Bandırma Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Bandırma’yı onurlandıracak bir binanın inşasına başlanmak üzere olduğuna dair tespitleri 

raporunda yer almaktadır.1304 

Edremit Halkevi: 

Kuruluş ve Teşkilat: 

Edremit Halkevi 22 Şubat 1935’te kurulmuştur. 1305CHP Parti Müfettişi Mehmet 

Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde halkevi başkanının hukuk mezunu olup 

avukatlık yaptığını belirtmektedir. Çalışkan ve partiye bağlı bir kişidir. İlçe Kaymakamı 

Ömer Bedreddin Bey’in yüksek eğitim görmüş, çok kıymetli ve bu işi yapacak güçte bir 

idare memuru olduğu düşünülmektedir. Parti ve halkevi başkanlarıyla içten bir şekilde 

                                                            
1301 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 7 
1302 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 7 
1303 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 4, 5 
1304 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 4, 5 
1305 Serap Taşdemir, “Halkevlerinin Taşradaki Yansımalarına Bir Örnek: Ayvalık Halkevi”, ÇTTAD,  

XVII/34  Bahar, 2017, s. 220. 
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çalışmakta oldukları görülmektedir. Köy hocaları halkevinin doğal azası olmaktadır. Bu 

bölgede bu yıl zeytin mahsulü verimli olduğu için buradaki halkın neşe içinde olduğuna dair 

tespitleri raporunda yer almaktadır.1306 

Edremit Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Edremit Halkevi’nin kütüphane şubesi, spor şubesi, köycülük şubesi, güzel sanatlar şubesi, 

sosyal yardım şubesi, Dil-Tarih-Edebiyat şubesi, temsil şubesi olmak üzere 7 şubeden 

oluştuğu belirtilmiştir. Gençler ve öğrenciler buraya devam etmektedirler. Köycülük şubesi 

faaliyetlerini gerçekleştirmektedir. İdman yurdu adında bir spor kulübü bulunmaktadır. 

Mevcut spor sahasının eksiklerinin tamamlanmasına devam edilmektedir. Sosyal yardım 

şubesi 70 fakir çocuğu giyindirmiş, iki fakir çocuktan birini de İstanbul Ticaret Lisesi’nde 

okutmaktadır. Temsil şubesini Öğretmen Hayriye Hanım idare etmektedir. Oradayken 

temsil edilen “Himmet Ağa’nın Oğlu” piyesini başarılı bir şekilde sergilemişlerdir. Edremit 

Halkevi’ne karşı halkın bağlılığı bulunmaktadır. Dil-Tarih-Edebiyat şubesinin köylere kadar 

giderek oralarda konferanslar vermektedir. İstiklal Harbi ve İnönü, zehirli gazlardan 

korunma, Kemalizm prensipleri gibi konular bu konferansların temelini oluşturmaktadır. 

Edremit Halkevi’nde maddi durumu yetersiz olan kişilere ücretsiz olarak bakan bir 

dispanser ve belediyenin yataklı bir hastanesinin bulunmaktadır. Halk dershaneleri ve biçki, 

dikiş, suni çiçek, şapkacılık, pastacılık gibi gerekli hayat bilgilerine de önem verilmektedir. 

Edremit’in dört ilkokulu ve bir ortaokulu olduğu ve bir tane daha ilkokula ihtiyaçları 

olduğunu ifade etmişlerdir. Yakın köylerinin hepsinin mektebi bulunmaktadır. Ortaokulu ilk 

defa parti açmıştır. Üç yıl yönettikten sonra maarife devretmişlerdir. Edremit Halkevi 

temsillerine köylüler de katılım göstermektedir. Zeytinli köy sporcularının merkeze bağlı 

oldukları ve kendilerine yardım edilmektedir. Edremit Halkevi’nin hazırlamakta olduğu 

Edremit Tarihi adlı dergi yazıldığına dair tespitleri raporunda yer almaktadır.1307 

Edremit Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde Zeytin 

köy sporcularına yardım edildiğini belirtilmiştir. Merkeze spor sahası yapılması için CHP 

                                                            
1306 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 4, 5 
1307 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 4, 5 
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Genel Sekreterliği’nden yardım istenildiğine dair tespitleri raporunda bulunmaktadır.1308 

Edremit Halkevi Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde hem 

partinin ve hem de halkevinin raporlarını gösteren dört adet cetvelin ilişik olduğu 

belirtilmiştir. Kütüphanesinde 1200 kitap bulunduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1309 

Burhaniye Halkevi: 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Burhaniye Halkevi’nin sosyal yardım şubesi, köycülük şubesi, ar şubesi, gösterit şubesi, 

spor şubesi olmak üzere toplamda 6 şubeden oluştuğunu belirtmektedir. Kitap saray 

şubesinin başkanı Eczacı Mustafa Çakıroğlu ve köycülük şubesi başkanı Zeytin Memuru 

Emin Cengiz halkevinde çalışmaya hevesli oldukları halde diğer kişilerin ve halkevi 

başkanının alakasızlığı nedeniyle halkevi ve parti faaliyeti yok görünmektedir. Örneğin ar 

şubesi başkalığı yapan Baş Gardiyan Ahmet Erken adında birinin elinde bakımsız ve 

yararsız olduğu ifade edilmektedir. Somer, gösteri şubesini incelemek istediğinde boş 

olduğu söylenmiştir. Bu şubeye Kooperatifler Kâtibi Ahmet Fevzioğlu’nu getirmek 

istediklerini belirttiler. Somer, öğretmenlerle aralarının açık olduğunu anladığından orada 

bulunan öğretmenlere bu durumu toparlamak için gereken öğütler verdiğini söylemektedir. 

Öğretmenlere memleketin ihtiyacı olanın ve birlikte çalışmalarının yararlarını detaylı bir 

şekilde aktarmıştır. Somer, aynı zamanda öğretmenlere kültür vekâletinin bu konudaki 

tebligatını da hatırlatmıştır. Öğretmenlerin, Somer’e düzgün çalışacaklarını vaat etmişlerdir. 

Fakat Somer, partinin ve halkevinin bu durumda ve bu elemanlarla çalışamayacaklarını 

düşünmektedir. Vali ve parti başkanının dikkatinin çekilmesini gerekli görmektedir. 

Kaymakam yüksek eğitim gördüğü halde bu işlere karşı ilgisiz ve umursamaz 

görünmektedir.1310 

 

                                                            
1308 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 4, 5 
1309 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 4, 5 
1310 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 6 
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Burhaniye Halkevi Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevinin kütüphanesinde 500 tane kitap bulunduğunu ve çok az bir okuyucu kitlesi 

olduğunu ifade etmektedir.1311 

Burhaniye Halkevi Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Burhaniye Halkevi binasının inşasının 8000 liraya mümkün olabileceğini belirtmiştir. Bu iş 

için il yönetim kurulundan 5000 lira istenilmektedir.1312 

Burhaniye Halkevi Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Mehmet Somer’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevinin bulunduğu iki dükkân ve üst katlarının halkevi çalışmaları için uygun olmadığını 

ifade etmiştir. Halkevi binasının bir harabeyi andırdığını belirtmektedir. Parti ve halkevini 

içine alabilecek bir bina planı hazırladıklarını ve bunun 8000 liraya inşasının mümkün 

olabileceği orada olanlar tarafından dile getirilmiştir. Somer, dile getirilen planı görmediğini 

belirtmiştir. Orada bulunanlar inşaat için il yönetim kurulundan 5000 liralık yardım talep 

etmektedirler. Bu yardımı aldıkları takdirde geri kalan kısmı kendilerinin 

tamamlayacaklarını aktarmışlardır. Somer, orada bulunanların bu ifadelerine rağmen ortada 

bir çalışma göremediği için bu açıklamalarına inanmamıştır.1313 

Balıkesir, Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen, Burhaniye, Sındırgı, Balya, 

Burhaniye Halkevleri 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Fuat Sirmen’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde Balıkesir, 

Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen halkevlerini incelemiştir. Toplamda beş halkevi 

bulunduğu belirtilmektedir. Bu halkevlerinde yapmış olduğu incelemelerinde parti yönetim 

kurullarının halkevleriyle yakından ilgilendiklerini tespit etmiştir. Hatta Ayvalık ve Gönen 

ilçelerinde parti başkanları aynı zamanda halkevi başkanlığı da yapmaktadırlar. Diğer 

halkevlerinin başkanları ise parti yönetim kurulu üyelerindendir. Sirmen, Edremit 

                                                            
1311 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 6 
1312 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 6 
1313 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 6 
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Halkevi’nde yaptığı incelemelerinde Dil-Tarih-Edebiyat şubesi, gösteri şubesi, köycülük 

şubesinde görevde bulunanlardan ikisinin nakil olmaları ve diğer kişinin de istifa 

etmesinden dolayı boşalan görevlerine hemen seçim yapılarak bu şubelerin çalışmalarının 

sekteye uğratılmaması gerektiğini ifade etmektedir. Gönen Halkevi yenidir ve başında da 

aktif bir genç bulunmaktadır. Bandırma Halkevi de yenidir fakat halkevi başkanı olan 

Devlet Demir Yolları’nda doktorluk yapan İbrahim Akıncı’nın tayini çıktığı için yerine 

köycülük şubesi başkanlığı yapan Noter Mehmet Bey bu görevi yerine getirmektedir. Noter 

Mehmet iyi ve çalışkan bir kişi olmasına rağmen gerekli olan sevgi ve otoriteyi sağlayacak 

niteliklere sahip bulunmamaktadır. Halkevinin teftişi sırasında halkevi yönetmeliğine 

uymayan bazı tespitlerde yer almaktadır. Sirmen, yapmış olduğu teftişinde Bandırma 

Halkevi Dil-Tarih-Edebiyat şubesi başkanlığını yapan Avukat Burhan Yener’in bölgesine 

göre bilgili ve kuvvetli bir kişi olarak bilindiğini ifade etmektedir. Fakat Yener, ilçe yönetim 

kurulunu oluşturan kişilerle ve halkevinin başında bulunan kişilerle anlaşmazlık halinde 

olduğunu tespit etmiştir. Bu durum küçük bir yer olan Bandırma’da kötü bir etki yaratmıştır. 

Öğretmenlerin halkevine yardımcı olabilecek durumu varken yabancılaşmasına neden 

olmuştur. Burhan Yener’in halkevi yönetim kurulu toplantısında parti disiplinine 

uymayacak şekilde Bandırma’da partiyi temsil eden kişiler hakkında çok ağır sözler 

söylediği duyulmuştur. Bu sözlerin söylendiğini gösteren halkevi yönetim kurulu zaptının 

onaylanmış bir örneği ek olarak sunulmuştur. Sirmen, özetle Bandırma yönetim kurulunu 

oluşturanlar arasındaki bu durumun devam etmesinin sakıncalı olduğu düşüncesindedir. 

Sirmen, bu konuda vilayet parti başkanlığının bu duruma müdahale ederek bölgede bu gibi 

anlaşmazlıklara meydan vermemesi ve daha yararlı bir şekilde çalışacak kimselerin iş başına 

getirilmesinin sağlanmasını zorunlu görmektedir.1314 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen, Sındırgı Halkevlerinde incelemelerde bulunmuştur. 

Halkevlerine, parti idare heyetlerinin yakın alaka gösterdiğine, halkevlerini teşvik edici 

davranışları olduğunu ve halkevi başkanlarının çabalarının ve faaliyetlerinin bulunduğunu 

belirtmiştir. Halkevleri idare heyetlerinde çalışan kişiler bulundukları çevrenin sosyal 

yapısına uygun seçilmiş, bilgili ve kültürlü kişilerden oluşmaktadır.1315 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Balıkesir, Bandırma, Gönen, Edremit, Ayvalık, Sındırgı, Burhaniye Halkevlerinde 

                                                            
1314 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 73, 74 
1315 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 135, 136 
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incelemelerde bulunmuştur. Parti idare heyetlerinin, hükümet amir ve memurlarının, 

Balıkesir vali ve parti idare heyetlerinin halkevleriyle olan ilgileri ve yorulmadan çalışmaya 

devam ettiklerini belirtmektedir. Halkevleri idare azalıları ve komitalara seçilen kişilerin 

yerine getirecekleri görevlerin önemini bilen kültürlü ve istenilen talepleri 

gerçekleştirebilecek kişilerden oluşmaktadır. Diğer halkevlerinin kültürlü kişilerden oluşan 

halkevi idare heyeti azaları ve şube komitaları bulunurken Burhaniye’nin küçük bir ilçe 

olması dolayısıyla burada yetişmiş kültürlü kişiler olmadığı için halkevi çalışmalarından 

istenilen verimin alınamadığını belirtmektedir. Halkevi başkanının istifa etmesiyle buraya 

daha ilgili ve kültürlü başka kişiler seçilmiştir. Şubelerde çalışan kişiler bilgili ve yetenekli 

oranında çevrelerine yararlı olmaya ve ihtiyaçlara cevap vermeye çalışmaktadırlar. Özellikle 

köycülük şubesinin çalışmalarına diğer şubelere göre daha fazla hız verilmektedir. Bengisu, 

Balıkesir ve ilçelerindeki halkevi çalışmalarının halk arasında partimizin devrimci ruhuna 

uygun etkiler yarattığını düşünmektedir.1316 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Balıkesir, Bandırma, Gönen, Edremit, Ayvalık, Burhaniye Halkevlerinde 

incelemelerde bulunmuştur. Birinci raporunda ifade ettiği bazı konularda takdir edilecek 

noktaları gözlemlediğini belirtmektedir. Halkevlerinin çalışmalarına her gün biraz daha hız 

vermelerinden şahsi memnuniyet duyduğunu ifade etmektedir. Vilayet idare heyeti, halkevi 

çalışmalarını düzene koymaktadır. Bandırma, Edremit, Ayvalık, Gönen Halkevlerinin yanı 

sıra bu raporunda Sındırgı Halkevi’ni de teftiş etmiştir. Bu halkevlerinin imkânları dâhilinde 

çevrelerine yararlı olmaya çalışmaktadır. Bu halkevlerinin her gün biraz daha artan çabaları 

ile halkı halkevi çatısı altında toplamaktadır. Bu durum memnun duyulacak bir ilgi 

uyandırmaktadır. Bengisu, halkevleriyle ilgili yapmış olduğu teftişinde Balya ve Burhaniye 

ilçeleri halkevleri hakkında da incelemelerde bulunmuştur. Bu halkevlerini, vilayet idare 

heyeti başkanının devamlı olarak takip etmesi ve uyarıları sonucunda durumlarının eskiye 

göre bu halkevlerinde canlılık ve faaliyet görülmeye başlamıştır.1317 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1942 yılındaki teftişinde Balıkesir vilayeti 

içindeki yedi halkevinden Balıkesir halkevinin çalışmaları diğerlerine örnek olmaya değer 

derecede olduğunu düşünmektedir. İlçelerden Ayvalık, Edremit, Sındırgı Halkevleri ile 

Havran Nahiyesi Halkodası da ötekilere göre daha verimli çalışmaktadırlar. Diğer 

halkevlerinin başkanları ve şubelerde çalışan birçok elemanları askerlik hizmetleri 

                                                            
1316 BCA-CHP, 490.01/623.48.1, s. 10, 11 
1317 BCA-CHP, 490.01/623.48.1, s. 68 
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dolayısıyla ayrıldıkları için idare heyetleri ile şube çalışmalarını daha sönük bulmuştur. 

Asgari çalışma programına göre bu halkevlerinin faaliyetlerine hız ve önem verilmesi yeni 

idare heyetine seçilen kişilerden rica edilmiştir. Halkevleri idare heyetlerinde ve şube 

komitalarındaki kişiler kendi bölgelerinin kültürel gelişimlerine göre üzerlerine almış 

oldukları görevleri yönetmelik ve çalışma programları çerçevesinde başarmaya 

çalışmaktadırlar. Halkevinde görev alan bu kişiler derece derece bölgelerinin en yüksek 

kültür elemanlarıdır. Bilgi ve yetenekleri oranında çevrelerine yararlı olmaya çalışmakta ve 

ihtiyaca cevap verebilmek için feragatle uğraşmaktadırlar.1318 

CHP Parti Müfettişi Recai Güreli’nin 1945 yılında yapmış olduğu ikinci teftişinde 

Balıkesir ve ilçe halkevlerini incelemiştir. Gençliğin halkevine bağlılığı memnuniyet verici 

olduğunu belirtmiştir. Kitapevleri gençlerin halkevine karşı olan ilgisinde önemli bir rol 

oynamaktadır. Ancak halkevlerinin başına kültürlü kişilerin getirilmesi gençliği halkevlerine 

ve partiye olan bağlılıklarının artmasına sebep olacaktır. Bu noktanın dikkate alınması ve 

halkevleri başkanlığının kültürsüzlerden kurtarılması halkevlerinin iyi işlemesi bakımından 

büyük yarar sağlayacaktır.1319 

CHP Parti Müfettişi Recai Güreli’nin 1946 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Balıkesir ve ilçe halkevlerini incelemiştir. Müfettişlik bölgesinde en çok zihnini işgal eden 

konunun Balıkesir il merkezinde yüksek katınızca da malum olan yerel işlere iki 

milletvekilinin bazı müdahaleleri yüzünden partili arkadaşlar arasında devam etmekte olan 

anlaşmazlıkların bulunmasıdır. Fevzi Hatipoğlu’ndan kaynaklanan ve ayrışmaya neden olan 

halkevi başkanlığına il idare kurulu dışından Öğretmen Cevdet Demiray’ın üç muhalif oya 

karşı dört oyla seçilmiştir. Bu seçim sonucu aralarındaki anlaşmazlığı daha fazla 

gerginleştirmiştir. İl idare kurulundan Avukat Sıtkı Yırcalı, Avukat Esat Budakoğlu, Avukat 

Niyazi Akyürek bu seçimin talimata uygun olmadığını ileri sürmekte ve Milletvekili 

Hayrettin Karan’ın yakınları olan diğer dört arkadaşta eski kararlarında ısrar etmektedirler. 

Aralarını bulmak amacıyla halkevi başkanlığına seçilen Öğretmen Cevdet Demiray’ın 

istifası suretiyle bu anlaşmazlığın sona ereceğini Ankara’da iken yüksek huzurlarında arz 

etmiştir. Milletvekili Hayrettin Karan’a direktif vereceğinizi emir buyurulacağını 

hatırlatmaktadır. Bu kişinin Balıkesir’e gelmesine bekleyerek fiili hiçbir harekette 

bulunmayarak buna karşı çıkan genç arkadaşları idare etmiştir. Hayrettin Karan 09.03.1946 

tarihinde Milletvekili General Kazım Özalp ve Pertev Etçioğlu ile birlikte Balıkesir’e 

                                                            
1318 BCA-CHP, 490.01/624.49.1, s. 67, 68 
1319 BCA-CHP, 490.01/624.51.1, s. 80 
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gelmişlerdir. Hayrettin Karan’ın bu konuya dair bir şey söylemediği için geldiğinin ertesi 

günü kendisini aydınlatmasını rica etmiştir. Hayrettin Karan açıklamasında Cevdet 

Demiray’ın halkevi başkanlığından istifaya davet edilmesi hakkında yüksek makamlarından 

bir direktif almadığını ve bu teklifin doğru olmayacağını mamafih il idare kurulunda 

kendisiyle öteden beri teşriki mesai eden arkadaşları ile görüşeceğini ve alacağı neticeyi bir 

gün sonra bildireceğini sözlerine ilave etmiştir.1320 

Balıkesir, Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen, Sındırgı, Balya, Burhaniye 

Halkevleri Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Fuat Sirmen’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde Balıkesir, 

Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen Halkevlerini incelemiştir. Balıkesir Halkevi’ne özgü 

bir canlılık göze çarptığını belirtmektedir. Özellikle halkevi başkanlığı yapan Fevzi 

Sözener’in aralıksız ve değerli çalışmaları göze çarpmaktadır.  Sirmen’in, özellikle 

köycülük ve ar şubelerinde öğretmenlerin daha yakından halkevleriyle ilgilenmelerini 

temenni etmiştir. Sirmen, Edremit Halkevi’nin de oldukça iyi çalışmalar yaptığını ifade 

etmektedir. Henüz müze şubesi oluşturulmamıştır. Birkaç fotoğraf bulunmaktadır. Bandırma 

Halkevi de faaliyette bulunmaktadır. Halkevlerinde, halk dershaneleri oldukça yararlı 

çalışmalarda bulunmaktadır. Özellikle öğretmenlerin sadece halk dershaneleriyle 

kalmamaları ve diğer şubelerde de aktif görev almalarının sağlanması ve mevcut 

faaliyetlerin artırılması gerekmektedir.1321 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen, Sındırgı Halkevlerinde incelemelerde bulunmuştur. 

Halkevlerinin açılmış olan bütün şubelerin bölgenin gücüne ve ihtiyacına uygun olmadığını 

belirtmektedir. Şubelerin sönük ve tutuk bir durumda olduğunu ve şubelerin sadece adlarını 

taşıyan levhaların odaların kapısında asılı bulunduğunu görülmektedir. Bu halkevlerinde 

bölgeyi alakalandıran konular üzerindeki görüşmeler ve temsil edilen milli piyesler kır 

eğlencesinde gösterilmektedir. Köylünün dertleri, ihtiyaçları ve sağlığı ile ilgili bulunan köy 

gezileri halk üzerinde çok iyi ve yararlı etkiler bırakmaktadır. Bu şekilde yapılan faaliyetler 

köyden şehre kadar herkesi halkevine bağlamaktadır. Bu doğrultuda halkevlerinin bu 

konular üzerinde çok çalışması gerekeceğinden genelge yayınlanmasını rica etmektedir.1322 

                                                            
1320 BCA-CHP, 490.01/624.51.1, s. 131, 132 
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CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Balıkesir, Bandırma, Gönen, Edremit, Ayvalık, Sındırgı, Burhaniye Halkevlerinde 

incelemelerde bulunmuştur. Halkevi olan her yerde halkın ve gençliğin bu sosyal hayat ve 

kültür kaynaklarına olan rağbeti her yıl bir önceki yıla oranla memnuniyet düzeyinin 

arttığını belirtmektedir.1323 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1942 yılındaki teftişinde Balıkesir vilayeti 

içindeki halkevleriyle halkodalarımızın her yıl biraz daha ilerleyen çalışmalarıyla bölgeleri 

üzerinde partimizin devrimci ruhuyla uyumlu olan, uygun ve olumlu etkiler bıraktığı 

görülmekte ve sezilmektedir. Halkevi veya halkodası açılmış olan her yerde halkın ve 

gençliğin bu sosyal hayat ve kültür yuvalarına olan sevgi ve bağlılığı artmakta ve 

kökleşmektedir.1324 

CHP Parti Müfettişi Recai Güreli’nin 1945 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Balıkesir ve ilçe halkevlerini incelemiştir. Halkevleri çalışmalarına ait son altı aylık 

raporlardan Balıkesir il merkezleriyle Ayvalık, Bandırma ilçelerinin çalışma raporları 

gelmiştir. Diğer il ve ilçelerden henüz çalışma raporları gönderilmemiştir. Gelen raporları 

gözden geçirerek doğrudan incelemede bulunmuştur. Bunların temsil ve kitap saray 

şubelerinin faaliyetleri oldukça verimli olmuştur. Binalarının müsait olmaması ve para azlığı 

nedeniyle halkevlerinden istenilen ve beklenilen verimlilik alınamamaktadır.1325 

Balıkesir, Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen, Sındırgı, Balya, Burhaniye 

Halkevleri Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Fuat Sirmen’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde Balıkesir, 

Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen Halkevlerini incelemiştir. Balıkesir ve ilçelerindeki 

halkevlerinin varlığını devam ettirebilmeleri, şube faaliyetlerini gerçekleştirmeleri ve şube 

faaliyetlerinin olgunlaşması için ihtiyaçları olan gelirin sağlanmasında özellikle eski il 

yönetim kurulu başkanlığı yapmış olan Lütfi Kırdar’ın büyük hizmetleri olmuştur. Partinin 

hususi muhasebeden bu yıl için aldığı ödenek yükseltilerek 38000 liraya çıkartılmıştır. Bu 

ödenekten 5000 lirasını paylaştırmak ve 7000 lirası masraflar için Balıkesir Halkevi’ne, 

5000 lirası Edremit Halkevi’ne, 4000 lirası Bandırma ve Gönen Halkevlerine yardım etmek 

için ayrılmıştır. Gönen ve Bandırma Halkevlerinin inşaatı için de 6000 lira ayrılmıştır. 

                                                            
1323 BCA-CHP, 490.01/623.48.1, s. 10, 11 
1324 BCA-CHP, 490.01/624.49.1, s. 67, 68 
1325 BCA-CHP, 490.01/994.844.1, s. 2 
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Bunların dışında parti harcamalarından tasarruf edilerek Balıkesir Halkevi’ne ayrıca 

yardımlarda bulunulmuştur. Balıkesir Halkevi’ne bir sinema makinesi alınmıştır.1326 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen, Sındırgı Halkevlerinde incelemelerde bulunmuştur. 

Vilayet hususi idaresinin her yıl vermekte olduğu partiye yardım ödeneğinden ilçelere adil 

bir şekilde ödenek ayrılmaktadır. Yerel belediyelerin de bütçelerinden imkânları oranında 

ilçelere yaptıkları yardım paralarının ihtiyaçlarına ve çalışma düzeylerine göre dengeli bir 

şekilde dağıtılmış olduğunu gözlemlemiştir. Bandırma Belediyesi, Devlet Demiryolundan 

alacağını Bandırma Halkevi inşaatına ayırmıştır.1327 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Balıkesir, Bandırma, Gönen, Edremit, Ayvalık, Sındırgı, Burhaniye Halkevlerinde 

incelemelerde bulunmuştur. Balıkesir, Sındırgı, Bandırma, Edremit, Ayvalık, Gönen, 

Burhaniye Halkevlerinin varlığını devam ettirmesi, şube faaliyetlerinin gerçekleşmesi ve 

çevrelerine yararlı olabilmeleri için gerekli olan gelirlerin sağlanmasında vali ve idare 

heyetlerinde yer alan arkadaşların devamlı çaba içerisinde olmalarına şükran duyulduğunu 

ifade etmektedir. Halkevlerinin başlıca gelir kaynağı hususi idarelerle yerel belediyeler 

oluşturmaktadır. Bu kurumlar bütçeleri ölçüsünde para yardımı yapmaktadırlar. Vilayet 

idare heyeti hususi idareden ve belediyelerden sağlanan bu paraları teşkilatlarla 

halkevlerimizin çalışma kapsamlarına ve yeteneklerine göre adil bir şekilde 

paylaştırılmaktadır.1328 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1941 yılında yapmış olduğu ikinci 

teftişinde Balıkesir, Bandırma, Gönen, Edremit, Ayvalık, Burhaniye Halkevlerinin yanı sıra 

Sındırgı, Balya ve Burhaniye Halkevlerinde de incelemelerde bulunmuştur. Halkevlerine, 

hususi idare bütçesi tarafından konulan yardım ödeneğinin vilayet içindeki teşkilatların ve 

halkevlerinin faaliyet ve ihtiyaçları göz önüne alınarak adil bir şekilde paylaştırılmasına 

dikkat edilmektedir.1329 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1942 yılındaki teftişinde Balıkesir vilayeti 

içindeki halkevleri, hususi idareden sağlanan paraları vilayet idare heyeti merkez ve 

                                                            
1326 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 73, 74 
1327 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 135, 136 
1328 BCA-CHP, 490.01/623.48.1, s. 10, 11 
1329 BCA-CHP, 490.01/623.48.1, s. 68 
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ilçelerdeki teşkilatımızla, halkevleri ve halkodalarının çalışma derece ve yeteneklerine göre 

paylaştırmaktadır. Bu paylaştırma esnasında bölge belediyelerinden yapılmakta olan para 

yardımlarının oranları da göz önüne alınarak adil bir şekilde paylaştırmaktadır.  Bu 

halkevlerinin çalışmaları için vilayetten ve yerel belediyelerden bütçe imkânları oranında 

para yardımı görmekte oldukları gözlemlenmiştir.1330 

CHP Parti Müfettişi Recai Güreli’nin 1945 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Balıkesir ve ilçe halkevlerini incelemiştir. Halkodalarına merkezden yapılan para 

yardımının halkevlerinin masrafları için harcandığını görmüştür.1331 

Balıkesir, Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen, Burhaniye, Sındırgı Halkevleri 

Kayıtlarına İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen, Sındırgı Halkevlerinde incelemelerde bulunmuştur. 

Halkevlerinin hesap işlerinin doğru yapıldığı, demirbaş eşya defterinin ve kütüphane 

defterinin düzgün ve yönetmeliğe uygun tutulduğuna dair tespitleri raporunda yer 

almaktadır.1332 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Balıkesir, Bandırma, Gönen, Edremit, Ayvalık, Sındırgı, Burhaniye Halkevlerinde 

incelemelerde bulunmuştur. Balıkesir vilayeti ve ilçelerindeki halkevlerinin hesap işlerinin 

yönetmeliğe uygun, demirbaş eşya defteri ve kütüphane defteri düzgün tutulmaktadır. 

Bengisi, her halkevine asgari çalışma planını gerçekleştirme ve altı aylık çalışma 

raporlarının düzgün bir şekilde gönderilmesini önemle tavsiye etmiştir.1333 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1942 yılındaki teftişinde Balıkesir vilayeti 

içindeki halkevlerinin hesapları düzgün ve yönetmeliğe uygun olarak tutulmaktadır. Tüm 

defterlerin düzgün bir şekilde tutulduğu görülmüştür. Bu halkevlerinden bazıları asgari 

çalışma programlarını gerçekleştirmekte ise de bazı halkevleri de imkânsızlıklar karşısında 

ve çalışma elemanlarının azlığından dolayı zorluklara düşmekte olduklarını ifade 

etmişlerdir. Bu konu üzerine biraz daha fazla alaka ve çaba gösterilerek halkevlerinden 

beklenilen amaç ve hedefe varılmasına önem vermeleri gerektiği ve kabul ettikleri görevin 

                                                            
1330 BCA-CHP, 490.01/624.49.1, s. 67, 68 
1331 BCA-CHP, 490.01/994.844.1, s. 2 
1332 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 135, 136 
1333 BCA-CHP, 490.01/623.48.1, s. 10, 11 
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herhalde yapılmış olması bakımından vatani bir borç olduğu idare heyetlerine 

hatırlatılmıştır.1334 

Balıkesir, Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen, Burhaniye, Sındırgı Halkevleri 

Binasının Durumuna İlişkin Tespitler: 

CHP Parti Müfettişi Fuat Sirmen’in 1937 yılında yapmış olduğu teftişinde Bandırma 

ve Gönen Halkevlerinin inşası için maddi kaynak ayrılmıştır.1335 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen, Sındırgı Halkevlerinde incelemelerde bulunmuştur. 

Halkevlerinin binalarına ilişkin değerlendirmesinde Sındırgı Halkevi binasının yeni, güzel 

ve ihtiyaca cevap verdiğini belirtmektedir. Edremit, Ayvalık, Bandırma, Gönen Halkevi 

binaları büyük birer evden ibaretlerdir. Buralarda nüfusları oranında ihtiyaçlarını 

karşılayacak yeni binalar yapılması gerekmektedir. Bandırma Halkevi binası geniş bir 

ölçüde başlamıştır. Bu binanın bitirilmesi için maddi kaynağa ihtiyaç duyulmaktadır. 

Bengisu, bu kaynağın belediye tarafından karşılanacağını ziyaretinde öğrendiğini ifade 

etmiştir. Devlet Demir Yolları ile belediye arasında olumsuzluk yaratan ortak oldukları bir 

rıhtım üzerinde bulunan demir yolunun devlet tarafından satın alınmasına karar verilmiştir. 

Bu satın alma işlemi dosyası Devlet Demiryolları Genel Müdürlüğü’ne ulaşmıştır. Satın 

alma işinin tamamlanmasının ardından belediyenin alacağı paradan ödenecektir. Satın alma 

işlerinin tamamlanmasının ardından aracı olunmasını rica etmektedir.1336 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1941 yılında yapmış olduğu birinci 

teftişinde Balıkesir, Bandırma, Gönen, Edremit, Ayvalık, Sındırgı, Burhaniye Halkevlerinde 

incelemelerde bulunmuştur. Balıkesir vilayeti ve Sındırgı ilçesi halkevleri binaları bugünkü 

şartlarda ihtiyacı karşılamaktadır. Bandırma, Gönen ve Edremit Halkevleri büyük bir evden 

ibaret olup ihtiyaca güçlükle cevap vermektedir. Burhaniye ve Ayvalık Halkevleri ise harap 

ve şubelerin faaliyetlerini gerçekleştirmesine uygun olmamaktadır. İmkân olduğunda 

buralara ilk fırsatta halkevi binaları yapılmasının uygun olacağı düşünülmektedir.1337 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1942 yılındaki teftişinde Balıkesir vilayeti 

içindeki halkevlerinin binaları bölgenin ihtiyaçlarına karşılayıp karşılamadığı hakkında 

geçen yılki raporunda izah ettiğim durumlar ile ilgili aynı düşüncelere sahip olduğunu 

                                                            
1334 BCA-CHP, 490.01/624.49.1, s. 67, 68 
1335 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 73, 74 
1336 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 135, 136 
1337 BCA-CHP, 490.01/623.48.1, s. 10, 11 
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belirtmektedir.1338 

CHP Parti Müfettişi Recai Güreli’nin 1945 yılında yapmış olduğu birinci teftişinde 

Balıkesir ve ilçe halkevlerini incelemiştir. Halkevleri çalışmaları ilçelerin genelinde ihtiyaca 

cevap verecek binalar mevcut olmamasından veya azlığından dolayı tüzük hükümleri tam 

olarak uygulanamamaktadır. Her neye mal olursa olsun ihtiyacı karşılayacak halkevleri 

binalarının yaptırılması çok yararlı olacağını düşünmektedir. Halkevlerine ve halkodalarına 

merkezden yapılan para yardımla binalara sandalye, masa, dolaplar alınmış; kitap, mecmua, 

gazeteler düzenli bir şekilde dolaplara yerleştirilmiştir.1339 

Balya ve Burhaniye İlçeleri Halkevleri 

Kuruluş ve Teşkilat: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevlerinin komitalarında çalışabilecek eleman bulunamamasından dolayı faaliyetlerini 

gerçekleştiremeyen halkevlerinin çalışmalarını sağlamak için halkodalarına çevrilmesi 

konusundaki emir üzerine daha önceden bu iki halkevi için gördüklerini ve düşündüklerini 

sunduğunu belirtmiştir. Halkevleri başkanlarının parti idare heyetlerine dâhil azalardan 

birinin olması şartının tüzükte yapılacak düzenlemeyle kaldırılmadığı takdirde 

çalışmalarında ilerlemelerinin çok zor ve uzun olacağı düşüncesindedir.1340 

Balya ve Burhaniye İlçeleri Halkevleri Şube Faaliyetleri: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevlerinde şu anda birer okuma odası ve partililerin toplanma ve görüşme yeri 

durumunda olduğunu belirtmektedir.1341 

Balya ve Burhaniye İlçeleri Halkevleri Mali Durumu: 

CHP Parti Müfettişi Mustafa Bengisu’nun 1940 yılında yapmış olduğu teftişinde 

halkevlerinin faaliyetlerinin parasızlık nedeniyle işlevsiz bir durumda olduğunu 

belirtmektedir.1342 

  

                                                            
1338 BCA-CHP, 490.01/624.49.1, s. 67, 68 
1339 BCA-CHP, 490.01/994.844.1, s. 2 
1340 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 136 
1341 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 136 
1342 BCA-CHP, 490.01/623.46.1, s. 136 
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3. SONUÇ 

Halkevleri, Cumhuriyetin getirdiği değerleri geniş halk kitlelerine ulaştırması için 19 

Şubat 1932 tarihinde başta Ankara olmak üzere 14 il merkezinde kurulmuştur.  Halkevleri 

halkın kültürel ve sosyal kalkınmasında büyük öneme sahip olmuştur. 

Cumhuriyet Arşivi’nde yer alan Cumhuriyet Halk Partisi Parti Müfettişlik 

Raporlarından yararlanılarak gerçekleştirdiğimiz araştırmamızda, Batı Anadolu 

Halkevlerinden; Aydın, Muğla, Denizli, Manisa, İzmir, Balıkesir Halkevleri ve kazalarında 

bulunan halkevlerinin kuruluş ve teşkilat, şube faaliyetleri, mali durumları, kayıtları ve bina 

durumları hakkında oldukça önemli değerlendirmelere yer verildiğini belirledik. CHP Parti 

Müfettişlik raporlarından ayrıca bu faaliyetlerin ne denli olumlu ve uygun yapıldığına dair 

bilgilere eriştik. Cumhuriyet Halk Partisinin Parti Müfettişlik raporları incelendiğinde 

Halkevlerine çok önem verildiğini görmekteyiz. Parti müfettişlerinin Halkevlerini 

denetlemeye önem verdiklerine ve Halkevleri ve Halkodalarının bulunduğu her yere 

gitmeye çalıştığı, ekonomik şartlar, olumsuz hava şartları, ulaşım koşullarının zorluğu, il 

merkezleri ile ilçe ve köylere olan mesafesi, taşıt sorunu gibi bazı olumsuz sorunlarla 

karşılaşmalarına rağmen uğraş verdiklerini raporlardan tespit ediyoruz. Parti Müfettişlerinin 

halkevleri ile ilgili tutmuş oldukları raporlarda da objektif olarak gözlemlerini aktardıklarını 

söyleyebiliriz. Olumsuz rapor verdikleri halkevleri ya da orada bulunan yöneticilerle ilgili 

bir sonraki yıllarda olumlu raporlar da verdiklerini raporlarda görebiliyoruz. Bu yönüyle 

Halkevi teftiş raporları, CHP’nin Halkevlerini daha etkin kılmak için çabaladığı, Halkevleri 

çalışmalarına eleştirel yollarla daha da işlevsellik kazandırdığı önemli bir araçtır.  

Halkevlerinin 9 şubesi olmasına rağmen her halkevinde 9 şubenin açılmadığını; 

bazen 4 ya da 5 şubede kaldıklarına müfettişlik raporlarında rastlıyoruz. Hatta düzenlenen 

raporlarda bazı şubelerin kapatılıp yerlerine başka şube açılması gerektiğini vurguladıkları 

raporlarda bölgenin ihtiyaçlarında ya da mevcut personellerin niteliklerine göre kararlar 

alındığını görüyoruz. Böylelikle Halkevlerinin bölgeye uygun, daha verimli çalışmalar 

yapması gerektiği, kaynaklarını ise böylelikle daha verimli kullanması gerektiğini CHP’nin 

telkin ettiğini görüyoruz.  

Halkevleri bazı bölgelerde büyük bir ilgi görürken hatta açılması için halkın ricaları 

ve maddi olarak para topladıklarına rastlarken bazı bölgelerimizde ilgisizliklerine 

rastlıyoruz. Bu bölgelerimizde bazısında birkaç kişinin halkevleri aleyhine olumsuz 
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propaganda yaptıklarına da müfettişlik raporlarında görme imkânını yakalıyoruz. Böylece 

Halkevlerinin bölgede daha etkin propaganda yapması gerektiğini, daha aktif olması 

gerektiğini ve vatandaşlara ulaşmakta daha yoğun çalışması gerektiği raporlara yansıyan 

bilgilerdir. 

Halkevlerinin önemli bir kültür merkezi olduklarına ve halkın hızla gelişmesi, 

sınıfsal farklılıkların ortadan kalkması için mücadele merkezi olduğunu görmekteyiz. Bu 

doğrultuda onların çalışmalarını daha etkin kılabilmek için CHP, müfettişlerini yıllarca etkin 

bir şekilde çalıştırmış, Batı Anadolu’daki bu Halkevlerini düzenli olarak ziyaret etmiş, 

eksikliklerin tespitini sağlamış ve gidermeye çalışmıştır.  

Kuruluş ve teşkilatlanma aşamasında başta öğretmenler olmak üzere memurlar, 

doktorlar, serbest meslek sahibi kişilerin görev aldıklarını; çeşitli meslek gruplarının 

olmasına rağmen zaman zaman halkevinde eleman ihtiyacı da ortaya çıktığı raporlara 

yansıyan genel tespitlerdir. Yine kuruluş ve teşkilatlanma aşamasında hangi şube hangi 

vilayet ve kazalarda hangi yönleriyle ön plana çıktıklarının ayrıntılarıyla değerlendirildiği 

raporlarda açıkça görülmektedir. Mali durumları açısından hususi idareden, partiden, CHP 

Genel Sekreterliği’nden, belediyelerden aldıkları maddi destekler yer almaktadır. 

Halkevinin yaşamış olduğu ekonomik zorluklar, bu zorlukların halkevinin varlığını devam 

ettirmesini ve şube faaliyetlerinin gerçekleştirilmesini etkilemesi açısından 

değerlendirilmiştir. Vilayet tarafından her halkevine adil bir şekilde maddi yardım 

yapılmaktadır. Belli bir bütçeleri olmuştur. Hususi muhasebeden, belediyelerden, toplanan 

yardımlarla varlıklarını devam ettirmeye çalışmışlardır. Kayıtlarına ilişkin tespitler 

incelendiğinde karar defterleri, çalışma defterleri, kütüphane defterleri, demirbaş eşya 

defteri bulunmaktadır. Bu defterler bazı halkevlerimiz tarafından yönetmeliğe uygun olarak 

tutulurken bazı halkevlerimiz tarafından düzensiz tutulduğu raporlara yansıyan genel 

tespitlerdir. Bina durumuna ilişkin tespitlerde halkevlerinin kullandıkları bazı binalar partiye 

aittir ve içinde kendilerine tahsis edilen odalarda faaliyetlerini yürütme çabası içinde 

bulundukları yer almaktadır. Halkevleri çalışmalarını belediyenin tahsis ettiği salonlarda 

devam etmektedirler. Halkevleri kendilerine ait olan bazı binaları da ya tamir ettirerek 

kullanma ya da bitişiğinde bulunan uygun yerleri alarak çalışabilecek bir hale getirme 

gayreti içine girmiştir. Bina konusu halkevlerinin en büyük sorunlarından birini 

oluşturmaktadır. 
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Yerel ölçekte PMR’na yansıyan önemli tespitleri de değerlendirilecek olursak: 

Aydın ve kazalarda bulunan halkevleri ilgili yapılan bu çalışmada CHP Parti Müfettişleri 

Bekir Kaleli, Tahsin Sam, Rıza Levent, Fazıl Şerafettin Bürge’ye ait raporlar 

bulunmaktadır. 

Aydın Halkevi vilayet sınırları içinde 20 Şubat 1945 tarihine kadar toplam 19 

halkevi açmış faaliyette bulunmuştur. Bunlar: Aydın, Nazilli, Söke, Bozdoğan, Germencik, 

Horsunlu, Karacasu, Sultanhisar, Umurlu, Yenipazar, Kuyucak, İncirliova, Sümer, 

Yenipazar, Köşk, Karpuzlu, Koçarlı, Çine, Atça Halkevleridir. Aydın Halkevleri, dil-tarih 

ve edebiyat, temsil, spor, sosyal yardım, yayın ve köycülük, görsel sanatlar, musiki 

şubeleriyle halka hizmet vermeye çalışmıştır. Aydın Halkevi idare heyetini oluşturan 

kişilerin iyi çalıştıkları belirtilmiştir. Özellikle öğretmenlerin bu çalışmalarda diğerlerinin 

arasından sivrildiği gözlenmiştir. Memurlar, doktorlar ve diğer meslek grupları da bu 

çalışmalarda yer almaktadırlar. Şube komitalarında görev verilen bu kişiler üzerlerine 

aldıkları görevlerde yetenekli kişilerden oluşmuştur. Aydın Halkevi’nde halk 

dershanelerinin açılması okuma yazma oranının artmasında etkili olmuştur Hatta 

cezaevlerinde verilen okuma yazma kursları halkevinin her yerde kültürel kalkınma azminin 

göstergesidir. Halkevinde bulunan radyodan halkın ülke gündemini takip etmesini 

sağlanmıştır. Edebiyat geceleri halkın ilgisini çekmiştir. Halkın ve çevrenin seviyesine 

uygun konferanslar, müsamereler düzenlenmiştir. Halkevi, kütüphanesine devrimlere ait 

yabancı dilde kitaplar da dahil olmak üzere çok sayıda kitap satın alarak zengin bir 

kütüphaneye dönüşmüştür. Kütüphanedeki kitaplar için çok iyi dolaplar yaptırılmıştır. 

Kitaplar ciltlendiği tespit edilmiştir. Kütüphane defteri düzgün tutulmaktadır. 

Kütüphanedeki kitaplar düzgün bir şekilde sınıflandırılmaktadır. Halkevi kütüphanesinde 

çalışan memurun işini çok iyi bir şekilde yerine getirmektedir. Halkevi bütçesini hazırlarken 

kütüphane için her yıl belli bir miktar para ayırmaktadır. Halkevinin kütüphane çalışmaları 

dikkate alındığında çok önem verdiği görülmektedir. Çeşitli piyesler sahnelenmiştir. Milli 

oyunlar ve teşvik edilmiş, keman, mandolin, piyano, dikiş nakış, İngilizce kursları 

açılmıştır. Halkevi repertuarında olmayan piyeslere yer verilmiş ve ücretsiz sinema halkın 

hizmetine sunulmuştur. Bu sayede halkın sanat ve sanatçıya önem vermesi sağlanmıştır. 

Aydın Halkevi genel olarak bütçe sorunu yaşamamıştır. Ekonomik olarak zorluk 

çekmemiştir. Bazı borçların ödenmesinde gecikmeler yaşanmış ve usulsüz harcamalara 

rastlanmıştır. Bu konuya dikkat çekilmiştir. Aydın Halkevi’nde tutulan defterler genel 

olarak yönetmeliğe uygun olarak tutulmuş ve kayıt altına alınmıştır. Defterlerin 
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numaralandırılması ve kitapların ciltlenmesi not ettirilmiştir. 

Söke’de parti başkanının ve halkevi başkanının görevlerini yerine getirmesi 

toplantıların düzenli olmasını, dosyaların ve kayıtların düzgün olmasını sağlamıştır. Partiye 

bağlı ve görevlerini bilinçli yapan bu kişiler yeni bir bina yapılması çalışmasında da büyük 

bir istek göstermiştir. Nazilli’de ise öğretmenler dışında herkesin ilgili olması fakat 

öğretmenlerin halkevi çalışmalarına katılım göstermemesi çalışmaların istenilen düzeyde 

olmasına mani olmuştur. Sümer Halkevi’ni diğer halkevlerinden ayıran nokta faaliyetlerini 

bir fabrikada gerçekleştirmesi, fabrikada çalışan işçilerin düzenli olarak maddi yardımda 

bulunması, sosyal yardım şubesinin 60 çocuk kapasiteli kreş açması ön plana çıkan 

çalışmaları arasında yer almaktadır. Fakat Sümer Halkevi’ne CHP Genel Merkezi tarafından 

kitap gönderilmemesinden şikayet etmektedirler. Bozdoğan Halkevi’nde düzenlenen milli 

bayramlara, müsamere ve temsillere halkın yoğun ilgisi olmuştur. İncirliova Halkevi köy 

gezileri düzenlemiş ve Türkçe okuma kursu açmıştır. Halkevinin okuma salonuna konulan 

gazete, dergi ve kitaplara da ilgi duyan kişiler katılım göstermektedir. Germencik 

Halkevi’nin spor çalışmaları ve köy gezileri iyi çalışmaktadır. Diğer şubelerinin 

faaliyetlerinin zayıf olduğu için katılım göstermek isteyen halkın yararlanamadığı raporlara 

yansıyan tesitlerdir. Umurlu Halkevi’nde bulunan radyo ile ajans haberlerini dinlemek ve 

konferansları takip etmek için halkevi salonu dolmaktadır. Spor şubesinin avcılık ve güreş 

alanlarında faaliyetleri bulunmaktadır. Köycülük şubesi çalışmamaktadır. Bu şubeye de 

gereken uyarılar yapılmıştır. İlerleyen zamanlarda spor şubesi faaliyetleri azalırken 

köycülük şubesinin faaliyetleri artmış ve köylüler merkez nahiyeye davet edilerek temsiller 

gösterilmiştir. Kuyucak Halkevi faaliyeti durgun görünmektedir. Merasim ve bayram 

günleriyle radyo zamanlarında halkın ilgisi bulunmaktadır. Atça Halkevi faaliyetleri 

başlangıç zamanlarında durgun görünmüştür. İlerleyen zamanlarda sosyal yardım adına 

deve güreşi ve müsamereler düzenlenmiştir. Ücretsiz repertuara dahil temsiller 

gösterilmiştir. Halk şarkıları ve türküleri özendirilmeye çalışılmıştır. Köy gezileri 

düzenlenmiş ve bu sayede köylü-kentli arasında sevgi ve tanışma ortamı sağlanmıştır. 

Halkevi salonunda günlük gazeteler, dergi ve kitaplar okunmaktadır. Sultanhisar Halkevi ilk 

zamanlarda durgun görünmektedir. Sonraki yıllarda çeşitli konular üzerinde konferanslar 

düzenleyip nutuklar söylenmiştir. Sultanhisarlı aydın kadınlar da halkevlerine rağbet etmeye 

başlamıştır fakat temsillerde kadın oyuncu bulunamamaktadır. Spor şubesi atletizm ve 

avcılık ön planda olmasına rağmen halkevine pinpon masası alınmış ve kadın-erkek 

çalışmaktadırlar. Ayrıca voleybol da özendirilmeye çalışılmaktadır. Karacasu Halkevi 
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Köycülük Şubesine önem vermiştir. Bu şube köy gezileri düzenleyerek halkı ilgilendiren 

konularda konferanslar verdirmiştir. Okuma salonuna gidenler her geçen gün artmaktadır. 

Çine Halkevi’ne halk ve gençler rağbet göstermektedir. Faaliyetlerle ilgili raporlara 

yansıyan bilgi yer almamaktadır. Halkevi şube çalışma defterini doldurmamışlardır. 

Yenipazar Halkevi şubelerinin aktif olmasına rağmen belirtilen bir faaliyeti bulunamamıştır. 

Köşk Halkevi milli bayramlarda ve merasim günlerinde konferanslar düzenlemekte, 

Karpuzlu, Koçarlı, Akçaova gibi yerlerde çalışma gayreti içinde yer almaktadır. Aydın 

vilayetinde bulunan kazalar incelendiğinde şube şube çalışmaya çaba göstermiş 

eksikliklerini kapatmak için gayret etmişlerdir. 

Denizli Halkevine yönelik PMR'nı değerlendirilecek olursak; Denizli ve kazalarda 

bulunan halkevleri ilgili CHP Parti Müfettişleri Hazım Börekçi, Rıza Levent, Ziya Arkant, 

Fazıl Şerafettin Bürge’ye ait raporlar bulunmaktadır. Denizli Halkevi vilayet sınırları içinde 

toplamda 20 halkevi açılmış faaliyette bulunmuştur. Bu halkevleri ağırlıklı olarak 19 Şubat 

1939 yılında açılmıştır. Bunlar: Denizli, Acıpayam, Sarayköy, Tavas, Buldan, Akalan, 

Babadağ, Bekilli, Çal, Çivril, Güney, Hançalar, Honaz, Kale, Kızılcabölük, Kızılhisar, 

Nikfer, Süller, Yeşilyuva, Zeyve Halkevleridir. Denizli Halkevi idare heyeti başkanı ve 

arkadaşları halkevinde metodik bir çalışma yürütmüşler ve bu çalışmalarında önemli 

sonuçlar almışlardır. Halkevinde kız-erkek 50’ye yakın öğrenciye keman, piyano, mandolin 

dersleri verilmektedir. Kütüphanesinde her dilden ilmi, edebi, felsefi, tarihi, fenni kitaplar 

bulunmaktadır. Ayrıca günlük gazete ve dergiler yer almaktadır. Biri cezaevinde altısı da 

ilkokulda olmak üzere 7 halk dershanesi açılmıştır. Nakış, dikiş, lisan, gaz ve hava 

haberciliği kursları açılmıştır. Sosyal Yardım Şubesi kimsesiz yetim ve dullara ve fakir 

öğrencilere yardımlarda bulunmuşlardır. Köycülük Şubesi köyleri ziyaret ederek halkı 

aydınlatma bilgilendirme çalışmaları yapmıştır. Denizli Halkevi ekonomik açıdan hususi 

muhasebeden istediği oranda yardım alamamıştır. CHP Genel Sekreterliği’nden maddi 

destek sağlanmıştır. 

Denizli'deki ilçe halkevlerinin PMR'da tespit edilen faaliyetlerine gelince; Acıpayam 

Halkevi idare heyeti başkanı ve azaları üzerlerine aldıkları görevlerde yetenekli kişilerdir. 

Aynı zamanda Acıpayam’da parti idare heyeti ile hükümet amir ve memurları da halkeviyle 

ilgilidir. Yeşilyuva Halkevi eğitimli kişilerden yoksun olması itibariyle yönetmeliklere 

uygun hareket etmemektedirler ancak Halkevi gazete, kitap, radyo ile halkı toplamayı bir 

boşluğu kapatmayı başarmıştır.  Çivril’in köyleri olan Işıklı, Karayahşiler, Demirci, Haydan, 
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Sökmen, Karaağaçlı köylerinde halkodası yapılmaması için ve para yardımı yapılmaması 

için olumsuz propagandalar yer almaktadır. Çivril’in Denizler, Meler, Hadim, Çıtak 

köylerinde yaşayan halk uyanık, partiye ve rejime bağlı kişilerden oluşmaktadır. Çivril 

Halkevi şube faaliyetleri yetersiz kalmıştır Acıpayam Halkevi Spor Şubesi futbol, avcılık ve 

güreş ile ilgili çalışmalarda bulunmaktadır. Karaman Halkodası ise halkevi idare edecek 

kültürlü kişilerin azlığından yapılacak olan işlere uzak kalmışlardır. Yalnız radyosundan 

yararlanmaktadırlar. Kızılhisar Halkevi Spor Şubesi avcılık ve futbol faaliyeti, Sosyal 

Yardım ve Köycülük Şubesi yoksullara yardım ve köylüleri aydınlatma çabası içinde 

bulunmuşlardır. 1002 kitap olmasına rağmen Kızılhisar’da okuyanların sayısı tespit 

edilememiştir. Kızılhisar Halkevi ekonomik olarak vilayetten gereken yardımı almaktadır. 

Aynı zamanda bu halkevine belediye tarafından yardım edilmektedir.  Akalan Halkevi’nde 

halkın radyo dinleme amacıyla gelmesinden başka bir faaliyeti bulunmamaktadır. Süller 

Halkevi’ne halk ziyaret ederek radyo, gazete ve sohbetlerden yararlanmaktadır. Bekilli 

Halkevi’nde okuyan bir kitle bulunmaktadır. Köy gezisi, cirit, avcılık, su sporları 

yapılmaktadır. Sosyal Yardım Şubesi hastaları vilayete göndermektedir. Hançalar 

Halkevi’nin halk dershanesi dışında diğer şubelerinin faaliyetleri sönük kalmıştır. Zeyve 

Halkevi de fazla şubesi olmasına rağmen eleman azlığından dolayı faaliyetleri zayıf 

kalmıştır. Homa Halkodasının çalışması yetersiz olmuştur. Işıklı’da okuma merakının fazla 

olduğu gözlenmiştir. Buldan Halkevi Sosyal Yardım Şubesi hasta muayenesi yaptırmakta ve 

bazı hastaları vilayet hastanesine göndermektedir. Köycülük Şubesi köylüleri sağlık ve 

ziraat konularında aydınlatmaktadır. Güney Halkevi’nde avcılık ve gezi faaliyetleri 

bulunmaktadır. Sarayköy Halkevi şube faaliyetleri şube sayısına bakıldığında istenilen 

düzeyde olmadığı görülmektedir. Babadağ Halkevi Sosyal Yardım Şubesi dört yoksul 

çocuğu Denizli’de okutmakta, yurt ve eğitim masraflarını karşılamaktadır.  

Tavas Halkevi üç kişiden oluşan bir bando takımı bulunmaktadır. Sosyal Yardım 

Şubesi fakir olanlar beş bin lira dağıtmıştır. İlerleyen zamanlarda bu şubelerin 

faaliyetlerinde azalmalar olmuştur. Güzel Sanatlar Şubesinin yerine Halk Dershanesi Şubesi 

açılması tavsiye edilmiştir. Kale Halkevi Köycülük Şubesinin köy gezileri düzenlediği 

belirtilmiş diğer şubelerin faaliyetleri zayıf kalmıştır. Kızılcabölük Halkevi 

Kütüphanesindeki kitaplar iyi derlenmiş ve 1345 kitapları bulunmaktadır. Bu kitaplardan 

yararlanan ve okumaya gelen kişi 3 ayda 110’u bulmuştur. Ayda 4 temsil verilmiştir. 

Futbol, avcılık, binicilik, bisiklet sporları yapılmaktadır. Honaz Halkevi özellikle kış 

aylarında toplantı ve konferanslar düzenlemekte, sohbetler yapılmaktadır. Ayrıca bu 
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halkevinde cirit ve avcılık sporu yapılmaktadır. Nikfer Halkevi şube faaliyetleri bakımından 

sönük kalmıştır. Çal Halkevi’nin varlığını devam ettirmesi için elde ettiği gelir az 

olmaktadır. Honaz Halkevi’ne yapılan yardımlar çok az olmaktadır. Bu yardımların azlığı 

faaliyetleri olumsuz etkilemektedir. Homa Halkodası aza kayıt defterini, karar defterini, 

kütüphane defterini, gelen-giden evrak defterini, demirbaş eşya defterini düzgün 

tutmaktadır. Sarayköy Halkevi teftişinde parti müfettişi kayıtları her defasında dolaplar 

kilitli olduğu için denetleyememiş ve bunun bilinçli olduğu düşüncesini taşımaktadır. 

Karaman Halkodası parti ile aynı binayı kullanmaktadırlar. Halkın yeni bir parti binası ve 

halkodası binası yapma isteği bulunmaktadır. Bunun istimlak çalışmaları yapılmaktadır. 

Acıpayam’da bulunan Türk ocaklarından kalma yangın tertibatı da bulunan mevcut bina ilk 

başlarda halkevinin ihtiyaçlarını karşılamış olsa da ilerleyen zamanlarda halkevi faaliyetleri 

arttıkça bina yetersiz gelmeye başlamıştır. Acıpayamlılar kültürel çalışmalara verdikleri 

destek dışında bir de ortaokul yaptırmak için girişimde bulunmuşlardır. Bu konuda hem halk 

hem de Acıpayam’da bulunan kurum ve kuruluşlar birlikte çalışmalar gerçekleştirmişlerdir. 

Balıkesir ve kazalarda bulunan halkevleri ilgili yapılan bu çalışmada CHP Parti 

Müfettişleri Fuat Sirmen, Mehmet Somer, Mustafa Bengisu’ya ait raporlar bulunmaktadır. 

Balıkesir Halkevi vilayet sınırları içinde Balıkesir ile birlikte 8 halkevinin faaliyeti 

incelenmiştir. Bunlar: Balıkesir, Burhaniye, Gönen, Edremit, Ayvalık, Bandırma, Sındırgı, 

Balya Halkevleridir. Balıkesir Halkevi ile parti idare heyeti, hükümet amir ve memurları, 

Vali ve halkevinde görev alan kişilerin ilgilenmektedirler. Balıkesir Halkevi şube 

faaliyetleri halkı ve gençleri halkevinde toplamıştır. Halk Dershanelerinin oldukça iyi 

çalışmaları bulunmaktadır. Spor çalışmaları kara ve deniz sporları olmak üzere iki 

ayrılmıştır. 1000’in üzerinde kitabı bulunan halkevinin okuma salonuna gençler ve 

öğrenciler gelmektedir. Balıkesir Halkevi ekonomik durumu iyi görünmektedir. Halkevine 

maddi kaynak yaratma çabası bulunmaktadır. Fakat Köycülük Şubesi maddi kaynaklardan 

dolayı faaliyetlerini yerine getirememektedir. Vilayet idare heyeti tarafından dağıtılan 

maddi yardımlar her halkevine adil bir şekilde verilmektedir. Balıkesir Halkevi kayıtları 

incelendiğinde hesap işlerinin yönetmeliğe uygun olarak tutulduğuna, Balıkesir Halkevi 

binasının ihtiyaçlarını karşıladığına ilişkin bilgiler raporlara yansıyan ayrıntılardır. 

Burhaniye Halkevi şube faaliyetleri bakımından zayıf kalmıştır. Kütüphanesinde 500 

civarında kitabı bulunmakta fakat çok az sayıda okuyucusu bulunmaktadır. Gönen Halkevi 

okuma-yazma kursları vardır. Kütüphanesinde 500 civarında kitap bulunmaktadır. Buraya 

gençler ve öğrenciler gelmektedir. Edremit Halkevi Sosyal Yardım Şubesi 70 fakir çocuğu 



361 

giydirmiştir. İki fakir öğrenciyi lisede, bir öğrenciyi de İstanbul Ticaret Lisesinde 

okutmaktadır. Köylere kadar konferanslar veren Halkevinde yoksul halka ücretsiz bakan bir 

dispanser ve belediyenin yataklı bir hastanesi bulunmaktadır. Halk Dershaneler biçki, dikiş, 

suni çiçek, şakacılık, pastacılık, gibi hayatımızda gerekli olan konularda kurslar açmıştır. 

Edremit Tarihi adlı bir çalışma hazırlıkları bulunmaktadır. Edremit Halkevi çalışmaları 

bakımından göze çarpan geniş kapsamlı bir faaliyet olduğu görülmektedir. Ayvalık Halkevi 

Ar Şubesine ait bir bando ve orkestrası bulunmaktadır. Dil-Tarih-Edebiyat Şubesi konferans 

düzenlemektedir. Spor Şubesi kara ve deniz sporları olmak üzere iki alanda faaliyetlerini 

gerçekleştirmektedir. Midilli’den gelecek olan Yunan sporcularla müsabakaya 

hazırlanmaktadırlar. Ayvalık Halkevi’ne Halk Dershanelerine önem verilmesi 

hatırlatılmıştır. Burhaniye, Edremit, Ayvalık, Gönen, Sındırgı, Bandırma, Balya 

Halkevlerine vilayet tarafından gönderilen maddi kaynak adil bir şekilde verilmektedir. 

Manisa ve kazalarda bulunan halkevleri ilgili yapılan bu çalışmada CHP Parti 

Müfettişleri Mustafa Bengisu, Hasan Vasfi Somyürek’e ait raporlar bulunmaktadır. Manisa 

Halkevi vilayet sınırları içinde Manisa ile birlikte 14 halkevinin faaliyeti incelenmiştir. 

Bunlar: Manisa, Kula, Alaşehir, Salihli, Akhisar, Turgutlu, Kırkağaç, Demirci, Gölmarmara, 

Gördes, Muradiye, Sarıgöl, Soma ve Yaylaköy Halkevleridir. Manisa Halkevi ekonomik 

olarak bütçesinin zorlanmadığı ve hem partiden hem de belediyeden yardımlarda 

bulunulduğu belirtilmektedir. Çeşitli gelirle birlikte halkevi çok iyi bir bütçeye sahip 

olmuştur. Manisa Halkevi tutulması zorunlu olan aza kayıt defterleri, idare heyeti ve şube 

komitalarına ait karar defterlerinin hesap defterinin demirbaş eşya defterinin kütüphane 

defterinin, gelen-giden evrak defteri hatta verilen konferansların mevcut ve düzenli bir 

şekilde kayıt altına alınmıştır. Halkevi salonu aynı zamanda kütüphane, çalışma odaları, 

açık hava jimnastiği yapmaya uygun olması dolayısıyla halk üzerinde iyi bir etki 

bırakmaktadır. Manisa Halkevi şube faaliyetleri çok canlı bir kültür ortamı yaratmıştır. 

Halkevi özellikle köy gezileri düzenlemesi, matine, temsil, müsamere, asri kukla, bayram 

kutlaması, aile toplantıları yapılmıştır. Edebiyat ve müzik geceleri, nişan ve nikah törenleri, 

şölen ve sosyal yardım baloları gerçekleşmiştir. Manisa Halkevinin çok değerli yayın 

faaliyeti olduğu, örneğin bunlardan “Manisa’da Sarayı Amire ve Şehzadeler Türbesi” adlı 

eserin basıldığı PMR’na yansıyan bilgilerdir. Spor faaliyeti olarak kır koşuları, av gezileri, 

dağ ve yürüyüş gezileri, pinpon, voleybol, güreş, atletik sporlar, sıklet atlama, Türkçe 

okuyup yazma kursları, müzik kursları düzenlenmiştir.  
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Turgutlu Halkevi’nin kurulmasında parti idare heyeti etkili olmuştur. Parti idare 

heyeti ve Turgutlu gençliği halkevi ile ilgilidir. Turgutlu Halkevi’nde görev alan kişilerin 

yetenekleri dikkate alınmıştır. Alaşehir Halkevi’nin idare heyeti ve şube komitalarının 

toplantılarının nadiren gerçekleştirdiğini görmekteyiz. Askerlik hizmetleri dolayısıyla 

ayrılan kişilerin olması halkevi çalışmalarını aksatmıştır. Aynı şekilde Demirci Halkevi 

çalışmaları da askerlik hizmetleri dolayısıyla ayrılanlardan dolayı aksamaktadır. Bu durum 

II. Dünya Savaşı yıllarına denk gelmesi gençlerin zorunlu askerlik görevleri bağlamında 

askere alınmasından halkevi çalışmalarına yansımıştır. Turgutlu Halkevi Şube Faaliyetleri 

açıldığı andan itibaren çaba göstermeye başlamıştır. Halk Dershanesi ve Kurslar Şubesi 

programlarını yapmış iş yapmaya başlamıştır. Daha sonraki zamanlarda konferanslar ve 

konserler vermiş, sinema ve temsiller gösterilmiştir. Köy gezileri düzenlenmiş ve sergi 

yapılmıştır. Salihli Halkevi Sosyal Yardım Şubesi maddi durumu iyi olmayan 50 çocuğa 

öğle yemeği vermektedir. 30 çocuğa ise elbise yaptırılmıştır. Halk Dershaneleri ve Kurslar 

Şubesi 150 kişiye okuma-yazma öğretmekte ve ayrıca halkevinde Almanca ve Fransızca 

kursları açmıştır. Fakat halkevinin kütüphanesi zayıftır. Okuyucu olmasına rağmen bu alan 

eksik bırakılmıştır. Köycülük Şubesinin zayıf olduğu ifade edildikten sonra ilerleyen 

zamanlarda bu şubenin köy gezileri düzenlediği görülmektedir. Salihli Halkevi’nin 

şubelerinin verimli çalışmalarda bulunduğu görülmektedir. Alaşehir Halkevi şube 

faaliyetleri zayıftır. Bir yıl içinde 3 köy gezisi ile 4 gösterit yapmıştır.  Akhisar Halkevi’nin 

20 kişilik bando takımı bulunmaktadır. Ayrıca bu halkevi sıhhat, ekonomi, inkılap, güzel 

sanatlar, ziraatta teknik konularında konferanslar vermişlerdir. Kula’da gazete ve dergi 

çıkmamaktadır. Partinin temin ettiği yayınlar okutulmaktadır. Gördes Halkevi şube 

çalışmaları zayıf kalmıştır. Muradiye Halkevi sosyal Yardım Şubesi ve Kursları ile bölgenin 

yararlandırılma çabası görülmektedir. Çalışmaları zayıf kalmıştır. Kırkağaç Halkevi verilen 

konferanslar dışında edebiyat geceleri düzenlemiş ve piyesler göstermiştir. Kırkağaç 

Halkevi ellerin spor araç-gereci olmasına rağmen çalışmaları zayıf kalmıştır. Demirci 

Halkevi’ne dağcılık ve kayak konusunda çalışmaları tavsiye edilmiştir. Bu halkevi binanın 

elverişsiz koşulları bakımından aile toplantıları yapamamaktadır. Gölmarmara, Yayaköy, 

Sarıgöl Nahiye Halkevleri’nin faaliyetlerini artırmaları tavsiye edilmiştir. Mevcut 

çalışmaları yetersiz bulunmuştur. Manisa kazalarında bulunan halkevlerinin Akhisar 

Halkevi ve Kula Halkevi dışında bina sorunuyla karşılaşmadığı gözlemlenmiştir. 

İzmir ve kazalarda bulunan halkevleri ilgili yapılan bu çalışmada CHP Parti 

Müfettişleri Galip Bahtiyar Göker ve Kemal Satır’a ait raporlar bulunmaktadır. İzmir 
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Halkevi vilayet sınırları içinde İzmir ile birlikte 14 halkevinin faaliyeti incelenmiştir. 

Bunlar: İzmir, Ödemiş, Adagide, Torbalı, Kuşadası, Dikili, Seferihisar, Foça, Karaburun, 

Tire, Çeşme, Urla, Bergama, Menemen, Karşıyaka, Bayındır, Buca, Bornova Halkevleridir. 

Raporda İzmir Halkevi vilayet sınırları içinde İzmir ile birlikte 14 halkevinin faaliyeti 

incelenmiştir. Bunlar: İzmir, Ödemiş, Adagide, Torbalı, Kuşadası, Dikili, Seferihisar, Foça, 

Karaburun, Tire, Çeşme, Urla, Bergama, Menemen, Karşıyaka, Bayındır, Buca, Bornova 

Halkevleridir. 

İzmir Halkevi’nin kuruluş ve teşkilatında yer alan kişilerin yeterince halkevini 

canlandıracak çalışmalarının olmadığı görülmüştür. Burada halkevi özellikle Maarif 

Vekâletinden destek beklemektedirler. Vali halkeviyle ilgilenmiştir. Kongrelerden sonra 

yeni oluşan vilayet idare heyeti halkevi işleriyle daha alakadar olmuştur. Bu ilgi halkevi 

faaliyetlerine de yansımıştır. Halkevi idare heyeti de kültürel bilgi birikimi yüksek 

kişilerden oluşmuştur. Bu kişiler halkevi çalışmalarını önemli bir noktaya taşımıştır. İzmir 

Halkevi Şube Faaliyetleri Dil-Tarih-Edebiyat Şubesi Fikirler Dergisini yayınlamaktadır. 

Güzel Sanatlar Şubesinin oluşturmuş olduğu koro heyeti iyi çalışmaktadır.  

Ar Şubesi bando konusunda ise istenilen başarıyı gösterememiş, Resim alanında 

çalışmalar yapılmaya çalışılmıştır. Resim atölyeleri kurulmuş fakat istenilen başarı 

sağlanamamıştır. Avrupa’da eğitim görmüş bir öğretmen getirtilmiş ve bu öğretmenden 

verim beklenmektedir. Temsil Şubesinin verdiği temsillerde istenilen başarı 

sağlanamamıştır. Ayrıca kadın rollerinde oynayacak kadın oyuncu da bulunamamıştır. Spor 

Şubesi deniz sporları ile ilgilenmiştir.  Yüzme müsabakaları ve koşular düzenlenmiştir. 

Jimnastik aletleri bulunduğu halde bu alanda çalışma yapılmamıştır. Halk Dershaneleri ve 

Kurslar Şubesi İzmir Halkevi’nin iyi çalışan şubelerinden biri olmuştur. Bu şube İzmir’in 

Tınaztepe, Şehir Fadıl Okuluyla İzmir Cezaevinde okuma kursları açmıştır 

Halkevinin en verimli çalışan şubesi Köycülük Şubesi olmuştur. Bu şube Pınarbaşı, 

Cumaovası, Seydiköy, Değirmendere, Bulgurca köylerine doktorla gitmiştir. Doktor 

buradaki köylülere konferanslar, sıhhi öğütler vermiş ve ayrıca sıhhi muayenelerini 

yaptırmıştır. Seyyar sinemalarla köylülere filmler izlettirilmiş, parti filmleri ve ziraat 

vekâletinin gönderdiği filmler de köylülere izlettirilmiştir. Bu faaliyetler esnasında 

köylülerle gereken konuşmalar yapılmış ve bu çalışmalar büyük etki yaratmıştır. İzmir 

Halkevi faaliyetlerini gösteren grafik ve istatistikler de gösterilmiştir. Bu çalışmalar İzmir 

şehri için yeterli bulunmadığı raporlara yansıyan önemli tespitlerdir. İzmir Halkevine 
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yönelik Parti Müfettişlik Raporları incelendiğinde; Sosyal Yardım Şubesinin işçi aile ve 

babası askerlik hizmetinde olan ailelerin çocuklarına gündüz bakılması için biri işçi ailelerin 

yaşadığı Kahramanlar’da diğeri de Dolaplıkuyu mevkiinde çocuk yuvaları açmıştır. Önemli 

bir ihtiyacı karşılayan bu yuvaların sayısının altıya çıkarılmasının gerekliliğine vurgu 

yapılmıştır 

 İzmir Halkevi ekonomik olarak istenilen yardımı tam olarak alamamıştır. Halkevi 

için ayrılan bütçelerin vilayet idare heyeti tarafından tam olarak verilmemiştir. Halkevi 

borçlarını ödemekte zorlanmaktadır. İzmir Halkevi kayıtları yönetmeliklere uygun olarak 

tutulmaktadır. Hesap defterleri, demirbaş eşya defterleri ve kütüphane defterleri düzgün 

yapılmıştır. İzmir Halkevi binası Türk ocaklarından kalma bir bina olduğu için halkevinin 

kullanımına uygun olmamaktadır. Ayrıca bu binanın bölümleri de kullanmaya elverişli 

bulunmamaktadır. PMR’na göre; İzmir ve kazaları ile ilgili yapılan bu çalışmada Ödemiş’in 

kuruluş ve teşkilatlanma aşamasında görev alanların büyük bir istekle çalıştıkları 

görünmektedir. Bu zamanlarda halkevinin faaliyetlerine yansımaktadır. İlkokul öğretmenleri 

ilgisiz olmuştur. İlerleyen zamanlarda halkevinin çalışmalarında bir düşüş olmuş halkevi 

başkanında da bıkkınlık olmuştur. Şubelerde yer alan elemanların dağıldığı görülmüştür. Bu 

durumun yaşanmasında parti başkanının da etkisinin olduğu yer almaktadır. Yeni yapılan 

kongrede eski heyetin çekildiği ve yeni bir yönetimin oluştuğu belirtilmektedir. Bu gelişme 

halkevlerinin çalışmalarında olumlu yönde gelişim göstermesine neden olmuştur. 

Adagide’de öğretmenler halkevine karşı ilgisiz davranmaktadırlar. Ödemiş Halkevi şube 

faaliyetleri müsamere ve konferanslar düzenlemekte, kütüphanesinde birçok kitap 

bulundurmaktadır. Burada halk Gösteri Şubesi çalışmalarına önem vermektedir. Köylerde 

de bu önemli bir yer etmiştir. Fakat ilerleyen zamanlarda Gösteri Şubesi zayıflamıştır. 

Çalışmalarında kadın oyuncu bulma sıkıntısı Parti müfettişlik raporlarına yansıyan 

bilgilerdir, bu durum aslında diğer halkevlerinde de tespit edilmektedir.  

Dil-Tarih- Edebiyat Şubesinin önemli çalışmalarından birini dil, lehçe ve folklor 

üzerine yapmış olduğu çalışmalarhalkevi yayın organlarında yayınlannmıştır. Ödemiş 

Halkevi bandosu Ankara’ya çağrılacak kadar iyi bir çalışma yürütmektedirler. Adagide 

Halkevi faaliyetleri çok zayıf olmaktadır. Kısmen kütüphane ve okuma odasında canlılık 

bulunmaktadır. Tire Halkevi bando takımını Çekoslovakyalı bir öğretmen çalıştırdığı, Tire 

Halkevi Menderes adlı bir dergi çıkardığı, folklor araştırmalarının İzmir Halkevi dergisi 

Fikirler'de "Tire" kısmında yer almasını sağlamaya çalıştıkları, Tire Halkevi imkânlar 
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oluştuğu takdirde Küçük Menderes adlı dergiyi çıkarmaya devam etmek istediği önemli 

tespitlerdir. Çeşme Halkevi’nin düzenlediği konferanslar ve toplantılar halk tarafından ilgi 

görmektedir. Köycülük Şubesi de köylülere kinin dağıtmaktadır. Hastalar ücretsiz muayene 

edilmektedir. Torbalı Halkevi, Foça Halkevi, Kuşadası Halkevi çalışmaları bakımından 

zayıftır. Dikili Halkevi’nde muhtarlara özgü idari ve zirai alanlarda konferanslar 

verilmektedir. Urla Halkevi şube faaliyetleri de farklı alanlarda gösterdiği çalışmalarla 

dikkat çekmektedir. Kadınların da katıldığı voleybol idmanları yapılmaktadır. Bunların yanı 

sıra uzun atlama, halat çekme, ipe tırmanma, halka, barfiks, paralel idmanlarını başarıyla 

yerine getirmektedirler. Urla Halkevi bahçesinde yapılan jimnastik ve diğer sporlar orada 

yaşayan gençleri ve halkı kendine çekmektedir.  

Bergama Halkevi, İzmir’de dikkat çeken bir diğer halkevlerinden biridir. Dil-Tarih-

Edebiyat Şubesi konferanslar düzenlemektedir. Folklor konusunda incelemelerde 

bulunmaktadır. Bu şubenin azalarından olan öğretmenler köyleri dolaşarak atasözleri ve 

folklor üzerine araştırma yapmaktadırlar. Güzel Sanatlar Şubesinin bando çalışması vasat 

durumdadır. Fakat milli oyunlar konusunda ise belirgin bir sivrilme bulunmaktadır. 

Bergama’ya bağlı Kozak nahiyesinde Kermen adı verilen şenliklerde Bergama’ya ait 

oyunlar birinci gelmektedir. Köycülük Şubesi Yörük Çepnileri yerleştirmek için 10000 ahlat 

ağacı diktirmiş ve onlara ekonomik kaynak yaratarak toprağa bağlı yaşamaları için 

farkındalık yaratmışlardır. Bu şube tahtacılar olarak adlandırılan topluluğundan 3 çocuğu da 

köy enstitüsüne kaydettirmiştir. Halkevinin Müze ve Tarih Şubesi yaptığı incelemeler 

sonrasında çalışmaları önemli bir noktaya gelmiştir. Yapılan bu çalışmalar Bergama’nın bir 

müze şehrine dönüştürmektedir. Bergama Halkevi Spor Şubesi jimnastik idmanları düzenli 

bir şekilde yapılmaktadır. Eski Türk sporu olan cirit oyunları ve atlı spor hareketleri 

yapılmaktadır. Bergama Kitap Saray Şubesinin ayrı bir özelliği bulunmaktadır. 5000’in 

üzerinde kitap bulunan bu şubede görevli kişide iyi çalışmaktadır. 

 Karşıyaka Halkevi Sosyal Yardım Şubesi öğrencilere dönük önemli hizmetleri 

olduğu, Köycülük Şubesinin veteriner ile birlikte köylere gezi düzenlediği, Dil-Tarih-

Edebiyat Şubesi bilgili kişilerden oluştuğu, bölgesel folklor toplama çalışması içinde 

bulunduğu raporlarda önemle üzerinde durulan konulardır. Seferihisar, Buca ve Bornova’da 

şube faaliyetlerine geçilememiştir. Bayındır Halkevi’nin Köycülük Şubesi köy gezilerine 

doktorlarla birlikte gitmiştir. Burada halka sıhhi öğütler verilmiştir. Bu gezilerin bazılarına 

ebelerde katılmıştır. Aynı zamanda bu gezilerde milli birliğin önemine dair sohbetler 
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gerçekleşmiştir. Bayındır Halkevi’ne Halk Dershanesi ve Kurslar Şubesi açmaları tavsiye 

edilmiştir. Karaburun Halkevi şubeleri faaliyette bulunmuş ve halk üzerinde etkisi olmuştur. 

İlerleyen zamanlarda çalışmalarında düşüşler olmuştur.  Halkevlerinin ekonomik durumuna 

bakıldığında Adagide Halkevi’nin yalnızca belediyeden yardım aldığı görülmektedirMuğla 

ve kazalarda bulunan halkevleri ilgili yapılan bu çalışmada CHP Parti Müfettişleri Bekir 

Kaleli, Şükrü Şenozan, Rıza Levent ve Galip Bahtiyar Göker’e ait bilgiler Müfettişlik 

Raporlarında bulunmaktadır. Muğla Halkevi vilayet sınırları içinde Muğla ile birlikte 14 

halkevinin faaliyeti incelenmiştir. Bunlar: Muğla, Milas, Selimiye, Ula, Yatağan, Marmaris, 

Fethiye, Köyceğiz, Bodrum, Güllük, Datça, Turgut Halkevleridir. 

Muğla Halkevi’yle parti yönetim kurulu ilgilenmektedir. Halkevi yönetimi ve 

şubelerde görev alan elemanlar yetenekli kişilerden oluşmaktadır. Halkevi başkanlığını 

belediye başkanı üstlenmiştir. Temsil Şubesi sadece parti repertuarında olan oyunları 

sahnelemiştir. Raşit Rıza ve Ertuğrul Sadi Tek heyetleri Muğla’da sahne almışlardır. PM 

tarafından yapılan uyarılar dikkate alınarak Köycülük Şubesi köy gezileri düzenlemiştir. Bu 

gezilere bir ziraatçı, bir doktor katılarak hastalar muayene edilmiş ve çiftçileri aydınlatıcı 

bilgiler verilmiştir. Dil ve Edebiyat Şubesi Yörükler üzerinde incelemeler yapmıştır. Bu 

incelemelerde Gökova, Bayır, Tuz Ovasında yerleşmiş olan “Tombul ve Kötekli” 

aşiretleriyle konuşmalar yapmış ve folklor derlemeleri yapıldığı raporlara yansımıştır. 

Muğla Halkevi kayıtları bazı zamanlarda düzgün ve yönetmeliğe uygun olarak 

tutulmaktadır. Muğla Halkevi binası ihtiyacı karşılamış olsa da yeni bir sahneye ihtiyacı 

bulunmaktadır.  

Milas Halkevi ilk zamanlarda yetersiz kalmıştır. Sonraki zamanlarda nahiye idare 

heyeti ve bölgenin öğretmen ve memurları ilgilenmeye başlamışlardır. Selimiye Halkodası 

binası olmasına rağmen açılmamıştır. Ula’da Nahiye İdare Heyeti, memurlar ve öğretmenler 

halkeviyle ilgilenmektedirler. Dalaman’da bir halkodası açılmasının yerinde olacağı 

düşünülmektedir. Milas Halkevi’nde müsamereler verilmekte ve görüşmeler 

düzenlenmektedir. Köylülerin ihtiyaçlarına dair anket yapılmıştır.  

 Yatağan Halkodası okuma ve toplanma için elverişli bulunmuştur. Marmaris 

Halkevi’nde radyonun bulunması halkı halkevine toplamaktadır. Marmaris Halkevi Spor 

Şubesi Ege Bölgesi’nde düzenlenen deniz sporlarında kürek birincisi olmuşlardır.  Bu 

şubenin kara sporları bulunmamaktadır. Fethiye’de ise deniz sporlarına ilgi duyulmasına 

rağmen teşkilatlandıran ve girişimde bulunan kimse bulunamamıştır. Bodrum’da halk 
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özellikle merasim günlerinde halkevine çok rağbet etmektedir. PMR’na göre Bodrum 

Halkevi teftişi esnasında halkın deniz sporlarıyla ilgili olduğu görülmüştür. Buradaki 

çocukların yüzücülük ve kürek çekmede mükemmel olduğu gözlenmiştir. Bu sporun bir 

disiplin altına alınarak yapılmasının önemli bir görev olduğu belirtilmiştir.  

Cumhuriyet Halk Partisi, Cumhuriyet rejimi halk tabanında yerleşmesi için ve 

devrimlerin benimsenmesi için Halkevlerini açmıştır. Bu halkevleriyle birlikte halkın sosyal 

hayatını değiştirmiştir. Halkı tiyatro, sinema, müzik, resim, tarih, spor ile tanıştırmıştır. Yine 

halkevi aracılığıyla halkı ilgilendiren konularda eğitim, sağlık, ekonomi, tarım, dünyada 

yaşanan gelişmeler konusunda aydınlatıcı bilgiler vererek bilinçlenmesini sağlamıştır. 

Halkevleri aracılığıyla halkın sağlık, eğitim gibi ihtiyaçlarını karşılamış, gelenek ve 

göreneklerini gün ışığına çıkararak unutulmasını engellemiştir. Halkın milli duygularını 

belleklerinde tutmak için milli bayramları kutlamış ve önemli günlerde anma törenleri 

düzenlemişlerdir. Halkevleri sadece yetişkinler için değil çocukların gelişimi içinde 

çabalamıştır. Açmış olduğu çocuk yuvalarıyla, öğrencilerin yol, yemek, yurt, elbise, okul 

araç-gereçlerinin masraflarını karşılayarak onların iyi yaşam standardına kavuşması için 

mücadele etmiştir. Halkevlerinde sportif faaliyetlerde bulunmaları için ihtiyaçları olan spor 

araç-gereçlerini temin etme ve ilgileri doğrultusunda gelişimlerini sağlamaya çalışmıştır.  

İncelediğimiz Halkevleriyle ilgili alanyazın incelendiğinde; CHP’nin her sene 

çıkardığı Halkevi faaliyet raporlarında genel olarak Halkevlerinin faaliyetlerindeki 

başarılarından ve istatistiki verilerden bahsedidiği; halkevlerinin eksiklikleri hususundaki 

bilgilerin sınırlı olduğu, bu yönüyle teftiş raporlarının, Halkevi faaliyetlerini daha nesnel 

değerlendirmesi açısından bizlere farklı bir bakış açısı sunmaları araştırmamızın önemini 

ortaya koymaktadır. Parti Müfettişlerinin raporları incelendiğinde raporu düzenleyenlerin 

kişisel düşüncelerinden ziyade ortada yer alan durum doğrultusunda raporlarını 

düzenledikleri görülmüştür. Birçok yerde bireysel girişimleri ya da sorun çözümünde aracı 

rolü üstlenerek faaliyetlerin devamlılığını sağlamıştır. Halkevleri ile ilgili yapılacak 

araştırmalarda, halkevi faaliyetlerinin objektif olarak değerlendirilebilmesi açısından, CHP 

PMR nında dikkate alınması oldukça önemlidir. 
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